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Saksbehandler: Kristin Garstad 
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Saksnr.. 17/00001-393  
Dato: 02.03.2023  
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Møteinnkalling: Innkalling og agenda, møte i høgskolestyret 09.03.2023 

Navn på innkalte:  

Maren Kyllingstad, Christl Kvam, Thomas Breen, Björn Åstrand, Bent Sofus Tranøy, 
Barbara Zimmermann, Ulla Higdem, Marte Monsen, Hanne Furuheim, Mathias Enger og 
Caroline M. Grønli Andersen 

Tidspunkt og sted: 
Torsdag 9. mars kl. 10:15-16:00 i Nyhove, plan 1, ved studiested Lillehammer. 

• Ankomst og parkering
• Finn frem på studiested Lillehammer (MazeMap)

Agenda: 
• Møtet settes
• Rektor orienterer
• Behandling av saker ihht saksliste
• Styrets evaluering av møtet (lukket)

Styret vil få servert lunsj underveis i møtet.  

Tilhørere kan følge møtet via zoom (lenke ligger også på inn.no). WebinarID 647 7537 
7398, passord 690540. 

Saksdokumenter: 
Saksdokumentene kan hentes fra inn.no. Styremedlemmer har også tilgang til 
saksdokumentene via eMeetings Prepare (First Agenda).  

Elverum/Lillehammer, 2. mars 2023 

Maren Kyllingstad Peer Jacob Svenkerud 
Styreleder  Rektor 
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Arkivsak-dok. 17/00001-392 
Saksbehandler Kristin Garstad 

Saksgang Møtedato 
Høgskolestyret 09.03.2023 

GODKJENNING AV PROTOKOLL FRA MØTE I HØGSKOLESTYRET 
07.02.2023 

Forslag til vedtak/innstilling: 
Styret godkjenner protokoll av 07.02.2023 

Sammendrag: 
Protokollen ble sendt til styret i etterkant av møtet med merknadsfrist 28. februar. 
Ingen merknader var mottatt innen fristens utløp. 

Protokollen foreslås endelig godkjent. 

Når det gjelder oppfølgingssakene foreslår administrasjonen følgende tidsplan for 
oppfølging: 

Oppfølgingssak: Planlagt oppfølging: 
Ny finansieringsmodell Den nye modellen for sektoren kommer 

antagelig som en del av statsbudsjettet 
for 2024 

Organiseringsprosjektet Statusrapport i dette møtet og jevnlige 
orienteringer. Det er ikke praktisk å 
behandle den som en del av 
virksomhetsrapporteringen. 

Kunstig intelligens (AI) Styremøtet i juni 
Bredde og helhet Det er uklart for administrasjonen 

hvordan denne kan/ skal følges opp 
EVU Egen sak i løpet av høsten 2023 
Evaluering av ansettelsesprosesser Det er uklart for administrasjonen 

hvordan denne kan/ skal følges opp 
Rekruttering til lærerutdanningene Egen sak enten i mai eller juni 
Science Park Følges opp jevnlig, formell behandling 

antagelig i juni 

Vedlegg: Protokoll av 07.02.23
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Arkivsak: 17/00001 

Til stede: Maren Kyllingstad, Björn Åstrand, Christl Kvam, Thomas Breen, 
Ulla Higdem, Marte Monsen, Bent Sofus Tranøy, Barbara 
Zimmermann, Hanne Furuheim, Caroline Mathea Grønli 
Andersen, Mathias Enger 
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Godkjenning av innkalling 

Godkjenning av sakskart 

Vedtakssaker 

1/23 17/00001-
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Innkalling og agenda, seminar og møte i høgskolestyret 
06.-07.02.2023 4 
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17 
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2023 - 2026, Høgskolestyret 07.02.2023 5 

3/23 22/03468-4 Årsregnskap 2022 6 
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1/23 23/00979-1 Arbeid med årsrapport for 2022 fra Høgskolen i 
Innlandet - plandel og styrets beretning 7 

Orienteringssaker 

1/23 23/00781-1 Masterstudier som sendes NOKUT for akkreditering 
innen fristen 1. mars 2023 8 

2/23 22/01395-1 
Revidering av overordnet risiko- og sårbarhetsanalyse 
for HINN - Unntatt etter offentlighetsloven Offl § 15 
andre ledd 

8 

3/23 22/02171-2 Revidering av beredskapsplan 8 
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377 Protokoll Høgskolestyret 08.11.2022 9 

2/23 17/00001-
380 Protokoll Høgskolestyret 08.12.2022 9 

3/23 17/00001-
384 Protokoll Høgskolestyret 15.12.2022 9 
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23 Årsregnskap 2022 og delårsregnskap i 2023 9 
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Elverum, 07.02.2023 

Maren Kyllingstad 
Styreleder 
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Rektor orienterte: 
• Kontaktkonferansen 10. januar. Både rektor og styreleder deltok. Styreleder

hadde eget innlegg i den oppsummerende delen etter statsråd Borten Moes
innlegg.

• Samenes nasjonaldag markert 6. februar. Neste uke arrangerer HINN en
urfolkskonferanse på Hamar.

• Ny søknad knyttet til utdanningsalliansen eMerge er sendt
• Agenda Innlandet 25. januar. Utdelt tre priser hvor HINN var involvert i alle.
• Besøk av statsråd Ola Borten Moe 30. januar på Hamar ifm. innspillsmøte om

stortingsmeldingen om profesjonsutdanningen. Besøkte også Blæstad hvor
flere institusjoner var til stede.

• HINN får besøk av Stortingets utdanningskomite 16. februar på Kongsvinger.

Se inn.no for ytterligere informasjon. 

Oppfølgingssaker (saker styret etterspør og som følger protokollen inntil saken er 
behandlet eller vedtatt tatt vekk): 

• Orientering om ny finansieringsmodell i sektoren når denne er vedtatt; hvilke
konsekvenser har det for HINN?

• Rapportering om fremdrift i organiseringsprosjektet. Kan den innlemmes i
driftsrapporten fra økonomi?

• Drøfting om bruk av kunstig intelligens (AI) som verktøy i undervisning og ved
eksamen.

• Drøfting om hvordan styret kan verne om bredden og helheten i de sakene
styret diskuterer. Med store forskjeller mellom fakultetene er det vanskelig for
styret å være sikre på at beslutningene styret tar representerer hele bredden.

• EVU og konsekvensene for øvrig studieportefølje og ressurser
• Evaluering av ansettelsesprosesser for lederstillinger, inkl. bruken av

konsulentfirmaer
• Rekruttering til lærerutdanningene
• Egen sak om Innlandet Science Park
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1/23 Innkalling og agenda, seminar og møte i høgskolestyret 06.-07.02.2023 

Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Høgskolestyret 07.02.2023 1/23 

Møtebehandling 
I forbindelse med ordinært styremøte, ble det ettermiddagen 6. februar avholdt et 
lukket styreseminar med tema Innlandet Science Park. Direktør ISP, Anette Mellbye, 
deltok.  

Votering 

Vedtak 

[Lagre] [Lagre endelig vedtak] 
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2/23 Handlingsplan for likestilling, mangfold og inkludering 2023 - 2026, 
Høgskolestyret 07.02.2023 

Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Høgskolestyret 07.02.2023 2/23 

Forslag til vedtak/innstilling: 
Høgskolestyret gir sin tilslutning til det fremlagte forslaget til Handlingsplan for 
likestilling, mangfold og inkludering 2023 – 2026 ved HINN  

Møtebehandling 
HR-direktør Lars Petter Mathisrud la fra saken. HR-rådgiver Marte Vikan Mykleby og 
utvalgsleder Tonje Lauritzen var til stede. Innspill til saken fra IDF var sendt styret i 
forkant og ble redegjort for.  

Saken forventes tilbake til styret i løpet av første halvår med tydeligere formuleringer 
av mål og retning. 

Rektors forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  
Høgskolestyret gir sin tilslutning til det fremlagte forslaget til Handlingsplan for 
likestilling, mangfold og inkludering 2023 – 2026 ved HINN  

[Lagre] [Lagre endelig vedtak] 
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3/23 Årsregnskap 2022 

Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Høgskolestyret 07.02.2023 3/23 

Forslag til vedtak/innstilling: 
Styret godkjenner årsregnskapet for 2022 og investeringsplan for perioden 2023-
2025.  

Møtebehandling 
Økonomidirektør Ellen Anne Vassmo Kjenstadbakk presenterte saken. Kommer 
tilbake med en analyse av reisekostnader og -aktivitet. 

Styret foreslo følgende tillegg til vedtakets opprinnelige forslag: 
Styret er godt fornøyd med at andelen ansatte med førstekompetanse har økt, og at 
HINN lykkes godt med å styrke den eksternt finansierte virksomheten. Det er også 
positivt at man har lykkes med å tilpasse aktiviteten slik at bruken av avsetninger 
reduseres. 

Rektors forslag til vedtak, med det nye tillegget, ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  
Styret godkjenner årsregnskapet for 2022 og investeringsplan for perioden 2023-
2025. Styret er godt fornøyd med at andelen ansatte med førstekompetanse har økt, 
og at HINN lykkes godt med å styrke den eksternt finansierte virksomheten. Det er 
også positivt at man har lykkes med å tilpasse aktiviteten slik at bruken av 
avsetninger reduseres. 

[Lagre] [Lagre endelig vedtak] 
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1/23 Arbeid med årsrapport for 2022 fra Høgskolen i Innlandet - plandel og 
styrets beretning 

Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Høgskolestyret 07.02.2023 1/23 

Forslag til vedtak/innstilling: 
Styret ber rektor følge opp styrets behandling av saken i det endelige forslaget til 
Årsrapport 2022 som skal behandles i styremøtet 9. mars 2023 

Møtebehandling 
Stabssjef Hans Petter Nyberg presenterte saken og tok med seg styrets innspill i det 
videre arbeidet med rapporten.  

Rektors forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  
Styret ber rektor følge opp styrets behandling av saken i det endelige forslaget til 
Årsrapport 2022 som skal behandles i styremøtet 9. mars 2023 

[Lagre] [Lagre endelig vedtak] 
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Orienteringssaker: 
Saknr Arkivsak Tittel 
1/23 23/00781-1 Masterstudier som sendes NOKUT for akkreditering 

innen fristen 1. mars 2023 
Prorektor Stine Grønvold orienterte. Styret tok 
saken til orientering.  

2/23 22/01395-1 Revidering av overordnet risiko- og 
sårbarhetsanalyse for HINN 
Saken var unntatt etter offentlighetsloven Offl § 15 
andre ledd og ble behandlet i den lukkede delen av 
møtet. Beredskapsrådgiver Lena Knutsen la fram 
saken. Styret tok saken til orientering. 

3/23 22/02171-2 Revidering av beredskapsplan 
Fungerende beredskapsleder Lars Petter Mathisrud 
orienterte. Styret tok saken til orientering. 

4/23 23/00970-1 Styring og kontroll i HINN – internkontroll 
Seniorrådgiver Åmund Lekve orienterte. Styret tok 
saken til orientering.  

5/23 22/03924-21 Endelig tildeling 2023 
Økonomidirektør Ellen Anne Vassmo Kjenstadbakk 
orienterte kort. 

Styret tok endelig internfordeling og årsbudsjett 
2023, samt tildelingsbrev for 2023 til orientering. 

6/23 22/07721-2 Tildelingsbrev for 2023 - Høgskolen i Innlandet 
Styret tok saken til orientering.  

7/23 22/03113-6 Samarbeids- og samordningsprosess DNF og 
AMEK - status pr. primo februar 2023 
HR-direktør Lars Petter Mathisrud innledet. Styret 
tok saken til orientering.  

7/23 22/06861-3 Oppdatering på høgskolens synlighet i 
offentligheten 
Kommunikasjonsdirektør Tore Høyland innledet. 
Styret tok saken til orientering.  

8/23 18/05245-12 Orientering om arbeidet med informasjonssikkerhet 
2022 
Saken var unntatt etter offentlighetsloven Offl § 24 
tredje ledd og ble behandlet i den lukkede delen av 
møtet. Stabssjef Hans Petter Nyberg orienterte. 
Styret tok saken til orientering.  
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Referatsaker: 
Saknr Arkivsak Tittel 
1/23 17/00001-377 Protokoll Høgskolestyret 08.11.2022 

 
2/23 17/00001-380 Protokoll Høgskolestyret 08.12.2022 

 
3/23 17/00001-384 Protokoll Høgskolestyret 15.12.2022 

 
4/23 21/08430-23 Årsregnskap 2022 og delårsregnskap i 2023 

 
5/23 23/00236-1 Endringer i bestemmelser om økonomistyring i 

staten fra 1.1.2023 
 

6/23 22/06901-3 Høgskolen i Innlandet - forslag til eksterne 
styremedlemmer fra 1.8.2023 
 

7/23 18/00007-7 Justering av styregodtgjersler for statlege 
universitet og høgskolar med verknad fra januar 
2023 
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Arkivsak-dok. 23/01505-2 
Saksbehandler Iben Kardel 

Saksgang Møtedato 
Høgskolestyret 09.03.2023 

ÅRSRAPPORT 2022 LÆRINGSMILJØUTVALGET 

Forslag til vedtak/innstilling: 
Høgskolestyret tar årsrapport fra Læringsmiljøutvalget til etterretning og ber om at 
utvalget følger opp læringsmiljørelaterte saker slik det beskrives i årsrapporten. 

Sammendrag: 
Det vises til vedlagte årsrapport fra læringsmiljøutvalget. Læringsmiljøutvalget har fått 
rapporten til gjennomlesning i uke 8 i februar. 

I 2022 har det vært studentmedvirkning i kjølvannet av Covid 19 pandemien som har 
preget diskusjonene i utvalget. Tematikken fremgår også av rektors Kvalitetsrapport 
2022 i kapittel 5. 

Samskipnadenes SHoT undersøkelse 2022 har vært diskutert bredt i 
høstsemesteret. Faglig og sosial trivsel sammen med gode forebyggende tiltak vil 
fortsatt være navet i samarbeidet for en god studenthverdag for studentene på alle 
høgskolens studiesteder. 

KD har gitt midler gjennom to år i pandemiperioden som har vært brukt til å ansette 
studenter som læringsassistenter på fakultetene med formål om å opprettholde god 
studieprogresjon. Prosjektet avsluttes inneværende studieår i nåværende form. 
Prosjektet er det tiltaket som kanskje mest direkte har bidratt til god 
studentmedvirkning for flest studenter i perioden uten at det fanges opp i målinger 
gjennom studentbarometeret og aktivitet blant de klassetillitvalgte studentene i 
kvalitetssystemet. 

De tre rapportene samlet som høgskolestyret behandler i marsmøtet; Rektors 
Kvalitetsrapport, Læringsmiljøutvalgets årsrapport samt prosjektrapporten for 
Suppleringstildelingen om lærings- og studentassistenter som følger årsrapporten, 
viser hvor bredt begrepet studentmedvirking favner.  Studenter og ansatte har samlet 
sett gjort en stor innsats som bidrar til at læringsmiljøet i høgskolens studieprogram 
og på studiestedene fungerer og utvikler seg i samspill mellom studenter og ansatte. 
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Vedlegg: 
Årsrapport LMU 2022 pr. 23. feb 
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Innholdsfortegnelse 
1. Mandat og ansvarsområde ................................................................................................................2 

2. Fokusområder gjennom året .............................................................................................................3 

3. Møtevirksomhet og sammensetning .................................................................................................6 

5. Avviksbehandling ...............................................................................................................................8 

6. Studentseminaret høst 2022 .............................................................................................................9 

7. Øvrige saker .....................................................................................................................................10 

1. Mandat og ansvarsområde
Læringsmiljøutvalget skal bidra til at læringsmiljøet på institusjonen er fullt forsvarlig ut fra en 
samlet vurdering av hensynet til studentenes helse, sikkerhet og velferd. 

Utvalgets overordnede oppgave er å være et rådgivende og koordinerende organ for å  tilrettelegge 
og sikre studenter ved Høgskolen i Innlandet et fullt ut forsvarlig og inspirerende læringsmiljø 
gjennom god studiekvalitet, godt studiemiljø og studentvelferd. Begrepet læringsmiljø forstås som 
alle lærestedsrelaterte forhold som påvirker studentenes studiesituasjon. 

Utvalget skal ta opp saker som angår studentenes helhetlige læringsmiljø. De enkelte deler av 
virksomheten, enkeltstudenter og ansatte kan be om å få tatt opp slike saker i utvalget. 

Læringsmiljøutvalget skal ta initiativ til tiltak som kan fremme studiekvalitetsarbeidet generelt ved 
høgskolen. LMU tar opp læringsmiljøsaker på overordnet og prinsipielt nivå. 

Læringsmiljøutvalget har et særlig ansvar for å bidra i arbeidet med å sikre studentenes læringsmiljø 
på følgende områder: 

• Undervisningsforhold

• Psykososiale forhold med relevans for læringsmiljøet

• Fysiske forhold

• Velferds- og studentsosiale forhold

Læringsmiljøutvalget 
Høgskolen i Innlandet 
20.02.2023
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2. Fokusområder gjennom året
Læringsmiljøutvalget har tidligere hatt ulike årlige fokusområder i form av tema som har vært 
gjennomgående ved alle utvalgets møter. Ved at møtevirksomheten vanligvis sirkulerer til alle 6 
campus gjennom året, blir temaet som velges eksemplifisert ved de ulike stedene. Utfordringer og 
gode eksempler deles, som igjen bidrar til å øke innsikten på det utvalgte området for 
møtedeltagerne og for høgskolen sett under ett. 

Covid 19 - pandemien påvirket også møtevirksomheten i 2022. Regjeringen kom med nye 
smittevernrammer 14. januar, så at møte berammet på Hamar 28. januar måtte gjennomføres på 
Teams. Møte i mars ble avlyst, men det ble gjennomført en workshop med studentrepresentantene 
om studentmedvirkning på Hamar 25. mars for å følge opp temavalg for 2022, studentmedvirkning. I 
juni kunne vi igjen gjennomføre fysisk møte på Lillehammer. 

Høsten 2022 så vi at ettervirkningene av pandemiperioden har gjort det mer krevende å få 
klassetillitvalgte studenter på plass på fakultetene Tradisjonen med at eldre studenter engasjerer 
yngre studenter til å ta verv fungerer ikke når de «gamle studentene» ikke har vært til stede på 
studiestedene. Dette, kombinert med ny organisering av studentdemokratiet i 
studentorganisasjonen StInn, innebar at StInn ikke var i mål med valg til sentrale verv og ikke kunne 
gjennomføre sitt første møte før medio oktober 2022. LMUs studentrepresentanter rekrutteres fra 
StInns studentrådsutvalg på studiestedene. Det medførte at studentrepresentasjon til LMU kom på 
plass sent. Første møte i høstsemesteret ble derfor gjennomført så sent som 9. desember.  
Tematiseringer om studentmedvirkning knyttet til studiestedstilhørighet måtte i denne situasjonen 
derfor settes til side i 2022. 

Jf. StInns organisering fra høsten 2022 så består studentrepresentantene i utvalget nå av den 
representanten i studentrådsutvalget på studiestedet som er Velferds- og læringsmiljøansvarlig. 
Studiestedsleder, som før var studentrepresentant er nå vararepresentant. Evenstad og Rena hadde 
ikke kandidater til studentrådsutvalg på plass i høstsemesteret. Elverum har noen få kandidater som 
må dekke alle verv. Vi erfarer at de trekker seg fordi de er for få, og blir ensomme i alle rollene som 
skal fylles.  

I denne situasjonen er studentmedvirkning og organisering av tjenester til studentene et viktig tema 
å sette på agendaen for høgskolen videre, også i 2023. 

Studentaktive læringsformer, studentmedvirkning slik det er beskrevet i kvalitetssystemet; 
https://www.inn.no/om-hogskolen/organisering/studieprogramutvalg/ er navet i høgskolens 
kvalitetssystem. 

StInn har valgt at de klassetillitvalgte studentene skal være rekrutteringsgrunnlag for all aktivitet i 
studentorganisasjonen. Det krever at studieprogramansvarlige har en god organisasjonsforståelse. 
StInns samarbeid med fakultetene som forvalter hele fundamentet for studentmedvirkning i sine 
respektive studieprogram er nøkkelen til at studentmedvirkning kan fungere.   

Workshop om studentmedvirkning med studentrepresentantene 25. mars ble gjennomført etter at 
ordinært LMU møte i mars ble avlyst. Studentrepresentantene gav flere tilbakemeldinger: 

• Vi trenger en bedre forståelse for studentmedvirkning og studentrepresentantene rolle i
høgskolen med hensyn til dette.
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• De ansatte spiller en viktig rolle for å fasilitere studentmedvirkning, og det er viktig at en
felles forståelse for rollen som klassetillitsvalgt får fotfeste hos alle de fagansatte som leder
og gjennomfører undervisningen på fakultetsnivå.

• Det må bli mindre variasjon i hvordan de ulike studieprogrammene praktiserer
studentmedvirkning, slik at studentene forstår hvordan rammene for studentmedvirkning i
kvalitetssystemet på studieprogrammene faktisk skal fungere.

• Beskrivelsen i kvalitetssystemet på høgskolens nettsider er god, men må følges opp av de
ansvarlige og brukes til on-boaring av studentene for studentmedvirkning i praksis.

I kvalitetsrapportering fra fakultetene beskrives studentmedvirkning å ta mange former, fra deltagelse i 
forskningsprosjekter til matpakkeseminarer. Det er mange gode ideer og lokale varianter som kommer frem 
som eksempler. 

I Studiebarometeret er spørsmålet til studentene om de opplever at de har mulighet for å gi innspill på 
innhold og opplegg i sitt studieprogram. Her har høgskolen hatt en negativ utvikling over tid (Se figur 
nedenfor)1. 

Figur 1 viser høgskolens utvikling på Studiebarometeret sitt spørsmål om mulighet for å gi innspill på innhold og opplegg i 
studieprogrammet fra undersøkelsene i perioden 2018-2022 (Kilde: Studiebarometeret) 

Spørsmålet er stilt slik at studentene som svarer, som ikke er klassetillitvalgte, kan komme til å svare at man 
er uenig fordi de ikke kjenner til hvordan de klassetillitsvalgte ivaretar rollen. Selv kan de oppleve at de ikke 
har reell innflytelse på utvikling av sitt studieprogram. (se også Rektors kvalitetsrapport 2022 om 
studentmedvirkning for ytterligere drøfting). 

1 NOKUT reduserte fra tre til ett spørsmål om medvirkning under pandemien. Grafen viser kun indeksen for spørsmålet 
«Studentene har mulighet for å gi innspill på innhold og opplegg i studieprogrammet» gjennom alle fem år (inkludert 
2018 og 2019). Den overordnede indeksen som var en sammenfatning av tre spørsmål endte på 3,4 i 2018 og 3,3 i 2019. 
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Resultatet fra undersøkelsen og utfordringene vi har med studentmedvirkning viser at det er viktig å jobbe 
videre med studentene, diskutere resultatet på studieprogramnivå og vurdere tiltak som fanger opp bredden 
i utfordringen og som bidrar til økt studentmedvirkning. 

Alle heltidsstudier skal velge klassetillitvalgte ved studiestart, og oversikt skal være tilgjengelig via i Rubic. 
Studieprogramansvarlige og deretter de klassetillitvalgte skal få opplæring i sin rolle. Dette skal gi god 
representasjon på studieprogramnivå. Koronapandemien har gjort det vanskelig å få dette til å fungere. Det 
må derfor gjøres en strukturert innsats for å få dette i gang igjen. I workshopen i mars diskuterte 
studentrepresentantene flere aspekter: 

Hva betyr mangel på medvirkning? 
• At en ikke har fått gjennom en sak?
• At en ikke har deltatt når klassetillitvalgte ble valgt og aldri har hørt om at medvirkning skjer gjennom

de klassetillitvalgte?
• At studieprogramansvarlig ikke er sitt ansvar bevist og sørger for at møter og tilbakemeldinger

fungerer i studieprogrammet slik at studentene medvirker i utvikling av studieprogrammene sine?
• At man ikke selv ser endringen gjennomføringen av tiltaket leder til?
• At store endringer tar tid, og at man derfor ikke rekker å se hva tiltaket leder til?

LMU støtter at utfordringen med studentmedvirkning løftes som et eget tiltakspunkt i kvalitetsarbeidet, slik 
at det jobbes med dette også i 2023. 

I LMUs møte i mai var saken til diskusjon igjen og det ble oppsummert slik (sak 18/22): 

Det er kommet opp en idé om å lage en «pakke» for førsteårsstudenter som innpasses i 
førsteårsstudiene/emnene. Formålet er å fremme faglig og sosial trivsel og god helse blant våre studenter. 
Denne pakken ville utarbeides i et samarbeid mellom HINN, SINN, StInn og StudINN og være en innføring i 
hvordan lykkes som student (litt om hvordan en lykkes faglig, men mye fokus på studentlivet og livsmestring). 
Noen temaer kan være studentmedvirkning, rettigheter som student, informasjon om studentorganisasjoner 
og verv, informasjon om aktiviteter en kan bli med på, kurs om eksamensmestring, studieteknikk, tankevirus 
og andre liggende forebyggende tiltak. Det har blitt tatt tak i området i på flere måter inneværende studieår.  

Studentsamskipnaden (SINN) har fast observatørstatus i utvalget, og orienterer utvalget om forhold av 
betydning gjennom hele året. I 2020 etablerte SINN et nytt virksomhetsområde – SINN velferd. 
Forebyggende enhet her jobber for et tilbud til støttegrupper i et bredere forebyggende perspektiv enn 
tradisjonelt helsesamtaler tidligere har ivaretatt. I 2022-23 er Prosjekt Trygg Førsteårsstudent i sitt siste år, 
av totalt tre (3) år.  Prosjektårene har alle vært preget av pandemi og SINN har fått tildelt ekstraordinære 
midler fra KD. Det har vært skiftende prosjektledelse og studentkoordinatorer gjennom perioden. 
Prosjektet avsluttes og evaluering med de erfaringer som er gjort på hvert studiested og sentralt i SINN 
bringes med videre i utforming av velferdstjenester til studentene. 

Prosjektet har hatt som overordnet mål å høste erfaringer om hvilke forebyggende tjenester som fungerer 
godt, hva slags oppfølging det faktisk er behov for og hvordan vi best jobber for at studentene raskt finner 
seg til rette. Videre er målsetningen å etablere kurs og møtearenaer som gir mestring, tilhørighet og sosiale 
opplevelser for studentene.  

SINN erfarer at studentkoordinatorene i prosjektet fyller viktige funksjoner som kontaktpersoner for 
studenter utenom de faglige linjene i studieprogrammene, og som på sikt kan etablere forebyggende tiltak 
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for studentene, men ser at det er behov for tydeligere rolleavklaringer, tettere dialog med høgskolen og 
vertskommuner, og bedre kommunikasjon/markedsføring av tilbud. Samtidig har Helsedirektoratet som 
støttet prosjektet innskrenket midlene betydelig fra 2023 slik at kombinasjonen støtte mot 
studentfrivillighet og forebyggende helse avsluttes i den form det har hatt. SINN ser behov for å jobbe mer 
mot forebyggende psykiskhelse/rusproblematikk og prioritere sine ressurser fra studieåret 2023. 

Organisasjonskonsulentene ved Seksjon for Studenttjenester tilbyr hvert år sentrale tillitsvalgte i StInn et 
opplæringsseminar, hvor medlemmer av arbeidsutvalget og studentrådsstyrene spesielt oppfordres til å 
delta. Arbeidet med å gjøre deler av opplæringsseminaret om til digitale ressurser er forsinket. Det skal 
kunne tjene som oppslagsverk ved behov. Dette kan bidra til at programmet i opplæringsseminaret kan gi 
større rom for eksempelvis case-baserte diskusjoner. 

Utvalget får fremlagt resultatene fra NOKUTs Studiebarometer hvert år og antar at nedgangen i tilfredshet 
blant studentene i stor grad kan knyttes til studentens situasjon med dårligere økonomi enn tidligere. NSO 
har beregnet at studielån og stipend innebærer at studentene i tillegg må ha en inntjening på minimum 
6000 pr måned for å unngå å gå i underskudd. Studentene som svarer på undersøkelsen i 2022 har en 
arbeidstid som i snitt utgjør mellom 16 – og 17 timer. Det gjør det krevende å være heltidsstudent. 

Utvalget vil bruke resultatene fra undersøkelsen sammen med informasjonen som fremkommer fra 
fakultetene når disse diskuteres i studieprogram og på studiestedene slik at vi kan diskutere og finne tiltak 
som kan øke tilfredshet på læringsmiljørelaterte områder de nærmeste årene. 

Læringsmiljøutvalget har fått kapittel 5 om læringsmiljø i årsrapporten om studiekvalitet til uttalelse og 
hadde en gjennomgang i et eget møte 17. februar 2023. Kapittel 5 inneholder beskrivelse av kvalitetsarbeid 
knyttet til læringsmiljø. Studentmedvirkning og studentinvolvering peker seg ut som det området det er 
viktig og nødvendig å fortsette å holde fokus på i 2023. 

3. Møtevirksomhet og sammensetning
Studentene og institusjonen skal ha like mange representanter i utvalget. Utvalget velger hvert år 
leder vekselvis blant institusjonens og studentenes representanter. I januar 2022 var det enighet om 
å endre perioden av møteledelsen for LMU til å følge studieåret, slik at studentledelsen ikke blir delt 
opp slik at to forskjellige studenter må bytte på ledelsen. Vårsemesteret 2022 fortsatte derfor Eloisa 
F.A Michaelsen derfor å lede LMU. Ansatterepresentant Anette Gjerskaug overtok møteledelsen i
høstsemesteret 2022.

Utvalget har hatt følgende sammensetning med 14 faste medlemmer: 

VÅR 2022 

Leder: Eloisa Fernandes Andrade Michaelsen (studentrepresentant) 
Navn Student Studiested Navn Ansatt 
Thea Sofie Thode (jan) 
Sara Jonsdatter Almaas 
(mai) 

Lillehammer Sigbjørn Hernes, 
biblioteksjef 

Ingrid Nerseth Jostad Hamar Turid Kårhus, 
administrativ leder 

Kelong Xue (mai)  
Aksel Andreas Larsen 
(workshop mars) 

Elverum Anette Gjerskaug, 
administrativ leder 
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Tiril Sande (vara januar og 
workshop mars) 

Rena Anne Christel 
Johnsgaard, 
fakultetsdirektør 

Evenstad 

Inga Marie Lachmann Bøe Blæstad 

Ragnhild Østerhagen, 
administrativ leder, 
repr. begge steder 

Eloisa Fernandes 
Andrade 
Michaelsen, 
Velferds- og 
læringsmiljøpolitisk 
ansvarlig 

Studentorganisasjonen 
sentralt / Institusjonsnivå 

Marit Torgersen, 
direktør for digitalisering 
og infrastruktur 

Sekretariatsfunksjonen, 
Leder av 
utdanningsavdelingen 

Stine Grønvold, 
prorektor utdanning 

HØST 2022: (StInn inkl. Studentrådslederne på alle studiesteder 2022) 

Leder: Anette Gjerskaug (ansatt representant) 
Navn Student Studiested Navn Ansatt 
Katrine Baug Lillehammer Sigbjørn 

Hernes, 
biblioteksjef 

Linus Nordbakken 
Nagy 

Hamar Turid Kårhus, 
administrativ leder 

Hedda Torkildsby Elverum Anette Gjerskaug, 
administrativ leder 

Ingen repr. 
Arbeidsutvalget i Stinn 
fungerer som 
stedfortreder 

Rena Anne Christel 
Johnsgaard, 
fakultetsdirektør 

Ingen repr. 
Arbeidsutvalget i Stinn 
fungerer som 
stedfortreder 

Evenstad 

Villemo Skumlien Blæstad 

Ragnhild Østerhagen, 
administrativ leder 

 Velferds- og 
læringsmiljøpolitisk 
ansvarlig Hanne Bugten 
Aune 

Studentorganisasjonen 
sentralt / Institusjonsnivå 

Jan Aasen, fung i møtet 
for direktør for 
digitalisering og 
infrastruktur 

Sekretariatsfunksjonen, 
Leder av 
utdanningsavdelingen 

Stine Grønvold, 
prorektor utdanning 

Utvalgssekretær har i perioden vært Torun T. Løvseth og Iben Kardel, leder for Seksjon for 
studenttjenester. Det har vært     avholdt tre møter i 2021, to i vårsemesteret. 
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En workshop i mars og et møte i høstsemesteret 2022. 

5. Avviksbehandling
Si-ifra ordningen ved høgskolen skal gi studenter og ansatte en mulighet til å melde fra om saker 
uten å bruke linja direkte, eller klassetillitvalgte. I perioder hvor klassetillitvalgtsystemet ikke har 
tredd i kraft, og når sakens innhold tilsier at innmelder ønsker det, skal det være mulig å melde inn 
saker utenom kvalitetssystemets ordinære rapporteringslinjer. HR-avdelingen ved høgskolen har 
hovedansvar for Si-ifra ordningen. Dette valget av plassering ivaretar fagansvar i det Si-ifra 
ordningen også omfatter lovpålagte ordninger om å melde HMS-avvik og mulighet for varsling.    HR- 
direktøren har derfor et overordnet ansvar for ordningen. 

Hver høst presenteres ordningen i all opplæring av klassetillitsvalgte studenter. Seksjon for 
studenttjenester informerer om ordningen i forbindelse med opplæring av tillitsvalgtes rolle i 
kvalitetssystemet og i samarbeid med studentorganisasjonen (StInn) i september etter studiestart. 
Hensikten er at alle klassetillitvalgte skal kunne orientere alle studenter i sine klasser om ordningen. 

I forbindelse med lansering av ny web fra 1. september 2021 ble ordningen delt opp etter 
målsetning om bedre brukervennlighet, og ryddigere saksgang basert på ansvar og rapportering 

(se: https://www.inn.no/om-hogskolen/kontakt-oss/si-ifra/index.html). 

HR-avdelingen har arbeidet for å få en bedre programvare for denne type avviksmeldinger, som kan 
gi en enklere oversikt og behandling av saker, basert på erfaringsutveksling med andre institusjoner i 
sektoren. 

Oppdelingen ved innmelding har siden da tematisk vært delt slik: Drift, rom og bygg – helse, miljø og 
sikkerhet – informasjonssikkerhet og personvern, - kritikkverdige og uetiske eller ulovlige forhold, -
kritikkverdige og forskningsetiske forhold, og til slutt - undervisning og læringsmiljø. Både studenter 
og ansatte kan melde inn saker. 

De sakene som omhandles her er de som er meldt inn i høgskolens sak-arkivsystem. 

For 2022 ble det meldt inn totalt 30 saker, 19 i vårsemesteret og 11 i høstsemesteret. Vi ser at 
mengden saker igjen nesten er halvert, fra over 50 i 2021 og opp mot hundre i periodene før 
nedstengte studiesteder. Nedgangen er delvis naturlig da alle klager på fysiske forhold, som tidligere 
år har utgjort omtrent halvparten av innmeldte saker som ikke aktualiseres i særlig stor grad ved 
nedstenging. Både ansatte og studenter kan melde inn saker via denne ordningen. 

Halvparten av de 15 sakene (1 av disse fra ansatt) er røde saker, alvorlige saker, eller 
bekymringsmeldinger hvor personvern skal ivaretas. Disse følges opp av HR-direktør som 
videreformidler og gir fagstøtte jf innholdet i sakene. 10 saker er innmeldinger om driftssaker, 
avfallsdunker, lysstoffrør og temperatur. 8 av disse er innmeldt av ansatte. 4 saker omhandler 
utdanning, undervisningsområdet fra studenter. 

Læringsmiljøutvalget blir informert om alle saker tematisk og overvåker dermed ordningen på vegne 
av høgskolen. Saker som meldes inn på rødt hvor HR direktør er saksansvarlig dominerer tematisk. 
Dette er kanskje naturlig fordi nettopp slike saker hvor alvorlighetsgraden er stor, oppleves 
som saker en ikke ønsker å ta opp i ordinære kanaler på lavest mulig nivå, men sikre at ledelse er 
orientert og involvert i saken ved behov. 
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Gjennom Si-ifra ordningen sikrer en at ledelse ved høgskolen er orientert og påser at sakene blir 
håndtert på riktig nivå ved institusjonen og bidrar til håndteringen når saken tilsier det. 

6. Studentseminaret høst 2022
Studentseminaret er en møtearena mellom studenttillitsvalgte og faglig og administrativ ledelse i 
HINN. På seminaret løftes ulike temaer knyttet til utdanningskvalitet der oppfølging av resultater fra 
studentundersøkelser og evalueringer er sentralt. Studentseminaret fungerer som ett ledd i 
kvalitetssystemets tilbakemeldingssløyfe. Målet med seminaret er at faglig og administrativ ledelse i 
samspill med studenttillitsvalgte i StInn skal legge et grunnlag for god dialog og få en felles forståelse 
av høgskolens kontinuerlige arbeid med studentmedvirkning. Studentseminaret ble avholdt i Trysil, 
31. oktober til 1. november. I forkant av seminaret avholdt StInn sin Super Weekend, et kickoff-
arrangement for studentdemokratiet inneværende studieår.

Årets hovedtema var perspektiver på bærekraft og grønn omstilling, internasjonalisering muligheter 
i EMERGE og ESF samarbeidet, resultater fra SHoT undersøkelsen 2022 som utgangspunkt for 
oppmerksomhet på og etablering av et godt forebyggende helsetilbud i samarbeid med 
vertskommuner på alle høgskolens studiesteder. Som i fjor gjennomførte vi seminaret uten ekstern 
bidragsyter. 

Programmet for årets Studentseminar hadde følgende hovedpunkter: 
• Studentdemokratiet i HINN og studentenes fanesaker

• Internasjonalisering – presentasjon av European University Initiative eMERGE og ESF

• Perspektiver på bærekraft og grønn omstilling ved HINN, med studentperspektivet i fokus.

• Høgskolens arbeid med søknad om universitetsstatus

• Innlegg fra dekanene – alle fakulteter: Oppfølging av fakultetenes kvalitetsrapport,
studiebarometeret, nøkkeltall og studentenes evalueringer. Tema: Hvilke tiltak er iverksatt på
studieprogram og fakultetsnivå? Hvilke planer finnes for videre oppfølging?

• Studentsamskipnaden (SINN) ved prosjektleder for Studentvelferd innledet til
diskusjoner på hvordan samskipnaden og studentene kan jobbe sammen for
å sikre gode studenttilbud i lys av resultatene fra årets SHoT undersøkelse

• Hvilke konkrete tiltak og aktiviteter kreves for å øke opplevelsen av tilhørighet, og hva skal til
for å få en velfungerende studentfrivillighet?

Seminaret planlegges hvert år av prorektor utdanning i nært samarbeid med 
Studentorganisasjonens leder. Planleggingen ble forankret i utvalgets møter i forkant og etterkant 
av seminaret. Utvalget ønsker at denne planleggingsmåten videreføres slik at programmet for 
seminaret gjøres i samarbeid med studentorganisasjonen. 

Studentorganisasjonen StInn var i forkant av den fysiske samlingen preget av vanskelige 
rammebetingelser ved at rekruttering til nye verv var utsatt til oktober pga omorganisering av 
organisasjonen internt. Det var derfor gjort en stor innsats fra organisasjonskonsulentene og de i 
arbeidsutvalget som var på plass for å sikre studentdeltagelsen. En av hovedmålsetningene for 
seminaret, er at vi ønsker at de tillitsvalgte skal bli godt kjent med høgskolens ledere. Seminaret 
oppleves vanligvis som et godt grep for å ivareta at studentenes behov for at tema relatert til 
studiekvalitet generelt kommer på agendaen. 
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Høgskolen planlegger at Studentseminaret høsten 2023 får bedre forutsetning for planlegging da 
valg avholdes og er på plass før sommerferien 2023. Vårsemesteret og studiestart er en viktig tid 
som bereder grunnen for at studentene skal være motiverte og ønske å engasjere seg lokalt.  

7. Øvrige saker
Sakslisten til LMU har et fast punkt der relevante saker fra studiestedsutvalgene, de lokale 
læringsmiljøutvalgene, løftes opp/informeres om i LMU. Eksempler gjennom året på slike saker fra 
studentene er: 

• Hamar ved LUP har brukt erfaringer fra først studentpakken og etter dette Suppleringstildelingen
med bruk av lærings- og studentassistenter godt og vil fortsette ordningen med normal drift fra
høsten 2023 som eneste fakultet som prioriterer dette i undervisningen.

• Studentene på Lillehammer opplever at det er utfordrende at fysisk IT support ble lagt ned. Det
har resultert i at studentene og ansatte kontakter biblioteket når det er behov for oppfølging.
Det har også vært utfordringer med oppfølging av teknisk support til undervisning, særlig den
undervisningen som pågår fram til kl. 20.

• Blæstads studenter påpeker utfordringer med gammel infrastruktur. Saken behandles på
rektoratsnivå jf. arbeid med høgskolens fremtidige studiesteder.

• Evenstad har manglende studentdemokrati i perioden. Det er et godt driv i StudINNs
aktivitetsgrupper på Evenstad. Det er den politiske delen av studentfrivilligheten studentene der
ikke engasjerer seg i.

• Det er en bedring fra 2021 men behovet for at det i større grad legges ut informasjon på engelsk i
all utdanningsvirksomhet.

• Det oppleves som at ettervirkninger av pandemien kan gjøre det vanskeligere å rekruttere
studenter til verv. Det fordrer at opplæring og forståelse på fakultetene for klassetillitvalgtes rolle
i kvalitetssystemet. Arbeidet med informasjon og opplæring må prioriteres fremover.

• Ønske om videreføring av ordninger med læringsassistenter i 2023

Utvalget får også regelmessig orientering om relevante saker fra Utdanningsutvalget, Høgskolestyret 
og AMU (Arbeidsmiljøutvalget). 

LMU fikk presentert årsrapport fra Studentombud i juni 2022. Studentombud orienterte selv LMU 
om rapporten og derved også om ombudets mandat og funksjon ved høgskolen. Studentombudet er 
observatør i utvalget og inviteres spesielt når relevante saker diskuteres. Studentombudet peker 
generelt på behovet for å revidere høgskolens forskrift og sørge for opplæring og informasjon om 
behandling av enkeltvedtak slik at uformell kommunikasjon på e-post og lignende ikke fører til at 
avslag på saker blir gitt uten å påpeke mulighet for klageadgang. Prorektor sørger for kontinuerlige 
diskusjoner og informasjon gjennom sine faglinjer med fakultetene for å oppdatere og 
profesjonalisere saksbehandling på hele forvaltningsområdet som omhandler høgskolens forskrift.  

SHot-undersøkelsen har nå vært diskutert to år på rad i sektoren fordi det ble bestemt gjennomført 
som en tilleggsundersøkelse i 2021 grunnet Covid-19 pandemien og alle smitteverntiltak som også 
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har omfattet studentgruppen. 

Årets undersøkelse er den som var planlagt i henhold til vanlig fireårs intervall. SHoT kartlegger 
studentenes helse og trivsel i bred forstand. Formålet er å gi innsikt i hvordan studentene har det og 
som underlag i arbeidet med forbedring av velferdstilbudet til studenter. Nesten 60 000 studenter i 
Norge og i utlandet svarte, fagskolene er nå også med i undersøkelsen. Høgskolens studenter 
utgjorde 2% av svarprosenten. Med litt under 2000 respondenter. 

Temaene i undersøkelsen er; demografiske opplysninger, bolig, økonomi, forhold på studiestedet, 
studiegjennomføring, fysisk helse, psykisk helse og trivsel, søvn, sosiale forhold og rus.  

Fra NORSEs nettsider: «Dataene fra undersøkelsen kobles mot eksisterende nasjonale registre og 
tidligere helseundersøkelser, inkl. SHOT. Denne delen av prosjektet vil gi oss ny og viktig kunnskap 
både om tidlige risikofaktorer, samt om hvordan helse og trivsel i studietiden henger sammen med 
akademisk prestasjon, og senere helse og tilknytning til arbeidslivet.» 

Høgskolen oppnådde ikke en høy svarprosent, men svarene viser at høgskolens studenter har de 
samme utfordringene her som nasjonalt. 

Undersøkelsen viser at ensomhet blant studentene har økt betraktelig under pandemien. 
Undersøkelsen ble brukt i samtale med høgskolens vertskommuner på alle studiesteder for å sette 
fokus på behov for tiltak for å planlegge for bedre oppfølging for studenter som har utfordringer 
med psykiske helse som ikke kan ivaretas av samskipnadens samtaletilbud. Neste undersøkelse skal 
gjøres i 2026. Samskipnaden vil jobbe med sitt helseforebyggende tiltak med bakgrunn i tallene fra 
undersøkelsen sammen med vertskommuner og høgskolen ut fra den situasjonen som de ulike 
studiestedene har behov for. 

I 2021 mottok høgskolen kr 8 mill. fra tilskuddsordningen «Studentpakken» fra 
Kunnskapsdepartementet, i likhet med alle sektorens institusjoner. Midlene var et svar fra 
regjeringen på den utfordringen studentene har stått i faglig og sosialt gjennom pandemien. Målet 
for tildelingen var å lønne studenter som igjen kunne bidra til bedre faglig oppfølging av andre 
studenter, for å sikre godt læringsutbytte, læringsmiljø og studieprogresjon. Ved høgskolen ble det i 
hovedsak satset på å tilsette lærings- og studentassistenter, i tillegg til noen sosiale tiltak. Etter 
regjeringsskifte høsten 2021 ble det et tre måneders opphold mellom tildelingen i 2021 og 2022. 

I mars 2022 mottok høgskolen kr 5 123 000 fra den nye ordningen suppleringsmidler fra KD. Målet 
med tildelingen var at studentene kunne opprettholde studieprogresjonen, og dette var et særskilt 
engangstilskudd som utelukkende skulle komme studentene til gode. Midlene ble fordelt etter 
samme prinsipp til fakultetene som året før og ny ansettelse av prosjektleder ved høgskolen kom på 
plass fra høsten 2023. Som i 2021 så ble også disse midlene i hovedsak brukt til å ansette lærings- og 
studentassistenter og læringslivsledere, i tillegg til gjennomføring av sosiale tiltak. Planlegging og 
gjennomføring av opplæringen ble gjort i samarbeid mellom prosjektleder og Seksjon for UH- 
pedagogikk og kvalitet og utdanning, etter samme opplegg som i 2021. Evaluering av opplæringen 
viser at ordningen har bidratt positivt til studentenes læring og studieprogresjon. 

LMU vil få forelagt ferdig rapport i vårsemesteret når denne foreligger. Pr i dag er det bare ett 
fakultet, LUP som vil fortsette med organisering av læringsassistenter i undervisningen uten egen 
øremerket ekstra-tildeling til dette formålet. 

Studentorganisasjonen StInn og studentsamfunnene StudINN finansieres ved at høgskolen selv 
tildeler midler, samt at en del av semesteravgiften SINN forvalter går til disse studentdrevne 
velferdsaktivitetene. 
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Bruk av disse midlene er en sak av stor betydning for studentvelferden som har gitt mye 
engasjement blant de tillitsvalgte studentene i StInn og StudINN i 2022. LMU ønsker å bli holdt 
orientert om samarbeidsavtaler og rammer for tildeling når det er hensiktsmessig for de to partene, 
feltet er uoversiktlig pr i dag etter omorganiseringer og tildelinger gjennom pandemiperioden. Det 
vil hjelpe å få en samlet redegjørelse for hvordan midler tilfaller studentfrivilligheten da prinsipper 
om bruk av semesteravgiften og rammebevilgningen for studentdemokratiet også påvirker 
studentenes læringsmiljø i stor grad. 

Kommunikasjonsplattformer. Høgskolen fikk ny webløsning fra september 2021. De nye nettsidene 
er bygd opp fra et brukerrettet perspektiv og webansvarlig har orientert utvalget om status etter 
noen måneders bruk og igjen i desember 2022. Webredaksjonen er oppmerksom på at sidene ikke 
kommuniseres godt nok og helhetlig til høgskolens studenter fra et studiestedsperspektiv og vil 
jobbe med forbedringer. Dette er også en utfordring i oppsettet for læringsplattformen CANVAS da 
løsningen med faglig fakultetstilhørighet vs. behov for å kommunisere med studentene om tilbud på 
det enkelte studiested krever manuell oppfølging løses forskjellig av de respektive fakultetene.  

Utvalgets studenter er engasjert i saken og ønsker å følge med på, og bidra til en god utvikling 
videre. 
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Arkivsak-dok. 23/00757-1 
Saksbehandler Anne Sofie Lofthus 

Saksgang Møtedato 
Høgskolestyret 07.02.2023 

ÅRSRAPPORT 2022 REDELIGHETSUTVALGET FOR FORSKNING 

Forslag til vedtak/innstilling: 
Årsrapport 2022 fra Redelighetsutvalget for forskning tas til etterretning 

Sammendrag: 
Høgskolen i Innlandet har felles Redelighetsutvalg med Universitetet i Sørøst-Norge 
(USN). Redelighetsutvalget ble oppnevnt fra 01.11.17 i henhold til styresak 34/17 ved 
UNS og styresak 61/17 ved HINN. I mandatet for Redelighetsutvalget står det at 
Redelighetsutvalget skal sende «årlig rapport om virksomheten til styrene ved 
USN/HINN».  

 Årsrapport 
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1. Om Redelighetsutvalget  
Bakgrunn og formål 

Felles redelighetsutvalg ved Universitetet i Sørøst-Norge (USN) og Høgskolen i Innlandet (HINN) 
(Redelighetsutvalget) ble oppnevnt fra 01.11.2017 i henhold til styresak 34/17 ved UNS og styresak 
61/17 ved HINN.  
 
Lov om organisering av forskningsetisk arbeid (forskningsetikkloven) pålegger forskningsinstitusjonene 
å opprette et redelighetsutvalg. HINN og USN har gått sammen om å etablere et felles 
redelighetsutvalg for å styrke utvalgets habilitet, bidra til større kontinuitet i utvalgets arbeid og 
etterleve lovens § 3 om faglig uavhengighet.  
 
Mandatet for Redelighetsutvalget er å behandle og uttale seg om innmeldte saker som gjelder mulige 
brudd på anerkjente forskningsetiske normer hvor ansatte ved USN/HINN er involvert. Ved behandling 
av innmeldte saker skal utvalget alltid ta stilling til følgende: 
 
1. Om forskeren har opptrådt vitenskapelig uredelig eller ikke 
2. Om det foreligger systemfeil ved institusjonen 
3. Om det vitenskapelige arbeidet bør korrigeres eller trekkes tilbake. 
 
Med utgangspunkt i mandatet har HINN og USN utarbeidet lokale retningslinjer for behandling av 
saker om mulig brudd på forskningsetiske normer. Sakene i Redelighetsutvalget behandles i henhold 
til disse retningslinjene. 
 
 
Redelighetsutvalget har i rapportperioden bestått av: 

I henhold til mandatet for Redelighetsutvalget skal utvalget bestå av fem medlemmer med 
kompetanse innen forskning, forskningsetikk og juss, og to varamedlemmer henholdsvis fra HINN og 
USN. Utvalgets leder skal være en ekstern representant og inneha juridisk kompetanse. USN og HINN 
skal stille med to medlemmer hver som skal gjenspeile den faglige bredden ved de to institusjonene.  
Medlemmene oppnevnes av rektorene ved HINN og USN for fire år av gangen. Unntak kan gjøres for 
ph.d-kandidatens representant.  
 
I tillegg er det utnevnt administrativt ansatte ved de to institusjonene som sekretærer for utvalget. 
Anne Sofie Lofthus fungerer i dag som sekretær for utvalget fra HINN og Martine Pekeberg fungerer i 
dag som sekretær for utvalget fra USN. 
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2. Om meldingen 
I mandatet for Redelighetsutvalget står det at Redelighetsutvalget skal «sende årlig rapport om 

virksomheten til styrene ved USN/HINN. Rapporten skal omhandle antall behandlede saker og 

innholdet i eventuelle uttalelser». 

 Årsmeldingen er godkjent av rektor før fremleggelse for styret som meldingssak. 

Årsmeldingen gjelder perioden fra 01.01.2022 til og med 31.12.2022.  

 

3. Redelighetsutvalget sitt arbeid i rapportperioden   

3.1 Innledning 
Redelighetsutvalget har totalt mottatt og behandlet fem saker der part i saken er tilknyttet USN.  

 

3.2 Forståelse av Redelighetsutvalgets oppgaver, og utføring av disse 
Mandatet for Redelighetsutvalget er å behandle og uttale seg om innmeldte saker som gjelder mulige 
brudd på anerkjente forskningsetiske normer hvor ansatte ved USN/HINN er involvert, se vedlegg 1. 
Ved behandling av innmeldte saker skal utvalget alltid ta stilling til følgende: 
 
1. Om forskeren har opptrådt vitenskapelig uredelig eller ikke 
2. Om det foreligger systemfeil ved institusjonen 
3. Om det vitenskapelige arbeidet bør korrigeres eller trekkes tilbake. 
 
Med utgangspunkt i mandatet har HINN og USN utarbeidet lokale retningslinjer for behandling av 
saker om mulig brudd på forskningsetiske normer, se vedlegg 2. Sakene i Redelighetsutvalget 
behandles i henhold til disse retningslinjene. 
 
 

3.3 Oversikt over saker 
Redelighetsutvalget har totalt mottatt og behandlet fem saker der part i saken er tilknyttet USN.  

➢ En sak ble avvist med henvisning til at forholdet ikke er å anse som forskning i 
forskningsetikklovens forstand. Avgjørelse om avvisning er arkivert i P360 under følgende 
saksnummer:   

• 22/05116 

 

➢ Tre saker er realitetsbehandlet og uttalelser er oversendt viserektor for forskning, Heidi 
Ormstad, som har ansvaret for intern oppfølgning. Uttalelsene er arkivert i P360 under 
følgende saksnummer:   

• 22/04704 

• 22/05146 

• 22/05594 

 

➢ En sak er utsatt med bakgrunn i at part i saken har reist søksmål ved Oslo tingrett om hvorvidt 
Redelighetsutvalget har kompetanse til å behandle deler av saken. Redelighetsutvalget vil 
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gjenoppta behandlingen av saken når søksmålet er behandlet i domstolene. Saken har vært 
omtalt i media. 

Oslo, 12 januar 2023 

for Redelighetsutvalget 

 Annette Birkeland 

leder 
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Arkivsak-dok. 23/01199-3   
Saksbehandler Berit Weum Brenne 
 
Saksgang Møtedato 
Høgskolestyret 09.03.2023 
 

   
 
 

ÅRSRAPPORT FRA HOVEDARBEIDSMILJØUTVALGET 2022 

 
Forslag til vedtak/innstilling: 
Høgskolestyret tar årsrapport fra hovedarbeidsmiljøutvalget 2022 til etterretning. 
 
Sammendrag: 
Årsrapporten for hovedarbeidsmiljøutvalget (HAMU) 2022 inneholder en overordnet 
oversikt over organisering og aktiviteter gjennom året. Rapporten er forankret i 
arbeidsmiljølovens § 7-2 (6) og Arbeidstilsynets veileder om arbeidsmiljøutvalg.  
 
Årsrapporten ble behandlet i HAMU 23. februar 

 
 
 
 
 
 

Vedlegg: 
Årsrapport for Hovedarbeidsmiljøutvalget 2022  
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Innledning 

Årsrapporten for hovedarbeidsmiljøutvalget (HAMU) 2022 inneholder en overordnet oversikt over 
organisering og aktiviteter gjennom året. Rapporten er forankret i arbeidsmiljølovens § 7-2 (6) og 
Arbeidstilsynets veileder om arbeidsmiljøutvalg.  

Fakta om hovedarbeidsmiljøutvalget 2022 

Ifølge arbeidsmiljøloven §7-1 (4) skal lederen for utvalget velges vekselvis blant arbeidsgivernes og 
arbeidstakernes representanter. Arbeidstakersiden har hatt vervet i 2021 og 2022. 
Hovedverneombud Turid Thomassen har vært ledere i denne perioden. 

Utvalget består av åtte representanter som er likt fordelt mellom arbeidsgiver- og arbeidstakersiden. 
Representantene fra arbeidsgiversiden er utpekt av rektor. Sammensetning i HAMU søker en 
kjønnsbalanse og at ledere fra ulike nivå blir representert. Representantene fra arbeidstakersiden er 
valgt blant verneombudene i virksomheten. Hovedverneombudet er medlem i HAMU i kraft av sitt 
verv. 

Bedriftshelsetjenesten er fast medlem med talerett. 

Faste medlemmer I 2022: 

Arbeidsgiversiden: Rolle: 

Stine Grønvold Prorektor utdanning 

Morten Ørbeck Dekan 

Marit Torgersen Direktør DIGIN 

Frøydis Deinboll Myromslien Instituttleder 

Arbeidstakersiden Rolle 

Turid Thommassen Hovedverneombud- leder for HAMU 2022 

Morten Amundsen Verneombud, verneområde IT, 
eiendom og drift 

Erling Kristoffer Lippert Relling Verneombud, verneområde  
prorektorområdene, rektoratet 

Sven Erik Sjølie Verneombud, verneområde HHS 

Bedriftshelsetjenesten 

Trine Grønvold HINNs kontaktperson hos BHT 

Foruten utvalgets faste medlemmer har flere saksbehandlere og ansvarshavende fra HINN internt 

deltatt i møtene ved behandling av ulike saker.  

Forskrift om organisering, ledelse og medvirkning angir at arbeidsmiljøutvalg normalt avholder 4 

møter i året, men at dette kan utvides ved behov. HAMU i HINN har avholdt 5 digitale møter i 2022 

på følgende datoer: 18. februar, 19. april, 2. juni, 28. september og 23. november. Møtet den 23. 

november ble avkortet. Dette skyltes delvis manglende deltagelse fra arbeidstakersiden og at 

arbeidsgiversiden var kalt inni et ekstraordinært ledermøte. Samtlige møter i HAMU er gjennomført 

digitalt. Dette på bakgrunn i gode erfaringer med digitale møter under pandemien som en effektiv 

arbeidsform.   
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HAMU har videreført det aktive arbeidet med utviklingen av egen møtearena. Dette innebærer fast 

egenevaluering på slutten av hvert møte. Deltakerne gir gjennomgående tilbakemeldinger om at 

dette er en konstruktiv arena. Nedenfor gis en oversikt over de viktigste sakene HAMU arbeidet med 

i 2022. 

Sykefravær 

HAMU har fulgt sykefraværsutviklingen gjennom året, og gitt råd til arbeidsgiver i den forbindelse. 

HAMU har blitt presentert kvartalsvis sykefraværsrapportering brutt ned på de enkelte 

organisasjonsenheter. Dette er gjort for å muliggjøre og å følge trender i ulike deler av 

organisasjonen. Det er ytterligere behov for å følge opp det systematiske arbeidet og bruken med 

sykefraværsstatistikken. Her vil arbeidet med linken mellom LAMU og HAMU særlig være nyttig for å 

kunne følge opp arbeidet mer målrettet. Dette arbeidet vil videreføres i 2023.  

ARK – medarbeiderundersøkelse og utvikling av arbeidsmiljø 

Som ledd i HINNs systematiske HMS-arbeid benyttes ARK, Arbeids og klimaundersøkelsen. ARK er 

spesielt innrettet mot psykososialt- og organisatorisk arbeidsmiljø og er et prosessverktøy. I tråd med 

tidligere beslutning om en sekvens på 2-3 år mellom hver gjennomføring av ARK planlegges det nå 

med oppstart av ny prosess og gjennomføring i 2023.  

HAMU er løpende orientert om utviklingen i dette arbeidet, og har bidratt med viktige diskusjoner og 

råd til arbeidsgiver som grunnlag for beslutninger knyttet til prioriteringer og framdrift i arbeidet 

med ARK. Det er drøftet innspill fra ulike ledd i organisasjonen om gjennomføringen, der ARK er en 

av flere prosesser som foregår parallelt i HINN og som påvirker hverandre og arbeidsmiljøet.  

Foreløpig berammes gjennomføring av ny ARK prosess med utsendelse i 4.kvartal 2023, med 

oppfølging utover vinteren 2023/2024. Denne foreløpige planen må sees i sammenheng med hvor 
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prosjektet for administrativ organisering står, og det vil gjøres en risikovurdering før ARK 

gjennomføres. Dette for å hensynta organisasjonenes totale belastning og parallelle prosesser. 

Arealsaker/studiestedsutvikling/ Konseptutvalgsutredingen 

HAMU har behandlet arealsaker løpende gjennom året. Det har både vært kortsiktig og langsiktig 

perspektiv på dette arbeidet. I 2022 har det vært særlig fokus på arbeidsmiljø knyttet til plassmangel 

i ulike deler av virksomheten, her særlig LUP og campus Hamar. HAMU har vært orientert om 

løsninger for utnyttelse av arealene og andre tiltak. 

HAMU har jevnlig blitt oppdatert på prosjekt om administrativ organisering. Det vil bli gitt 

løypemeldinger, status og framdrift når det foreligger en videre plan for organisering av arbeidet, 

herunder sammenheng med andre større utviklingsprosjekter innenfor høgskolens administrative 

virksomhet.  

HAMU er også orientert om status i arbeidet med konseptvalgutredningene for studiestedene 

Lillehammer og Hamar.  

Retningslinjer for hjemmekontor 

Retningslinjer for hjemmekontor har vært behandlet i HAMU. Det har vært betydelig engasjement 

rundt denne saken og det er tydelig at dette er viktig for virksomheten og for mange medarbeidere. 

Det er et stort spenn i synspunkter på saken. Gjennom behandlingen av saken er det gitt gode 

argumenter for ulike syn og det har kommet gode innspill til retningslinjen. 

Bedriftshelsetjeneste og ny rammeavtale 

HINNs rammeavtale på HMS-tjenester med Falck utløp 1. januar 2023. Høsten 2022 ble det utlyst ny 

anbudskonkurranse. I tråd med arbeidsmiljøloven § 7-2 ble kravspesifikasjon behandlet av 

arbeidsmiljøutvalget. 

Det er fremforhandlet ny avtale med bedriftshelsetjeneste. Det er inngått avtale med Falck for 

perioden 01.01.2023-01.01.2025. Avtalen gjelder for to år med opsjon på ett + ett år. 
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Bedriftshelsetjeneste 2022 

I 2022 leverte bedriftshelsetjenesten l totalt 421 timer. Dette er 86 timer mer enn det som var 

planlagt, og innebærer en økning i forhold til 2021 hvor det ble levert 335 timer. Tabellen nedenfor 

viser en fordeling av de rapporterte timene på kategorier av bistand: 

Fordeling av timer per kategori Timeforbruk 2021 

Administrasjon og kundeoppfølging 45 

Arbeidshelse 40 

Ergonomi og fysisk arbeidsmiljø/yrkeshygiene 47 

Psykososialt og organisatorisk arbeidsmiljø 129 

Sykefraværsarbeid (her også kritiske hendelser) 130 

Systematisk HMS-arbeid, inkl. AMU- og AKAN 
arbeid 

30 

Totalt timeforbruk 421 

Bedriftshelsetjenesten har rapportert løpende til HAMU på oppdrag, og har delt erfaringer og gitt 

innspill på det systematiske arbeidet. De fleste oppdragene til BHT er saker som angår psykososialt- 

og organisatorisk arbeidsmiljø. HAMU har tatt tilbakemeldingene med i behandlingen av flere saker. 

BHT har også rapportert kvartalsvis om den løpende aktiviteten og timeforbruket. 

Vernetjenesten 

Det har vært gjennomført valg av verneombud på flere av verneområdene i HINN. Det er foreløpig to 

verneområder som ikke ar gjennomført nyvalg. Det er planlagt opplæring februar- mars 2023 for nye 

verneombud.  

Strømtiltak 

HAMU er holdt orientert om tiltak med bakgrunn i de høye strømprisene.  Eiendomssjef Jan Aasen 

har orientert og lagt fram tiltaksplan for å imøtekomme dette og for å forsøke å redusere at de økte 

kostnadene skal ramme høgskolens virksomhet mer enn nødvendig.  
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Hjertestartere og førstehjelpsopplæring  

HINN har i 2022 sammen med Norsk Førstehjelp gjennomført to førstehjelpskurs på campus 

Lillehammer. Det ble planlagt ytterligere kurs på de andre campusene januar-februar 2023. Det er 

vært gjennomgått plassering og avtaler av hjertestartere. HAMU har vært involvert i prosessen. 

 

Si ifra-ordningen  

HINN benytter en si ifra-ordning for både studenter og ansatte. Ordningen er et supplement til 

høgskolens ordinære kanaler for å melde om ulike forhold, som omfatter både 

forbedringsforslag/HMS-avvik og varslingssaker. HAMU har mottatt fortløpende rapportering fra Si 

ifra-ordningen i 2022. 
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Forslag til vedtak/innstilling: 
Styret godkjenner kvalitetsrapport for 2022. Styret ber om at det videre arbeid med 
utdanningskvalitet skjer i tråd med rapportens anbefalinger i tilknytning til 
kvalitetsområdene, med tilhørende tiltak.  

Sammendrag: 
HINNs system for kvalitetssikring av utdanningsvirksomheten ble vedtatt av 
høgskolestyret 12. juni 2018 og er benyttet fullt ut fra og med høstsemesteret 2018. 

Nasjonalt organ for kvalitet i utdanningen, NOKUT, godkjente 25. oktober 2019 
høgskolens systematiske kvalitetsarbeid etter tilsyn våren 2019. Høgskolen 
gjennomfører årlig en revisjon av systembeskrivelsen gjennom møter i 
utdanningsutvalget. Årets kvalitetsrapport er utformet på grunnlag av systemrevisjon 
vedtatt av rektor 9. mai 2022.  

Rapporten er todelt hvor kapittel 1 gir en analyse av arbeidet innenfor de åtte 
kvalitetsområdene. Analysen setter søkelys på måloppnåelse i forhold til konkrete 
tiltak, trekker inn utvalgte erfaringer fra fakultetenes arbeid og peker på 
utviklingstrekk ved høgskolen. På bakgrunn av denne analysen presenteres tiltak på 
institusjonsnivå for videre arbeid i 2023.  

I kapittel 2 gir rapporten en beskrivelse av hvordan kvalitetssystemet som sådan har 
fungert. Her har altså rapporten et systemfokus, i motsetning til målfokus i kapittel 1. 
Denne delen baserer seg på diverse rapporter fra, og forespørsler til, ansvarlige for 
ulike råd og utvalg. Kapittel 2 avsluttes med forslag til systemrevisjoner («Momenter 
til revisjon av kvalitetssystemet»).  

Ulike årsrapporter fra fakultet, råd og utvalg er lagt som vedlegg til rapporten 
(Vedlegg til Kvalitetsrapport 2022). I vedleggsdelen vil man også finne ulike 
oppsummeringer og rapporter fra aktuelle undersøkelser. Kvalitetsrapport 2022 har 
blitt diskutert i Høgskolens ledermøte, Utdanningsutvalget og Læringsmiljøutvalget 
(LMU). LMU behandlet kun rapportens underkapittel «Kvalitetsområde 5: 
Studentenes læringsmiljø».  
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«Endringslogg for rektors kvalitetsrapport 2022» inneholder referat fra behandlingen i 
utvalgene/møtene og viser rapportens vei frem mot styrets bord (se Vedlegg til 
Kvalitetsrapport 2022).  

Etter behandlingen i styret vil rapporten tas tilbake til råd og utvalg for videre 
oppfølging. Behandlingen av rapporten i de ulike møter, råd og utvalg, både på 
institusjonsnivå og ved fakultetene, gir verdifulle innspill i det videre kvalitetsarbeidet 
generelt, og i videreutvikling av rapporten spesielt. 

Vedlegg: 
Kvalitetsrapport HINN 2022 
Vedlegg til Kvalitetsrapport 2022 
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ALB   - Fakultet for anvendt økologi, landbruksfag og bioteknologi  

AMEK  - Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi 

AØB  - Ph.d. i anvendt økologi og bioteknologi 

BUK  - Ph.d. i barn og unges deltakelse og kompetanseutvikling 

DNF  - Fakultetet Den norske filmskolen 
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FILMART  - Ph.d. i Kunstnerisk utviklingsarbeid i film og beslektede audiovisuelle kunstformer 

HSS   - Handelshøgskolen – Fakultet for økonomi og samfunnsvitenskap 

HELVEL  - Ph.d. i Helse og velferd 

HSV   - Fakultetet for helse og sosialvitenskap 

INTOP  - Ph.d. i innovasjon i tjenesteyting i offentlig og privat sektor 

KSM   - Avdeling for kommunikasjon, samfunnskontakt og markedsføring 

LUP  - Fakultet for lærerutdanning og pedagogikk 

EFV  - Eksternt finansiert virksomhet 

UH-ped seksjonen - Seksjon for UH-pedagogikk og kvalitet 

LOFT  - Seksjon for lærings- og forskningsteknologi 

NOKUT  - Nasjonalt organ for kvalitet i utdanningen 

PROFF   - Ph.d. i profesjonsrettede lærerutdanningsfag 

SPU  - Studieprogramutvalg 

SPA  - Studieprogramansvarlig 

SSM   - Seksjon for studentrekruttering og samfunnskontakt 

Innledning  
Kvalitetssystemet ved Høgskolen i Innlandet skal bidra til at det arbeides systematisk med å sikre og 
utvikle kvaliteten i studietilbudene. Kvalitetssystemet omfatter alle forhold som har betydning for 
studiekvaliteten, fra informasjon overfor mulige søkere til avslutning av studiet og undersøkelser blant 
tidligere studenter etter endt utdanning.   
 
Kvalitetssystemet er bygd opp slik at det studienære kvalitetsarbeidet skjer i de faglige enhetene, i 
studieprogrammene, på instituttene og fakultetene. I tillegg sørger institusjonsleddet for å innføre 
nasjonale pålegg, og samtidig ha et blikk på nasjonale og internasjonale signaler og trender som vil 
kunne stimulere arbeidet med kvalitet i egen institusjon.   
 
Rapportering er et sentralt element i kvalitetssystemet. Det går en rapporteringslinje fra det enkelte 
studieprogram til institusjonens styre, via rektor.  Høgskolens Kvalitetsrapport for 
utdanningsvirksomheten er rektors rapport. Rapporten dokumenterer og analyserer pågående arbeid 
med utdanningskvalitet og peker på tiltak for forbedring.   
 
Høgskolen har konkretisert arbeidet med utdanningskvalitet gjennom å beskrive sentrale 
kvalitetsområder.  De 8 kvalitetsområdene er utgangspunktet både for evalueringer, undersøkelser, 
analyser og vurderinger. De åtte områdene gjeldende for 2022, har vært:   
  
1. Fagmiljøenes faglige og pedagogiske kompetanse, 2. Studentrekruttering og studiestart,  
3. Undervisning og studiearbeid, 4. Studentenes læringsutbytte, 5. Studentenes læringsmiljø,   
6. Studienes samspill med samfunn og arbeidsliv, 7. Internasjonalisering og  
8. Utforming og ledelse av studieprogrammene.   
 
NOKUT fører tilsyn med det systematiske arbeidet med å sikre og videreutvikle kvaliteten i 
utdanningen ved alle institusjoner som tilbyr høyere utdanning. Det skal ikke gå mer enn åtte år 
mellom hvert tilsyn ved den enkelte institusjon. NOKUT godkjente det systematiske kvalitetsarbeidet 
ved Høgskolen i Innlandet 25. oktober 2019 etter tilsyn våren 2019. 
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Oppsummering 
Det er spesielt gledelig å se at høgskolens satsing på styrking av faglig og pedagogisk kompetanse gir 
resultater. Det er en nedgang i andel midlertidig ansatte og en økning i andelen andel kvinner i 
toppstillinger. Samtidig utfordres høgskolens avtaler om bruk av tid til forskning og undervisning med 
hensyn til å sikre en samlet tilstrekkelig undervisningsressurs for å opprettholde høy kvalitet i 
utdanningene. Høgskolen mangler fortsatt oversikter med god nok detaljeringsgrad for å planlegge 
kompetanseutvikling innenfor det UH-pedagogiske området. Oppsummert må høgskolen vurdere 
behovet for å videreutvikle mer spesifikke kompetanseplaner for utvalgte områder.  
 
Høgskolen opplever at det er krevende å sikre tilstrekkelig studentmedvirkning på ulike nivå. 
Resultater fra studentundersøkelsen Studiebarometeret viser også at studentene ikke er fornøyde 
med hvordan de kan medvirke. Høgskolen ønsker et bredt studentengasjement og må finne ut 
hvordan vi kan skape arenaer og muligheter for at studenter kan engasjere seg i både små og større 
tematikker av kortere og lengre varighet.  
 
I kvalitetsarbeidet har det vært viktig å bruke tid på sikre en god forståelse av 
kvalitetsrapporteringenes funksjon. Dette er et kontinuerlig arbeid der kommunikasjon omkring 
formålet med evalueringer og utformingen av tiltak må forankret på ulike nivå. Høgskolen er nå inne i 
en periode hvor det skal utformes nye indikatorer knyttet til utviklingsavtalen som er inngått med KD, 
og det blir viktig å sikre en god sammenheng mellom det systematiske kvalitetsarbeidet og arbeidet 
med målene i utviklingsavtalen.  
 
Høgskolen har startet arbeidet med å utvikle en bærekraftstrategi, igangsatt ulike prosjekter knyttet til 
evaluering av administrativ organisering, startet HINNs operasjonalisering av NORCAM og utarbeidet 
en søknad som status som Europeisk universitet i alliansen EMERGE. Alle disse initiativene vil påvirke 
utformingen og innretningen på høgskolens kvalitetsarbeid fremover. 
 
I vår sektor er det også igangsatt et arbeid med et nytt opptakssystem og det er ulike 
Stortingsmeldinger som er varslet i nær fremtid; Distriktsmeldingen, Utsynsmeldingen og 
Profesjonsmeldingen. Det skal i løpet av året komme en ny finansieringsmodell for UH - sektoren, det 
innføres skolepenger for studenter utenfor EU/EØS, og det kommer en endring i forskrift om 
egenbetaling. Høgskolen følger godt med på de ulike prosessene i sektoren og vil sikre at 
kvalitetsarbeidet kan understøtte de krav og forventninger som stilles til virksomheten.  
 
Kapittel 1 i den foreliggende rapporten gir en analyse av arbeidet innenfor de åtte 
kvalitetsområdene. Analysen fokuserer på måloppnåelse i forhold til konkrete tiltak og utvalgte 
utviklingstrekk ved høgskolen. Analysen er ikke uttømmende. 
 
Kapittel 1 avsluttes med tiltak for videre arbeid i 2023.  
 
I kapittel 2 gir vi en beskrivelse av hvordan kvalitetssystemet som sådan har fungert. Her har vi altså et 
systemfokus, i motsetning til målfokus i kapittel 1. Denne delen baserer seg på diverse rapporter fra, 
og forespørsler til, ansvarlige for ulike råd og utvalg.   
 
Kapittel 2 avsluttes med forslag til systemrevisjoner («Momenter til revisjon av kvalitetssystemet»).  
 
Vi har valgt å legge ulike årsrapporter fra fakultet, råd og utvalg som vedlegg til rapporten. 
I vedleggsdelen vil man også finne ulike oppsummeringer og rapporter fra aktuelle 
undersøkelser (eventuelt lenker til rapporter).   
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Beskrivelsen av høgskolens kvalitetssystem finnes her: https://www.inn.no/om-
hogskolen/kvalitetssystem-for-utdanning/  
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1 Samlet analyse og vurdering med tiltak  
I dette kapittelet omtales de ulike kvalitetsområdene. Hvert kvalitetsområde innledes med mål og 
delmål for området og fokusområder og tiltak for 2022. Vi har også i år valgt å se hvordan høgskolens 
måltavle fordeler seg på de ulike kvalitetsområdene ved å legge dem inn i en tekstboks i starten av 
hvert kvalitetsområde. Det ligger ikke ved resultater og oversikter over status på alle målene i 
måltavlen. Koblingen til måltavlen, gir allikevel et godt utgangspunkt for diskusjoner om hvordan 
høgskolens kvalitetsrapport skal utvikles videre.  

Selve analysen av kvalitetsområdet er delt i to. Vi starter med en vurdering av måloppnåelse i forhold 
til fokusområder og tiltak for 2022 («Måloppnåelse mål og tiltak 2022»). Deretter følger en vurdering 
av høgskolens tilstand basert på noen utvalgte nasjonale og egne indikatorer («Generell analyse»).  

I denne vurderingen brukes noen momenter fra fakultetsrapportene som eksempler. 
Fakultetsrapportene har en felles mal med indikatorer, evaluering, situasjonsbeskrivelse, behov og 
tiltak for hvert kvalitetsområde, og vil dermed gi et utfyllende og mer detaljert bilde av hva som 
fungerer godt og hva som ikke fungerer så godt innenfor de ulike områdene. 

Hvert kvalitetsområde avsluttes med en kort oppsummering hvor vi skisserer momenter vi ønsker å 
arbeide videre med («Konklusjon for kvalitetsområdet»). 

Kapittel 1 avsluttes med tiltak for videre arbeid i 2023. Dette følger opp og konkretiserer 
oppsummeringene i tilknytning til hvert kvalitetsområde i konkrete utfordringer og tiltak. Tiltakene er 
blitt diskutert i ledermøte, læringsmiljøutvalget og utdanningsutvalget før de legges frem for 
høgskolestyret ved styrets behandling av rapporten.  
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Kvalitetsområde 1: Fagmiljøenes faglige og pedagogiske kompetanse 
Mål Fagmiljøene skal holde et høyt internasjonalt nivå innen forskning og utdanning. 

1. Høgskolen skal ha et fagmiljø som er tilpasset utdanningstilbudet. 
2. Fagmiljøene skal delta i forsknings- og utviklingsarbeid nasjonalt og internasjonalt. 

Delmål 

3. Fagmiljøene skal beherske aktuell undervisningsteknologi, ha god kjennskap til en 
bredde av ulike undervisnings- og vurderingsformer, og ut fra dette kunne 
planlegge, gjennomføre og reflektere over egen undervisning. 

 

Tiltak: 
Nr. Tiltak Målsetning Indikator Fokusområde Delmål 

1.1. Høgskolen utvikler kurs i 
bruk av ulike 
vurderingsformer. 
Vurderingsformer tilpasset 
fleksible studier er en del av 
kurset. 

Bredere kompetanse i å velge 
hensiktsmessige 
vurderingsformer. 

Utviklet kurs, 
#deltakere 

Fleksible 
utdanninger 

3 

1.2. Høgskolen vil utvikle kurs i 
hvordan man kan re-
mediere undervisning (ta et 
undervisningsopplegg og 
bruke det i et annet 
medium, for eksempel ved 
hjelp av digitale virkemidler 
i fleksible studier). 

Spre kunnskap om 
fleksibilisering av studier. 

Utviklet kurs, 
#deltakere 

Fleksible 
utdanninger 

3 

 

Måloppnåelse fokusområder med tiltak 2022 

Tiltak 1.1: 
Kurs i vurdering er utviklet og arrangert av UH-ped seksjonen to ganger med 10 deltakere hver gang. 
Kurset er fysisk og har vært beskrevet som å kreve 30 timer med for- og etterarbeid. Høgskolen har 
utviklet omfattende kurspakke for eksamenssystemet «Inspera». Det er utviklet instruksjoner og 
veiledere som er tilgjengelig på vår nettside «Innsikt» og det er utviklet egne kurs tilgjengelig på 
læringsplattformen «Canvas». 

Tiltak 1.2:  
UH-ped seksjonen har vært aktiv i implementering av «Panopto» som nytt videoredigeringsverktøy. 
Her er det arrangert en rekke webinarer og workshops i samråd og samarbeid med LOFT. Kurs om 
flippet undervisning er i revisjon og vil bli gjennomført i februar 2023. Første kurs ble gjennomført i 
mars-oktober 2021. Pedagogiske rådgivere ved fakultetene er aktive dialogpartnere med ulike 
fagmiljøer som utvikler dette. 
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Generell analyse 
Det har vært en stor vekst i antallet faglig ansatte 
ved høgskolen1. Veksten er et resultat av en 
målrettet satsing. Høgskolen har nå et bedre 
kunnskapsgrunnlag i arbeidet med 
kompetanseplanlegging og vi har lagt bak oss en 
periode preget av usikkerhet både knyttet til 
kompetansebehov og budsjetteffekter rett etter 
fusjonen. Høgskolen har videreutviklet 
virksomhetsstyringen og utarbeider månedlige 
årsverksrapporter både aggregert og pr. fakultet. 

Seksjon for UH-pedagogikk har økt kapasiteten på 
basisopplæring i UH- pedagogikk. Enkelte fakultet 
melder om at de fortsatt opplever en 
kapasitetsutfordring. Høgskolen opplever 
samtidig at det meldes forfall til tilbudet, og må 
ha en gjennomgang av frister for opptak og 
avmelding. Det utarbeides en modell for 
kostnadsfordeling for plasser som det meldes 
forfall til på kort varsel.  

Høgskolen har tidligere samarbeidet med andre 
institusjoner for kjøp av engelskspråklige 
basisemner. Høgskolen må lage oversikter over 
behov for engelskspråklig tilbud for å kunne 
planlegge dette bedre.    

 
Figur 1 viser utvikling i faglig årsverk de siste fem år (Kilde: HINN årsverksstyring desember 2022) 

 

 
1 Figur 4 viser årsverksutviklingen totalt ved HINN. Bare i løpet av 2022 har vi hatt en økning på 69 årsverk totalt, noe som utgjør 5,6%. Figur 1 
viser en økning på 42,5 faglige årsverk i 2022. HINN har altså hatt størst økning innen faglige årsverk. 

Måltavle

Antall publiseringspoeng per faglig årsverk

Andel kvinner i dosent- og professorstillinger

Andel årsverk i førstestillinger av faglige ansatte

Verdien av Horisont 2020-kontrakter per FoU-
årsverk (i tusen) (Tildeling fra EU per faglige årsverk 

(i tusen))

Andel forskningsinnsats i matematiske, 
naturvitenskapelige og teknologiske fag (MNT-fag)

Bidragsinntekter fra Forskningsrådet per faglig 
årsverk (i tusen)

Andre bidrags- og oppdragsinntekter per faglig 
årsverk (i tusen)

Andel midlertidig ansatte i undervisnings- og 
forskerstillinger

Andel internasjonalt samforfatterskap

Antall studiepoeng per faglig årsverk
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Det er fortsatt en utfordring for sektoren at det ikke finnes ett godt administrativt system for 
kompetanseplanlegging. Utdanningsavdelingen vil sammen med HR – avdelingen finne ut hvilke 
systemer vi skal bruke for registrering av UH-pedagogisk kompetanse i påvente av en evt. anskaffelse 
av en sektorløsning som svar på denne utfordringen.  

Høgskolen har i en periode hatt høye ambisjoner og mål for andelen førstekompetanse ved 
institusjonen (se figur 2 nedenfor). Satsingen på kompetanseutvikling og rekruttering har gitt gode 
resultater. Dette er svært gledelig. Samtidig kommer det frem fra fakultetsrapportene at det oppleves 
som utfordrende å få nok kapasitet til undervisningsoppgavene. Dette betyr at høgskolen må se på 
fordelingen av forsknings- og undervisningstid i arbeidsavtaler som er inngått for å sikre virksomhetens 
samlede drift.  

 
Figur 2 viser utviklingen i førstekompetanse for de ulike fakultet fra 2018 (Kilde: Tilstandsrapport for Høgskolen i Innlandet 2022 og 
årsverksstyring for oktober 2022). 

 

Høgskolen har også hatt et mål om å redusere forholdstallet studenter per faglig ansatt, og har lykkes i 
dette arbeidet. Høgskolen har hatt fokus både på opptaket av studenter og antallet tilbud av 
studieplasser som har gått ut, og samtidig økt rekrutteringen av ansatte. Dette har medført både en 
nedgang i det totale antallet studenter ved Høgskolen, men også redusert studiepoengs-produksjonen 
per ansatt. Disse tallene vil høgskolen følge med på, og det blir viktig å følge med på om den økte 
lærertettheten kan føre til at flere studenter fullfører sine studier.  

DNF ALB AMEK HSV LUP HHS
2018 71.5 % 85.7 % 45.8 % 42.4 % 56.9 % 72.7 %
2019 89.3 % 85.2 % 52.1 % 42.3 % 58.2 % 64.6 %
2020 77.4 % 84.5 % 54.3 % 45.1 % 63.2 % 63.7 %
2021 76.8 % 81.4 % 54.7 % 42.7 % 61.1 % 65.1 %
2022 87.3 % 85.7 % 64.6 % 51.0 % 63.3 % 69.2 %
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Figur 3 viser antall studiepoeng per faglig årsverk (Kilde: Nasjonale styringsparameter, DBH) 

Direktoratet for høyere utdanning og kompetanse (Hk-dir) og Kunnskapsdepartementet (KD) arbeider 
med utkast til ny felles forskrift om ansettelser og opprykk i universitets- og høyskolesektoren, og 
Høgskolens prorektor for utdanning deltar i referansegruppen for dette arbeidet. Den nye forskriften 
skal forenkle og tydeliggjøre det som tidligere lå i tre ulike forskrifter: 

• Forskrift om ansettelsesvilkår for stillinger som postdoktor, stipendiat, vitenskapelig assistent
og spesialistkandidat

• Forskrift om ansettelse på innstegsvilkår

• Forskrift om ansettelse og opprykk i undervisnings- og forskerstillinger

Utkastet til forskrift sendes på høring i 2023. I forbindelse med høringen, er det naturlig at høgskolen 
utarbeider en plan for å møte de ulike kravene for UH-pedagogisk kompetanseutvikling og 
kompetansevurdering for de ulike stillingene. Dette arbeidet må sees i sammenheng med en 
gjennomgang av høgskolens førstelektorprogram og arbeidet med NORCAM. I gjennomgangen av 
høgskolelektorprogrammet, vil høgskolen kunne identifisere hvilke områder som representerer 
risikoer for at programmet ikke fungerer etter intensjonen. I tillegg forventes det av gjennomgangen at 
det identifiseres mulige tiltak.   
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Figur 4 viser årsverksutvikling i 2022. Som figuren viser, er avviket mellom budsjetterte og faktiske årsverk i ferd med å dekkes. (Kilde: HINN 
årsverksstyring desember 2022) 

 

 
Figur 5 viser at andel midlertidighet ved HINN er redusert i løpet av 2022 (Kilde: HINN årsverksstyring desember 2022) 

 

3. syklus – kvalitetsområde 1 
Fakultetene arbeider kontinuerlig med utvikling av fagmiljøenes faglige og pedagogiske kompetanse 
for å sikre at minst 50% av de ansatte i fagmiljøet tilknyttet doktorgradsområdene har 
professorkompetanse og for å sikre stabilitet i bredde og dybde i fagområdene ph.d.-programmene 
dekker. Fakultetet bruker nyrekrutteringer og høgskolens kvalifiseringsprogram for ytterligere styrking 
av fagmiljøet. Ph.d.-ledernes årlige kvalitetsrapporter viser at fagmiljøene tilknyttet ph.d.-
programmene er tilpasset programmenes størrelse og holder høyt internasjonalt nivå. 
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Studieåret 2021- 22 har alle fakultetene med ph.d.-programmer styrket det faglige nivået ved å 
ansette flere postdoktorer tilknyttet ph.d.-programmenes fagområder. 

Kompetanseutvikling av ph.d.-veilederne fortsetter å være et sentralt utviklingsområde. På den 
nasjonale forskerutdanningskonferansen høsten 2022 deltok HINN, ved Forskningsavdelingen i møte i 
det nasjonale nettverk for veilederopplæring i regi av UHR. Målet med aktiv deltakelse i nettverket er 
ytterligere kvalitetssikring av HINNs veilederopplæring samt å bidra til utvikling av felles nasjonale 
standarder som kan ligge til grunn for blant annet vurdering av opprykk. Det har også vært god 
deltakelse på Kurs i veiledning for veiledere på ph.d. og førstelektornivå i regi av UH-ped seksjonen. 

Faggruppa knyttet til PROFF dekker den nødvendige fast tilsatt faglige og pedagogiske kompetansen 
som kreves for å realisere programmet på et høyt internasjonalt nivå. I alt har 21 av HINNs professorer 
og 17 førsteamanuensiser bidratt i programmet. Eksempelvis var sju professorer og sju 
førsteamanuensiser/postdoktorer involvert i undervisningen i de obligatoriske emnene i 
opplæringsdelen, noe som imøtekommer ønsket om forskningsbasert undervisning. 

BUK skal fases ut (HELVEL startet opp i 2022), men fakultetet vil sikre kvaliteten og miljøet rundt 
stipendiatene slik at ingen får dårligere faglige tilbud og/eller veiledning i prosessen mot utfasing av 
BUK. Alle som er tatt opp i BUK skal også disputere i BUK, selv om HELVEL er satt i gang. I en 
overgangsperiode driftes to parallelle ph.d.-programmer. Alle emneansvarlige for BUK-emner er 
professorer, med pedagogisk kompetanse. Alle veiledere er også førstekompetente. 

Ved AØB bidrar 22 professorer i ph.d.-programmet, og flere førsteamanuenser forventes å kvalifisere 
for opprykk til professor i nær framtid. De fleste som bidrar som veiledere og undervisere har formell 
kompetanse i pedagogikk, og de som ikke har det oppfordres til å ta pedagogikk – og veiledningskurs 
ved HINN. 

INTOP har et sterkt fagmiljø med 15 fulltids professorer ved HHS, samt 4 (fulltids) professorer ved 
andre fakultet. I tillegg kommer 13 professorer i deltidsstillinger eller engasjement som biveiledere, og 
22 fulltids førsteamanuenser og 14 førsteamanuenser engasjert i bistillinger. Det jobbes for å øke 
formell pedagogisk kompetanse da en gjennomgang indikerer at knapt halvparten av dette fagmiljøet 
har formell pedagogisk kompetanse. 

INTOP etablerte Veilederforum 2020, og det har være gjennomført flere årlige møter siden oppstart 
med stor deltakelse. Forumet er en viktig arena for å diskutere veiledningsspørsmål og dele erfaringer. 

Ph.d.-programmet i kunstnerisk utviklingsarbeid i film og beslektede audiovisuelle kunstformer 
(FILMART) ble godkjent våren 2022, og etablert av høgskolestyret august 2022. Fagmiljøet rundt 
FILMART bygges opp, og flere ved DNF har nå førstekompetanse som kan brukes i ph.d.-programmet. 
En utfordring er utstrakt bruk av åremål, og ph.d.-leder mener det utgjør en sårbarhet for FILMART. 
DNF diskuterer omlegging mot flere faste stillinger. Når professorkompetanse krever veiledererfaring 
fortrinnsvis på master- og ph.d.-nivå, så tar det tid å nå professorkompetanse.  Kommende år vil større 
deler av fagmiljøet komme inn i roller som veileder, mange for første gang. Det blir stort behov for 
systematisk veilederopplæring i oppstartfasen av FILMART, og det er søkt såkornmidler til dette. 
Tilbudet er tenkt utviklet som en tilpassing av HINNs tilbud om veilederopplæring for vitenskapelig 
ph.d.  

DNF tilbyr kurs i høyskolepedagogikk med vekt på undervisning og veiledning innen film og 
kunstutdanning som store deler av det faglige kollegiet har gjennomført. Dette kurset er i 2021-22 
innrettet også mot kunstnerisk utviklingsarbeid, veiledning og kjennskap til ph.d.-programmet. 
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Konklusjon for kvalitetsområdet 
Det er jobbet systematisk og godt med å sikre ansattes faglige og pedagogiske kompetanse. Det 
utarbeides årsverksrapporter månedlig som bidrar til god informasjon om status. Høgskolen mangler 
imidlertid gode oppdaterte oversikter over behov for styrking av utdanningsfaglige kompetanse. Dette 
gjør det krevende å dimensjonere tilbudene. Det er utviklet mange gode tilbud med kurs og webinarer 
som også ligger tilgjengelig i opptak på høgskolens nettsider.  

Høgskolen skal identifisere tiltak som bør iverksettes for å styrke ansattes kompetanse i å beherske 
aktuell undervisningsteknologi, herunder behov for kompetanseheving knyttet til universell utforming 
av digitale læringsressurser. Det skal utarbeides en handlingsplan for UH-pedagogiske tiltak for en 
lengre periode for å sikre en samlet innsats og et likeverdig tilbud til ansatte. Handlingsplanen må også 
sees i sammenheng med de ulike styringsparameterne som er fastsatt i høgskolens utviklingsavtale.  

For gjennomgangen av førstelektorprogrammet, må det spesielt vurderes hvilke ressurser som kreves 
og hvilke kriterier som skal gjelde for opptak til programmet.  
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Kvalitetsområde 2: Studentrekruttering og studiestart 
Mål Studentene skal få et godt møte med høgskolen for å legge grunnlaget for mestring i 

studiene. 
1. Høgskolen skal rekruttere godt kvalifiserte studenter med riktig startkompetanse 

og motivasjon.  
2. Studieveiledning skal være informativ og legge grunnlaget for riktig studievalg. 
3. Studiestart skal sikre at studentene inkluderes best mulig i et faglig og sosialt 

fellesskap. 
4. Den faglige aktiviteten skal komme raskt i gang og motivere til innsats. 

Delmål 

5. Høgskolen, sammen med Studentsamskipnaden (SINN), prioriterer oppfølging av 
studenter i deres første år for å legge et godt grunnlag for mestring i studiene. 

 

Måloppnåelse fokusområder med tiltak 2022 
Kvalitetsområde 2 hadde ingen spesifikke tiltak for 2022 i fjorårets kvalitetsrapport. 

Generell analyse 

Studiestartundersøkelsen 
Det generelle inntrykket ved årets Studiestartundersøkelse viser en beklagelig nedgang i svarprosent 
fra 30,9% til 24,5%. Dette innebærer at undersøkelsen for de fleste studiesteder, fakultet og for 
institusjonen vil ha gyldighet, men vi ser at stadig færre studieprogram får for få svar til å få egen 
rapport. Dette betyr at undersøkelsen nytteverdi er avtagende (se vedlegg 7. Studiestartundersøkelsen 
Høgskolen i Innlandet. Høst 2022 – Hovedrapport). 

HSV som har hatt en positiv utvikling i antall svar beskriver dette slik: 

«Svarprosenten varierer […] mye mellom ulike studieprogram, og selv om mange 
studieprogramansvarlige har lagt til rette for at studentene kan besvare undersøkelsen i 
tilknytning til undervisning er svarprosenten på mange studieprogram fortsatt lav. Det knyttes 
usikkerhet til hvor pålitelige resultatene som kommer frem er, og for noen er svarprosenten så 
lav at man ikke får resultater. Dette oppleves frustrerende.» 

I hovedrapporten fra undersøkelsen stiller vi spørsmål om vi skal legge ned så store ressurser for å 
gjennomføre en særskilt undersøkelse når vi synes å få så lite gjennomslag. Et alternativ er å søke å 
samle inn informasjon gjennom det vi allerede gjør. Høgskolen har et omfattende system for 
emneevaluering som gjøres ved hjelp av nettskjema. Vi har nå tilbud om å implementere et nytt 
verktøy for emneevaluering kalt Course Evaluation and Surveys (CES - tidligere EvaluationKIT). I dagens 
system kan vi ikke generere resultater på tvers av emneevalueringene. Det kan vi ved bruk av CES, noe 
som vil kunne åpne for spesifikke spørsmål i alle emner, som for eksempel kan si noe om opplevelsen 
av studiestart. Høgskolen vil følge dette opp utover våren, men det er usikkert hvorvidt et nytt system 
kan være implementert før INNStart 2023. 

INNStart 
Når studentene skal vurdere innholdet i INNStart får de fire ulike påstandene høyere indeksverdi enn i 
2021. Tabellen nedenfor viser gjennomsnittsindeksene for HINN. Respondentene kan svare ved hjelp 
av en Likert-skala fra 1 (uenig) til 5 (enig):  
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Tabell 1 viser studentenes vurdering av INNStart 

 

 

Det er flere grunner til at INNStart fungerer bedre og bedre. Arrangementet har nå blitt gjennomført i 
noen år og har nå en bredere forankring. 

Tilbakemeldinger fra ansatte på HHS går på at INNStart fungerer godt og at studieveilederne gjør en 
veldig viktig jobb i planlegging og organisering. Flere opplever at opplegget åpner for god faglig og 
sosial inkludering av studenter. SPAene er fornøyd med at det i år var en raskere oppstart av faglig 
aktivitet, noe som for HHS sin del vil følges opp med enda mer konkrete forventningsavklaringer til 
neste år. Noen studieprogram har invitert alumni/gjesteforelesere til INNStart. Dette har fungert godt 
og erfaringer kan med fordel overføres til andre studieprogram med liknende ambisjoner.  

I evalueringen av INNStart engasjerte noen studieprogram ved HHS en fokusgruppe. Dette er et 
interessant forsøk fra fakultetets side, og vil følges opp for å undersøke om denne type evaluering kan 
gi kvalitativt bedre og mer nyttige tilbakemeldinger. 

Seksjon for studenttjenester har utviklet en håndbok i INNStart som vil bli tilgjengelig for planlegging 
av INNStart 2023. Det blir fulgt opp med tilbud om opplæring og deltagelse, og erfaringsutveksling 
med verktøy som brukes til disse dagene med faglig oppstart for de nye studentene. Vi håper dette vil 
lette arbeidet og gi konkrete til tips til ulike aktiviteter. 

HHS trekker til slutt opp en viktig problemstilling. Hvordan ser INNStart ut for studieprogrammer med 
en høy andel nettstudenter? SPA og fagmiljø ved slike studieprogram stiller spørsmålstegn ved 
fordelingen av ressurser mellom nettstudenter og campusstudenter i INNStart. På tross av at 
nettstudentene i disse tilfellene er mange flere, brukes mesteparten av ressursene på studenter som 
studerer ved et campusbasert studium. Det er de unge heltidsstudentene som er i fokus i 
planleggingen av INNStart. 

For en høgskole med et stort antall fleksible (desentraliserte, nettbaserte og samlingsbaserte) 
studenter, er det viktig å ta med seg erfaringene fra INNStart til en god faglig mottakelse for 
studentene i de fleksible modellene. Fakultetenes studieprogramansvarlige og nettstudentenes 
medvirkning vil sikre rammer for en god INNStart for alle som har fått tilbud om å studere ved HINN 
ved å bruke deres erfaringer inn i beskrivelser av INNStarts-rammer for disse studentgruppene. 

Evalueringer ved HSV viser at det er meget viktig at det første møte med nye studenter skjer samlet i 
ett klasserom. Dette legger gode rammer for at studentene blir kjent med hverandre, kan velge 
tillitsvalgte og opparbeide en klassefølelse. Samtidig har de samlingsbaserte fleksible tilbudene erfart 
at den første samlingen med fordel kan være digital, hvis den følges opp med en fysisk samling i 
etterkant. 
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Det synes dermed å ha verdi at alle studenter introduseres 
for hverandre i samme medium. Erfaringene fra HSV tilsier 
altså at det fungerer å gjøre denne introduksjonen digital, så 
sant man treffes fysisk i etterkant. I den grad høgskolen har 
studier hvor noen deltar fysisk, mens andre deltar digitalt på 
permanent basis, kan dette antagelig ha negativ effekt på 
opplevelsen av tilhørighet. 

Nettstudier stiller ikke mindre krav til en god introduksjon til 
livet som student, problemstillinger innen fagfeltet, 
forventningsjustering og hvordan man studerer nettbasert. 

Til slutt vil vi peke på en god start krever ressursplanlegging. 
HSV rapporterer om at det for eksempel ved 
studieprogrammet barnevern og sosialt arbeid er lagt inn en 
økt ressursbruk ved studiestart for å tilrettelegge for 
gruppeetableringer, rask innføring i sentrale faglige 
begreper og ikke minst bevisstgjøring hos den enkelte 
student rundt egen rolle som framtidig profesjonsutøver. 

Fadderuka  
Fadderuka har også i år fått høye indeksverdier med en liten økning på to indekser mens to andre er 
uendret. Tabellen nedenfor viser gjennomsnittsindeksene for HINN. Respondentene kan svare ved 
hjelp av en Likert-skala fra 1 (uenig) til 5 (enig): 

Tabell 2  viser indeksverdier for Fadderuka 

 

Vi ønsket i årets undersøkelse å vite noe om grunnene til at man eventuelt velger bort Fadderuka. 60% 
av våre studenter velger nemlig å ikke delta på Fadderuka. De som ikke krysset av for å ha deltatt på 
Fadderuka fikk et eget spørsmålsbatteri hvor man kan oppgi flere grunner. 

Vi ser at fire grunner peker seg ut (sortert etter antall svar): 

• Jeg bor ikke nært studiested 

• Mitt studium startet ikke før etter Fadderuka 

• Jeg er for gammel 

• Jeg ikke i målgruppen 
 

Alle disse grunnene kan ha sammenheng med at studieprogrammet man tilhører har en fleksibel 
innretning og i større grad har eldre studenter med familie og arbeid andre steder. Vi har ikke delt 
respondentene inn i hvorvidt de tilhører et fleksibelt studieprogram eller ei, men i et studieprogram 
som «Bachelor i økonomi og administrasjon – nettbasert» har Studiestartsundersøkelsen fått 30 svar, 
men ingen av dem har deltatt på Fadderuka. 

Fra elev til student

Mange synes det er krevende å 
starte sine studier. Et såkornprosjekt 
ved høgskolen har arbeidet fram et 
undervisningsopplegg med fem 
samlinger gjennom første studieår. 

Undervisningen er gjennomført ved 
TV-skolen og tar for seg alt fra 
konkrete faglige tips til refleksjon 
over indre prosesser og er særlig 
egnet når studiene krever samarbeid 
i grupper. 

Mer informasjon er tilgjengelig på 
våre nettsider.
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Det er et spørsmål om hvor relevant slagordet «Fag før fadderuke» er for denne gruppen studenter. 
Samtidig er Fadderuka tenkt som en arena for å bygge sosiale relasjoner på studiestedet etter at det er 
etablert gode rammer for et sosialt nettverk i studieprogrammet. Dette fungerer nok for mange av 
våre ordinære studiestedbaserte studenter, men hvordan bygges sosiale relasjoner for de som tilhører 
fleksible studieprogram? Og hvilke forventninger har man faktisk til sosial interaksjon? 

På tross av at studentene evaluerer Fadderuka positivt, er bildet mer nyansert i fakultetsrapportene. 
Her pekes det på utfordringer med å rekruttere fadderledere. Det pekes også på at studenter på ulike 
studiesteder bør få tilbud om et likeverdig fadderopplegg med en større grad av koordinering på tvers.  

Det er også laget en egen «Rapport om Fadderlederordningen…» Tidligere fadderleder har kartlagt 
erfaringer og synspunkter fra alle studiestedene etter intervju med Studiestartskoordinatorer og 
fadderlederne. Rapporten oppsummerer og peker på forbedringspunkter for organiseringen av 
Fadderuka. Fadderlederne selv skriver også årlige rapporter om deres erfaringer etter en mal som 
diskuteres samlet i møte i oktober. “Rapport om fadderlederordningenapporten...” og 
fadderlederevalueringer fra alle studiesteder er et informasjonsgrunnlag sammen med fakultetenes 
tilbakemelding for planleggingen av studiestart høst 2023. På grunnlag av dette er: 

• Det utviklet en Håndbok for Fadderuka som skal gjøre det enklere å forstå rollene og derved 
ønske å ta på seg rollen som Faddersjef og nestsjef der rollen deles (navnet endres i 2023 fra 
leder til sjef). 

• Det jobbet med rollefordeling og rollebeskrivelse som fremgår av håndboken 

• Fadderuka på hvert sted organisert som aktivitetsgrupper (også kalt samfunnsgruppene) i 
StudINN (som fra i fjor er organisert som én organisasjon med et sentralstyre og lokale styrer 
på hvert studiested). 

• Faddersjefopplæring organisert som fysisk workshop med studiestartskoordinatorer eller den 
fakultetet bemyndiger til oppfølging av Faddersjefer på studiesteder. 
 

Sammen med SINNs samarbeidsparter brukes nasjonale retningslinjer for holdningsskapende arbeid 
med «Lykkepromille» og sikresiden.no, som har utarbeidet spill og kurs for å sikre at faddervettregler 
forstås og motiverer faddersjefer og faddere til å ta imot de nye studentene på en trygg og god måte. 

Ressursfordelingen mellom institusjonsledd og studiestedene er uendret. Alt praktisk arbeid følges opp 
lokalt. 

En generasjon uten erfaring med eksamen? 
Årets kull som kommer rett fra videregående utdanning har ikke formelt hatt eksamen i løpet av sin 
videregående opplæring. Dette ble løftet i media som en aktuell problematikk for høyere utdanning 
som bruker skriftlig eksamen som en av sine viktige vurderingsformer2. Temaet er diskutert i 
utdanningsutvalget i flere omganger. Høgskolen har ikke igangsatt institusjonelle spesifikke tiltak, men 
har oppfordret til en særskilt oppmerksomhet om problemstillingen.  

Høgskolen har data for strykprosent og kan dermed få frem data for hvordan førsteårskull som 
kommer rett fra videregående opplæring presterer. Tabellen nedenfor viser utviklingen i strykprosent 
for førsteårsstudenter hver høst siden 2018. Tabellen tar for seg en vurdering per emne og er dermed 
ikke en oversikt over strykprosent på skriftlig eksamen. 

 
2 Se for eksempel Lauvås og Røhr (2022) Høstens førsteårs-studenter trenger særskilte tiltak (https://khrono.no/hostens-forstearsstudenter-
trenger-saerskilte-tiltak/676116) Publisert 03.04.2022. 



9/23 Kvalitetsrapport 2022. Årlig rapport om kvalitet og kvalitetsarbeid i høgskolens utdanningsvirksomhet

 
 

19 
 
 

Tabell 3 Viser strykprosent per årskull hver høst siden 2018. Hver kolonne representerer et årskull (fødselsår), mens radene viser strykprosent, 
antall kandidater møtt og antall strøket. En kandidat representerer en vurdering per emne (Kilde: HINN prosjekt, STAR-datavarehus). 

  
1999 2000 2001 2002 2003 2004 

Andel strøket 13,7% 0,0% 
    

Antall kandidater 1 182 2 
    

H-2018 

Antall kandidater strøket 162 0 
    

Andel strøket 9,6% 10,4% 33,3% 
   

Antall kandidater 2 334 1 069 6 
   

H-2019 

Antall kandidater strøket 223 111 2 
   

Andel strøket 6,7% 7,2% 8,9% 11,1% 
  

Antall kandidater 3 159 2 332 1 185 9 
  

H-2020 

Antall kandidater strøket 212 169 106 1 
  

Andel strøket 7,1% 6,5% 8,5% 11,6% 0,0% 
 

Antall kandidater 2 764 2 921 1 964 1 177 1 
 

H-2021 

Antall kandidater strøket 196 191 166 136 0 
 

Andel strøket 7,6% 8,0% 8,8% 10,0% 12,1% 0,0% 

Antall kandidater 2 101 2 722 2 712 1 962 1 033 2 

H-2022 

Antall kandidater strøket 160 219 239 196 125 0 

 

Vi har markert strykprosent i første semester for relevant årskull med grønt. Oversikten viser at det 
ikke er betydelige endringer i perioden. HINN hadde høyest strykprosent i 2018, men samtidig ser vi en 
svak økning i pandemiårene. 

Sammenligner vi dette med frafallet fra utdanningene viser det seg at det er færre studenter som var 
18 eller 19 år ved oppstart som faller fra i løpet av første semester (0,15%), enn det samme tallet for 
alle studenter i sitt første semester (1,22%). Det er tradisjonelt få førsteårsstudenter i aldersgruppen 
18-19 år som faller fra i løpet av første semester med et snitt på 1,39% fra 2016-2022 (fra 4 til 24 
studenter), men årets resultat er altså bedre enn tidligere. Tradisjonelt har vi størst frafall i andre 
semester og i overgangen til tredje semester. Tallene viser fremdeles lavere frafall i andre semester 
enn normalt for årskullet som kommer rette fra videregående opplæring. Det akkumulerte frafallet per 
23. februar for denne gruppen er 7,98%. Snittet i perioden 2016 til 2022 ligger på 8,48%. 

Prosjekt trygg førsteårsstudent 
Prosjekt Trygg førsteårsstudent ble etablert av Studentsamskipnaden (SINN) med finansiering fra 
Helsedirektoratet under forutsetning av et samarbeid med høgskolen for å forebygge ensomhet blant 
studentene. Fra høst 2020 ble det ble ansatt tre Studentkoordinatorer i 100% stilling. En av stillingene 
er finansiert av høgskolen gjennom perioden. Inkludert overhead utbetales det 750.000 kr, tilsvarende 
1 stilling, årlig, i 3 studieår. 

Målet for arbeidet til de tre stillingene er å jobbe koordinerende mot vertskommuner, Høgskolen, 
studentdemokrati, studentsamskipnad og studentfrivillighet (Studentsamfunnene) og ulike 
samarbeidsnettverk for å sikre varig samarbeid og dialog. 

Studentkoordinatorer har arbeidet på hver sine studiesteder. Prosjektet er i avsluttende fase, og skal 
evalueres. Det har vært krevende for de ansatte i prosjektet å få jobbet tett sammen på tvers av 
studiesteder og å få en god kontinuitet i arbeidet. Det har av ulike årsaker vært utskiftinger av 
prosjektleder og studentkoordinatorer på alle studiesteder i perioden, med unntak av 
studentkoordinator på Lillehammer. 
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Prosjektet så langt har avdekket behov for styrket lokal koordinering på de enkelte studiestedet. 
Erfaringene avdekker stor ulikhet og behov fra et studiested til et annet. Dette har ført til at det 
utarbeides et årshjul på tvers av studiesteder, med rom for lokale tilpasninger. 

Arbeid med å etablere og tilgjengeliggjøre kursportefølje som forebyggende tiltak for å god psykisk 
helse har vært hovedprioritet i arbeidet. 

3. syklus – Kvalitetsområde 2 
HINN har både godt etablerte ph.d.-programmer (INTOP, BUK, AØB og PROFF), samt helt nyopprettede 
ph.d.- programmer (HELVEL og FILMART). Rekrutteringen til programmene vil derfor variere. En 
fellesnevner er at alle programmenes ph.d.-utvalg er involvert i rekruttering og opptak av nye ph.d.-
kandidater. 

De siste fem årene har alle programmene tatt opp mer enn fem kandidater i året i snitt og det er jevnt 
over stabil, stigende, rekruttering til HINNs ph.d.-programmer3.  HELVEL har tatt opp hele 26 
kandidater i 2022. AØB har også forholdsvis høye opptakstall. Dette skyldes i hovedsak at ph.d.-
programmene har lykkes i å rekruttere flere eksternt finansierte ph.d.-kandidater. 

Erfaringen med søknadsprosedyrene som er utviklet, er at de gjør det mulig å få tilsatt høyt kvalifiserte 
søkere til utlyste stillinger. Det er et mål at forskerutdanningen skal representere mangfold. Ph.d.-
utvalgene bestreber seg på å oppnå dette, men kvalitet på søkerne og deres prosjekt er likevel det som 
til sjuende og sist blir avgjørende for utvalgets vurderinger 

En annen aktuell problemstilling som skal diskuteres i Samarbeidsutvalget i 2023 er om HINN bør ha et 
tak på antall kandidater pr. ph.d.-program? Kanskje bør ikke antall kandidater pr. program økes for 
raskt? Det skal gis en god forskerutdanning med den kapasiteten programmet har. 

Det nye ph.d.-programmet i kunstnerisk utviklingsarbeid (FIMLART) har tatt opp fire kandidater høsten 
2022, og totalt skal ni stipendiater fra nasjonalt program for kunstnerisk utviklingsarbeid overføres til 
det nye ph.d.-programmet. Det er i tillegg utlyst sju nye stipendiatstillinger med frist i januar 2023.  
Filmskolen jobber også med å ferdigstille akkrediteringssøknad for fellesgrad ph.d. i kunstnerisk 
utviklingsarbeid i utøvende og skapende kunst med Høgskolen i Østfold og UiT Norges arktiske 
universitet. Fellesgraden skal sikre videreføring på ph.d.-nivå når det midlertidige unntaket fra 
mengdekravet utgår i 2025. Når fellesgrad etableres, vil FILMART fases ut. 

Koronapandemien har også i 2022 medført utfordringer for ph.d.-kandidatenes studiestart, om enn 
ikke så merkbart som i 2020 og 2021. Kandidater som var bosatt utenlands har opplevd utfordringer 
med innreise og har enten fått utsatt oppstart eller har måttet begynne perioden før de har ankommet 
studiestedet. I perioder med hjemmekontor og digital undervisning har det også vært utfordrende å 
inkludere nye kandidater i høgskolens fagmiljøer, men her har man arbeidet med å få på plass digitale 
møteplasser. 

Ved semesterstart 2022 holdt forskningsavdelingen sentralt to fysiske introduksjonsseminarer for nye 
ph.d.-kandidater (på campusene Lillehammer og Elverum). Her får stipendiatene informasjon som 
bidrar til at de kommer raskt i gang med forskningsarbeidet og blir kjent med studieløpets reglementer 
og ordninger. Internasjonalt kontor og biblioteket bidro også med informasjon tilpasset nye ph.d.-
kandidater på disse to introduksjonsseminarene. Det var imidlertid svært lav deltakelse på 
introseminarene, noe som kan skyldes samtidige arrangementer, for dårlig markedsføring, samt at 

 
3 Tall per 23. februar 2023 viser at 69 studenter ble tatt opp til Ph.d.-programmene i 2022. 



9/23 Kvalitetsrapport 2022. Årlig rapport om kvalitet og kvalitetsarbeid i høgskolens utdanningsvirksomhet

 
 

21 
 
 

hvert fakultet også tilbyr interne oppstartsseminarer for sine nye ph.d.-kandidater. Det kan kanskje bli 
for mange og delvis overlappende oppstartsmøter for nye stipendiater? 

Konklusjon for kvalitetsområdet 
Høgskolen ser en positiv utvikling på sine parameter i Studiestartundersøkelsen om studentenes start 
på sine studier. Dette er gledelig. Så viser fakultetenes tilbakemelding i fakultetsrapportene at 
organiseringen av studiestart ikke er problemfri. Det er et behov for bedre opplæring og koordinering 
for å blant annet kunne bygge et likeverdig tilbud på tvers av studiestedene. 

Det er allerede laget en egen håndbok for INNStart som vi håper vil lette gjennomføringen. Vi er også i 
sluttfasen med å utvikle en egen håndbok for fadderstyrene. I den forbindelse spesifiseres roller, både 
med tanke på enkeltroller (for eksempel fadderledere) men også rollefordelingen fakultet og 
sentralledd. Et tiltakspunkt for høgskolen blir derfor å sikre god informasjon og rolleavklaring knyttet 
til fadderopplæring og studiestart. 

Høgskolen følger også med på førsteårsstudenter som kommer rett fra videregående opplæring og 
som har gjennomført denne under pandemien. Vi ser foreløpig ikke store endringer i strykprosent for 
denne gruppen. 
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Kvalitetsområde 3: Undervisning og studiearbeid 
Mål Studentene skal utvikle gode strategier for å tilegne seg ny kunnskap. 

1. Studentene skal være aktive deltagere i et læringsfellesskap med studentaktive 
læringsformer hvor studentene inviteres til å være med å forme 
læringsprosessen.  

2. Studentene skal inviteres inn i det akademiske fellesskapet og i FoU-virksomheten 
rundt utdanningene.  

3. Undervisningen skal motivere studentene for læring. 
4. Studentenes tidsbruk skal være tilpasset studiets egenart. 
5. Studentene skal få god tilbakemelding og oppfølging i læringsarbeidet. 
6. Studentene skal oppøves i akademisk redelighet og utvikle ferdigheter i å søke, 

vurdere og henvise til informasjon og fagstoff i sine faglige arbeider på en etisk 
reflektert måte. 

7. Studentene skal oppøves i å følge aktuelt lovverk, retningslinjer og allment 
aksepterte normer for personvern og datahåndtering. 

8. Høgskolebiblioteket skal støtte studentene i læringsarbeidet. 
9. Høgskolen skal veilede studentene i valg av riktig studium. 

Delmål 

10. Høgskolen skal gi god veiledning til studenter og ansatte om sine systemer og 
studieprogrammer. 

 

Nr. Tiltak Målsetning Indikator Fokusområde Delmål 

3.1. Fremme diskusjoner på tvers av 
FOU – utvalg og 
Utdanningsutvalget for å 
identifisere områder for videre 
utvikling 

Identifisere 
utviklingsområder og dele 
gode eksempler på tiltak 
som fremmer 
forskningsbasert 
utdanning 

Studieprogram-
ansvarliges 
rapport 2022 2 

3.2. Opplæring/kursing av veiledere 
Opplæring/kursing av studenter 
Videreutvikling av nettressurser 
(Eventuelt utvikling av annen 
type undervisningsmateriell og 
sjekklister 

Øke bevissthet og 
kompetanse på 
personvern og 
datahåndtering i 
bachelor- og 
masteroppgaver 

Rapport 
Forsknings-
administrasjonen 
#deltagere 
#nettressurser 

6, 7 og 
10 

3.3. Videreutvikling av bibliotekets 
undervisning til å konsentrere seg 
i større grad om 
henvisningsteknikk i tekst 
framfor referansestil i 
litteraturlister.  
Biblioteket videreutvikler sine 
generiske kurs i akademisk 
skriving som støtte fakultetenes 
arbeid med akademisk 
skriveferdigheter. 
Bibliotekets skrivehjelptjeneste 
videreutvikles i samarbeid med 
fakultetene samtidig som 
arbeidsdeling med 
studentassistentene avklares 

Øke studentenes 
bevissthet om akademisk 
skriving og hindre 
utilsiktet fusk  

# studenter som 
blir tatt i fusk. 
 
# gjennomførte 
kurs 
  
Rapport fra 
biblioteket 
 

Forsknings-
basert 
utdanning 

8 

 



9/23 Kvalitetsrapport 2022. Årlig rapport om kvalitet og kvalitetsarbeid i høgskolens utdanningsvirksomhet

 
 

23 
 
 

Måloppnåelse fokusområder med tiltak 2022 

Tiltak 3.1: 
FoU-utvalget og Utdanningsutvalget har hatt ett 
fellesmøte i 2022 med temaet ‘forskningsbasert 
utdanning’. Utvalgene hadde også et møte i 
begynnelsen av januar 2023 for å samtale om 
utviklingsavtalen med KD. Det er ønskelig med 
regelmessige møter mellom utvalgene. 

Tiltak 3.2: 
HINN har en omfattende portefølje av student- og 
forskningsprosjekter som behandler 
personopplysninger. I 2022 hadde HINN til enhver tid i 
ca. 1000 prosjekter registrert som aktive prosjekter i 
NSD, hvorav 70 % er bachelor- og i hovedsak 
masteroppgaver.  For å kunne behandle data på en effektiv og sikker måte har HINN videreutviklet 
infrastrukturen for datahåndtering i forsknings- og BA-, MA-prosjekter. Høsten 2022 ble Educloud 
Research tilgjengelig for masterstudenter og forskere slik at det nå er tilgjengelig 
datahåndteringsplattformer for alle kategorier data fra grønne til sorte, gjennom One Drive Feide, 
Educloud Research og Tjenester for sensitive data (TSD). Videre har forskningsavdelingen gjennomført 
10 kurs og forelesninger for studenter, ph.d.-stipendiater, forskningsstøtte og forskere i 2022. De åpne 
nettressursene på høgskolens nettsider har blitt oppdatert og tilgjengeliggjort. Engelske sider er 
underutvikling og vil publiseres tidlig 2023. 

I UH-ped seksjonens emne Pedagogisk kompetanseutvikling er veiledning av studenter et fast tema. 
Seksjonen har også et kurs i veiledning for Ph.d. og førstelektorveiledere. Det gjennomføres årlig og 
hadde i 2022 24 deltakere. Seksjonen har også vært involvert i å undervise i studieteknikk, og har brukt 
mye ressurser på å konvertere kurset til et digitalt kurs (som i stor grad bygger på NTNU sitt 
opprinnelige opplegg) og som også er oversatt til engelsk. Det er ikke talt opp hvor mange deltakere 
som har gått gjennom kurset på Canvas. UH-ped seksjonen er også arrangør av kurs myntet på 
opplæring av læringsassistenter. 

Tiltak 3.3: 
Videreutvikling av bibliotekets undervisning til å konsentrere seg i større grad om henvisningsteknikk i 
tekst framfor referansestil i litteraturlister. 

• Bibliotekets ulike læringsressurser og undervisning er oppdatert for å møte dette fokuset. Det 
er kommunisert til alle undervisende bibliotekarer om dreining av fokus over på 
henvisningsteknikk i tekst framfor referansestil i litteraturlister. Biblioteket erfarer likevel at 
faglige ansatte vurderer førsteårsstudenters fagskriving ved å henvise til detaljer i APA-stilen 
og utforming av litteraturlista. Lærerveiledningen i akademisk redelighet, kildehenvisning og 
referanseteknikk kan være et nyttig verktøy for faglig ansatte (en utvidet sensorveiledning). 
Denne ble utarbeidet av bibliotekets undervisningsgruppe sommer 2021. Veiledningen samt et 
eksempel på bruk av denne ble presentert for Utdanningsutvalget av Anna Løken den 
24.03.22. 

o Eksempel på bruk av lærerveiledningen: Sykepleie har integrert vurderingskriterier fra 
lærerveiledningen inn i sitt undervisningsopplegg knyttet til fagskriving på førsteåret. 

Måltavle

Skår på hvordan studentene oppfatter 
studiekvaliteten

Faglig tidsbruk (timer) per uke blant 
heltidsstudenter
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Vurderingskriteriene blir her både brukt av studentene til å gi medstudentrespons og 
av de fagansvarlige når de gir tilbakemelding på arbeidskrav.  
 

Biblioteket videreutvikler sine generiske kurs i akademisk skriving som støtte fakultetenes arbeid med 
akademiske skriveferdigheter. 

• Kurset i Akademisk skriving er videreutviklet og redigert, som en ppt. Det ligger tilgjengelig på 
bibliotekets nettsider. Temaer i kurset er: Skriveprosessen, struktur på oppgaven og språkråd. 
Kurset holdes som et åpent kurs på zoom, for alle studenter ved HINN. Kurset har blitt til etter 
en bred involvering av undervisende bibliotekarer på tvers i høgskolebiblioteket. 
Undervisningsgruppen i biblioteket har vurdert at kurset ikke blir spilt inn som en lang video. 
Vi vurderer å begynne en utvikling av en læringssti i 2023 med korte videoer og tekst.  
 

Bibliotekets skriveveiledningstjeneste videreutvikles i samarbeid med fakultetene samtidig som 
arbeidsdeling med studentassistentene avklares 

• Høgskolebiblioteket har planlagt en skriveveiledertjeneste på studiestedene Lillehammer, 
Hamar, Elverum og Rena. Det blir et tjenestetilbud både vår og høst 2022/23 i skriveintense 
perioder. Tjenesten tilbys både fysisk og digitalt. Det er ansatt masterstudenter på alle 
bibliotekene som har fått samlet opplæring i Skrivepedagogikk og Norsk som andrespråk, i regi 
av institutt for norsk ved fakultetet LUP. Biblioteket har en ansvarlig person som koordinator 
for skriveveiledertjenesten på tvers i Høgskolebiblioteket. 

Generell analyse 

Tilbakemelding og veiledning 
Tilbakemelding og veiledning har de siste årene hatt et særlig fokus. Det er gledelig at vi i år ser en 
positiv utvikling i Studiebarometeret. Det er denne hovedindeksen som har mest positiv utvikling med 
+0,2 (se figur 6). Dette innebærer at vi nå er på nivå med resultatet før pandemien. De fleste 
fakultetene har en god utvikling. Denne hovedindeksen består av fire underspørsmål. Vi registrerer at 
studentene er mest fornøyde med de faglige ansattes evne til å gi konstruktive tilbakemeldinger på 
studentenes arbeid (3,5). Samtidig er det alternativet «Medstudenters evne til å gi konstruktive 
tilbakemeldinger på arbeidet ditt» som har størst økning med +0,3 til 3,4. 10% har angitt at de ikke vet 
noe om dette. Det kan tyde på at dette pedagogiske grepet ikke er vanlig alle steder. 

Vi ser også at respondenter ved kreative utdanninger ved DNF og AMEK vurderer medstudenters evne 
til å gi konstruktive tilbakemeldinger på arbeidet høyest, mens utdanninger ved fakultet som 
tradisjonelt har en mer teoretisk profil vurderer de faglige ansattes evne til å gi konstruktive 
tilbakemeldinger høyest (HHS, HSV, ALB og LUP). Dette kan kanskje forklares med arbeidsform. 

Så er det samtidig slik at det nasjonale snittet også økte med +0,2 til 3,4. HINN ligger altså fremdeles 
0,1 under det nasjonale snittet. 
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Figur 6 viser hvordan HINN skårer på hovedindeksen "Tilbakemelding og veiledning" i perioden 2019-2022 (Kilde: NOKUT) 

 

Høgskolen skårer fremdeles høyest på «Vurderingsformer» med 3,9 av 5 (se også diskusjon om 
«Vurderingsformer» under kvalitetsområde 8). Her er det også 4 underspørsmål. Skåren er generelt 
høyere på disse spørsmålene, men det som kommer lavest ut for alle fakultet og på institusjonsnivå er 
hvorvidt eksamener, innleveringer og andre vurderingsformer har hatt tydelige kriterier for vurdering.  

Her er det LUP som har best resultat med 3,7. I sin fakultetsrapport trekker fakultetet frem 
grunnskoleutdanningene. Rapportene fra de studieprogramansvarlige peker på at studentene ikke er 
helt fornøyde med praksisen for tilbakemelding på arbeidskrav og begrunnelser for karakter på 
eksamen. Det er store variasjoner i fagmiljøene for hvordan tilbakemeldinger og begrunnelser blir gitt, 
og dette er ikke studentene tilfreds med. Et konkret tiltak som beskrives er at 
sensorveiledning/vurderingskriterier kan tydeliggjøres. Dette tiltaket støttes av resultatet fra årets 
Studiebarometeret for disse studieprogrammene. 

Eget engasjement og motivasjon 

Studiebarometeret har siden 2014 hatt et fast sett av spørsmål knyttet til eget engasjement. Den 
overordnede indeksen har vært stabil for HINN sin del fra 2014-2019 og vekslet mellom 3,8 og 3,7. I 
løpet av pandemien så vi en nedgang til 3,5 i 2021. Denne indeksen er på samme nivå også etter 
pandemien i 2022. Indeksen er basert på de følgende fire spørsmål: 
 

• Jeg er motivert for studieinnsats 
• Jeg benytter meg av de organiserte læringsaktivitetene som tilbys 
• Jeg møter godt forberedt til undervisningen 
• Jeg opplever at studieinnsatsen min er høy 

 
Figuren nedenfor viser utviklingen i perioden for underspørsmålene: 
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Figur 7 viser utviklingen for spørsmålsbatteriet "Eget engasjement" i perioden 2014-2022 (Kilde: Studiebarometeret – hentet fra STAR-
datavarehus) 
 
Vi ser at høgskolen ser en forholdsvis stor nedgang på spørsmålet om studentenes motivasjon (-0,4). 
NOKUT trekker frem studentenes motivasjon som viktig for overordnet trivsel i sin analyse av 
Studiebarometeret 2022 (se også behandling i K8 under). Det er viktig at studentenes motivasjon er 
høy. Lite motiverte studenter er som regel også lite tilfredse studenter (se NOKUT (2023) 
Studiebarometeret 2022 – Hovedtendenser. Rapport 2-2023, s. 4).  
 
NOKUTs analyse sammenfaller i stor grad med utviklingen for HINN (se figur over). Det viser seg at 
studentene oppgir at de er mindre motivert nå enn før, at pandemien har påvirket motivasjonen, men 
at vi nå ser en liten bedring.  
 
Samtidig viser NOKUT sin analyse en økning i andelen som oppgir at de ikke er motiverte for studier 
(som velger svaralternativ 1 og 2 på en Likert skala hvor 5 er enig i utsagnet) (s. 34). Vi har ikke kunnet 
gjennomføre en tilsvarende analyse av de som er minst motivert for hele perioden, men vi kan se på 
utviklingen siden 2017. Den tilsier at denne gruppen også er økende for HINN sin del: 
 
Tabell 4 viser andelen som ikke er motiverte for studier nasjonalt og for HINN i Studiebarometeret i perioden 2017-2022 (Kilde: 
Studiebarometeret, STAR-datavarehus) 

 Nasjonalt HINN 
2017: 9% 8% 
2018: 10% 9% 
2019: 10% 8% 
2020: 14% 13% 
2021: 16% 15% 
2022: 13% 14% 
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Tabellen viser at HINN i hele perioden frem til 2021 har hatt færre studenter som oppgir at de ikke er 
motivert for studieinnsats enn det nasjonale snittet. Dette er endret i 2022. Samtidig er gruppen som 
ikke er motivert blitt marginalt mindre enn fjoråret, men den er fremdeles større enn før pandemien. 

Spørsmålet om studenten benytter seg av den organiserte læringsaktiviteten som tilbys skiller seg også 
ut i årets undersøkelse. Dette er spørsmålet i denne delen av undersøkelsen med lavest indeksverdi 
(3,3). HINN ligger her -0,2 under det nasjonale snittet, og viser en nedgang fra fjoråret med -0,1. Det er 
også dette utsagnet flest studenter har sagt seg uenige i (28% har angitt svaralternativ 1 og 2 på en 
Likert skala hvor 1 er uenig i at de benytter seg av organiserte læringsaktiviteter). Samtidig ser vi at 
hele 6% angir at de ikke vet om de benytter seg av organiserte læringsaktiviteter. Til sammen tyder 
dette på at vi ikke får engasjert en større del av vår studentgruppe i organiserte læringsaktiviteter.  

I vårt første delmål under kvalitetsområde tre heter det at: 

Studentene skal være aktive deltagere i et læringsfellesskap med studentaktive 
læringsformer hvor studentene inviteres til å være med å forme læringsprosessen.  

I kvalitetsrapport for 2021 løftet vi studentaktive læringsformer særskilt. Vi vil mene at det er en 
forutsetning for studentaktive læringsformer at studentene faktisk engasjerer seg og benytter seg av 
det som tilbys. Slik tallene nå fremtrer tyder det på at en første oppgave for å stimulere bruken av 
studentaktive læringsformer er å få studentene til å delta på det som tilbys. En måte å arbeide med 
dette på kan være å identifisere de organiserte læringsaktivitetene studentene faktisk deltar på og se 
om det finnes fellestrekk. 

SFU – Sentre for fremragende utdanning 
Høgskolen har tidligere hatt ett senter for fremragende utdanning (CEFIMA). Høgskolen var i 2022 med 
i et samarbeid om søknad, og blant 6 finalister, om status som Senter for fremragende utdanning i 
kriseledelse – PREPARED. Nord Universitet var i ledelse som søkerinstitusjon. Status som Senter for 
fremragende utdanning (SFU) tildeles miljøer som allerede kan vise til fremragende kvalitet og 
innovativ praksis i utdanningen, og som har gode planer for videreutvikling og innovasjon. Et viktig 
krav til sentrene er formidling av oppnådde resultater og kunnskapsspredning. Høgskolen har igangsatt 
arbeidet med å vurdere hvilke søknader som skal videreføres og utvikles til neste utlysning i 2025.  

3. syklus – Kvalitetsområde 3 
Ved flere av ph.d.-programmene er det en økning i tilfeller hvor komiteer krever at kandidatene 
omarbeider avhandling før endelig innstilling. Selv om flere enn tidligere har fått en såkalt tre-
måneders-omarbeiding av innlevert avhandling, har de endelige innstillingene på disse avhandlingene 
og innstillingen til de øvrige, gjennomgående vurdert avhandlingene til å ha et høyt nivå. Dette er 
bekreftet gjennom disputasene.  

Det er satt i gang et systematisk evalueringsarbeid der komiteenes vurderinger gjennomgås nøye. 
Samarbeidsutvalget vurderer tiltak som kan senke andelen avhandlinger hvor man ber om 
omarbeiding i siste fase. Noen tiltak er allerede igangsatt:  

• Et tiltak for å sikre veiledningskvalitet er å oppnevne veiledningsteam som alltid har med 
erfarne ph.d.-veiledere. Uerfarne veiledere er også med i teamene, og blir dermed sosialisert 
og skolert i rollen. 

• Et annet tiltak er å benytte eksterne opponenter som har erfaring med veiledning og/eller 
komitearbeid på ph.d.-nivå ved midtveis- og sluttseminarer for stipendiatene. Veilederteamet 
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bes om å delta på disse seminarene med tanke på å tilegne seg erfaring og læring om nivå og 
veiledning.  

• Tilbud til veiledere om å delta på eksterne og interne kurs og seminarer.  
 

Stabile og dedikerte ph.d.-koordinatorer med stor nok stillingsprosent trekkes fram som svært viktig 
for kvalitetssikring i ph.d.-programmene - i drift, administrasjon og som støttespillere for både ph.d.-
kandidater, ph.d.-ledere og veiledere.  

For det pågående avhandlingsarbeidet har koronasituasjonen også dette studieåret skapt utfordringer 
for flere av stipendiatene. Høgskolens ordning med å kunne søke om å få kompensert tid på grunn av 
korona-relaterte utfordringer har bidratt positivt til å kompensere for dette. Likevel har situasjonen 
ført til flere utsettelser av innleveringer og forsinkelser i arbeidet. Mange har opplevd at det fortsatt er 
vanskelig å få samlet inn data, også etter at alt åpnet opp. 

Konklusjon for kvalitetsområdet 
Høgskolebiblioteket arbeider godt med tiltak og gjennomføring av disse med hensyn til å støtte 
studentene i akademisk skriving og kildekritikk. Biblioteket videreutvikler også sin 
skriveveiledningstjeneste i samarbeid med fakultetene. Dette er et kontinuerlig arbeid som også får 
nye tiltak i årets kvalitetsrapport. 

Vi ser en gledelig utvikling med tanke på tilbakemelding og veiledning i årets Studiebarometeret. Dette 
er et område som har hatt lav skår nasjonalt lenge.  

Høgskolen ønsker en tett kobling mellom utdanning og forskning.  Høgskolen vil systematisere 
arbeidet med involvering av studenter i forskergrupper og identifisere tiltak som fremmer studentenes 
deltagelse i forskning og formidling  

Som et tiltak for å videreutvikle arbeidet med studentaktive læringsformer som bidrar til økt 
motivasjon og læring, videreføres ordningen med utlysning av såkornmidler for pedagogisk 
utviklingsarbeid.  

Høgskolen er også i gang med å vurdere hvilke søknader som skal utvikles til neste utlysning av sentere 
for fremragende utdanning. Sentrene skal stimulere til videreutvikling av studier, utprøving av 
innovative tilnærminger til undervisning og læring, og til å spre kunnskap og praksis som fører til økt 
kvalitet i høyre utdanning, både i og utenfor høgskolen. Arbeidet som legges i å utvikle søknadene, bør 
bidra til å videreutvikle høgskolen uavhengig av om søknadene får tildelinger gjennom den nasjonale 
ordningen.  
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Kvalitetsområde 4: Studentenes læringsutbytte 
Mål Høgskolen skal tilby utdanning med effektiv gjennomføring og godt samsvar mellom 

læringsutbyttebeskrivelser og undervisning, veiledning og vurdering. 
1. Høgskolen skal ha god gjennomstrømning på studier i alle tre sykluser. 
2. Læringsutbyttebeskrivelsene skal være dekkende og relevante, og styrende for 

studentenes sluttkompetanse. 
3. Høgskolen skal ha høy kvalitet i vurderingsarbeidet. 
4. Høgskolen skal informere tydelig om frister. 
5. Høgskolen skal gi god informasjon om vurderingsordningene. 

Delmål 

6. Høgskolen skal tidlig ta initiativ i forhold til studenter som får forsinkelser i sine 
studieløp. 

 

Nr. Tiltak Målsetning Indikator Fokusområde Delmål 

4.1. 

Fakultetene gjør 
målrettede satsninger på 
emner på 2. syklus som har 
stor strykprosent og som 
gjør at studenter kommer 
etter i sine studieløp.   

Strykprosent 

4.2. 

Fakultetene gjør 
målrettede satsninger på 
studieprogram med lav 
gjennomstrømming.  

Rapport 
Gjennom-
strømming 

4.3. 

Høgskolen legger til rette 
for kunnskapsdeling om 
gjennomstrømming på 
tvers av fakultetene. 

Høgskolen skal over en 
femårsperiode komme opp på 
nivå med det nasjonale snittet 
for gjennomstrømming på 
masterutdanninger. 

Rapport 

Gjennom-
strømming på 2. 
syklus - MA 

1 

 

Måloppnåelse fokusområder med tiltak 2022 

Tiltak 4.1: 
HHS ser i sin MPA (Master Public Administration) 
en mulighet for å rendyrke dybdemaster og 
erfaringsbasert master i større grad for å tilpasses 
studieplaner, pensumlitteratur, undervisning og 
oppbygging av emner til målgruppen og 
studentenes startkompetanse. Å forberede 
studentene tidlig for masteroppgaveskriving er 
også et godt tiltak for å øke gjennomstrømming, 
og som fakultetet har gode erfaringer med. 

LUP har hatt en grundig gjennomgang alle 
studieprogrammene våre om gjennomstrømming 
og frafall. Fakultetet har blant gjennomført et 
seminar med studieprogramansvarlige med en 
forskningsbasert tilnærming rundt årsaker og 
tiltak. Frafallet er noen ganger knyttet til forhold 

Måltavle

Andelen ph.d.-kandidater som gjennomfører 
innen seks år

Antall avlagte doktorgrader

Andelen bachelorkandidater som 
gjennomfører på normert tid

Andelen mastergradskandidater som 
gjennomfører på normert tid

Kandidattall på helse- og lærerutdanningene
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fakultet ikke kan eller skal ha tiltak mot (livssituasjon, flytting, ser at lærerprofesjonen ikke passer en, 
gjentatte stryk i praksis etc.). Samtidig ser man at det er spesielt to forhold man kan gjøre noe med:  

1. Følge opp studenter tettere med mentorordning (som vil være et forskningsbasert 
tiltak)  

2. Gjennomgå hvorvidt MA-utdanninger er registrert korrekt som heltid- og 
deltidsutdanninger (et administrativt tiltak). 

ALB peker på at studieprogrammene på masternivå skal revideres med fokus på å redusere valgfrie 
emner blant annet på master i anvendt økologi. Fakultetet ønsker også en mer forpliktende kontrakt 
mellom studenter og veiledere. Til slutt vil det åpnes for at studenter kan arbeide sammen i grupper 
på to personer om masteroppgaven. 

HSV ser at gjennomstrømmingen på masterutdanningene er forbedret fra 2021, og det kan synes som 
om det økte fokuset på gjennomstrømming har fungert etter intensjonen. Fakultetet gir eksempler på 
noen grep som er gjort: 

• Tidligere godkjennelse av prosjektbeskrivelse betyr at studenter tidligere får søkt nødvendig 
godkjenning, og tidligere kan starte eventuell datainnsamlingen.  

• Obligatorisk oppmøte har også vist seg å være viktig for å motivere studentene slik at de klarer 
å disiplinere seg til å lese og skrive og dermed får økt gjennomføringskraft.  
 

Et generelt trekk som også HSV bekrefter er at de fleste som ikke leverer masteroppgaven til normert 
tid vil levere i påfølgende semester. HSV har svakere gjennomstrømming etter normert tid på 
masterutdanningene, men frafallet er ikke større. Dette indikerer at de fleste masterstudenter 
fullfører, men de bruker noe lengre tid (ett til to semestre mer) enn det som er normert. 

Tiltak 4.2: 
Fakultetenes arbeid med gjennomstrømming treffer alle utdanningene, men fakultetsrapportene 
peker ikke på målrettede satsninger mot spesifikke studieprogram med lav gjennomstrømming (utover 
det som er nevnt under tiltak 4.1). 

HHS peker på at deres hovedsatsning mot studieprogram med lav gjennomstrømming er igangsetting 
av periodiske programevaluering. Gjennom 2022 er det gjennomført åtte periodiske 
programevalueringer, som inkluderer i alt 23 ulike studietilbud. Arbeidet har blitt gjennomført i 
henhold til planen, og gjennomstrømming er ett av flere tema som kartlegges. (se nedenfor for en 
oppsummering av erfaringene HHS har gjort). Som oppfølging til evalueringen arbeider fakultetet med 
utforming av handlingsplaner sammen med SPA og fagmiljøet - med tiltak på kort og lang sikt for å 
styrke kvalitetsutviklingen i studieprogrammene (herunder gjennomstrømming). Det er også planlagt 
periodiske evalueringer i 2023. 

Tiltak 4.3: 
Gjennomstrømming skal tas opp som tema i Utdanningsutvalget, men vi har valgt å avvente 
ferdigstillelse av de periodiske evalueringene ved HHS før en slik gjennomgang gjøres (se nedenfor for 
en oppsummering av erfaringene HHS har gjort). 
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Generell analyse 

Gjennomstrømming 
Høgskolen har de senere år hatt gjennomstrømming på masternivå som eget fokusområde. 
Fakultetene arbeider på ulikt vis med dette. Innledningsvis vil vi presentere noen data for 
gjennomstrømming. De nasjonale styringsparameter forholder seg til 2-årige heltids mastere. Figuren 
nedenfor viser høgskolens utvikling sammenlignet med snittet for sektoren (statlige institusjoner i 
perioden 2018 til 2022): 

 
Figur 8 viser gjennomstrømming for 2-årig master ved HINN sammenlignet med snittet i sektoren i perioden 2018 til 2022 (Kilde: STAR 
datavarehus for høgskolen og DBH for det nasjonale snittet) 

 

Gjennomstrømmingen for HINN er hentet fra STAR datavarehus og representerer et øyeblikksbilde av 
hva som er registrert i FS per nå. Vi vil peke på at gjennomstrømmingen for denne studentgruppen ved 
HINN viser den samme trend som tidligere. En større gruppe studenter fullfører sin utdanning innen 
ett år utover normert tid. Årets tall viser at hele 60,15% av disse studentene fullførte sin 
masterutdanning ved å bruke ett ekstra semester. Dette er det høyeste tallet i perioden. Det er en 
økning fra 48,78% for startkull 2016 (etter 5 semestre).  

Vi ser at det er flere fakultet med positiv utvikling, men vi skal være klar over at studentgruppen er 
forholdsvis liten med fra 176 til 279 startende i perioden. Det kan være med å forklare til dels store 
endringer på noen fakultet. 

Periodiske studieprogramevalueringer ved HHS med gjennomstrømming som tema 
HHS har i løpet av 2022 gjennomført 8 periodiske evalueringer av ulike studieprogram. 
Gjennomstrømming har vært et gjennomgående tema i evalueringene. Fakultetet har gjort en 
gjennomgang av rapportene fra 7 av evalueringene. Gjennomgangen viser at evalueringene anbefaler 
et variert sett av tiltak tilpasset det som er et variert sett av utfordringer ved de ulike programmene. 

Vi mener at dette viser at gjennomstrømming er et sluttresultat av mange ulike tiltak for å heve 
utdanningskvaliteten, og at det ikke alltid er like lett å spore en årsakssammenheng. En bedring 
innenfor et kvalitetsområde vil ha innvirkning innenfor et annet. Effektiviteten i utdanningen, blant 
annet målt ved gjennomstrømming, vil på en særskilt måte være avhengig av tiltak i andre 

2018 2019 2020 2021 2022

ALB 12,96 % 20,00 % 32,14 % 15,79 % 37,78 %

HHS 65,45 % 66,67 % 55,56 % 57,38 % 40,85 %

HSV 25,00 % 36,36 % 47,73 % 58,06 % 54,24 %

LUP 35,53 % 34,25 % 35,44 % 47,47 % 45,68 %

HINN 36,10 % 40,91 % 43,12 % 45,52 % 44,92 %
Nasjonalt snitt 53,70 % 55,27 % 53,57 % 56,79 % 53,29 %
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kvalitetsområde. Vi gjengir nedenfor et utvalg av tiltak i de periodiske evalueringene som kan sies å 
være rettet mot økt gjennomstrømming: 

Tiltak knyttet til faglig og pedagogisk utvikling: 

• Fagsamarbeid innad og på tvers av studieprogram, med erfaringsdeling 

• Organisering av studieprogram, med avklaring av ansvarsfordeling (SPA /instituttleder) 

• Pedagogisk utvikling, særlig med tanke på digitale og studentaktive læringsformer 

• Flere (fysiske) møteplasser for ansatte, og studenter 

• Forventningsavklaring med studenter tidlig i studiet 

• Skaffe mer informasjon om hvem studentene er for å bedre tilrettelegge utdanningen til 
målgruppen 

 

Tiltak knyttet til studieplan: 

• Gjennomgang av studieplan med tanke på emnerekkefølge 

• Fordele krevende (store felles-) emner (økonomi/matte) over to semester 

• Innføre/tilby forkurs i økonomi/matte 

• Differensiering av store fellesemner gjennom modulorganisering 

• Spisse programprofiler og ev. emneprofiler for å bedre inntakskvalitet 

• Samordne rutiner og praksis i liknende emner (stordriftsfordel) 

• Revisjon av studieprogrammer 
 

Andre forhold: 

• Mer informasjon og støtte for å gi økt internasjonalisering,  

• Kontakt med samfunn og arbeidsliv er ressurskrevende og ofte personavhengig, og 
studieprogram har ytret behov om støtte for til å etablere og organisere systematisk kontakt 
med samfunn og arbeidsliv 

• Kartlegging av faglig bærekraft inkl. planer for rekruttering 
 

Kunstig intelligens – nye utfordringer 
Høgskolen har fått en ny utfordring ved at kunstig intelligens (AI) er blitt tilgjengeliggjort gjennom 
verktøy som ChatGPT. Dette skaper utfordringer på flere plan: 

• Vurderingsarbeidet blir vanskelig. Hva er studentens arbeid og hva er maskinens arbeid? Dette 
krever en gjennomgang av våre vurderingsordninger. I den grad vi har studieprogram hvor 
studenten ved alle vurderinger alltid kan bruke alle tilgjengelige hjelpemidler bør man etter en 
helhetlig vurdering gjøre endringer slik at vurderingen gjøres på en variert måte tilpasset nye 
utfordringer. I slike tilfeller må det gjøres en særskilt risikovurdering der en begrunnelse blir 
fremlagt de studentene dette gjelder. Uansett vil AI stille større krav til oss med hensyn til 
utforming av oppgaver.  
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• Kunstig intelligens vil være en del av studentenes fremtidige arbeidshverdag. Hvordan 
forbereder vi dem for dette? Dette må vi ta høyde for i våre læringsutbyttebeskrivelser. Dette 
er et langsiktig arbeid. 

• En konstruktiv tilnærming til kunstig intelligens vil kreve opplæring av både faglig og 
administrativ personale. Vi er allerede i gang med opplæringswebinarer for våre faglig ansatte, 
men dette må over tid systematiseres og bli en del av basisopplæringen vår. 

• Til slutt kan man spørre seg om studentenes «danning» vil bli hemmet eller fremmet gjennom 
verktøy som gir rask tilgang på mye kunnskap. Vil dette gi et mer nyansert kunnskapsgrunnlag, 
eller svekkes vår kognitive evne til å holde sammen data?   

 

En særskilt utfordring er at teknologien utvikles i stor hastighet og flere nye aktører er under 
oppseiling. Det er grunn til å tro at utviklingen leder til mer avanserte verktøy som blir enda 
vanskeligere å spore enn i dag. Samtidig er det ikke unaturlig at det som nå er gratis tilgjengelig vil 
legges bak betalingsmurer, noe som kan skape ulike forutsetninger for ulike studenter. Til slutt vil vi 
peke på det åpenbare markedet for de store aktørene til å utvikle redskap som kan avsløre bruk av 
kunstig intelligens. Vi vil kunne risikere at vi vil måtte kjøpe en tjeneste fra de samme aktørene som 
skaper utfordringen tjenesten skal løse. 

Det er nok utfordringen med vurdering som oppleves som den mest prekære i våre fagmiljø. Nå er det 
likevel slik at studenter har hatt hjelpemidler tilgjengelig på hjemmeeksamen før dette. Forskjellen nå 
er at hjelpemidlene er blitt mer sofistikerte og fristelsen til å benytte seg av dem vil bli større. Dette er 
ikke en utfordring som ‘går over’. Vi mener derfor at vi er best tjent med å ta utfordringen alvorlig, 
men søke å arbeide frem langsiktige løsninger. I første omgang ber vi studieprogram gjøre en 
risikovurdering av hvorvidt programmets vurderingsordninger har elementer som innebærer at 
studenten også prøves uten bruk av hjelpemidler. Dernest må fagmiljøene gjennomgå hvordan 
oppgaver utformes. Enkle faktaspørsmål er ikke lenger hensiktsmessige når alle hjelpemidler er 
tilgjengelig. Ulike former for drøftingsoppgaver vil være mindre sårbare. 

3. syklus – Kvalitetsområde 4 
Det var 17 disputaser på HINNs ph.d.-programmer i 2022. Det er en nedgang fra foregående år (22 
disputaser i 2021), og noen færre enn estimert, men tyder like fullt på en stabil gjennomstrømming på 
programmene. At det ble noen færre disputaser enn estimert må også ses i sammenheng med at flere 
ph.d.-kandidater har fått forlengelser av ph.d.-perioden som følge av forsinkelser som skyldes 
koronapandemien. Det nasjonale kravet til stabil forskerutdanning innebærer blant annet at 
institusjonen skal kunne dokumentere at den i en treårsperiode har uteksaminert i gjennomsnitt minst 
fem doktorander på minst to av doktorgradsstudiene per år. Ph.d.-programmene PROFF, BUK og AØB 
oppfyller dette kravet i treårsperioden 1. januar 2020 til 31. desember 2022.  

I 2020 hadde 85,7 prosent av HINNs ph.d.-studenter gjennomført innen seks år, i 2021 var tallet 73,33 
prosent. Det nasjonale snittet for 2020 lå på 70,2 prosent og i 2021 på 67,9 prosent. I 2020 og 2021 lå 
altså HINN over det nasjonale snittet. For 2022 ser det ikke like bra ut foreløpig. Foreløpige tall for 
2022 viser at andelen ph.d.-kandidater ved HINN som gjennomfører innen seks år er 63,64 %. Den 
negative trenden gjelder for hele sektoren og kan skyldes korona. HINN vil kontinuerlig jobbe for å 
bedre gjennomføringstiden. Dette vil bli et tema i Samarbeidsutvalgets første møte i 2023. 

Årlige (halvårlige ved PROFF) framdriftsrapporteringer og midtveisevalueringer er svært viktige i 
kvalitetsarbeid for alle ph.d.-programmer. Ph.d.-kandidater og hovedveileder rapporterer hver for seg. 
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Der det rapporteres om avvik fra framdrift søker ph.d.-ledelsen i samarbeid med veileder og kandidat å 
finne tiltak og løsninger som sikrer framdriften.  

I 2021 vedtok FoU-utvalget en forsøksordning for gjennomføringsstipend (i perioden 01.01.2022 - 
31.12.2023) for kandidater som leverer til normert tid. I stipendperioden, som varer 6-9 måneder etter 
innlevering, får kandidaten forskningsoppgaver tilknyttet fakultetet. Med et gjennomføringsstipend i 
sikte kan kandidatene konsentrere seg om å få ferdig avhandlingen istedenfor å søke på jobber i siste 
fase av ph.d.-løpet. I tillegg kan de få tid til å jobbe med å fullføre publikasjoner etter at avhandlingen 
er levert og de kan få relevant jobberfaring. Målet er også at ordningen legger til rette for at 
forskergruppene knytter kandidatene tettere til sine aktiviteter ved at de ser dem som en 
forskningsressurs.  I Samarbeidsutvalgets møte i november 2022 ble denne ordningen diskutert etter 
nesten ett års erfaring. Ordningen kan fungere etter hensikten og motivere til å gjennomføre på 
normert tid, det viser eksempler fra AØB. Ordningen kan allikevel for noen føles som «dobbel nedtur» 
når man ikke klarer å levere på normert tid og heller ikke får økonomisk trygghet. Ordningen skal 
evalueres i begynnelsen av 2024.  

Mange av årets disputaser er gjennomført som hybride arrangementer (digitale og fysiske samtidig). 
Dette er noe ph.d.-programmene ønsker å fortsette med, siden det øker tilgjengeligheten for 
offentligheten, og det kan gjøre det enklere å få tak i godt kvalifiserte opponenter i 
bedømmelseskomiteer når de slipper å bruke mange dager på reise. Dette er også godt for miljøet og 
økonomien. 

Konklusjon for kvalitetsområdet 
Høgskolen har arbeidet med gjennomstrømming over tid. Det begynner nå å danne seg et bilde av at 
det er mange ulike tiltak som kan lede til økt gjennomstrømming. Tiltaket må tilpasses det enkelte 
studieprogram. 

Høgskolen har fått en ny utfordring med tilgjengeliggjøring av AI. Vi er fremdeles i en tidlig fase hvor 
teknologien er i sterk utvikling og dette vil ha betydning for våre vurderingsordninger, hvordan vi 
forstår læring og hva våre studenter skal lære. I første omgang er det viktig å avdekke de av våre 
studieprogram som er særskilt sårbare med tanke på sine vurderingsordninger. Dernest må alle 
fagmiljø vurdere hvordan oppgavene utformes.  
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Kvalitetsområde 5: Studentenes læringsmiljø  
Mål Høgskolen skal ha et godt læringsmiljø. 

1. Høgskolens fysiske omgivelser skal være utformet slik at de legger til rette for 
gode og inkluderende læringsprosesser for alle. 

2. Høgskolens infrastruktur og undervisning skal være universelt utformet. 
3. Undervisningen skal organiseres planmessig og danne en hensiktsmessig ramme 

for studentens læring. 
4. Høgskolen skal ha et velfungerende system for tilbakemelding og 

studentmedvirkning.  
5. Høgskolen skal ha et godt faglig og sosialt læringsmiljø. 

Delmål 

6. Høgskolen skal følge opp psykososiale forhold med relevans for læringsmiljøet. 
 

Nr. Tiltak Målsetning Indikator Fokusområde Delmål 

5.1. Høgskolen kartlegger behov 
for digitale verktøy i de 
ulike studieprogram 

Studieprogram-
ansvarliges 
rapport 2022 

5.2. Bibliotek utvikler tjenester 
for digital veiledning 

Høgskolen skal effektivt gi 
kjennskap til, og opplæring i 
digitale verktøy som brukes 
aktivt innen arbeidsfeltet 
studieprogrammet utdanner 
for.  

Rapport fra 
bibliotek 

Fleksible 
utdanninger 

1 
 

Måloppnåelse fokusområder med tiltak 2022 

Tiltak 5.1: 
GDPR-situasjonen og Schrems II dommen har gjort det tydelig at det påligger institusjonene et tungt 
ansvar i vurderingene som skal ligge til grunn for anskaffelse og bruk av digitale verktøy. Universitets- 
og Høgskolesektoren er preget av uvisshet og stor variasjon av oppfattelser om konsekvensene av 
disse. Noen institusjoner bruker for eksempel Kahoot og Mentimeter, Padlet og andre 
programvaretilbud tilsynelatende uten begrensninger, mens HINN vurderer at dette ikke er forenelig 
med det gjeldende regelverk.  Høgskolen møter også ulike holdninger til dette innenfor egen 
institusjon. Høgskolen vil jobbe for å få klarere styringssignaler til sektor fra myndighetene, noe som 
igjen kan bidra til en sterkere omforent holdning i møte med leverandørene.  

Det gjøres et kontinuerlig tilsyn med hvilken programvare som er antatt tillatt brukt. De strenge 
bestemmelsene og ansattes begrensede oversikt og opplevd behov fører til en risiko for at enkelte 
miljøer bruker programvare uten databehandlingsavtaler og dermed brudd på GDPR - regelverk. 

En del programvare som brukes i bransjer og virksomheter høgskolen driver utdanning for benytter 
programvare som er proprietær og i praksis krever ansettelse og opplæring for å bruke. Så langt det er 
mulig trenes studenter i programvare som er kommersielt tilgjengelig og tillatt av hensyn til GDPR. 
Spesifikk profesjonsknyttet programvare er fakultetenes ansvar. 

Høgskolen har utviklet en nettside som spesifiserer hvilken programvare som er tilgjengelig for ansatte 
og studenter ved høgskolen4. 

Tiltak 5.2: 
Høgskolebiblioteket har sett på de pedagogiske mulighetene som ligger i den nye praksisen med 
toveisdelingen i digital bibliotekveiledning. Bibliotekarenes erfaringer med digital veiledning blir 

 
4 IT-avdelingen, «Applilkasjoner» [https://www.inn.no/it-brukerstotte/applikasjoner/] 
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systematisert for å kunne legge til rette for den nye praksisen. Disse erfaringene vil i løpet av 
vårsemester 2023 samles i en håndbok/nettside/oversikt som kan gi bibliotekarene økt innsikt i 
hvordan praksisen foregår, og som kan benyttes under de digitale veiledningene. 

Generell analyse 

Faglig og sosialt læringsmiljø 
Vi har sett en trend fra 2019 til 2021 med nedgang i indeksverdien for faglig og sosialt miljø i 
Studiebarometeret. Vi ser av årets undersøkelse at denne trenden kan ha stoppet opp. Vi ser at HINN 
ser en liten oppgang fra 3,4 (2021) til 3,5 i 2022. Samtidig ser vi en tilsvarende økning nasjonalt. HINN 
ligger derfor fremdeles 0,1 under det nasjonale snittet. 

 
Figur 9 viser utviklingen på Studiebarometerets hovedindeks "Faglig og sosialt miljø" de siste fire år. 

 

Den svake økningen kan selvfølgelig være direkte relatert til at kontaktreduserende tiltak under 
pandemien er avskaffet og at forutsetningene derfor er en annen for å etablere et faglig og sosialt 
miljø. Vi vil likevel peke på at forventningene om bedring etter pandemien ikke nødvendigvis vil være 
realistisk. Dette kan lede til en skuffelse som gir lavere skår. DNF viser i sin rapport til en beslektet 
problematikk. DNF studentene har kunnet være fysisk til stede på studiested under pandemien, i en 
periode hvor andre sosiale arenaer var vanskelig tilgjengelig. Det kan bety at pandemien faktisk har 
bedret skåren på “faglig og sosialt miljø”. Fakultetet peker derfor på (før resultatene for 
Studiebarometeret 2022 var klare) at det derfor er mulig at «det vil komme en liten nedgang». 

Vi ser at fakultetene har arbeidet godt med faglig og sosialt miljø i året som gikk: 

• HSV peker på INNStart som en nøkkel til trivsel. Studieprogramansvarlige poengterer 
betydningen av å legge vekt på sosial samhandling og tidlig få studentene til å jobbe sammen i 
grupper. Å få til en god organisering av studiegrupper og komme godt i gang med å bruke disse 
gruppene som funksjonelle enheter er viktig. Samtidig er dette vanskelig i en periode hvor 
studentene har svært mye å sette seg inn i. Ved barnevern og sosialt arbeid er det bevisst lagt 
inn en økning i ressursbruk ved studiestart for å blant annet tilrettelegge for 
gruppeetableringer. 

• LUP ser hvor viktig mentor- og læringsassistentordninger her, og har valgt å videreføre dette 
som en strategisk satsing. Fakultetet har ansatt rundt 30 læringsassistenter på første- og 
andreårsemner i grunnutdanningene, og håper at dette kan ha innvirkning på det faglig-sosiale 
læringsmiljøet, samt forbedre studiestart med innføring i praktisk informasjon om studiet og 
studenttilværelsen, samt god oppstart rent faglig og sosialt i de enkelte emnene.  
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• Ofte kan småskalatiltak være effektive. HHS rapporterer om at det er gjennomført 
matpakkeseminar for studenter og ansatte i noen fagmiljøer hvor man møtes til et ca. 20 min. 
foredrag, med faglig innhold. Enkel beverting med kaffe og kake, fungere godt for å styrke 
faglig og sosialt læringsmiljø.  
 

AMEK står i et dilemma med tanke på å lønne læringsassistenter som flere fakultet kan kjenne seg 
igjen i: «Hvis studentene venner seg til at enhver innsats for et fellesskap skal lønnes, vil det kunne få 
konsekvenser for frivillighet i ettertid. Vår pedagogikk dyrker læringsfellesskap og kunnskapsoverføring 
mellom studenter. Det fungerer fint i fag med stort omfang av erfaringslæring og ferdighetstrening. En 
bekreftelse på at vi lykkes med dette er den vanlige kommentaren fra uteksaminerte studenter, de sier 
at de har lært mer av medstudenter enn av lærere». Dette ønsker AMEK å bevare, og bruker derfor 
avlønning med stor varsomhet. 

Det kan også være viktig å benytte seg av de ressursene som faktisk eksisterer. HSV forteller at det er 
flere studieprogram som har slitt med et dårlig klassemiljø, og som har fått god hjelp av Sosial 
rådgivningstjeneste. Dette har medført en tettere kontakt mellom studieprogramansvarlige og 
representanter fra SINN. Dette oppleves positivt. De studieprogramansvarlige kjenner nå bedre til hva 
Sosial rådgivningstjeneste og studentpresten kan bidra med, og kan lettere råde studenter til å ta 
kontakt hvis de ser at noen sliter.  

HHS knytter på sin side studentaktive læringsformer opp mot det faglige og sosiale miljøet i ett av sine 
tiltak: 

• Studentaktive læringsformer er nøkkelen til bedre studiekvalitet og sosial tilknytning, og et 
viktig tiltak vil være å tilby kurs for fagansatte i studentaktive læringsformer, gjerne i 
sammenheng med kurs i generell digital kompetanse, da dette ofte henger sammen. 

Dette viser også en erkjennelse av at faglig og sosialt miljø ikke er det samme i ulike utdanningsformer. 
Digitale verktøy kan gi andre former for sosiale tilknytning. 

Universell utforming 
UH-ped seksjonen har utarbeidet en handlingsplan for universell utforming (UU). Arbeidet med å 
informere og kurse i UU er omfattende og oppgaven har i for stor grad vært avhengig av enkelt-
personers innsats. Fagområdet vil kreve mer oppmerksomhet og et større mannskap. UH-ped 
seksjonen erfarer at høgskolens ansatte i begrenset grad har oppfattet formålet med regelverk og 
forskrift om UU. Forskriftsendringen oppleves som arbeidskrevende, og UU-arbeidet krever større 
oppmerksomhet og støtte i lederlinjene.  

Studentmedvirkning 
Arbeidet med studentmedvirkning tar ulike former ved de ulike fakultetene: 

• Spillskolen ved AMEK har sett på sin organisering og har etablert funksjonen 
studieprogramkoordinator ved begge bachelorprogrammene som blant annet skal støtte 
studentenes medvirkning. 

• SPA for BA bioingeniørfag kaller nå inn studentrepresentantene for kull H-21 og H-22 til felles 
møte for å diskutere oppstart av linjeforening og for å få innsikt i hvilke sosiale tiltak som kan 
bidra til å styrke læringsmiljøet. 

• ALB trekker også frem hvordan mange av de faglig ansatte tar studentmedvirkning på alvor 
også på emnenivå. Flere gjennomfører midtveisevalueringer og setter inn tiltak som følge av 
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tilbakemeldinger på evalueringen. På den måten søker man å vise at studentenes medvirkning 
nytter. 

• Som et tiltak mot svekket studentmedvirkning har institutt for psykologi delt opp SPU-møte i 
to, etter tilbakemelding fra studentene om at det vil være enklere å ta opp saker i mindre 
møtegrupper. Dette har fungert godt og de tillitsvalgte har gitt positive tilbakemeldinger. 
 

Det er likevel et generelt trekk at fakultetene opplever det vanskelig å engasjere studenter inn i 
studentråd og arenaer der studentmedvirkning foregår. I det siste studieåret har det for eksempel ikke 
vært et fungerende studentråd på Evenstad, da ingen av de tillitsvalgte ønsket å stille til de ulike 
vervene. Det gikk fint å få tak i tillitsvalgte i høst 2022, men fristen oppleves som for tidlige, spesielt for 
1. klasse, da de ikke rekker å bli kjent før de må velge tillitsvalgt. Fakultetet ønsker også at noen 
sentralt fra HINN eller StInn kommer til Evenstad for å informere om hva man skal forstå med 
studentmedvirkning. 

De fleste studieprogrammene ved LUP ønsker endringer av ordningen med valg av tillitsvalgte. Slik det 
er nå, fungerer det litt tilfeldig. Fakultetet opplever at det spesielt på samlingsbaserte utdanninger er 
vanskelig å få studenter til å stille til valg. Fakultetet 
opplever at det er mangelfull informasjon tilgjengelig om 
hva rollen som tillitsvalg innebærer og hva som forventes av 
tillitsvalgte og at denne må være tilpasset målgruppen og 
deres studiehverdag. Særlig gjelder dette samlingsbaserte 
utdanninger. I tillegg er det behov for opplæring (tilpasset 
målgruppa) og oppfølging av tillitsvalgte etter at de er valgt. 

HHS peker på at «det er krevende å rekruttere tillitsvalgte i 
enkelte kull, særlig i nettbaserte studier. Det bør drøftes 
hvordan studentmedvirkning i nettbaserte tilbud kan 
organiseres og gjøres relevant for studentene. 
Studentgruppen er i endring, mange jobber ved siden av 
studiene og/eller har familie. I tillegg er mange av 
studieprogrammene fleksible. Studentmedvirkning oppleves 
ikke nødvendigvis relevant for fleksible og voksne 
studentgrupper. Samtidig er studentmedvirkning viktig for å 
gi studentene mulighet til påvirkning». 

HHS viser også til at det er behov for å revitalisere utvalg 
der det forventes at studentene skal medvirke, eks. 
studiestedsutvalg. Et annet spørsmål er også om fakultet 
eller institusjonsleddet i tilstrekkelig grad klarer å følge opp 
behov og synspunkter som meldes inn av studentene? HHS 
har opplevd at det har vært krevende «å styrke 
studentvelferd og et sted å være for studentene på Rena, 
eller tilbakemeldinger i Kongsvinger om manglende tilbud 
knyttet til studentvelferd og infrastruktur (bibliotek/sosialt 
felleskap)». 

Kan vi bruke insentiv for å stimulere 
faglig studentmedvirkning?

Opplevd medvirkning har neppe bare 
med demokratiske prosesser å gjøre.  
Det er naturlig at deltakelse i 
høgskolens kjernevirksomhet kan gi 
opplevd medvirkning. 

HSV har lagt opp til et økonomisk 
insentiv til studentdeltakelse i 
forskningsprosjekter og i 
forskergrupper. Forskergruppene kan 
etter søknad få inntil Nkr 10.000 i 
støtte per masterstudent som 
involveres i et prosjekt som:

• Er innenfor forskergruppens 
forskningsområde og 
handlingsplan

• Involverer studenten bredt i 
forskergruppens aktiviteter

Hver forskergruppe kan ha inntil tre 
studentprosjekter.

Det vil være interessant å følge om 
et slikt tiltak for eksempel kan gi 
høyere skår i Studiebarometeret på 
medvirkning ved 
studieprogrammene.
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HSV viser til at mange studenter ikke er bevisste på at de kan anvende sine tillitsvalgte som en kanal 
for medvirkning. Men når studenter får være med å planlegge og utføre forskningsaktivitet opplever 
de større grad av studentmedvirkning. Noe av den samme effekten ser vi ved bruk av 
læringsassistenter. Det er viktig å ha en forventningsavklaring med studentene tidlig i studieløpet 
knyttet til hva de kan være med å påvirke og hva det ikke er mulig å endre på. For eksempel er det 
relativt enkelt å endre undervisningsform, men læringsutbytter og vurderingsform må være ihht. 
studieplan. En slik forventningsavklaring vil kunne skape en mer reell forståelse av 
studentmedvirkning. 

Det synes tydelig fra fakultetenes kvalitetsrapporter at høgskolen må tydeliggjøre hva man mener med 
studentmedvirkning. Studentmedvirkning vil kunne ta ulike former fra studentaktive læringsformer til 
studentdemokrati. Forventningene til medvirkning vil være forskjellige i de ulike utdanningsformene, 
og mulighetsrommet til å skape medvirkning vil også være forskjellig. Samtidig er det tydelig at 
høgskolen trenger en forventningsavklaring på hvem gjør hva. Hvilke forventninger skal man ha til 
høgskoleadministrasjonen? Hva er fakultetenes ansvar og hvordan kan ledere, undervisere og 
administrativt ansatte fra ulikt hold legge til rette for medvirkning.  

Studiebarometeret og studentmedvirkning 
Til slutt vil vi peke på at Studiebarometeret de siste årene har gitt dårlige forutsetninger for å evaluere 
studentmedvirkning. I perioden 2020-2022 har undersøkelsen kun hatt et spørsmål for medvirkning: 

• Studentene har mulighet for å gi innspill på innhold og opplegg i studieprogrammet 
Før pandemien var dette et av tre spørsmål som til sammen utgjorde hovedindeksen medvirkning. 
Spørsmålet ovenfor ble fylt ut med et spørsmål om hvordan studentenes innspill blir fulgt opp av 
institusjonen. I 2019 fikk dette spørsmålet lavest skår (med 3,0). Spørsmålsskjema la altså til rette for 
en deling mellom det å kunne gi innspill (som fikk 3,3) og det at innspillene ble tatt til følge. Det er 
grunn til å anta at når spørsmålet nå står alene, så vil respondenten fort forstå «mulighet for å gi 
innspill» som ikke bare å kunne si ifra, men også å bli hørt. Når det er sagt viser resultatet en jevn 
nedgang i perioden (se figur nedenfor). 

 
Figur 10 viser nedgangen i spørsmålet om mulighet for å gi innspill på innhold og opplegg i studieprogrammet (Kilde: Studiebarometeret) 
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Figur 11 viser fakultetenes utvikling på spørsmålet de siste tre år. 

 
Figur 11 Studiebarometeret har kun målt studentenes opplevelse av å kunne gi innspill på innhold og opplegg i studieprogrammet de siste tre 
år (Kilde: Studiebarometeret). 

 

For øvrig spesifiserte Studiebarometeret tidligere enda mer ved å legge inn spørsmålet «Det 
tilrettelegges for medvirkning gjennom studenttillitsvalgte, fagutvalg, studentparlament, etc.» som 
peker direkte mot studentdemokrati og som for HINN fikk høyest skår i 2019 med 3,6.  

Studiebarometeret er dermed nå mindre egnet til å måle medvirkning ved studentdemokrati.  

«Re-boarding» etter pandemien 
Fakultetene rapporterer om at de nå er tilbake i ordinær drift etter pandemien. AMEK peker likevel på 
at noe er endret: «Erfaringer viser at studentene har vanskeligere for å samarbeide enn før 
pandemien, de blir lettere stresset, og sykefraværet øker ved motgang. Dette er ikke basert på 
strukturerte undersøkelser, men innmeldte hendelser fra fagstab». Fakultetet har jobbet og kommer 
til å jobbe med dette på ulike måter: 

• Fakultetet har jobbet kontinuerlig med det de kalte en «re-boarding» og løftet tematikken i 
ulike fora. Mange studenter kjente ikke sitt studium i særlig grad, slik det opprinnelig er tenkt, 
og de måtte derfor på sett og vis «starte på nytt» etter pandemien.  

• AMEKs studier skjer for en stor del gjennom samarbeid i grupper, og fakultetet er derfor helt 
avhengige av at studentene mestrer denne arbeidsformen. Fakultetet vil derfor arbeide 
systematisk med kulturbygging og relasjoner mellom studenter, og mellom fagstab og 
studenter. Ansvarliggjøring av studentene blir en viktig del av dette arbeidet. Fakultetet vil 
også hente inn hjelp og kompetanse fra utsiden.  
 

Tilrettelegging 
Gjennom pandemien la høgskolen om til digital undervisning. Vi ser at enkelte studenter mener at 
dette er et godt tilretteleggingstiltak i seg selv som bør videreføres. Enkelte studenter ønsker tilbud om 
dobbeltsporet undervisning, slik at de selv kan velge når det er hensiktsmessig å delta fysisk. Enkelte 
studenter ønsker å kunne se opptakene på nytt i forkant av eksamen og i forbindelse med 
oppgaveskriving og arbeidskrav. Det er flere prinsipielle sider ved saken som har vært diskutert i 
Utdanningsutvalget. Konklusjonen er at det skal være tydelig at heltidsstudentene skal tilbake til 
studiestedene. Høgskolen arbeider med å sikre gode sammenhenger mellom læringsmål og 
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studiemodeller, og studieplanene skal være grunnlaget for aktiviteten. Det stilles også strenge krav til 
digitale læringsressurser (herunder opptak), mht universell utforming.  

Studentorganisasjonen, StInn som har hatt dette området som en av sine politiske fanesaker 
gjennomførte en undersøkelse der de ba studentene svare på i hvilken grad de var fornøyde med 
høgskolens arbeid med tilrettelegging.  “Tilretteleggingsundersøkelsen” ble gjennomført våren 2022 
og presentert i Utdanningsutvalget i oktober. 

Det kommer frem gjennom undersøkelsen at flere studenter er usikre på både hvordan man skal 
henvende seg for å søke om ulike typer tilrettelegging, og det er uklart for studentene hvilke 
rettigheter og begrensninger som ligger i dette. Innholdet i begrepet tilrettelegging tolkes ulikt. Både 
fordi det brukes ulikt i dagligtale og fordi elever i videregående skole har andre rettigheter.  

For å sikre en bedre forståelse for rammer for tilrettelegging ved særskilte behov har Seksjon for 
studenttjenester gjennomført oppklaringsmøte med StInns tillitsvalgte ledere og SINNs medarbeidere i 
Velferdsavdelingen for å sikre en god forståelse av fakultetenes arbeid med søknader om 
tilrettelegging hvor de fatter enkeltvedtak i alle saker som behandles individuelt.   

• Rolleavklaring, hvem gjør hva i søknadsbehandling, veiledning av studenter etc 

• Hvordan er saksbehandlingsprosessen og rutiner 

• Regelverket som regulerer høgskolens behandling av tilretteleggingssaker 

• Hvor studenten kan finne informasjon om tilrettelegging inkludert kontaktinformasjon 

• Hvilket arbeid som er gjort internt, blant annet ved etablering av studieadministrativt 
tilretteleggingsforum 
 

Det er fakultetet studenten tilhører som er ansvarlig for behandling av søknader om tilrettelegging.  

På høgskolens årlige studieadministrative seminar i 2022, var temaet tilrettelegging. Vi erfarer at det 
er viktig å bidra til, og følge med i den nasjonale diskusjonen og se på mulighetsrommet for 
tilrettelegging med bistand fra Universell jf. ordlyden i lovteksten 

• Tilretteleggingen skal ikke føre til en reduksjon av de faglige krav som stilles ved det enkelte 
studium og læringsutbyttet i studiet må ivaretas. Faglige krav skal alltid vurderes iht. det 
studieprogrammet studenten er tatt opp på. 

• Tilretteleggingen kan ikke være en uforholdsmessig byrde for institusjonen. 
 

Høgskolen har fått på plass et fagteam for tilrettelegging hvor det er representasjon fra alle 
fakultetene. Arbeidet i fagteamet som behandler studentenes søknader om tilrettelegging, sikrer et 
godt kvalitativt arbeid og erfaringsdeling på tvers.  

Studentombudet får også henvendelser og følger med og bidrar til oppdatert og forbedret praksis på 
området slik det kommer frem i Studentombudets årsrapport fra 2021.  

SHoT undersøkelsen 
SHoT undersøkelsen ble i år gjennomført for femte gang (inkludert tilleggsundersøkelse i 2021). 
Høgskolen og SINN bruker undersøkelsen for å underbygge tiltak. Undersøkelsen har forholdsvis lav 
svarprosent, men vi ser at svarene fra våre studenter sammenfaller med nasjonale tall. Men, fordi 
svarprosenten er lav er det krevende å skille på resultatene helt ned på studiestedsnivå. 
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Undersøkelsen bruker en annen terminologi en andre studentundersøkelser med sitt klinisk 
begrepsapparat, og det er grunn til å tro at dette påvirker resultatet i negativ retning. 

Undersøkelsen retter seg mot heltidsstudenter i aldersgruppen 18-35 år. Vi ser at respondentene har 
en kjønnsmessig skjevfordeling (73% kvinner har respondert kontra 62% kvinner ved HINN totalt sett 
våren 2022 i aldersgruppen 18-35 år (heltid)). Tilsvarende er 66% av respondentene nasjonalt kvinner. 
Ved HINN er 71% av respondentene mellom 21 og 28 år noe som er 9% lavere enn faktisk antall 
studenter i denne aldersgruppen på heltidsstudier (80%). 

Vi legger for øvrig merke til at flere gir uttrykk for at de deltok i fadderordningen nasjonalt enn det 
som er tilfelle ved HINN. I studiestartundersøkelsen ble studenter som ikke deltok på Fadderuka spurt 
om grunnen for dette. Den klart viktigste grunnen ble oppgitt til at studentene ikke bor nær 
studiested. Denne undersøkelsen skiller ikke på alder. 

Vi ser også at hele 97% oppgir at de ikke har vært organisert i frivilling studentvirksomhet og 
studentdemokrati, interesseforeninger eller faglige foreninger. Til sammen tilsier antagelig dette at vi 
ikke i tilstrekkelig grad når ut til respondentene med frivillig aktivitet som har til hensikt å bygge sosial 
tilhørighet. 

Til slutt vil vi peke på at respondentene ved HINN anslår at de bruker mindre tid på studiene enn 
nasjonalt (16 t (kvinner) og 15 t (menn) ved HINN kontra 21 t nasjonalt (begge kjønn)). 

Det er bekymringsfullt at omtrent en tredjedel av denne gruppen oppgir at de har dårlig eller svært 
dårlig livskvalitet og at omtrent like mange kommer ut med alvorlige psykiske plager. En fjerdedel 
savner ofte eller svært ofte noen å være sammen med og en femtedel føler seg ofte eller svært ofte 
utenfor. Vi ser også at mer enn en tredjedel har et kronisk søvnproblem. Alle disse utfordringene 
korresponderer med nasjonale trekk. 

SINN og HINN vil i samarbeid med vertskommuner arbeide videre med tiltak som kan fremme god 
psykisk helse for våre studenter. Dette er et samarbeid på tvers av sektorer hvor HINN på sin side kan 
bidra med å sikre gode læringsmiljø og legge til rette for velfungerende studentaktivitet gjennom 
StudINN. Høgskolen kan bidra til å synliggjøre de tiltakene SINN tilbyr for studenter som trenger hjelp 
til å mestre sin studiehverdag. Det er behov for å utvikle en felles kommunikasjonsstrategi med en 
tydelig fordeling av roller og oppgaver.  

3. syklus – Kvalitetsområde 5 
Lav tilstedeværelse ved campus blant ph.d.-kandidater, og lite tilknytning til forskningsgrupper/miljø 
var en utfordring også før pandemien, men som har blitt forsterket av pandemien. PROFF og INTOP 
mener det er en særlig utfordring ved programmer med høy andel eksternt tilsatte ph.d.-kandidater.  

Tilknytning til forskningsgrupper ses på som svært viktig for trivsel, tilhørighet og faglig støtte for ph.d.-
kandidater. Aktive stipendiatgrupper kan også gi større nettverk, tilhørighet og økt tilfredshet. 

BUK/HELVEL trekker fram at de har et godt fysisk læringsmiljø (tilfredsstillende lokaler), og ph.d.-
kandidatenes deltakelse i forskningsmiljø har økt siden sist rapportering  

DNF har utfordringer med få fysiske arbeidsplasser for ph.d.-kandidater på campus, noe som kan 
svekke mulighetene for integrering i fagmiljø og et godt læringsmiljø. Det påpekes at tilsetting av ny 
prodekan forskning ved DNF og AMEK vil kunne bedre forskningskultur, og bedre rammene for 
kunstnerisk utviklingsarbeid ved DNF og skape et bredere forskningsmiljø i samarbeid med AMEK.  
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Konklusjon for kvalitetsområdet 
Rektors kvalitetsrapport for 2021 hadde oppe studentmedvirkning som moment til revisjon av 
kvalitetssystemet. Tematikken har vært oppe i ulike fora uten at man har kommet med konkrete 
forslag til forbedringer av systemet. Nytt av året er at studentmedvirkning er kommet inn som egen 
styringsparameter i høgskolens utviklingsavtale med KD. Dette vil løfte tematikken opp som en sentral 
problemstilling ved høgskolen og vil kreve tiltak. Samtidig vil høgskolen måtte finne egnede måter å 
måle at den faktiske studentmedvirkningen bedres. Vi vil nå nøye oss med å peke på noen områder 
som kan være med å bedre forutsetningene for studentmedvirkning: 

• Høgskolen må fortsette arbeidet med å forstå hva vi mener med studentmedvirkning i ulike 
utdanningsformer (ordinære, nettbaserte, samlingsbaserte og desentraliserte studier). Dette 
må deles mellom fakultet og studiesteder. 

• Vi vil analysere resultatene fra Studiebarometeret knyttet til studentmedvirkning og spesielt 
utrede hvilke forventninger studenter og ansatte har på området. Vi bør vurdere andre måter 
å måle studentmedvirkning på. 

• Det er viktig at studentene får et godt møte med studentmedvirkning. Det er derfor viktig å 
fortsette arbeidet med god planlegging av studiestart. Studentmedvirkning må tematiseres på 
en bedre måte tidlig og omforent helt ned på studieprogramnivå. 

• Høgskolen må videreutvikle opplæring av klassetillitsvalgte. 

• Studentmedvirkning skjer på mange ulike plan på ulike arenaer. Det er derfor viktig å 
videreutvikle støtten til studentsamfunn (StudINN) og studentorganisasjonen (StInn) for å øke 
studentengasjementet.  

• Tydeliggjøre formålet med Studiestedsutvalgene og sikre samspillet mellom lokalt 
studiestedsutvalg og det sentrale Læringsmiljøutvalget. Revurdere hvilke saker man velger å 
fremme i disse utvalgene for å sikre relevans.  
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Kvalitetsområde 6: Studienes samspill med samfunn og arbeidsliv  
Mål Studiene skal være relevante for, og stimulere samfunns- og arbeidsliv.  

1. Studiene skal forberede studenten for samfunnets og arbeidslivets behov. 
2. Studiene skal utdanne aktive demokratideltakere. 
3. Høgskolen skal tilby fleksible programmer som skaper mulighet for livslang 

læring. 

Delmål 

4. Høgskolen skal utvikle kunnskap som er nyskapende innenfor sine fagområder, og 
gjerne i samarbeid med eksterne aktører.  

 

Nr. Tiltak Målsetning Indikator Fokusområde Delmål 

6.1. Fakultetene lager planer for 
å utvikle fleksible 
studietilbud 

Høgskolen utvikler 
studieprogrammer som treffer 
målgruppen av studenter som 
ikke har anledning til å være til 
stede daglig på studiested. 

Fakultetsplaner 
klare til 
styringsdialog 
2022 

Fleksible 
utdanninger 3 

 

Måloppnåelse fokusområder med tiltak 2022  

Tiltak 6.1: 
Fakultetene har beskrevet sine planer for utvikling 
av fleksible tilbud gjennom Langtidsplan 2023-
2025 (LTP.) LTP er en rullerende treårsplan, med 
årlige oppdateringer. De ulike planene beskrives 
under målbildet: ’Forskningsbasert utdanning for 
hele livet’. 

• ALB ønsker å øke antallet studenter i 
fleksible utdanninger ved å utvikle en 
nett- og samlingsbasert MA i bærekraftig 
skogbruk. Fakultetet har allerede 
praksisordninger i eksisterende 
studieprogram der målet er å øke 
samarbeidet med næringene for å utvikle 
dette videre.  

• LUP vil fleksibilisere flere av årsstudiene og etablere flere desentrale tilbud i regionen.  

• HSV har jobbet systematisk med å utvikle fleksible modeller, og vil videreutvikle og igangsette 
studier generelt og fleksible studier spesielt slik at de er preget av innovative undervisnings- og 
veiledningsmetoder, tverrprofesjonell samarbeidslæring og tett kontakt med praksisfeltet.  

• AMEK vil starte en systematisk kartlegging av samfunns- og bransjebehov i arbeidet med 
strategisk studieportefølje. Arbeidet sees også i sammenheng med et tettere samarbeid med 
DNF.  

• HHS ønsker å utvikle strategisk profil på SELL HHS og livslang utdanning. 
 

Måltavle

Andel mastergradskandidater sysselsatt i 
relevant arbeid et halvt år etter fullført 

utdanning 

Antall studenter på nettbaserte og 
desentraliserte utdanninger
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Generell analyse 

Eksternfinansiert utdanningstilbud 
Styret har bedt høgskolen om en årlig kvalitetsrapport for de eksternfinansierte utdanningstilbudene 
(sak 5/22 i høgskolestyrets møte 4. mai 2022). Det eksternfinansierte utdanningstilbudet er en del av 
utdanningsvirksomheten ved HINN og vi har derfor valgt å rapportere på den i Rektors 
kvalitetsrapport. Høgskolen har innhentet rapportering fra de fakultetene om det eksternfinansierte 
utdanningstilbudet. Vi har mottatt rapport fra HHS, HSV og LUP. Fakultetene ble bedt om å gi en 
overordnet vurdering av det eksternfinansierte utdanningstilbudet ut fra spørsmål innenfor tre 
områder: 

• Faglig interesse 

• Mulighet og risiko 

• Kvalitetssystemet. 
Vi har valgt å ikke legge ved fakultetenes rapportering på dette punkt. Høgskolestyrets medlemmer 
kan få tilgang til dokumentene på forespørsel.  

Ved HHS utvikles den eksternfinansierte utdanningsporteføljen i samspill mellom fagmiljøenes 
satsningsområder og etterspørsel fra arbeids- og samfunnsliv. Etter at SELL ble innlemmet i HHS jobbes 
det systematisk med å utvikle og tilby fagområder som både bygger og styrker fakultetets aktivitet 
innen forskning og utdanning. Dette er knyttet opp mot fakultetets strategiske satsninger og dermed 
også en oppfølging av HINN sin strategi. 

Ved HSV tar utvikling av videreutdanninger utgangspunkt i konkurranseutsatte utlysninger, direkte 
henvendelser fra eksterne aktører, eller gjennom initiativ fra høgskolens egne ansatte som har 
«plukket opp» ulike behov gjennom undervisning, nettverk, media, eller andre former for 
kommunikasjon med eksterne. Samfunnets behov for kunnskapsoppdatering gjennom 
videreutdanninger utfordrer høgskolen til å utnytte kunnskap fra forskning og utdanningstilbud på en 
pedagogisk og innovativ måte. Forankring til HINNs strategi skal alltid diskuteres opp mot reglene i F-
07-13 før eksternfinansierte videreutdanninger utvikles. HSV peker også på at de tester ut nye 
studietilbud gjennom eksternfinansiert virksomhet, både med hensyn til faglige forhold, hvordan 
tilbudet treffer markedet og hvilket rekrutteringsgrunnlag det har. 

HSV peker på at de eksternfinansierte utdanningstilbudene er organisert som emner med de rollene 
og funksjonene man har i tilknytning til kvalitetsarbeidet på emnenivå og ikke har egne 
studieprogramansvarlige 

LUP har et omfattende eksternfinansiert utdanningstilbud. Virksomheten er blant annet knyttet til 
ordninger for etter- og videreutdanning i utdanningssektoren og samsvarer med fakultetets 
fagportefølje og kjernevirksomhet. 

HSV viser til at fordi det hele tiden dukker opp nye behov og muligheter kan det være vanskelig å 
planlegge aktiviteten med utgangspunkt i faste UFF-ansatte. LUP peker på at det betyr at man må 
tilføre mer faglig kompetanse til fagmiljøene. Siden aktiviteten er innenfor kjernevirksomheten, gir 
ikke dette en vridning av faglig interesse. LUP peker også på at det eksterne utdanningstilbudet gir 
merverdi ved at den ordinære faglige aktiviteten oppdateres, særlig ved at profesjonsrelevans og -
utvikling styrkes når fagpersoner underviser både i videreutdanninger for lærere og i 
grunnutdanninger for lærerstudenter. 
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Rapportene viser at fakultetene har en høy bevissthet om at de eksisternfinansierte tilbudene skal 
styrke fagmiljøet og være strategisk forankret. Det synes også å være en adekvat, om enn differensiert, 
administrativ oppfølging og organisering av tilbudene.   

Hvis vi skal peke på et behov så synes det å være slik at kvalitetssystemet ikke er tilstrekkelig tilpasset 
de eksternfinansierte utdanningstilbudene: 

• Dagens kvalitetssystem har studieprogrammene som studienært omdreiningspunkt. Flere av 
de eksternfinansierte utdanningstilbudene er ikke organisert som studieprogram, men som 
grupperinger av emner, enkeltemner eller deler av emner. Dette vil ha betydning for hvordan 
man for eksempel organiserer medvirkning. Studieprogramutvalg og bruk av klassetillitsvalgte 
er ikke nødvendig hensiktsmessig. I stedet er emnenivået et navigeringspunkt. Ved HHS skjer 
for eksempel medvirkningen inn mot oppdragsgivere og gjennom tett studentkontakt.   

• De eksternfinansierte utdanningstilbudene kan kreve andre roller enn de som er skissert i vårt 
kvalitetssystem.  

o Ved HHS er tilbudene organisert som prosjekt med en administrativ prosjektleder fra 
SELL på hvert prosjekt og en faglig ansvarlig frikjøpt fra institutt. Disse to forvalter 
sammen rollen som studieprogramansvarlig i høgskolens system. I tillegg har man også 
en studieadministrativt ansvarlig som følger den voksne studenten tett med 
informasjon og støtte i alle faser. Godkjenning av nye tilbud skjer i to linjer, en 
administrativ mot SELL leder, og en faglig mot instituttleder. Prodekaner holdes 
orientert.  

o Ved LUP er det organisert litt annerledes. Her er prodekan utdanning hovedansvarlig 
for de eksterne studiene med studiepoeng. Alle studier er prosjektorganisert og 
forankret faglig på institutt. Fakultetet har en Bidrag- og oppdragsadministrasjonen 
(BOA) med en BOA koordinator, som deltar på prodekan utdannings SPA-forum med 
andre studieprogramansvarlige på fakultetet. BOA har et eget team som følger opp 
studiene. 

• Målgruppen er i de aller fleste tilfeller annerledes for de eksternfinansierte 
utdanningstilbudene enn for de egenfinansierte. Ikke minst vil det ofte være en oppdragsgiver 
eller tilsvarende som vil kreve en eller annen form for oppfølging eller rapportering. På LUP 
skal det for eksempel rapporteres på tildelte statlige midler. Det vil være et spørsmål om noe 
av dette kan synkroniseres inn mot vårt kvalitetssystem på en god måte. 

• Kortere utdanningstilbud kan også gi andre behov for studentevalueringer. 
Studiestartundersøkelse og Studiebarometer treffer ikke målgruppen. Dagens 
emneevalueringer bør nok tilpasses. I tillegg opplever LUP at Utdanningsdirektoratet gjør en 
egen evaluering med alle studenter som deltar på studiene innen barnehage og skole. Her får 
høgskolen en felles nasjonal rapport og en egen rapport for HINN. 

• Høgskolen bør se på hvordan nettbaserte tilbud kvalitetssikres. Dagens evalueringer er for 
eksempel primært rettet mot studenter som har en eller annen form for fysisk tilstedeværelse. 
Et annet eksempel er studentmedvirkning som sannsynligvis og bør se annerledes ut i en 
nettbasert utdanningsform. 

Kvalitetssystemet har i dag en åpning for lokal tilpasning. Dette bør tydeliggjøres og det må avklares 
hvordan systemet kan støtte et studienært kvalitetsarbeid som ikke er knyttet opp mot et 
studieprogram. I tillegg bør man utvikle felles evalueringer som er tilpasset kortere studieløp og andre 
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utdanningsformer. Bruk av CES5 kan her åpne flere muligheter, tilpasset den enkelte utdanningen og 
hvor man samtidig til en viss grad kan generere noen felles resultater. 

Periodisk evaluering av studietilbud skal også inkludere de eksternfinansierte tilbudene. Fakultetene 
har nå laget en plan som inkluderer også disse studietilbudene. Det vil være interessant å se 
resultatene av disse evalueringene. Det kan gi innspill til hvordan slike tilbud bør kvalitetssikres. 

I og med at utdanningsformene er forskjellige vil det neppe være aktuelt å komme opp med 
standardiserte former for kvalitetssikring. Det vil snarere være snakk om å utvikle noe verktøy og 
skissere noen former som vil fungere inn mot det aktuelle utdanningstilbudet. Utover dette vil det 
være en målsetning at neste års fakultetsrapport inkluderer det eksternfinansierte utdanningstilbudet 
og at vi unngår en ekstra rapportering på dette. 

Kandidatundersøkelse for BA 
Høgskolen har i år gjennomført kandidatundersøkelse for alle kandidater uteksaminert fra et 
bachelorstudium i perioden 1. januar 2020 til og med 1. august 2022. Undersøkelsen baserer seg i stor 
grad på spørsmålsbatteriene i piloten som ble gjennomført i 2021 (omtalt i Rektors kvalitetsrapport 
2021, s. 68). Undersøkelsen tar kun for seg en syklus (BA), men vi planlegger rullering over en 
treårsperiode slik at kandidater fra masterutdanninger og Ph.d.-utdanninger vil få undersøkelsen i 
henholdsvis 2023 og 2024. Dette er gjort for å bedre kunne differensiere mellom de ulike syklusene og 
i større grad målrette spørsmålene. 

Årets undersøkelse gir flere interessante resultater. Vi registrerer at det kun er 27,5% som har gått 
videre med studier på HINN (4,6%) eller ved et annet lærested (22,9%). 65,9% er i arbeid (heltid eller 
deltid), og 5% er arbeidsledig. Det kan dermed se ut som om bachelorstudenter ved HINN i stor grad 
bruker sin utdanning som forberedelse til arbeidsliv. De fleste som oppgir at de studerer (203 
respondenter) tar en mastergrad (74,4%). Det er tydelig at de som studerer videre hovedsakelig har 
valgt studiesteder i andre regioner enn Innlandet. 38,6% har valgt å studere videre i Oslo. 25% har 
valgt et studiested i Vestland. 

Et hovedfunn er at høy tilfredshet med studieprogrammet henger sammen med høy opplevd relevans 
for arbeidslivet. Respondentene skulle vurdere eget læringsutbytte av utdanningen. Man ble i den 
forbindelse bedt om å vurdere eget læringsutbytte ved hjelp av ulike påstander. Det viser seg at 
følgene påstander samvarierer i størst grad med spørsmålet om tilfredshet med studieprogrammet: 

• «Jeg fikk god kjennskap til hvordan kompetansen min kan brukes i arbeidslivet.», r = 0,45  

• «I hvilken grad gir din utdanning deg mulighet til å få jobber som svarer til de forventingene du 
hadde under utdanningen?.», r = 0,43 

• «Jeg fikk god kompetanse i arbeidsmetoder som brukes i min bransje.», r = 0,41 

• «Jeg opplever at min utdanning fra HINN er etterspurt på arbeidsmarkedet.», r = 0,40.  
 

Til sammen viser dette at forberedelse til arbeidslivet er viktig for studenter ved Høgskolen i Innlandet. 

Rapporten6 fra undersøkelsen avslutter med en figur som sorterer respondentenes fritekstsvar på 
hvordan de mener at utdanningen skulle vært lagt opp for å gjøre dem bedre rustet for arbeidslivet. 
45% av respondentene har svart på dette spørsmålet (figur 12).  

 
5 Nytt sektorverktøy for gjennomføring av emneevalueringer (se over). 
6 Rapporten er lagt inn som vedlegg til Rektors kvalitetsrapport 2022 
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Figur 12 Kategorier og underkategorier av de foreslåtte forbedringsmulighetene i kandidatundersøkelsen for BA 2022. N = 333 

 

Disse studentene peker på grep som har med arbeidslivsrelevans å gjøre i sine anbefalinger: 

• En mer praktisk tilnærming i undervisningen som kan tydeliggjøre hvordan teorien kan 
anvendes. 

• Flere praktiske oppgaver i undervisningen som kan gjøre studenten bedre forberedt på det 
«virkelige» arbeidslivet. 

• Mer praksis i studiet, på ulike steder, også tidlig i studiet.  Flere studenter som ikke selv har 
hatt praksis i sine studier har ønske om praksis. 

• Et tettere samarbeid med arbeidslivet forstått som flere kontaktpunkter med 
arbeidslivsaktører i løpet av studiene. 
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• Og en tydeligere beskrivelse av hva man er kvalifisert for. Flere peker på et behov for 
forståelse av hva en bachelor (uten master) faktisk kvalifiserer for i arbeidslivet. 

Samarbeidsprosjekt 
Vi har i årets kvalitetsrapport valgt å peke på ulike samarbeid som på forskjellig vis kan være med å 
stimulere til arbeidslivsrelevans.  

Samarbeid om bruk av teknologi 
Prosjektet VIPROS (Virtual Production Studies) viser et potensiale både for utvikling av studiene og for 
å gi samfunnsnyttige effekter. DNF har fått midler fra Erasmus+ for å virkeliggjøre prosjektet som nå 
går inn i sitt siste år. Prosjektet er et samarbeid mellom utdanninger innen film, dataanimasjon og spill, 
samt ulike representanter fra arbeidsliv, og utforsker virtuell produksjon og hva dette innebærer for 
produksjonsprosessen. I virtuell produksjon tas spillteknologi i bruk for å la filmskapere kombinere live 
action filmopptak med computer-genererte bilder i sanntid. Hvordan påvirker dette team og 
arbeidsflyt?  

Her testes banebrytende ny teknologi som både kan øke den kunstneriske og tekniske kvaliteten i 
filmproduksjon, samt gi produksjonsmiljøet tilgang til mer bærekraftige og effektive 
produksjonsformer. Gjennom prosjektet bygges det dermed kunnskap som representanter fra 
arbeidslivet kan nyttiggjøre seg av i sine produksjoner, samtidig som representanter fra DNF tar med 
seg den samme kompetansen inn i undervisningen ved DNF. 

Bransjesamarbeid 
AMEK har et aktivt samarbeid med bransjen. Vi vil her trekke frem noen aktiviteter ved TV-skolen. 
«Brakdagen» ble arrangert i tilknytning til studiestart 2021. Dette vare en bransjedag hvor skolen, 
studentene og representanter fra tv-bransjen møttes til en faglig utveksling. Arrangementet fikk god 
evaluering og det jobbes for å etablere dette som en årlig bransjedag. 

TV-skolen ønsker å utvikle et lignende arrangement i februar som har fokus på praksis. Der vil 
representanter fra TV-bransjen, som er i posisjon til å tilby praksisplasser, og studentene få en felles 
møteplass. Studentene får presentere studentprosjekter og demonstrere sitt ferdighetsnivå, og 
praksisstedene kan beskrive ulike praksismuligheter.  

TV-skolen har utenom dette en utstrakt kontakt med TV-bransjen:  

• TV-skolen har et sted mellom 250 og 300 dager i løpet av et år med gjestelærere fra 
produksjonsbransjen.  

• Fagstaben er tilknyttet bransjen og gjør jevnlige produksjoner i det kommersielle markedet.  

• Produksjonsselskapet NEP holder årlige kurs for våre flerkamerastudenter på spesialverktøyet 
EVS.  

• Noen studenter jobber i TV-bransjen ved siden av studiene. 
 

Studieprogrammene i tilknytning til TV-skolen får også forholdvis høy skår på «tilknytning til 
arbeidslivet» i 2022. Dette er en hovedindeks som sammenstiller fire underspørsmål. Her er det 
nasjonale snittet på hovedindeksen 3,0, mens HINN skårer såpass lavt som 2,9. Alle 
studieprogrammene ved TV-skolen skårer til dels betydelig høyere enn dette: 

• Bachelor i TV-ledelse (4,0) 

• Bachelor i TV-regi (3,3) 
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• Bachelor i TV-teknikk (3,5) 
Ser vi nærmere på tallene viser det seg at bruken av gjestelærere får høyest skår på alle 
studieprogram. Nå er underspørsmålene i Studiebarometeret spesifikke og det viser seg at alle disse 
studieprogrammene skårer lavt på «Det er muligheter for å jobbe med prosjekter/oppgaver i 
samarbeid med arbeidslivet». Hva dette skyldes vil det være interessant å spørre studentene om i 
fokusgruppeintervju. Dette kan kanskje danne utgangspunkt for ytterligere tilpasning av 
studieprogrammene, men det kan også peke på behov for forventningsavklaring.  

Samarbeidsavtaler 
HSV har flere samarbeidsavtaler med ulike praksisaktører. Vi vil her trekke frem en samarbeidsavtale 
inngått i 2022 mellom Institutt for folkehelse- og idrettsvitenskap (IFI) og Hæren som både inkluderer 
utdannings- og FoU-virksomhet. Per nå er Seksjon for idrett og kroppsøving (SIK) og Hæren i gang med 
konkrete tiltak inn mot undervisning, og det er forventet at alle seksjoner etter hvert blir involvert i 
samarbeidsavtalen. Avtalen med Hæren medfører også at det i løpet av 2023 vil komme en 
kombinasjonsstilling mellom Hæren og høgskolen. Personen som blir ansatt vil primært være tilknyttet 
SIK, men vil trolig også bli involvert i de andre seksjonene på IFI. 

Samarbeid på tvers av studieprogram 
Ved HHS har samarbeid mellom studieprogram gitt gode resultat. Studieveileder ved BA i 
rettsvitenskap og BA i internasjonale studier opplevde at begge studentgruppene skåret lavt på 
spørsmål om arbeidslivsrelevans i Studiebarometeret for 2021. Det ble derfor etablert en 
arbeidsgruppe som har sett på tiltak for å fremme arbeidslivsrelevansen på studieprogrammene med 
representasjon fra studieprogramledelsen, administrasjon og studenter. Gruppen peker på at å innføre 
praksis innen fagfelt som ikke har tradisjon for dette kan være krevende. Praksis er i seg selv krevende 
å gjennomføre på en god måte7 og mindre krevende tiltak kan være viktig for å synliggjøre og 
bevisstgjøre kompetansen for studenter og arbeidsliv. Gruppen trekker frem flere aktuelle tiltak (vi 
nevner her et utvalg):  

• Opprette alumninettverk som kan legge til rette for kontakt mellom nåværende og tidligere 
studenter, samt mellom studenter og arbeidslivet. Alumnier kan benyttes i undervisningen for 
å demonstrere hvordan kunnskapen anvendes i arbeidslivet. 

• Bevisstgjøring rundt arbeidslivsrelevans gjennom aktive læringsformer som tar utgangspunkt i 
utfordringer fra praksisfeltet  

• På sikt opprette en arbeidslivsdag med presentasjoner fra arbeidsgivere. Kandidater fra de to 
studieprogrammene har delvis felles arbeidsmarked. I presentasjon fra arbeidsgivere ønskes et 
større søkelys på hvorfor utdanningene er relevante for arbeidsgiveren, sammen med 
presentasjon av arbeidsgiveren generelt. 

• Anvende gjesteforelesere fra arbeidslivet regelmessig 2-3 ganger i året for å gi studentene 
kjennskap til relevant arbeidsliv, og bevisstgjøring av egne ferdigheter opp mot behov i 
arbeidslivet. 

Arbeidsgruppa planlegger oppfølging av arbeidslivsrelevans knyttet til kvalitetsarbeidet i flere fora 
fremover. Vi vil fra høgskolens side peke på at samvirke mellom faglige og administrative ressurser, på 
tvers av studieprogram, også kan være viktige for å oppnå arbeidslivsrelevans. Gruppen viser også 

 
7 Helseth mfl. 2019. Kvalitet i praksis – utfordringer og muligheter. Samlerapport basert på kartleggingsfasen av prosjektet Operasjon praksis 
2018–2020. NOKUT https://www.nokut.no/globalassets/nokut/rapporter/ua/2019/kvalitet-i-praksis-utfordringer-og-muligheter_16-2019.pdf 
(lastet ned: 31.01.2023) s. iv) 
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hvordan arbeidslivsrelevans kan trekkes inn i utdanningen på ulike måter, og at dette må innarbeides i 
både den kontinuerlige pedagogiske utformingen av utdanningen, og enkeltstående tiltak.  

Samarbeid – veien videre 
Vi har prøvd å vise at samarbeid for å oppnå arbeidslivsrelevans tar mange ulike former. Utvalget over 
representerer et lite utvalg fra årets kvalitetsrapporter. Høgskolen har i tillegg til dette mange typer 
samarbeid, både internt og eksternt. Vi samarbeider om utdanning og om forskning. Vi samarbeider i 
næringsklynger og med kommuner. En viktig arena for oss er samarbeid for å gjennomføre praksis ved 
flere av våre utdanninger.  

I forbindelse med ny utviklingsavtale med KD vil vi anvende et verktøy for selvrefleksjon (TEFCE 
Toolbox) for å gi en dypere forståelse for høgskolens samfunnsengasjement og dermed ulike 
samarbeid. Dette vil gi et grunnlag for å vurdere og etablere tiltak som kan fremme måloppnåelse i 
utviklingsavtalen. Disse tiltakene vil også stimulere studiene til med samfunn- og arbeidsliv og 
representerer således en satsning på kvalitetsområde 6 i vårt kvalitetssystem. 

Alumninettverk 
Behov for alumninettverk har vært tematisert fra fakultetene i varierende grad gjennom de senere år. 
Noen fakultet har ikke prioritert å løfte denne tematikken. DNF har et forholdsvis lite miljø og opplever 
i dag at de har god nok kontakt med sine alumni. Det er særlig HHS som har uttrykt ønske om 
alumninettverk og i årets fakultetsrapport uttrykkes de et tydelig behov om at det opprettes et 
alumninettverk ved HINN. 

Vi mener at høgskolen vil ha god nytte av bedre kontakt med sin alumni: 

• Alumni kan være en kilde til informasjon om hvordan vi fremtrer og hvordan 
undervisningstilbudet møter behov i samfunns- og arbeidsliv. 

• Alumni er rekrutteringsarena for etter- og videreutdanningstilbud. 

• Overgangen fra utdanning til arbeid kan potensielt lettes ved at studenten har en arena for 
videre kontakt med sine medstudenter eller kan få informasjon om muligheter i vår region. 

• Kontakt med alumni kan være et bidrag til inspirasjon og ivaretagelse av den enkelte som 
potensielt kan bety at man blir stående i jobb. 

De to siste punktene over er i høyeste grad avhengig av hvilke ressurser høgskolen vil kunne legge inn i 
et slikt arbeid og hvordan det utformes. Men, i et samfunnsmessig perspektiv vil det være slik at en 
måte å møte fremtidig behov for arbeidskraft på vil være å yte støtte slik at de som faktisk er ferdig 
utdannet vil kunne stå i den jobben man er utdannet for. Sånn sett kan vi forstå en eventuell 
opprettelse av et alumninettverk som en del av vårt samfunnsoppdrag. 

Så vil opprettelsen av et slikt nettverk kreve finansiering. Prorektor samfunnskontakt har iverksatt et 
arbeid for hvordan våre nettsider skal kunne fungere som en plattform for våre studenter. En slik 
plattform bør ha et variert innhold: 

• Den kan fungere som en brobygger mellom nåværende studenter og arbeidsliv. Det kan blant 
annet være en mulighet for at arbeidslivet kan formidle muligheter for å skrive bachelor og 
masteroppgaver i tilknytning til aktuell problematikk, eller presentere jobbmuligheter. 

• Det kan også være en arena hvor vertskommune kan presentere sine velferdstilbud og bygge 
lokal tilhørighet.  

• Det kan være en mulighet for SINN til å informere om sitt velferdstilbud 
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• Og det kan være et sted for kontakt med alumni. 
 

I tillegg til dette vil det være et spørsmål hvordan en slik plattform kan inkludere innganger til formelle 
søknader om permisjon eller lignende (som i fremtiden vil bli en del av UH-sak). 

Dette har førsteprioritet for avdeling for samfunnskontakt, og er samtidig veldig krevende fordi det 
nesten er som å bygge et intranett en gang til. Samtidig er hensikten å forsøke å bygge ned veggene 
mellom oss og omverdenen. Det er med andre ord et system for intern informasjonsdeling hvor også 
eksterne inviteres inn. 

Prorektor samfunnskontakt fremmer en slik plattform som sitt hovedinnspill til høgskolens 
langtidsplan. Det er vår vurdering at et alumninettverk bør sees i sammenheng med hvordan 
høgskolen har kontakt med nåværende studenter. Dette bør opprettes som et eget prosjekt i 
høgskolen med Alumni som en del av dette. Her bør man avklare formål med alumninettverket og 
komme med forslag til hvordan dette kan oppfylles. Så vil dimensjoneringen av ordningen være 
avhengig av hvor mye høgskolen vil kunne legge inn i dette arbeidet. Et alumninettverk må ivaretas 
over tid. 

Arbeidslivsrelevans – med utgangspunkt i studieprogrammene. 
Det er grunn til å tro at arbeidslivsrelevans vil se forskjellig ut i ulike studieprogram. Her vil målgruppe 
blant annet ha mye å si. Ved de toårige masterutdanningene (Master i tilpasset opplæring og Master i 
utdanningsledelse) ved LUP etterspør ikke studentene arbeidslivsrelevans, fordi studentene selv 
kommer fra arbeidslivet og ønsker mer kompetanse som de ikke får i skole eller barnehage. På Master 
i tilpasset opplæring påpekes det at en verken ønsker flere forelesere fra barnehage/skole/PPT, eller 
møter med mulige arbeidsgivere. I samtaler med studentene på disse studieprogrammene 
understrekes det at arbeidslivsrelevansen kan oppnås gjennom praksisnær, forskningsbasert 
undervisning.  

Det er altså grunn til å tro at arbeidslivsrelevans må se annerledes ut på grunnutdanninger 
sammenlignet med utdanninger som fungerer som etter- og videreutdanninger. I og med høgskolens 
satsning på såkalt fleksible utdanninger (desentraliserte, nettbaserte og samlingsbaserte utdanninger), 
med en større andel eldre studenter, vil dette kunne ha betydning for mange av våre utdanninger. 
Hvordan ser praksisnær, forskningsbasert undervisning ut? Vil dette kunne oppnås gjennom 
studentaktive læringsformer? Og hvordan ser det ut når undervisning blir nettbasert? 

Et annet dilemma vil oppstå hvis målgruppen i disse utdanningene er tydelig delt mellom studenter 
uten og med arbeidserfaring. Noen av studenten har arbeidslivet som sin forståelsesramme, mens for 
andre er arbeidslivet i utgangspunktet et teoretisk konsept. I og for seg kan selve møtet mellom de to 
gruppene sikre arbeidslivsrelevans for gruppen uten arbeidserfaring. Men, spørsmålet vil være om det 
også vil kreve andre støttefunksjoner som for eksempel tilbud om karriereveiledning. 

3. syklus – Kvalitetsområde 6 
Samspill med arbeids- og samfunnsliv er vesentlig for alle ph.d.-programmene. I ph.d.-programmenes 
rapporter framgår det at samspillet med samfunn og arbeidsliv skjer på ulike måter og ulike nivåer gitt 
at ph.d.-prosjektene er svært ulikt innrettet. Noen ph.d.-programmer har en høy andel praksisnære 
prosjekter der ph.d.-kandidatene har et nært samspill med samfunns- og arbeidsliv. Alle programmene 
har også tatt opp eksternt ansatte stipendiater, gjennom blant annet nærings- og offentlig sektor 
ph.d.-ordningen, noe som styrker samarbeidet med eksterne aktører. Samspill med samfunn og 
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arbeidsliv skjer også gjennom kandidatenes forskningsformidling, for eksempel ved deltakelse i 
Forskningsdagene eller gjennom samarbeid med eksterne virksomheter om datainnsamling.  

Programkomiteen for kunstnerisk utviklingsarbeid ved Hk-dir gjennomførte i 2022 en 
kandidatundersøkelse for Stipendiatprogrammet og doktorgradsprogram i kunstnerisk utviklingsarbeid 
(Hk-dir rapport 2/2022). Undersøkelsen viser bl.a. at nesten alle stipendiatene har relevant jobb i dag. 
Forskerutdanningen har verdi for egen faglig og kunstnerisk utvikling, status og lønnsutvikling, og 
fungerer som rekruttering til FFU-stillinger i kunstutdanningene. 

Det er et behov for å tematisere hvordan ph.d.-utdanningen ytterligere kan systematisere og 
synliggjøre arbeidet som gjøres, og for å videreføre arbeidet med å knytte enda flere 
samarbeidsprosjekter til arbeidsliv og samfunn. 

Når det gjelder formidling, er det viktig å arbeide videre med et bredt formidlingsbegrep (både 
forskerrettet, brukerrettet og allmennrettet formidling) av ph.d.-prosjektene, og ikke minst med en 
systematisk bruk av formidling og synliggjøring av stipendiatenes prosjekter. Stipendiatene oppfordres 
til å registrere formidlingsresultat i Cristin, og koble det til prosjektet i Cristin-systemet. 

Konklusjon for kvalitetsområdet 
Det er gledelig at vi nå har fått en egen kandidatundersøkelse for våre bachelorkandidater. 
Undersøkelsen bør kunne stimulere til å intensivere arbeidet med arbeidslivsrelevans og gjennom 
dette utforske ulike praksiser som kan lette overgangen fra utdanning til arbeidsliv. 

Bruken av TEFCE modellen i utviklingsavtalen vil også kunne peke på aktuelle tiltak for å høyne 
studienes samspill med samfunn- og arbeidsliv.  

Gjennomgangen av de eksternfinansierte utdanningstilbudet viser at det er et behov for å tilpasse 
kvalitetssystemet slik at det bedre støtter disse utdanningene. Men, å knytte dette eksklusivt opp mot 
finansiering vil neppe være klokt. Fleksible utdanningsformer generelt vil kreve ulike former for 
kvalitetsarbeid. 

Vi ser et behov for å opprette alumninettverk for høgskolens utdanninger, men dette bør gjøres på en 
helhetlig og enhetlig måte. Prorektor samfunnskontakt har påbegynt arbeidet med en felles plattform 
for våre studenter. Det er vår vurdering at et alumninettverk bør sees i sammenheng med hvordan 
høgskolen har kontakt med nåværende studenter. 

Hurdalsplattformen og politiske signaler peker på at UH-sektoren skal kunne tilby utdanninger i større 
grad uavhengig av de faste studiestedene. HINN vil følge med på og støtte arbeidet med å utvikle 
søknader på Hk-dir sine utlysninger av midler til dette. Det er også avsatt strategiske midler til å 
arbeide frem utdanningskonsepter for fleksibel utdanning som kan benyttes på tvers av fakulteter og 
studieprogram. HINN skal frem mot 2026 arbeide for et tettere samarbeid med partnere i næringsliv, 
offentlig og privat sektor, og de strategiske midlene vil bli benyttet for å understøtte denne 
målsetningen.   
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Kvalitetsområde 7: Internasjonalisering  
Mål Høgskolens utdanninger skal ha en internasjonal profil, og sette kunnskap, erfaring og 

verdier i en internasjonal sammenheng.  
1. Interkulturell kompetanse og kommunikasjon skal være en tydelig del av 

læringsutbyttebeskrivelsen. 
2. Studieprogrammene skal ha tilrettelagte utvekslingsvinduer med kvalitetssikrede 

internasjonale partnere.  
3. Studieveiledning skal gi oversikt over mulighet for internasjonal utveksling.  
4. Studieprogrammene skal ha et aktivt og faglig forankret samarbeid med gode 

internasjonale partnere. 

Delmål 

5. Studiene skal være tilpasset et internasjonalt arbeidsmarked. 

 

Nr. Tiltak Målsetning Indikator Fokusområde Delmål 

7.1. Internasjonale 
koordinatorer skal 
involveres tidlig i 
studieplanarbeid ved 
fakultetene. 

Rapport 
internasjonalt 
kontor  

7.2. Oppstart av kurs for ansatte 
i internasjonalisering av 
studieprogram. 

Alle studieprogram skal ha 
læringsutbyttebeskrivelser som 
beskriver interkulturell 
kompetanse og internasjonale 
perspektiver. Høgskolen har 
etablert rutiner som gjør at det 
internasjonale perspektivet 
ivaretas ved revidering av 
studieplaner. 

Frist vår 2022, 
#deltakere  

1 

7.3. Høgskolen skal utvide 
tilbudet av engelskspråklige 
emner og programmer. 
Fakultetene forbereder 
planer for dette  

Høgskolen utvikler flere 
engelskspråklige 
studieprogrammer. De 
engelskspråklige programmene 
er innen fagfelt hvor man også 
har aktive internasjonale 
partnere. 

Planer styrings-
dialog våren 
2022, #engelsk-
språklige emner, 
# engelsk-
språklige studie-
program 

7.4. Høgskolen skal aktivt bruke 
internasjonale nettverk for 
å øke 
internasjonaliseringen. 
Spesielt med vekt på EUI 
prosjektet. 

Vi forbereder våre studenter 
gjennom et mangfold av 
læringsformer for et samfunn i 
endring, basert på forskning og 
kunstnerisk utviklingsarbeid  

Kvalitetsrapport 
2022 

Inter-
nasjonalisering 
av 
studieprogram 

4  

 

Måloppnåelse fokusområder med tiltak 2022 
Tiltak 7.1:  
Ved flere fakultet er det gjennom 2022 nye ansatte i stillinger som internasjonal koordinator. Dette har 
skjedd samtidig med at Høgskolen har tatt i bruk et nytt studieplansystem. Vi ser fortsatt at flere av de 
internasjonale koordinatorene ikke i stor nok grad kobles inn i prosesser med revisjon av studier eller i 
etableringen av nye tilbud. Det er nødvendig å definere koordinatorenes rolle i studieplanprosessen på 
en tydeligere måte. 

Tiltak 7.2:  
Det ble i januar 2022 startet kurs for ansatte i internasjonalisering av studieprogram. Den første 
gjennomføringen fikk status som en pilot som ble gjennomført fra januar til november med 11 
deltakere fra 3 fakulteter (LUP, HSV og HHS) i samarbeid mellom leder av internasjonalt kontor og UH-
ped-seksjonen. Sluttresultatet fra kurset er 5 pedagogiske utviklingsrapporter som beskriver hvordan 
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faglærerne som har deltatt på kurs har jobbet med 
å utvikle interkulturell læringsutbytter i egne 
studieprogrammer. De pedagogiske 
utviklingsrapportene er planlagt å skulle publiseres 
i HINNs skriftserie, og gjøres allment tilgjengelige 
som gode eksempler på hvordan man kan jobbe 
med internasjonalisering av studieprogrammer. 
Basert på erfaringer, evalueringer og 
tilbakemeldinger fra første runde, vil kursleder 
revidere kurset før ny oppstart høst 2023. 2. runde 
av kurset vil gå Høst 2023 – vår 2024. 

Tiltak 7.3:  
Høgskolen har fortsatt et relativt lavt antall engelskspråklige emner og programmer. Det er også en 
skjevhet i omfanget av tilbud fordelt på vår- og høstsemester. Dette skaper utfordringer for 
boligsituasjonen, og høgskolen har en avtale med samskipnaden som innebærer at HINN dekker store 
deler av SINNs tomgangshusleie. Fakultetene skal arbeide med fordelingen i tilbudet, og utvikling av 
studieprogrammer og studietilbud på engelsk skal være en tydelig prioritering i fakultetenes 3-årsplan 
for studieprogrammer. Dette for å sikre en jevn fordeling mellom semestrene på de ulike 
studiestedene (kapasitet på hybler, blant annet) samt å sikre god markedsføring til potensielle 
partnere for utveksling. 

Tiltak 7.4:  
Første kvartal av 2022 var viet ny søknad til European University Initiative (EUI) med EMERGE-
alliansen. Gjennom høsten 2021 og vinteren 2022 jobbet HINN aktivt og tett inn i alle arbeidspakkene. 
En viktig strategi var å fordele arbeidsmengden på flere, samt engasjerer bredere i institusjonen. 
Høgskolen har lykkes til en viss grad med å få ulike representanter i alle arbeidspakker, samt at vi 
kunne kjøpe fri noe kapasitet gjennom PES-midler fra Hk-dir. Gjennom resten av 2022 har vi aktivt 
jobbet med å forankre prosjektet i institusjonen og å støtte opp under institusjonsbesøk og faglige 
initiativ ved ulike fakultet. Spesielt kan det nevnes besøkt til UMB i Slovakia og til begge de franske 
partnerne Rennes 2 og UBS. Det er har vært et selvstendig poeng for HINN å støtte EMERGE student-
forum gjennom å drifte/styre dette via organisasjonskonsulent ved HINN. Flere fagmiljøer ved HINN 
har fått tildelt såkornmidler for 2023, for å etablere konkrete prosjektideen med partnere i EMERGE. 

HINN har gjennom 2022 viet mer oppmerksomhet til samarbeidsinitiativ til land i det sørlige Afrika, 
både ved at HINN var vertskap for en minster – og rektordelegasjon fra Namibia i juni, som resulterte i 
et gjenbesøk til Namibia i september, men også via en kartlegging av initiativ ved fakultetene våre. 
Dette har resultert i en ønsket styrking av engasjementet vårt i Southern African Nordic Centre 
(SANORD), ett nettverk som lenge har stått sterkt hos LUP, men som vi nå ser at flere av våre fakultet 
har relevante samarbeidspartnere i. Dette har ført til en rekordstor delegasjon til SANORD-
konferansen 2022 i Sør-Afrika, samt at HINN har tatt på seg å være vertskap for kommende SANORD-
konferanse i 2023. Det er viktig å kartlegge aktivitet for at vi på den måten samlet kan styrke våre 
initiativ, både i faglig bredde og antall papers og andre bidrag i nettverket.  

Generell analyse 
I 2022 kunne man endelig komme tilbake til normal drift, også når det kom til utveksling. Våren 2022 
ble fortsatt noe redusert på grunn av innreiserestriksjoner, men høsten 2022 ble det satt nye rekorder 

Måltavle

Andel utreisende utvekslingsstudenter på 
Erasmus+ av totalt antall studenter



9/23 Kvalitetsrapport 2022. Årlig rapport om kvalitet og kvalitetsarbeid i høgskolens utdanningsvirksomhet

 
 

56 
 
 

for mobilitet, også sammenlignet med før korona. Samtidig har Høgskolen fortsatt en relativt lav andel 
utreisende studenter av totalt antall studenter.  

 

 
Figur 13 viser andel utreisende utvekslingsstudenter på Erasmus+ av totalt antall studenter (Kilde: Nasjonale styringsparameter, DBH) 

 

 
Figur 14 viser antall inn- og utreisende utvekslingsstudenter (Kilde: Internasjonalt kontor) 

 

Høgskolen har satset ekstra på ansattmobilitet med egne webinarer rettet mot vitenskapelige ansatte. 
Målrettet promosjon og rettet informasjon til alle HINN-ansatte om utvekslingsmuligheter for ansatte 
gjennom tiltakene under ERASMUS+ har ført til at rekordmange HINN-ansatte, reiser på 
ansattutveksling våren 2023 (Utreiserekord for ansatte - Intranett (inn.no)). 

Internasjonalt kontor har lagt vekt på å arbeide med tiltak for «internasjonalisering hjemme» 
(I@Home) ved å utarbeide et kurs i innføring i interkulturell kommunikasjon for norske studenter som 
reiser på utveksling som en del av forberedelser før avreise. Det gjennomføres en pilot på studiested 
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Lillehammer vår 2023, revidering/kvalitetsutvikling av opplegg før 2. runde Lillehammer høst 2023. 
Dette følges opp med en opplæring av alle koordinatorene i Internasjonalt kontor nettverket høst 
2023, og implementering på alle studiesteder fra vår 2024. Som en del av kurset vil studentene får 
oppfølging underveis, februar/mars med første digitale samling, og i mai/juni/juli, avhengig av 
semesterdatoer og lengde på utvekslingsopphold, med andre digitale samling før de reiser hjem igjen 
til Norge. I tillegg er det en avsluttende samling med ‘Story circles’ og ‘debrief’ i august, der man 
hjelper studentene å nyttiggjøre seg og forstå erfaringene de har hatt mens de har vært på utveksling. 
Målet er å omsette erfaringene fra utvekslingssemesteret til interkulturell læring. Studentene som har 
gjennomført opplegget og deltatt på de digitale samlingene får et kursbevis etter gjennomført kurs.  

Høsten 2022 ble det vedtatt å innføre skolepenger for fullgradstudenter utenfor EU/EØS-området. 
Spesielt ALB vil merke dette godt, der begge de engelskspråklige masterprogrammene i stor grad 
rekrutterer fra Asia. Dette vil har stor betydning for i hvilken grad de kan gjennomføre sine 
programmer slik de er i dag. Skolepenger blir virksomt fra og med opptaket H2023. Utveksling er 
unntatt skolepenger. Et helt nytt administrativt apparat må organiseres for å håndtere alle aspekter 
rundt skolepenger som kommer. Her må vi se til Sverige og Danmark som har en lengre erfaring med 
dette. Det vil være konkrete krav i forhold til håndtering av skolepenger. Innføringen av dette gjør at vi 
må arbeide på nye måter med rekruttering og markedsføring av våre studietilbud i og utenfor Europa.  

Den satsningen HINN har gjort gjennom de siste 3 årene, med å etablere en EUI, vil også være et viktig 
kvalitetsstempel – ikke bare for enkelte av utdanningene våre - men for hele institusjonen som 
internasjonalt anerkjent og konkurransedyktig. 

3. syklus – Kvalitetsområde 7 
Arbeid med internasjonalisering i tilknytning til ph.d.-programmene tar mange former. I siste del av 
vårsemesteret 2022 åpnet muligheten seg til å delta på internasjonale konferanser, seminarer og 
gjesteopphold, noe flere stipendiater har benyttet seg av. 

En utfordring under pandemien har vært at en del tidsskrift har arbeidet langsommere enn vanlig, men 
nå ser det ut til å nærme seg normale behandlingstider. Stadig flere får publisert artikler i 
internasjonale tidsskrift. 

Internasjonalisering i form av fysiske utenlandsopphold har vært vanskelig å gjennomføre på grunn av 
pandemien. Erfaringer fra ph.d.-programmene, og kandidatundersøkelsen 2020, viste at få kandidater 
har vært på lengre utenlandsopphold (lengre enn 3 måneder). Ph.d.-utvalget for INTOP mener at 
veilederne bør ta en mer aktiv rolle for å stimulere stipendiaters utenlandsopphold. 
Samarbeidsutvalget ser at dette er en utfordring og vil drøfte mulige tiltak fremover.   

For ph.d.- utdanningene trekkes deltagelsen i forskerskoler fram som et velfungerende tiltak for å 
bygge opp om høgskolens målsetninger. Eksempelvis utgjør International Research School in Applied 
Ecology (IRSAE), for AØB, et stort internasjonalt nettverk av stipendiater og forskere, koblet til 
Erasmus+ International Credit Mobility. Forskerutdanningsnettverket bidrar til et bredt internasjonalt 
kontaktnett, internasjonal publisering og fremtidige karrieremuligheter for doktorandene. AØB er et 
internasjonalt orientert program med engelsk som arbeids- og undervisningsspråk. Mer enn 50% av de 
nye kandidatene har utenlandsk mastergrad.  

Ved BUK/HELVEL deltar også kandidatene på internasjonale forskningskonferanser. Det er stor grad av 
publisering i internasjonale tidsskrift for de fleste stipendiater. De oppfordres til utenlandsopphold, 
men mange er småbarnsforeldre, og det er et behov for å finne alternative mobilitetsformer.   
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Ved INTOP er internasjonal publisering vanlig blant stipendiatene. Etter gjenåpningen denne våren har 
sju stipendiater deltatt på internasjonale konferanser. Det samme har 11 fra veilederteamet. En 
stipendiat er på forskningsopphold i USA (2022/-23), og flere planlegger utenlandsopphold i 2023. 

Internasjonalisering er et viktig fokusområde for programmet PROFF. Alle emner i opplæringsdelen har 
et betydelig innslag av kurslitteratur på engelsk og kursene undervises på engelsk ved behov. Andre 
viktige resultater av internasjonaliseringen er også stipendiatenes artikkelpublisering. Selv om 
pandemien fortsatt begrenset reisevirksomheten dette studieåret, er det likevel fjorten stipendiater 
som rapporterer om fysisk internasjonal konferansedeltakelse.   

FILMART gir gode muligheter for profilering internasjonalt, samtidig som også andre filmutdanninger 
internasjonalt etablerer ph.d.-nivå. Det er inngått utvekslingsavtale med Stockholm konstnärliga 
högskola, som brukes aktivt. En stipendiat har hatt utvekslingsopphold i Palestina med Erasmus+ 
finansiering. Videre fremover er det et mål å etablere flere utvekslingsavtaler på ph.d.-nivå. 

Konklusjon for kvalitetsområdet 
Høgskolens samarbeid med partnere i den europeiske alliansen av universiteter EMERGE, har 
vært viktig for å etablere en sterkere grad av systematikk i det internasjonale samarbeidet for 
institusjonen som helhet. Det foregår veldig mye godt arbeid med internasjonale partnere i de 
fleste fagmiljøer ved høgskolen, men det har vært utfordrende å kunne gi en samlet og 
samordnet støtte til dette arbeidet.  

I tillegg til å legge vekt på mobilitet som internasjonaliseringstiltak, har høgskolen valgt å sette 
søkelyset på tiltak som kan øke studentenes interkulturelle kompetanse. Kurs i 
internasjonalisering av studieprogrammer, har blitt pilotert og ser ut til å være av stor 
interesse for flere fagmiljø.  

Høgskolen vil jobbe videre for å finne modeller for samhandling og administrativ støtte for å 
øke deltagelse i EU – prosjekter, og vil innlemme dette som ett element i arbeidet med den 
administrative organiseringen.  

Handlingsplan for mobilitet 2020-2024 vil følges opp og være ett av flere dokument som gir 
støtte i arbeidet med oppfølging av den administrative organiseringen på dette området.  
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Kvalitetsområde 8: Utvikling og ledelse av studieprogrammene  
Mål Studieprogrammene skal ledes effektivt og sikre kontinuerlig forbedring. 

1. Studieplanen skal være styrende for gjennomføring av studieprogrammene.  
2. Programmene skal evalueres jevnlig og i henhold til rutiner for evaluering og 

forbedring. 
3. Ledelse av studieprogrammene skal plasseres tydelig. 

Delmål 

4. Høgskolen skal ha effektiv IT systemer i tilknytning til sine studieprogrammer. 
 

Nr. Tiltak Målsetning Indikator Fokusområde Delmål 

8.1. Gjennomgå fakultetenes 
portefølje av eksternt 
finansierte 
utdanningstilbud og 
identifisere ev. risiko 

Studieprogrammene skal ledes 
effektivt og sikre kontinuerlig 
forbedring.  

Kvalitetsrapport 
2022 

Fleksible 
utdanninger 2 

 

Måloppnåelse fokusområder med tiltak 2022  

Tiltak 8.1: 
Fakultetene leverte egne rapporter for den 
eksternt finansierte utdanningsporteføljen i 2022. 
Dette vil følges opp av egen styresak EFV – 
portefølje.  

Det er identifisert behov for å lage noe mer 
tilpassede ordninger for systematisk 
kvalitetsarbeid knyttet til denne delen av 
virksomheten.  

Generell analyse 

Studieprogramledelse 
Ifølge studiestarts- undersøkelsen, kjenner de fleste studentene til hvem som er 
studieprogramansvarlig ved sitt studieprogram. Det ser ut til at høgskolen har bedre systemer for å få 
dette på plass, og at rollen er bedre etablert og definert. Det gjenstår allikevel noe arbeid for å gi 
ansatte i disse rollene tilstrekkelig informasjon og introduksjon til rollen. Det er også uttrykt behov for 
og ønske om å etablere noen flere arenaer eller forum for ansatte i disse rollene ved enkelte fakultet. 
Fakultetene som har etablert ‘SPA – forum’ melder at dette er et godt tiltak.  

Utdanningsledelse som et ledd i satsing på lederkompetanse 
Det er igangsatt og gjennomført 2 runder med kurs i utdanningsledelse. Målet med kurset er å styrke 
lederrollen gjennom økt kontekstuell forståelse og hva som skal til for å utvikle lærende organisasjoner 
og kreative utviklingsmiljø. Fokuset er også å utvikle ferdigheter innen områder som 
ledelse/prosessledelse/endringsledelse, både generelt og innenfor utdanningsvirksomheten spesielt. 
Programmet skal gi deltakerne kompetanse som kan anvendes praktisk i egen arbeidshverdag. Kurset 
har fått gode evalueringer, og planlegges videreført.  

 

Måltavle

Andel administrative stillinger av totalt antall 
årsverk
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Periodiske evalueringer i rute 
Det er i perioden gjennomført mange periodiske evalueringer av studieprogram. Evalueringene gir god 
informasjon om behov for revideringer, endringer eller styrking av etablert praksis. Planene for 
fakultetenes evalueringer ligger som vedlegg til fakultetsrapportene og det fakultetene melder om 
gjennomføring i stor grad i henhold til plan. Det er viktig at fakultetene kan justere planene årlig, da 
det kan komme større evalueringer igangsatt på nasjonalt nivå som har betydning for lokale planer.  

Fra Nexus til Edutorium 
Høgskolen har innført en ny studiehåndbok, som også er et system for håndtering av 
studieplanprosessen. Studiehåndboka måtte over på ny plattform da høgskolen innførte ny løsning for 
nettsidene og den gamle løsningen ikke kunne støttes lengre. Innføringen av det nye systemet har gått 
bra. Det gjenstår noe arbeid med å sikre avklaringer av roller og oppgaver i systemet, slik at det blir 
hensiktsmessige arbeidsflyter og at fordelene med det nye systemet utnyttes best mulig.  

Overordnet trivsel – Studiebarometeret  
Vi har sett at studentene har gitt en lavere skår på overordnet tilfredshet i løpet av pandemien. HINN 
falt fra 4,2 i 2019 til 4,0 under pandemien (2020 og 2021). Dessverre ser vi at denne trenden fortsetter 
i år med en skår på 3,7. Vi ligger nå lavere enn snittet i sektoren (-0,1). 

NOKUT ser i år en trend i sektoren med lavere skår på overordnet trivsel. Alle institusjoner sett under 
ett går ned med -0,2 til 3,8. NOKUT forklarer dette med: 

• Verdenssituasjonen er blitt dystrere med krig, klimaproblematikk og økonomiske utfordringer.  

• Pandemistudenten kan ha hatt større forventninger til utdanningene etter pandemien enn det 
som faktisk er innfridd. 

• Tekniske forhold ved spørreskjema kan også ha hatt påvirkning. Spørsmålet om overordnet 
tilfredshet har alltid stått på samme side som spørsmål om du går på det studieprogrammet 
du helst vil gå på. Dette siste spørsmålet har alltid fått høy skår og dette kan ha hatt en 
drivende effekt. I år ble studentene ikke spurt om dette spørsmålet og det er grunn til å tro at 
opplevelsen av overordnet trivsel kan være påvirket av dette. 

Dette kan nok forklare i hvert fall deler av nedgangen, også for HINN sin del. Vi kommer likevel ikke 
bort ifra at vi ser en nedgang over tid som ikke kan isoleres til endringer for inneværende år. Vi ser 
også at HINN går mer ned på overordnet trivsel inneværende år enn det sektoren gjør som sådan. 

Overordnet trivsel kan knyttes til mange forhold, både i og utenfor utdanningen. Det kan derfor være 
vanskelig å innrette treffsikre tiltak. For å komme et stykke på vei har vi sett nærmere på hvordan 
overordnet trivsel henger sammen med de andre indikatorene i Studiebarometeret. Vi har sett på 
forholdet mellom de 10 studieprogram med høyest og lavest overordnet tilfredshet og hvordan 
studentene ved disse programmene vurderer de andre hovedindeksene (figur 15). 
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Figur 15 viser forholdet mellom de 10 studieprogram med høyest og lavest overordnet tilfredshet og hvordan disse vurderer de andre 
hovedindeksene (Kilde: Studiebarometeret). 

 

Tallverdiene på grafen viser gjennomsnittlig rangering av de til sammen 62 studieprogrammene som 
har fått tilstrekkelig svar til å generere rapport i STAR-datavarehus sin gjengivelse av rådataene 
(Tableau). Det er foretatt en rangering av alle studieprogram på alle hovedindekser. Snittplassering for 
de 10 studieprogram med høyest og lavest skår er regnet ut. Resultatet er at de 10 
studieprogrammene med høyest skår på overordnet tilfredshet (med et snitt på 4,5) har høy skår på 
undervisning og vurderingsformer. Organisering plasserer seg på tredjeplass. Når det gjelder de 10 
studieprogrammene med lavest skår (snitt på 2,8) er det de tre samme hovedindeksene som peker seg 
ut med lavest skår dog i reversert rekkefølge.  

Det kan altså se ut som om det er disse tre hovedindeksene som peker seg ut som drivere for 
overordnet trivsel ved årets undersøkelse8. Det er foreløpig ikke gjort en tilsvarende analyse av 
tidligere år. 

Parallelt med dette ser vi at det kun er for tidsbruk grafene krysser. Tidsbruk er ikke en hovedindeks. 
Underlaget er derfor her annerledes. Rangeringen av «Tidsbruk læringsaktivitet» er basert på en 
sammenstilling av den tiden studentene oppgir at de bruker på organisert læringsaktivitet og 
egenstudier9. Som tabellen viser synes det altså ikke å være en nødvendig sammenheng mellom høy 
overordnet trivsel og at man bruker mye tid på læringsaktiviteter. 

Det er interessant å se utviklingen på hovedindeksene «Undervisning», «Vurderingsformer» og 
«Organisering» de siste årene for å se om vi kan se en tydelig nedgang. Som figuren nedenfor viser, er 

 
8 NOKUTs egne analyser på nasjonalt nivå bekrefter dette i stor grad. NOKUT har i år brukt maskinlæring til å analysere hva som påvirker 
studentenes svar på spørsmålet om overordnet tilfredshet (random forest-modeller). Kort oppsummert så finner NOKUT at dersom 
institusjonene ønsker å forbedre studentenes trivsel med studieprogrammet, så er det viktig å sørge for at programmet er godt organisert, og 
at studentene opplever undervisningen som god (se NOKUT (2023) Studiebarometeret 2022 – Hovedtendenser. Rapport 2-2023, s. 4). NOKUT 
trekker også frem studentenes motivasjon som viktig slik vi har pekt på under Kvalitetsområde 3 (se over).   
9 Utvalget inneholder både heltids- og deltidsprogrammer. I hovedrapport for Studiebarometeret har vi problematisert dette. Det er grunn til 
å anta at ulike fleksible undervisningsformer har betydning for tidsbruk. Vi har ikke sett på hvorvidt de studieprogrammene med 
høyest/lavest snitt her heltids-/deltidsprogrammer, eller har en annen fleksibel utforming. 
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det kun små endringer på undervisning og vurderingsformer. Her kan vi kun se en nedgang på 0,1 fra 
før pandemien. Når det gjelder organisering derimot ser vi en nedgang fra 2019 på 0,310.  

 
Figur 16 viser utvikling på hovedindeksene undervisning, vurderingsformer og organisering fra før pandemien og frem til i dag (Kilde: 
Studiebarometeret). 

 

I tabellen nedenfor har vi gjengitt spørsmålene som utgjør grunnlaget for hovedindeksen 
«Organisering» med sammenligning til det nasjonale snittet og HINNs resultat for 2021: 

Tabell 5 viser underspørsmål for hovedindeksen "Organisering" sammenlignet med nasjonalt snitt og resultat for HINN i 2021 (Kilde: 
Studiebarometeret) 

Hvor tilfreds er du med: Indeks Sml. 
nasjonalt 

Sml. 
HINN 2021 

Tilgjengeligheten på informasjon om studieprogrammet 3,3 -0,2 -0,1 
Kvaliteten på informasjonen om studieprogrammet 3,2 -0,2 -0,1 
Den administrative tilretteleggingen av studieprogrammet 
(timeplan, studieplan,etc.) 3,2 -0,1 -0,1 

Den faglige sammenhengen mellom emnene i 
studieprogrammet 3,4 -0,2 -0,1 

 

Vi ser at spørsmålene er knyttet opp mot informasjon om programmene. I tillegg spør man om 
administrativ tilrettelegging og den faglige sammenhengen. Dette kan ha sammenheng med hvordan 
studieprogrammet faktisk er organisert administrativt og faglig, men uansett må denne organiseringen 
kommuniseres og forstås av studentene for at man skal gi spørsmålene høy skår. Vi ser at HINN går 
ned 0,1 på hver av disse spørsmålene fra 2021 og har nå skår som spenner fra 3,2 til 3,4. Vi ligger 
under landssnittet på alle spørsmål. 

 
10 Det er kun medvirkning som ser en større nedgang i perioden med 0,5. Her er spørsmålsbatteriet endret fra tre til ett spørsmål i perioden. 
Medvirkning er derfor ikke lenger en av hovedindeksene. 

2019 2020 2021 2022
Undervisning 3,7 3,7 3,6 3,6

Vurderingsformer 4 3,9 3,9 3,9
Organisering 3,6 3,5 3,4 3,3

3

3,2

3,4

3,6

3,8

4

4,2

Utvikling undervisning, vurderingsformer og
organisering
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Høgskolen har gjennom de siste årenes pandemi gjort mange endringer i hvordan utdanningen 
organiseres og gjennomføres. Undervisning har gått fra fysisk til digital og tilbake til fysisk igjen. Vi har 
endret vurderingsformer for å tilpasse oss virkeligheten. Nye måter å kommunisere med studentene 
på er brukt gjennom pandemien. Noen ganger er de nye formene videreført, andre ganger er de 
kanskje ikke det. Vi har rett og slett gjort stadige endringer i hvordan vi har vært vant til å organisere 
oss, og vi har vært nødt til å gjøre dette. Det vil være et spørsmål om vi nå ser et resultat på 
overordnet nivå i Studiebarometeret på dette. Et tiltak kan være å tydeliggjøre kommunikasjonen om 
hvordan organisering av utdanningen er tenkt, og gjennomføre dette i henhold til planen.  

Dette kan også henge sammen med i hvilken grad fagmiljøet bak utdanningene selv har en tydelig 
felles strategi for progresjonen i utdanningen. Dette kan være en felles forståelse av hvordan emnene 
henger sammen og hvordan man tenker at læringsutbyttene utvikles gjennom studiet. Etter en 
periode med forholdvis mange nyansettelser er det ikke utenkelig at en slik felles forståelse utfordres. 

Studieplanene gir en beskrivelse av de 
læringsutbyttene en student møter i en 
utdanning. Dette er regulert i en sekvens av 
emner fordelt på semester i studieløpet, og det er 
en bevissthet om hvordan ulike emner spiller 
sammen for å oppnå læringsutbyttene. Det er 
både en faglig og pedagogisk refleksjon som ligger 
til grunn for utviklingen av en studieplan. Samtidig 
er det det faglige innholdet og formålet som 
fremkommer tydeligst i beskrivelsen av 
studieprogrammer og emner.  

Noen studieprogram har valgt å beskrive 
progresjonen studenten skal gå gjennom i egne 
dokument. INN-trappa (beskrevet i grønn boks) er 
et eksempel på et slik dokument.  

Vi tror flere studieprogram kan ha nytte av å jobbe 
med et slikt strategisk dokument for å bevisstgjøre 
ulike aktører om deres bidrag. Vi tror at dette kan 
hjelpe fagmiljøet til å kommunisere ensartet om 
utdanningen. Dette kan også ha en positiv virkning 
på studentenes opplevelse av organisering. 

Et annet område som også er viktig for at 
studentene skal møte en organisert studiehverdag 
er hvordan høgskolens digitale læringsplattform 
Canvas brukes som støtte for læringsaktivitet. Når 
studenter møter ensartede maler og oppsett i Canvas, blir det lettere å holde oversikt. Dette 
representerer en viktig del av den digitale organiseringene av studentenes studiehverdag og da er det 
naturlig å tenke at også dette har betydning for studentenes overordnede trivsel. Vi har mottatt 
dialogbaserte tilbakemeldinger, i blant annet Utdanningsutvalget, som peker på at det kan være stor 
variasjon mellom emner på samme studieprogram.  

I årets Studiebarometer er det to nye spørsmålsbatterier som omhandler bruk av digitale verktøy. Her 
fremgår det at HINN får høy skår for hvor ofte studentene bruker Canvas (2,7 av 3,0 (82% bruker 

INN-trappa

Grunnskolelærerutdanningene har over flere 
år utviklet et pedagogisk styringsdokument for 
progresjonen i utdanningene (INN-trappa). 

INN-trappa visualiserer progresjonen innen 7 
sentrale områder for 
grunnskolelærerutdanningene; 
profesjonsretting, praksisopplæring, 
profesjonsfaglig digital kompetanse, 
metodekunnskap, kommunikative ferdigheter, 
tverrfaglig tema og vurdering gjennom de fem 
årene.

Innholdet i trappa skal dekkes gjennom 
undervisning i det enkelte emne, gjennom 
fellesaktiviteter som styres på 
studieprogramnivå og gjennom kurs i regi av 
biblioteket og andre støtteenheter.

Videre omhandler innholdet i trappa både 
innholdet i hvordan faglærere legger opp 
undervisning/forelesning, men også det 
studentene skal sitte igjen med av kunnskap og 
kompetanse som fremtidige lærere.



9/23 Kvalitetsrapport 2022. Årlig rapport om kvalitet og kvalitetsarbeid i høgskolens utdanningsvirksomhet

 
 

64 
 
 

Canvas ofte)). Dette er på det nasjonale snittet. Når undersøkelsen så spør om Canvas har bidratt til 
god læring for deg får høgskolen en noe laver skår (2,3 av 3,0 (45% angir at Canvas i stor grad er et 
verktøy til god læring)). Dette er ikke et svakt resultat (nasjonalt snitt er 2,2). Vi mener likevel at 
resultatet viser et forbedringspotensial og kvalitetsrapporten foreslår derfor å gjennomgå bruk av 
maler og identifisere tiltak for å sikre høy kvalitet i undervisning og studiearbeid. 

3. syklus – Kvalitetsområde 8 
Ph.d.-programmene rapporterer om høy aktivitet i ph.d.-utvalgene på fakultetene og tett samarbeid 
mellom ph.d.-lederne og ph.d.-koordinatorene. Dekanatet er også aktiv diskusjonspartner for ph.d.-
ledelsen. Ph.d.-utvalget på fakultetene skal være et rådgivende organ for dekan i faglige beslutninger 
generelt og for innholdet i ph.d.-utdanningene spesielt. Ph.d.-ledere rapporter at ph.d.-utvalgene 
fungerer slik, og at det avholdes jevnlige utvalgsmøter ved alle ph.d.-programmene. 

Det nye programmet FILMART utformer programledelse i henhold til HINNs kvalitetssystem. Det 
arbeides med å etablere rutiner for organiseringen, slik at saker er godt utredet, at det gjøres gode og 
klare vedtak, og at saksbehandling skjer gjennom P360. Ph.d.-utvalget og forskningsledelse får viktige 
roller. DNF jobber med å styrke ph.d.-koordinatorfunksjonen, hvor det er store oppgaver framover når 
programmet etableres parallelt med at det utvikles akkrediteringssøknad for kommende 
fellesprogram, og mange stipendiater går inn i sluttbedømming. 

HINNS FoU-utvalg har avholdt seks møter studieåret 2021-2022. Rektor vedtok høsten 2021 å opprette 
et Samarbeidsutvalg for forskerutdanning (SU) som har fått delegert å behandle saker som angår 
ph.d.-programmenes regelverk og kvalitetsrapportering. SU rapporterer til FoU-utvalget. SU har 
avholdt tre møter i 2022 (samt ett møte høsten 2021). Ph.d.-ledernes studiekvalitetsrapport behandles 
først i SU i høstsemesteret, og deretter i FoU-utvalget som orienteringssak.  

SU behandlet felles retningslinjer og prosedyrer våren-22. I august 2022 ga SU sin tilslutning til ny 
ph.d.-forskrift i kunstnerisk utviklingsarbeid i. SU skal være en støtte til effektiv ledelse av ph.d.-
programmene, og bidra til kontinuerlig utvikling og forbedring av forskerutdanningen ved HINN.  

I 2022 ble de to innsendte søknadene om akkreditering av nye ph.d.-programmer i helse og velferd og i 
kunstnerisk utviklingsarbeid i film og beslektede audiovisuelle kunstformer godkjent og etablert. 
Arbeidet med søknadene, institusjonsbesøkene, og implementeringen av de to nye ph.d.-
programmene har krevd at fakultetene og institusjonsledelsen har gjennomgått alle rutiner og 
kvalitetssystem for ph.d. Det har vært en nyttig øvelse. HINN henter også erfaringer om utforming og 
ledelse av ph.d.-programmer fra andre institusjoner gjennom UHRs Forum for forskerutdanning og på 
den årlige nasjonale forskerutdanningskonferansen.  Ph.d.-administrasjonen sentralt og ved 
fakultetene deltar på konferansen årlig. Vitenskapelig ansatte, veiledere og ledelse som jobber med 
forskerutdanning oppfordres til å delta på denne konferansen. 

Konklusjon for kvalitetsområdet 
Høgskolen har over flere år sett svakere resultater på overordnet trivsel i Studiebarometeret. I år har vi 
sett på hvilken sammenheng de andre hovedindeksene i Studiebarometeret har på overordnet trivsel. 
Her ser vi blant annet at utdanningens organisering er viktig for studentenes trivsel. Det er derfor viktig 
å kontinuerlig arbeide med sammenhengene i utdanningen og har pekt på nytten av å arbeide med 
strategisk planlegging av studentenes progresjon. Vi har også pekt på organiseringen av den digitale 
læringsplattformen. Dette er en viktig arena for læring i høgskolen og vi vil gjennomgå bruk av maler i 
læringsplattformen for at plattformen skal fremstå mer ensartet og gjennom det være med å legge 
forutsetninger for høy kvalitet i undervisning og studiearbeid.    
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Tiltak på institusjonsnivå for 2023  

Innledning 
Kvalitetsrapport for 2020 etablerte en ny praksis med fokusområder. Dette har gitt retning i 
kvalitetsarbeidet. Samtidig har ny mal for fakultetsrapport en egen rubrikk for tiltak som er ment å 
fungere som punkter til en handlingsplan innenfor hvert kvalitetsområde for hvert fakultet.  

Fakultetene gav i UU 16. desember 2022 uttrykk for at det var krevende å følge opp tiltak under 
fokusområdene, samtidig som man skal arbeide for måloppnåelse innenfor kvalitetsområdene. I tillegg 
til dette har høgskolen fra 1. januar 2023 fått ny utviklingsavtale med KD. Utviklingsavtalen har 
styringsparameter som er delvis overlappende med fokusområdene. 

På bakgrunn av dette har vi gjort følgende endring: 

• Vi viderefører bruken av fokusområder for institusjonsleddet, men kaller dette tiltak på 
institusjonsnivå. Dette er ment som spesifikke satsningsområder institusjonen gjennomfører 
for å støtte fakultetene i deres kvalitetsarbeid, samt satsninger på tvers i organisasjonen som 
skal bedre måloppnåelsen i utviklingsavtalen. Dette vil for utdanningsavdelingens del 
konkretiseres ytterligere i avdelingens virksomhetsplan. Rapportering på denne vil for 2023 
inngå som grunnlag for Rektors kvalitetsrapport. 

• Vi viderefører bruken av tiltak i fakultetsrapporten som handlingsplaner for fakultetenes 
kvalitetsarbeid. Tiltakene er tilgjengelig i fakultetenes kvalitetsrapport og måloppnåelse blir 
gjenstand for evaluering i neste års fakultetsrapport. 

For at dette skal fungere må både institusjonsledd og fakultet sørge for de ulike tiltakene fremmer 
måloppnåelse i utviklingsavtalen. For å unngå dobbeltarbeid, må dette være så tydelig fremstilt at det 
er lett å gjøre analyser og synteser i etterkant. 

I tillegg til dette må vi revidere bruken av indikatorer i kvalitetssystemet og sørge for at disse er i 
overensstemmelse med utviklingsavtalen, der dette er relevant. Gjennom dette må vi sørge for at 
rapportering på de ulike kvalitetsområdene i fakultetsrapportene kan gjenbrukes i høgskolens årlige 
rapport til KD på utviklingsavtalen. 

Tiltak 
Kvalitets
område 

  

I samarbeid med HR – avdelingen innføre system for 
registrering av ansattes UH-pedagogiske kompetanse, for å 
styrke muligheten for planlegging av pedagogisk 
kompetanseutvikling på fakultetsnivå. 

UH ped + HR 
 
 
 
 

Sammen med pedagogiske rådgivere utarbeide en 
handlingsplan for UH-pedagogiske tiltak for perioden 2023-
2025, som understøtter arbeidet for å nå målene i 
utviklingsavtalen. 
 

UH ped 

1 

Videreutvikle førstelektorløpet for å stimulere til et variert sett 
av kompetanser i høgskolen.  
 

UH ped + HR 
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2 Sikre god informasjon og rolleavklaring knyttet til 
fadderopplæring og studiestart for å lette og samordne 
fakultetenes arbeid og legge et godt grunnlag for 
studentmedvirkning og et bredt studentengasjement.  
 

Seksjon for 
Studenttjenester 
(SST)  

Utrede ulike modeller for støtte til studentenes skrivearbeid 
som kan bedre gjennomstrømming og redusere risiko for fusk 
og plagiering.  
 

UH ped + Bibliotek 
 
 

Systematisere arbeidet med involvering av studenter i 
forskergrupper og identifisere tiltak som fremmer studentenes 
deltagelse i forskning og formidling. 
 

Utdanningsutvalg og 
FOU – utvalg 

Støtte utviklingen av søknader om sentre for fremragende 
utdanning (SFU) i høgskolen frem mot søknadsfrist 2025 for å 
stimulere til videreutvikling av studier, utprøving av innovative 
tilnærminger til undervisning og læring, og til å spre kunnskap 
og praksis som fører til økt kvalitet i høyre utdanning, både i og 
utenfor høgskolen. 
 

Prorektor Utdanning 
UH ped 

3 
 
 
 

Høgskolebiblioteket har sett på de pedagogiske mulighetene 
som ligger i den nye praksisen med toveisdelingen i digital 
bibliotekveiledning. Bibliotekarenes erfaringer med digital 
veiledning blir systematisert for å kunne legge til rette for den 
nye praksisen. Disse erfaringene vil i løpet av vårsemester 
2023 samles i en håndbok/nettside/oversikt som kan gi 
bibliotekarene økt innsikt i hvordan praksisen foregår, og som 
kan benyttes under de digitale veiledningene.  
 
Biblioteket planlegger med å oversette og bearbeide 
læringsstien i Kilder og kildebruk til engelsk for å møte behovet 
til internasjonale studenter for å unngå plagiatsaker. 
 

Biblioteket 

Videreutvikle støtten til studentsamfunnet (StudINN) og 
studentorganisasjonen (StInn) for å øke 
studentengasjementet.  
 

SST m. fl 

Følge tettere opp studiestedsutvalgsmøter og samspillet 
mellom lokalt og sentralt LMU for å sikre ivaretagelse av 
utvalgenes mandat på alle studiesteder.  
 

SST  

5 

Gjennomføre samtaler i fokusgrupper om resultater knyttet til 
Studentmedvirkning i Studiebarometeret og generelt i 
høgskolen. Utvikle spørsmål i egne undersøkelser som kan si 
noe om studentmedvirkning. 

Kvalitetsrådgiver og 
representasjon fra 
StINN, SPA, 
studenter med og 
uten verv. 

6 Identifisere ulike former for samspill med arbeids- og 
samfunnsliv (societal engagement) for å identifisere tiltak vi 
realistisk kan gjøre noe med og spre gode praksiser i 
høgskolen. 

TEFCE - prosess 
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Videreutvikle kvalitetssystemet slik at det er tilpasset HINNs 
ulike studiemodeller (ordinære studier/fleksible studier 
(desentralisert, nettbasert, samlingsbasert)) uavhengig av 
finansieringsordning. 
 

Prorektor Utdanning 

Følge opp administrativ evaluering på 
Internasjonaliseringsområdet, for å effektivisere arbeidet i 
faglinjen og legge til rette for likeverdige tjenester  
 

Prorektor utdanning  

Videreføre kurs i internasjonalisering av studieprogram for å 
bygge kompetanse om internasjonalisering bredt i høgskolen. 
 

SST 

7 

Finne gode modeller for samhandling og administrativ støtte 
for å øke deltagelse i EU – prosjekter 
 

Prorektor Utdanning  

Sikre en enhetlig registrering av studieprogramansvarlige.   
 
Kartlegge behov for opplæring og informasjon til 
studieprogramansvarlige og igangsette arbeid med å utvikle 
dette.  
 
Avklare hvilke informasjonskanaler som er mest 
hensiktsmessige for å sikre god informasjonsflyt til 
studieprogramansvarlige 
 

Prorektor Utdanning 

Etablere anbefalt struktur for arbeid med studieplaner etter 
innføringen av nytt studieplanverktøy. Definere arbeidsflyt, 
roller og oppgaver (Studieprogramansvarlig, internasjonale 
koordinatorer, studieveiledere m.fl.) 
 

Studieavdeling 
 

Lage modeller (utlysning, opptak, administrasjon og økonomi) 
for enkeltemneopptak der emnet tilbys på flere fakultet.  
 

Studieavdeling + 
økonomi 

8 
 

Gjennomgå bruk av maler i læringsplattformen, identifisere og 
foreslå tiltak for å sikre høy kvalitet i undervisning og 
studiearbeid. 

UH ped + LOFT 
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2 Arbeid med kvalitet på institusjonsnivå 
I kapittel 1 ga vi en analyse av arbeidet innenfor de åtte kvalitetsområdene. Vi avsluttet med å 
presentere tiltak på institusjonsnivå for videre arbeid i 2023.  

I dette kapittelet gir vi en beskrivelse av hvordan kvalitetssystemet som sådan har fungert. Her har vi 
altså et systemfokus, i motsetning til målfokus i kapittel 1. Denne delen baserer seg på diverse 
rapporter fra, og forespørsler til, ansvarlige for ulike råd og utvalg. Flere av disse er lagt som vedlegg til 
rapporten. 

Beskrivelsen er gjort kortfattet for å gi oversikt. 

Høgskolens kvalitetssikringssystem beskriver de ulike evalueringer, utvalg, nemder og ordninger og er 
nyttig som beskrivelse av intendert funksjon. Kvalitetssystemet finnes her: 

https://www.inn.no/om-hogskolen/kvalitetssystem-for-utdanning/ 

Kapittel 2 avsluttes med forslag til systemrevisjoner («Momenter til revisjon av kvalitetssystemet»). 
Disse forslagene vil bli behandlet i utdanningsutvalget våren 2023. 
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Evalueringer 
Status Vurdering Vedlegg 

Studiestarts-
undersøkelsen 

Gjennomført Undersøkelsen ble sendt ut til 5381 studenter og var åpen i 23 dager etter å ha 
blitt utvidet med to dager på grunn av få svar. Det ble registrert 1320 svar. Dette 
gir en svarprosent på 24,5%. Dette er en god del svakere enn fjoråret (30,9%). 
Svarprosenten må sees på bakteppe av en nedadgående trend over tid. 
Undersøkelsen fikk en svarprosent på 33,7% i 2020, 38,9% i 2019, 35,8% i 2018 
og 44,8% i 2017. 

Den svake svarprosenten betyr at verdien av undersøkelsen blir mindre. Det er 
fremdeles mulig å trekke noen slutninger på institusjonsnivå, og særlig for større 
fakultet og studiested. Når det gjelder mindre studiested og til dels mindre 
fakultet er det mer og mer krevende. Utviklingen av CES som verktøy for 
emneevaluering (se nedenfor) kan gi løsninger som ivaretar vårt 
informasjonsbehov om våre nye studenter. Hvis vi kan hente ut tilstrekkelig 
informasjon fra det vi allerede gjør vil det ikke være nødvendig med en separat 
årlig Studiestartundersøkelse.  

Vedlegg 7: 
Studiestartundersøkelsen 
Høgskolen i Innlandet 
Høst 2022 - Hovedrapport 

Studiebarometeret Gjennomført Årets Studiebarometer ble kraftig justert med en del færre spørsmål. Blant 
annet ble ikke studentene spurt om de fagliges forventning til dem. Det ble 
heller ikke spurt om fysisk læringsmiljø. Dette oppleves uheldig i og med at 
dette har vært indekser som vi har brukt i vårt kvalitetsarbeid. Samtidig er en 
reduksjon forståelig for å opprettholde en god nok svarprosent.  

HINN fikk i år en svarprosent på 40%. Vi ser at vi ikke fortsetter nedgangen fra 
tidligere på hovedindeksene. Dessverre ser vi likevel en nedgang i indeksen for 
overordnet trivsel. Fakultetene rapporterer at de jobber hardt for å holde opp 
svarprosenten. Det er derfor viktig at vi klarer å få til gode prosesser i 
kvalitetsarbeidet med utdanningene slik at motivasjonen holdes oppe. 

Vedlegg 8: 
Studiebarometeret 2022. 
Høgskolen i Innlandet - 
Hovedrapport 
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Emneevalueringer Gjennomført Emneevalueringer gjennomføres bredt i organisasjonen. Høgskolen ser at de 
fleste bruker standard emneevaluering tilgjengeliggjort i «Nettskjema» med 
ulike individuelle tilpasninger. Verktøyet har sin begrensning ved at man ikke får 
en sentral oversikt. Man har heller ikke mulighet til å generere resultatet på 
tvers av emner, for eksempel på program eller institusjonsnivå. 
 
Sikt har gjort ny programvare (CES) tilgjengelig for emneevaluering11 hvor dette 
er mulig. Systemet er integrert med Canvas. Vi vil arbeide frem en løsning ved 
hjelp av dette verktøyet tilpasset HINN i løpet av 2023. 
 

 

Periodisk evaluering av 
studietilbud 

Gjennomført Det er blitt gjennomført flere periodiske evalueringer av studietilbud i løpet av 
2022. Til sammen 8 evalueringer er ferdigstilt med rapport som er publisert på 
våre nettsider. 3 evalueringer er gjennomført uten at rapport er levert. Flere 
evalueringer er startet i 2022 og vi forventer rapporter i løpet av våren 2023. 
 
Det er også gjennomført en revisjon av Veilederen for gjennomføring av 
evaluering av studietilbud. Evalueringene skal ikke lenger bare gjelde program 
som leder til en grad, men alle våre studietilbud. Dette har gjort at fakultetene 
også har kommet opp med nye planer for arbeidet som også inkluderer mindre 
studietilbud (for eksempel eksternfinansierte utdanningstilbud). 
 

Rapporter fra de ulike 
periodiske 
studieprogramevalueringene 
er tilgjengelig på høgskolens 
nettsider12. 

Kandidatundersøkelser Gjennomført Østlandsforskning har på vegne av høgskolen gjennomført 
kandidatundersøkelse for bachelorutdanninger ved HINN. Undersøkelsen ble 
gjennomført blant kandidater som fullførte sin grad ved HINN i perioden 1. 
januar 2020 til og med 1.august 2022. Undersøkelsen ble sendt til 5222 
kandidater og fikk en svarprosent på 14,1%. Undersøkelsen gir et godt 
tallmateriale å jobbe videre med og har særlig relevans for kvalitetsområde 6. 
 

Vedlegg 9: 
Kandidatundersøkelsen 
2022 

 
11 Se: https://www.unit.no/tjenester/emneevaluering  
12 Se: https://www.inn.no/om-hogskolen/kvalitetssystem-for-utdanning/evalueringer/periodisk-studieprogram-evaluering/index.html  
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Nøkkeltall for studieprogram - Tableau 
Studentevalueringer av ulike typer og et fast sett av nøkkeltall er grunnlaget for store deler av 
kvalitetsarbeidet. Dette er både subjektive og objektive data:  

• Subjektive data får høgskolen ved å innhente studentenes oppfatninger og synspunkter på 
ulike sider ved virksomheten.  

• Objektive data innhentes ved å bruke tallmateriale – såkalte nøkkeltall – for sektoren som 
helhet, og for egen høgskole.  

Til sammen skal de ulike studentevalueringene og tilgjengelig tallmateriale brukes slik at det skal gi 
nødvendig informasjon om de åtte kvalitetsområdene i egen høgskole.  

Høgskolen tok i 2020 i bruk portalen «STAR datavarehus» som verktøy for å fremstille nøkkeltall for 
studieprogram-, institutt-, fakultet- og institusjonsledelsen.  STAR står for «Statistikk, analyse og 
rapporter». STAR datavarehus er en felles rapport- og statistikkløsning for studiedata innenfor 
universiteter og høyskoler som forvaltes av Sikt13. STAR datavarehus anvender Tableau programvare 
for å sette opp arbeidsbøker (kombinasjoner av rapporter tilpasset ulike behov) og rapporter. I det 
følgende anvendes Tableau som navn på verktøyet. 

Generell vurdering 
Tableau brukes nå som en del av rapporteringen. Noen fakultet har valgt å be studieprogramansvarlige 
om selv å ta ut tall. Andre har latt ressurspersoner på fakultet ta ut oversikter på vegne av de faglige.  

Vi ser at vi får spørsmål om spesifikke rapporter utenom rapportsyklus som basis for ulike 
utviklingsoppgaver. Noe av dette skyldes nok at eksisterende arbeidsbøker og rapporter ikke i 
tilstrekkelig grad er utformet for å møte våre behov, eller ikke er tilstrekkelig kjent i organisasjonen. 

Høgskolen ser derfor et behov for å utvikle løsningen videre for å gjøre den enda mer brukervennlig og 
i enda større grad skreddersy rapportene slik at aktuelle nøkkeltall er samlet i enkle oversikter. 
Samtidig vil høgskolen arbeide med opplæringsmateriellet og gjøre det tilgjengelig på nye innafor.no. 

Det er etablert en gruppe som får opplæring i programvaren og som på sikt kan utvikle verktøyet 
videre.

 
13 Se Sikt sine nettsider ( https://sikt.no/tjenester/star-datavarehus) for en nærmere beskrivelse av ordningen. 
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Utvalg og nemnder 
 Status Vurdering Vedlegg 
Utdanningsutvalget 11 møter 

 
Totalt har det blitt gjennomført 11 møter gjennom 2022 der prodekanene for 
utdanning og studentrepresentantene har møtt studiedirektør, prorektor utdanning 
og andre aktuelle personer avhengig av hvilke saker som har vært til behandling. I et 
av møtene i vårsemesteret ble deler av møtet gjennomført sammen med FoU-
utvalget. 
 
Totalt har utvalget behandlet: 

• 23 vedtakssaker (De fleste av disse er knyttet til studieplanbehandlinger) 
• 66 diskusjonssaker (der enkelte av sakene har inneholdt flere 

avklaringspunkter) 
• 55 orienteringssaker 
• 17 saker til eventuelt 

 
Utvalget har i år behandlet færre saker enn i 2021. Dette er i seg selv et uttrykk for 
at høgskolen beveger seg over i en normalsituasjon. 
 

Vedlegg 10: 
Årsrapport for 
Utdanningsutvalget 
2022 

Læringsmiljøutvalget 3 møter 
 

LMU har hatt to møter i vårsemesteret og ett møte i desember 2022. Møtet i 
oktober måtte avlyses fordi studentrepresentasjon ikke var på plass på flere 
studiesteder, og lærings- og velferdsansvarlig sentralt i Stinn ikke var valgt. Ny 
organisering av studentdemokratiet ble først iverksatt fra sent oktober. Høgskolen 
har hatt utfordringer med valg av klassetillitvalgte studenter i alle klasser. Det er de 
klassetillitsvalgte som utgjør grunnlaget for StInns rekruttering til sin aktivitet. Dette 
har påvirket aktiviteten i utvalget spesielt høsten 2022. 
 

Vedlegg 11: 
Årsrapport LMU 2022 

FoU utvalget 6 møter 
 

HINNs FoU-utvalg er et strategisk, samordnende og rådgivende organ når det gjelder 
HINNs forskningsvirksomhet, det kunstneriske og faglige utviklingsarbeidet og ph.d.-
utdanningene 
 

Det foreligger ikke egen 
årsrapport for FoU 
utvalget og 
Samarbeidsutvalget. 
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Samarbeidsutvalget 3 møter Rektor vedtok høsten 2021 å opprette et Samarbeidsutvalg for forskerutdanning 
som har fått delegert å behandle saker som angår ph.d.-programmenes regelverk og 
kvalitetsrapportering. Utvalget rapporterer til FoU-utvalget. 
 
SU har i 2022 blant annet behandlet felles retningslinjer og prosedyrer for ph.d.-
programmene, ny ph.d.-forskrift for kunstnerisk utviklingsarbeid, revisjon av ph.d.-
håndboka på nett, utdanningskvalitet i forskerutdanningene ved HINN, veien videre 
for ph.d.-kandidatundersøkelser, evaluering av bibliotekets kursdag for ph.d.-
kandidater m.v. Erfaringene med SU etter ett år i drift er gode, og at det er nyttig 
med et eget utvalg for forskerutdanning ved HINN. 
 

Innspill fra 
Forskningsavdelingen er 
innarbeidet direkte i 
årets kvalitetsrapport i 
egne underkapittel. 

Klagenemnd 18 møter Klagenemnda ved Høgskolen i Innlandet avholdt 18 møter i 2022. 
Antall saker har holdt seg på samme nivå som 2021 da det var en betydelig økning 
fra tidligere år. Det har medført stor saksmengde og ekstramøter utover de 
ordinære månedlige møtene. Som i 2021 benyttet en del studenter seg av 
muligheten til å bli representert av advokat i sakene. Vi ser også at en stor del av 
vedtakene blir påklaget. 
 
Totalt ble det behandlet 141 saker i nemnda. Det var 87 saker om fusk på eksamen, 
16 saker om fusk på arbeidskrav, 2 saker om merknad på politiattest, 19 saker var 
klager på nemndas tidligere vedtak, 10 saker var klage på fakultetets vedtak, 4 saker 
var klage på formelle feil ved eksamen, en sak omhandlet klage på underkjennelse 
av doktoravhandling og to saker omhandlet nedsettelse av advokatsalær. 
 
I klagesakene fikk en student delvis medhold og en sak ble sendt tilbake til fakultetet 
for ny behandling der, resten fikk ikke medhold. I fuskesakene ble det gitt følgende 
reaksjonsform: 

• 13 studenter fikk eksamen/arbeidskrav annullert 
• 17 studenter fikk eksamen/arbeidskrav annullert og ble utestengt ett 

semester 
• studenter fikk eksamen/arbeidskrav annullert og ble utestengt to semestre  
• 2 studenter ble frifunnet 

Vedlegg 12: 
Årsmelding 2022 - 
Høgskolens klagenemnd 
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• En sak ble utsatt og behandlet i ett senere møte 
I 17 saker ble vedtaket til nemnda påklaget og saken oversendt til Felles 
klagenemnd. Alle sakene gjaldt fusk. 13 av sakene har pr 1.1.2023 blitt behandlet i 
Felles klagenemnd. Høgskolens vedtak ble stadfestet i disse sakene. I ett tilfelle ble 
utestengelsesperioden nedsatt fra to til ett semester på grunn av lang 
saksbehandlingstid. 
 
To av vedtakene fattet av Felles klagenemnd ble av studenten brakt videre til 
tingretten for behandling. I tillegg har ett vedtak fattet av høgskolens klagenemnd 
blitt brakt for tingretten. Disse sakene blir avgjort i 2023. 
 
Fra 1.august 2022 kom det endringer i universitets- og høgskoleloven som blant 
annet omfatter høgskolens klagenemnd. Institusjonene har nå mulighet til å 
opprette to eller flere nemnder som behandler saker. Dagens nemnd ser ikke behov 
for å opprette flere nemnder, men navnet på nemnda vil fra 1.1.2023 følge UH-
lovens ordlyd og hete «Nemnd for studentsaker». 
 

Skikkethetsnemnd  
 

Skikkethetsnemnda behandlet ingen saker i 2022 
 
 
 

Vedlegg 13: 
Årsmelding 2022 - 
Høgskolens 
skikkethetsnemnd 

Fakultetsråd 2 møter 
 

Ordningen med fakultetsråd er ikke fulgt opp ved alle fakultet. Det er ulike grunner 
for det og som følge av dette er det igangsatt en revidering av mandat for at 
utvalget. Det er ønskelig med en spissing av rådets oppgaver. Det kan også være et 
alternativ å foreslå endret organisering. 
 
Det er blitt gjennomført 2 møter i fakultetsråd ved LUP hvert år i 2021 og 2022. 
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Avvikshåndtering – Si ifra-ordningen  
Si ifra – ordningen  

Si-ifra ordningen ved høgskolen skal være en mulighet for studenter og ansatte til å melde fra om 
saker uten å bruke linja direkte, eller klassetillitvalgte. I perioder hvor klassetillitvalgtsystemet ikke har 
tredd i kraft, og når sakens innhold tilsier at innmelder ønsker det, skal det være mulig å melde inn 
saker utenom kvalitetssystemets ordinære rapporteringslinjer. HR-avdelingen ved høgskolen har 
hovedansvar for Si-ifra ordningen. Dette valget av plassering ivaretar fagansvar i det Si-ifra ordningen 
også omfatter lovpålagte ordninger om å melde HMS avvik og mulighet for varsling. HR- direktøren har 
derfor et overordnet ansvar for ordningen. Hver høst presenteres ordningen i all opplæring av 
klassetillitvalgte studenter. Seksjon for studenttjenester informerer om ordningen i forbindelse med 
opplæring av tillitsvalgtes rolle i kvalitetssystemet og i samarbeid med studentorganisasjonen (StInn) 
når de gir en innføring i organisasjonen sin i september etter studiestart. Hensikten er at alle 
klassetillitvalgte skal kunne orientere alle studenter i sine klasser om ordningen.  

HR-avdelingen har arbeidet for å få en bedre programvare for avviksmeldinger, som kan gi i en enklere 
oversikt og behandling av saker, basert på erfaringsutveksling med andre institusjoner i sektoren. I 
forbindelse med lansering av ny web fra 1. september 2021 ble ordningen delt opp etter målsetning 
om bedre brukervennlighet, og ryddigere saksgang basert på ansvar og rapportering14. Oppdelingen 
ved innmelding har siden da tematisk vært delt slik:  

• Drift, rom og bygg  

• Helse, miljø og sikkerhet  

• Informasjonssikkerhet og personvern  

• Kritikkverdige, uetiske eller ulovlige forhold 

• Kritikkverdige forskningsetiske forhold 

• Undervisning og læringsmiljø.  
 

Både studenter og ansatte kan melde inn saker. De sakene som omhandles her er de som er meldt inn 
høgskolens sak-arkivsystem. For 2022 ble det meldt inn totalt 30 saker (19 i vårsemesteret og 11 i 
høstsemesteret). Vi ser at mengden saker igjen nesten er halvert, fra over 50 i 2021 og opp mot 
hundre i periodene før nedstengte studiesteder. Nedgangen er delvis naturlig da alle klager på fysiske 
forhold, som tidligere år har utgjort omtrent halvparten av innmeldte saker, ikke aktualiseres i like stor 
grad under nedstenging.  

Halvparten av saken 15 (1 av disse fra ansatt) er røde saker, alvorlige saker, eller bekymringsmeldinger 
hvor personvern skal ivaretas. Disse følges opp av HR-direktør som videreformidler og gir fagstøtte jf. 
innholdet i sakene. 10 saker er innmeldinger om driftssaker, avfallsdunker, lysstoffrør og temperatur. 8 
av disse er innmeldt av ansatte. 4 saker omhandler utdanning, undervisningsområdet fra studenter. 

Læringsmiljøutvalget blir informert om alle saker tematisk og overvåker dermed ordningen på vegne 
av høgskolen. At saker som meldes inn på rødt dominerer tematisk er kanskje naturlig.  Slike saker 
hvor alvorlighetsgraden er stor, oppleves som saker en ikke ønsker å ta opp i ordinære kanaler på 
lavest mulig nivå, men tvert imot sikre at ledelse er orientert og involvert i saken.   

 
14 Se: https://www.inn.no/om-hogskolen/kontakt-oss/si-ifra/index.html 
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Momenter til revisjon av kvalitetssystemet 
Vi ser at kvalitetsrapportene fra fakultet i liten grad berører Ph.d.-utdanningene. Dette henter vi fra 
rapportering fra FoU-avdelingen. Utdanningsutvalget og FoU utvalget har gjennomført fellesmøter den 
siste tiden. En målsetning med dette fra utdanningsområdets side er å tydeligere vise at utdanningen 
er forskningsbasert. Årets innspill fra forskningsavdelingen til Rektors kvalitetsrapport har gitt et 
hensiktsmessig bilde av Ph.d.-utdanningene. Dette har fylt ut informasjon fra fakultetsrapporten. Vi ser 
likevel et behov for å tydeliggjøre rutinene for rapportering på Ph.d.-utdanningene i fremtiden. 

Mer bekymringsfullt er det kanskje at kvalitetsrapportene fra fakultet i liten grad ser ut til å berøre 
studieadministrasjonen. Vi har lagt inn delmål i kvalitetssystemet som berører studieadministrasjonen, 
men det kan være vanskelig å se at dette er en del av den underliggende vurderingen av kvalitet ved 
utdanningene. Dette er naturlig ut fra at fakultetsrapportene hviler på studieprogramansvarliges 
rapport og det er kanskje ikke operasjonalisert godt nok hvordan det studieadministrative området 
også er en del av kvalitetsarbeidet.  

Vi har sett at vårt kvalitetssystem ikke uten videre er tilpasset de fleksible utdanningene. Dette ble 
også tydelig i fakultetenes overordnede vurdering av sitt eksternfinansierte utdanningstilbud. 
Høgskolen må intensivere arbeidet med å utvikle systemet slik at det også er tilpasset disse tilbudene. 
Arbeidet bør ta tre veier: 

• Gjøre tilgjengelig tilpasninger av ulike evalueringer og verktøy slik at de bedre treffer de 
fleksible studiene. 

• Gjøre tilpasninger av systemet med roller og funksjoner, slik at det enkelt kan 
operasjonaliseres også for de fleksible utdanningene. 

• Arbeider videre med en tydeligere definisjon av ulike fleksible utdanninger slik at man kan 
hente ut saksvarende resultater fra for eksempel Studiebarometeret. 

LUP har fremmet forslag om å gjør endringer i innkallings- og referatsmal for studieprogramutvalg for 
å tydeliggjøre oppfølgingen av tidligere saker. Dette er aktuelt for å synliggjøre for studentene hvordan 
sakene følges opp. Malene er nå endret med et første punkt med tittel «Oppfølging av tidligere saker».  
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Vedlegg 1. Kvalitetsrapport 2022 for ALB 
Fakultet for anvendt økologi, landbruksfag og bioteknologi (ALB) 

 

Fagmiljøenes faglige og 
pedagogiske kompetanse   
 

Fagmiljøene skal holde et høyt internasjonalt nivå innen 
forskning og utdanning.  

Indikatorer1: 
a# faglig tilsatte med førstekompetanse/ # faglig tilsatte/ fakultet 84,7% 
a# faglig tilsatte professorer og dosenter/ # faglig tilsatte/ fakultet 30% 
a# midlertidig faglig årsverk (inkl. åremål)/ # faglige årsverk/ fakultet 19,4% 

*# studenter (heltidsekvivalenter)/faglig årsverk/fakultet 13 

**# publiseringspoeng / # faglig årsverk/ fakultet 0,98 
# faglig årsverk som har gjennomført Pedagogisk basiskurs/ # faglig 
årsverk / fakultet 64% 

# faglig årsverk som har dokumentert pedagogisk portefølje/ # faglig 
årsverk / fakultet 59% 

# faglige årsverk vurdert som faglig merittert underviser/fakultet  0 
a fra årsverksrapport som HINN leverer til fakulteter hver måned (vi rapporterer tall pr 
august 2022) 
*antall faglig årsverk ikke medregnet stipendiater og postdok siden de ikke er knyttet 
undervisning. Det er 34,3 faglig tilsatte med stipendiat eller postdok stilling, noe som er 
relativt høyt ift totalt antall faglig tilsatte på fakultet. 
**antall faglig årsverk medregnet stipendiater siden de er knyttet forskningsvirksomhet 
(publisering). DBH april 2022 
 
Evaluering: 
I løpet av ressursdialog 2021 og 2022 var drøftet hvordan å ivareta øktede kostnader knyttet 
til en stabbestående av en så høy andel første kompetanse. Det fortsettes å drøfte muligheter 
for løsninger. 

K1 

Situasjonsbeskrivelse: 
 

1. Beskriv utfordringer som er grunnlag for behov og tiltak  
 
Det er utfordrende å holde økonomien i balanse med en stabbestående av en så høy andel 
førstekompetanse. Likevel er den høye andelen førstekompetanse viktig både for å oppnå 
universitetsstatus, og for å sikre en forskningsbasert undervisning av høy kvalitet og forskning 
på høyt internasjonalt nivå. I tillegg er om lag en tredjedel faglig tilsatte stipendiater, noe som 
er ressurskrevende når det gjelder veiledning og særlig kostnadskrevende innen 
naturvitenskapelige fag hvor forskning ofte utløser behov for kostbar instrumentering.  
Antallet faglig ansatte på ALB utgjøre 8 % av det totale antallet faglig ansatte på HINN, og 
fakultetet står på 12 % av studiepoengproduksjonen, 9 % av kandidatproduksjonen, 66 % av 
innvilgede EU prosjekter, 62 % av innvilgede NFR prosjekter, 33 % av BOA, (tabell 1), og 27 % 
avpubliseringspoeng per faglig ansatte på HINN (DBH). En så høy produksjon per faglig ansatt 

 
1 Se første side for en fyldigere beskrivelse av hva som er forventet under indikatorer, evaluering, 
situasjonsbeskrivelse, behov og tiltak. 
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knyttet til utdanning og forskning er sårbar hvis det ikke finnes stabil finansiering på lang sikt, 
og dette kan få konsekvenser både for utdanningskvalitet og universitetsstatus.  
Selv om det er ressurskrevende å vedlikeholde en oversikt over faglige årsverk som har 
gjennomført pedagogisk basiskurs, og har dokumentert pedagogisk portefølje, fortsetter ALB 
å holde en oversikt.  
Det er utfordrende å rekruttere faglig ansatte med førstekompetanse innen enkelte 
fagområder, for eksempel skogbruk, landbruksteknikk og bioingeniørfag (kombinerte stillinger 
for laboratoriespesialitet-områdene).  
I noen SPA-rapporter meldes det om at fagmiljøet er lite og sårbart, og at det bør være minst 
to faglige ansatte innenfor hvert fagområde, særlig innen områder hvor det skal gjennomføres 
praktisk undervisning for et høyt antall 1.årsstudenter (f.eks felles emner på BA 
landbruksteknikk og BA agronomi, samt årsstudium i jordbruk). 
Situasjoner hvor fakultetet har sett seg nød til å ansette høgskolelærere, utløser et behov for 
å lage og følge opp kompetanseplan. Dette er ressurskrevende, særlig når det ikke finnes klare 
retningslinjer på institusjonsnivå. 
Mange av ALBs utdanninger har stor grad av praktisk opplæring og laboratoriearbeid, felt og 
verksted praksis, og dermed lavere antall studiepoeng og studenter per faglig årsverk 
sammenlignet med andre utdanninger. 
 
Tabell 1 aktivitet per faglig årsverk knyttet utdanning 
 og forskning 

 
 

2. Er det noe som fungerer bra som dere ønsker å dele?) 
- Fagmiljøet holder et høyt internasjonalt nivå innen forskning, dokumentert gjennom 

tilslag på søknader om forskningsmidler både fra nasjonale og internasjonale kilder 
samt publikasjoner i internasjonale forskningstidsskrift. 

- Det foregår et kontinuerlig kvalitetsarbeid knyttet til oppbygning av studieprogram og 
undervisningsmetodikk (se situasjonsbeskrivelse K3 punktum 2). 

-  

Behov: 
Tilstrekkelig finansiering for å ivareta en betydelig høy andel førstekompetanse som 
publiserer høyest i HINN (0,98 publiseringspoeng per faglig ansatte på ALB iht 0,71 
publiseringspoeng per ansatte på HINN). Forskning og utdanning innen naturvitenskap og 
teknologi krever, for å være på et høyt nasjonalt og internasjonalt nivå, høy kompetanse, men 
også tilgang til fungerende og ikke-utdatert forskningsinfrastruktur. En fortsatt satsning på 
utdanningstilbud og forskning innen disse fagene ved HINN må derfor i årene fremover følges 
opp med en økt finansiering av infrastruktur. Dette er avgjørende for å kunne fortsette å 
publisere i internasjonalt anerkjente tidsskrift, tiltrekke seg forskningsfinansiering og tiltrekke 
seg og holde på nøkkelkompetanse. 
Styrket kompetanse i form av nyansettelse av fagpersoner med førstekompetanse innen 
landbruksteknikk og innen plantedyrkning. 
Tilstrekkelig bemanning i perioder der dette er krevet, for å sikre læringsutbyttet i de enkelte 
emner. 
Tiltak:  

Institutt Studiepoeng Kandidater EU NFR BOA Publisering
Skog- og utm. 355 1,0 68,5 104,2 371,8 1,8
Jordbruk 961 3,0 - 197,0 244,5 0,3
Biotek 272 1,7 3,0 286,2 7,4 1,4
ALB 468 1,6 45,2 164,5 263,7 1,4
AMEK 592 2,5 13,0 3,4 26,0 0,4
LUP 703 2,6 0,8 30,7 231,9 0,7
HHS 1 149 5,3 6,3 35,5 182,3 1,0
HSV 936 4,7 2,6 31,5 101,3 0,8

Aktivitet per faglig årsverk 2021 ekskl. stipendiater 
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Fortsette i dialog med HINN ledelse slik at ALB får tilstrekkelig finansiering for å redusere 
sårbarhet og sikre en varig høy kvalitet og omfang på forskning og undervisning ved 
fakultetet. 
Fortsette med rutinemessige utlysninger med førstekompetanse krav. 
Strategiske kompetansemidler fra HINN er brukt for at 4 førsteamanuensis får opprykk til 
professor i løpet av 2022 og 2023. I tillegg benyttes strategiske midler for at 2 
høgskolelektorer tar PhD og en høgskolelektor kvalifiserer som førstelektor. 
Stillinger er lyst ut og intervjuer og prøveforelesninger er planlagt knyttet til fagområdene 
landbruksteknikk og plantedyrking. 
Jobbe for en grunnbemanning som sikrer tilstrekkelig bemanning i perioder med spesielt 
tidsbehov, for eksempel praktiske emner med et høyt antall studenter. Fagmiljøet er sårbart 
da fakultetet ikke har ressurser til dette og er kronisk underbemannet. 
 

 

Startkompetanse og 
studiestart  

Studentene skal få et godt møte med høgskolen for å legge 
grunnlaget for mestring i studiene.  

Indikatorer:  
 

Den faglige aktiviteten har motivert meg til innsats (SSU). 2021: 4,1/2022: 4,0 

Den faglige aktiviteten kom raskt i gang (SSU). 2021: 4,3/2022: 4,3 

Jeg fikk mulighet til å møte undervisere under INNStart/studiestart 
for mitt studium (SSU). 2021: 4,0/2022: 4,0 

Jeg fikk mulighet til å bli kjent med mine medstudenter under 
INNStart/ studiestart for mitt studium (SSU). 2021: 3,9/2022: 4,0 

Fadderuka:  

Jeg ble kjent med en eller flere av mine medstudenter (SSU) 2021: 4,3/2022: 4,2 

Jeg ble bedre kjent med stedet hvor mitt studiested ligger (SSU) 2021: 4,0/ 2022: 4,2 

Jeg følte meg sosialt trygg (SSU) 2021: 4,2/2022: 4,2 

Evaluering: 
(Evaluer tidligere års tiltak (fakultetsrapport/kvalitetsrapport), inkludert tiltak som har 
betydning for fakultetsnivå fra handlingsplan i tilknytning til periodisk evaluering av 
studietilbud) 
Det oppfattes som positiv at pedagogisk rådgiver er nå 50% stilling på fakultetet og 50% i 
seksjon for UH-pedagogikk. Dette bidrar blant annet til utvikling av kurs i studieteknikk, og 
inkludere studieteknikk som ett tema på INN-BIOstart. INN-BIOstart strekkes utover i 
semesteret og ikke bare i uke 33. 

K2 

Situasjonsbeskrivelse: 
1. Beskriv utfordringer som er grunnlag for behov og tiltak  

Studiestart: Studentene har trolig behov for gode råd og tips om studieteknikk under 
INNStart/studiestart, men mer viktig videre gjennom første semester. Startkompetansen til 
studentene er heterogen mtp matematikk, fysikk/kjemi/biologi, samt norsk muntlig/skriflig er 
for noen en utfordring, særlig på BA i Bioingeniørfag. 
Startkompetanse:  Studentgruppen har noe varierende forkunnskaper, for eksempel når det 
gjelder matematikk og biologi/fysikk/kjemi på BA bioingeniørfag. Det rapporteres på BA i 
landbruksteknikk og agronomi at noen studenter har landbruksfaglig utdanning fra før, mens 
andre studenter ikke har det. Sistnevnte gruppe bør ha en «introduksjonsuke» med 
landbruksfaglig innhold. Det er utfordrende og tidkrevende for underviserne å favne alle grupper 
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studenter . Også språk er utfordrende på BA i bioingeniørfag, der noen har lav kompetanse i norsk, 
og andre har lave kompetanse i engelsk. 

2. er det noe som fungerer bra som dere ønsker å dele?) 
På institutt for jordbruksfag blir InnStart gjennomført for de nye studentene som del av 
oppstarts- og fadderuke, og er i stor grad styrt av instituttets administrasjon. På Blæstad er 
det en sterk tradisjon at studentene i 2. og 3. klasse deltar som faddere og dette i vesentlig 
grad er med å sikre og styrke båndene med de nye førsteklassingene. Selv om administrasjon 
er liten, er den aktiv og jobber tett og godt på studenter og ansatte.  
 
Behov: 
(Har fakultetet behov som følge av situasjonsbeskrivelsen over som ikke dekkes av 
eksisterende ressurser?) 
-Behov for fysiske campus-overskridende seminarer «Råd og tips om studieteknikk». I dag er 
det ett digitalt kurs ved HINN som blir annonsert til studentene. Det hadde vært fint om vi 
kunne i tillegg henvise studenter til noe mer «konkret». Gjerne kurs i midttimen onsdag eller 
at studieprogrammet kan booke inn fagpersoner til å bidra. 
-Institutt for jordbruksfag nevner at det er behov for planleggingsdager som legger til rette for 
at nye studenter kan få innføring i visse praktiske emner i de første ukene på høsten, tilpasset 
syklus i jordbruket. Det er behov for å styrke samarbeidet mellom SPA og administrasjon 
gjennom faste møtetidspunkt. 
-Institutt for jordbruksfag anbefaler en «introduksjonsuke» med landbruksbakgrunn til 
studenter som ikke har landbruksfaglig utdanning fra før. 
Tiltak:  
(Hvilke tiltak vil man sette i gang for å møte utfordringene beskrevet i 
situasjonsbeskrivelsen?) 
1)Institutt for bioteknologi: Inkludere studieteknikk som ett tema på INN-BIOstart. INN-
BIOstart strekkes utover i semesteret og ikke bare i uke 33. Følges opp av: Studieveileder og 
SPA 
2)samarbeidet mellom administrasjonen og SPA-er styrkes på institutt for jordbruksfag i både 
planlegging og gjennomføring av faglig aktiviteter og feltarbeid særlig i de første ukene. 

 

Undervisning og 
studiearbeid  

Studentene skal utvikle gode strategier for å tilegne seg ny 
kunnskap.  

Indikatorer:  

Forventninger (Sbar) 2020: 3,5/2021: 3,1 

Tilbakemelding og veiledning (Sbar) 2020: 3,1/2021: 3,1 
Tidsbruk på læringsaktiviteter organisert av institusjonen (Tableau: 
Tidsbruk organisert) 2020: 17/2021: 14 

Tidsbruk på egenstudier (Tableau: Tidsbruk ikke organisert) 2020: 18,8/2021: 14,1 

K3 

Evaluering: 
(Evaluer tidligere års tiltak (fakultetsrapport/kvalitetsrapport), inkludert tiltak som har 
betydning for fakultetsnivå fra handlingsplan i tilknytning til periodisk evaluering av 
studietilbud) 
 
Det er ikke gjennomført periodiske evaluering i 2021/2022. Fire av 5 BA studier har undergått 
store revisjoner og de nye studieplanene ble gjeldende fra høst 2021 (BA agronomi og BA 
landbruksteknikk og 2022 (BA utmarksforvaltning og BA skogbruk). Fakultetets ledelse mener 
at det er hensiktsmessig å evaluere disse studiene med utgangspunkt i de nye studieplanene 
til studentene som fullfører sin utdanning våren 2024 og 2025.  
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Situasjonsbeskrivelse: 
(1. Beskriv utfordringer som er grunnlag for behov og tiltak  
Indikatortallene fra Studiebarometeret tyder på at studentene ikke er fornøyde med det de 
mottar av tilbakemeldinger og veiledning.  
Å skulle gi stor grad av detaljerte tilbakemeldinger medfører et kapasitetsproblem, spesielt på 
store emner med mange studenter (f.eks felles emner på BA landbruksteknikk, BA agronomi, 
og årsstudium i jordbruk). Det bør jobbes med forventningsavklaringer overfor studentene, da 
studentenes forventninger til omfang av tilbakemeldinger og veiledning kanskje er basert i en 
urimelig forventning.  
I noen SPA-rapporter meldes det om at forventninger var drøftet på SPU uten å få klare svar 
fra de tillitsvalgte. De emneansvarlige foreslår at det må kommuniseres tydeligere hva det 
forventes av studentene i et emne både når det gjelder oppmøte i forelesning og 
arbeidsinnsats generelt. 
Når det gjelder studentenes vurdering av tilbakemelding og veiledning, påpeker SPAer at 
dette er et utfordrende tema hvor ressurser og studentenes behov/ønsker/forventninger ikke 
går overens. 
 
(2. Er det noe som fungerer bra som dere ønsker å dele?) 
-Det er gjennomført omfattende endringer i studieplaner ved institutt for jordbruksfag i 2020 
og 2021, med flere obligatoriske innleveringer og flere emner (men mindre omfang av hvert 
emne). De nye studieplanene ble gjeldende fra høst 2021 for første års studentene og det tar 
noe tid før denne slår ut i målbare tall i Sbar. 
-Gjennom CASE projektet (HkDir) utarbeides det case og PBL (pedagogisk støttehefte for case) 
for de fleste emner som gis som  del av bachelor i bioingeniørfag. 
https://www.inn.no/aktuelt/49-millioner-til-bachelor-i- bioingeniorfag/ 
-Tverrfaglig samarbeid i studiene: Studieprogrammet BA i bioingeniørfag har etablert 
tverrfaglig samarbeid med Institutt for sykepleie ved HSV, samt med Helsesekretær VGS 
Elverum (Vg3 Helsesekretær og studenter i bioingeniørfag lærer av hverandre. 
https://www.elverum.vgs.no/nyheter/3hsa- samarbeider-med-hogskolen-i-
innlandet.31338.aspx ) 

 
-Mange Såkornprojekt ble sendt inn høsten 2022 til tross for at fagmiljøet er relativt små (se 
K1): 
1. Utvikling av spill-læringsstier og virtuelle laboratorium i Årsstudium i Jordbruk nettbasert, 
2. Digitalt kompendium til Innføring i landbruksfag, 3.S TUDCAM, Problembasert læring ute og 
inne, ALB, 4. DOC LAB HINN - Dokumentarisk tverrfaglig laboratorium, 5. Utvikling av fleksibelt 
og samlingsbasert masterprogram for bioingeniørfag, 6. Nature-s Laboratory in the digital age 
7. BIP researcher training across HINN and EMERGE partners, ALB sammen med LUP, HSV, 
HHS, AMEK og DNF, 8. Interactive Crispr Simulation, AMEK samarbeid med ALB.  
 
-Vi har i dette studieåret også hatt mulighet til å søke om læringsassistenter i emner, og det 
har vært utelukkende positive tilbakemeldinger på dette tiltaket både fra emneansvarlige og 
studenter. 
Behov: 
(Har fakultetet behov som følge av situasjonsbeskrivelsen over som ikke dekkes av 
eksisterende ressurser?) 
-Vi har ønske og behov for å videreføre ordningen med læringsassistenter, og vi håper at 
dette kan bli en fast ordning ved HINN. Hvis bruk av læringsassistenter blir mer forutsigbart så 
kan det også brukes som et ledd i å gi utfyllende tilbakemeldinger og veiledning. 
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-Behov for a vurdere løsninger med mer forhåndsinnspilt undervisningsmateriell. Dette vil 
frigjøre undervisningstid hos emneansvarlige og andre undervisere slik at mer av 
undervisningstida blir studentaktiv. 
-Når det gjelder BA i bioingeniørfag, er det viktig å nevne at studieprogrammet er svært 
ønsket fra arbeidslivet, har gode søkertall (fakultetet kunne tatt opp flere om det fintes 
infrastruktur og personell) og bør derfor prioriteres innad på HINN. Det er behov for at man 
gir nødvendige og kritiske ressurser - og ikke forringer utdanningens kvalitet ved å fjerne 
svært nødvendige ressurser. Personalet ved instituttet strekker seg allerede langt. Det er helt 
kritisk at BA i bioingeniørfag blir tildelt fullfinansierte plasser fra KD. Det må jobbes intensivt 
politisk for å oppnå dette. Det holder ikke at HINN melder det inn på vanlig måte til KD. HINN 
kan ta strategiske valg og utnytte studiekapasiteten bedre og omfordele studieplasser i tråd 
med kompetansebehovet. Hvis det finnes ledige studieplasser ved HINN, kan disse benyttes til 
BA i bioingeniørfag. Fagmiljøet tilknyttet Bachelor i bioingeniørfag melder om behov for 
samarbeidsmidler for utvikling av samarbeidet mellom HINN og SI, og informasjon om 
hvorvidt det eksisterer slike midler ved HINN. 
Tiltak:  
(Hvilke tiltak vil man sette i gang for å møte utfordringene beskrevet i 
situasjonsbeskrivelsen?) 
Når det gjelder BA i bioingeniørfag, mener SPA at det er mulig å bidra gjennom å søke 
såkornsmidler, samarbeidsmidler, og HkDir midler. I tillegg videreutvikles påbegynte 
prosjekter og evalueres implementering. 
For alle emner ved ALB er det viktig å bevisstgjøre emneansvarlige om at studentene ønsker 
klare forventninger. Emneansvarlige bør være tydeligere på hvilke forventninger de har til 
studentene, og dette bør klargjøres allerede i oppstart av emnet. 
 

 

Studentenes 
læringsutbytte  

Høgskolen skal tilby utdanning med effektiv gjennomføring og 
godt samsvar mellom læringsutbyttebeskrivelser og 
undervisning, veiledning og vurdering.  

Indikatorer: 

Gjennomstrømming 3-årig bachelor (T) 
2021 (kull 2018): 59% 
2022 (kull 2019):57% 

Frafall 3-årig bachelor (T) 2021 (kull 2018): 21% 
2022 (kull 2019): 19% 

Antall kvalifikasjoner 3-årig bachelor (T) 2021 (kull 2018): 54 
2022 (kull 2019): 52 

Gjennomstrømming 2-årig master (T) 
2021 (kull 2019): 16% 
2022 (kull 2020): 40% 

Frafall 2-årig master (T) 2021 (kull 2019): 12% 
2022 (kull 2020): 15% 

Antall kvalifikasjoner 2-årig master (T) 2021 (kull 2019): 9 
2022 (kull 2020): 18 

Andelen ph.d.-kandidater som gjennomfører innen seks år --- 
Antall avlagte doktorgrader 2021: 6/2022: 2a 

Strykprosent studieprogram (T) 5,1% 

Vurderingsformer (Sbar) 2020: 3.7/2021: 3.8 

K4 

a To doktorgrader er avlagt i våren 2022 (DBH) og tre er avlagt i høsten 2022. 
Evaluering: 
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(Evaluer tidligere års tiltak (fakultetsrapport/kvalitetsrapport), inkludert tiltak som har 
betydning for fakultetsnivå fra handlingsplan i tilknytning til periodisk evaluering av 
studietilbud) 
 
Det var ikke mulig å starte med revidering av MA i anvendt bioteknologi siden ansettelse av ny 
prodekan for utdanning var utsatt et semester. I tillegg er det utfordrende å erstatte SPA på 
master i anvendt bioteknologi som pensjoneres i høsten 2023.  
 
Situasjonsbeskrivelse: 
(1. Beskriv utfordringer som er grunnlag for behov og tiltak  
For fakultetets bachelorprogrammer ligger gjennomstrømming etter normert tid for de siste 
fire kullene på rundt 60% i gjennomsnitt.  Her er tendensen fallende, noe som må drøftes 
nærmere på ALB ledergruppe og SPA-forum. Gjennomstrømming øker med ett år utover 
normert tid: 
2016-kullet: 67% gjennomstrømming (69% med ett år utover normert tid) 
2017-kullet: 68% gjennomstrømming (72% med ett år utover normert tid) 
2018-kullet: 59% gjennomstrømming (70% med ett år utover normert tid) 
2019-kullet: 57% gjennomstrømming 
 
Det er betydelig økt i gjennomstrømming på 2. syklus ift 2021, men nivået er fortsatt lavere 
enn HINNs ambisjon (50%). Gjennomstrømmingen øker betydelig etter ett eller to semestre 
utover normert tid, og prosent frafall er relativt lav. Denne er også relativt konstant i de siste 
fire kullene (Tabell 2). Master studieprogrammer skal revideres med fokus på å redusere 
antall valgfrie emner, blant annet på Master i anvendt økologi (MAOK); samt at man ønsker 
en mer forpliktende kontrakt mellom studenter og veiledere mm. Det vil åpnes for mulighet 
til å jobbe med masteroppgaver i grupper på to personer. Det fortsettes å iverksette tiltak 
knyttet til rekruttering for å forbedre kvalitet av studenter. Det utarbeides en plan i høsten 
2022 og mandat fra dekan i våren 2023. 
Mesteparten av frafallet skjer mellom 1. og 2. semester, og det er mulig at dette frafallet 
skyldes at studenter finner ut at de har valgt feil studium.  
BA utmarksforvaltning og BA skogbruk rapporterer at det er gjort noen grep rundt emner med 
høy strykprosent i ny studieplan. Emner flyttes til senere i studieløpet for å øke 
sannsynligheten for at studentene er tilstrekkelig faglig modne for å kunne følge disse 
emnene med godt utbytte og gode resultater.   
Tabell 2. gjennomstrømming (%) på 2. syklus 
etter 4, 5, og 6 semestre. 

#semester 
2016 
HØST 

2017 
HØST 

2018 
HØST 

2019 
HØST 

2020 
HØST 

4 13 20 32 16 38 

5 37 56 64 46 40 

6 59 72 79 70   

 
(2. Er det noe som fungerer bra som dere ønsker å dele?) 
Opptakskrav med motivasjonsbrev på MAOK er effektivt, men ressurskrevende. Det er 
ønskelig at opptakskontoret fortsetter med en sånn ordning. Fakultetet ønsker å igangsette et 
prosjekt knyttet til dette i samarbeid med kommunikasjonsavdeling og opptakskontoret. 
Tiltaket som er innført under revidering av studieplanen (flytte noen tyngre emner senere i 
studieløpet) på BA it utmarksforvaltning og BA i skogbruk vil vise effekten når nye studieplan 
trer i kraft fra høst 2022. 
 
Behov: 



9/23 Kvalitetsrapport 2022. Årlig rapport om kvalitet og kvalitetsarbeid i høgskolens utdanningsvirksomhet

9 
 

(Har fakultetet behov som følge av situasjonsbeskrivelsen over som ikke dekkes av 
eksisterende ressurser?) 
Markedsføringen av internasjonal Masterstudier skiller seg fra (tidsplan og 
kommunikasjonskanaler) den som benyttes til vanlig norske BA studieprogrammer. Det er 
derfor behov for en egen strategi og ressurser, jf. behov for prosjekt sammen med 
kommunikasjon/opptak. 
Flere av studiene ved fakultetet vil bli hardt rammet av innføringen av skolepenger for 
studenter fra utenfor EU. Fakultetet vil trenge et tett samarbeid med 
kommunikasjonsavdelingen for å utarbeide en ny strategi for å rekruttere studenter til 
masterutdanninger på Evenstad og på Hamar. 
Når det gjelder BA i bioingeniørfag, er det behov for adekvate ressurser når nye emner og 
praksisstudier planlegges. Nå skrelles det ned på for eksempel formativ vurdering fordi det 
ikke er nok ressurser. Her er det også behov for samstemt undervisning, derfor er det viktig å 
ha mulighet for at UH Ped seksjonen bidrar med sin kompetanse og gi konkrete tips på ett 
fagmøte for studieprogrammet / Undervisningskafe for instituttet. 
Tiltak:  
(Hvilke tiltak vil man sette i gang for å møte utfordringene beskrevet i situasjonsbeskrivelsen?) 
Revidering av master studieprogrammer med det formål å forbedre progresjon og å øke antall 
obligatoriske emner. Det skal utarbeides en mer forpliktende kontrakt mellom studenter og 
veiledere. 
Det skal utarbeides en markedsføringsplan med fokus på studenter fra Europa, USA, Australia 
etc som inkluderer motivasjonsbrev som opptakskrav.  
Den nylig opprettede bachelorutdanningen i bioingeniørfag åpner for noe intern rekruttering 
til MA i næringsrettet bioteknologi.  
Det er ønskelig å gi mulighet til å jobbe, skrive og levere masteroppgave i grupper på to 
studenter. 
Møte med UH Ped seksjonen og institutt for bioteknologi, der UH-Ped seksjonen bidrar med 
sin kompetanse og gir konkrete tips når det gjelder samstemt undervisning. 
Det er gjennomført en omfattende studieplan-revisjon med flere obligatoriske innleveringer 
og flere emne (men mindre i omfang av hvert emne) på BA i landbruksteknikk og BA i 
agronomi.  
 

 

Studentenes læringsmiljø   Høgskolen skal ha et godt læringsmiljø.  
Indikatorer: 

Fysisk læringsmiljø og infrastruktur (Sbar) Ikke aktuell for 
2020/2021: 3.6 

Organisering (Sbar) 2020: 3,5/2021: 3,1 
Medvirkning (Sbar) 2020: 3,6/2021: 3,3 

Faglig og sosialt miljø (Sbar) 2020: 3,8/2021: 3,6 

Jeg har blitt inkludert i et sosialt felleskap i tilknytning til studiet 
og/eller på studiested (SSU). 2021: 3,8/2021: 3,8 

K5 

Evaluering: 
(Evaluer tidligere års tiltak (fakultetsrapport/kvalitetsrapport), inkludert tiltak som har 
betydning for fakultetsnivå fra handlingsplan i tilknytning til periodisk evaluering av 
studietilbud) 
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Vi har i dette studieåret også hatt mulighet til å søke om læringsassistenter i emner, og det 
har vært utelukkende positive tilbakemeldinger på dette tiltaket både fra emneansvarlige og 
studenter. 
Situasjonsbeskrivelse: 
(1. Beskriv utfordringer som er grunnlag for behov og tiltak  
SPArapporte på BA bioingeniørfag melder om at laboratoriekrakkene bør oppgraderes og at 
det ikke er hensiktsmessig med tavleundervisning inne på laboratorier. 
Medvirkning: SPA for BA bioingeniørfag kaller inn studentrepresentantene for kull H-21 og H-
22 til felles møte for å diskutere oppstart av linjeforening og får innsikt i hvilke sosiale tiltak 
som kan bidra til å styrke læringsmiljøet. 
På campus Evenstad er det utfordrende å få engasjert studenter inn i studentråd og arenaer 
der studentmedvirkning foregår. I det siste studieåret har det ikke vært et fungerende 
studentråd da ingen av de tillitsvalgte ønsket å stille til de ulike vervene. Det gikk fint å få tak i 
tillitsvalgte i høst 2022, men fristen er alt for tidlige, spesielt for 1. klasse, da de ikke rekker å 
bli kjent før de må velge tillitsvalgt. SPAer på Evenstad har brukt betydelig tid til å innkalle til 
informative møter med Stinn sentral og tillitsvalgte på campus. 
 
(2. Er det noe som fungerer bra som dere ønsker å dele?) 
Selv om vi ikke har et fungerende studentråd på Evenstad, så opplever SPAer at flere av de 
tillitsvalgte tar kontakt med SPA, ledelsen eller direkte med emneansvarlige hvis de har noen 
problemer de ønsker å diskutere. 
Det oppleves at mange av de faglig ansatte tar studentmedvirkning på alvor ved for eksempel 
å gjennomføre midtveisevalueringer og sette inn tiltak som følge av tilbakemeldinger på 
evalueringen. 
-  

Behov: 
(Har fakultetet behov som følge av situasjonsbeskrivelsen over som ikke dekkes av 
eksisterende ressurser?) 
Når det gjelder medvirkning er det ønske om at noen sentralt fra HINN eller Stinn kommer til 
Evenstad i løpet av de første ukene på høsten og forteller om hva studentmedvirkning går ut 
på, både for studenter og ansatte. SPA- gruppa opplever at heller ikke de vet nok om det og 
derfor sliter med å skape bevissthet blant studentene. 
Midler for å fortsette å satse på læringsassistenter og studentsamfunnsvirksomhet. Psykolog 
eller studentrådgiver en gang i uke særlig på isolert campus som Evenstad. Dette er tatt opp 
med SINN i flere tilfeller, det er bare en 60% stilling for å ivareta campus Elverum, Rena og 
Evenstad. 
Når det gjelder BA Bioingeniørfag er laboratoriekrakkene som bør oppgraderes: å sitte godt er 
viktig når man utfører arbeid på laboratoriet. 
I tillegg rapporterer BA i bioingeniørfag at en del utstyr er gammelt (for eksempel mikroskop) 
som gjør at læringsopplevelsen blir mer vanskelig enn nødvendig. HINN sin 
bioingeniørutdanning skiller seg også ut med tanke på at instrumentparken ikke er beregnet 
for en utdanning innenfor kliniske laboratorier. SPArapport melder om at det er satt av 
ressurser til innkjøp av aktuelle instrument, men presiserer at det som står på listene per i dag 
er i minste laget. Det er viktig å finne ordninger der man kan man skaffe midler til å få en 
boost i instrumentparken. Det er ønskelig at fakultetet og instituttet søker midler til å få inn 
minstekravet til utstyrspark til en bioingeniørutdanning 
Tiltak:  
(Hvilke tiltak vil man sette i gang for å møte utfordringene beskrevet i situasjonsbeskrivelsen?) 
Møte der noen sentralt fra HINN eller Stinn kommer til Evenstad i løpet av de første ukene på 
høsten og forteller om hva studentmedvirkning går ut på, både for studenter og ansatte. 
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Det er viktig å fortsette med læringsassistenter og studentassistenter, men fakultetet har ikke 
midler til å fortsette med denne ordningen. Derfor må det fortsettes å vurdere finansiering av 
slike ordninger etter at KD midler er brukt. 
SPA for BA bioingeniørfag søker etter hvor det er mulighetsrom for å søke eksterne bevilgning 
til å øke instrumentpark. I tillegg bør ledelsen ved HINN vurdere tilskudd av midler for 
infrastruktur i de naturvitenskapelige utdanningene. 

 

Studienes samspill med 
samfunn og arbeidsliv   

Studiene skal være relevante for, og stimulere samfunns- og 
arbeidsliv.   

Indikatorer: 

Tilknytning til arbeidslivet (Sbar) (2020: 3,1/2021: 2,9) 

# fleksible studieprogram/ # studieprogram/ fakultet 25% 

Evaluering: 
(Evaluer tidligere års tiltak (fakultetsrapport/kvalitetsrapport), inkludert tiltak som har 
betydning for fakultetsnivå fra handlingsplan i tilknytning til periodisk evaluering av 
studietilbud) 
 
Fakultetet fortsetter å bistå DIKUs prosjekter som er underveis, og fortsetter å legge til rette 
for at det leveres flere prosjekter i løpet av 2023. 

K6 

Situasjonsbeskrivelse: 
(1. Beskriv utfordringer som er grunnlag for behov og tiltak  
 
Vi scorer lavt på dette punktet, og flere SPA melder derfor inn at fakultetet bør jobbe for å 
øke studentens opplevelse av tilknytning til arbeidslivet. 
Å skulle organisere aktiviteter knyttet til arbeidsrelevans medfører et kapasitetsproblem. Det 
bør jobbes med forventningsavklaringer overfor studentene på dette, da studentene sine 
vurderinger av graden av tilknytning til arbeidslivet kanskje er basert i en urimelig forventning. 
Dette punktet ble diskutert på SPU-møte i vår, og det kom opp for eksempel å arrangere en 
karrieredag der studenter kan møte folk fra næringslivet, gjerne folk som tidligere har studert 
på hvert studiested og som nå har en relevant jobb i næringslivet. Dette er ressurskrevende. 
Alle emneansvarlige må bli mer bevisst på å relatere emnene sine til arbeidslivet og bruke 
eksempler som vil være relevant å møte i arbeidslivet.  
Studieprogrammet BA i bioingeniørfag oppfordrer alle undervisere til å hospitere ved SI. Hittil 
er det flere som har fått anledning til å møte arbeidshverdagen til en bioingeniør og fått bedre 
innblikk i hva som er relevant i sitt emne. 
 
(2. Er det noe som fungerer bra som dere ønsker å dele?) 
Flere   sentrale aktører i regionen bidrar til undervisningen som gjesteforelesere og med BA- 
og MA-oppgaver. Disse innbefatter NCE Heidner Biocluster, Landbrukssenteret på Blæstad, 
Glommen Mjøsen Skog, Fylkesmannen i Innlandet, i tillegg til en rekke kommuner og bedrifter 
i regionen og internasjonalt. Dekan ved fakultetet sitter i styret til NCE Heidner, hvor det er 
samarbeid innen bioteknologi, jord- og skognæringene. Biocluster er tildelt status som 
Norwegian Centres of Expertice (NCE). Det er et utstrakt samarbeid med bedriftene når det 
gjelder masteroppgaver, og mange av studentene har sitt masteroppgaveprosjekt på en 
bedrifts- og næringsrelevant problemstilling. Flere ansatte i Heidner-bedrifter har dessuten 
også et ansettelsesforhold i høgskolen.  
Studentene er veldig fornøyd med bruken av gjesteforelesere som representerer næringslivet 
når dette foregår. Fakultetet har avtaler om samarbeid som tilrettelegger for gratis 
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gjesteforelesere, men ellers kan dette være en utfordring økonomisk om det må betales for 
gjesteforelesere. 
Innovasjonskveldene holdes på institutt for jordbruksfag, og det inviteres en interessant 
organisasjon til å holde et foredrag over et avgrenset, innovativt og fremtidsrettet tema. I 
forkant av innovasjonskvelden gjennomgås en presentasjon av HINN og Blæstads virksomhet. 
Fokuset er det som Blæstad og studenter kan tilby næringslivet.  
 
 
Behov: 
(Har fakultetet behov som følge av situasjonsbeskrivelsen over som ikke dekkes av 
eksisterende ressurser?) 
Bistand fra KMA til å organisere karrieredag på de ulike campuser. 
At det avsettes ressurser til ansatte for hospitering i arbeidslivet: Og at dette kommer i tillegg til 
emneressurs. 
Behov for informasjon om hvor/hvordan finne «samarbeidsmidler i helse- og 
sosialfagutdanninger med ekstern veiledet praksis» ved HINN/SI. Disse midlene skal gå “til 
prosjekter/særskilte tiltak som har til hensikt blant annet å fremme samarbeid mellom 
høgskolene og praksisstedene, både i spesialisthelsetjenesten og primærhelsetjenesten.” 
Fakultetet ønsker på lik linje som de andre helsefagutdanningene ved HINN - å søke om midler 
til å støtte opp i vårt arbeid innenfor samarbeid med praksisfeltet - spesielt i relasjon til 
praksisundervisning, forsknings- og utviklingsarbeid. Det er i tillegg behov for informasjon om 
frist for å søke om disse midlene. 
 
Tiltak:  
(Hvilke tiltak vil man sette i gang for å møte utfordringene beskrevet i situasjonsbeskrivelsen?) 
Kommunikasjon mellom KMA og SPAer ift karrieredag. 
Behov for informasjon og bistand knyttet «samarbeidsmidler i helse- og sosialfagutdanninger 
med ekstern veiledet praksis» ved HINN/SI. 

 

Internasjonalisering   Høgskolens utdanninger skal ha en internasjonal profil, og sette 
kunnskap, erfaring og verdier i en internasjonal sammenheng.   

Indikatorer:  

Andel kvalifikasjoner med utveksling (T) 2021: 0,7%/2022:0 

#studieprogram med utvekslingsvinduer/ #studieprogram 75% 
Evaluering: 
(Evaluer tidligere års tiltak (fakultetsrapport/kvalitetsrapport), inkludert tiltak som har 
betydning for fakultetsnivå fra handlingsplan i tilknytning til periodisk evaluering av 
studietilbud) 
Det er tilsatt ny administrativ koordinator for IRSAE internasjonale forskerskole med ansvar 
for strategisk internasjonalisering 
Det er tilsatt ny internasjonal koordinator med ansvar for MAOK administrasjon slik at det 
effektiviseres rutiner knyttet til at eksterne studenter tar enkel emner på MAOK. 
Fakultetet er i gang med å ansette internasjonal koordinator på campus Hamar (institutt for 
bioteknologi), særlig for å sterke internasjonalisering på ny BA i bioingeniør, samt 
internasjonal koordinator på campus Blæstad (institutt for jordbruksfag).  

K7 

Situasjonsbeskrivelse: 
(1. Beskriv utfordringer som er grunnlag for behov og tiltak  
Utvekslingsavtaler må initieres og følges opp på BA i bioingeniørfag. SPA har tatt kontakt i sitt 
nettverk og lokalisert mulig samarbeid på Kreta, Spania og Belgia. Senior rådgiver for 
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internasjonalisering følger opp. Det er søkt og innvilget Erasmus+ midler til ansattes mobilitet 
for å besøke sykehuset-Universitet i Belgia. Praksisstudier blir trolig en utfordring. Men 3 mnd 
opphold 
for bachelor er oppnåelig. 
Det er ressurskrevende at fakultetet har aktivt bistått EMERGE prosjekt, noe som vil styrke de 
institusjonelle målene for internasjonalisering. 
 
(2. Er det noe som fungerer bra som dere ønsker å dele?) 
Fakultetet tilbyr to engelskspråklige masterprogram innen anvendt økologi og bioteknologi. I 
tillegg tilbys engelskspråklige BA emner til Erasmus+ studenter om våren og høsten. Noen av 
disse emnene tilbys i tillegg BA i utmarksforvaltning og BA i skogbruk, noe som fremhever 
internasjonalisering hjemme. Emne anvendt viltøkologi på MA i anvendt økologi er i 
samarbeid med Universitet av Katmandu (Nordpart prosjekt), 6 studenter planlegger å reise til 
Nepal i våren 2023. Det tilbys dobbeltgrad MAOK med Zurich university of applied sciences 
(ZHAW). To studenter har reist til Zurich i fjor og tre planlegger å reise i våren 2023.  
 
Behov: 
(Har fakultetet behov som følge av situasjonsbeskrivelsen over som ikke dekkes av 
eksisterende ressurser?) 
BA i landbruksteknikk og BA i agronomi melder at det er behov for å utvikle/vedlikeholde 
kontakten med utenlandske institusjoner. Det er i tillegg viktig å få på plass avtaler med 
utenlandske institusjoner med tanke på hospitering på aktuelle universiteter eller høgskoler i 
utlandet. Gjøre avtaler med aktuelle utenlandske bedrifter for både å styrke FoU-aktivitet og 
studentmobilitet. 
Det er behov for å øke antall administrative ansatte slik at dobbeltgrad og administrasjon 
knyttet til enkel emner tilbud (til eksterne studenter) effektiviseres og profesjonaliseres. 
Fakultetet har økt ressurser til dette og skal jobbe med organisering i løpet av 2023. 
Administrasjonen på fakultetet er per nå sårbar på grunn av sykefravær blant annet, og det er 
viktig å ivareta markedsføring og tilbud av enkel MA og PhD emner til eksterne studenter. 
Tiltak:  
(Hvilke tiltak vil man sette i gang for å møte utfordringene beskrevet i situasjonsbeskrivelsen?) 
Pleie og utvikle internasjonale kontakter med utdanningsinstitusjoner og aktuelle bedrifter. 
Fortsette å bidra og bistand med EMERGE prosjekt til tross for at dette er ressurskrevende. 

 

Utvikling og ledelse av 
studieprogrammene  

Studieprogrammene skal ledes effektivt og sikre kontinuerlig 
forbedring.  

Indikatorer:  
Jeg går på det studieprogrammet jeg helst vil gå på (Sbar) 2020: 3,9/2021: 4,5 

Jeg er, alt i alt, tilfreds med studieprogrammet jeg går på (Sbar) 2020: 4,4/2021: 3,7 
IKT-tjenester (f.eks. læringsplattformer, programvare og PC-tilgang) 
(Sbar)  2020: --/2021: 3,5 

Evaluering: 
(Evaluer tidligere års tiltak (fakultetsrapport/kvalitetsrapport), inkludert tiltak som har 
betydning for fakultetsnivå fra handlingsplan i tilknytning til periodisk evaluering av 
studietilbud) 
Det er organisert to SPA-forum på fakultetsnivå for å sikre erfaringsutveksling og bedre 
forståelse av SPA rolle og ansvar, samt problemløsning til problem på tvers av institutt. 

K8 

Situasjonsbeskrivelse: 
(1. Beskriv utfordringer som er grunnlag for behov og tiltak  
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Selv om SPA stilling bør være større enn 10-20%, har fakultetet ikke ressurser til å ivareta 
dette per nå. SPA melder om på at de oppfatter at kvalitetsrapport ikke følges opp. På grunn 
av kapasitetsproblemer og flytting av personell og arbeidsoppgaver har det vært utfordrende 
å følge opp på en god måte. 
ALB har ikke gjennomført noen periodiske evalueringer. Fire av 5 BA studier har undergått 
store revisjoner og har trådt i kreft siden høsten 2021 og 2022. Fakultetets ledelse mener at 
det er hensiktsmessig å evaluere disse studiene med utgangspunkt i de nye studieplanene til 
studentene som fullfører sin utdanning våren 2024 og 2025. 
(2. Er det noe som fungerer bra som dere ønsker å dele?) 
-  
Det avholdes studieprogramutvalgets møter på alle studieprogram. SPA forum på Evenstad og 
på Blæstad oppfattes som positivt. I tillegg er det igangsatt et SPAforum på fakultetets nivå, 
men det arrangeres ikke hyppige møter i dette forumet ettersom de fleste SPA stillinger på 
fakultetet er 10-20%.  
 
Behov: 
(Har fakultetet behov som følge av situasjonsbeskrivelsen over som ikke dekkes av 
eksisterende ressurser?) 
Det er behov for å ha SPA i stillingsprosent som er i henhold til antall studenter, oppgaver 
mm, men fakultetet har ikke ressurser per nå for å investere i SPA stillinger. 
Når det gjelder føringer fra ledelsen på utøvelsen av SPA funksjonen, er det positivt at det er 
utviklet kurs i utdanningsledelse. Forhåpentligvis flere SPA vil ta kurs og ha en bedre 
opplæring av utøvelsen knyttet til SPA funksjonen. 
Tiltak:  
(Hvilke tiltak vil man sette i gang for å møte utfordringene beskrevet i situasjonsbeskrivelsen?) 

 

Spesifikke utfordringer for 
inneværende år. Se nettside for 
detaljer 
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Vedlegg 2. Kvalitetsrapport 2022 for AMEK 
Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi (AMEK) 

 

Fagmiljøenes faglige og 
pedagogiske kompetanse   
 

Fagmiljøene skal holde et høyt internasjonalt nivå innen 
forskning og utdanning.  

Indikatorer2: 
# faglig tilsatte med førstekompetanse/ # faglig tilsatte/ fakultet 24,83/47,43 

# faglig tilsatte professorer og dosenter/ # faglig tilsatte/ fakultet 7/47,43 

# midlertidig faglig årsverk (inkl. åremål)/ # faglige årsverk/ fakultet 15,14% 

# studenter (heltidsekvivalenter)/faglig årsverk/fakultet 13,8 

# publiseringspoeng / # faglig årsverk/ fakultet 0,36 
# faglig årsverk som har gjennomført Pedagogisk basiskurs/ # faglig 
årsverk / fakultet 14/40 

# faglig årsverk som har dokumentert pedagogisk portefølje/ # faglig 
årsverk / fakultet 5/40 

# faglige årsverk vurdert som faglig merittert underviser/fakultet  0 

K1 

Evaluering: 
(Evaluer tidligere års tiltak (fakultetsrapport/kvalitetsrapport), inkludert tiltak som har 
betydning for fakultetsnivå fra handlingsplan i tilknytning til periodisk evaluering av 
studietilbud) 
 
Her følger fjorårets tiltak og en refleksjon rundt disse: 
Følge opp AMEKs plan for kvalifisering til professor- og førstekompetanse. 
AMEKs plan for kvalifisering er blitt fulgt opp. Flere er i kvalifiseringsløp, men resultater vil 
ikke være synlige før ved neste års rapportering. Så tiltaket videreføres til neste periode. 
 
Fakultetet lager en egen lokal oversikt over pedagogisk kompetanse blant fagansatte og 
TA-ansatte med undervisningsoppgaver. 
Dette har vist seg å være litt vanskelig å få til. Vi har laget en oversikt i Teams ut fra det vi har 
klart å finne ut. Men noen husker ikke året de gjennomførte kurset, og noen har annen 
pedagogisk bakgrunn, men er usikker på om den er formelt godkjent ved HINN. Vi antar at 
behovet for en opprydding, systematikk og dokumentasjon gjelder for hele HINN, og vi 
foreslår derfor at HR kartlegger og oppretter en kompetansebase for alle UFF-ansatte sentralt. 
 
Fakultetsinterne seminarer for effektiv bruk av Zoom i undervisning. 
Interessen og behovet for digital strømmet undervisning ble merkbart lavere etter at alle 
restriksjoner i forbindelse med pandemien ble fjernet. Målet ble raskest mulig tilbakeføring til 
fysisk undervisning, noe som gir mening da fakultetets aktiviteter egner seg langt dårligere 
digitalt enn fysisk. Egne interne seminarer ble derfor avlyst. Men den digitale kompetansen 
som ble bygget i fagstaben blir likevel med videre som nye muligheter for fremtiden. 
 
Etablere faggrupper for kollegaveiledning. 

 
2 Se første side for en fyldigere beskrivelse av hva som er forventet under indikatorer, evaluering, 
situasjonsbeskrivelse, behov og tiltak. 
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Dette punktet har vi dessverre ikke lykkes å prioritere i året som gikk, men vi mener det er 
såpass viktig at vi overfører dette til neste års tiltak. Muligheten for gjennomføring er også 
styrket ved at undervisningslederne ved begge institutter er kurset innen kollegaveiledning. 
 
Sende fagansatte som står for tur på kurs i pedagogisk basiskompetanse; HINNs kurs i UH-
pedagogikk, engelskspråklig kurs ved NTNU og Dnf’s kurs i kunstpedagogikk. 
Deltakelse på HINNs UH-kurs følger en oppsatt plan. To ansatte ved Spillskolen gjennomførte 
en engelskspråklig variant av UH-ped. ved NTNU-Gjøvik. To ansatte ved TV-skolen deltok på 
Dnf’s engelskspråklige variant av sitt KU-ped.kurs, og prodekan utdanning deltok som 
observatør. 
 
Deltakelse i nyutviklet kurs for omvendt undervisning ved LUP. 
Tre tilsatte ved Spillskolen deltok på kurset «Flipped and blended learning». De har enda ikke 
rukket å omarbeide eksisterende undervisningsopplegg  
Situasjonsbeskrivelse: 
AMEK har god oversikt og en langtidsplan for kvalifisering innen førstekompetanse i UFF-
staben. Fakultetet har hatt en fin utvikling fra 42% førstekompetente i 2018 til 52,4% i 2021. 
Vi fortsetter det målrettede arbeidet for å oppnå 70 % førstekompetanse innen 2025, selv om 
noen er litt forsinket av ulike grunner. 
Innen professor/dosentstillinger har vi vært på omtrent samme nivå i flere år med 15,2% i 
2018 og 14,8% i 2021. Men dette bildet bedres noe ved neste års rapportering. 
 
Når det gjelder fagstabens pedagogiske kompetanse har vi dessverre ikke like god oversikt, og 
det knytter seg en viss usikkerhet til tallene.  
To av AMEKs ansatte deltok på filmskolens engelskspråklige pedagogiske kurs med fokus på 
kunstfaglig pedagogikk. Kurset er sidestilt med HINNs UH-ped.kurs. De to er fornøyd med 
kurset, og anbefaler det til kollegaer på AMEK innen kreative fagområder. Kurset går ikke 
studieåret 2022-23, men planlegges igjen for 2023-24, med bekreftet 4-5 plasser til ansatte 
fra AMEK. 
Vi foreslår at HINN sentralt lager en felles database for pedagogisk kompetanse. Siden dette 
er snakk om kompetansetiltak vil det muligens være mest relevant å legge det til HR. Etter 
fullført kurs i UH-ped, vurdering av ped. portefølje eller merittert underviser, bør UH-
ped.seksjonen ha ansvar for å rapportere inn til HR. 
For øvrig har HINN valgt å avslutte samarbeidet med NTNU om UH-ped. på engelsk, mens det 
fortsatt er et behov for et liknende kurs.  
Utover dette stiller vi også spørsmål ved om kurskapasiteten for UH-pedagogikk er tilpasset 
en virksomhet av HINNs størrelse. Vi vet at UH-ped.seksjonen strekker seg så langt som det er 
mulig å gjøre innenfor rammene. Det er en kø av fagansatte som trenger kurset, og 
ventetiden kan være lenger enn det som forutsettes for tilsetting ved HINN. Fra TV-skolen 
meldes det at kurskapasiteten er hovedårsaken til etterslepet, og ikke instituttets interne 
kapasitet ved at flere kurses samtidig. 
 
Kollegaveiledning er et område AMEK lenge har hatt ønske om å sette i system, men det har 
dessverre blitt en salderingspost hvert år på grunn av andre presserende oppgaver. Det må 
settes av en avgrenset tid i arbeidsplanen til den enkelte for å få det til. Der er vi nok ikke helt 
enda, så det må være med videre som et tiltak vi har ambisjoner om å få gjort litt med i neste 
studieår. Ved Spillskolen har vi diskutert muligheten for å kunne søke Såkornmidler for å 
danne faggrupper og et system for kollegaveiledning. Dette vil vi følge opp for neste studieår. 
Det skal også sies at det foregår en del kollegaveiledning gjennom uformelle samtaler. 
Kollegaer har alltid søkt råd hos hverandre, og det skal vi anerkjenne som verdifull utveksling.  
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Vi har behov for å øke kompetansen på mer studentaktive læringsmetoder på enkelte 
områder. Det vil øke studentens tidsbruk og læring, og samtidig frigjøre tid fra lærerstyrte 
aktiviteter som kan benyttes til veiledning, forsknings- og utviklingsoppgaver. Samtidig ønsker 
vi å påpeke at mye av fakultetes læringsformer allerede er studentaktiv, i spesialrom på 
spesialisert utstyr, med prøving og feiling under tett oppfølging av faglærer. 
Et eksempel på kompetansetiltak er kurs i «flipped and blended learning». Dette pilotkurset 
ble utviklet og gjennomført ved LUP i 2021, men etter prosjektperioden er det ingen som 
lenger eier kurset. Vi kjenner til at UH-ped.seksjonen vil, i løpet av januar 2023, vurdere å ta 
over kurset.  
Behov: 
(Har fakultetet behov som følge av situasjonsbeskrivelsen over som ikke dekkes av 
eksisterende ressurser?) 
Det er behov for en økt kurskapasitet i pedagogisk basiskompetanse for å unngå årelange 
ventelister på fakultetet for deltakelse. 
 
Siden HINN har avsluttet samarbeidet om det engelskspråklige UH-ped.kurset, har vi her og 
nå ikke noe tilbud til de ved Spillskolen som har dette behovet.  
 
Vi ønsker at kurset i «flipped and blended learning» blir en del av HINNs kursportefølje 
Tiltak:  
(Hvilke tiltak vil man sette i gang for å møte utfordringene beskrevet i situasjonsbeskrivelsen?) 

• Følge opp AMEKs plan for kvalifisering til professor- og førstekompetanse 
• Sende fagansatte som står for tur på kurs i pedagogisk basiskompetanse; HINNs kurs i 

UH-pedagogikk eller Dnf’s kurs i kunstpedagogikk 
• Finne en ny løsning for engelskspråklig versjon av UH-ped.kurs 
• Etablere en struktur for, og danne faggrupper for kollegaveiledning 
• Vurdere å søke Såkornmidler for å realisere forrige kulepunkt 
• Jobbe for å øke fagstabens kompetanse innen studentaktive læringsformer 

 

Startkompetanse og 
studiestart  

Studentene skal få et godt møte med høgskolen for å legge 
grunnlaget for mestring i studiene.  

Indikatorer: 
Tallene i parentes er fra 2021 for sammenligning 

 
 

Den faglige aktiviteten har motivert meg til innsats (SSU). 4,1 (3,9) 

Den faglige aktiviteten kom raskt i gang (SSU). 4,4 (4,5) 

Jeg fikk mulighet til å møte undervisere under INNStart/studiestart 
for mitt studium (SSU). 3,8 (4,0) 

Jeg fikk mulighet til å bli kjent med mine medstudenter under 
INNStart/ studiestart for mitt studium (SSU). 4,1 (3,7) 

Fadderuka:  

Jeg ble kjent med en eller flere av mine medstudenter (SSU) 4,6 (4,2) 

Jeg ble bedre kjent med stedet hvor mitt studiested ligger (SSU) 4,4 (4,4) 

Jeg følte meg sosialt trygg (SSU) 4,6 (4,5) 

K2 

Evaluering: 
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(Evaluer tidligere års tiltak (fakultetsrapport/kvalitetsrapport), inkludert tiltak som har 
betydning for fakultetsnivå fra handlingsplan i tilknytning til periodisk evaluering av 
studietilbud) 
 
Her følger fjorårets tiltak og en refleksjon rundt disse: 
Vi vil følge tett opp for å sikre at alle studieprogram får faddere ved oppstart. 
Det var ett studium som manglet fadder i fjor. I år sørget vi for en tettere oppfølging av 
fadderordningen slik at feilen ikke gjentok seg. 
 
Kurset i studieteknikk, som for tiden utvikles av seksjon for UH-pedagogikk, vil bli tatt aktivt 
i bruk ved neste studiestart. 
Vi oppfordret studentene til å gjennomføre UH-pedagogisk seksjon sitt kurs i studieteknikk, i 
tillegg til at vi tok oss bedre tid til gjennomgang av instituttenes egne varianter av kurset. Vi 
tror at dette kan ha bidratt til at scoren på området i SSU har økt. 
 
Vi endrer oppstartsprogrammet ved Spillskolen. Det deles i to delprogrammer, med en 
kortere grunnleggende innføring i starten, og hovedinnholdet i programmet litt senere i det 
første semesteret. Da gis de mer faglige aktiviteter tidligere, som vi håper kan styrke 
motivasjonen. Vi endrer også ved å enten korte det ned eller erstatte deler slik at 
studentene opplever at innholdet blir mer aktuelt. 
Denne endringen ble gjort ved Spillskolen høst 2022, og oppleves som en forbedring fra 
fagstabens side. Scoren har økt siden i fjor, og kan tyde på at tiltaket har hatt tiltenkt effekt. 
 
Det er nylig tilsatt en i teknisk stilling ved Spillskolen som kan styrke oppfølging og teknisk 
bistand for studentene i oppstarten. 
Daniel, vår dyktige nye tekniker ved Spillskolen, har bidratt til å gjøre studentenes oppstart 
lettere gjennom teknisk support på installasjon av programvare. 
Situasjonsbeskrivelse: 
(1. Beskriv utfordringer som er grunnlag for behov og tiltak  
(2. Er det noe som fungerer bra som dere ønsker å dele?) 
 
Vi kjenner ikke AMEKs svarprosent på studiestartundersøkelsen, men vet at den endte på 
rundt 25% for hele HINN. Den lave deltakelsen gjør det vanskelig å trekke konklusjoner, og gir 
usikkerhet rundt presisjon av tiltak og effekten av disse ved studiestart. Fakultetet har 
tilrettelagt mye for å få studenter til å svare på SSU (og Stud.bar), og ser ikke at det er så mye 
mer vi kan gjøre med undersøkelsen i sin nåværende form.  
Vi har diskutert en alternativ eller tilleggsløsning; å lage en lokal undersøkelse på 
studieprogramnivå. Utgangspunktet kan gjerne være et felles spørsmålsbatteri, men med 
lokale tillegg. Gjennomføringen kan være en kombinasjon av individuell besvarelse og en 
felles diskusjon i klassene. Dette vil vi vurdere å gjennomføre uavhengig av SSU neste år. Her 
er vi interessert i å finne ut om EvaluationKit kan være et nyttig verktøy. 
 
Når vi likevel skal kommentere på undersøkelsen, ser vi at indikatorene ligger jevnt høyt. Det 
er gledelig å se at de er motiverte, blir kjent med hverandre og kjenner seg trygge.  
 
Kjennskap til studieteknikk scoret 3,2 de to forrige studieår. Tiltak på fakultetet, samt 
henvisning til HINNs kurs, kan ha bidratt til en høyere score på 3,7 i år. Men vi ser at vi kan 
forbedre ytterligere organisering og forankring av kurset til neste år. Spillskolen valgte en to-
deling av oppstartskurset i år, men vurderer en tre-deling neste år for å unngå for mye 
informasjon på en gang. De kommuniserte ikke årets endring godt nok ut i fagstab, slik at 
emneansvarlige ikke fikk satt endringene inn i en faglig sammenheng. Dette forbedres til 
neste år. 
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Vi ser også at vi kan bli bedre på å sette eksisterende bibliotekskurs i akademisk skriving, 
inkludert fusk og plagiat, i en faglig sammenheng. Det er viktig at slike kurs ikke bare gjøres 
kjent, men at de inngår i startemnene for studieprogrammene.  
 
Blant lavere score finner vi «Jeg fikk mulighet til å møte undervisere under 
INNStart/studiestart for mitt studium» med score på 3,8. Det forundrer oss at den ikke ligger 
høyere fordi samtlige studieprogram får besøk av fagstaben i løpet av INNStart. Der 
presenterer de ansatte seg, forteller om sitt fagområde, og når studentene vil møte på dem i 
undervisningssammenheng. Tidligere år het det «…å bli kjent med undervisere…», men 
endringen til «…å møte…» ser ikke ut til å stemme bedre med studentenes opplevelse. 3,8 er i 
tillegg laveste score ved HINN. Kan det ha noe å gjøre med at AMEK også har HINNs laveste 
gjennomsnittsalder hos studentene? At å møte en underviser har en noe annen form enn i 
videregående skole? 
Behov: 
(Har fakultetet behov som følge av situasjonsbeskrivelsen over som ikke dekkes av 
eksisterende ressurser?) 
Tiltak:  
(Hvilke tiltak vil man sette i gang for å møte utfordringene beskrevet i situasjonsbeskrivelsen?) 

• Lokale studiestartundersøkelser vurderes 
• Sette oss inn i om EvaluationKit kan være et godt verktøy 
• Forbedre lokale oppstartskurs i studieteknikk og forankre de bedre i kollegiet 
• Knytte bibliotekskurs i akademisk skriving til øvrig faglig aktivitet 
• Tredele oppstartsprogrammet ved Spillskolen, og forankre programmet bedre i 

fagstab 
 

Undervisning og 
studiearbeid  

Studentene skal utvikle gode strategier for å tilegne seg ny 
kunnskap.  

Indikatorer: 
Tallene i parentes er fra 2021 for sammenligning 

 

Forventninger (Sbar) 3,9 (3,7) 

Tilbakemelding og veiledning (Sbar) 3,3 (3,4) 
Tidsbruk på læringsaktiviteter organisert av institusjonen (Tableau: 
Tidsbruk organisert) 19,3 (18,7) 

Tidsbruk på egenstudier (Tableau: Tidsbruk ikke organisert) 18,4 (18,3) 

K3 

Evaluering: 
(Evaluer tidligere års tiltak (fakultetsrapport/kvalitetsrapport), inkludert tiltak som har 
betydning for fakultetsnivå fra handlingsplan i tilknytning til periodisk evaluering av 
studietilbud) 
Ped. rådgiver tar initiativ til et lite pedagogisk prosjekt ved Spillskolen for at studentene i 
større grad skal oppleve å bli stilt forventninger til.  
Spillskolens fagstab har hatt en høyere bevissthet på å uttrykke faglige forventninger ovenfor 
studentene. Men forbedringen av score er likevel ganske beskjeden.  
 
Vi opprettholder og uttrykker forventninger om at studentene skal slå på kamera ved digital 
undervisning. Instituttledere og undervisningsledere får et ansvar for å jevnlig sjekke med 
fagstaben om hvordan dette utvikler seg. 
Vi kan ikke si at vi har funnet løsningen på dette problemet. Foreleserne har tatt opp 
forventningene med studentene i mange sammenhenger på ulikt vis, med varierende hell.  
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Fortsatt og utvidet bruk av metoder for å styrke studentens forståelse av studentrollen. 
Spillskolen spesielt har jobbet med klassene for å styrke forståelsen av studentrollen, og 
opplever at dette er blitt bedre gjennom tiltaket.  
 
Fakultetet må jobbe videre med å få SPU-møtene til å fungere etter hensikten. 
Instituttene har lykkes å finne en god form på SPU-møtene. Der studentene tidligere tok med 
svært klassespesifikke problemer inn i møtet, er det nå blitt en forståelse for at disse sakene 
tas opp i klassemøter, og at SPU forbeholdes mer overordnede saker. 
Situasjonsbeskrivelse: 
(3. Beskriv utfordringer som er grunnlag for behov og tiltak  
(4. Er det noe som fungerer bra som dere ønsker å dele?) 
-  
En refleksjon ved Spillskolen er at enkelte lave score ved Stud.bar. kan være påvirket av 
uheldige klassemiljøer. De har observert en utvikling av «ukultur», med en forestilling om at 
fagansatte ikke er opptatt av, og ikke har forventninger til studentene. Spillskolen har derfor 
jobbet bredt med utvikling av klassemiljøene, og ser en forbedring. Men vi fortsetter dette 
arbeidet, da vi antar at det krever et kontinuerlig fokus. 
 
Vi erfarer at enkelte av de tillitsvalgte studentene har en noe fordreid oppfatning av hva 
rollen innebærer. Dette kan ses i sammenheng med forrige avsnitt. Det skal sies at de aller 
fleste gjør en fin jobb som tillitsvalgt for sin klasse. Men de få unntakene kan skape mye støy, 
uro og konstruerer en ikke-eksisterende motsetning mellom skole, ansatte og studenter. 
Klassemiljøene påvirkes naturlig nok av den tillitsvalgtes væremåte. Det siste eksempelet fra 
Hamar involverte en STINN-representant som oppfordret tillitsvalgte studenter ved 
Spillskolen til å opponere i stedet for å gå i dialog, slik Spillskolen forstod det. Det er bra at 
studenter hever stemmen der det er på sin plass, og det skal vi tåle som institusjon. Men vi 
stiller oss spørrende til om opplæringen av tillitsvalgte har et tilstrekkelig fokus på rollen som 
tillitsvalgt, på hva som er mandatet, hvilke typer saker man løfter, og hensiktsmessige måter å 
gjøre det på. 
 
I likhet med hele sektor har vi erfart at studentene slår av kamera ved digital undervisning. 
Det oppleves som svært tungt å forelese for en «svart vegg». Det er lite nonverbale 
tilbakemeldinger, som forelesere er avhengige av for å tilpasse kommunikasjonen. I tillegg er 
studentene mindre verbale digitalt. De mest aktive studentene i det fysiske klasserommet er 
også de som tar ordet i størst grad digitalt. Men de forteller også at det er vanskeligere å ta 
ordet på Zoom eller Teams, at terskelen blir høyere. Problemstillingene er godt kjent og mye 
er skrevet om temaet, uten at problemet er helt løst. Her og nå situasjonen er at vi ikke 
foretar oss noe med det, da vi er tilbake til fysiske møter. Kommer vi i en liknende situasjon 
senere har vi et annet utgangspunkt for å finne løsninger. 
 
Alle fem BA-programmer ved AMEK skal gjennomgå periodisk studieprogramevaluering i løpet 
av studieåret 2022-23. Vi ser frem til dette, og regner med at vi får noen nye perspektiver på 
våre utdanninger i løpet av den neste rapporteringsperioden, som sannsynligvis igjen vil føre 
til større eller mindre revisjoner av BA-programmene. 
 
Vi vil jobbe med å ansvarliggjøre og aktivisere studentene i større grad, og vil etablere 
kollokviegrupper ved Spillskolen som et ledd i dette arbeidet. 
Behov: 
(Har fakultetet behov som følge av situasjonsbeskrivelsen over som ikke dekkes av 
eksisterende ressurser?) 
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Hvordan kan fakultetene få et godt innblikk i kursene for tillitsvalgte? Og finnes det noen 
måte å koble denne opplæringen til de fagmiljøene klassene tilhører? Kan vi skape en felles 
grunn med samarbeid som hovedfokus? 
Tiltak:  
(Hvilke tiltak vil man sette i gang for å møte utfordringene beskrevet i situasjonsbeskrivelsen?) 

• Gjennomføre periodisk studieprogramevaluering 
• Jobbe videre med utvikling av klasse- og læringsmiljøer 
• Jobbe med forventningsavklaringer i starten av emnene, og rutine og info underveis 
• Samarbeide med studenttjenesten og opplæringsprogrammet for tillitsvalgte 
• Etablere kollokviegrupper på 1. året ved Spillskolen 

 

Studentenes 
læringsutbytte  

Høgskolen skal tilby utdanning med effektiv gjennomføring og 
godt samsvar mellom læringsutbyttebeskrivelser og 
undervisning, veiledning og vurdering.  

Indikatorer: 
Tallene i parentes er fra 2021 for sammenligning 
 
Gjennomstrømming 3-årig bachelor (T) 65,41% (64,78%) 

Frafall 3-årig bachelor (T) 22,01% (22,01%) 

Antall kvalifikasjoner 3-årig bachelor (T) 104 (103) 

Gjennomstrømming 2-årig master (T) - 

Frafall 2-årig master (T) - 

Antall kvalifikasjoner 2-årig master (T) - 
Andelen ph.d.-kandidater som gjennomfører innen seks år - 
Antall avlagte doktorgrader 0 

Strykprosent studieprogram (T) 3,8% (3,7%) 

Vurderingsformer (Sbar) 3,9 (3,8) 

K4 

Evaluering: 
(Evaluer tidligere års tiltak (fakultetsrapport/kvalitetsrapport), inkludert tiltak som har 
betydning for fakultetsnivå fra handlingsplan i tilknytning til periodisk evaluering av 
studietilbud) 
Vi viderefører tiltak med lærings- og studentassistenter med fokus på å forebygge frafall 
gjennom faglige og sosiale aktiviteter 
Den ekstraordinære tildelingen fra KD ble benyttet i henhold til bestemmelsene. Med den nye 
regjeringen ble det noe enklere å benytte midlene på en måte som traff bedre på student-
gruppenes behov. Fakultetet fant det nødvendig å putte egne midler inn i aktivitetene i tillegg, 
siden KD-midlene i hovedsak skulle gå til lønn. 
 
Vi gjør nye fremstøt for å rekruttere studentassistenter for studentgruppen som har støtte 
fra NAV 
Det viser seg å være vanskelig å rekruttere SA til en slik type oppfølging. Vi holder fokuset 
oppe for neste studieår. 
 
Forbedring og full innføring av en årlig utviklingssamtale som et tilbud for alle studenter 
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Utviklingssamtalen er blitt et godt virkemiddel som også studentene gir positive 
tilbakemeldinger på. Tiltaket videreføres og utvides. 
 
Vi vil sette opp internseminarer for å skape en felles forståelse av utviklingssamtalen blant 
fagansatte. 
Tiltaket ses i sammenheng med forrige punkt. Tiltaket ble ikke rullet ut i den grad vi hadde 
sett for oss, og da ble det heller ikke hensiktsmessig å lage et felles seminar. Fagansatte for 
klassene som ble omfattet av ordningen gjennomgikk egne små seminarer i forkant av 
utviklingssamtalene. 
Situasjonsbeskrivelse: 
(3. Beskriv utfordringer som er grunnlag for behov og tiltak  
(4. Er det noe som fungerer bra som dere ønsker å dele?) 
 
AMEK er ikke fornøyd med et frafall på 22%, selv når vi sammenligner oss med 27% for HINN 
samlet ved BA-programmene, og vil jobbe videre for å redusere frafallet. Vi ser at frafallet 
varierer betydelig mellom de ulike BA-programmene; fra 3,33% ved TV-teknikk til 46,15% ved 
VISIM. Disse to studiene har ulike finansieringskategorier og faglig innhold, så dette må ikke 
tolkes som kvalitetsforskjeller. VISIM har et stort innslag av matematikk og programmering, 
fag med høyt frafall nasjonalt. Individuelle samtaler med studentene er et tiltak i denne 
sammenhengen, se beskrivelse litt lenger ned. 
 
Det er fortsatt føringer på bruken av KD midler som gjør at AMEK må sette av egne midler til 
gjennomføring av aktiviteter. 85 % skal gå til lønn, mens studentenes ønsker går mer i retning 
av faglige-sosiale aktiviteter som har en priskostnad i seg selv. Vi diskuterer også balansen 
som kan forrykkes av KD-midlene. Hvis studentene venner seg til at enhver innsats for et 
fellesskap skal lønnes, vil det kunne få konsekvenser for frivillighet i ettertid. Vår pedagogikk 
dyrker læringsfellesskap og kunnskapsoverføring mellom studenter. Det fungerer fint i fag 
med stort omfang av erfaringslæring og ferdighetstrening. En bekreftelse på at vi lykkes med 
dette er den vanlige kommentaren fra uteksaminerte studenter, de sier at de har lært mer av 
medstudenter enn av lærere. Dette ønsker vi å bevare, og bruker derfor avlønning med stor 
varsomhet.  
 
Enkelte studenter ved Spillskolen får støtte fra NAV for å ta en høyere utdanning. Det kan 
dreie seg om studenter med spesielle behov, og det kan være krevende for en 
studentassistent uten relevant kompetanse å følge opp. Vi ser videre på ordningen og vil 
evaluere den i løpet av neste studieår. 
 
Instituttene har funnet ulike løsninger på veiledningssamtaler med studentene. Hensikten 
med samtalen er å forebygge frafall og hjelpe den enkelte student å benytte studietiden best 
mulig. Ved Spillskolen er individuelle samtaler et tilbud der studentene tar kontakt og ber om 
en slik samtale. Spillskolen tar initiativ der de fanger opp at enkeltstudenter er i ferd med å 
falle fra, eller sliter med andre forhold. TV-skolen har utviklet en samtalemetodikk der 
samtlige studenter i en klasse for invitasjon til samtaler i løpet av en kort tidsperiode. 
Ordningen er blitt rullet ut gradvis og skal etter planen omfatte alle BA-løp og klassetrinn ved 
TV-skolen etter hvert. Seminarer avholdes fortløpende der nye klasser omfattes av ordningen. 
For fakultetet samlet er det en ambisjon at alle studenter får mulighet til individuelle årlige 
samtaler.  
 
AMEK har som kjent ingen egne MA- og Phd.programmer, men vi vil i løpet av studieår 2022-
23 arbeide for å knytte oss til filmskolens etablerte løp. 
Behov: 
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(Har fakultetet behov som følge av situasjonsbeskrivelsen over som ikke dekkes av 
eksisterende ressurser?) 
Tiltak:  
(Hvilke tiltak vil man sette i gang for å møte utfordringene beskrevet i situasjonsbeskrivelsen?) 

• Suppleringsmidlene fra KD brukes videre gjennom studieåret 2022/23 
• Utviklingssamtaler tilbys samtlige studenter på alle studieår ved Spillskolen 
• Utviklingssamtalen utvides til enda et BA-løp ved TV-skolen 
• AMEK lyser ut to phd-stipendiatstillinger knyttet til henholdsvis spill og tv 
• Vi gjør nye fremstøt for å rekruttere studentassistenter for studentgruppen som har 

støtte fra NAV 
 

Studentenes læringsmiljø   Høgskolen skal ha et godt læringsmiljø.  
Indikatorer: 
Fysisk læringsmiljø og infrastruktur (Sbar) 3,8 (-) 
Organisering (Sbar) 3,4 (3,4) 
Medvirkning (Sbar) 3,2 (3,1) 

Faglig og sosialt miljø (Sbar) 3,6 (3,8) 

Jeg har blitt inkludert i et sosialt felleskap i tilknytning til studiet 
og/eller på studiested (SSU). 4,3 (4,0) 

K5 

Evaluering: 
(Evaluer tidligere års tiltak (fakultetsrapport/kvalitetsrapport), inkludert tiltak som har 
betydning for fakultetsnivå fra handlingsplan i tilknytning til periodisk evaluering av 
studietilbud) 
Prosjektet med fiberforbindelse mellom Film-, TV- og Spillskolen fullføres i løpet av 2022 
Det finnes nå fibernett mellom instituttene som muliggjør både samarbeid på tvers av 
instituttene, og for utnyttelse av tekniske spesialrom på tvers av studiestedene Hamar og 
Lillehammer. 
 
Digitale klasseromssystemer installeres som test ved Hamar og Lillehammer for digital og 
dobbeltsporet undervisning 
Begge de to store undervisningsrommene ved Spillskolen på Hamar er godt utstyrt for digital 
undervisning. På TV-skolen, Lillehammer, er det bare de to konferanserommene som er blitt 
oppdatert.  Klasserommene må vente til neste studieår.  
 
Ansette eksamensmedarbeider ved AMEK Lillehammer fra høst 2021 
Dette ble gjennomført i henhold til planen, men vi ser at vi fortsatt har utfordringer på 
området. Vi sier mer om dette under situasjonsbeskrivelsen. 
 
Spillskolen etablerer studieprogramkoordinator som funksjon ved begge BA-programmer, 
og setter av 170 timer pr Ba-program for å styrke kontakten mellom studenter, undervisere 
og SPA. 
Tiltaket ble gjennomført, og vi forventer at dette vil påvirke studentenes opplevelse av bedre 
organisering, medvirkning og tettere kontakt med skolen i årene fremover. 
 
TV-skolen tester ut Farmers Wife som et digitalt organiseringsverktøy. 
Verktøyet ble testet ut, se mer om erfaringer under situasjonsbeskrivelsen. 
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Vi vil se på organiseringen av Canvasrommene, og undersøke om det er et opplæringsbehov 
blant fagansatte. 
Vi ser at Canvasrommene brukes litt ulikt innen fagstaben. Det har ikke vært mange klager fra 
studenter, og heller ikke meldt inn behov fra fagstab om mer opplæring. Det kan tyde på at 
både studenter og ansatte er blitt så familiære med Canvas at det fungerer tilstrekkelig. 
 
Bevissthet rundt «re-boarding» av studenter løftes i ulike fora 
Dette tiltaket var en direkte følge av covid-19. Mange studenter kjente ikke sitt egentlige 
studium i særlig grad, og de måtte på sett og vis «starte på nytt» etter pandemien. Vi har 
jobbet kontinuerlig med det vi kalte en «re-boarding», og opplever til en viss grad normalitet 
igjen. Men noe er likevel annerledes i ettertid, som vi antar kan være en effekt av pandemien. 
Situasjonsbeskrivelsen sier mer om dette. 
Situasjonsbeskrivelse: 
(3. Beskriv utfordringer som er grunnlag for behov og tiltak  
(4. Er det noe som fungerer bra som dere ønsker å dele?) 
 
Det mest prekære rundt fysisk læringsmiljø og infrastruktur ved AMEK er, som meldt i mange 
kanaler, plassproblemer og utdaterte fysiske rom. Dette gjelder både studiested Hamar og 
Lillehammer. Vi skriver ikke mer om dette i rapporten da prosessen går videre i andre 
sammenhenger, også KVU-planen og utfallet av Science Park. 
 
Dobbeltsporet undervisning oppleves av faglærerne som et tilbakelagt stadium, og ønsker 
ikke å bruke tid og fokus på å tilrettelegge for dette, som en del av infrastrukturen og det 
fysisk/digitale læringsmiljøet. Digitale klasseromssystemer vil heller få andre bruksområder 
enn som et digitalt tilbud for studenter som er andre steder. Det kan for eksempel være en 
gjesteforeleser digitalt fra utlandet, som ellers ikke ville kunne komme. 
 
Vi ansatte en ny eksamensarbeider på Lillehammer høsten 2021. Men vi opplever at det 
fortsatt er utfordringer knyttet til eksamen. Det gjelder alt fra informasjon til studentene, 
endringer av datoer, registrering eller mangler ved arbeidskrav og overholdelse av 
sensurfrister. Dette er interne forhold som vi selv må finne løsninger på. 
På Hamar har vi en velfungerende ordning med innleie av eksamenstjenester fra LUP. 
 
TV-skolen har en spesielt krevende logistikk, og har behov for et digitalt verktøy som kan 
håndtere kompleksiteten på en hensiktsmessig måte. Dette omfatter booking av utstyr, 
spesialrom, undervisningsrom og fagpersonell. TimeEdit er tidligere prøvd ut, men har ikke 
nødvendig funksjonalitet for oppgaven. Farmers Wife er et program som brukes av TV-
industrien for å håndtere en svært lignende logistikk. Vi skulle teste dette ut i samarbeid med 
filmskolen, men de trakk seg ut etter at de var blitt kjent med at den danske filmskolen hadde 
brukt programmet en periode og forkastet det. Brukerterskelen ble for høy, og det krevde for 
mye tidsressurser til å håndtere det. 
 
Selv om bruken av Canvas ikke er noen stor utfordring ved fakultetet, så mener vi at rommene 
med fordel kunne vært mer enhetlig brukt. Det vil gi en raskere orientering og en orden som 
kan bidra til å øke studentens opplevelse av en god organisering av studiene, et område som 
vi scorer forholdsvis lavt på i Sbar. 
 
Vi er tilbake i normal drift med fysisk undervisning etter pandemien, men noe er likevel 
endret. Erfaringer viser at studentene har vanskeligere for å samarbeide enn før pandemien, 
de blir lettere stresset, og sykefraværet øker ved motgang. Dette er ikke basert på 
strukturerte undersøkelser, men innmeldte hendelser fra fagstab. SHoT undersøkelsen 2022 
viser at studentenes trivsel og psykiske helse ser ut å ha blitt forverret under Covid-19. 
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Internasjonale undersøkelser viser det samme. Et forskningseksempel fra USA viser at 
amerikanske studenter er blitt «…moodier, more prone to stress, less cooperative and 
trusting and less restrained and responsible.» som følge av Covid-19. 
(https://news.fsu.edu/news/health-medicine/2022/09/28/fsu-researchers-find-pandemic-
altered-personality-traits-of-younger-adults/) 
Vi ønsker å jobbe med problematikken langs to spor, det ene er å jobbe systematisk med 
kulturbygging og relasjoner mellom studenter og mellom fagstab og studenter. 
Ansvarliggjøring av studentene blir en viktig del av dette arbeidet. Det andre sporet er å hente 
inn hjelp og kompetanse fra utsiden. AMEKs studier foregår i utstrakt gruppesamarbeid, så vi 
er helt avhengige av at studentene mestrer denne arbeidsformen. 
 
Organisering er en av AMEKs laveste score på 3,4. Ved BA i TV-teknikk scorer denne 
indikatoren bare 2,8. Her har TV-skolen meldt et behov for å gjøre noe med informasjonen til 
studentene. Vi ser ikke for oss at det er så mye å gjøre med kompleksiteten i organiseringen 
av studiet. Men vi kan gjøre mer med å vise studentene hvorfor det ofte blir endringer, å 
skape en større forståelse. Samtidig forsøker vi å holde endringer på et minimum. 
 
AMEKs forskningsaktiviteter har vokst jevnt gjennom flere år. Dette er veldig positivt i seg 
selv, men det har en konsekvens på utdanningssiden. Midlertidige erstatninger må dekke opp 
på undervisning, veiledning og sensur mens UFF-ansatte forsker. Dette påvirker flere av 
kvalitetsområdene, som organisering og endringer, påvirkning på kontinuitet og læringsmiljø. 
Midlertidig ansatte mangler ofte pedagogisk basiskompetanse, selv om mange av tross alt er 
dyktige på undervisningssiden. 
Behov: 
(Har fakultetet behov som følge av situasjonsbeskrivelsen over som ikke dekkes av 
eksisterende ressurser?) 
Tiltak:  
(Hvilke tiltak vil man sette i gang for å møte utfordringene beskrevet i situasjonsbeskrivelsen?) 

• Digitale klasseromssystemer installeres på TV-skolen 
• Forbedre eksamensrutiner ved TV-skolen  
• Kultur- og relasjonsbygging etter pandemien 
• Bygge kompetanse på hvordan vi kan møte dagens studenter på en bedre måte 
• Bedre rutiner for informasjon om endringer til studentene 

 

Studienes samspill med 
samfunn og arbeidsliv   

Studiene skal være relevante for, og stimulere samfunns- og 
arbeidsliv.   

Indikatorer: 

Tilknytning til arbeidslivet (Sbar) 3,4 (3,5) 

# fleksible studieprogram/ # studieprogram/ fakultet - 

K6 

Evaluering: 
(Evaluer tidligere års tiltak (fakultetsrapport/kvalitetsrapport), inkludert tiltak som har 
betydning for fakultetsnivå fra handlingsplan i tilknytning til periodisk evaluering av 
studietilbud) 
Vi arbeider videre med å finne ut hvordan vi kan øke andelen studentprosjekter, spesielt for 
BA i spillteknologi og simulering og for dokumentar/enkamerastudiene, i samarbeid med 
arbeidslivet. 
Studentene ved BA i spillteknologi og simulering oppfordres spesielt til å samarbeide med 
arbeidslivet i sine BA-prosjekter. Men vi opplever at de velger det trygge innenfor rammen av 
skolen.  
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Vi lykkes med å solgt inn en tv-serie til VG-TV, der hele produksjonen fra idé til ferdig program 
ble laget av studentene ved dokumentar/enkamerastudiene. 
 
Stimulere studentene ved BA i spillteknologi og simulering til å velge eksternt samarbeid 
med bransjen på studentprosjekter i tredje studieår. 
Studentene ved BA i spillteknologi og simulering oppfordres spesielt til å samarbeide med 
arbeidslivet i sine BA-prosjekter. Men vi opplever at de velger det trygge innenfor rammen av 
skolen. Vi fortsetter å oppfordre til dette. 
Situasjonsbeskrivelse: 
(3. Beskriv utfordringer som er grunnlag for behov og tiltak  
(4. Er det noe som fungerer bra som dere ønsker å dele?) 
TV-skolen arrangerte det vi kaller Brakdagen rundt studiestart 2021. Dette er en bransjedag 
hvor skolen, studentene og representanter fra tv-bransjen møttes til en faglig utveksling. 
Dette var svært vellykket, sett fra alles side, så vi vil jobbe for å etablere dette som en årlig 
bransjedag. 
Vi tenker å utvikle et lignende arrangement i februar som har fokus på praksis. Der vil 
representanter fra tv-bransjen, som er i posisjon til å tilby praksisplasser, og studentene få en 
felles møteplass. Studentene får presentere studentprosjekter og demonstrere sitt 
ferdighetsnivå, og praksisstedene kan beskrive ulike praksismuligheter.  
 
TV-skolen har utenom dette en utstrakt kontakt med tv-bransjen. Vi har et sted mellom 250 
og 300 dager i løpet av et år med gjestelærere fra produksjonsbransjen. Fagstaben er 
tilknyttet bransjen og gjør jevnlige produksjoner i det kommersielle markedet. 
Produksjonsselskapet NEP holder årlige kurs for våre flerkamerastudenter på spesialverktøyet 
EVS. Noen studenter jobber i tv-bransjen ved siden av studiene. 
 
Spillskolen arrangerte Exhibition Week for første gang i mai 2022. Opplegget var veldig bra og 
vi hadde mange interessante presentasjoner og forelesninger fra bransjen, både nasjonalt og 
internasjonalt, i tillegg til en god presentasjon av studentenes eget arbeid til industrien. Vi 
skulle gjerne sett at flere av studentene og fagstaben prioriterte å komme. 
 
Til tross for et svært utbredt samarbeid med relevante bransjer scorer vi bare 3,4 på 
tilknytning til arbeidslivet. Dette undrer vi oss over. Vi håper at periodisk 
studieprogramevaluering vil gi oss ny innsikt i hvordan vi skal forholde oss til arbeidslivet i 
studiene. 
Behov: 
(Har fakultetet behov som følge av situasjonsbeskrivelsen over som ikke dekkes av 
eksisterende ressurser?) 
Tiltak:  
(Hvilke tiltak vil man sette i gang for å møte utfordringene beskrevet i situasjonsbeskrivelsen?) 

• Etablere Brakdagen som en årlig bransjedag på Lillehammer 
• Etablere treffpunkt mellom skole/studenter og praksissteder på TV-skolen 
• Bedre informasjon gjennom studieåret om Exhibition Week til studenter og ansatte 
• Kartlegge og beskrive muligheter for samarbeid med arbeidslivet i hvert enkelt emne 

ved Spillskolen 
 

Internasjonalisering   Høgskolens utdanninger skal ha en internasjonal profil, og sette 
kunnskap, erfaring og verdier i en internasjonal sammenheng.   K7 

Indikatorer:  
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Andel kvalifikasjoner med utveksling (T) 0 

#studieprogram med utvekslingsvinduer/ #studieprogram 5 
Evaluering: 
(Evaluer tidligere års tiltak (fakultetsrapport/kvalitetsrapport), inkludert tiltak som har 
betydning for fakultetsnivå fra handlingsplan i tilknytning til periodisk evaluering av 
studietilbud) 
Planlegging av felles FoU-prosjekter og samarbeid på studentprosjekter med University of 
York 
Tiltaket ble skadelidende og forsinket av koronasituasjonen. Det videreføres til neste studieår. 
 
Løfte fokuset på strategier rundt internasjonalt samarbeid i fakultetets ledergruppe 
Dette punktet er stadig en diskusjonssak  i ledergruppen, og vil få et ytterligere fokus post 
korona. 
Situasjonsbeskrivelse: 
(3. Beskriv utfordringer som er grunnlag for behov og tiltak  
(4. Er det noe som fungerer bra som dere ønsker å dele?) 
 
For internasjonale innreisende studenter tilbyr AMEK et årsstudium i AR/VR. Ettervirkninger 
av pandemien merkes tydeligst på dette studietilbudet. Vi hadde for få søkere til å kunne 
starte opp dette for høsten 2022, men det ikke var noe problem å fylle studieplassene før 
pandemien. Akkurat nå er litt uklart hvordan vi skal gripe dette an, for AR/VR tenkes integrert 
i ny MA. Søknaden sendes etter planen i løpet av 2023. Da blir det en avveining om hvor store 
ressurser som skal settes inn på markedsføring av årsstudiet. 
Det planlagte MA-studiet vil være et engelskspråklig tilbud for både norske og internasjonale 
studenter. Spillskolen tilbyr i tillegg et engelskspråklig MOOC innen spill. 
 
AMEK har også følgende internasjonale emner på TV-skolen: Video Production, Contemporary 
Scandinavian Fiction og Visual Sociology.  
 
I takt med at alt åpner opp igjen har flere studenter ved Spillskolen meldt interesse for 
utveksling. Vi har nå også fått en ny person inn i 50% stilling som kan følge opp dette som ny 
internasjonal koordinator, og som allerede er i dialog med flere skoler om å etablere nye 
utvekslingsavtaler. 
Ved TV-skolen er situasjonen et litt annen. Studentene her søker seg til verken tradisjonell 
utveksling eller praksisplass. Grunnen er hovedsakelig at de ønsker å benytte 
utvekslingsvinduet i 4. semester til å være i praksis hos norske mediebedrifter for å bygge 
nettverk og for å få vist frem sine kvalifikasjoner for potensielle arbeidsgivere. For TV-skolen 
må vi tenke internasjonalisering på en annen måte. 
 
Vi etablerte kontakt med University of York for en tid tilbake, og kontakten er blitt revitalisert 
etter en stille periode under pandemien. En fagansatt har inngått en avtale om å jobbe som 
utvekslingsforeleser ved UoY høst 2023.  
 
TV-skolen tar et initiativ med europeiske tv-utdanninger for å beskrive felles kunnskaps og 
ferdighetsnivåer, en harmonisering av nivåer, som igjen kan gi utvekslingsmuligheter vi 
tidligere ikke har hatt. 
 
TV-skolens samarbeid med China Women Film Festival, Beijing Film Academy, Hong Kong City 
University vil fortsette ut 2023. 
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Samarbeidet vi har hatt med Utrecht om filmmusikkomposisjon har vært dødt det siste året. 
Grunnen er at kontakten og aktiviteten har vært gått gjennom ildsjeler, og fagpersonen ved 
AMEK er pensjonert. Dette viser hvor sårbare slike samarbeid kan være. Vi avventer en 
avgjørelse på fremtiden til betalingsstudiet i filmmusikkomposisjon ved Lillehammer, før vi 
følger opp dette samarbeidet. 
Behov: 
(Har fakultetet behov som følge av situasjonsbeskrivelsen over som ikke dekkes av 
eksisterende ressurser?) 
Tiltak:  
(Hvilke tiltak vil man sette i gang for å møte utfordringene beskrevet i situasjonsbeskrivelsen?) 

• Løfte fokuset på strategier rundt internasjonalt samarbeid i fakultetets ledergruppe 
• Inngå utvekslingsavtaler mellom Spillskolen og utenlandske skoler 
• Pleie kontakten med universitetet i York for samarbeid i 2023-24 
• Besøke UWE of Bristol for å kartlegge mulig samarbeid innen tv-utdanninger 
• TV-skolen tar initiativ til en harmonisering av nivået på europeiske tv-utdanninger 

 

 

Utvikling og ledelse av 
studieprogrammene  

Studieprogrammene skal ledes effektivt og sikre kontinuerlig 
forbedring.  

Indikatorer:  
Jeg går på det studieprogrammet jeg helst vil gå på (Sbar) 4,4 (4,5) 

Jeg er, alt i alt, tilfreds med studieprogrammet jeg går på (Sbar) 3,8 (4,1) 
IKT-tjenester (f.eks. læringsplattformer, programvare og PC-tilgang) 
(Sbar)  3,7 (-) 

K8 

Evaluering: 
(Evaluer tidligere års tiltak (fakultetsrapport/kvalitetsrapport), inkludert tiltak som har 
betydning for fakultetsnivå fra handlingsplan i tilknytning til periodisk evaluering av 
studietilbud) 
Periodisk studieprogramevaluering gjennomføres for BA i Spillteknologi og simulering, BA i 
Animasjon og digital kunst og emnet Visual sociology. 
Evalueringene ved Spillskolen ble utsatt til inneværende år. Dette skyldes summen av alle 
etterslep fra pandemien.  
 
Fakultetet sender prodekan for utdanning og begge undervisningsledere på HINNs nye kurs i 
utdanningsledelse. 
De tre nevnte gjennomførte kurset i utdanningsledelse, og inngår i arbeidet med å 
profesjonalisere området. 
 
Spillskolen vil i samarbeid med studentene utarbeide rutiner for å styrke kommunikasjonen. 
Dette har vi jobbet med gjennom året og ser forbedringer av tiltaket. Fysiske møter i 2. semester 
gjorde en forskjell, men også fordi koordinatorstillingen har begynt å fungere etter hensikten. 
Tilbakemeldingene fra studentene så langt har derfor vært positive og vi må jobbe for å 
opprettholde dette. 
 
TV-skolen innfører månedlige studieadministrative statusmøter på instituttet. 
Det er innarbeidet gode rutiner for dette nå. 
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Vi fortsetter planleggingen av ny MA i spillutvikling og interaktiv simulering. 
Søknaden ble avvist av Nokut våren 2022, arbeidet med endringer ble igangsatt men ble ikke 
ferdig til søknadsfristen 15. september. Tiltaket videreføres med planer om ny søknad i løpet av 
2023. 
 
TV-skolen fortsetter sitt utviklingsarbeid rundt en mulig etablering av et studium i SoMe-
produksjon. 
Det har ikke vært et systematisk arbeid rundt planer for et studietilbud i SoMe-produksjon. TV-
skolen har allerede i dag sprengt kapasiteten for hvor mange aktiviteter og studenter vi klarer å ha 
i våre studioer og spesialrom. Vi ser et behov og et marked for et slik studium, men de fysiske 
mulighetene henger sammen med utfallet av KVU-prosessen.  
 
SPA-rapportene for siste studieår vil behandles i SPU-møtene høsten 2021. 
Det er ikke klart om dette ble gjennomført og må følges opp igjen for neste studieår. 
 
Vi styrker fokus på gjennomføring av emneevaluering, inkludert økt svarprosent, og 
emneleders rapport.  
Dette viser seg å være litt tungt å forbedre. Vi ser små forbedringer for hvert år, men regner 
med at det tar mer tid enn et tiltak ett år kan oppnå. Arbeidet fortsetter. 
 
Studentdrevne redaksjonsgrupper for sosiale medier på alle enheter. 
Vi erfarer at det er enklere å rekruttere studenter til SoMe-redaksjonen ved TV-skolen. Og 
gruppen er svært dyktig. Vi vil fortsette å jobbe for å skape samme interesse ved Spillskolen. 
TV-skolens studenter kan bli en god inspirasjon i dette arbeidet. 
 
Rekrutteringskampanje rettet mot jenter til BA i spillteknologi og simulering. 
Ved siste rekrutteringskampanje var det et økt fokus på å få flere jenter til å søke.  
Situasjonsbeskrivelse: 
(3. Beskriv utfordringer som er grunnlag for behov og tiltak  
(4. Er det noe som fungerer bra som dere ønsker å dele?) 
Periodisk studieprogramevaluering ble skjøvet på som resultat av at mange prosesser ble 
skadelidende av pandemiperioden. Det betyr at alle 5 BA-programmer ved AMEK vil evalueres 
i løpet av studieåret 2022-23. Når det gjelder det enkeltstående internasjonale emnet Visual 
Sociology, ble det utsatt i påvente av engelske oversettelser av alle dokumenter. Nå viser det 
seg i ettertid at emnet gjennomføres for siste gang våren 2023. Da forsvinner hensikten med 
evaluering, og vi evaluerer derfor ikke. AMEK oppfatter emnet som perifert i 
studieporteføljen, men har vært vertskap for dette i noen år. Emnet er tett knyttet til Tine 
Blom og hennes kompetanse, og vi ser ikke for oss å forsøke å erstatte henne etter siste gangs 
gjennomføring. 
Årsstudiet i AR/VR skal også etter planen gjennom samme evaluering, men siden vi har planer 
om å tilpasse og integrere studiet i en MA i spill, er vi tilbakeholdne på å bruke ressurser på en 
slik evaluering. 
 
TV-skolen vil jobbe mer systematisk med sammenhengen mellom emneledelse og emnenes 
innhold, læringsutbytter og eksamensordninger. Her ser de behovet for en kompetanseøkning 
hos fagstaben. Det er også behov for en mer enhetlig gjennomføring av studentprosjekter, 
som benyttes utstrakt og tverrfaglig ved TV-skolen. 
 
Emneevalueringer er fortsatt et område for forbedringer ved fakultetet. Dette vil vi 
tematisere i forbindelse med forrige punkt. Noen fagansatte har gode rutiner og skriver 
reflekterte rapporter, som er gode utgangspunkt for justeringer av neste gangs gjennomføring 
av samme emne. Andre igjen viser liten interesse for evalueringene og må mases på gjentatte 
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ganger før de leverer et minimum, med ren rapportering og lite refleksjon. Mangelfulle 
emneevalueringer går i sin tur ut over undervisningsledernes SPA-rapporter, og dermed 
fakultetets kvalitetsrapport. Vi fortsetter arbeidet med å forankre kvalitetsarbeidet i hele 
fagstaben. Vi regner med at når man erfarer at dette er nyttige verktøyer for systematisk 
kvalitetsarbeid, så vil stadig flere gjøre arbeidet som en naturlig del av emneansvaret. Etter 
hvert. 
Vi må poengtere at de som ikke er systematiske i rutinene rundt emneevalueringer også er 
opptatt av studiekvalitet. De foretrekker gjerne andre måter å gjøre det på, men det blir ofte 
ikke dokumentert eller synlig for andre. 
 
Jenter er underrepresentert ved BA i spilldesign og simulering. Vi vil holde et systematisk 
fokus på å øke andelen jenter da vi antar at dette skyldes klassiske kjønnsmønstre. I 
markedsførings-materiell lar vi jentene ved studiet være ambassadører for studiet. Og vi 
henvender oss tydeligere til jentene. 
Behov: 
(Har fakultetet behov som følge av situasjonsbeskrivelsen over som ikke dekkes av 
eksisterende ressurser?) 
Tiltak:  
(Hvilke tiltak vil man sette i gang for å møte utfordringene beskrevet i situasjonsbeskrivelsen?) 

• Periodisk studieprogramevaluering gjennomføres for alle 5 BA-programmer ved 
AMEK 

• Søknad om MA i spillutvikling og interaktiv simulering sendes i løpet av 2023 
• Arrangere seminar for emneledelse  
• Tematisere spesielt arbeidet med emneevaluering 
• Styrke arbeidet med å rekruttere studenter til SoMe-arbeid ved Spillskolen 
• Rekrutteringskampanje rettet mot jenter til BA i spillteknologi og simulering fortsetter 

 

Spesifikke utfordringer for 
inneværende år. Se nettside for 
detaljer 
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Vedlegg 3. Kvalitetsrapport 2022 for DNF 
Den norske filmskolen (DNF) 

 

Fagmiljøenes faglige og 
pedagogiske kompetanse   
 

Fagmiljøene skal holde et høyt internasjonalt nivå innen 
forskning og utdanning.  

Indikatorer: 
# faglig tilsatte med førstekompetanse/ # faglig tilsatte/ fakultet 21 / 24 / Dnf 

# faglig tilsatte professorer og dosenter/ # faglig tilsatte/ fakultet 9 / 24 / Dnf 

# midlertidig faglig årsverk (eks. åremål)/ # faglige årsverk/ fakultet 1 / 15,5 / Dnf 

# studenter (heltidsekvivalenter)/faglig årsverk/fakultet 62-104 / 15,5 / Dnf 

# publiseringspoeng / # faglig årsverk/ fakultet IA 
# faglig årsverk som har gjennomført Pedagogisk basiskurs/ # faglig 
årsverk / fakultet 11 / 15,5 / Dnf 

# faglig årsverk som har dokumentert pedagogisk portefølje/ # faglig 
årsverk / fakultet IA 

# faglige årsverk vurdert som faglig merittert underviser/fakultet  IA 
Evaluering: 
Filmskolen fortsetter å ha et tilfredsstillende høyt nivå på fagmiljøets faglige og pedagogiske 
kompetanse. I løpet av 2022 har det også kommet ansettelser som fyller stillinger som i 
skoleåret 2021-22 var bekledd av vikarer som vil bidra til både stabilitet og kontinuitet. 
 
Totalt 17 personer, som utgjør 11 årsverk, har dokumentert pedagogisk kompetanse, enten 
gjennom å ha fulført internt kurs eller annen godkjent opplæring. Ytterligere 2 personer (1,1 
årsverk) er per desember 2022 i sluttfasen av slik opplæring, mens de resterende har alle 
meldt interesse for neste gjennomføring av kursing. 
 
I fjor skrev vi, «Samlet sett er skolens fagmiljø høyt kompetent på alle områder, og helt unikt, 
ikke bare på HINN men også som det eneste fagmiljøet i Norge med denne samlede 
kompetansen innenfor kunstfaget film.», og dette gjelder fremdeles. 
 

K1 

Situasjonsbeskrivelse: 
Vi har valgt å stryke «inkl. åremål» fra indikator om midlertidige årsverk, da åremål ikke bør 
defineres som midlertidig ansettelse. Å endre dette i forbindelse med denne rapporten vil gi 
et misvisende bilde av fagmiljøets sammensetting og samtidig markere en politisk holdning til 
definisjon av midlertidige ansettelser som Filmskolen (som flere andre kunstutdanninger) 
opplever som meget problematisk. 
 
Vi har også hentet statistikk fra Filmskolens egen oversikt da tall fra DBH er ikke pålitelige. Det 
er også uklart om stipendiater skal regnes med eller ikke, og vi har valgt å utelate dem. 
Tallene er oppdatert for 15.12.2022. 
 
Antall studenter per faglig ansatt er også en upresis indikator for Filmskolens studier. For det 
første har denne typen erfaringsbasert kunstfaglig utdanning typisk et meget lavt studenttall 
per faglig ansatt, og Filmskolen er intet unntak her. I tillegg, siden det er opptak hvert annet år 
på 3-årig bachelor endres totaltallet på studenter drastisk fra studieår til studieår. I 2021-22 
var det et kull på hhv. BFA og MFA. Våren 2022 avla et nytt kull på bachelor sin eksamen, og 
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totaltallet for skoleåret 2022-23 vil derfor bli 62 med samme antall faglige årsverk. I tillegg 
kommer en «ekstra» student på master, som er integrert i skolens miljø og deltar i mange 
fellesemner, men er formelt registrert ved Norges Musikkhøgskole som student i 
filmkomposisjon. 
 
1. mars 2022 tiltrådde Eli Bø som ny dekan ved Filmskolen, og for første gang har fakultetet en 
dekan med både omfattende kunstnerisk produksjon og god innsikt i og erfaring med 
kunstfaglig høyere utdanning. Dette vil påvirke spesielt utviklingen av KU innenfor faglige 
stillinger. Samtidig ble en del prosesser varslet i forrige kvalitetsrapport forsinket i overgangen 
mellom utgående og ny dekan. 
 
Behov: 
De siste 2-3 årene har Filmskolen hatt utvikling av kunstnerisk utviklingsarbeid for fagansatte 
og i tilknytting til utdanningene. Bakgrunnen for dette er forklart i fjorårets kvalitetsrapport. 
 
Dette omfatter flere ledd, og er et prosjekt i utvikling. To viktige deler av denne utviklingen 
kom på plass gjennom 2022: godkjenning av ph.d. i KU i film og audiovisuelle kunstformer og 
revidering av bachelor i film og audiovisuelle kunstformer. Førstnevnte forventes å bli en 
pådriver av KU innenfor fakultetets rammer, mens sistnevnte skal kunne bidra til at 
fagansattes tid, som i dag er stort sett bundet opp til undervisning, kan frigjøres til å utvikle og 
gjennomføre KU-prosjekter samt til deltakelse i forskergrupper. 
 
Gitt signaler fra departementet både om finansieringsendringer og endringer i bruk av åremål 
innenfor kunstfaglige utdanninger er det et sterkt behov i 2023 for å begynne endringer i 
stillingsstrukturen på Filmskolen. Vi skal både finne rom for KU innenfor samme (eller 
muligens reduserte) økonomiske rammer og det er behov for å gjennomgå bruken av åremål 
for å forgripe en eventuell innstramming i bruk av åremål i kunstutdanninger. Samtidig er det 
viktig for etablering av en kontinuitet i både pedagogisk arbeid og KU at det etableres noen 
faste faglige stillinger som kan bidra til utvikling over tid. 
  
Tiltak:  

- Overføre personalansvar for fagansatte fra dekan til prodekanutdanning i løpet av 
våren 2023 

- Sikre fortsatt satsning på høyt kvalifiserte filmskapere som undervisere 
- Utvikle klare kriterier for sakkyndig vurdering av søkere til faglige stillinger 
- Utarbeide en ny arbeidstidsordning som omfatter mer formalisert KU i stillingene 
- Igangsette ph.d. i KU og rekruttere stipendiater som både arbeider med innovative 

prosjekter og kan bidra til skolens utdanninger 
- Igangsette ny BFA til kull 14 som starter høsten 2023 og følger revidert studieplan 
- Revidere MFA fra erfaringsbasert master til 3+2 modell med naturlig overgang fra 

bachelor til master 
- Igangsette forskergrupper 
- Videreutvikle støtteapparat for å søke ekstern finansiering til både undervisning og KU 

og øke bevisstheten av behov for dette blant fagansatte. 
 

 

Startkompetanse og 
studiestart  

Studentene skal få et godt møte med høgskolen for å legge 
grunnlaget for mestring i studiene.  K2 

Indikatorer:  
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Den faglige aktiviteten har motivert meg til innsats (SSU). IA 

Den faglige aktiviteten kom raskt i gang (SSU). IA 

Jeg fikk mulighet til å møte undervisere under INNStart/studiestart 
for mitt studium (SSU). IA 

Jeg fikk mulighet til å bli kjent med mine medstudenter under 
INNStart/ studiestart for mitt studium (SSU). IA 

Fadderuka:  

Jeg ble kjent med en eller flere av mine medstudenter (SSU) IA 

Jeg ble bedre kjent med stedet hvor mitt studiested ligger (SSU) IA 

Jeg følte meg sosialt trygg (SSU) IA 

Evaluering: 
Høsten 2021 var fremdeles noe preget av koronapandemien. For Filmskolen betød det at det 
returnerende kullet på bachelor, kull 12, gikk inn i sitt 3. skoleår med noe etterslep. Dette ble i 
hovedsak adressert ved at skoleåret ble utvidet med 4 uker — to i starten av høstsemesteret 
2021 og to i forlengelse av vårsemesteret 2022. 
 
Førsteårskullet, kull 13, startet til normal studiestart, og fulgte et opplegg som lignet mer på 
normalen, men med en del tilpasninger som bruk av munnbind og avstandskrav mellom 
individer. 
 
Tiltak i skoleåret 2021-22 har også handlet om beredskapsplaner i forhold til pandemien. 
Studentene sier de er fornøyde med møtet med skolen og at de blir motivert av undervisning 
og oppgaver. Det har tidvis vært et tungt studieår på grunn av usikkerhet knyttet til 
koronapandemien og muligheter for å gjennomføre fellesøvelsen i semester 2 og eksamen i 
semester 6. Dette ble gjennomført til tross for et stort antall syke studenter og innleide 
fagfunksjoner da produksjonene av eksamensfilmene i bolk 1 traff toppen av omikronbølgen i 
januar/februar 2022. Tiltakene med innleid personale og smittevernsekspertise var nødvendig 
for å sikre studentene kunne gjennomføre eksamensproduksjonene sine, men innretningen 
på tiltakene falt utenfor studentstøttepakken HINN innførte og har dermed hatt stor 
økonomisk konsekvens. Fakultetet opparbeidet et stort underskudd i 2021 og 2022 i stor grad 
knyttet til sikring av studieprogresjon for studentene. 
 
Studentene i kull 13 (førsteårsstudentene) ble satt inn som assistenter for kull 12 på eksamen 
for å hjelpe til med å få eksamen gjennomført, til stort læringsutbytte for de som deltok i 
dette. 
 
Mangel på hovedlærer på produsentlinjen har ført til at produsentstudentene kull 13 til tider 
har følt at de ikke har fått en personlig utvikling som forventet i møte med skolen. Samtidig 
har faglig innhold i undervisningen hatt et normalt høyt nivå. 
 
Utover dette har de utenlandske (hovedsakelig danske) studentene på BFA-studiene 
gjennomført en egen evaluering om hvordan de opplevde både søknad/opptaksprosessene 
våren 2021 samt studiestart høsten ’21. Her påpekes, blant annet, noen hull i 
kommunikasjonen mellom SAFT og Filmskolens opptaksteam. Det oppleves også som 
forvirrende for dem at de får informasjon fra HINN og med HINNs logo når de ikke er 
interessert i å søke seg til en norsk høgskole. De opplever også at Dnf/HINNs 
kommunikasjonsrutiner for bekreftelse for tildelt studieplass ikke dekker det de trenger for å 
kunne søke det danske SU (tilsvarende Lånekasse). 
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Situasjonsbeskrivelse: 
Filmskolens studenter er engasjerte og motiverte, noe som gir dem et større behov for 
informasjon og kommunikasjon rundt beslutninger enn de fleste andre studentgrupper. De 
forholder seg først og fremst til fakultetets administrasjon og faglig ledelse ved 
studieprogrammene. Videre uttrykker de behov for å være i direkte og regelmessig dialog 
med Filmskolens dekan, noe som gjør dekanstillingen både attraktiv og krevende. 
 
Studiestart 2021 var fremdeles noe preget av koronatiltak i samfunnet, noe som påvirket 
både oppstart for nytt kull og oppstart for de returnerende kull på BFA og MFA. Høsten 2022 
og det kommende skoleåret 2023-24 vil (forhåpentligvis) bli mer normale og gi et bedre bilde 
av situasjonen. 
 
Behov: 
Som nevnt ovenfor var 2021-22 preget av en rekke dyre tiltak som var nødvendige for å sikre 
gjennomføringen av eksamensproduksjonene. Disse har hatt store negative utslag på 
driftsøkonomien på bachelor og master da HINNs beslutning om hvordan studentmidlene fra 
KD skulle anvendes utelukket bruk på de tiltak som var nødvendig på Dnf. Dermed er det å få 
kontroll på økonomisk underskudd blitt det viktigste behovet for å sikre både studiestart og 
undervisning fremover. 
 
Utover det er det behov for å gjennomgå kommunikasjonsrutiner mellom SAFT og Dnf for å 
sikre utenlandske søkere får nødvendig informasjon. Videre må kommunikasjonsavdelingen 
og Dnf gjennomgå informasjon som presenteres på nettsider og ellers for å sikre alle søkere 
forstår både Dnfs plass i et internasjonalt utdanningslandskap og som fakultet ved HINN. 
 
Tiltak:  

- Fortsette intern oppfølging og evaluering av studiestart ved Dnf. 
- Evaluere rekrutteringsprosjekt fra sommer 2022, basert på effekten på søknader til 

studiestart 2023 
 

 

Undervisning og 
studiearbeid  

Studentene skal utvikle gode strategier for å tilegne seg ny 
kunnskap.  

Indikatorer: 
NB: for 2021-22 er det kun gjennomført Sbar på Dnf for master 

 

Forventninger (Sbar) 4,4 

Tilbakemelding og veiledning (Sbar) 4,4 

Tidsbruk på læringsaktiviteter organisert av institusjonen (Sbar) 14,9 

Tidsbruk på egenstudier (Sbar) 23,1 

K3 

Evaluering: 
Siden filmskolen har opptak hvert annet år blir Studiebarometeret sendt ut til 
Masterstudenter i oddetallsår, og bachelorstudenter i partallsår. For skoleåret 2021-22 er 
det dermed kun resultater for master. 
 
Filmskolens studier er ekstremt praktiske, erfaringsbaserte og bransjenære. Dette har 
kjennetegnet studiene siden starten og er fortsatt situasjonen. Studentene skal ikke 
forberedes på en akademisk karriere, men en kunstnerisk en — og alle aktiviteter skal 
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gjenspeile dette. Kunnskap er ikke et mål i seg selv, men et middel for å oppnå en dypere 
forståelse av kunstfeltet og egen kunstnerisk praksis. 
 
Skoleåret 2021-22 var preget av fortsatt koronatiltak, som påvirket gjennomføring av 
eksamensproduksjoner på både MFA og BFA, men med litt større økonomisk og praktisk 
utslag på bachelor. Videre har produksjonsaktiviteten på master økt noe, som fører til noe økt 
press på utstyr og økonomi. Samtidig har studiemiljøene lykkes med handlingsplanen fra i fjor, 
som var å gjennomføre både studier og produksjoner i en mer eller mindre normal situasjon 
samt å ha backupplaner som kunne iverksettes på kort varsel. 
 
Situasjonsbeskrivelse: 
Skoleåret 2021-22 inneholdt eksamensproduksjoner på både bachelor og master, samt en god 
del hinder og utgifter knyttet til koronatiltak. Kull 3 på master (2020-22) fikk muligheten til å 
gjennomføre mer omfattende produksjoner enn kull 2, mye på grunn av at det er både riktig 
og naturlig at masterstudenter på et kunstfaglig studium skal ha mulighet til å utøve en 
kunstnerisk praksis og kunstnerisk utviklingsarbeid på et nivå tilpasset forventningene til en 
master. Dette medfører økt press på skolens ressurser og økonomi, noe som det et nå tatt 
høyde for i kommende semester. Samtidig er det mulig at MFA kull 4 (2022-24) blir det siste 
kullet som utelukkende er basert på individuelt styrte prosjekt, og en eventuell endring til 
team-baserte prosjekt kan tre i kraft fra kull 5. (Det er satt i gang en revidering av master som 
skal være ferdig til sommeren 2023.) 
 
Skolen er i en presset situasjon, hvor beskjeden fra alle hold, ikke minst KD, er det forventes 
at man gjør mer med mindre, i et samfunn preget av uro og prisstigning. Utfordringen er å 
finne gode måter å opprettholde studiekvaliteten, som ved Filmskolen må inkludere 
produksjoner gjennomført etter bransjens normer og på utstyr studentene vil møte i 
arbeidslivet, og samtidig frigjøre ressurser innenfor eksisterende rammer til KU og annen 
virksomhet. 
 
Behov: 
Filmskolens studier kan sammenlignes med toppidrett, hvor studentene må ha mulighet til å 
utøve sin kunstform under forhold som forbedrer dem til de skal møte etter de har avlagt sin 
grad og skal ut i yrkeslivet. Det er derfor behov for å identifisere hvor smerteterskelen går for 
investeringer i utstyr studentene skal arbeide med, og samtidig finne gode måter å innlemme 
stipendiaters og fagansattes KU-prosjekt i undervisningen på en måte som gir 
studiehverdagen et kvalitetsløft. 
 
Tiltak:  

1. Fordele utstyr og ressurser mellom bachelor, master, ph.d. og KU-aktivitet på en god 
og rasjonell måte 

2. Innføre ny bachelor fra høsten 2023, og fullføre revidering MFA før utlysning høsten 
2023. 

 
 

Studentenes 
læringsutbytte  

Høgskolen skal tilby utdanning med effektiv gjennomføring og 
godt samsvar mellom læringsutbyttebeskrivelser og 
undervisning, veiledning og vurdering.  

Indikatorer: 

K4 

Gjennomstrømming 3-årig bachelor 100% 
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Frafall 3-årig bachelor 0% 

Antall kvalifikasjoner 3-årig bachelor 42 

Gjennomstrømming 2-årig master 95% 

Frafall 2-årig master (1 frafall pga. dødsfall sommer 2021) 5% 

Antall kvalifikasjoner 2-årig master 19 
Andelen ph.d.-kandidater som gjennomfører innen seks år IA 
Antall avlagte doktorgrader IA 

Strykprosent studieprogram (T) IA 

Vurderingsformer (Sbar) 4,5 
Evaluering: 
BFA: På bachelor har arbeidet med læringsutbyttebeskrivelser vært viktig, spesielt i 
forbindelse med den nye BFA som skal starte høsten 2023. I den sammenheng er det også 
utviklet nye overordnede læringsutbyttebeskrivelser for MFA, som blir førende for 
revideringsarbeidet i løpet av 2022-23. 
 
I forbindelse med bacheloreksamen i tredje studieår, meldte en gruppe studenter fra om ulike 
forhold de hadde reagert på under årets eksamensavvikling. Dette ble gjort gjennom 
høgskolens Si ifra ordning. I etterkant ble det avholdt møter om saken og fakultetet har 
begynt å sette i gang ulike tiltak for å svare på studentenes bekymringer. Noen av tiltakene er 
iverksatt og flere vil implementeres gjennom det løpende kvalitetsarbeidet på fakultetet. Det 
vil bli holdt en orientering om oppfølging av saken for både studenter og ansatte og saken vil 
bli lagt fram for fakultetsrådet sammen med fakultetets kvalitetsrapport. 
 
MFA: Ved forrige rapportering så fagmiljøet på master behov for å gå gjennom 
sammenhengen mellom studieplanens læringsutbyttebeskrivelser og undervisning. De har 
dels redigert læringsutbyttebeskrivelsene der de har vært urealistisk ambisiøse, og dels hatt 
søkelys på å bruke læringsutbyttebeskrivelsene ved planlegging av undervisning og 
gjennomføring av eksamen. 
 
Utover dette har det vært en del satsning på å få opp fagmiljøets pedagogiske kompetanse, 
etter en periode med stor utskiftning av fagansatte. 2022-23 preges også av arbeidet med 
igangsettelse av den nye ph.d. i KU etter godkjenning fra KD kom rett før sommeren 2022. 
 
Situasjonsbeskrivelse: 
Økonomi og ressurser er også en faktor her, og det gjennomføres en omfordeling av ressurser 
for å sikre både BFA og MFA hensiktsmessig tilgang til utstyr og ressurser samtidig som det 
skal skapes rom for ph.d., KU og EVU. 
  
Behov: 
På master scorer studiet dårligst på “tydelige kriterier for vurdering” (4,2), og fagmiljøet vil 
tematisere det i arbeidet med oppgaver og eksamener fremover. Scoren ikke er alarmerende 
og det er ikke behov for særlige tiltak (gjennomsnittlig score i liknende studier er 3,5). 
 
Score på de andre faktorene i Sbar under “Læringsutbytte” ligger på 4,7 og 4,6 for én faktor. 
 
På bachelor skal det utarbeides en justert 3-års plan for kull 14, med et spesielt blikk på veksel 
mellom fellesøvelser, tverrfaglige øvelser og linjeundervisning. Et mulig tiltak er å justere ned 
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antall store produksjoner for å gi mer plass til refleksjon og mindre øvelser med færre linjer 
involvert. 
 
Tiltak:  

- Lyse ut og ansette stipendiater på ph.d. i KU, i stillinger som også kan gå inn som 
kvalifiserte undervisere på flere linjer 

- Fullføre revisjon av master 
- Etablere formalisert KU blant fagansatte og studenter (fra 2021, ikke gjennomført 

enda) og systematisk arbeide for å heve veilednings- og vurderingskompetanse innen 
KU. 

- Revidere Filmskolens studiekvalitetssystem (fra 2021, ikke gjennomført enda), 
herunder introdusere studieprogramutvalg med studentrepresentasjon og 
studieprogramansvarlig, samt utarbeide rutiner for sensorveiledning. 

 
 

Studentenes læringsmiljø   Høgskolen skal ha et godt læringsmiljø.  
Indikatorer: 
Fysisk læringsmiljø og infrastruktur (Sbar) 3,1 
Organisering (Sbar) 3,7 
Medvirkning (Sbar) 4,4 

Faglig og sosialt miljø (Sbar) 4,6 

Jeg har blitt inkludert i et sosialt felleskap i tilknytning til studiet 
og/eller på studiested (SSU). IA 

K5 

Evaluering: 
Tallene fra Sbar kommer kun fra MFA, og er derfor nesten utelukkende knyttet til fasilitetene 
ved HINNs desentraliserte studiested i Oslo. Her er det spesielt IKT-tjenester (2,7) og bibliotek 
(3,1) som trekker ned. Dette er forhold som har vært rapportert fra ledelsen ved Dnf til HINN 
ledelse, da det gjenspeiler at HINN ikke tilbyr likeverdige tjenester for studenter eller ansatte i 
Oslo. 
 
Ved både BFA og MFA har det vært utfordringer med å få på plass gode rutiner og systemer 
for kommunikasjon med studenter, og dette har vært et fokusområde for studieledelse ved 
begge campuser. 
 
Ellers vil fysisk læringsmiljø fortsette å være en utfordring, da forbedring vil kreve store 
investeringer. Tiltak har vært foreslått i år, som ved tidligere år, uten at det er kommet 
konkrete forbedringer. Filmskolens studier avhenger av kontinuerlig oppdatert utstyr og 
egnede spesialrom og lokaler som speiler det studentene vil møte i morgendagens 
filmbransje. 
 
Skolen er liten, og alle kjenner alle. Dette har som oftest ført til studiemiljø som er støttende 
og hvor studentene opplever sterk tilhørighet. 
 
Skolens studier egner seg dårlig til å benytte digitale verktøy som disiplinfag og profesjonsfag 
ofte benytter, som LMS, digitalt eksamensprogram, og lignende. Dette betyr at Filmskolens 
behov ofte ikke kommer med i sentrale diskusjoner om anskaffelse og utrulling av digitale 
verktøy, og at de verktøyene som benyttes er organisert på en måte som er lite tilpasset 
skolens behov. 
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Situasjonsbeskrivelse: 
Filmskolen har ved mange anledninger og over flere år meldt inn konkrete behov for utvidelse 
av fysiske lokaler, både av HMS hensyn og studieutvikling. Lokalene på Lillehammer, som var 
tidsriktige og tilpasset Olympisk tv-sending i 1994, er ikke nødvendigvis tilpasset en 
kunstfaglig filmskole på 2020-tallet. Videre bærer flere deler av Dnfs lokaler preg av slitasje og 
det er behov for oppussing. 
 
I tillegg opplever både studenter og ansatte ved studiestedet Oslo at det er vanskelig å få 
gjennomslag for akutte behov. Dette omfatter flere forhold, inklusive arbeids- og 
studentplasser samt støtte fra studentsamskipnad og bibliotek. 
 
Videre er det bred enighet om at det er uheldig for både fagmiljøet og studentenes utvikling 
at skolen er delt over to studiesteder. Historisk ble Filmskolen lagt til Lillehammer av 
Stortinget i 1991, og master ble lagt til Oslo for å sikre nærhet til norsk film og bransjen som, 
til tross for en aktiv desentraliseringspolitikk, er i all hovedsak konsentrert i hovedstaden. 
Denne spenningen mellom Stortingets vedtak og bransjens lokalisering påvirker skolens indre 
liv daglig, har gjort det siden skolen startet, og vil fortsette å gjøre det i overskuelig fremtid. 
 
Master rapporterer også om svake rutiner og systemer for kommunikasjon med studentene. 
Studieleder har jobbet med a) tydeliggjøre krav og forventninger til studentene, b) etablere 
klare rutiner for prosesser som involverer studentene, c) Erstatte bruk av epost og dropbox, 
med en læringsplattform-funksjon på Teams. Dette ser ut til å fungere mye bedre, og det 
forventes bedre score på “organisering” ved neste Sbar. 
 
Studentene opplever høy grad av medvirkning og det sosiale miljøet er meget godt. 
Paradoksalt nok har pandemien sannsynligvis bedret scoren på “sosialt miljø”, siden 
studentene på DNF kunne være på campus, mens mange andre sosiale arenaer var 
vanskeligere tilgjengelig. Det er derfor mulig det vil komme en liten nedgang ved neste Sbar. 
-  

Behov: 
De mest omfattende behovene, knyttet til lokalisering og infrastruktur, er ikke enkle å løse da 
de vil være økonomisk krevende for HINN. 
 
Tiltak:  

- Fortsette dialog med HINNs driftsavdeling og rektorat for å løse akutte plassbehov 
samt hensiktsmessig støtte for studenter og ansatte i Oslo 

- Fortsette dialog med HINNs driftsavdeling og rektorat for å få på plass verksted og 
andre lokaler nødvendig for HMS og sikker drift på Lillehammer 

- Fortsette prioritering av nødvendige investeringer i både filmteknisk utstyr og 
oppgradering av spesialrom. 

- Se på alternativ for samlokalisering av Filmskolens aktiviteter 
 

 

Studienes samspill med 
samfunn og arbeidsliv   

Studiene skal være relevante for, og stimulere samfunns- og 
arbeidsliv.   

Indikatorer: 

Tilknytning til arbeidslivet (Sbar) 4,1 

# fleksible studieprogram/ # studieprogram/ fakultet 0 / 8 / Dnf 

K6 

Evaluering: 
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Helt siden skolens unnfangelse har båndene til norsk film og filmbransje vært eksplisitt 
fremhevet. Dette er unikt i kunstfaglig utdanning i Norge, og er også mer tydelig prioritert enn 
ved nasjonale filmskoler i våre naboland. Dette fører fortsatt til at skolen står i en spagat 
mellom utdanning og bransje, hvor storparten av studentene søker nettopp på grunn av 
denne bransjetilknyttingen. For det meste er det blitt naturlig for skolen å navigere mellom 
disse to, men til tider står de i direkte motsetning til hverandre. 
 
Et område som har sett noe reduksjon i 2021-22 er omfanget av time- og gjestelærere hentet 
fra norsk og internasjonal bransje. Dette er knyttet til flere forhold, både som følge av 
pandemi i store deler av skoleåret og et behov for å ha et mer kritisk blikk rettet mot 
økonomien i studieprogrammene. 
 
Situasjonsbeskrivelse: 
Alle lærere, både faste og timelærere, er aktive i eller nært knyttet til bransjen. 
Undervisningsinnholdet og arbeidsformen i studiet er også lik bransjens. DNF har meget tette 
bånd med norsk og skandinavisk bransje, både gjennom bransjens historiske deltakelse i 
Filmskolens styre (fra 2019, råd) ved at bransjeorganisasjonene oppnevner de eksterne 
styremedlemmene, og gjennom skolens konsekvente bruk av aktive filmskapere og kunstnere 
som faglærere og time/gjestelærere. I tillegg er skolens praktiske øvelser innrettet etter 
bransjestandarder og bidrar til å studentene er forberedt til å gå rett ut i arbeidslivet etter 
endt studium. Dette gjelder også for et stort antall av studentene som gikk ut våren ‘22.  
 
Dnf ligger godt over landsgjennomsnittet i score på Sbar under dette punktet, men 
studentene rapporterer i interne evalueringer de savner bedre innføring i og bedre 
forberedelse til møtet med arbeidslivet. Fagmiljøene oppfatter også selv at det med fordel 
kan lages flere arenaer der studentene får møte sentrale aktører fra det profesjonelle 
filmfeltet. 
 
Satsningen på EVU igangsatt i felleskap med AMEK har hatt en noe forsinket oppstart, blant 
annet at det har vært foreldrepermisjoner. 
 
Et prosjekt som både viser potensiale i utvikling av studiene og som lover samfunnsnyttige 
effekter er Erasmus+-prosjektet VIPROS. Her testes banebrytende ny teknologi som kan både 
øke den kunstneriske og tekniske kvaliteten i filmproduksjon samt gi produksjonsmiljøet 
tilgang til mer bærekraftige og effektive produksjonsformer. 
 
Et økende antall time- og gjestelærere som til daglig arbeider som frilansere i bransjen 
rapporterer at de opplever HINNs satser for oppdrag som for lave, og, ikke minst, som lavere 
enn satsene betalt av filmutdanningene ved Høgskolen Kristiania i Oslo. 
 
Behov: 
Det blir viktig å videreføre VIPROS og integrere teknikker og metoder i studiene. Dette vil 
kreve finansiering utover det Dnf er i stand til å levere alene. 
 
Vi må se kritisk på både satsene for og omfang av eksterne som kommer for å ta 
undervisningsoppdrag. Det blir viktig å finne balansen mellom arbeidslivsrelevans og 
økonomi. 
 
Tiltak:  
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Det er fortsatt viktig å balansere krav fra filmfeltet i Norge med krav og forventninger til 
utdanninger som kommer fra UH-sektoren. Disse kan til tider oppleves som motstridende, og 
krever aktiv oppfølging fra faglig ledelse ved Dnf. 
 

 

Internasjonalisering   Høgskolens utdanninger skal ha en internasjonal profil, og sette 
kunnskap, erfaring og verdier i en internasjonal sammenheng.   

Indikatorer:  

Andel kvalifikasjoner med utveksling (T) 0 

#studieprogram med utvekslingsvinduer/ #studieprogram 1/8 
Evaluering: 
I løpet av våren 2021 ferdigstilte Dnf ny studieplan for BFA-studiene og denne inkluderer 
utvekslingsmuligheter. Videre ble skolen med i et nordisk prosjekt med Den Danske Filmskole 
og Filmutdanningene ved Stockholms konstnärlige högskola, som heter «The Nordic Voice» 
for bachelorstudenter og på master er det igangsatt et større samarbeidsprosjekt sammen 
med Stockholms konstnärlige högskola og Aalto University (Finland), der studenter og lærere 
fra alle institusjonene løser oppgaver sammen. 
 
Det har ellers ikke vært mulig enda å utvikle en ny strategi for internasjonalisering etter 
tiltredelse av ny dekan 1. mars 2022. 
 
VIPROS-prosjektet har fortsatt å ha en sentral rolle i internasjonale samarbeid. 
 
Situasjonsbeskrivelse: 
På MFA er det formelt åpnet for at studentene kan reise på utveksling i andre semester, men 
studiet er ikke godt tilrettelagt for dette og skolen har aldri hatt studenter på ut- eller 
innveksling. I og med at vi planlegger en revisjon av masterprogrammet før neste 
studentopptak, vil vi prioritere å se hvordan internasjonalisering kan inngå i dette arbeidet, 
fremfor å gjøre strakstiltak med inneværende kull. 
 
Undervisningen og studiemiljøet har en internasjonal profil. Fagmiljøet har internasjonal 
bakgrunn og undervisningen bygger på det fremste i Norsk, Nordisk og internasjonal 
filmproduksjon. Vi har studenter med bakgrunn fra Danmark, Sverige, Italia, Brasil, Etiopia, 
Syria spredt over master og bachelor. 
 
Stipendiatmiljøet er internasjonalt og bringer forskjellige perspektiver inn i fagmiljøet. 
 
Behov: 
I fjor rapporterte Dnf at et av de viktigste behovene her er mer konkret bistand fra HINNs 
sentrale enheter til avtale- og søknadsskriving, oversetting og språkvask, samt hjelp til 
kartlegging av mulige partnere og nettverk innenfor kunstfagene og filmutdanninger. Videre 
vil det være problematisk for Filmskolens internasjonale utvikling dersom arbeidet med 
Emerge-nettverket binder opp sentrale ressurser over tid og vanskeliggjør arbeidet med andre 
nettverk og partnere. Dnfs behov for internasjonalisering er delvis (men kun delvis) 
overlappende med AMEK, og fakultetet kunne godt bruke en egen internasjonal koordinator 
med ekspertise på kunst- og filmfeltet, men det er ikke økonomi til en slik stilling. 
 

K7 

Tiltak:  
- Gjennopta (etter korona) eksisterende samarbeid 
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- Bygge videre på samarbeidskonstellasjoner om har oppstått nylig knyttet til prosjekt 
som VIPROS 

- Frigjøre tid og ressurser til å utvikle gode søknader til internasjonale prosjekt. 
 

 

Utvikling og ledelse av 
studieprogrammene  

Studieprogrammene skal ledes effektivt og sikre kontinuerlig 
forbedring.  

Indikatorer:  
Jeg går på det studieprogrammet jeg helst vil gå på (Sbar) 4,9 

Jeg er, alt i alt, tilfreds med studieprogrammet jeg går på (Sbar) 4,6 
IKT-tjenester (f.eks. læringsplattformer, programvare og PC-tilgang) 
(Sbar)  2,7 

Evaluering: 
Dekanbyttet, som ble avgjort høsten 2021 og fulført våren 2022 har preget arbeidet med 
både utvikling og ledelse av studieprogrammene. Prosessene med revisjon av BFA/MFA er 
blitt litt forsinket, men ikke så langt at den opprinnelige tidsplanen med nye studieplaner til 
studiestart 2023 (BFA) og 2024 (MFA) blir forsinket. 
 
Det var lyst ut stilling for prodekan utdanning våren 2022, men denne ble stoppet da dekan 
ønsket å få bedre overblikk over landskapet Filmskolen befinner seg i før en nestleder for 
fakultetet tilsettes. I stedet ble et lyst ut prodekan forskning først, felles med AMEK, og 
prodekan utdanning ble omformulert noe ut lyst ut på nytt høsten 2022 med sannsynlig 
tiltredelse våren 2023. Videre ble undervisningsleder BFA innvilget permisjon for 
høstsemesteret 2022, hvilket betød skoleåret 2022-23 ble innledet med noe redusert faglig 
ledelse. 
 
En viktig årsak til utsettelse av ansettelse av prodekan var at påtroppende dekan så et behov 
for å endre personalansvar for faglig ansatte, noe som også var flagget av avtroppende dekan. 
Ved Filmskolen har dekan hatt personalansvar for fagansatte siden skolen ble opprettet, men 
med økning i størrelsen av staben og økte krav til dekanens deltakelse i rektors ledergruppe 
ble dette uholdbart. Ved tiltredelse flyttes personalansvar for fagansatte fra dekan til 
prodekan utdanning. 
 

K8 

Situasjonsbeskrivelse: 
Etter mange år med endring og unntakstilstand er det en viss slitasje i organisasjonen. 
Samtidig vil det i løpet av 2023 komme en fullstendig ledergruppe for første gang, samt at 
skolen vil starte både ph.d. og revidert BFA, som begge har vært under utvikling over tid. 
Dette skal gi miljøet ro til å fokusere på kjerneoppgavene utdanning og kunstnerisk 
utviklingsarbeid heller enn revisjon og planlegging. 
 
En viktig faktor i de kommende årene blir å sikre at de reviderte BFA og MFA programmene 
viderefører Filmskolens både faktiske og opplevde studiekvalitet. En større revisjon av 
bachelor, for første gang på 25 år, har potensiale til å skape uro blant ansatte og studenter, 
alumni og filmfeltet som helhet. Det er avgjørende at endringene oppleves som både 
nødvendige og som kvalitetsutviklende. 
 
Dette blir vel så viktig for den kommende revisjon av master, hvor den nåværende studieplan 
har begynt å vise noen meget gode resultater blant studentenes avgangsprosjekt / 
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masteroppgaver. En integrasjon av MFA inn i et 3+2 forløp med mer samspill med bachelor 
må gjennomføres på en slik måte at styrkene i dagens studieprogram videreføres. 
 
Opprettelse av ph.d. blir også meget viktig for skolens utvikling. Stipendiatene skal både 
integreres i skolens hverdag og utdanninger, samt bidra med relevant KU som viser filmfeltet 
at KU på dette nivå er både interessant og nødvendig. Stipendiatene knyttet til CEFIMA har 
bidratt med gode resultater og interessante prosjekt, men deres tilknytting til nye plattformer 
og fortellerformatet har til dels begrenset deres gjennomslagskraft i norsk film. Nye 
stipendiater skal tilsettes med tilknytting til mer gjenkjennbare fagområder og vil dermed 
lettere kunne oppleves som relevante. 
 
Behov: 
Tid, ro og støtte til å gjennomføre planlagte endringer. Krav om å delta i mange 
parallelprosesser kan overbelaste staben, spesielt hvis disse prosessene ikke er faglig 
forankret før de settes i gang. 
 
Tiltak:  

- Gjennomføre planlagte tiltak og endringer i studiene 
- Etablere ny ledelse og sikre samhold og god struktur, som også er forståelig for alle 

ansatte. 
 

 

Spesifikke utfordringer for 
inneværende år. Se nettside for 
detaljer 
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Vedlegg 4. Kvalitetsrapport 2022 for HHS 
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Fagmiljøenes faglige og 
pedagogiske kompetanse  

Fagmiljøene skal holde et høyt internasjonalt nivå innen 
forskning og utdanning.  

Indikatorer: 
# faglig tilsatte med førstekompetanse/ # faglig tilsatte/ fakultet 127,55/210,2 

# faglig tilsatte professorer og dosenter/ # faglig tilsatte/ fakultet 36,6/210,2 

# midlertidig faglig årsverk (inkl. åremål)/ # faglige årsverk/ fakultet 13,24 (2021)/8,9 
(2022) 

# studenter (heltidsekvivalenter)/faglig årsverk/fakultet 35,8 (2021)/24,4 
(2022) 

# publiseringspoeng / # faglig årsverk/ fakultet 0,97(2021)/0,84 
(2022) 

# faglig årsverk som har gjennomført Pedagogisk basiskurs/ # faglig 
årsverk / fakultet - 

# faglig årsverk som har dokumentert pedagogisk portefølje/ # faglig 
årsverk / fakultet - 

# faglige årsverk vurdert som faglig merittert underviser/fakultet  1 

K1 

Evaluering: 
Kravet om førstekompetanse er dekket ved alle studieprogram. Tallene for 2022 viser at 
omfang av midlertidige årsverk har vært nedadgående fra 2021 til 2022. Antall studenter per 
faglige årsverk går jevnt nedover, fra henholdsvis 35,8 studenter i 2021 til 24,4 studenter per 
faglige årsverk i 2022. Denne nedadgående trenden i forholdstallet vil på sikt forventes å ha en 
positiv effekt på utdanningskvalitet og gjennomstrømming. Fakultetet har ikke tallfestet 
oversikt over faglige årsverk som har bestått Pedagogisk basiskompetanse for universitet og 
høgskole (UH-ped.). Det mangler system for innhenting og samling av denne informasjonen, og 
fakultetet antar dette er tilsvarende for øvrige fakulteter. Fakultetet har én merittert 
underviser i 2022.  

Til høgskolens UH-ped-kurs høsten 2022 var det totalt 15 søkere fra HHS, og om lag åtte fikk 
tilbud om å delta. HHS har tilsatt flere engelskspråklige medarbeidere og ser frem til at det 
tilbys engelskspråklig kurs høsten 2023. Flere institutter uttrykker at alle tilsatte med 
undervisningsansvar av varig art bør få mulighet til å følge kurset. For de som har bestått UH-
ped. uttrykker flere ønske om oppfriskningskurs eller andre tilbud for å sikre jevnlig pedagogisk 
utvikling. Dette kan også knyttes til HINNs strategi hvor dokumentert utviklingsarbeid skal 
verdsettes i karriereutvikling for ansatte. 

Til tross for at forholdstallet mellom studenter og faglig tilsatte har vært nedadgående, 
uttrykker noen økt press på tid og ressurser. Høyt arbeidspress innen undervisning går til dels 
på bekostning av tid til forskning, utvikling og pedagogisk utviklingsarbeid. Noen av 
studieprogramansvarliges (SPA) rapporter peker på manglende tid til tilbakemelding og 
veiledning av studenter. Sistnevnte uttrykkes i SPA-rapportene, både i 2021 og 2022. Fakultetet 
følger opp dette videre da reduksjon i forholdstallet på kort sikt ikke ser ut til å ha gitt bedre 
kapasitet på enkelte program. Fakultetet tror noe av forklaringen kan knyttes til at dreiningen 
mot kun å tilsette førstekompetanse ikke har gitt økt kapasitet til undervisning.  

Fakultetet støtter opp om behovet for å tilsette flere medarbeidere med førstekompetanse, for 
å øke forskningsaktiviteten ved HINN. Fakultetet mener likevel at hovedregelen om å kun 
tilsette førstekompetente har hatt innvirkning på utdanningsvirksomheten som ikke er godt 
nok drøftet i høgskolen. Førstekompetente har mindre undervisningstid, og noen av 
instituttene har opplevd utfordringer knyttet til å dekke opp ressursbehov til undervisning. Selv 
om antall midlertidige faglige årsverk har gått noe ned, oppleves en økning gjennom 2022 
knyttet til økt bruk av timelærere for å dekke opp ressurser til undervisning. Dette har medført 
noe ustabilitet i undervisningen og kan påvirke studiekvaliteten over tid. Det kan også nevnes 
at fakultetet har opplevd utfordringer knyttet til rekruttering av førstekompetanse innenfor 
enkelte fagområder (blant annet bedriftsøkonomi og regnskap og revisjon). 
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Fakultetet jobber aktivt med å koble forskning og utdanning tettere sammen, blant annet 
gjennom å dreie utdanningstilbudene mot fagområder der vi har aktive forskergrupper og 
forskningsmiljøer. Her har fakultetet opplevd utfordringer knyttet til å gjennomføre endringer i 
studieporteføljen. Fakultetet fikk ikke støtte å etablere BA i filosofi, politikk og økonomi, og 
årsstudium i filosofi til tross for at fakultetet har et sterkt forskningsmiljø som bør trekkes enda 
mer inn i undervisningsaktivitet. For å dekke opp de økonomiske konsekvenser og nå måltall 
for dimensjonerte studieplasser (2605 studieplasser) øker fakultetet dimensjonering i deler av 
studieporteføljen som kan kreve økt bruk av timelærere. 
 
Situasjonsbeskrivelse: 
 
Beskriv utfordringer som er grunnlag for behov og tiltak  
Mange fagmiljø oppgir at de opplever høyt arbeidspress, for eksempel på grunn av økende 
antall studenter. Tid til faglig fordypning, forskning og utviklingsarbeid blir nedprioritert til 
fordel for undervisning, veiledning og administrative oppgaver.  
 
I arbeidet med periodiske programevalueringer har bruk av fellesemner med mange studenter 
fra ulike studieprogrammer blitt. På den ene siden er dette en nødvendig effektivisering av 
undervisningsressurser, på den annen side gir det ikke mulighet til faglig tilknytning og 
kullfølelse, noe som kan bidra til lav gjennomstrømming. Videre peker noen evalueringer på at 
det er det behov for å styrke hovedprofil i enkelte studietilbud (f.eks. BA i digitalisering og 
ledelse).  
 
Flere periodiske evalueringer peker på at fagmiljøene bør styrkes for å unngå en opplevelse av 
sårbarhet knyttet til undervisningsressurser. Noen fagmiljøer uttrykker også behov for flere 
fysiske møtepunkter for å styrke samarbeidet og hindre fragmentering av fagmiljø rundt 
studieprogrammer. Dette gjelder spesielt studieprogrammer som trekker på fagressurser fra 
flere institutt, og i programmer som opplever utfordringer fordi miljøet i utgangspunktet er lite 
og mange av underviserne bor langt fra campus. Videre må fakultetet se nærmere på hvordan 
vi kan balansere geografisk nærhet til fagmiljø i sammenheng med bidrag inn i henholdsvis 
utdanningene og forskning. Enkelte fagmiljøer oppgir også at fagmiljøene blir fragmenterte ved 
økende bruk av timelærere som benyttes som emneansvarlige og/eller til undervisning mer 
generelt, fremfor faste tilsatte.  
 
For å møte noen av utfordringene knyttet til rekruttering av førstekompetanse oppfordres det 
til å legge bedre til rette for karriereutvikling. Tilsatte med lektorkompetanse bør få 
informasjon om kvalifiseringsstipend og ordninger for å oppnå førstekompetanse (Ph.d.-
stipendiat og førstelektor), og tilsvarende for førstekompetanse mot professor- og 
dosentkompetanse. Videre kompetansekartlegging vil være viktig for å styrke faglig bærekraft. 
Det pekes på at balansen mellom faglig relaterte oppgaver, administrativ støtte og antall 
studenter på emnenivå kan bedres ytterligere. Denne balansen drøftes innad i studieprogram, 
og i samarbeid med instituttledelsen og seksjon for studieadministrative tjenester (ny seksjon 
fra 2023). 
 
Er det noe som fungerer bra som dere ønsker å dele? 
Fagmiljøer som opplever at de er sårbare er løsningsorienterte og opplever god 
«skulderstøtte» innad i fagmiljøet og fra kolleger som underviser tilsvarende emner ved andre 
institutter. Studieveilederne trekkes frem som viktige støttespillere for emneansvarlige og SPA. 
Studieveilederne har en sentral rolle i organisering av ulike typer studier, og ivaretakelse av 
studentenes opplevelse av studiet og studiestedene.  
 



9/23 Kvalitetsrapport 2022. Årlig rapport om kvalitet og kvalitetsarbeid i høgskolens utdanningsvirksomhet

46 
 

Psykologisk institutt har søkt og mottatt såkornmidler for å starte en pedagogisk 
utviklingsgruppe som skal jobbe med utvikling av pedagogisk kompetanse og studiekvalitet 
gjennom kollegaveiledning. Formålet med gruppa er å bidra til kontinuerlig læring, 
kvalitetsheving av undervisningen ved instituttet, og fokus på merittering av forelesere. Dette 
vil skje via en tilrettelagt gruppe som utforsker innovasjon i undervisningen, samarbeid med 
studenter, utvikling av digital kompetanse, og generelt skape et støttende kollegafellesskap og 
delingskultur. Dette prosjektet er interessant og kan ha overføringsverdi til andre 
studieprogram, institutter, samt fakultetet som helhet.  
 
Behov (institusjonsnivå): 
Flere tilsatte bør få mulighet til å ta høgskolens kurs i UH-pedagogikk. Dette gjelder både faste 
tilsatte, men også tilsatte i midlertidige stillinger med undervisningsansvar (f.eks. stipendiater 
og post.doc med undervisningsansvar). Fakultetet mangler god oversikt over andelen ansatte 
med pedagogisk basiskurs og pedagogisk portefølje, og mener at det mest hensiktsmessige er 
at dette kartlegges innenfor eksisterende systemer på institusjonsnivå (HR/UH-ped/TE). 
Dersom det ikke er mulig vil et forslag være å endre indikatoren i rapportmalen til eksempelvis 
andel søkere som får plass ved HINNs UH-ped kurs eller antall medarbeider som har 
gjennomført kurset i løpet av et gitt år. 
 
Noen SPA-rapporter peker på at studentgruppen endrer seg og at det krever 
kompetanseutvikling. Det er behov for verktøy innen digital kompetanse, studentaktive 
læringsmetoder, kunnskap om studenter med norsk som andrespråk og/eller manglende 
startkompetanse, samt utvikling i pedagogisk arbeid med store studentgrupper. Det vil være 
nyttig med en nærmere gjennomgang av hvordan det nyreviderte kurset i UH-ped. svarer til 
disse behovene. Det stilles også spørsmål ved om kurs i utdanningsledelse bør evalueres. Flere 
tar til orde for en kontinuerlig pedagogisk utvikling i etterkant av fullført UH-ped kurs. HINNs 
strategi trekker frem at dokumentert utviklingsarbeid skal verdsettes i karriereutvikling og det 
bør lages konkrete koblinger for å oppmuntre og synliggjøre muligheter for pedagogisk 
utvikling.  
 
Ansettelsesprosesser bør planlegges og organiseres på en måte som sikrer enklere, raskere og 
mer forutsigbare prosesser. HR i fellesadministrasjonen (HA) og fakultetet kan samarbeide 
enda tettere og jobbe frem en helhetlig praksis og støttefunksjoner som for eksempel 
inkluderer oppdaterte rutiner/maler/prosesser for rekruttering (herunder funksjons- og 
stillingsbeskrivelser/oppdaterte intervjumaler/oppdaterte maler for 
stillingsutlysninger/komitesammensetning og arbeidsprosess). Fakultetet ser behov for bedre 
verktøy for kompetansekartlegging, og nevner i den sammenheng at dette er et tema som kan 
utredes og vurderes nærmere på institusjonsnivå. 
 
Tiltak (fakultet):  

- Fakultetet vil se nærmere på sammenhengen mellom endringer i forholdstall og 
gjennomstrømming 

- Fakultetet vil se nærmere på undervisning og ressursfordeling, i sammenheng med 
hvordan undervisning planlegges gjennom året for å gi mer konsentrert tid til forskning 
og mer konsentrert tid til undervisning.   

- Fakultetet er i gang med å omorganisere instituttene i en utdannings- og 
forskningslinje med viseinstituttledere. Den nye organiseringen skal styrke 
støttefunksjoner for faglig og pedagogisk utviklingsarbeid på tvers av og innad i 
instituttene.  
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- Fakultetet vil vurdere mulighet for at ansatte som har behov for kurs i UH-ped., men 
som ikke får plass ved HINNs tilbud – kan ta kurs i UH-ped. ved en annen høyere 
utdanningsinstitusjon. 

- Fakultetet iverksetter nye rutiner for rekruttering. Det er sentralt at 
rekrutteringsprosessene igangsettes tidlig slik at midlertidighet og innleie reduseres.  

- Fakultetet har fokus på bemanning og har utviklet en prosessbeskrivelse for 
rekruttering. Rekrutteringsbehovene som instituttene opplever på kort sikt må ses i 
sammenheng med kompetanse- og bemanningsutvikling og behov over tid.  

 
Tiltak (institutt):  

- I sammenheng med en bærekraftig bemanningsutvikling bør det gjennomføres en 
kompetansekartlegging på instituttnivå, for eksempel gjennom en ROS-analyse.  

- Instituttene vil i 2023 opprette funksjonen viseinstituttleder for henholdsvis forskning 
og utdanning. På utdanningssiden skal funksjonen bidra til å gi bedre oversikt over 
bemanning- og ressursplanlegging.  

- Pedagogisk utviklingsarbeid må tilrettelegges på flere nivå, og signaler om hva som 
forventes må kommuniseres tydelige på instituttnivå. Fordi studieprogrammene er 
forskjellige og har ulike behov bør organisering av pedagogisk utviklingsarbeid drøftes 
innad i hvert fagmiljø.  

- Instituttene skal styrke sin rolle mot studiekvalitetsarbeidet på programnivå, gjennom 
å etablere faste møtepunkter med de studieprogramansvarlige. 

- Noen studier trenger styrking av programmenes hovedprofil, noe som bl.a. annet 
ivaretas ved gjennomføring og oppfølging av periodiske programevaluering og 
kompetanseplanlegging.  

- Instituttene legger til rette for at balanse mellom faglig ansatte, administrativ støtte og 
antall studenter, drøftes innad i studieprogram, og i samarbeid med fakultetet og 
seksjon for studieadministrative tjenester. 

-  

Startkompetanse og 
studiestart  

Studentene skal få et godt møte med høgskolen for å legge 
grunnlaget for mestring i studiene.  

Indikatorer:   
INNStart: 
Den faglige aktiviteten har motivert meg til innsats (SSU). 3,7 (2021)/3,8 (2022) 

Den faglige aktiviteten kom raskt i gang (SSU). 4,1 (2021)/4,1 (2022) 

Jeg fikk mulighet til å møte undervisere under INNStart/studiestart 
for mitt studium (SSU). 4,2 (2021)/4,4 (2022) 

Jeg fikk mulighet til å bli kjent med mine medstudenter under 
INNStart/ studiestart for mitt studium (SSU). 3,6 (2021)/4,0 (2022) 

Fadderuka:  

Jeg ble kjent med en eller flere av mine medstudenter (SSU) 4,3 (2021)/4,3 (2022) 

Jeg ble bedre kjent med stedet hvor mitt studiested ligger (SSU) 4,0 (2021)/4,3 (2022) 

Jeg følte meg sosialt trygg (SSU) 4,1 (2021)/4,2 (2022) 

K2 

Evaluering: 
 
Overordnet viser studiestartundersøkelsen at antallet studenter som deltok på 
INNstart/fadderuka har gått ned med ca. 1/3 sammenlignet med 2021, men at de som deltok 
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er mer fornøyd enn tidligere. Fakultetets fokus på at undervisere skal delta mer aktivt i 
INNStart, kan ha gitt svakt positivt utslag ved at flere opplevde å møte underviser i INNStart. 
Flere opplevde også å bli kjent med medstudenter. Studiestartundersøkelsen ble også besvart 
av deltids- og samlingsbaserte studenter, som i mindre grad deltok på INNstart. Relativt høy 
skår på indikatorene som knyttes til startkompetanse og studiestart. 
 
Tilbakemeldinger fra studieprogramansvarlige viser at fagmiljøene er godt fornøyd med 
gjennomføringen av INNStart. Det pekes særlig på SPAene og studieveiledernes rolle i en god 
gjennomføring. Fagmiljøene bruker erfaringene fra INNStart tidligere år og tilpasser opplegget 
med for eksempel raskere faglige introduksjon og arbeid med case i grupper. Noen 
studieprogram vil legge mer vekt på forventningsavklaring i INNStart-uka, både de 
forventningene HHS har til studentene, men også forventingene studentene har til seg, selv, 
medstudenter og høgskolen. 
 
HHS fikk tildelt 1,7 mill. i supplerende tildeling fra Kunnskapsdepartementet for å sikre 
studentenes faglige progresjon ift. koronapandemien. Midlene er fordelt til instituttene, basert 
på en fordelingsnøkkel knyttet til antall studenter. SPAene og instituttene har vært involvert i å 
engasjere læringslivsassistenter. Høsten 2022 ble det også engasjert to læringslivsledere ved 
fakultetet. Det er satt i gang flere tiltak basert på erfaring fra pandemien, deriblant bruk av 
kollokvie-seminarer og ekstratiltak for å forberede førsteårsstudenter til eksamen på utvalgte 
program. Det planlegges for bruk av midlene også våren 2023. 
 
Situasjonsbeskrivelse: 
 
Beskriv utfordringer som er grunnlag for behov og tiltak  
Det er et ønske fra flere studieprogrammer at fysisk tilstedeværelse må opp på samme nivå 
som før pandemien for campusstudentene. Dette knyttes til økt sosial og faglig integrering, og 
lavere frafall. Flere studieprogram ser behov for tydeligere fokus i INNstart på det faglige 
arbeidet som et studium vil kreve, i tillegg til mer fokus og forventningsavklaring til studenter 
om studiehverdagen.  
 
Enkelte påpeker at bedre kontinuitet i SPA-rollen vil kunne gi bedre organisert INNStart, fordi 
det gir bedre mulighet for å trekke på tidligere års erfaringer og kontakter med for eksempel 
eksterne bidragsytere. SPAer ønsker at flere fagansatte deltar i oppstartsuka, og at dette følges 
opp i planleggingen av neste års INNStart. Det etterlyses noe bedre kommunikasjon med 
faddere/fadderledere.  
 
SPA og fagmiljø ved studieprogrammer med høy andel nettstudenter stiller spørsmålstegn ved 
fordelingen av ressurser mellom nettstudenter og campusstudenter i INNstart. På tross av at 
nettstudentene er mange flere brukes mesteparten av ressursene på studenter som studerer 
ved et campusbasert studium. 
 
Som tidligere år så har en andel studentene som starter ved HHS (spesielt ved Institutt for 
økonomifag) ikke god nok startkompetanse. Det har blitt satt i gang støttetiltak som drøftes 
nærmere i K3, men det er for tidlig å evaluere disse. Flere av de periodiske 
programevalueringene som er gjennomført i 2022 har tatt opp utfordringer rundt 
startkompetanse i sammenheng med studieprogrammenes faglige progresjon, da dette knyttes 
til høy andel strykprosent og frafall i første semester/studieår. Flere studieprogrammer med 
samme utfordringer kan ha nytte av en gjennomgang av emnestruktur, og da særlig i første 
semester/studieår, se for øvrig K4. 
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Det meldes også om utfordringer rundt stor variasjon i startkompetanse blant studenter 
innenfor samme studieprogram, en utfordring som blir særlig tydelig på studier uten 
poenggrense. Strekk i laget skaper faglig og pedagogiske utfordringer for undervisere, noe som 
drøftes nærmere i K3. Dette inkluderer også utfordringer knyttet til studenter som har norsk 
som andrespråk, dette følges opp fra fakultetet og blir løftet til institusjonsnivå. 
 
Er det noe som fungerer bra som dere ønsker å dele? 
Tilbakemeldinger fra ansatte er at INNStart fungerer godt og at studieveilederne gjør en veldig 
viktig jobb i planlegging og organisering. Flere opplever at opplegget åpner for god faglig og 
sosial inkludering av studenter. SPAene er fornøyd med at det i år var en raskere oppstart av 
faglig aktivitet, noe som vil følges opp med enda mer konkrete forventningsavklaringer til neste 
år. Noen studieprogram har invitert alumni/gjesteforelesere til INNStart, dette har fungert godt 
og erfaringer kan med fordel overføres til andre studieprogram med liknende ambisjoner.   
 
I evalueringen av INNStart ble det på noen studieprogram engasjert en fokusgruppe, istedenfor 
å sende ut en generell evalueringsundersøkelse. Dette er et interessant forsøk, og vil følges 
opp for å undersøke om denne type evaluering kan gi kvalitativt bedre og mer nyttige 
tilbakemeldinger. 
 
Behov (institusjonsnivå): 
Studentnærhet er en av høgskolens styrker og bør brukes mer aktivt i markedsføring av HINN, 
og INNStart kan med fordel brukes som eksempel for å synliggjøre høgskolen enda mer, både 
regionalt og nasjonalt. Dette bør også være av interesse for vertskommunene for å styrke sin 
rolle som attraktive studiesteder. 
 
Det etterlyses retningslinjer og oversikt over fordeling av ressurser til INNStart/fadderuka på 
studieprogram og institutt. 
 
Utfordringer knyttet til varierende startkompetanse og studiestøtte til studenter med norsk 
som andrespråk er felles for flere fakulteter og bør følges opp på institusjonsnivå. 
 
Tiltak (fakultetet):  

- Fakultetet vil arbeide for at flere fagansatte involveres i gjennomføringen av INNStart 
for å støtte SPA (særlig på studier med mange campusstudenter). 

- Flere studieprogrammer har gode erfaringer med å inkludere bidragsytere fra 
alumninettverk og arbeids- og næringsliv i INNstart. Fakultetet vil se nærmere på 
hvordan denne praksisen kan videreføres til flere studieprogram, se tiltak K6. 

- Fakultetet følger opp utfordringer knyttet til varierende startkompetanse og 
studiestøtte til studenter med norsk som andrespråk, både mot institusjons- og 
instituttnivå. 

 
Tiltak (institutt):  

- Samarbeidsprosjekt mellom studieprogramansvarlige ved Institutt for økonomifag og 
Institutt fra pedagogikk følges opp, utdypes i K3. 

 
Undervisning og 
studiearbeid  

Studentene skal utvikle gode strategier for å tilegne seg ny 
kunnskap.  

Indikatorer:  

Forventninger (Sbar) 3,5 (2020)/3,5 (2021) 

K3 

Tilbakemelding og veiledning (Sbar) 3,1 (2020)/3,0(2021) 
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Tidsbruk på læringsaktiviteter organisert av institusjonen (Tableau: 
Tidsbruk organisert) 9,3 (2020)/9,4 (2021) 

Tidsbruk på egenstudier (Tableau: Tidsbruk ikke organisert) 19,7 (2020)/18,6 
(2021) 

Evaluering: 
Indikator for forventning fra faglige tilsatte og indikator for tilbakemelding og veiledning ligger 
begge to relativt stabilt og lavt. De to indikatorene fokuserer på relasjonen mellom faglig 
tilsatte og student, med høgskolens forventninger til studenten på den ene siden, og 
studentens opplevelse av å motta faglig tilbakemelding og veiledning på den andre siden. 
Begge indikatorene er for lave og peker på at studentene kan ha en generell opplevelse av 
manglende oppfølging. Dette kan med fordel sees i sammenheng med at studenter er mindre 
fysisk til stede enn tidligere, og at en økende andel studenter virker å mangle den 
startkompetansen som kreves for å delta aktivt i en studiesituasjon.  
 
Indikatorene for tidsbruk holder seg jevn for læringsaktiviteter organisert av institusjonen, og 
kan bety at undervisning og læringsaktiviteter gjennomføres og følges av studenter i samme 
grad som tidligere, uavhengig av om det er fysisk, nettbasert eller dobbeltsporet undervisning. 
Tidsbruk for egenstudier har gått ned fra 2020, og har sunket under det hittil laveste resultatet 
19,5 i 2015. Indikatoren for tidsbruk på betalt arbeid er tatt ut av undersøkelsen i år, men viste 
en økende tendens i 2020, noe som kan være en indikasjon på synkende antall timer til 
egenstudier i 2021.  
 
Sammenlignet med HINN ligger HHS godt under gjennomsnittet for organisert tidsbruk, og 
godt over gjennomsnittet for ikke-organisert tidsbruk. Denne forskjellen kan muligens tilskrives 
den store andelen fleksible studier og mangfoldige studentgruppe ved vårt fakultet. 
HINN har et krav om 40 timers uke for fulltidsstudenter, mens totalt gjennomsnittlig tidsbruk er 
27,9. Det er uklart om tallene i Studiebarometeret tar høyde for andelen deltidsstudenter, som 
er relativt høy ved HHS. Nedgang i studentenes tidsbruk på egenstudier kan for eksempel 
knyttes til økonomisk usikkerhet kombinert med fleksible studier og en demografisk variert 
studentgruppe.  
 
Stadig flere studenter oppgir også at de ikke planlegger å ta studiet på normert tid pga. arbeid, 
noe som påvirker progresjon og studieprogrammenes resultater, både mtp. strykprosent, men 
også med kvalifikasjoner oppnådd på normert tid. Det reflekteres rundt at kvalitetssystemet og 
resultatstyring ikke er tilpasset et fleksibelt og mangfoldig studietilbud, slik som flere av 
fakultetets tilbud er. 
 
En generell trend i flere studieprogrammer er at studentene etterspør flere/mer utfyllende 
tilbakemeldinger på arbeidskrav. Dette er arbeidskrevende for fagansatte, særlig i programmer 
med små fagmiljøer som kan oppleves som sårbare, men også i emner hvor det er mange 
studenter. Fakultetsrapporten for 2021 viser at det er behov for effektive metoder for 
læringsfremmende tilbakemeldinger til studentene. Dette arbeidet er fortsatt aktuelt. Det 
etterlyses mer forutsigbarhet og systematiserte prosesser rundt bruk av ekstra ressurser (i 
tillegg til fagansatte), for eksempel bibliotek og studentassistenter. Samtidig er UH-ped trukket 
inn for å hjelpe fagansatte til å finne gode måter å løse disse utfordringene på, se K5.  
 
HINN har valgt noen fokusområder for kvalitetsarbeidet som fakultetene er bedt om å se på. 
Fokusområde 3.1 skal bidra til å fremme diskusjoner på tvers av FOU – utvalg og 
Utdanningsutvalget for å identifisere områder for videre utvikling. Fakultetet opplever at dette i 
liten grad har blitt fulgt opp. Det har vært ett møte med UU og FoU-utvalg, men de store og 
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mest sentrale prosessene knyttet til universitetssøknaden og høgskolens utviklingsavtale har 
ikke blitt drøftet på tvers av UU og FoU-utvalg.  
 
Situasjonsbeskrivelse: 
 
Beskriv utfordringer som er grunnlag for behov og tiltak  
Det kommer frem i flere SPA- rapporter, særlig fra studieprogram innen økonomifag at en del 
studenter ikke har tilstrekkelige norskkunnskaper for å ha godt utbytte av undervisningen. To 
SPAer fra institutt for økonomi har inngått i et samarbeid med institutt for pedagogikk om en 
videreføring av prosjektet «Støttestrukturer som bedrer studievilkårene for studenter med 
norsk som andrespråk» som fikk såkornmidler i 2022. Institutt for pedagogikk søker forlengelse 
og utvidelse med prosjektet «Inkluderende undervisning i akademisk literacy (IAL)», med 
såkornmidler for 2023. 
 
Emner med mange studenter gir forelesere utfordringer med å legge til rette for studentaktive 
undervisningsformer og dialogbasert undervisning som kan hjelpe studentene med å utvikle 
strategier for å tilegne seg kunnskap.  
 
Tilsatte uttrykker ønske om pedagogisk og digital kompetanseutvikling rettet mot for eksempel 
mer studentaktiv undervisning, men det påpekes at det må være avsatt tid i allerede veldig 
travle hverdager. Dette punktet kan sees i sammenheng med oppfølging av undersøkelsen 
rundt digitale undervisningsmetoder som ble gjennomført i mars 2022, samt støtte fra UH-ped 
for å bedre studentenes digitale læringsmiljø, se K5.  
 
Er det noe som fungerer bra som dere ønsker å dele? 
Et pilotprosjekt ved utvalgte studier på Institutt for organisasjon, ledelse og styring og Institutt 
for økonomifag gjennomførte kurs i studieteknikk og kildekompetanse våren 2022, har fått 
gode tilbakemeldinger fra studenter. Det gjennomføres tilrettelagt undervisning i kildebruk på 
flere studieprogrammer og på SELL. 

 
Høsten 2022 ble et nytt undervisningsrom åpnet på studiested Rena, hvor det er tilrettelagt for 
studentaktiv digital læring. BABERKRI har i samarbeid med næringslivet opparbeidet 
kompetanse med VR- og AR-simuleringer for å styrke bruken av studentaktive læringsmetoder. 
Dette kan være av interesse for andre prakademiske studieprogram som har behov for ulike 
tilnærminger til arbeidslivet. 
 
Studieprogram som opplever at de ikke strekker til mtp. studentnærhet og tilbakemeldinger og 
har satt inn tiltak hvor forelesninger gjøres digitale, slik at studenter kan følge dem når det 
passer, noe som kan kombineres med en omvendt klasseromspedagogikk med tyngde på 
dialog og arbeid i mindre grupper. Dette er tiltak som kan ha overføringsverdi. 
 
Behov (institusjonsnivå): 
Fakultetet ønsker tettere dialog på tvers av fakulteter, der HINNS ambisjoner innen forskning 
og utdanning sees mer i sammenheng. Dette gjelder både i krav om rekruttering av 
førstekompetanse og i videre strategisk utvikling av porteføljen. Flere møtepunkter mellom 
FoU-utvalg og utdanningsutvalg vil være sentralt.  
 
Utdanningsutvalget bør også være en arena for diskusjoner om kvalitetsutvikling, 
erfaringsutveksling og helhetsblikk på tvers av fakultetene. 
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HINN har mange studenter med norsk som andrespråk og fakultetet har satt i gang et arbeid 
for å møte disse studentene på en god måte. Det er samtidig behov for at dette løftes på 
institusjonsnivå, både for å støtte opp om fakultetets arbeid, men også for å skape en helhetlig 
strategi for hele høgskolen, da dette er en utfordring som i stadig større grad vil berøre alle 
fakulteter. 
 
Det bør drøftes på et overordnet nivå om vårt kvalitetssystem som helhet, og indikatorer som 
gjelder tidsbruk og læringsmiljø, er tilpasset et fleksibelt og mangfoldig studietilbud, slik som 
mange av våre tilbud er ved HHS. Hvis systemet og indikatorer er tilpasset campusbaserte 
heltidsstudenter vil ikke spørsmål som stilles og informasjon som hentes ut passe med den 
virkeligheten studentene opplever, og dermed heller ikke fungere som veiledende for 
fakultetets arbeid. 
 
Tiltak rettet mot undervisning og studiearbeid må prioriteres fra både fakultet og institutt 
for å sikre at forventninger og prioriteringer kommuniseres tydelig.  

- Flere fagmøter/møtepunkter for SPA og emneansvarlige for samarbeid rundt 
arbeidskrav/tilbakemeldinger. Det er behov for at det prioriteres mer tid til UH-ped 
kompetanseutvikling innen digitale og studentaktive læringsformer.  

- Evaluere pilot i kilder og kildebruk. Kartlegge undervisning og kurs innen studieteknikk, 
faglig skriving og kildekompetanse m.m. ved studieprogrammene, og undersøke 
mulighet for samordning og samarbeid der det er hensiktsmessig. Det bør tilstrebes 
mest mulig lik praksis når det gjelder vekting av korrekt kildebruk i sensur. 

- Følge opp prosjektet «Inkluderende undervisning i akademisk literacy (IAL)», høste 
erfaringer og vurdere bredere deltakelse på lengre sikt. 

- Drøfte i hvilken grad fakultet og institutt bør og kan stimulere til økt fysisk 
tilstedeværelse for studenter, men også i fagmiljøene. 

 
Studentenes 
læringsutbytte  

Høgskolen skal tilby utdanning med effektiv gjennomføring og 
godt samsvar mellom læringsutbyttebeskrivelser og 
undervisning, veiledning og vurdering.  

Indikatorer: 

Gjennomstrømming 3-årig bachelor (T) 
50,55% (vår 21) 
/50,35% (vår 22) 

Frafall 3-årig bachelor (T) 29,79% (vår 21) 
/28,82% (vår 22) 

Antall kvalifikasjoner 3-årig bachelor (T) 509 (2021)/ 500 
(2022) 

Gjennomstrømming 2-årig master (T) 
40,85% 

(heltid)/33,85% 
(deltid) 

Frafall 2-årig master (T) 21.13% (heltid)/ 
38,46% (deltid) 

Antall kvalifikasjoner 2-årig master (T) 29 (heltid)/22 (deltid) 
Antall avlagte doktorgrader 5 

Strykprosent studieprogram (T) 7,2 %  

Vurderingsformer (Sbar) 3,9 (2020)/3,8 (2021) 

K4 

Evaluering: 
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Gjennomstrømming på BA har vært nokså stabil fra 2021-2022. Frafall på BA har har gått ned 
med ett prosentpoeng i samme periode. Gjennomstrømming på 2-årig master er henholdsvis 
40,85 % på heltid og 33,85% på deltid. Frafall for to-årig master var på 21,13 for studenter på 
heltid, og 38,46 for studenter på deltid. Det ble avlagt fem doktorgrader ved fakultetet i 2022. 
Våren 2022 var gjennomsnittlig strykprosent på fakultetets studieprogram 7,2 %.  

Den nedadgående gjennomstrømmingen for fakultetets toårige masterprogram, kan trolig i 
noe grad tilskrives liberale regler for å kombinere utdanning med dagpenger under 
koronapandemien. Med rekordhøy ledighet i april 2020 ble det åpnet for at arbeidsledige 
kunne ta utdanning og samtidig motta dagpenger. Dette bidro trolig til noe økt søkning til 
fakultetets masterutdanninger, men der trolig flere valgte å ikke fullføre når arbeidsmarkedet 
ble mer stabilt igjen. 

Av de studentene som startet i masterutdanning høsten 2020, er fortsatt andelen aktive 
studenter høy. Det kan bety at flere studenter bruker lengre tid på å fullføre graden sin. Det 
kan i denne sammenheng nevnes at om lag halvparten av fakultetets studenter i masterløp tar 
sin utdanning på deltid, og det er generelt sett høyere frafall på deltidsstudier sammenlignet 
med heltidsstudier. Fakultetet må se nærmere på balansen mellom å tilby mastertilbud som 
heltid versus deltidsvarianter. Det er viktig å ha et bevisst forhold til andel detidsstudenter, og 
spesielt studieveiledernes rolle i dialog med studentene om gjennomføring på normert vs. 
muligheten for mer fleksible løp. Å bygge merkevare for fakultetet handler ikke om å ha mange 
innom, men også sikre at studentene gjennomfører. 

Strykprosenten er 7,4 % i gjennomsnitt, men fordeler seg ulikt på studiested Rena og 
Lillehammer, med henholdsvis 9, 4 % og 4,7 %. Årsakene til denne forskjellen kan være 
studentenes startkompetanse, men kan også knyttes til organisering av undervisningen. På 
studiested Rena har flere av programmene effektivisert undervisning ved å samle studenter fra 
forskjellige studieprogrammer i store fellesemner, ofte i begynnelsen av studiet. Dette 
innebærer at emnene ikke alltid er godt nok tilpasset det enkelte fagområdet, verken faglig 
eller didaktisk, samt at studentene går glipp av faglig tilknytning. Store fellesemner legger også 
begrensninger på studentaktiv læring og tilbakemelding og veiledning fra underviser. 
Fakultetet har kartlagt dette spesielt i forbindelse med periodiske evalueringer i 2022.  

Fokusområde 4.1- Fakultetene gjør målrettede satsninger på emner på 2. syklus som har stor 
strykprosent og som gjør at studenter kommer etter i sine studieløp. Innenfor MPA peker den 
periodiske evalueringsrapporten på en mulighet for å rendyrke dybdemaster og erfaringsbasert 
master i større grad for å tilpasses studieplaner, pensumlitteratur, undervisning og oppbygging 
av emner til målgruppen og studentenes startkompetanse. Dette vil kunne øke 
gjennomstrømming ved begge MPA-variantene, og anbefalingene fra evalueringen vil drøftes 
nærmer. Å forberede studentene tidlig for masteroppgaveskriving er også et godt tiltak for å 
øke gjennomstrømming, og som fakultetet har gode erfaringer med. 
 
Fokusområde 4.2- Fakultetene gjør målrettede satsninger på studieprogram med lav 
gjennomstrømming. Fakultetets hovedsatsning på dette området er igangsetting av periodiske 
programevaluering. Gjennom 2022 er det gjennomført åtte periodiske programevalueringer, 
som inkluderer i alt 23 ulike studietilbud. Arbeidet har blitt gjennomført i henhold til planen, og 
gjennomstrømming er ett av flere tema som kartlegges. Som oppfølging til evalueringen 
arbeider fakultetet med utforming av handlingsplaner sammen med SPA og fagmiljøet - med 
tiltak på kort og lang sikt for å styrke kvalitetsutviklingen i studieprogrammene (herunder 
gjennomstrømming). Det er planlagt periodiske evalueringer også for 2023. 
 
I fjorårets kvalitetsrapport uttrykkes et behov for å etablere et akademisk skrivesenter ved 
HINN. Det henvises også til behov uttrykt i kvalitetsrapporten for 2020 hvor det etterlyses en 
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generell satsing på å få studenter som ikke har norsk som førstespråk opp på tilfredsstillende 
nivå. Utfordringer og behov rundt språkutfordringer er omhandlet i K3. 
 
Situasjonsbeskrivelse: 
 
Beskriv utfordringer som er grunnlag for behov og tiltak  
Flere studieprogrammer har relativt lav gjennomstrømming/høyt frafall. Det pekes på at dette 
for eksempel gjelder for fleksible studier med en heterogen/voksen studentgruppe, og for 
studier uten poenggrense og dermed lav inntakskvalitet. Dette kan knyttes til høy strykprosent 
i 1. og 2. semester, og påfølgende stort frafall etter første studieår/mellom 2. og 3. semester. 
Dette kan gjelde studier med emner som krever spesifikke forkunnskaper, for eksempel innen 
matematikk og økonomi. Informasjon om krav til forkunnskaper skal være tydelig i 
studieplanene. Andre tiltak som kan bidra til informasjon om forkunnskapskrav bør drøftes, og i 
tillegg til ev. tiltak for å kompensere for manglende forkunnskap. Flere påpeker at økt 
veiledning og tilbakemelding underveis i studiene, og særlig i de første semestrene, kan føre til 
lavere strykprosent og høyere gjennomstrømming, se drøfting i K3. 
 
Er det noe som fungerer bra som dere ønsker å dele? 
Noen studieprogrammer ved Institutt for økonomifag har innført obligatorisk oppmøte i 
utvalgte emner for førsteårsstudenter høsten 2022. Det antas at dette vil ha positivt effekt 
mtp. å redusere strykprosent i disse emnene noe, men det er for tidlig å si noe om utfallet 
ennå. Obligatorisk oppmøte knyttes eksplisitt til gjennomføringen av det enkelte emne og 
læringsutbyttene. I tillegg bidrar krav om obligatorisk oppmøte trolig til forventninger til 
studentene kommuniseres så tydelig slik at studenter som ikke er motivert og har anledning til 
å møte fysisk på studiet, lar være å søke. Frivillige forkurs og kildeprøver har blitt godt mottatt 
av studentene. Noen studieprogram har innført faglige faddergrupper for å ivareta 
førsteårsstudenter. Dette tiltaket fungerer godt, men krever at de eldre studentene er villig til å 
ta på seg denne typen oppgaver. Sistnevnte tiltak passer for campusbaserte studier, ikke i like 
stor grad for deltids og nettbaserte studier. 
 
Fagansatte ved Institutt for økonomifag har blitt inkludert i et prosjekt ved institutt for 
pedagogikk (LUP), med fokus på språkutfordringer og opplæring i akademisk literacy blant 
studenter som av ulike grunner møter utfordringer i studiene. Prosjektet videreutvikles basert 
på funn som blir gjort underveis. Fakultetet antar at prosjektet kan ha god overføringsverdi på 
tvers av ulike studieprogrammer. 
 
Noen enkeltstudier som peker seg ut med god gjennomstrømming er blant annet Bachelor i 
beredskap og krise 54 %, Bachelor i rettsvitenskap 67 % og Master i Innovasjon 60 % på 
Lillehammer. I arbeidet med periodiske evalueringer har fakultetet lagt vekt på erfaringsdeling 
fra programmer med god gjennomstrømming.  
 
Behov (institusjonsnivå): 
 
Akademisk skrivesenter og skrivestøtte til studenter med norsk som andrespråk er etterlyst i 
kvalitetsrapporten de to foregående år. Høgskolebiblioteket tilbyr kurs i akademisk skriving, 
men institusjonelle støttetilbud til studenter med norsk som andrespråk finnes ikke. HINN bør 
utrede behov for skrivesenter eller ev. kartlegge behov ved fakultetene. Akademisk skriving og 
akademisk støtte til studenter med norsk som andrespråk er to vidt forskjellige tilbud og må 
utredes separat. 
 
Tiltak (fakultet):  
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- Følge opp de periodiske programevalueringene som ble gjennomført i 2022, samt 
gjennomføre programevalueringer etter planen for 2023.  

- Tydeligere sammenhengen mellom utdanning og forskning kan styrke 
gjennomstrømming på masternivå ved å trekke masterstudenter inn i 
forskergruppene.  

 
Tiltak (institutt):  

- Kartlegge studieprogram/emner med høy strykprosent/lav gjennomstrømming og 
drøfte tiltak. 

- Evaluere effektene av obligatorisk oppmøte i de emner hvor det er innført. 
 
Studentenes læringsmiljø   Høgskolen skal ha et godt læringsmiljø.  
Indikatorer: 
Fysisk læringsmiljø og infrastruktur (Sbar) 3,5 (2021) 
Organisering (Sbar) 3,6 (2020)/3,5 (2021) 
Medvirkning (Sbar) 2,9(2020)/2,8 (2021) 

Faglig og sosialt miljø (Sbar) 3,2(2020)/3,3 (2021) 

Jeg har blitt inkludert i et sosialt felleskap i tilknytning til studiet 
og/eller på studiested (SSU). 3,1 (2021)/3,1 (2022) 

K5 

Evaluering: 
Fokusområde 5.1- Høgskolen kartlegger behov for digitale verktøy i de ulike studieprogram.  
I mars 2022 ble det sendt ut en undersøkelse til studieprogramansvarlige; Digital teknologi for 
undervisning: bruk, erfaringer og behov ved HHS. Atten av 26 SPAer besvarte undersøkelsen på 
vegne av undervisere innenfor sine studieprogram. Tekniske og fysiske behov virker i stor grad 
å være ivaretatt via IT og Eiendom, samt instituttleder. Noen ønsker enklere tilgang til teknisk 
support som en trygghet når nye tekniske løsninger skal prøves ut.  
 
Hovedutfordringen synes å være mangel på ressurser dvs. avsatt tid til digitalpedagogisk 
kompetanseheving og videreutvikling, individuelt og/eller i fellesskap. UH-ped-rådgivere ved 
HHS har tilbudt ulike kurs/workshops og digitale/fysiske møteplasser, men deltakelsen er 
lavere enn ønskelig. Dette kan ha sammenheng med tilsattes manglende tid til å prioritere 
kompetanseheving.  
 
Kompetansehevingstiltak må settes i system fra fakultetets side, og det må tilrettelegges mtp. 
ressurser for å sikre at undervisere prioriterer å delta i faglige utviklingsaktiviteter. Pedagogisk 
og digitalpedagogisk utviklingsarbeid bør settes på dagsorden på for eksempel instituttmøter, 
SPA-forum og fakultetssamlinger. En langsiktig plan for praktiske workshop med begrenset 
antall deltakere er foreslått som en måte å styrke digitalpedagogisk kompetanse.  
 
Det finnes også åpne ressurser som omhandler det å produsere innhold til nettkurs, deler fra 
disse kan benyttes og tilrettelegges for bruk ved HHS. Det kommer frem i undersøkelsen at det 
er flere fagansatte ved HHS som anses av sine kolleger å være ressurspersoner med stor 
kunnskap til inspirasjon. Disse kan med fordel trekkes frem og trekkes inn i kompetanseheving 
sammen med UH-ped rådgiver.  
 
I fjorårets fakultetsrapport var et av tiltakene å motta støtte fra UH-ped seksjonen til å skape 
digitale læringsmiljø. Dette tiltaket er vagt formulert og derfor vanskelig å måle, særlig med 
tanke på at definisjonen av digitale læringsmiljø er bred. Det har ikke blitt gjort et systematisk 
arbeid i regi av fakultetet på dette området. Samtidig har UH-ped seksjonen og HHS sin UH-ped 
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rådgiver gitt generell støtte til bruk av digitale læringsmidler, som er arena for et digitalt 
læringsmiljø.  
 
Spesifikk utfordring- studentmedvirkning: 
Det oppleves som utfordrende å rekruttere studenter til å delta i ulike forum. Det er krevende 
å rekruttere tillitsvalgte i enkelte kull, særlig i nettbaserte studier. Det bør drøftes hvordan 
studentmedvirkning i nettbaserte tilbud kan organiseres og gjøres relevant for studentene. 
Studentgruppen er i endring, mange jobber ved siden av studiene og/eller har familie. I tillegg 
er mange av våre studieprogram fleksible. Studentmedvirkning oppleves ikke nødvendigvis 
relevant for fleksible og voksne studentgrupper. Samtidig er studentmedvirkning viktig for å gi 
studentene mulighet til påvirkning.  
 
Videre kan organiseringen av valg av tillitsvalgte gjøres mer sømløs. Høsten 2022 erfarte 
fakultetet mye koordinering på tvers som kunne være bedre gjennomført. SPA gjennomførte 
valg, men portalen der navn på tillitsvalgte skulle registreres fungerte ikke. Videre ble det mye 
frem og tilbake for å finne tid til lynkurs og fastsette tidspunkt til opplæring. Organisering av 
valg, innmelding og kursing må samorganiseres på institusjonsnivå i god tid i forkant. 
Teknologien må fungere og informasjon må spares til bruk for senere år. SPA og 
emneansvarlige trenger forutsigbarhet og administrativ støtte fra seksjon for studenttjenester. 
 
Videre er det behov for å revitalisere utvalg der det forventes at studentene skal medvirke, eks. 
studiestedsutvalg. Greier fakultet og HINN i tilstrekkelig grad å følge opp behov og synspunkter 
som meldes inn av studentene? Dette gjelder for eksempel å styrke studentvelferd og et sted å 
være for studentene på Rena, eller tilbakemeldinger i Kongsvinger om manglende tilbud 
knyttet til studentvelferd og infrastruktur (bibliotek/sosialt felleskap). På studiested 
Lillehammer er flere fakulteter representert i studiestedsutvalget, men hvem følger opp og 
sikrer gjennomføring iht. til studentenes tilbakemeldinger og saker som drøftes i utvalget? 
Dette er bare noen eksempler på at studiestedsutvalgene bør revitaliseres, og verdien for 
studentene bør tydeliggjøres. Hvis studenter er representert ‘på papiret’, men deres 
synspunkter og behov ikke hensyntas på en konkret måte kan spørsmålet stilles om 
studentmedvirkningen er reell. 
 
Situasjonsbeskrivelse: 
 
Beskriv utfordringer som er grunnlag for behov og tiltak  
Fakultetet har mange ulike studietilbud og derfor mange ulike studenter og studentgrupper. 
Studenter ved fleksible, deltids-, nett- og samlingsbaserte studier velger ofte denne typen 
studier fordi de passer til en livssituasjon som ikke nødvendigvis passer med å være heltids og 
campusbasert. Dette kan være knyttet til arbeids og familiesituasjon, eller andre forhold som 
forhindrer en «tradisjonell» studieopplevelse. Læringsmiljø henviser tradisjonelt til hvordan en 
heltids campusstudent opplever sin studiehverdag på ulike områder. Studiebarometerets 
undersøkelse av studentens læringsmiljø er satt innenfor en slik ramme, og svarene vil derfor 
være farget av dette.  
 
Alle studenter skal møte et godt faglig læringsmiljø hvor de opplever å ha forutsetninger for å 
kunne gjennomføre studiet på en tilfredsstillende måte. Når det gjelder indikatorer som sosial 
inkludering og studentmedvirkning vil forventningene være veldig forskjellig i ulike 
studentgrupper basert på livssituasjon. Studieprogrammer som opplever lav skår på denne 
typen indikatorer er i mange tilfeller deltids- nett og samlingsbasert studier hvor 
studentgruppen er fysisk spredt og har et større faglig, enn sosialt fokus i studiene. 
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Samlingsbaserte studier som for eksempel BABØK i Kongsvinger, opplever veldig lavt oppmøte. 
Det kommer frem i Studiebarometeret at studiet har en skår på 2,9 for faglig og sosialt 
læringsmiljø. Dette kan sees i sammenheng med mangelen på studentvelferd og infrastruktur. 
Hvis fakultetets desentraliserte studietilbud i Kongsvinger skal stå seg over tid bør det 
gjennomføres en kartlegging av studentenes velferdstilbud og infrastruktur, både fra 
høgskolens side, men også fra studentorganisasjonene. 
 
Er det noe som fungerer bra som dere ønsker å dele? 
INNstart kan fungere som en god og effektiv inkludering i et sosialt og faglig læringsmiljø. 
Studieprogrammene har noe erfaring med gjennomføringen og justerer opplegget slik at det er 
best mulig tilpasset studentgruppen. 
 
Som et tiltak mot nedadgående studentmedvirkning har institutt for psykologi delt opp SPU-
møte i to, etter tilbakemelding fra studentene om at det vil være enklere å ta opp saker i 
mindre møtegrupper. Dette har fungert godt og de tillitsvalgte har gitt positive 
tilbakemeldinger. 
 
Det er gjennomført matpakkeseminar for studenter og ansatte i noen fagmiljøer hvor man 
møtes til et ca. 20 min. foredrag, med faglig innhold. Enkel beverting med kaffe og kake, 
fungere godt for å styrke faglig og sosialt læringsmiljø. 

-  

Behov (institusjonsnivå): 
Premissene for studentmedvirkning er endret i takt med studietilbud og studentmassen. 
Hvordan studentmedvirkning organiseres, hva som forventes av resultater av 
studentmedvirkning, og ikke minst hvordan studentmedvirkninger kan måles må drøftes og vi 
må muligens tenke nytt på dette området. 
 
Organiseringen av valg av tillitsvalgt bør planlegges og informeres om fra institusjonsnivå. SPA 
organiserer valget, og noen ønsker støtte fra studentassistent i gjennomføringen. Seksjon for 
studenttjenester bistår med opplæring av klassestillitsvalgte på hvert kull, komme tidligere i 
gang med planlegging og gjennomføring av opplæring. Fakultetet ber om at institusjonsnivå 
drøfter muligheten for å differensiere krav til studentmedvirkning i ulike studier. 

Studiestedsutvalg på LHM og Rena, bør revitaliseres- hva er mandat og agenda, ressurser til 
fornyelse og tydeliggjøring av formål. For å øke engasjement rundt studentmedvirkning må 
studentene oppleve at de kan delta i reelle prosesser som kan ha konkrete utfall som påvirker 
deres studiehverdag.  
 
Institusjonsnivå kan bidra til studentmedvirkning ved Kongsvinger ved å styrke samarbeid 
mellom HINN og Kongsvinger, samt HHS og HSV på Kongsvinger.  
 
Tiltak (fakultetet):  

- Studentaktive læringsformer er nøkkelen til bedre studiekvalitet og sosial tilknytning, 
og et viktig tiltak vil være å tilby kurs for fagansatte i studentaktive læringsformer, 
gjerne i sammenheng med kurs i generell digital kompetanse, da dette ofte henger 
sammen. Det er gjort et godt arbeid med kartlegging av behov ved fakultetet, og 
organisering av kurs e.l. er neste skritt. 

- Det virker å være et større potensiale for CREDS til å bidra inn i fagmiljøet som leverer 
utdanningstilbudene Kongsvinger, i tråd med intensjonsavtalen. Konkrete 
forventninger knyttet til intensjonsavtalen, samt ansvar for oppfølging av avtalen må 
kommuniseres tydelig.   
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Tiltak (institutt):  

- Instituttene må legge til rette for at fagmiljøet rundt studieprogram med lavt 
oppmøte/høy strykprosent/frafall får avsatt tid til å drøfte tiltak. Aktuelle tema kan 
være fordeler og ulemper ved innføring av obligatorisk oppmøte, bruk av store 
fellesemner, bruk av studentassistenter og samordning av 
emner/forelesningstidspunkt for å styrke samarbeid og læringsmiljø. 

 
Studienes samspill med 
samfunn og arbeidsliv   

Studiene skal være relevante for, og stimulere samfunns- og 
arbeidsliv.   

Indikatorer: 

Tilknytning til arbeidslivet (Sbar) 3,0 (2020)/3,0 (2021) 

# fleksible studieprogram/ # studieprogram/ fakultet 45/73 

Evaluering: 
Fokusområde 6.1- Fakultetene lager planer for å utvikle fleksible studietilbud. Fakultetet startet 
høsten 2022 opp BA i økonomi og administrasjon (nett), BA i regnskap og økonomirådgivning 
(nett), i tillegg til at BA i organisasjon og ledelse ble utlyst via Samordna Opptak. Fakultetet vil 
fokusere på tilbudene som allerede er igangsatt, blant annet gjennom et prosjekt for 
kvalitetsutvikling i nettbaserte studietilbud. 
 
Opprettelse av alumninettverk og karrieresenter er tiltak som er nevnt i forrige 
fakultetsrapport, men som ikke er fulgt opp videre. Dette henger antakelig sammen med at 
dette er tiltak som krever samordning fra fakultets- og/eller instituttnivå. 
 

K6 

Situasjonsbeskrivelse: 
 
Beskriv utfordringer som er grunnlag for behov og tiltak  
Det er et gjennomgående inntrykk at en del avtaler og arrangementer rettet mot arbeids- og 
næringsliv ikke har kommet i god gang igjen etter pandemien. Dette gjelder for eksempel 
karrieredager/fagturer/arbeidslivskontakter og avtaler. Flere studieprogram uttrykker ønske 
om å styrke kontakt med praksisfeltet og arbeidslivet gjennom å invitere gjesteforelesere og 
bruke case mer direkte i studieprogrammene. 
 
I følge HINNs strategi skal HINN øke antall delte stillinger, og den gjensidige utvekslingen av 
medarbeidere, mellom høgskolen og arbeids- og næringsliv i regionen. Studieprogram med 
sterk profesjonstilknytning og prakademiske studieprogram trenger fagansatte med erfaring fra 
arbeids- og næringsliv. Fagmiljøer opplever at kun førstekompetente får fast ansettelse, og 
dette går i noe grad på bekostning av undervisnings- og arbeidslivkompetanse. 
 
Er det noe som fungerer bra som dere ønsker å dele? 
Studieveiledere ved BA i rettsvitenskap og BA i internasjonale studier opplevde at spørsmål 
rundt arbeidslivsrelevansen var felles for de to studentgruppene. Det ble derfor etablert en 
arbeidsgruppe som har sett på tiltak for å fremme arbeidslivsrelevansen på 
studieprogrammene: Alumninettverk og intervju med alumnier, bevisstgjøring rundt 
arbeidslivsrelevans gjennom aktive læringsformer knyttet til praksisfeltet, arbeidslivsdag, 
vitenskapsbutikk/mastertorg med sammenkobling av masteroppgaver og oppdragsgivere fra 
arbeidslivet, gjesteforelesere fra praksisfelt og alumnier, bacheloroppgaver knyttet til interne 
forskningsprosjekt eller eksterne oppdragsgivere, prosedyrekonkurranse BA rettsvitenskap. 
Arbeidsgruppa planlegger oppfølging av arbeidslivsrelevans knyttet til kvalitetsarbeidet i flere 
fora fremover.  
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BA i beredskap og krisehåndtering samarbeider med offentlig og private aktører regionalt og 
nasjonalt på flere ulike måter for å trekke praksisfeltet inn i utdanning. Beredskapskonferansen 
Innlandet arrangeres årlig og er en god møteplass for studenter og arbeids- og næringsliv.  
 
Fagmiljøet i regnskap og økonomirådgivning samarbeider med Regnskap Norge om forskning 
og i forbindelse med krav til autorisasjon som regnskapsfører.   
 
Behov (institusjonsnivå): 
Det er behov for å styrke samhandling mellom institusjonsnivå (samfunnskontakt) og fakultet 
når det gjelder organisering av høgskolens samfunns-, arbeids- og næringslivskontakt. Et 
tettere samarbeid kan sikre profesjonalitet og hindre dobbeltarbeid i kontakt med samfunn og 
arbeidsliv, ved for eksempel å samle avtaler, maler og viktig informasjon åpent og tilgjengelig i 
sentralleddet (kan knyttes til TEFCE-modellen?).   
 
Alle institusjonsavtaler må være tilgjengelige i en systematisk og strukturert oversikt slik at 
fakultetene kan finne dem og bruke dem.  
 
Behov for satsning innen karriereveiledning og samfunns- og arbeidslivskontakt er nevnt i 
tidligere års kvalitetsrapporter, og er aktualisert i årets SPA-rapporter og periodiske 
evalueringer.  
 
Det er behov for at det opprettes et alumninettverk ved HINN.  
  
Tiltak (fakultet):  

- Være pådriver for at samarbeidet mellom HHS og CREDS styrkes rundt samfunns- og 
arbeidslivskontakt. Behov for bedre samordning mellom HINN (BABØK/MØL) og CREDS 
i kontakten med arbeids- og næringsliv for å bruke kontaktpunktene mer effektivt og 
fremstå som en samlet og aktør, se behov under K5 og K8. 

- Fakultetets avtaler med arbeids- og samfunnsliv må samles og tilgjengeliggjøres for å 
forenkle bruk og transparens. En slik satsing er viktig for andre prosesser, som 
internasjonal akkreditering, karriereveiledning og alumni-nettverk.  

 
Tiltak (institutt):  

- Studieprogrammer gjenopptar og/eller etablere nettverk med arbeids- og næringsliv 
på en systematisk måte, som ikke er personavhengig. Arbeidslivskontakter kan 
inviteres som gjesteforelesere i INNStart og gjennom året, invitere til bedriftsbesøk, 
samt bidra med case fra virkeligheten til en «case-bank» som kan brukes i 
undervisningen og arbeidskrav.  

 

Internasjonalisering   Høgskolens utdanninger skal ha en internasjonal profil, og sette 
kunnskap, erfaring og verdier i en internasjonal sammenheng.   

Indikatorer:  

Andel kvalifikasjoner med utveksling (T) 3,7% (2021)/1,8% 
(2022) 

#studieprogram med utvekslingsvinduer/ #studieprogram 25/45 

K7 

Evaluering: 
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Indikatoren utvekslingsvindu skal måle hvor mange av fakultetets studieprogram som tilbyr 
muligheten til å reise på utveksling i løpet av studietiden. Informasjon om dette finnes i hver 
enkelt studieplan.  Alle bachelor, master og ph.d.- program ved HHS har utvekslingsvindu. 
Kortere studier som årsstudier, påbygningsstudier og deltidsstudier har ikke utvekslingsvindu. 
Informasjon om og relevans av et utvekslingsopphold i studiet, praktisk tilrettelegging av 
utveksling og opplevde hindringer virker å være viktigere faktorer i valg om utveksling, enn om 
det eksisterer et utvekslingsvindu. På denne måten virker ikke utvekslingsvindu å være en 
nyttig indikator for å måle internasjonalisering. 
 
Fjorårets fakultetsrapport inkluderte et tiltak om økt støtte fra internasjonalt kontor for å 
knytte kontakt med internasjonale samarbeidspartnere. Inntrykket er at internasjonalt kontor 
har mye kunnskap å dele, men at det trengs systemer for når, hvor, hvordan og med hvem 
dette samarbeidet skal opprettes på fakultet og institutt. Internasjonalt kontor kan bidra med å 
knytte kontakter både når det gjelder inn/utveksling og forskning, samt mer generell forankring 
av internasjonale perspektiver i fagmiljøene.  
 
Fakultetet har økt fokus på internasjonalisering. Det er tilsatt prosjektleder for internasjonal 
akkreditering og seniorrådgiver for utdanningskvalitet og internasjonalisering. Gjennom 2022 
har ulike ordninger for internasjonal akkreditering blitt kartlagt og utredet, og fakultetet vil 
beslutte veien videre for arbeidet i januar/februar 2023.  
 
Fakultetet har økt fokus på internasjonalisering også i arbeidet med periodiske evalueringer og 
i revisjonsarbeid. Dette gjennom å belyse utvekslingsmuligheter, inkludering av 
engelskspråklige emner i studieplanene, samt bruk av internasjonal litteratur i studiene. Dette 
er det av et kontinuerlig arbeid.  
 
Fokusområde 7.3- Høgskolen skal utvide tilbudet av engelskspråklige emner og programmer. 
Fakultetet startet høsten 2022 opp nytt engelskspråklig masterprogram i økonomi og ledelse 
med fordypning i business analytics. Dette har vært en viktig satsning for å øke tilbudet av 
engelskspråklige emner og program. Fakultetet har også arbeidet for å etablere BA i filosofi, 
politikk og økonomi. Dette tilbudet inkluderte flere engelskspråklige emner, og ville vært en 
sentral satsning for å fremme internasjonalisering og økt tilbud av engelskspråklige emner. 
Rektoratet støttet ikke etableringen. Begrunnelsen var blant annet knyttet til manglende 
ressurser ved internasjonalt kontor, og begrunnelsen gikk slik sett på tvers av HINNs strategi for 
internasjonalisering generelt, og mot fokusområde 7.3 spesielt. 
 
Situasjonsbeskrivelse: 
 
Beskriv utfordringer som er grunnlag for behov og tiltak 
Flere heltidsstudier opplever at studenter i mindre grad er interessert i utveksling, også etter 
pandemien. Samlingsbaserte/nettstudier har lav utvekslingsgrad, til tross for utvekslingsvindu. 
Dette kan ha bakgrunn i at denne typen fleksible studier kan kombineres med arbeid og 
familie, noe som kan øke terskelen for utveksling. Årsaker som oppgis er mer knyttet til 
forpliktelser som holder dem i Norge, for eksempel familie, husleie og jobb, enn at utveksling i 
seg selv ikke er praktisk mulig eller interessant.  Det er derfor viktig å se nærmere på andre 
former for internasjonalisering enn mobilitet for denne gruppen. 
 
Det jobbes videre med å informere om muligheten for utveksling ved alle studieprogram, men 
også tilrettelegging av utvekslingsprosessen. Det er flere studenter som drar på utveksling fra 
alle studiesteder, men det ble ikke tatt imot innvekslingsstudenter til studiested Rena i 
2022/2023. Dette er begrunnet ut fra at det er et for lavt antall engelskspråklige emner som 
tilbys. Videre er det vurdert at et internasjonalt studentmiljø bør være av en viss størrelse før 
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fakultetet åpner for innreisende studenter, for å sikre god sosial og faglig inkludering. Dette er 
ikke på plass ved Studiested Rena i dag og det er uklart om dette bør være et satsningsområde 
i fremtiden, eller om det bør fokuseres på andre former for internasjonalisering. Det er 
imidlertid verdt å merke at fakultetet satser på gode utvekslingsmuligheter for alle våre 
studenter, uavhengig av studiested.   
 
Med stadig flere engelskspråklige fagansatte og stipendiater etterlyses mer skriftlig 
informasjon på engelsk, dette gjelder særlig maler, skjema og verktøy som brukes i 
arbeidshverdagen. 

 
Er det noe som fungerer bra som dere ønsker å dele? 
Ved HHS som helhet har utvekslingen tatt seg godt opp igjen etter pandemien, samtidig er det 
rom for forbedring og det jobbes godt i samarbeid mellom fakultetets internasjonale 
studieveiledere og internasjonalt kontor. Fra studiested Lillehammer reiser 60 studenter på 
utveksling høsten 2022, mens det fra Rena reiste 27 studenter, tatt forskjeller i 
studiestedsstørrelsen i betraktning er dette tall fakultetet er tilfredse med. Studiested 
Lillehammer har 98 innreisende studenter høsten 2022, med utsikter til i overkant av 100 
studenter i vårsemesteret 2023. Studiested Lillehammer har god infrastruktur for mottak av 
internasjonale studenter og jobber godt med rekruttering.  
 
Institutt for psykologi setter i gang en revidert BA i psykologi fra høsten 2023, hvor alle emner i 
femte semester vil være engelskspråklige slik at internasjonalisering/utveksling til og fra 
utdanningen vil være mulig. 
 
Behov (institusjonsnivå): 
Internasjonalisering er mer enn inn- og utveksling. Et internasjonalt tankesett i fagmiljøene er 
sentralt for å trekke inn internasjonale perspektiver og samarbeidspartene i undervisning og 
forskning, så vel som i utveksling med partnerinstitusjoner. Internasjonale forskningssamarbeid 
og publiseringer, internasjonale kontakter, konferanser og møtepunkter er andre indikatorer 
på at det foregår internasjonalisering ved fakultetet.  
 
Det er et behov for å definere hva internasjonalisering betyr og skal bety for HINN, og en 
gjennomgang av begrepet samt internasjonaliseringens ønskede mål bør gjennomgås med 
internasjonalt kontor og andre sentrale aktører for å tydeliggjøre hvilke indikatorer som best vil 
vise ønsket endring.  
   
Fakultetet ønsker også tettere koblinger mot institusjonsnivåets avtaler og prosjekter innen 
internasjonalisering (eks. EUA). 
  
Tiltak (fakultet):  

- Fakultetet må starte en prosess hvor Rena som internasjonalt studiested drøftes bredt. 
Fordeler og ulemper må løftes frem mtp ressursbruk, studiestedets styrker og 
muligheter, internasjonal akkrediteringsprosess, engelskspråklig studietilbud og 
studentvelferd.  

- Prosjekt for internasjonal akkreditering av HHS er viktig i fakultetets satsning på 
internasjonalisering på fakultetet fordi det setter krav til en helhetlig tenkning rundt 
internasjonalisering og internasjonale perspektiver på alle nivåer.  

 
Tiltak (institutt):  
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- Det kan med fordel videreføres et mer systematisk samarbeid mellom studieprogram 
og internasjonal koordinator ved fakultetet for å kartlegge internasjonale 
samarbeidsinstitusjoner, og konkrete muligheter for utveksling. 

- Alle BA og MA studier ved HHS har utvekslingsvindu, men utvekslingsvinduer i studiene 
bør gjennomgås for å sikre at de legger godt til rette for utveksling. I dag er det slik at 
noen utvekslingsvinduer for eksempel ligger parallelt med populære emner, noe som 
reduserer sannsynligheten for at studentene velger utveksling.  

 
Utvikling og ledelse av 
studieprogrammene  

Studieprogrammene skal ledes effektivt og sikre kontinuerlig 
forbedring.  

Indikatorer:  
Jeg går på det studieprogrammet jeg helst vil gå på (Sbar) 4,4 (2020)/4,5 (2021) 

Jeg er, alt i alt, tilfreds med studieprogrammet jeg går på (Sbar) 4,0 (2020)/3,9 (2021) 
IKT-tjenester (f.eks. læringsplattformer, programvare og PC-tilgang) 
(Sbar)  

3,5 (2021) 

K8 

 
Evaluering: 
Fakultetets kvalitetsrapport er drøftet med instituttledere, og i fakultetets ledergruppe. 
Innholdet bygger delvis på gjennomgang av SPA-rapporter. Videre har fakultetet sett nærmere 
på SPA-rollen i eget SPA-forum og fakultetet vil se nærmere på hvordan rollen kan rendyrkes 
enda mer i retning av faglig ledelse. Fakultetet jobber kontinuerlig med å styrke fagmiljø og 
samarbeid på tvers av fakultetets institutter, senter og studieprogram. Det testes ut flere nye 
modeller. Instituttene har etablert felles Canvasrom innen kvantitativ metode, som vil gi 
mulighet for økt samarbeid og deling av undervisningsressurser. Det er igangsatt mye godt 
faglig samarbeid på tvers av instituttene som på sikt vil bidra til å styrke samarbeid på tvers.  
 
Pedagogisk utviklingsgruppe ved institutt for psykologi har nå tatt initiativ til et pilotprosjekt 
der fagmiljøet vil anvende fokusgrupper i emneevalueringer av henholdsvis to emner. Den 
pedagogiske utviklingsgruppen er et foregangseksempel på hvordan fagmiljøet arbeider med 
pedagogisk utvikling, til inspirasjon for andre deler av fakultetet. 
 
Fakultetet har arbeidet aktivt med revisjoner av studietilbud i 2022. I løpet av 2022 har 
fakultetet gjennomført revisjon av studiene BARLL/BAMLT og årsstudium i reiseliv og turisme. 
Fra høsten 2023 tilbys BA i bærekraftig reiselivs- og arrangementsledelse og årsstudium i 
bærekraftig reiseliv og arrangement. Som oppfølging av periodisk evaluering av MA i 
innovasjon, vil fakultetet også iverksette revisjon av dette programmet. Mandat for revisjonen 
er utviklet i dialog med fagmiljøet. Det nye programmet vil trolig ha en noe bredere profil innen 
innovasjon, ledelse og bærekraft. Bachelor i psykologi gjennomførte studieplanrevisjon høsten 
2021, og denne nye planen implementeres fra og med høsten 2023. Fakultetet har videre 
avviklet BA og årsstudium i Kulturprosjektledelse. 
 
De to studieprogrammene Music Business Management og Music Business Production har over 
tid opplevd nedgang i inntakskvalitet, høyt frafall og lav gjennomføring. På bakgrunn av dette 
ble en ekstern evaluering gjennomført høsten 2021. Rapporten dokumenterer betydelige 
utfordringer knyttet til studiekvalitet og det studentsosiale miljøet. I løpet av 2022 har 
fakultetet gjennomført møter med fagmiljøet, og det er besluttet å ikke lyse ut de to 
studieprogrammene for opptak våren 2023. Fakultetet vil igangsette revisjon av programmene, 
og oppstart av ett nyrevidert program vil være høsten 2024. En større revisjon vil være et 
sentralt virkemiddel for å styrke studiekvaliteten. 
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Fakultetet har også arbeidet med etablering av fullverdig fordypning i beredskap og 
krisehåndtering i MA i offentlig styring og ledelse. Denne fordypningen vil bidra til å styrke 
fakultetets faglige profil innen kriseledelse. Fakultetet vil i 2023 og i tråd med tre-års-plan for 
studieporteføljeutvikling arbeidet for å etablere flere mastertilbud. HINN har lavere andel 
studenter i masterløp sammenlignet med institusjoner som USN, NU, OsloMet og andre. Ifølge 
Tilstandsrapporten for HINN er andelen for HHS enda lavere når vi sammenligner på tvers av 
høgskolens fakulteter. Et viktig grep for å styrke sammenheng i porteføljen, samt også styrke 
forskningsaktiviteten vil være å øke tilbud av masterutdanninger.  
 
Fakultetet har også påbegynt en større intern bredde- og dybdeevaluering av fakultetets Ph.d.-
program. Arbeidsgruppen består av representanter fra sentrale fagområder, og arbeidsgruppa 
vil avgi sin første delrapport i januar 2023. 
 
Fokusområde 8.1- Gjennomgå fakultetenes portefølje av eksternfinansierte utdanningstilbud og 
identifisere ev. risiko: 
SELL har utarbeidet en overordnet vurdering av det eksternfinansierte utdanningstilbudet ved 
HHS. Her kommer det frem hvordan SELLs utdanningsporteføljen utvikles i samspill mellom 
fagmiljøenes styrker innen utdanning og forskning, og etterspørsel fra arbeids- og samfunnsliv. 
SELLs virksomhet er godt forankret i HINNs målsetning om å tilby utdanning hele livet, fleksible 
utdanninger og kontakt med samfunns- og arbeidsliv. HHS har i dag flere langsiktige avtaler 
som gir robusthet i de eksternfinansierte tilbudene. SELL bygger godt opp om Høgskolens 
strategi innen livslang læring. Fremover vil det være sentralt å knytte SELLS tilbud og aktivitet 
enda tettere mot forskning, og arbeide mer med langsiktige finansieringsmodeller for livslang 
læring.  
 
Evt. risiko kan knyttes til sammenheng mellom å bygge opp fagmiljø over tid, og etterspørsel i 
markedet etter fleksible og skreddersydde utdanningstilbud. Ytre faktorer kan påvirke 
etterspørsel, og en risiko vil være om SELL ikke følger markedets behov. Det er derfor behov for 
en grad av fleksibilitet. Det arbeides for å knytte SELLs aktivitet enda tettere mot 
kvalitetssystemet for utdanning, men anser det som sentralt at kravene om rapportering ikke 
går på bekostning av senterets fleksibilitet og markedsorientering.  
 
Situasjonsbeskrivelse: 
 
Beskriv utfordringer som er grunnlag for behov og tiltak  
Det er behov for å fortsette arbeidet med strategisk utvikling av studieporteføljen. Ettersom 
forholdstallet mellom fagtilsatte og studenter går ned, er det forventet at dette kan påvirke 
fakultetets økonomiske rammer fremover. Fakultetet vil utarbeide prognoser for dette. 
Fakultetet ser behov for å spisse aktiviteten noe, og knyttet tilbudene tettere opp mot 
forskningsaktivitet og herunder etablering av mastertilbud. Vi har i dag en stor andel studenter 
i løp innenfor halvårs-, årsstudier og gradsutdanninger på BA-nivå. Disse tilbudene må spisses 
noe mer og dreies mer i retning av mastertilbud og lang høyere utdanning.  
 
Fakultetet arbeider som følge av dette med etablering av MA i offentlig rett og anser denne 
satsningen som sentral for å bli mer attraktive for førstekompetente, utvikle fagmiljø og 
utdanningstilbud som etterspørres. Videre arbeider fakultetet for etablering av MA i regnskap 
og revisjon, som vil bidra til å styrke forskning og tilbudet av arbeidskraft med spesialisert 
utdanning innen fagområdene. Et tredje mastertilbud under utvikling og vurdering er 
profesjonsstudium i psykologi eller en utvidelse av dagens Master i miljøpsykologi til en 
generell Master i psykologi. Dette drøftes nærmere i HINN/fakultetets treårsplan for 
porteføljeutvikling som skal utarbeides i 2023. 
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Fakultetet har sterke BA-utdanninger og fagmiljøer i rettsvitenskap, psykologi og regnskap og 
revisjon. For å møte behov for denne kompetansen i Innlandet og for å styrke høgskolens 
konkurransekraft er det viktig å vurdere utvikling av MA i offentlig rett, regnskap og revisjon og 
profesjonsutdanning i psykologi.  
 
Utfordringer knyttet til organisering av studier og fagmiljøer kommer frem på ulike arenaer, og 
peker i stor grad på en liknende problematikk. Fagpersoner innenfor et studieprogram tilhører 
ulike institutter, hvor personalansvar, bemanning og ressursoversikt ligger til instituttledelsen, 
mens koordinering av studiet ligger til studieprogramansvarlige. Dette kan by på administrative 
utfordringer. SPA opplever det utfordrende å få en god oversikt over fagpersoner og kapasitet, 
rekruttering av nye fagpersoner, samle fagmiljøet og koordinere undervisningen. 
Forhåpentligvis vil implementeringen av (TE) bidra til forenkling og bedre oversikt.   

-  

Er det noe som fungerer bra som dere ønsker å dele? 
Det er gjennomført åtte periodiske programevalueringer av til sammen 23 studieprogrammer i 
2022. Dette har vært et krevende arbeid som avdekker stort engasjement i fagmiljøene. 
Evalueringskomiteer med både interne og eksterne representanter har fungert godt og de 
fleste komiteene har holdt tidsplanen.    
 
Som nevnt i K1 har institutt for psykologi opprettet en pedagogisk utviklingsgruppe som skal 
jobbe med utvikling av pedagogisk kompetanse og studiekvalitet gjennom kollegaveiledning.  
 
Behov (institusjonsnivå): 
Det er behov for en nærmere avklaring av hvordan fakultetene ved HINN skal arbeide over tid 
med utvikling av studieporteføljen. Handlingsrommet oppleves som uklart og uforutsigbart. 
Fakultetet er kjent med at det igangsettes prosess for utarbeiding av treårsplan for 
porteføljeutvikling i 2023. Fakultetet fremmer behov for mer strategisk diskusjon på tvers av 
fakultetene ved HINN.  
 
Fakultetet har behov for en avklaring av MA i offentlig rett og profesjonsstudium i psykologi.  
Videre ser fakultetet behov for avklaringer rundt Kongsvingers status som studiested. 
Fakultetet får indikasjon på at mange ulike deler av høgskolen er i dialog og prosess med de 
samme næringslivspartnerne, og det er behov for å systematisere kontakten mer. Videre er det 
behov for å konkretisere intensjonsavtalen mtp. faglig samarbeid mellom HINN og CREDS.  
 
Tiltak (fakultet):  

- Utvikling og ledelse av studieprogrammene er en sentral del av fakultetets virksomhet 
og må ses i sammenheng med vår totale virksomhet og styring, i et langsiktig og 
bærekraftig perspektiv.  

- Fakultetet må jobbe videre med å gå gjennom, revidere og styrke 
utdanningsporteføljens profil og fakultetets egenart. 

- Fakultetet må se nærmere på arbeidstidsordningen med henblikk på ressursfordeling 
og normer innen undervisningsdelen av denne ordningen. Legge til rette for økt 
samhandling på tvers av institutter og studieprogram.  

 
Tiltak (institutt):  

- Innfasing av viseinstituttleder utdanning på instituttene for å styrke utdanningsledelse 
og samhandling. 

- SPAene er sentrale i ledelse og utvikling av studieprogrammene. Fakultetet bør i 
samarbeid med instituttene starte en prosess for å styrke SPA-rollen.  
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Spesifikke utfordringer for 
inneværende år. Se nettside 
for detaljer 

Studentmedvirkning er utpekt som en spesiell utfordring og blir 
omhandlet under kvalitetsområde 5 Studentenes læringsutbytte. 

 
 
 

 

 

 

  

- Studieprogramansvarliges funksjonsbeskrivelse bør gjennomgås, særlig med tanke på 
ansvarsfordeling mellom SPA, instituttleder, viseinstituttleder utdanning og 
studieveileder. Det bør også være bedre sammenheng mellom SPAene ansvar på tvers 
av instituttene.  

- Andre tiltak for styrke SPA-rollen kan være bedre tilgang på kurs, pedagogisk utvikling, 
arenaer for erfaringsdeling, samt kartlegging av administrativt støttebehov for SPAene.  
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Vedlegg 5. Kvalitetsrapport 2022 for HSV 
 Fakultet for helse- og sosialvitenskap (HSV) 

 

Fagmiljøenes faglige og 
pedagogiske kompetanse   
 

Fagmiljøene skal holde et høyt internasjonalt nivå innen 
forskning og utdanning.  

Indikatorer3: 
# faglig tilsatte med førstekompetanse/ # faglig tilsatte/ fakultet 70,59 

# faglig tilsatte professorer og dosenter/ # faglig tilsatte/ fakultet 20,05 

# midlertidig faglig årsverk (inkl. åremål)/ # faglige årsverk/ fakultet 16,24% 

# studenter (heltidsekvivalenter)/faglig årsverk/fakultet 21,99 

# publiseringspoeng / # faglig årsverk/ fakultet 0,73 
# faglig årsverk som har gjennomført Pedagogisk basiskurs/ # faglig 
årsverk / fakultet 30 

# faglig årsverk som har dokumentert pedagogisk portefølje/ # faglig 
årsverk / fakultet 6 

# faglige årsverk vurdert som faglig merittert underviser/fakultet  1 

K1 

Evaluering: 
Fakultetet jobber langsiktig og systematisk for å øke andelen førstekompetente blant ansatte, 
både gjennom rekruttering og kvalifisering av egne ansatte. Utfordringene er særlig knytta til 
generasjonsskifte på Institutt for helse- og sykepleievitenskap (IHS) og Institutt for 
sosialvitenskap og veiledning (ISV). Indikatoren viser at arbeidet bærer frukter og andelen 
førstekompetente øker.  
• Disputaser 2022: seks, og ytterligere en har levert og fått avhandlingen godkjent (disputas 

i januar) 
• Førstelektor 2022: tre har fått opprykk, og ytterligere to ansatte vil sende søknad om 

opprykk innen årsskiftet 
• Professoropprykk 2022: to 
 
Fakultetet gjennomførte to opprykkseminar i januar 2022. Disse var spesielt retta mot å 
motivere nye høgskolelektorer til å komme i gang med kvalifiseringsarbeid så raskt som mulig. 
Fakultetet vil ha ekstra fokus på kvalifisering, både på kort sikt (vår 2023) og med tanke på 
personer som jobber for opprykk på noe lengre sikt. Samtidig er det utfordrende å få 
virksomheten til å gå rundt når vi har så mange nye ansatte og ansatte i kvalifisering. 
 
Forskningsaktiviteten varierer betydelig mellom de tre instituttene, så vel som mellom de tre 
seksjonene innad i hvert institutt. Dette reflekteres av publiseringspoeng per faglige årsverk. 
Det er ingen entydig forklaring bak variasjonen, men den henger blant annet sammen med 
enhetenes kompetansesammensetning, faglig tilhørighet og tradisjon, mm. For å styrke 
forskningsarbeidet og skape robuste fagmiljøer, har fakultetet kontinuerlig fokus på styrking 
av forskningskultur, herunder forskningskvalitet, nettverksbygging, studentinvolvering, 
formidling, samhandlings-mønstre, langsiktighet og samfunnsnytten. Dette reflekteres av 
utlysninger av interne FoU-midler, som blant annet stimulerer til internasjonal 
sampublisering, bred kompetanseheving, involvering av masterstudenter i forskergruppenes 
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kjerneaktiviteter og akkvisisjonsarbeid. I 2022 ble det tilsatt 11 professor II ved fakultetet, 
med særskilt tilknytning til 11 ulike forskergrupper.  
 
21 deltagere fullførte våren 2022 UH-pedagogisk basiskurs. Dette var et eget kurs for HSV-
ansatte og var et samarbeid mellom fakultetet og Seksjon for UH-ped. og kvalitet. HSV hadde 
ytterligere 9 deltagere med på det ordinære kurset i regi av Seksjon for UH-ped. og kvalitet. I 
tillegg har 6 ansatte validert sin pedagogiske realkompetanse i løpet av året.  
 
Situasjonsbeskrivelse: 
Institutt for helse- og sykepleievitenskap (IHS): Instituttet er fortsatt i et generasjonsskifte. 
Arbeidet som har foregått med rekruttering av medarbeidere er formidabelt. Rekruttering av 
nyansatte er positivt, og det har kommet mange gode, nye medarbeidere. Samtidig er det 
krevende å erstatte til enhver tid riktig kompetanse. Utfordringen har vist seg å ha nok 
ansatte med klinisk kompetanse i profesjonsutdanningene for undervisningsoppgaver. Det er 
utfordrende å rekruttere førstekompetente innen sykepleie, og på spesialsykepleier og 
tverrfaglige profesjonsstudier. Det har vært arbeidet systematisk over tid for å sikre og øke 
andelen førstekompetanse, men det er små marginer og andelen går opp og ned litt ettersom 
det er bevegelse i personalet. Per i dag er det flere ansatte som er i kvalifiseringsløp mot 
førstelektor-, førsteamanuensis- og professor-/ dosent-kompetanse. Alt i alt er det en faglig 
forsvarlig kompetansesammensetning i instituttet, men det er enkelte områder hvor det er 
sårbart fordi det er få personer knyttet til fagområdet, f.eks. kreftsykepleie, rus, eldreomsorg 
og rehabilitering. Mange vakante stillinger over lang tid og den økonomiske situasjonen der 
stillinger ikke erstattes, har imidlertid medført en betydelig slitasje på ansatte i instituttet. Det 
krever oppmerksomhet omkring arbeidsbetingelsene for de ansatte. Ansatte opplever å ha for 
lite ressurser til undervisning, dette gjør at forskningstiden blir skadelidende fordi den brukes 
til undervisningsoppgaver. Det er utfordrende å balansere og integrere forskning og 
undervisning. Det oppleves at det er satt av for liten tid til pedagogisk utviklingsarbeid, når 
det stilles økte krav til samkjøring av studier, nye fagsystemer og universell utforming. Krav til 
førstekompetanse gjør at fagpersoner med kjernekompetanse/klinisk kompetanse ikke får 
forlenget sine midlertidige engasjementer. Knyttet til strategisk satsning på kvalifisering, 
savnes det også fokus på hva med egnethet og praksis betydningen av egnethet hos 
undervisere. Vi har god tverrfaglig kompetanse, og det satses på å øke kompetansen. Det 
oppleves som en økende delingskultur blant ansatte. 
 
Institutt for sosialvitenskap og veiledning (ISV): Fagmiljøene har per dags dato jevnt over god 
og tilstrekkelig kompetanse på de områdene som inngår i instituttets fagportefølje og 
studieprogram. Mange av studiene er praktisk retta og det er derfor (med utgangspunkt i 
nasjonale forskrifter) nødvendig at den samlede kompetansen er sterk både på relevant 
erfaring og kompetanse fra praksisfeltet (herunder sosialfaglig profesjonsutdanning) og 
teoretiske innsikter.  
Instituttet har utfordringer knyttet til kompetanse som følge av at personalet har høy 
aldersprofil og flere går av med pensjon i den kommende langtidsperioden. Videre forsterkes 
behovet for førstekompetente gjennom etablering av masterutdanninger med tilhørende 
kompetansekrav. Det øker behovet for nyrekruttering og kompetanseheving av ansatte mot 
førstekompetanse. Gjennom bruk av institusjonens/fakultetets økonomiske støtteordninger 
er det igangsatt omfattende kvalifiseringsprosesser blant høgskolelektorer. Strukturelle 
endringer ved instituttet, særlig etablering av forskerfellesskap, mellom høgskolelektorer og 
førstekompetente har vist seg å ha svært positiv effekt. Et eksempel er seksjon for veiledning 
som sammen har inngått avtale med Fagbokforlaget om å skrive en vitenskapelig antologi. 
Det er ønskelig å etablere en egen sosialfaglig forskergruppe. Av nytilsettinger er det gledelig 
å se at vi i 2022 har tiltrukket oss yngre førstekompetente medarbeidere i flere av studiene. 
Når det gjelder pedagogisk kompetanse er deltakelse på høgskolens studietilbud 
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systematisert og lagt inn som obligatorisk aktivitet for nyansatte. Ansatte ved instituttet har 
også deltatt på høgskolens kurs i Utdanningsledelse. Det er også gjennomført flere 
pedagogiske utviklingsprosjekter (finansiert av Såkorn-midler) og ulike pedagogiske/didaktiske 
tema har blitt tatt opp og diskutert gjennom cafe-dialoger på instituttmøter. Samlet sett anses 
den pedagogiske kompetanse svært god ved instituttet.   
 
Institutt for folkehelse- og idrettsvitenskap (IFI): IFI har generelt en høy andel 
førstekompetanse, og det er i tillegg en positiv utvikling av faglig tilsatte med 
førstekompetanse. Fagområdene folkehelse, treningsfysiologi, trenerrollen og faglærer i 
kroppsøving og idrett er godt dekket med faglige tilsatte med førstekompetanse. Unntaket er 
Bachelorprogrammet i Tannpleie, som har lav andel faglige tilsatte med førstekompetanse. 
Det er imidlertid et fagområde hvor det nasjonalt er svært få fagpersoner som har 
førstekompetanse, så det er svært krevende å rekruttere førstekompetente personer 
innenfor dette fagfeltet. IFI har også en høy andel med faglig tilsatte professorer, både i faste 
stillinger og 2èr stillinger. Gjennomsnittsalder hos professorer er relativt lav, i tillegg er det 
personer som nærmer seg opprykk til professor, så det er forventet at IFI vil ha en stabilt høy 
andel med professorer i årene som kommer. I forhold til publiseringspoeng så leverer IFI 
svært gode tall, og alt tilsier at publiseringspoeng vil fortsette å være høyt i årene som 
kommer hos IFI. I enkelte studieprogrammer, og innenfor enkelte fagområder er det relativt 
lav andel med professorkompetanse og førstekompetanse hos de som underviser. IFI jobber 
systematisk med å finne løsninger hvor fagpersoner blir brukt mer på tvers av seksjonene, slik 
at vi kompensere for at enkelte studieprogrammer og fagområder har lav andel med 
professorkompetanse og førstekompetanse. IFI ønsker generelt å utnytte fagressurser bedre 
både internt og mellom seksjoner, og det er et stort potensial for å gjøre 
undervisningssituasjonen både mer robust og med bedre kvalitet. Et konkret tiltak som er 
iverksatt er at SIK bruker fagpersoner innen fysiologi fra SHT, mens SHT bruker fagpersoner 
fra SIK innen fagfeltet idrettspsykologi og organisasjonssosiologi. I tillegg har vi et samlet 
prosjekt på IFI der vi jobber med å etablere fagteam og to-lærer systemene innenfor både 
fagområder og på et emnenivå. SIK har kommet lengst i dette arbeidet, og har allerede 
struktur og organisering på plass. SFH har satt som mål å ha det på plass i løpet av 
vårsemester 2023. Dette tiltaket vil trolig både bedre undervisningskvalitet og gjøre 
undervisningssituasjonen mindre sårbar eksempelvis ved sykmeldinger.  
I studieprogrammet Tannpleie er det krevende å ha tilstrekkelig andel med 
professorkompetanse og førstekompetanse hos de som underviser, og på grunn av 
manglende rekrutteringsmulighet vil det trolig være gjeldene kommende år også. IFI ønsker 
framover å prioritere faste ansatte innenfor fagfeltet tannpleie med frikjøpsavtaler, slik at de 
kan få mulighet til å kvalifisere seg til kompetanseopprykk i årene som kommer.    
 
Behov: 
• Sikre tilstrekkelige personalressurser og rett kompetanse i de ulike studiene. 
• Kontinuerlig oppmerksomhet mot rekruttering av førstekompetente medarbeidere 

(spesielt innenfor fagområdene; sykepleie, spesialistutdanninger, tannpleie og 
sosialfaglige utdanninger). 

• Økonomisk støtte fra institusjonsnivået til strategisk satsing på kvalifisering. 
• Rutiner for oppfølging av ansatte i kvalifiseringsløp. 
• Rutiner på engelsk for nyansatte som ikke snakker norsk. 
• Tilbud om tilstrekkelig antall plasser på UH-ped. basiskurs. 
-  

Tiltak:  
• Ivareta nyansatte gjennom å følge høgskolens vedtatte introduksjonsplan, legge til rette 

for ‘fadderordninger’ i fagmiljøene og ved behov koble på pedagogisk rådgiver. 
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• Tilrettelegge for kvalifisering av ansatte til førstekompetanse og toppkompetanse 
gjennom konkrete planer, forutsigbarhet i frikjøpsordninger og bruk av mentor og 
veiledere. 

• Videreutvikle forskergruppene, med fokus på i) implementering av forskergruppenes 
strategiske langtidsplaner, ii) avklaring av forskergruppelederrollen, iii) bred involvering av 
forskergruppenes medlemmer i større prosjekter, iv) samhandling på tvers av 
forskergrupper (tverrfaglige forskningsaktiviteter), og v) gjennomgang av 
forskergruppenes sammensetning og nedslagsfelt, herunder innlemmelse av personer i 
førstekompetanseløp 

• Tilrettelegge for erfaringsdeling på tvers av seksjoner/ institutter knyttet til 
kollegaveiledning. 

• Påse at professorkompetanse og førstekompetanse også brukes i tilstrekkelig grad inn i 
bachelorutdanningene.  

 
 

Startkompetanse og 
studiestart  

Studentene skal få et godt møte med høgskolen for å legge 
grunnlaget for mestring i studiene.  

Indikatorer:  
 

Den faglige aktiviteten har motivert meg til innsats (SSU). 4,0 

Den faglige aktiviteten kom raskt i gang (SSU). 4,3 

Jeg fikk mulighet til å møte undervisere under INNStart/studiestart 
for mitt studium (SSU). 4,1 

Jeg fikk mulighet til å bli kjent med mine medstudenter under 
INNStart/ studiestart for mitt studium (SSU). 3,9 

Fadderuka:  

Jeg ble kjent med en eller flere av mine medstudenter (SSU) 4,3 

Jeg ble bedre kjent med stedet hvor mitt studiested ligger (SSU) 4,1 

Jeg følte meg sosialt trygg (SSU) 4,1 

K2 

Evaluering: 
Startkompetanse 
Fakultetet har relativt mange unge studenter som ikke har studert tidligere. Overgangen fra 
videregående skole til høyere utdanning kan være krevende, og det er en god investering å 
bruke mer tid på innarbeiding av gode studievaner i starten. Samtidig opplever mange 
studieprogramansvarlige at studenter kommer inn med et feil forventningsgrunnlag. Det 
jobbes derfor systematisk med relevans i undervisningen helt fra start og bevisstgjøring mot 
fremtidig yrkesrolle. Det oppleves også noe utfordrende på videreutdanninger og mastere 
som rekrutterer studenter med svært forskjellig jobberfaring og profesjonsbakgrunn. På 
masterstudier som ikke krever arbeidserfaring ser vi også i noen grad en dreining mot flere 
unge studenter som kommer rett fra bachelor. I slike sammenhenger er det ekstra viktig å 
sikre god informasjon om studieplan og læringsmål ved oppstart, og å jobbe med 
forventningsavklaring. Kull 2002 og 2003 har gjennomført videregående opplæring under 
pandemien og har ingen erfaring med eksamen. Det er 181 studenter som hører til disse 
kullene ved HSV. For å imøtekomme dette har IT vært inne i klassene, for sikre at studenter 
tester ut Inspera før eksamensdagen. I samarbeid med SINN er det også satt opp ‘Drop-in’-
eksamenshjelp i forkant av skoleeksamener. 
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INNstart  
Indikatorene viser at studentene ved HSV i stor grad opplever det første møtet med 
høgskolen som bra og at det gir et godt grunnlag for mestring i studiene. Det er en liten 
oppgang i andelen fornøyde studenter fra året før, og det kan muligens sees i sammenheng 
med at INNStart kunne gjennomføres etter intensjonen uten pandemirelaterte restriksjoner. 
Studieprogramansvarlige poengterer betydningen av å legge vekt på sosial samhandling og 
tidlig få studentene til å jobbe sammen i grupper. Å få til en god organisering av studiegrupper 
og komme godt i gang med å bruke disse gruppene som funksjonelle enheter, har 
førsteprioritet. Samtidig oppleves det utfordrende å ha stort fokus på fag allerede den første 
uka fordi studentene er ‘et annet sted’ i sine hoder. Det er mye informasjon og mange nye 
ting å sette seg inn i. Det må derfor jobbes godt progressivt gjennom hele første semester.  
 
Fadderuka  
Fadderuka evalueres relativt godt i studiestartundersøkelsen, og etter fakultetets vurdering er 
dette et tegn på at studentene har gjort en god jobb. Fadderledere på studiested Elverum har 
gitt uttrykk for at de måtte finne ut av veldig mye selv, og at de manglet informasjon om 
hvordan de burde planlegge Fadderuka og de ulike aktivitetene. De syns også det var 
vanskelig å velge et fadderstyre selv, da det er avgjørende å få med studenter som vil fungere 
godt i rollen. De ga også tilbakemeldinger om at de opplevde at fadderopplegget til dels 
nesten ble trenert av fagmiljøet på sykepleie, som blant annet planla undervisning utenom 
avtalen. Fadderopplæringen fungerte godt, og denne bør gjøres obligatorisk.  
 
Situasjonsbeskrivelse: 
Alle studenter har fått tilbud om et kurs i studieteknikk på Canvas, men det påpekes fra de 
faglige at mange studenter er så usikre at terskelen for å gjennomføre et slikt kurs blir for høy. 
Flere studieprogramansvarlige har kjørt egne opplegg knyttet til studieteknikk. Dette var for 
eksempel tilfellet på Bachelor i sykepleie som hadde en egen økt om studieteknikk med 
instituttleder/førsteamanuensis/lege Ole Petter Hjelle som foredragsholder. Kurset ble 
gjennomført digitalt og fikk meget god tilbakemelding. Det er ønskelig å se på en løsning hvor 
dette kan tilbys for flere studenter neste studieår. 
 
Fakultetet har vektlagt at de nye studentene skal bli introdusert for en INNStart med et 
tydelig fokus på fag, forventninger og det å bli kjent med både medstudenter og fagmiljøet. 
Evalueringer viser at det er meget viktig at det første møte med nye studenter skjer samlet i 
ett klasserom. Dette legger gode rammer for at studentene blir kjent med hverandre, kan 
velge tillitsvalgt og at de kan opparbeide en klassefølelse. Samtidig har de samlingsbaserte 
fleksible tilbudene erfart at den første samlingen med fordel kan være digital, hvis den følges 
opp med en fysisk samling i etterkant.  
 
Tilbakemeldinger fra studenter tyder på at det er viktig å komme raskt i gang med den faglige 
aktiviteten. Fakultetet har gode erfaringer når studentene pålegges å jobbe med faglige 
problemstillinger knyttet til arbeidskrav helt fra start. Studentene opplever at de kommer 
raskt i gang med faglig arbeid, og at dette legger grunnlag for et jevnt arbeidstrykk gjennom 
hele studieåret. Det trekkes også frem betydningen av å knytte det første arbeidskravet til en 
gruppeoppgave og bruke tid på å sette sammen grupper, slik at studentene blir kjent i klassen 
gjennom det faglige arbeidet. Et dilemma i denne sammenhengen er utfordringen med 
studenter som får tilbud om studieplass etter oppstart. Disse studentene går fort glipp av 
viktig informasjon, og generelt oppleves det krevende å skulle ivareta intensjonen med 
INNStart når ikke alle studenter deltar helt fra start. Noen studieprogramansvarlige 
poengterer viktigheten av å samarbeide tett med SINN og introdusere samtaleterapaut og 
studentprest tidlig for nye studenter. Det erfares at terskelen for å ta kontakt blir lavere hvis 
studentene er godt kjent med hvem de kan henvende seg til ved behov. 
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Det var utfordrende å få på plass fadderleder på studiested Elverum. Vi hadde ingen søkere, 
men to studenter påtok seg vervet i sammen, etter innspill fra studieprogramansvarlig. 
Prosessen tok tid, og medførte at opplæring og planlegging kom sent i gang. Tilbakemelding 
fra de to fadderlederne er at vervet oppleves å være et stort ansvar å påta seg, selv om det 
fordeles på flere personer. De har evaluert at de kunne tenkt seg noe tettere oppfølging fra 
fakultetet sin side. Fadderuka på Lillehammer er ikke i regi av fakultetet, og vi er derfor litt 
mer distansert fra denne. Imidlertid er vi opptatt av at studenter på de ulike studiestedene får 
et likeverdig fadderopplegg, og at det legges opp til mer koordinering på tvers. Det er bestemt 
at det skal utarbeides en fadderhåndbok som skal gjøre det enklere å ta på seg rollen. Det skal 
også ses nærmere på den sentrale opplæringen av fadderstyrene. På fakultetet må vi legge 
opp til tettere oppfølging av fadderleder på Elverum. Vi bør ha oftere møter sammen med 
studentkoordinator fra SINN. Vi må også starte dialogen med de studieprogramansvarlige 
tidligere, slik at det ikke planlegges annen faglig virksomhet som blir konkurrerende til 
fadderarrangementene. 
 
Det har vært en tydelig oppfordring til å sette av tid til å besvare studiestartundersøkelsen i 
forbindelse med undervisning, og resultatene kan tyde på at det er gjort en betydelig innsats. 
I 2021 var det bare 390 studenter på HSV som besvarte undersøkelsen (255 på Elverum og 
135 på Lillehammer). Selv om svarprosenten i høgskolen generelt har gått nedover har antall 
svar på fakultetet økt til 459 i 2022 (328 på Elverum og 131 på Lillehammer). Svarprosenten 
varierer imidlertid mye mellom ulike studieprogram, og selv om mange 
studieprogramansvarlige har lagt til rette for at studentene kan besvare undersøkelsen i 
tilknytning til undervisning er svarprosenten på mange studieprogram fortsatt lav. Det knyttes 
usikkerhet til hvor pålitelige resultatene som kommer frem er, og for noen er svarprosenten 
så lav at man ikke får resultater. Dette oppleves frustrerende.  
 
Behov: 
• Det er ønskelig at biblioteket tilbyr kurs i studieteknikk som er tilpasset ulike målgrupper, 

for eksempel studenter med andre morsmål, unge studenter, eldre studenter osv.  
• Sette inn flere ressurser helt i starten av studieåret for å realisere intensjonen med 

INNStart. 
• Motivere for/ støtte studentinitiativ ift. sosiale sammenkomster og aktiviteter. 
• Tett oppfølging av fadderleder på studiested Elverum. 
-  

Tiltak:  
• Gjennom INNStart skal vi sikre god informasjon og forventningsavklaring med studentene, 

få dem tidlig i gang med gruppearbeid samt at de gjennom sosial samhandling blir kjent 
med både medstudenter, faglærere og studieprogramansvarlig. 

• Tilrettelegge for god koordinering mellom studieprogramansvarlige, 
studieadministrasjonen og fadderstyret, slik at studentene opplever en ‘sømløs’ 
studiestart. 

• Sikre en god studiestart også for de studenter som får tilbud om studieplass etter 
oppstart.  

• Ha spesielt fokus på sosiale arrangement for alle studenter ved studiestart. 
• Jobbe systematisk med å bedre svarprosenten på studiestartundersøkelsen, blant annet 

gjennom å sette av tid i forbindelse med undervisning. 
-  
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Undervisning og 
studiearbeid  

Studentene skal utvikle gode strategier for å tilegne seg ny 
kunnskap.  

Indikatorer:  

Forventninger (Sbar) (3,8) 

Tilbakemelding og veiledning (Sbar) (3,0) 
Tidsbruk på læringsaktiviteter organisert av institusjonen (Tableau: 
Tidsbruk organisert) (17,4) 

Tidsbruk på egenstudier (Tableau: Tidsbruk ikke organisert) (16,3) 

K3 

Evaluering: 
For fakultetet som helhet er det relativt små endringer i disse tallene fra forrige studieår. 
Totalt sett i fakultetet er opplevelsen at individuelle arbeidskrav er svært arbeidskrevende for 
de fagansatte spesielt i de store studentkullene, og selv om det gis flere tilbakemeldinger per 
student gir studentene allikevel uttrykk for at de ikke er fornøyde og ønsker mer/flere 
tilbakemeldinger på egne prestasjoner. Ressursene avsatt til undervisning oppleves å være 
begrenset og dette gjør at vi må se nærmere på innhold og form ift. studentenes ønsker. 
Mange studieprogramansvarlige er opptatt av dette og ønsker å prøve ut nye former for 
tilbakemeldingssystemer opp mot læringseffekt. Studentenes forventninger om individuelle 
tilbakemeldinger på arbeidskrav synes altså å øke. Etter at man nå kan trykke på en knapp i 
Inspera for å be om begrunnelse, opplever fagansatte at terskelen for å gjøre dette er lav 
uansett karakter. Det brukes uforholdsmessig mye ressurs på dette, noe som vil måtte gå 
utover den totale tiden til undervisning i et emne. Det etterspørres derfor hvilke krav som bør 
stilles til studentene i form av egenevaluering, før de ber om begrunnelse for sin karakter. 
 
På flere av masterprogrammene våre er det krevende å løse veilederkabalen, og det ses på 
ulike løsninger for å forsøke å rasjonalisere veiledningen noe. Et mulig tiltak kan være å dele 
studentene inn i grupper og gi felles veiledning det første semesteret med masterveiledning. 
Dette kan gjøres digitalt og forsvares ut fra at mange studenter er i samme fase med 
utarbeiding av intervjuguider og innhenting av nødvendige godkjenninger og slik sett kan ha 
nytte av å samarbeide med hverandre. 
 
Fakultetet hadde ti såkorn-søknader i 2022, hvorav seks fikk tildelt midler. Målet for 
prosjektene var å fremme god utdanningskvalitet gjennom utvikling av pedagogisk praksis og 
innovasjon. Fakultetet er svært tilfreds med at vi både har mange søknader, og at mange av 
disse har fått tildelt midler. Det har vært gjort mye godt prosjektarbeid. Dette gjelder også 
noen såkorn-prosjekter som fikk tildelt midler i 2021, men som har hatt problemer med 
prosjektgjennomføringen grunnet pandemi-situasjonen. Prosjektet VR-medisinrom ble tildelt 
HINNs Utdanningskvalitetspris 2021, og var HINNs kandidat til den nasjonale 
utdanningskvalitetsprisen. Prosjektet nådde dessverre ikke opp, men vi får en ny mulighet i 
2023 og høgskolen sender en ny og forbedret søknad på bakgrunn av tilbakemeldinger på 
forrige søknad.  VR medisinrom ble skapt som en ny arena for å styrke studentenes 
ferdigheter. Det virtuelle medisinrommet består av en realistisk gjengivelse av et generisk 
medisinrom, med modeller av preparater og annet utstyr. Alt visualisert gjennom VR-briller. 
Studentene vil interagere med rommet, for å lokalisere og finne frem legemidler, samt 
beregne rett mengde, dose og styrke. VR medisinrom er en virtuell arena, som kan bidra til 
økt studentaktivitet i et omvendt klasseromdesign.  
 
Forskningsbasert utdanning: 
Vi har utelukkende gode erfaringer med involvering av studenter i forskning, både i pågående 
forskningsprosjekter og i utvikling av nye underprosjekter. Her er det noe variasjon fra 
fagmiljøer som i stor grad gjør dette, til fagmiljøer som ikke har hatt fokus på dette til nå. 
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Fakultetet ønsker at alle fagmiljø skal jobbe for å få til en slik involvering av studentene, da vi 
ser positive gevinster gjennom økt gjennomstrømming og økt publisering. Det poengteres 
også at det er viktig at de ansatte er forskningsaktive og inngår i nasjonale og internasjonale 
forskningsnettverk, og gjennom dette holder seg oppdatert på forskningsfronten. Her ser vi 
også noe variasjon i fakultetet på bakgrunn av forskjeller i andel professor- og 
førstekompetanse. Fakultetet har praksisnære utdanninger og det å vise studentene en 
tydelig kobling mellom forskningsbasert teori og erfaringsbasert praksis er svært viktig for å 
skape engasjement og lærelyst hos studentene. Dette jobbes det godt med gjennom team-
arbeid på studieprogramnivå, hvor egne og andres forskningsresultater formidles til 
studentene gjennom undervisning og veiledning.  
  
Situasjonsbeskrivelse: 
Institutt for helse- og sykepleievitenskap: Det gis både individuell- og gruppeveiledning på 
mappeoppgaver, arbeidskrav i emner og i praksis. På Bachelor i sykepleie erfarer de at 
omfanget av tilbakemeldinger har økt og de har blant annet prøvd ut studentrespons på 
tekster, men allikevel opplever de at omfanget ikke er tilfredsstillende. Noen påpeker i 
emneevalueringer at når undervisningen skjer digitalt, reduseres kontakten med lærere og 
dette kan påvirke opplevelsen av faglig press og forventninger fra lærere. På samlingsbaserte 
utdanninger på IHS er det krevende å få studentene til å være til stede og gjennomføre 
obligatoriske krav. Studentene beskriver belastende arbeidssituasjoner etter pandemien, som 
gjør at de har vanskelig for å prioritere tilstedeværelse. En risiko er at ansatte, grunnet 
studentenes travle hverdag, senker kravene til kvalitet for å øke gjennomstrømming. Dette 
må vi unngå. Det trekkes fram at masterstudentene er mer til stede i undervisning. 
 
Institutt for sosialfag og veiledning: Ansatte ved instituttet har et sterkt fokus på etablering av 
godt faglig studiemiljø ved oppstart av studieåret. Eksempelvis ved barnevern og sosialt 
arbeid er det bevisst lagt inn en økning i ressursbruk ved studiestart for å tilrettelegge for 
gruppeetableringer, rask innføring i sentrale faglige begreper og ikke minst bevisstgjøring hos 
den enkelte student rundt egen rolle som framtidig profesjonsutøver. Ved 
masterutdanningene (samlingsbaserte) lages det egne introduksjonsdager. Fra enkelte 
fagmiljø meldes det om et behov for enda tydeligere kommunikasjon med studenter før de 
starter. Herunder tydeliggjøring i informasjonsskriv om oppmøtekrav, forventninger til 
deltakelse i plenumsdrøftinger mm. Det er også løftet fram et behov for bedre 
kommunikasjon mellom opptaksansvarlige og fagmiljø, særlig knyttet til suppleringsopptak. 
Dette for å sikre forutsigbarhet for både ansatte og studenter ved oppstart.   
 
Institutt for folkehelse- og idrettsvitenskap: Masterprogram som IFI tilbyr skårer generelt høyt 
på indikatorer på at studentene utvikler gode strategier for å tilegne seg ny kunnskap. Ifølge 
studiebarometer så er tidsbruk på læringsaktiviteter organisert av institusjonen over snittet 
nasjonalt, og det samme gjelder tidsbruk på egenstudier. Det er også generelt høy skår på 
masterprogrammene i forhold til at studentene opplever å få gode og tilstrekkelig med 
tilbakemelding og veiledning fra fagansatte. Bachelorprogrammene hos IFI skårer generelt en 
del lavere på disse indikatorene. Det er eksempelvis stort sprik mellom hva studenter 
forventer i forhold til tilbakemelding og veiledning fra fagansatte, og hva de opplever å få. Det 
er trolig mange årsaker til generelt lavere skår på bachelorprogrammene i forhold til disse 
indikatorene, men en tydelig forskjell er antall studenter som skal følges opp i de ulike 
studieprogrammene. Masterprogrammene på IFI har i motsetning til bachelorprogrammene 
relativt få antall studenter, og det kan påvirke undervisning og studiearbeidet. IFI har som 
målsetning å generelt skåre høyere på indikatorer på undervisning og studiearbeid, som 
omhandler at studentene skal utvikle gode strategier for å tilegne seg ny kunnskap. Det er 
relativt stor forskjell mellom master og bachelorprogrammene på IFI, og et tiltak kan være å 
undersøke om ressursfordeling i forhold til oppfølging av studenter av fagansatte er 
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hensiktsmessig. IFI ønsker også å jobbe systematisk med å utvikle bedre og mer effektive 
metoder som fremmer tilbakemelding og veiledning av studenter. Et konkret tiltak som 
allerede er igangsatt er å produsere mye digitale ressurser, som skal gjenbrukes, slik at 
fagansatte kan bruke med tid på tilbakemelding og veiledning av studenter istedenfor rene 
forelesninger. IFI jobber med å lage en felles digital «læringsressurs- kasse» som gjør at 
digitale læringsressurser som er produsert kan brukes med på tvers av både emner, 
studieprogram og seksjoner. En generell utfordring er at det er relativt lav svarprosent på 
Studiebarometer, da spesielt på bachelorprogrammene. IFI ønsker å jobbe mer systematisk 
for å bedre svarprosent på Studiebarometer, ved å aktivt bruke undervisningssituasjoner til å 
gjennomføre undersøkelsen. I tillegg ønsker IFI å kartlegge hvordan evalueringer på emnenivå 
kan få en større innvirkning på den helhetlige kvalitetsjobben i forhold til undervisning. 
Emneevalueringer er svært verdifullt i kvalitetsarbeidet med studieprogrammene, og IFI 
ønsker å jobbe mer systematisk med at disse evalueringene kan brukes mer aktivt i tillegg til 
de andre kvalitetsindikatorene som for eksempel Studiebarometeret.  
 
Behov: 
• Gode læringsressurser knyttet til kildehenvisninger og referanseteknikk gjennom 

biblioteket. 
• Mer ressurser til å utarbeide digitalt støttemateriale for studentene. 
• Et økt behov for å se på mer fleksible utdanningsformer, og øke kompetansen på fleksible 

studier (i tråd med samfunnsutviklingen). 
• Mer fokus på samspillet mellom digital og fysisk undervisning – ‘blended learning’. 
-  

Tiltak:  
• Utvikle bedre og mer effektive metoder som fremmer tilbakemelding og veiledning av 

studenter. 
• Produsere digitale ressurser, som kan gjenbrukes, slik at fagansatte kan bruke mer tid på 

tilbakemelding, veiledning og andre undervisningsformer. 
• Tilrettelegge for god koordinering mellom studieprogramansvarlige/emneansvarlige og 

studieadministrasjonen, slik at studentene opplever tydelig kommunikasjon rundt krav og 
plikter, forutsigbarhet for eksempel ift. opptak og mer standardiserte rutiner spesielt i 
studiestarten.  

• Jobbe systematisk med å få opp svarprosenten i studiebarometeret. 
 

 

Studentenes 
læringsutbytte  

Høgskolen skal tilby utdanning med effektiv gjennomføring og 
godt samsvar mellom læringsutbyttebeskrivelser og 
undervisning, veiledning og vurdering.  

Indikatorer: 
Gjennomstrømming 3-årig bachelor (T) 73,45 

Frafall 3-årig bachelor (T) 11,96 

Antall kvalifikasjoner 3-årig bachelor (T) 536 

Gjennomstrømming 2-årig master (T) 54,24 

Frafall 2-årig master (T) 11,86 

Antall kvalifikasjoner 2-årig master (T) 32 

K4 

Andelen ph.d.-kandidater som gjennomfører innen seks år - 
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Antall avlagte doktorgrader 6 

Strykprosent studieprogram (T) 4,8 

Vurderingsformer (Sbar) 3,8 
Evaluering: 
Gjennomstrømmingen på studieprogrammene på bachelornivå er gjennomsnittlig bra og 
vesentlig høyere enn i 2021. Det er imidlertid store variasjoner på studieprogramnivå, hvor 
gjennomstrømmingen varierer mellom 41 – 91 prosent. Til sammenligning er gjennomsnittet 
for HINN 60 prosent og det nasjonale snittet for sektoren er 56 prosent. Det oppleves å være 
en god sammenheng mellom gjennomstrømming og prestasjoner på bachelorutdanningene i 
fakultetet.  Fakultetet tilbyr også flere nett- og samlingsbaserte studier på bachelornivå og 
noen av disse er gjort mer fleksible enn tidligere. Vi er spent på hvordan dette vil slå ut på 
gjennomføringen.  
 
Når det gjelder masterutdanningene som helhet er bildet litt annerledes. Her er det også 
store variasjon mellom de ulike masterprogrammene, men gjennomsnittlig ligger vi lavt. Et 
årsaksforhold er at flere av våre masterutdanninger er registrert som fulltidsutdanninger, men 
med mulighet for at studenter kan bruke lenger tid og gjennomføre utdanningen på deltid. 
Det må også bemerkes at fakultetet har flere masterprogrammer som er vesentlig endret de 
siste årene (blant annet fra heltid til deltid) og som gjør at det er få fullførte kandidater på 
nåværende programmer. På tross av dette er gjennomstrømmingen på masterutdanningene 
forbedret fra 2021, og det kan synes som om det økte fokuset på gjennomstrømming i 
masterutdanningene har fungert etter intensjonen. Flere av masterprogrammene har gjort 
grep for å få studentene i gang med prosjektbeskrivelse tidligere. Dette medfører at studenter 
tidligere får søkt nødvendig godkjenning, slik at de kan starte eventuell datainnsamlingen 
tidligere. Obligatorisk oppmøte har også vist seg viktig for å motivere studentene slik at de 
klarer å disiplinere seg til å lese og skrive og sikre gjennomføringskraft. Noe av forbedringen 
fra i fjor til i år skyldes nok også at vi ikke lenger er i en pandemisituasjon og at det har vært 
enklere for studentene å samle inn data til masteroppgaver. Det vil alltid være studenter som 
blir forsinket på grunn av familie, jobbsituasjon eller sykdom m.m., men hovedvekten av de 
som ikke leverer masteroppgaven til normert tid vil levere i påfølgende semester. Vi ser altså 
tydelige forskjeller i gjennomstrømming mellom bachelor- og masterutdanningene i 
fakultetet, men vi har ikke større frafall fra master enn vi har fra bachelorutdanningene. Dette 
indikerer at de fleste masterstudenter fullfører, men de bruker noe lengre tid (ett til to 
semestre mer) enn det som er normert.  
 
Ph.d.-programmet BUK ble godkjent høsten 2010. Fra 2010 til dags dato er det tatt opp 56 
kandidater på programmet. Av disse har 29 disputert per 01.12.2022, i tillegg skal en kandidat 
disputere 19.01.2023.  Det har vært to disputaser på programmet i 2022, og ytterligere 4 
ansatte på HSV har disputert på eksterne programmer. Fra oppstart til innlevering brukte de 
29 kandidatene som har disputert, i gjennomsnitt 3,6 år. Dette er vi godt fornøyd med. I mars 
2022 ble fakultetets nye ph.d. program i Helse og Velferd akkreditert av NOKUT. Dette betyr 
at BUK skal fases ut og ingen nye stipendiater ansettes her. BUK som ph.d program vil 
eksistere så lenge det er stipendiater igjen, anslagsvis et par år til. Vi har slitt med at flere av 
de stipendiatene som fortsatt er i programmet, har vært langtidssykemeldte. HELVEL 
programmet er godt i gang og har i dag 24 aktive stipendiater, inkl. fire fra Sykehuset 
Innlandet. 
 
Situasjonsbeskrivelse: 
Institutt for helse- og sykepleievitenskap: På Bachelor i sykepleie har det vært økende frafall 
1.studieår, og dette skaper bekymring med hensyn til størrelsen på kullet totalt sett og 



9/23 Kvalitetsrapport 2022. Årlig rapport om kvalitet og kvalitetsarbeid i høgskolens utdanningsvirksomhet

76 
 

behovet for sykepleiere i samfunnet. På samlingsbaserte videreutdanninger er det høye 
søkertall til utdanningene og god gjennomstrømming av studenter. Det synes å være samsvar 
mellom læringsutbyttebeskrivelser, undervisning og eksamen. Det foregår et kontinuerlig 
arbeid med å tilpasse pensum til læringsutbyttene og at pensum skal inneholde oppdatert 
kunnskap. Arbeidsintensive obligatoriske krav har fungert svært godt i forhold til 
læringsutbyttene, men de oppleves for svært arbeidskrevende for de fagansatte og bør 
revideres noe med tanke på ressurser. Instituttet har gjort flere endringer i sine 
masterprogram de siste årene (blant annet fra heltid til deltid) og dette påvirker 
gjennomstrømmingen. Det er økning i antall studenter på masterstudiet i psykisk helsearbeid. 
Studentene evaluerer studiet godt etter omfattende kvalitetsarbeid, særlig av selve 
masteremnet, den siste tiden. Det er imidlertid en bekymring for at reduserte lærerressurser 
skal senke kvaliteten på flere av våre utdanninger. Utdanningskvalitet krever tid og ressurser, 
noe det oppleves å være mangel på. Det er bekymring for at høgskolens studier skal få et 
dårlig rykte utad. På seksjon for psykisk helse og rehabilitering er det utviklet en ny 
videreutdanning i psykisk helse, rus og avhengighet etter ny forskrift (RETHOS), der to 
videreutdanninger slås sammen til en tverrfaglig utdanning. Det planlegges også for en 
revidering av master i psykisk helsearbeid med intensjon om å gjøre denne til en tverrfaglig 
paraplymaster. 
 
Institutt for sosialfag og veiledning: På bachelorutdanningene oppleves det å være en god 
gjennomstrømming. Det er knyttet noe spenning til «Corona-kullet», og SPA-
er/emneansvarlige har et særlig fokus på førsteårsstudenter. Studentenes fornøydhet i 
forhold til sentrale kjennetegn for kvalitet i utdanning er tilfredsstillende. Frafallet har 
hovedsakelig to grunner. Enten skyldes det at studenten ikke ønsker å fortsette på 
utdanningen, eller så er det som en konsekvens av at studenten blir veiledet ut av studiet. 
Mange av våre utdanninger er profesjonsutdanninger hvor det stilles skikkethetskrav i tråd 
med nasjonale retningslinjer, og frafall anses naturlig og skjer i stor grad på ønsket tidspunkt i 
utdanningene. Det jobbes nasjonalt med nye forskrifter om skikkethet, og 
skikkethetsansvarlige ved instituttet er godt involvert i disse pågående prosessene. Det er et 
særlig fokus på den løpende skikkethetsvurderingen og behovet for systematisk 
dokumentasjon. Instituttet har mange videreutdanninger (særlig gjelder dette seksjon for 
veiledning), og det er i all hovedsak god søkning og gjennomføring på disse. Erfaringer, 
eksempelvis på videreutdanning sosialpedagogikk, er at det må brukes tid ved oppstart til 
gjensidig forventningsavklaring rundt deltakelse på fysiske og digitale samlinger. Det beskrives 
en noe lavere deltakelse i diskusjoner m.m. på digitale samlinger, og dette mener 
emneansvarlige kommer til uttrykk i mindre gjennomarbeidende arbeidskrav for de som 
deltar på digital undervisning med «svart skjerm». På instituttets masterutdanninger jobbes 
det (som i 2021) med å øke andelen som fullfører. Blant annet ved seksjon for veiledning er 
det nå igangsatt systematisk kollektiv veiledning på masteroppgaven. Dette innebærer at 
studentene følges opp i grupper fram til siste del av masteroppgaven hvor de gis tilbud om 
individuell veiledning. Det jobbes aktivt med erfaringsdeling mellom masterutdanningene. Det 
jobbes også med revidering av studieplaner med utgangspunkt i et ønske om å tilby flere 
emner i fellesskap på tvers av utdanningene. Master i helsesykepleie ble igangsatt høsten 
2022, og foreløpig er erfaringene gode. Siden masterutdanningene er samlingsbasert jobbes 
det også aktivt med å utvikle digitale ressurser som deler av læringsstier. Dette for å sikre en 
kontinuitet for studentene, særlig i periodene mellom samlinger.  
 
Institutt for folkehelse- og idrettsvitenskap: Studieprogrammene som IFI tilbyr har generelt 
god gjennomstrømming, og det er godt samsvar mellom læringsutbyttebeskrivelse og 
undervisning. Det er enkelte studieprogrammer som skiller seg ut i forhold til å ha en svært 
høy gjennomstrømming, eksempelvis Master i treningsfysiologi, og enkelte studieprogrammer 
som har lav gjennomstrømming, eksempelvis BA Trenerrollen heltid. Studieprogram med 
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lavest gjennomstrømming er Master i folkehelse, men det har en forklaring. Masteren har 
tradisjonelt hatt lav gjennomstrømming fordi det tilbys muligheter for deltidsløsninger hvor 
studentene tar studiet over opptil 4 år (8 semestre). Den reelle gjennomstrømmingen er med 
andre ord langt høyere. IFI har som målsetning å generelt ha en god gjennomstrømming, og 
god skår på indikatorer for studentenes læringsutbytte på studiebarometeret. IFI har flere 
studieprogrammer som er under revidering, eksempelvis hele masterporteføljen på IFI og BA 
Folkehelse, og et sentralt punkt i revideringsarbeidet er å sikre at vi har robuste 
studieprogrammer med god gjennomstrømming. Et tiltak i den sammenheng er å plukke ut 
studieprogram med lav gjennomstrømming, forsøke å identifisere årsaker og komme med 
konkrete tiltak. IFI ønsker å bruke erfaring og kunnskap fra studieprogrammer som har svært 
høy gjennomstrømming, og se om det kan ha overføringsverdi til andre studieprogrammer. Et 
konkret eksempel er å bruke noe av den samme metodikken som i masterprogrammet på 
Seksjon for helse og treningsfysiologi, hvor en jobber systematisk med individuell oppfølging 
av studentene. Den systematiske individuelle tilnærmingen, er trolig en viktig årsak til den 
svært høye gjennomstrømmingen i dette studieprogrammet. 
 
Behov: 
• Få innsikt i hvilke faktorer som er avgjørende ved frafall og hva som kreves for at 

studenter skal gjennomføre studier på normert tid. 
• Gode ordninger for vurdering av skikkethet i studiene. 
• Sikre tilstrekkelig tid og ressurser for å drive pedagogisk utviklingsarbeid og faglig 

oppdatering, som utgangspunkt for å kunne gi forskningsbasert undervisning av god 
kvalitet på emnenivå.  

• Tilrettelegge for erfaringsdeling på tvers av seksjoner/ institutter, og bedre utnyttelse av 
ressurser herunder bruk av professor II-stillinger i undervisning. 

• Rutiner for hvordan vi skal jobbe med studieplanendringer i det nye studieplansystemet 
(Edutorium).  

 
Tiltak:  
• Tilrettelegge for at studenter i større grad kan klare å gjennomføre masterstudiet på 

normert tid gjennom å få studenter tidlig i gang med master-prosjektet, involvere 
studenter i forskergruppenes kjerneaktiviteter, samt gjennom mer samhandling på tvers 
av masterutdanningene.  

• Kompetanseheving på kollektiv akademisk veiledning. 
• Løpende skikkethetsvurdering på bachelorutdanninger der dette er et krav, inkludert tett 

oppfølging av koronakullet.  
• Jobbe systematisk med å bevisstgjøre studentene på sammenhengen mellom oppnådd 

læringsutbytte, og den yrkesrollen/ de yrkesrollene studentene utdanner seg til.  
• Utnytte ressursene bedre på tvers av seksjoner og institutter gjennom blant annet tidlig 

planlegging.  
 

 

 

 

 

Studentenes læringsmiljø   Høgskolen skal ha et godt læringsmiljø.  
Indikatorer: 

K5 
Fysisk læringsmiljø og infrastruktur (Sbar) 3,9 
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Organisering (Sbar) 3,4 
Medvirkning (Sbar) 2,9 

Faglig og sosialt miljø (Sbar) 3,4 

Jeg har blitt inkludert i et sosialt felleskap i tilknytning til studiet 
og/eller på studiested (SSU). 4,0 

Evaluering: 
I forhold til det fysiske læringsmiljøet er det veldig bra at kantina på Terningen Arena har fått 
en oppgradering. ‘Fysen’ har blitt et hyggeligere sted for studenter å være både faglig og 
sosialt, og det meldes om økt bruk.   
 
Fakultetet fikk tildelt midler fra KD til læringsassistenter (kr. 1 126 497 for studieåret 
2022/23). 
Læringsassistenter oppleves å ha en positiv innvirkning på studentenes læring, samtidig som 
læringsassistenter selv lærer mye av lære bort til andre. Det vurderes at behovet er størst på 
bachelornivå, og noe mindre på videreutdanninger og master. Vi ønsker å videreføre 
ordningen med bruk av læringsassistenter dersom budsjettet gir rom for det. 
 
Fra januar 2022 stod vi uten pedagogisk rådgiver. Dette er en svært uheldig situasjon. 
Heldigvis fikk vi rekruttert en intern medarbeider til denne stillingen, og fra august har vi hatt 
på plass en pedagogisk rådgiver i 50% på fakultetet. Vedkommende har hatt ansvar for 
koordinering og oppfølging av kompetanseutviklingstilbud, og tilrettelegging for møteplasser 
hvor erfaringsdeling om god undervisningspraksis kan finne sted. Pedagogisk rådgiver er også 
et viktig bindeledd mellom fakultetet og Seksjon for UH pedagogikk og kvalitet. I oppstarten 
har pedagogisk rådgiver hatt fokus på å bli kjent på de ulike instituttene, og har derfor deltatt 
på ledermøter, instituttmøter, SPA møter og personalmøte. Dette har ført til at det har vært 
en pågang fra ansatte med ønske om pedagogisk støtte og veiledning både på individnivå og 
fra faggrupper.  På individnivå har dette vært knytte til ulike områder, både i forhold til 
pedagogiske læringsplattformer og digitale verktøy (canvas, inspera, zoom, teams, panopto 
m.m.) men også i forhold til utviklingsarbeid og pedagogiske oppgaver. Pedagogisk rådgiver 
har også hatt et særlig fokus på nyansatte, og tilbudt både veiledning og opplæring direkte til 
denne gruppa.  
 
Pedagogisk rådgiver har også etablert samarbeid med ulike fagmiljøer og deltatt i 
utviklingsarbeid i flere sammenhenger. Dette er initiativ som er av varierende omfang og 
varighet.  Ved IHS er det etablert en pedagogisk gruppe som arbeider på tvers av fagmiljøene, 
og pedagogisk rådgiver har blitt med i denne gruppa. Som en del av dette ble det arrangert en 
pedagogisk fagdag ved IHS, som også ansatte i andre institutt ved Campus Terningen ble 
invitert til å delta på. De andre instituttene har ikke tilsvarende pedagogiske grupper, og det 
legges derfor vekt på at det kan arrangeres tilsvarende fagdager for de andre instituttene og 
på Campus Lillehammer. I tillegg er det avtalt videre samarbeid med noen faggrupper som har 
ønsket støtte fra pedagogisk rådgiver til litt større prosjekt. Et eksempel på dette er 
samarbeid med bibliotekets ansatte, som ønsker å utvikle undervisningen i tilknytning til søk 
og kilder/kildebruk.  
 
Behov for digitale verktøy i studieprogrammene: 
• Digital samarbeidsplattform for høgskolen og praksisfeltet, som ivaretar GDPR, der 

vurdering av praksis og dokumentasjon av denne kan foretas.  
• Universell utforming  tekstredigeringsprogram som automatisk kan tekste 

ferdigproduserte ressurser.  
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• Opptaksstudio (Elverum) hvor man kan lage læringsressurser av høy kvalitet og med 
samme lay-out og profil. 

• Canvas som læringsplattform har mange muligheter for eksempel å lage læringsstier, men 
det krever mange klikk og dette påvirker studentenes motivasjon negativt.  

 
Situasjonsbeskrivelse: 
Fokus på studentenes læringsmiljø må hovedsakelig skje i det studienære kvalitetsarbeidet. 
Det er stor variasjon mellom studieprogrammenes organisering. Noen studier er 
heltidsstudier hvor studentene jevnlig treffes på campus, andre studier er samlingsbaserte 
deltidsstudier hvor studentene treffes sjeldnere. På de mer fleksible tilbudene våre vil 
studenter i veldig liten grad treffes fysisk, og læringsmiljøet og læringskulturen vil i stor grad 
dannes gjennom digital samhandling. Uavhengig av dette er det svært viktig å få til en god 
dialog med de tillitsvalgte, og invitere jevnlig til ‘klassens time’. Det er flere studieprogram 
som har slitt med et dårlig klassemiljø, og som har fått god hjelp av Sosial rådgivningstjeneste. 
Dette har medført en tettere kontakt mellom studieprogramansvarlige og representanter fra 
SINN, og dette oppleves positivt. De studieprogramansvarlige kjenner bedre til hva Sosial 
rådgivningstjeneste og studentpresten kan bidra med, og kan lettere råde studenter til å ta 
kontakt hvis de ser at noen sliter.  
 
I etterkant av pandemien har vi opplevd endringer i studentenes studievaner. Generelt er det 
færre studenter på campus og flere som ønsker et digitalt alternativ. Dette påvirker også 
læringsmiljøet. Studentene har blitt vant til at det finnes et digitalt alternativ, for eksempel i 
form av dobbeltsporet undervisning, og har liten forståelse for at faglærere ikke syns dette er 
et like godt alternativ. Det etterlyses klarere retningslinjer for dette på et overordnet nivå, for 
å sikre transparens og likhet mellom studier. 
 
Det er planlagt et fast møte for de ansatte en gang i måneden for de som ønsker et ekstra 
fokus på pedagogisk utvikling. Dette skjer i regi av pedagogisk rådgiver. Det har allerede vært 
gjennomført en slik workshop der tema var «Oppbygning av canvas rom» på Campus Elverum, 
etter ønske fra ansatte der. For våren 2023 er det planlagt at de pedagogiske workshopene 
blir gjennomført både på Lillehammer og i Elverum. Planen vil bli gjort tilgjengelig for de 
ansatte fra januar 2023. Tema som er planlagt er klassemiljø, bilder og videobruk i forbindelse 
med undervisning, emneplanlegging, aktivisering av studentene utenom klasserommet og 
vurdering for læring. Dette er tema som er ønsket fra ansatte i fakultetet, og hensikten er å 
hjelpe underviserne til å gi studentene et godt læringsmiljø både faglig og sosialt. Pedagogisk 
rådgiver skal være rådgiver for ansatte fordelt på 3 institutt på 2 ulike campus. I praksis har 
dette vært en utfordring som har gjort at det blir prioritert å være fysisk til stede på både 
Lillehammer og Elverum. Det er lettere for ansatte med en fysisk tilhørighet til Elverum (der 
pedagogisk rådgiver har kontor) å komme innom når det er behov for hjelp eller de ønsker å 
drøfte en ide. Pedagogisk rådgiver har derfor lagt vekt på å delta på kurs og møter fysisk på 
Lillehammer så langt det er mulig, og vil fortsette å legge vekt på dette også framover.   
 
Det har vært svært krevende å få studenter til å påta seg verv under pandemien, og fortsatt 
opplever vi at dette er vanskelig. Det er viktig for oss å høre studentenes meninger. På 
studieprogramnivå er det god dialog mellom studieprogramansvarlig, emneansvarlig, 
faglærere og studenter, men på fakultetsnivå har det vært mer krevende å få til denne 
involveringen. Vi har for eksempel ikke hatt studenter med i fakultetsrådet og bare unntaksvis 
hatt studenter med på studiestedsutvalg. Imidlertid har det nå lykkes oss å få med en fast 
studentrepresentant i studiestedsutvalget på Lillehammer, og på forrige studiestedsutvalg på 
Elverum var det en student (studentrådsleder) til stede. Dette oppleves svært positivt og 
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verdifullt. På Elverum legges det opp til tre studiestedsutvalg hvert semester i tillegg til 
jevnlige kontaktmøter med studentene.  
 
Behov: 
• Midler til videreføring av ordningen med læringsassistenter. 
• Lønn eller andre alt. goder til studenter som tar på seg verv i studentorganisasjonen.  
• Fokus på studentenes læringsmiljø må hovedsakelig skje i det studienære arbeidet, da det 

er stor variasjon mellom studieprogrammenes organisering og mulighetsrommet den 
enkelte utdanning har (heltid/deltid, samlingsbasert, fleksibel osv.).   

• Opplæring i bruk av hjelpemidler for eksempel Lindis. Studenter med dysleksi vil ha god 
bruk for dette verktøyet, men de må få opplæring i å bruke det.  

• Retningslinjer/ generelle kjøreregler for digitale alternativer til fysisk undervisning når 
studenter ikke kan delta i undervisningen for eksempel fordi de er syke.  

 
Tiltak:  
• Videreutvikle studentenes læringsmiljø på studieprogramnivå, og involvere pedagogisk 

rådgiver eller sosial rådgivningstjeneste ved behov.   
• Tilrettelegge for studentmedvirkning gjennom å bevisstgjøre studentene tidlig på deres 

muligheter for innspill og rolle som aktiv student.  
• Legge til rette for gode læringsmiljø gjennom bruk av læringsassistenter. 
• Informere studentene om Sosial rådgivingstjeneste, gjennom å invitere dem inn i klassene 

allerede ved studiestart og gjøre dem tilgjengelige og synlige på alle studiesteder.  
• Jobbe aktivt for å øke studentfrivilligheten, og få med studentrepresentanter i ulike råd og 

utvalg (for eksempel i fakultetsråd og studiestedsutvalg). 
-  

 

Studienes samspill med 
samfunn og arbeidsliv   

Studiene skal være relevante for, og stimulere samfunns- og 
arbeidsliv.   

Indikatorer: 

Tilknytning til arbeidslivet (Sbar) 3,1 

# fleksible studieprogram/ # studieprogram/ fakultet Egne tall 

K6 

Evaluering: 
Studieprogrammene som HSV tilbyr skal være relevante for, og stimulere samfunns- og 
arbeidsliv. Det er imidlertid flere studieprogrammer hvor, basert på tall fra 
Studiebarometeret, studentene ikke i tilstrekkelig grad opplever å bli knyttet til arbeidslivet. 
Generelt skårer studieprogrammer som har en tydelig og definert profesjon, eksempelvis 
tannpleier og kroppsøvingslærer, godt på dette punktet, mens utdanningsprogrammer som 
har en mindre utpreget profesjonsinnretning, eksempelvis folkehelse og treningsfysiologi, 
skårer lavt på spørsmålsbatterier som indikerer studienes samspill med samfunns- og 
arbeidsliv.   
 
GIVE (gjensidig involvering og villet endring) er et FOU-prosjekt hvor det overordnete målet er 
å øke utdanningskvaliteten og arbeidslivsrelevans i praksisdelen i sykepleierutdanning. De 
involverte samarbeidspartnerne er deltagere fra Høgskolen i Innlandet, Hamar kommune, 
Stange kommune, Tynset kommune, Utviklingssenter for sykehjem og hjemmetjeneste 
Innlandet (Hedmark), OsloMet og Insperia. Prosjektet har en varighet på fire år, og pågår i 
perioden 2021-2024.  GIVE praksismodell har et brukerperspektiv som omhandler å gjensidig 
involvere både ansatte i høgskole- og universitetssektoren, sykepleierstudenter, veiledere og 
ledere i praksisfeltet for å skape en villet endring om å forbedre veilednings- og 
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vurderingskompetanse i praksisstudiet sammen. Et lignende prosjekt er gjennomført på 
vernepleie og er nå i en avslutningsfase. Disse prosjekt skal blant annet bidra til å etablere et 
enda mer forpliktende samarbeid mellom praksis/samfunnsliv, utdanningsinstitusjon og 
brukerrepresentanter. 
 
Situasjonsbeskrivelse: 
Institutt for helse- og sykepleievitenskap: Videreutdanningene og masterutdanningene er 
svært relevante i forhold til samfunnets behov. Revideringen, som har ført til ny sammenslått 
videreutdanning i psykisk helse, rus og avhengighet, følger ny forskrift etter RETHOS der 
klinikken har vært aktivt med i utforming av forskriften. Det er spenning rundt søkertallet til 
det nye studiet. Videreutdanning i rehabilitering rekrutterer studenter fra hele landet, da 
dette er en ettertraktet og unik utdanning innen fagfeltet. Tverrfaglig videreutdanning i 
psykososialt arbeid med barn og unge (EFV-studie) er et attraktivt studium som de økte 
utfordringene i samfunnet, ikke minst etter pandemien, har stort behov for. Og 
videreutdanning i eldreomsorg, med vekt på psykisk helse er en utdanning det er ekstra stort 
behov for å satse på framover. Eldrebølgen er over oss og det er et enormt behov for 
kunnskap innen området. Samtidig er dette en ansattgruppe som vanskelig får permisjon til 
utdanning. Organiseringen med delvis samlingsbasert og delvis digital undervsning møter 
samfunnet på en god måte. Masterutdanningen i psykisk helsearbeid skal revideres med en 
målsetting om å bli en tverrfaglig paraplymaster. Det er ønskelig framover at alle 
utdanningene i seksjonen skal kunne søke seg rett inn på et masterløp inn i denne 
utdanningen. Samtidig ser vi innenfor alle utdanningene at det skjer mye i 
undervisningsfeltet. Mange «shopper» mer utdanning, noe vi som høgskole må tilpasse oss 
ved å følge med på den digitale utviklingen og lage fleksible studier. Vi opplever videre å ligge 
etter i informasjonsmateriale og markedsføring. 
 
Institutt for sosialfag og veiledning: I forbindelse med revisjonen av Bachelor i vernepleie har 
praksisfeltet aktivt vært med i utvikling av en ny læringsmodell hvor studentene ukentlig skal 
ut i praksis. For studentene som startet høsten 2020 innebærer dette at de hver uke er 
vekselsvis ute på en tildelt praksisplass to dager og inne på høgskolen to dager store deler av 
studieåret. Dette er et ledd i å heve relevansen og få praksis og teori til å gå parallelt og ses på 
som en helhet. Vi har også eksempler på studier som er utviklet fordi etterspørselen i 
markedet er stor. Master i helsesykepleie er et slikt studium som bidrar til å svare opp den 
store etterspørselen etter helsesykepleiere. På barnevern og sosialt arbeid er det via 
nasjonale myndigheter tilført ressurser for å styrke samarbeidet med praksisfeltet. Her er det 
igangsatt mindre prosjekter, hvor både bruk av gjesteforelesere og besøk ute i praksisfeltet er 
konkrete tiltak. Det er også inngått samarbeidsavtaler med barnevernstjenester i Innlandet. 
Høgskolen bidrar her med fagsamlinger. For Seksjon for veiledning er det et tett samarbeid 
med nasjonale myndigheter, særlig Direktoratet for høyere utdanning og kompetanse. Det 
gjennomføres høsten 2022 et forskningsprosjekt og ansatte ved seksjonen er involvert som 
fagkonsulenter i arbeidet med nasjonale retningslinjer og ressurser for karriereveiledning.    
 
Institutt for folkehelse- og idrettsvitenskap: IFI har en klar målsetning om å ha 
utdanningsprogrammer som er svært relevante for samfunns- og arbeidslivet, og ønsker å 
styrke dette i alle studieprogrammer, da særskilt i de studieprogrammene som ikke har en 
tydelig profesjonsinnretning. IFI sin generelle vurdering er at studieprogrammene som skårer 
lavt på tilknytning til arbeidslivet har et stort potensial for å styrke dette. Det er satt i gang en 
rekke konkrete tiltak, da spesielt på studieprogrammene på SHT, og IFI forventer at det skal gi 
positiv effekt allerede fra 2022. BA i Folkehelse er i gang med et omfattende 
revideringsarbeid, hvor et av de mest sentrale punktene er studieprogrammets samspill med 
samfunns- og arbeidsliv, og arbeidslivsrelevans. IFI har veldig mange samarbeidsavtaler med 
ulike aktører innen samfunns- og arbeidsliv både regionalt og nasjonalt, og det er et stort 
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potensial for å utvikle og utnytte det enda bedre. IFI jobber svært aktivt for å etablere og 
videreutvikle samarbeidsavtaler med både regionale, nasjonale og internasjonale aktører.  Et 
konkret eksempel på en samarbeidsavtale som er inngått i 2022 er en stor samarbeidsavtale 
med Hæren, som både inkluderer studie og FoU-virksomhet. Per nå er SIK og Hæren i gang 
med konkrete tiltak inn mot undervisning, og det er forventet at alle seksjoner etter hvert blir 
involvert i samarbeidsavtalen. Avtale med Hæren har også medført at det i løpet av 2023 vil 
komme en kombinasjonsstilling mellom Hæren og høgskolen. Personen som blir ansatt vil 
primært være tilknyttet Seksjon for idrett og kroppsøving, men vil trolig også bli involvert i de 
andre seksjonene på IFI. Et annet godt eksempel på en samarbeidsavtale som ble signert i 
2022, er avtalen med HamKam FK. Samarbeidsavtalen er primært knyttet opp til SIK og SHT, 
og omfatter både undervisning og FoU samarbeid. IFI har samspill med samfunns- og 
arbeidsliv som en høyt prioritert oppgave, og forventer gode resultater i årene som kommer.  
 
Behov: 
• Tilpasse oss utviklingen i samfunnet, gjennom tett kontakt med arbeids- og samfunnsliv. 
• Ansette i kombinerte stillinger for å sikre tilstrekkelig erfaring fra praksisfeltet. 
• Innleie av eksterne forelesere med relevant praksiserfaring. 
-  

Tiltak:  
• Kvalitetssikre gode og realistiske samarbeidprosjekter med praksisfeltet. 
• Benytte eksterne forelesere med brukererfaring inn i våre utdanninger.  
• Ansatte flere i kombinerte stillinger som kan være brobyggere mellom høgskolen og øvrig 

arbeids- og samfunnsliv.   
• Etablering av en ‘digital jobbtavle’ som både kan bidra til en naturlig kommunikasjon med 

omverden, samtidig som vi kan hjelpe studenter inn i arbeidslivet.  
 

 

Internasjonalisering   Høgskolens utdanninger skal ha en internasjonal profil, og sette 
kunnskap, erfaring og verdier i en internasjonal sammenheng.   

Indikatorer:  

Andel kvalifikasjoner med utveksling (T) 1,2% 

#studieprogram med utvekslingsvinduer/ #studieprogram Egne tall 

K7 

Evaluering: 
Studieprogrammene som HSV tilbyr har i relativ liten grad en internasjonal profil, og det er 
begrenset med utvekslingsavtaler og muligheter for internasjonale studenter til å komme til 
oss. Det er også få muligheter for studenter tilknyttet de fleste studieprogrammer til å ha 
utenlandsopphold i løpet av utdanningsprogrammet, med unntak av muligheter for å 
gjennomføre praksis ved utenlandske institusjoner. På bakgrunn av dette har fakultetet en 
strategi for internasjonalisering av studier og forskning, der både inn- og utveksling skal 
prioriteres. I dette ligger både arbeid med internasjonale semestre, pågående og nye 
prosjekter samt arbeid mot aktuelle samarbeids-partnere. I utvikling av nye studieplaner og i 
forbindelse med større revideringer av eksisterende studieplaner ser vi på muligheten for å få 
til ‘utvekslingsvinduer’.  
 
Mange av våre utdanninger er samlingsbaserte deltidsutdanninger over flere år, der de fleste 
studenter er i full jobb og har familie. I denne sammenhengen vil det være viktig å ivareta det 
internasjonale perspektivet ovenfor studentene på andre måter enn gjennom inn- og 
utveksling. Dette kan være å gjennomføre undervisning på engelsk, legge opp til pensum på 
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engelsk og ha læringsutbytter som ivaretar et internasjonalt perspektiv. Vi har også mange 
forskergrupper som har mye internasjonalt forskningssamarbeid, og zoom-undervisning 
muliggjør mer og enklere bruk av internasjonale samarbeidspartnere også inn i undervisning. 
For eksempel har IFI, gjennom sin FoU-virksomhet, et stort og omfattende internasjonalt 
nettverk innen høyere utdanning, og disse nettverkene kan med fordel utvides til også å 
omfatte studentmobilitet. Dette fordrer utvekslingsvinduer for studentene. Hovedutfordring 
er ikke å finne gode internasjonale samarbeidspartnere som tilbyr utdanningsprogrammer 
hvor det er relevant og formålstjenlig med utvekslingsavtaler, men det er mer et spørsmål om 
hvordan det kan implementeres på en god måte i studieprogrammer slik at det praktisk blir 
mulig å være borte fra ordinært studieprogram i en lenger periode. Dette gjelder i stor grad 
de studieprogrammene som styres av nasjonale retningslinjer, men også andre studier hvor 
det ikke er lagt tilstrekkelig til rette for utveksling.  
 
Fakultetet har hatt fem deltagere på kurs innen internasjonalisering i studieprogrammene 
(Course in Internationalization of study programmes) i regi av internasjonalt kontor ved HINN, 
og dette er fakultetet svært glad for. Disse til sammen representerer flere fagområder hvor 
det er ønskelig med mer internasjonalisering. Internt på fakultetet har vi i flere år slitt med 
ustabilitet i bemanningen av støttefunksjoner knyttet til internasjonalisering. Vi har nå fått på 
plass en større administrativ støtte som kan jobbe både med inn- og utveksling. Erfaringsvis 
kan ikke internasjonalisering løses av studieprogramansvarlige alene, men må forankres i 
fakultetet og stimuleres gjennom seksjonsnivået. 
 
Situasjonsbeskrivelse: 
Institutt for helse- og sykepleievitenskap: Bachelor i sykepleie har studenter på utveksling i 
Namibia, Indonesia, Australia, USA og Norden. Fagmiljøet har også gjennomført et 
såkornprosjekt vedrørende et folkehelseprosjekt i Namibia på en barne- og 
ungdomsinstitusjon med fokus på tverrprofesjonelt samarbeid. Vi jobber oss nå gradvis 
tilbake til normalen etter pandemien. Seksjon for psykisk helse og rehabilitering jobber 
kontinuerlig med søknader og forskningsprosjekter knyttet til internasjonalisering. Seksjonen 
har knyttet til seg tre utenlandske professor II-ere som vil styrke seksjonens arbeid med 
internasjonalisering. Seksjonen har to ansatte som har deltatt på kurset i internasjonalisering, 
og som handler om at studenter skal lære seg å møte folk som er annerledes med respekt. 
Det handler om hvordan komme i dialog med folk fra andre kulturer. Seksjonen opplever ikke 
å ha sin styrke her, men er i gang med å få disse perspektivene inn i våre utdanninger.  
 
Institutt for sosialfag og veiledning: Instituttet har gjennom 2022 arbeidet med å etablere et 
internasjonalt semester. Studie- og emneplaner er sendt til godkjenning med planer om 
igangsetting høsten 2023. Det internasjonale semesteret bygger på emner som er arbeidet 
fram gjennom internasjonale nettverk og samarbeidsprosjekter, og nyutviklede emner som 
del av master i helsesykepleie. Instituttets emne Culture and communication, som tilbys 
studenter på innveksling til INN har mange studenter fra flere av høgskolens fagområder. Det 
er også arbeidet med en økning i ansattmobilitet. Eksempelvis har ansatte ved seksjon BSV 
søkt om erasmus-støtte til et besøk ved Trinity College i Irland. Det arbeides også aktivt med å 
utvide forståelsen av internasjonalisering til å omfatte mer enn praksis i utlandet. Seksjon for 
veiledning har i 2022 deltatt i to strategiske Erasmus-prosjekter med fokus på utvikling av 
utdanningstilbud og kvalitet i Europeiske karriereveiledningstjenester. De inngår også i flere 
sentrale internasjonale nettverk.       
 
Institutt for folkehelse- og idrettsvitenskap: IFI har en målsetning om å ha utdanninger med en 
internasjonal profil, som setter kunnskap, erfaring og verdier i en internasjonal sammenheng. 
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Det er imidlertid et arbeid som må gjøres i forhold til internasjonalisering, og det er per nå 
ikke så lett å implementere det inn i alle studieprogrammer slik det er organisert per nå. IFI er 
imidlertid i gang med et omfattende revideringsarbeid, eksempelvis i forhold til 
masterporteføljen, og i dette arbeidet er internasjonalisering sentralt. IFI ønsker framover å 
ha flere studieprogrammer med gode utvekslingsvinduer, og ha langt flere engelskspråklige 
emner som er attraktive for internasjonale studenter. I løpet av 2023 har IFI også som 
målsetning at allerede etablerte samarbeidsavtaler med internasjonale universitet og 
høgskoler skal bli mer formalisert, og mulighetene for utveksling skal bli mer kjent for 
studentene. Et studietilbud hos IFI med høy grad av internasjonal profil er imidlertid lenger 
fram i tid. Et godt tiltak som er gjort i 2022 er å etablere et formelt samarbeid med Institutt 
for spillutdanninger- Spillskolen, Høgskolen i Innlandet. Spillskolen har sammen med IFI fått 
tilslag på en søknad om stimuleringsmidler til internasjonalt samarbeid med Université de 
Rennes2 og University of Limerick fra Innlandet fylkeskommune. I tillegg har Spillskolen og IFI 
samarbeidet om en Såkorn-søknad som retter seg mot samme område, stimuleringsmidler til 
internasjonalt samarbeid med Université de Rennes2 og University of Limerick. Vi vet per nå 
ikke utfallet av Såkorn-søknad, men siden vi allerede har fått tilslag på søknad til Innlandet 
fylkeskommune så blir det iverksatt mange samarbeidstiltak med Université de Rennes2 og 
University of Limerick i løpet av 2023. Dette tiltaket har stort potensial for å styrke IFI sin 
internasjonale profil, og på sikt bidra til gode utvekslingsmuligheter for internasjonale 
studenter.  
 
 
Behov: 
• Videreføring av kurstilbudet ‘Course in Internationalization of study programmes’. 
• Behov for økt kunnskap blant de ansatte for hva internasjonalisering handler om, og 

hvordan dette kan planlegges for og markedsføres. 
• Internasjonalisering hjemme – hvilke muligheter ligger i dette? 
• Utvikling av aktuelle internasjonale masterprogram – her trenger fakultetet assistanse fra 

institusjonsnivået. 
 
 
Tiltak:  
• Fasilitere for god koordinering mellom fagansatte og administrativt støtteapparat knyttet 

til internasjonalisering. 
• Utvikle flere engelskspråklige emner, og etablere ett internasjonalt semester i hver av de 

tre instituttene. 
• Internt seminar om hva internasjonalisering handler om, og hvordan man kan få til dette 

også for de studentene som ikke vil reise ut.  
• Videreutvikle internasjonaliseringsperspektivet på bachelor, master og i ph.d. 

programmet, med særlig fokus på utvekslingsavtaler med institusjoner der det allerede 
eksisterer faglig samhandling. 

 
 

Utvikling og ledelse av 
studieprogrammene  

Studieprogrammene skal ledes effektivt og sikre kontinuerlig 
forbedring.  

Indikatorer:  
Jeg går på det studieprogrammet jeg helst vil gå på (Sbar) 4,6 

K8 

Jeg er, alt i alt, tilfreds med studieprogrammet jeg går på (Sbar) 4,1 
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IKT-tjenester (f.eks. læringsplattformer, programvare og PC-tilgang) 
(Sbar)  3,8 

Evaluering: 
Studieprogramansvarlige rapporterer at studieprogramutvalgene fungerer bra, og det gis 
tilbakemeldinger om at det er god og konstruktiv dialog mellom faglærere og studenter. Det 
er henstilt spesielt om at studieprogramansvarliges rapport diskuteres i 
studieprogramutvalgene før de ferdigstilles. Siden malen for studieprogramansvarliges 
rapport var vesentlig endret, hadde vi en nøye gjennomgang med kvalitetsrådgiver Kai Tore 
Bakke i begynnelsen av mai. Dette viste seg å være veldig nyttig, og flesteparten av de 
studieprogramansvarlige leverte sin kvalitetsrapport innen 30. juni.  
 
Situasjonsbeskrivelse: 
Det er i hovedsak seksjonsledere og studieprogramansvarlige som følger opp de 
emneansvarlige, mens prodekan utdanning har jevnlige møter med de 
studieprogramansvarlige. Aktuelle temaer her er knyttet tett opp til kvalitetsarbeidet i 
studiene. Syv av våre ansatte tok kurs i utdannings-ledelse i regi av Seksjon for UH pedagogikk 
og kvalitet studieåret 2021/22. Ytterligere to ansatte deltar på kurset som går inneværende 
studieår. Vi trenger generelt flere som kan tenke seg inn i ulike lederroller i fremtiden, og 
derfor er det gledelig at et kurstilbud er utviklet og at det er mange hos oss som er 
interessert. Stabilitet knyttet til rollen som studieprogramansvarlig varierer mye fra 
studieprogram til studieprogram, og er blant annet avhengig av hvordan seksjonslederne får 
kabalen av sine ansatte til å gå opp. Det er ønskelig at de studieprogramansvarlige innehar 
denne rollen over en lengere periode, men dette er ikke alltid mulig å få til.  
På tross av mye jobb knyttet til driften av utdanningene våre, er det også jobbet mye med nye 
og reviderte studieplaner i løpet av året. Noen av disse endringene skjer på bakgrunn av nye 
nasjonale retningslinjer, mens andre skjer som en konsekvens av periodiske evalueringer og i 
samarbeid med praksisfeltet. Videre følger en oversikt over nye utdanninger som hadde 
oppstart høst 2022 og nye utdanninger som planlegges med oppstart høst 2023:  

• Ph.d. i helse og velferd – programmet ble offisielt åpnet i september 2022  
• Master i helsesykepleie fleksibel deltid – oppstart høst 2022  
• Master i barnevern – oppstart høst 2023 
• Master i klinisk sykepleie med spesialisering – oppstart høst 2023 
• Videreutdanning i sosialpedagogikk på masternivå – oppstart høst 2022 
• Tverrfaglig videreutdanning i psykisk helse-, rus og avhengighet – oppstart høst 2023 
• 5-årig faglærerutdanning kroppsøving og idrettsfag – oppstart fra høst 2022 
• Bachelor i vernepleie fleksibel deltid – oppstart høst 2022  
• Årsstudium i mat, ernæring og helse, fleksibelt heldigitalt – opptak høst 2022 
-  
I likhet med studiestartundersøkelsen oppfattes det som problematisk å få studentene til å 
svare på studiebarometeret, og svarprosenten har gått markant ned de siste årene. Det må 
jobbe målrettet for at flere av våre studenter skal svare, og de studieprogramansvarlige er 
veldig opptatt av å heve svarprosenten slik at de får mer valide data å forholde seg til i det 
studienære kvalitetsarbeidet.  
 
Behov: 
• Det er behov for å heve IKT-kompetansen hos flere fagansatte og sørge for at 

læringsplattformen fremstår strukturert og informativ for studentene.  
• Ha en innføringspakke i IKT for nyansatte. 
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• Vi trenger en læringsplattform hvor vi også kan invitere våre samarbeidspartnere til å 
delta på.  

• Det er viktig at prosjektert Undervisningsstudio materialiseres. Det kan være et intensiv 
for å legge til rette for høyere kvalitet på digital undervisning, samhandle med samfunn og 
arbeidsliv og kanskje bidra til at vi klarer å forsterke noe av det vi lærte studieåret 
2020/21. 

 
Tiltak:  
• Undersøkelser og evalueringer: Det må avsettes tid i forelesninger eller klassens time til 

gjennomføring. 
• Utnytte læringsplattformens muligheter og funksjonalitet til å utvikle gode pedagogiske 

opplegg.   
• Erfaringsdeling knyttet til struktur og oppbygging på læringsplattformen i tråd med 

universell utforming. 
• Oppfordre studieprogramansvarlige til å ta kurs i utdanningsledelse.  
• Fortsette tiltak for å støtte tillitsvalgte i gjennomføringen av sine oppgaver. 
 

 

Spesifikke utfordringer for 
inneværende år. Se nettside for 
detaljer 

Studentmedvirkning: 
• Hvordan studentene forstår medvirkning? 
Generelt oppleves det at mange studenter ikke er bevisst nok 
på at de kan anvende sine tillitsvalgte som en kanal for 
medvirkning. 
Men når studenter får være med å planlegge og utføre 
forsknings-aktivitet opplever de større grad av 
studentmedvirkning. Noe av den samme effekten ser vi ved 
bruk av læringsassistenter. Det er viktig å ha en 
forventningsavklaring med studentene tidlig i studieløpet 
knyttet til hva de kan være med å påvirke og hva det ikke er 
mulig å endre på. For eksempel er det relativt enkelt å endre 
undervisningsform, men læringsutbytter og vurderingsform må 
være ihht. studieplan. En slik forventningsavklaring vil kunne 
skape en mer reell forståelse av studentmedvirkning.  
 
• Hvordan forholder de faglig ansatte seg til medvirkning? 
Det legges opp til studentmedvirkning hovedsakelig gjennom 
undervisningen, i ‘klassens time’ og i studieprogramutvalg. Alle 
emner evalueres i tråd med høgskolens kvalitetssystem, og 
studenter oppfordres til å gi tilbakemeldinger på ‘stort og 
smått’ som angår dem og deres studiehverdag. Det oppleves at 
de fagansatte i stor grad er lydhøre for studentenes 
tilbakemeldinger, og at undervisning ofte justeres som en 
konsekvens av dette.  
 
• Hvordan ser medvirkning ut i et fleksibelt studieprogram til 

forskjell fra et ordinært studiestedsbasert studieprogram? 
Det rapporteres om at det er vanskelig å finne en god 
kommunikasjonsform når alt foregår digitalt. Det har vært 
utfordrende å få på plass tillitsvalgte, og de tillitsvalgte 
rapporterer at det er krevende å få innspill og tilbakemeldinger 
fra klassen.  
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• Trenger høgskolen nye former eller insentiver for 
studentmedvirkning? 

Det er svært viktig at studenter føler seg både sett og hørt, og 
en del emneansvarlige og studieprogramansvarlige, ikke minst 
på de mer fleksible utdanningene våre, uttrykker tydelig at de 
ønsker mer tilbakemeldinger enn det de får. Fakultetet har lagt 
opp til et økonomisk insentiv til studentmedvirkning i 
forskningsprosjekter og i forskergrupper, og det blir spennende 
å se virkningen av dette over tid.  
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Vedlegg 6. Kvalitetsrapport 2022 for LUP 
Fakultet for lærerutdanning og pedagogikk (LUP) 

Fagmiljøenes faglige og 
pedagogiske kompetanse  

Fagmiljøene skal holde et høyt internasjonalt nivå innen 
forskning og utdanning.  

Indikatorer: 

# faglig tilsatte med førstekompetanse/ # faglig tilsatte/ fakultet 
63,5% 

(130,85/206,18 faglige 
årsverk eks. stip) 

# faglig tilsatte professorer og dosenter/ # faglig tilsatte/ fakultet 

17% 
35,1/206,18 faglige 

årsverk u/stip (244,08 
m stip) 

# midlertidig faglig årsverk (inkl. åremål)/ # faglige årsverk/ fakultet 
28,05/14,88% 

(68,36/244,08 m/stip) 
(30,46/206,18 u/stip) 

# studenter (heltidsekvivalenter)/faglig årsverk/fakultet 
13,93  

(3400/244,08 m/stip) 

# publiseringspoeng / # faglig årsverk/ fakultet 
0,64 

(145,93/228,42 
m/stip) – 2021-tall 

# faglig årsverk som har gjennomført Pedagogisk basiskurs/ # faglig 
årsverk / fakultet 

9 

# faglig årsverk som har dokumentert pedagogisk portefølje/ # faglig 
årsverk / fakultet 

6 

# faglige årsverk vurdert som faglig merittert underviser/fakultet  0 
Evaluering: 
Tiltakene gjennomført i 2022 har gitt gode resultater. Fakultetet har høy førstestillingsandel 
sammenliknet med lærerutdanningsfakulteter/profesjonsutdannere nasjonalt. Andel 
midlertidige som må ses i lys av at 1 av 3 årsverk er eksternfinansiert.    

K1 

Situasjonsbeskrivelse: 
DBH-tall per 1.10.22 viser at LUP har redusert andelen midlertidig ansatte fra 30% i 2021 til 
28% i 2022, økt andelen kvinnelige professorer/dosenter fra 51% til 52 % og økt 
førstestillingsandelen fra 61% til 63,5 % (regnet av faglige årsverk eks. stipendiater som er 
vanlig nevner og ikke av styringsparameter). 

Ni ansatte på LUP fullførte «Pedagogisk basiskurs» i løpet av studieåret 2021-2022 og høst 
2022. De fleste av disse har allerede lærerutdanning fra tidligere eller har pedagogisk 
kompetanse på doktorgradsnivå. 6 ansatte har gått fått validert pedagogisk portefølje internt. 
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Fakultetet arbeider systematisk med kompetanseutvikling av ansatte. Dette er et kontinuerlig 
arbeid, og vi viser til tidligere års rapporter. I tillegg til at ansatte deltar i seminarer som UH-
pedagogikkseksjonen arrangerer sentralt, arrangeres det fakultetsspesifikke seminar, for 
eksempel kurstilbud i «omvendt undervisning», miniseminar om profesjonsfaglig digital 
kompetanse (relatert til barnehage og skole) som er knyttet til vår satsing på «Future 
Classroom Lab (teknologirike klasserom)». I tillegg arrangerer vi veilederforum for ansatte. 
Forumene arrangeres hhv. på BA-nivå (foreløpig barnehagelærerutdanning), på MA-nivå 
(GLU, MA i realfagenes didaktikk, Lektorutdanning, MA i tilpasset opplæring) og på PhD-nivå 
for veiledere på PhD-programmet PROFF. På veilederforumene drøfter sentrale 
problemstillinger knyttet veilederrollen og er lagt opp slik at det legges til rette for felles 
kultur for veiledning og kollektiv læring.  
 
I studieåret 2021-2022 og 2022-2023 hadde fakultetet særlig satsing på veilederkompetanse 
på MA-nivå, og det ble etablert et eget prosjekt for å styrke veilederkompetansen. 
Bakgrunnen var utvidelsen av grunnskolelærerutdanningen til en femårig utdanning, og 
behovet for å styrke veilederkompetansen på det femte året. Prosjektet hadde som 
overordna mål å styrke studiekvaliteten ved grunnskolelærerutdanningene og konkret å 
bygge gode støttefunksjoner som kan bidra til gjennomstrømming av studenter siste studieår 
på GLU. Prosjektet omfattet masterseminar for studenter og veilederforum for ansatte. Målet 
var videre å bygge opp gode strukturer og få erfaringer som kunne videreføre ordningen på 
fast basis, samt styrke veiledningskompetansen i fagmiljøene og bidra til læringsfellesskap på 
tvers av fagmiljøene.  
 
I prosjektet ble det blant annet gitt 6 timer per masterveileder på femte år GLU for å delta på 
veilederseminar (4 veilederseminar á 1,5 timer). I evalueringen av prosjektet framgår det 
følgende fra deltakerne på forumet:  
 
«Det oppleves positivt at det er lagt opp til dialog og samtale på tvers av fag. 
Veilederforumene har vært en vellykket arena for å løfte felles problemstillinger og se ting fra 
andre fags ståsted. Det oppleves fint å ha felles møtepunkter for alle veiledere. En løs agenda 
kan også være fint, med noen faste punkter til diskusjon. »   
 
 
Erfaringene fra prosjektet har overføringsverdi til andre femårige lærerutdanninger som 
lektorutdanning, femårig lærerutdanning i praktiske og estetiske fag musikk, samt Master i 
realfagenes didaktikk, Master i digital kommunikasjon og kultur og Master i tilpasset 
opplæring, ettersom flere av veilederne på grunnskolelærerutdanningen også er veiledere på 
andre studieprogram. Ordningen med veilederforum på MA-nivå videreføres som et tilbud til 
den enkelte ansatte, slik forumene på BA og PhD er pr. i dag, men den økonomiske 
situasjonen tilsier at det ikke tildeles timer til den enkelte veileder.  
 
Ledere (instituttledere og studieprogramansvarlige) har deltatt eller deltar på 
rapporteringstidspunktet på kompetansehevende/meritterende kurs som for eksempel 
lederutviklingsprogram i regi av HINN (6 personer), Dekanskolen i regi av UHR (1 person), 
utdanningsledelse (5 personer), internasjonaliseringkurs (4 personer) eller forskningsledelse.  
Behov: 
Det er behov for nok topp- og førstekompetanse til å dekke kravene i studietilsynsforskriften 
til BA-, MA- og ph.d.-utdanningene våre.  Samtidig er det behov for praksiserfaring som ikke 
alltid lar seg måle i førstekompetanse, og for noe midlertidighet for å kunne håndtere risiko 
og svingninger i eksternfinansiert virksomhet. 
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Det mangler generelt system for innhenting og samling av informasjon knyttet til pedagogisk 
kompetanse. Det er å anta at flere fakultet har samme erfaring på behov. Det er behov for at 
institusjonsnivået utvikler et system for å dokumentere pedagogisk kompetanse.   
Tiltak:  
iht. årsplan for 2023 fortsatt ha fokus på førstestillingsandel, andel kvinnelige professorer og 
dosenter og andel midlertidige ansatte for å bidra til at høgskolen når sine ambisiøse mål. 
LUPs førstestillingsandel må ses i lys av sektormål og formelle krav i forskrifter, samt sørge for 
forsvarlig og forutsigbar økonomisk situasjon. 

 

Startkompetanse og 
studiestart  

Studentene skal få et godt møte med høgskolen for å legge 
grunnlaget for mestring i studiene.  

Indikatorer:  
 

Den faglige aktiviteten har motivert meg til innsats (SSU). 3,8 

Den faglige aktiviteten kom raskt i gang (SSU). 4,2 

Jeg fikk mulighet til å møte undervisere under INNStart/studiestart 
for mitt studium (SSU). 

3,9 

Jeg fikk mulighet til å bli kjent med mine medstudenter under 
INNStart/ studiestart for mitt studium (SSU). 

4,1 

Fadderuka:  

Jeg ble kjent med en eller flere av mine medstudenter (SSU) 4,2 

Jeg ble bedre kjent med stedet hvor mitt studiested ligger (SSU) 4,1 

Jeg følte meg sosialt trygg (SSU) 4,1 

Evaluering: 
I fjorårets rapport (2021) pekte LUP på at det er behov for at informasjon før studiestart bør 
være enda mer tilgjengelig, spesielt studiestart, undervisningsopplegg og pensum. Det finnes 
nå nye pensumordninger (Leganto ble innført på LUP høst 2022), og vi arbeider kontinuerlig 
med informasjon på nettsidene våre. Det er imidlertid kontinuerlig behov for forbedring av 
nettsider ut fra tilbakemeldinger vi får. Det gjelder struktur på sidene, type innhold og enkle, 
intuitive måter å orientere seg på sidene våre.  
 
Ett eksempel på informasjon som vi alltid gir før studiestart – i velkomstbrev til studentene 
etter at de har takket ja – er ordninger for tilrettelegging av studiene. I undersøkelser StINN 
selv har gjort (jf. presentasjon i utdanningsutvalg), viser det seg at studentene mener at de 
ikke har fått informasjon om tilrettelegging, og vi har langt flere tilretteleggingssaker enn 
tidligere. Her er det ønskelig med en felles praksis på høgskolen der vi kan lage bedre rutiner 
for informasjon rundt hva tilrettelegging angår.  

K2 

Situasjonsbeskrivelse: 
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Fakultetet vurderer oppstart på studieprogrammene som gode. Det er gode møter med 
studentene, studieadministrasjon og faglig tilsatte. Dette ønsker vi å fortsette med. På LUPE 
musikk beskrives studiestart og mottak av studenter slik:  
 
«Når det gjelder del delen av opplegget rundt studiestart/INNstart som fagmiljøet hadde 
ansvar for, deltok nye musikkstudenter i stor grad på de ulike programpostene, hvor de fikk 
målrettet informasjon av både faglig og administrativ art, og hvor de fikk møte lærere, 
studieveileder og praksiskoordinator. De faglige postene var lagt opp som introduksjon til 
sentrale emneområder, inkludert praktiske opplegg knyttet til enkelte fag».  
 
For å få til en god studiestart for nye studenter, er det særskilt to forhold som er viktig og som 
kan videreutvikles. For det første gjelder det informasjon om de spesifikke 
studieprogrammene og studiestart. Det andre angår studenttilværelsen og forventninger 
knyttet til denne.  
 
Fra studiestartsundersøkelser vet vi at nye studenter søker informasjon om studier på 
nettsidene våre før studiestart. Vi får tilbakemeldinger på at det er krevende å orientere seg 
på nettsidene våre. Fakultetet har ansvaret for innholdet på nettsidene, men har i mindre 
grad mulighet til å påvirke strukturen. Vi arbeider kontinuerlig med innholdselementene, men 
ønsker en større diskusjon rundt struktur generelt på den enkelte studieprogramside, 
søkemuligheter på HINN’s nettsider etc. Bedre og mer tilgjengelig innholdsinformasjon på 
nettsider er et fakultetsansvar og noe vi arbeider med kontinuerlig.  
 
Ved studiestart/INNstart gis det også mye viktig informasjon til studenter. Ved de enkelte 
studieprogrammene har vi kontinuerlig til vurdering hva som må gis av informasjon, hva slags 
informasjon som kan vente til noe senere, sosiale aktiviteter og spesielt bli-kjent-aktiviteter, 
samt å komme i gang tidlig med faglige aktiviteter. Vår erfaring er at studiestartsuka er viktig 
for motivering for studiet. Vi mister noen studenter ved studiestart. Selv om en må regne med 
noe naturlig frafall, er det likevel sårbart ved noen av studieprogrammene der rekruttering i 
utgangspunktet er sårbart. Studenter som slutter ved studiestart, bør derfor følges opp med 
henvendelse fra oss. Vi gjør som regel dette når studentene formelt sett melder at de slutter, 
men vi kan likevel sette en slik oppfølging i bedre system. De tilbakemeldingene vi får når vi 
spør om årsak til at studenter slutter, er erfaringsmessig i relativt liten grad knyttet til 
innholdet i utdanningene, men kan være knyttet til mer personlige forhold (at student eller 
students familie flytter etc.).  
 
I tillegg til rent praktisk informasjon, er det også viktig å formidle noen forventninger rundt 
studenttilværelsen. På barnehagelærerutdanningen formuleres dette som et 
forbedringspunkt for neste studiestart: «Det er ønskelig at man etablerer klarere 
forventninger hos studentene med tanke på hva slags type studie de har søkt seg inn på, 
akademiske krav, krav til innsats, profesjonsorientering, og ledelsesaspekter.» 
 
Vi vet også at overgangen til å bli student kan være krevende for mange, og det er usikkerhet 
knyttet til ny tilværelse i livet. Det er derfor behov for et gode innføringer i hva som forventes 
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som student, for eksempel gjennom studieteknikk-kurs og generelle innføringer rundt hva det 
vil si å være student ved HINN. Her er det et stort forbedringspotensial.  
 
Fakultetet ser hvor viktig mentor- og læringsassistentordninger her, og har valgt å ha dette 
som en strategisk satsing. Fakultetet har ansatt rundt 30 læringsassistenter på første- og 
andreårsemner i grunnutdanningene, og håper at dette kan ha innvirkning på det faglig-
sosiale læringsmiljøet og også ved studiestart for innføring i praktisk informasjon om studiet 
og studentilværelsen, samt god oppstart rent faglig og sosialt i de enkelte emnene.  
 
 
Behov: 

• Det er behov for et bedre og mer oppdatert studieteknikk-kurs enn hva høgskolen har 
i dag. Det eksisterende kurset vi har, kan videreutvikles. Det bør være et 
kurs/innføringstilbud digitalt på både norsk og engelsk.  

• Det er også behov for å kommunisere med studenter før studiestart rundt hvordan 
livet som student blir ved Høgskolen i Innlandet. Det er da viktig å velge kanaler der vi 
kan møte studentene. Det kan med fordel utvikles fra sentralt hold.  

• Det er behov for mer hensiktsmessige oppbygde strukturer for nettsider. Informasjon 
bør være mer tilgjengelig enn hva det er i dag.  

• Behov for bedre informasjon rundt, opplæring av og rolleavklaring rundt valg av 
tillitsvalgte. Se punktet «spesifikke utfordringer».  

• Bedre informasjon rundt tilrettelegging av studier 
Tiltak:  

- Gjøre informasjon før studiestart mer tilgjengelig, spesielt knyttet til praktiske forhold 
studiestart, undervisningsopplegg (timeplan, samlingsdatoer o.l.) og pensum.  

 

Undervisning og 
studiearbeid  

Studentene skal utvikle gode strategier for å tilegne seg ny 
kunnskap.  

Indikatorer:  

Forventninger (Sbar) 3,7  

Tilbakemelding og veiledning (Sbar) 3,2 

Tidsbruk på læringsaktiviteter organisert av institusjonen (Tableau: 
Tidsbruk organisert) 

14,3 

Tidsbruk på egenstudier (Tableau: Tidsbruk ikke organisert) 16,3 

K3 

Evaluering: 
I rapporten fra 2021 la vi vekt på veilederforum og utprøving av nye, studentaktive 
undervisningsformer. Vi har opprettholdt arbeidet med veilederforum på MA-nivå. Av flere 
grunner er det ikke igangsatt veilederforum på BA-nivå. Det er allerede faglige drøftinger i 
fagmiljøene, men vi må vurdere om dette skal opprettes som tilbud. I 2021 ble det satt av 
ekstra ressurser slik at alle MA-veiledere på grunnskolelærerutdanningen kunne delta. 
Tiltaket har fått god tilbakemelding og er mye benyttet. Vi ser imidlertid ikke mulighet for å 
kunne videreføre med samme ressurstildeling som tidligere, men viderefører ordningen som 
et tilbud til ansatte. Det ble også satt av ekstra ressurser til masteroppgaveseminar på 
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grunnskolelærerutdanningen. Dette antar vi at har vært viktig for gjennomstrømming, men 
kan vanskelig måles i tidsbruk, ettersom femteårsstudentenes tidsbruk ikke ble målt i 2021.  
 
Ordningen med læringsassistenter er videreført og i ferd med å institusjonaliseres. Vi har 
ansatt rundt 30 læringsassistenter hvert semester, men det er uklart om det har medført økt 
tidsbruk på læringsaktiviteter for studentene. VI justerer ordningen ut fra erfaringer vi har 
gjort. Ordningen er så langt behovsprøvd. Det innebærer at emneansvarlige på 
grunnutdanningene har meldt inn behov for læringsassistenter og oppgitt hva de ønsker at 
læringsassistentene skal gjøre (kollokvieledelse, oppgaver, praktisk arbeid etc.). Vi vurderer nå 
en mer smidig administrering av ordningen slik at hvert studieprogram får en pott med timer 
tildelt, slik at det blir mer forutsigbart og mindre byråkratisk.  
 
Det ble gjennomført kursing i omvendt undervisning på fakultetsnivå, men med relativt lite 
oppslutning. Kurset kom i tillegg til kurs fra UH-pedagogikk. Det ser ut til at en dreining mot 
mer studentaktive læringsformer er en kulturendring som må skje over lengre tid – og der 
kurs må gjøres anvendbare for fagporteføljen og studieprogrammene våre, ikke bare som 
generelle kurs. Samtidig er det åpenbart en utfordring at medarbeidere ikke har ressurser til å 
delta på kompetanseutviklende tiltak.  
 
 
Situasjonsbeskrivelse: 
Selv om indikatortallene utgjør et usikkert datagrunnlag, ser vi at det kan være en drening 
mot noe økt tidsbruk og høyere skår på tilbakemelding og veiledning.  
 
Rapportene fra grunnskolelærerutdanningene peker på at studentene ikke er helt fornøyde 
med praksisen for tilbakemelding på arbeidskrav og begrunnelser for karakter på eksamen. 
Det er store variasjoner i fagmiljøene for hvordan tilbakemeldinger og begrunnelser blir gitt, 
og dette er ikke studentene tilfreds med. Et konkret tiltak som beskrives for GLU, er at 
sensorveiledning/vurderingskriterier kan tydeliggjøres. Det meldes ellers om store variasjoner 
i tidsbruk og tilfredshet til tilbakemelding/Vurdering fra fag til fag innenfor samme utdanning. 
Dette kan skyldes ulike fagtradisjoner og faglige forhold som det nødvendigvis ikke bør gjøres 
noe med. På GLU har man over flere år arbeidet systematisk med INN-trappa, som er et 
styringsdokument for utviklingsarbeid på studieprogrammet. For å lykkes i det videre arbeidet 
er det viktig at det settes av tid til samarbeid på tvers av fagseksjoner for å sikre god 
sammenheng i studieprogram og lik kvalitet for studentene uavhengig av kombinasjoner av 
undervisningsfag.  
 
Enkelte studieprogram peker på en dreining mot mer studentaktive læringsformer (BLU/S), 
der undervisning planlegges som helhetlige læringsprosesser hvor man skille mellom 
forelesning, egenstudier og seminarvirksomhet. På faglærerutdanningen i musikk pekes det 
på behovet for å sette tydelige forventninger og rammer for den faglige aktiviteten på studiet, 
og at det i kollegiet er utviklet en høy bevissthet rundt dette. På ÅR pedagogikk går det fram 
av emneevalueringer en generell tilfredshet med tilbakemeldinger og veiledning. 87% svarer 
at de i «I høy grad/svært høy grad» er fornøyde med tilbakemeldinger gitt på arbeidskrav. 
Sbar (som måler andreårsstudenter på BA-studiet), melder derimot om nedgang i tilfredshet i 
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veiledning. Hva som har skjedd på veien mellom første og andre studieår, er uklart. 
Emneansvarlige melder om gode erfaringer med læringsassistenter for å supplere veiledning. 
En kunne tenke seg at bruk av læringsassistenter økte tidsbruken til studier, men det er for 
tidlig å se en klar effekt. I pedagogikkmiljøet på Lillehammer planlegger en å kartlegge 
studentenes bakgrunn, motivasjon, forventninger og måter å studere på for å videreutvikle 
arbeidsformene.  
Behov: 

- Ressurser til utvikling av kompetanse på mer studentaktive læringsformer.  
Tiltak:  

- arbeide mer systematisk med kultur for tilbakemeldinger og veiledning 
 

Studentenes 
læringsutbytte  

Høgskolen skal tilby utdanning med effektiv gjennomføring og 
godt samsvar mellom læringsutbyttebeskrivelser og 
undervisning, veiledning og vurdering.  

Indikatorer: 

Gjennomstrømming 3-årig bachelor (T) 64,72% 

Frafall 3-årig bachelor (T) 21,57% 

Antall kvalifikasjoner 3-årig bachelor (T) 255 

Gjennomstrømming 2-årig master (T) 45,68% 

Frafall 2-årig master (T) 14,81% 

Antall kvalifikasjoner 2-årig master (T) 37 

Antall avlagte doktorgrader 4 (2021) 
4 (2022) 

Strykprosent studieprogram (T) 4,5% 

Vurderingsformer (Sbar) 3,9 

K4 

Evaluering: 
Her følger de tilsvarende tall for  de femårige, integrerte grunnskolelærerutdanningene (startkull 
2017): 

Gjennomstrømming: 47,02% 

Frafall: 26,49% 

Antall kvalifikasjoner: 71 
 
 
I fjorårets rapport meldte fakultetet inn behov for en nettbasert ressurs for frafall- og 
kandidatundersøkelser. Den har vi foreløpig ikke fått tilgang til eller er utprøvd på våre 
studieprogram. VI har derfor ikke grunnlag for å gjøre gode analyser av frafallsårsaker. I 
fjorårets rapport var et av tiltakene å følge opp gjennomstrømming på toårige 
masterprogram. Vi har hatt en grundig gjennomgang alle studieprogrammene våre om 
gjennomstrømming og frafall. Vi la blant annet opp til et seminar med 
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studieprogramansvarlige der vi vektlag en forskningsbasert tilnærming rundt årsaker og tiltak. 
Noe av årsakene vi ser rundt frafall er knyttet til forhold ved studentene som vi ikke 
nødvendigvis skal ha tiltak mot (livssituasjon, flytting, ser at lærerprofesjonen ikke passer en, 
gjentatte stryk i praksis etc.). Når det gjelder tiltak rundt gjennomstrømming er det spesielt to 
forhold vi kunne gjøre noe med: 1) følge opp studenter tettere med mentorordning (som vil 
være et forskningsbasert tiltak) 2) ha en gjennomgang av hvorvidt MA-utdanninger er 
registrert korrekt som heltid- og deltidsutdanninger (et administrativt tiltak). Ordningen med 
studentmentor er ressurskrevende og vil fordre at vi tar ressurser fra undervisning, slik den 
økonomiske situasjonen er i dag. Det er usikkert om det er riktig prioritering. Det må vurderes 
om gjennomstrømming har høyere prioritet enn høy, faglig kvalitet. Når det gjelder 
registrering av utdanninger som heltid eller deltid, er det ønskelig at 
studieadministrasjonen/utdanningsavdelingen sentralt har en gjennomgang av dette. Dersom 
deltidsstudier regnes som heltidsprogram, blir gjennomstrømmingsprosenten feil.    
Situasjonsbeskrivelse: 
Både gjennomstrømmingsprosenten og frafallsprosenten har økt på BA og MA-nivå. Dette 
skyldes trolig at pandemien ikke preger utdanningsvirksomheten i like stor grad, og at 
studentene nå kan fullføre utdanninger under bedre vilkår enn for et år siden. 2022 er første 
år femårig, integrert lærerutdanning (GLU) er gjennomført, og dermed vet vi ikke hvordan 
utviklingen har vært. Når det gjelder GLU, vet vi at vi fikk uteksaminert en stor andel av 
sisteårsstudentene og med et godt karakternivå. Her følger vi trenden nasjonalt sett. Vi ligger 
over landsgjennomsnittet på BA og MA-nivå, og er i en god utvikling.  
 
Fakultetet er svært fornøyde med antall PhD-studenter som har disputert.  
 
Vi viser til beskrivelsen i «K3» når det gjelder brukt av læringsassistenter og egne 
masteroppgaveseminar. Dette vurderer vi som vellykket. Læringsassistenter er en strategisk 
satsing på fakultetet (jf. fakultetsstrategi og LTP) og videreføres. Masteroppgaveseminar 
videreføres, men med en annen ressurstildeling til fagmiljøene enn tidligere.  
Behov: 

- En nettbasert ressurs for frafall – og kandidatundersøkelser utarbeidet på 
institusjonsnivå og som kan tilpasses behovene ved de enkelte fakultet.  

- En klargjøring og gjennomgang av hvordan MA-program deltid/heltid skal registreres.  
- Ressurser til studentmentorer 

Tiltak:  
- Videreutvikle og styrke ordningen med student-/læringsassistenter på fast basis 

(rekruttering, opplæring av nye) 
- Gjennomføre frafalls- og kandidatundersøkelse på utvalgte studieprogram så snart 

tilpassede verktøy for dette stilles til disposisjon 
 

Studentenes læringsmiljø   Høgskolen skal ha et godt læringsmiljø.  
Indikatorer: 
Fysisk læringsmiljø og infrastruktur (Sbar) 3,7 
Organisering (Sbar) 3,4 

K5 

Medvirkning (Sbar) 2,8 
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Faglig og sosialt miljø (Sbar) 3,5 

Jeg har blitt inkludert i et sosialt felleskap i tilknytning til studiet 
og/eller på studiested (SSU). 

3,7 

Evaluering: 
Vi skårer generelt bedre på indikatorene over enn tidligere år, og det er vi tilfreds med. 
Samtidig er det usikkerhet knyttet til om dette skyldes konkrete tiltak fra vår side, eller om det 
er forhold knyttet til pandemi, altså at studentene våre har hatt mer tilstedeværelse på 
campus og kan bruke det fysiske læringsmiljøet, samt ta del i det faglige og sosiale miljøet.  
 
I fjorårets rapport meldte vi behov til institusjonsnivået om innkjøp av relevante verktøy i 
større omfang. Dette punktet er sårbart: vi må melde inn behov fortløpende, og det er 
usikkert hvordan behovsmeldingen går videre. Fakultetet er, sammen med UHR-LU, i dialog 
med KS om mulige ordninger og tilganger. Et tungvint offentlig system med mangelfulle 
digitale tilganger til studenter som er i praksis, samt et forsinket internt system med 
rapportering av behov, resulterer ofte i at vi kommer bakpå og sakker akterut ift. 
utdanningssektoren (skoler/barnehager). I stedet for å framstå som framoverlent og 
innovative og utprøvende, bidrar ordninger i UH generelt til at vi framstår som lite 
oppdaterte. Dette er et generelt problem for lærerutdanninger i Norge og ikke unikt for HINN, 
men like fullt et stort problem. Ettersom vi arbeides for å finne løsninger i UHR-LU-sektor med 
KS, vurderes det ikke som nødvendig å rapportere behov for behov for digitale verktøy i de 
ulike studieprogrammene i denne rapporten. Innmeldingen av behov går via andre kanaler.  
 
Som tidligere nevnt, har vi tilbudt kurs i omvendt undervisning tilpasset studieprogrammene 
på fakultetet, men det har hatt relativt liten oppslutning fordi ansatte ikke har ressurser til å 
delta.  
 
Ordningen med læringsassistenter er kommentert tidligere i rapporten. Denne ordningen 
videreføres.  
Situasjonsbeskrivelse: 
Fakultetet har generelt utfordringer med studentinvolvering, studentengasjement og 
studentmedvirkning, som bare delvis synliggjøres gjennom indikatorene (se de fire punktene 
avslutningsvis i dokumentet). Noe kommer også fram gjennom kullmøter og 
emneevalueringer, men samtidig er dette kanaler der det også rapporteres mye positivt rundt 
trivsel. Det er utfordringer knyttet til både studentinvolvering i undervisning (studentaktive, 
forskningsbaserte læringsformer) og studentdemokrati. Rekruttering knyttet til 
studentdemokrati (valg av tillitsvalgte) er særlig sårbart. På noen studieprogram, spesielt 
samlingsbaserte utdanninger, er det vanskelig å få studenter til å stille til valg. Det er 
mangelfull informasjon tilgjengelig om hva rollen som tillitsvalg innebærer og hva som 
forventes av tillitsvalgte – både i forhold til tillitsvalgte . Det er følgelig behov for å utvikle god 
informasjon om hva rollene innebærer og hvordan studenter kan medvirke i undervisning. I 
dag er det studieprogramansvarlige som har ansvar for at valg blir gjennomført. Alle 
studieprogramansvarlige ivaretar denne oppgaven, men er avhengig at informasjonen i større 
grad er tilpasset målgruppa og deres studiehverdag, særlig samlingsbaserte utdanninger. I 
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tillegg er det behov for opplæring (tilpasset målgruppa) og oppfølging av tillitsvalgte etter at 
de er valgt.  
 
Studieprogrammet BA ped er et eksempel der det er gode erfaringer rundt å etablere sterkere 
kontakt mellom emneansvarlige, SPA og tillitsvalgte. På andre studieprogram er det etablerte 
kullmøter og arenaer for samhandling mellom studenter, tillitsvalgte, emneansvarlige og 
studieprogramansvarlige. Vi får positive tilbakemeldinger på disse møtearenaene, men det 
ser ikke ut til å gi utslag i studiebarometeret.  
 
Om digital kompetanse:  
Fakultet har som mål å etablere og utvikle teknologirikt læringsverksted  (basert på Future 
Classroom Lab-modellen) i samarbeid med regionale partnere med spill- og VR-baserte 
læringsverktøy og profesjonsfaglig digital kompetanse som hovedinnretning. I sammenheng 
med denne satsingen har vi blant annet valgt å revidere emnet «Spill, animasjon og læring» 
slik at den er bedre tilpasset mulighetene som finnes i læringsverkstedet.  
 
I tillegg til treghet i system mtp. på digitale tilganger for studenter (jf. «evaluering K5»), både i 
tilknytning til praksis og digitale verktøy som brukes der, samt tilganger til digitale verktøy 
ellers i utdanningen, ser fakultetet en tendens til at det er behov for å ha raskere tilpasning til 
utviklingstrender slik at en ikke sakker akterut. Et eksempel er utviklingen av kunstig 
intelligens, som potensielt kan ha store konsekvenser for høyere utdanningssektor, skole- og 
barnehagesektor, hva som defineres som kunnskap/kompetanse og hvordan denne skal 
vurderes.  
Behov: 

- Utvikle tydelig og god informasjon og opplæring på institusjonsnivå tilpasset ulike 
studentgrupper. Dette kan med fordel utvikles på institusjonsnivå og være mer 
studentrettet (for eksempel i moduler i Canvas, som informative småfilmer (TikTok 
o.l.). Vi viser til behov identifisert i fjorårets rapport. Se for øvrig de fire punktene 
avslutningsvis i rapporten.  

- Raskere oppfølging av digitale utviklingstrender, både ordninger for tilganger til 
studenter og ansatte og trender generelt.  

Tiltak:  
- Videreutvikle og styrke ordningen med student-/læringsassistenter på fast basis 
- vurdere å tilby flere kurs i «blended learning» 
- Videreutvikle det teknologirike læringsverkstedet, basert på «Future Classroom Lab»-

modell i samarbeid med regionale partnere med spill- og VR-baserte læringsverktøy 
og profesjonsfaglig digital kompetanse som hovedinnretning, herunder integrere 
satsingen  

 

Studienes samspill med 
samfunn og arbeidsliv   

Studiene skal være relevante for, og stimulere samfunns- og 
arbeidsliv.   

Indikatorer: 

K6 

Tilknytning til arbeidslivet (Sbar) 3,0 
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# fleksible studieprogram/ # studieprogram/ fakultet 16/29 

Evaluering: 
Et tiltak som ikke ble gjennomført i tenkt/ønsket skala, var bruk av gjesteforelesere fra 
skole/barnehage. Studentene opplever generelt at kobling mellom undervisning på campus 
(ofte omtalt som «teori») er vanskelig å omsette til praksisfeltet. Gjesteforelesere kunne med 
enkle grep ha bidratt til å bygge broer mellom teori og praksis og vært et godt supplement. 
Pandemien og travle skoler og barnehager der det var vanskelig å frikjøpe arbeidskraft, gjorde 
det vanskelig å gjennomføre i pandemien.  
 
Det er ikke utviklet strukturer for rekomp- og dekomparbeid, etablert samarbeid mellom alle 
fagmiljø og en av lærerutdanningsskolene/-barnehagene, eller utprøving av flere kombinerte 
stillinger. Pandemien bidro til at ordinær praksisgjennomføring måtte prioriteres. Miljøer som 
allerede var i gang, videreførte sine samarbeid (blant annet engelsk, kroppsøving) 
Situasjonsbeskrivelse: 
På flere av studieprogrammene er resultatene fra studieprogrammene fulgt særskilt opp med 
tanke på arbeidslivsrelevans, spesielt de toårige masterutdanningene (MiT, MUL). Her 
etterspørres ikke arbeidslivsrelevans, nettopp fordi studentene selv kommer fra arbeidslivet 
og ønsker mer kompetanse som de ikke får i skole eller barnehage. På MiT påpekes det at en 
verken ønsker flere forelesere fra barnehage/skole/PPT eller møter med mulige arbeidsgivere. 
I samtaler med studentene på disse studieprogrammene understrekes det at 
arbeidslivsrelevansen kan oppnås gjennom praksisnær, forskningsbasert undervisning.  
 
Andre studieprogram peker på behovet for en gjennomgang av studieprogrammet for en 
fornying av flere emner ved studieprogrammet, for eksempel utvikling av nye 
fordypningsemner (pedflex). 
 
Alle de rammeplanstyrte utdanningene og utdanningene med praksis har tett kontakt med 
samfunns- og arbeidsliv. Fakultetet har tidligere år skåret høyt på relevans på 
arbeidsoppgavene i praksis i studiebarometeret (4,2) og studentenes tilfredshet med 
læringsutbyttet i praksisperioden (4,1), og skårer i 2021 høyere enn tidligere år på «tilknytning 
til arbeidslivet»(fra 2,8 til 3,0). Det er som tidligere år overraskende med lav skår på 
arbeidslivstilknytning, både med tanke på omfang av praksis og utdanningenes egenart. 
Studieprogramansvarlige peker også på dette misforholdet, og i når arbeidslivsrelevans og 
praksis tematiseres i emneevalueringene, framstår imidlertid studentene som mer fornøyde 
med samspillet med arbeidslivet enn hva resultatene i studiebarometer skulle tilsi. Vi har 
arbeidet kontinuerlig med videreutvikling av samarbeidet med praksis, både på praktisk nivå 
og på overordnet nivå. Vi samarbeider om praksis, rekruttering, og FoU. Hvert år arrangeres 
et mastertorg der representanter for lærerutdanningsskolene, andre pedagogiske aktører 
som Vitensenteret Innlandet, masterstudenter og veiledere på masteroppgaven møter. Dette 
er en arena der det presenteres og utveksles ideer til mulige masteroppgaver og det etableres 
kontakter mellom deltakerne. Vår 2021 og 2022 ble disse møteplassene gjennomført digitalt, 
og det er viktig at det vår 2023 gjennomføres   
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Fakultetet og et utvalg partnerskoler og -barnehager har igangsatt ytterligere samarbeid 
gjennom ny avtaleperiode fra og med 2023 med lærerutdanningsskoler. Satsingen er utvidet 
til å omfatte både barnehager (Flekkenga naturbarnehage) og videregående skoler (ELVIS), 
samt to ytterligere ungdomsskoler. Satsingen på ungdomsskolene er begrunnet dels med 
partnerskolenes interesse for å holde på med tettere FoU-samarbeid med høgskolen, samt 
høgskolens behov for mer stabil tilgang til praksisplasser i ungdomsskoler, ut fra NOKUTs 
utfordring i institusjonsevalueringen av lektorutdanningen.  
 
I NOKUT-evalueringen av lektorutdanningen i språkfag, får fakultetet ellers gode skussmål for 
praksisopplæringen, og ser gjerne på videre samarbeid og ytterligere involvering i 
utdanningen som er campusbasert: «Praksisfeltet er uvanlig samstemt om at samarbeidet 
med HINN fungerte bra. De opplever god kommunikasjon og et givende samarbeid om 
praksisen, men også om FoU-arbeid.(…) Likevel ville de gjerne delta i mer samarbeid, for 
eksempel FoU-prosjekter eller en større grad av involvering i campus-utdanningen» (s. 111). 
Se https://www.inn.no/om-hogskolen/fakultet-for-lererutdanning-og-pedagogikk/aktuelt-fra-
lup/praksisrapport/ 
 
I en krevende økonomisk situasjon høst 2022 har det gjennom evaluering av praksisoppfølging 
kommet fram behov for justeringer. Fakultetet er i en kartleggingsfase for å se hvilke 
justeringer det er behov for, for eksempel digital praksisoppfølging, bedre oppfølging fra 
praksisveiledere fra høgskolen, opplæring av våre egne ansatte som skal følge opp studenter i 
praksis. Høst 2022 ble det gjennomført en opplæring av nytilsatte rundt roller og ansvar rundt 
praksisoppfølging av studenter.  
Behov: 
 
Tiltak:  

- På sikt etablere et samarbeid med alle fagmiljø og minst en av 
lærerutdanningsskolene eller- barnehagene. 

- Flere gjesteforelesere fra arbeidsliv (fortrinnsvis skole og barnehage) på 
grunnutdanningene 

- Utvikle strukturer slik at rekomp- og dekomparbeidet på fakultetet styrker 
lærerutdanningene 

- Utvikle ett FoU-samarbeid med hver av de nye lærerutdanningsbarnehagene og -
skolene 

- Øke hospiteringsandel og få flere delte stillinger i skole og barnehage 
 

Internasjonalisering   Høgskolens utdanninger skal ha en internasjonal profil, og sette 
kunnskap, erfaring og verdier i en internasjonal sammenheng.   

Indikatorer:  

Andel kvalifikasjoner med utveksling (T) 
0,4% (2020)  
2,2% (2021) 

#studieprogram med utvekslingsvinduer/ #studieprogram  

K7 

Evaluering: 
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En del av tiltakene nevnt i rapport 2021 ble vanskelig å gjennomføre på grunn av pandemien. 
Potensielle samarbeidspartnere var vanskelig å identifisere, generelt krevende å få flere 
internasjonale gjesteforelesere. Å utvikle valgemner på engelsk er mindre realistisk, ettersom 
det gir en uforutsigbar situasjon mtp søknadsmassen. I tillegg var det stor utskifting blant 
internasjonale koordinatorer vår 2022 som gjorde at det ble nødvendig med opplæring av nye 
medarbeidere framfor å inngå nye avtaler med samarbeidspartnere. Fra 1. august 2022 ble 
internasjonalt kontor på LUP lagt inn i ansvarsområdet til prodekan utdanning. Det ble ikke 
søkt om Erasmus+ Teacher Academies ut fra kapasitetshensyn. Utlysningen kommer ikke på 
nytt og vurderes ikke som aktuell.  
 
Situasjonsbeskrivelse: 

Våre rammeplanstyrte utdanninger er pålagt muligheter internasjonalt semester 
(«utvekslingsvindu»). Flere studieprogram tilbyr engelskspråklige emner på fast basis (MA 
spesped, PROFF, GLU). På PhD-programmet går kurs på engelsk med jevne mellomrom. 
Andelen engelskspråklige emner er generelt lav, og i rammeplanstyrte utdanninger er det 
forventet at de obligatoriske emnene er norskspråklige.  

Flere av utdanningene våre rekrutterer studenter med etablerte familierelasjoner eller 
studenter som tar deltidsutdanninger og som er i arbeid. Dette vanskeliggjør fysisk utveksling, 
men umuliggjør det ikke. Vi kan derfor utforske mulighetene for mer «blended mobility» i det 
videre arbeidet med internasjonalisering.  

Enkelte studieprogramansvarlige rapporterer om arbeidet med internasjonalisering som 
uoversiktlig. Matrisestrukturen og organiseringen av fakultetet gjør at det er krevende for 
studieprogramansvarlige å koordinere og ha oversikt over hva som foregår i og på tvers av store 
fagmiljø. Internasjonalt kontor lå fram til 1. august 2021 under prodekan forsknings 
ansvarsområde,  men ble overflyttet til prodekan utdannings ansvarsområde. Det er nå lagt 
bedre til rette for at internasjonale rådgivere kan kobles enda tettere på studieprogrammene 
for å bistå i arbeidet med internasjonalisering.  

Noen av studieprogrammene rapporterer at eksisterende tilbud om internasjonal praksis 
oppleves som smal og konkurrerende. Det er derfor et ønske om å etablere nye og flere 
samarbeidspartnere. På enkelte studieprogram er dette arbeidet godt i gang. MIT rapporterer 
for eksempel en orientering mot nordiske samarbeidspartnere, og MA i utdanningsledelse 
arbeider for å styrke samarbeidet med danske forskere og utdanningsledere på tvers av 
utdanningene. Fagmiljøet i spesialpedagogikk på Lillehammer fikk høst 2021 tilslag på en 
søknad om såkornmidler for å etablere samarbeid med et universitet i Uganda.  Arbeidet er 
godt i gang. Pedagogikkmiljøet samarbeider også med Nepal om oppbygging og samarbeid 
rundt utdanninger.  

Forsommeren 2021 startet de første sonderingene med Karlstads universitet, samt våre 
samarbeidsuniversitet i Flensburg og Limerick om å søke midler til satsingen «Teacher 
Academies» (Erasmus). En slik type formalisert samarbeid vil styrke fakultetets mulighet for å 
etablere profesjonelle læringsfellesskap på tvers av institusjoner og land. På bakgrunn av en 
mer krevende økonomisk situasjon i Europa, lyses ikke midlene ut på nytt. Fakultetet har 
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fortsatt samarbeidet med Karlstad Universitet med tanke på søknad om midler. Nordplus, 
Interreg, Vetenskapsrådet kan være aktuelle steder å søke om midler til utdanningssamarbeid 
med KAU, spesielt med tanke på masterutdanninger og studentaktiv forskning i 
utdanningene.  
 
Studentutvekslingen har høst 2022 tatt seg noe opp siden før pandemien (1,8% i 2028, mens 
den er 2,2 i 2022) (Namibia, Tanzania, Storbritannia, USA, Spania), og det er generelt stor 
etterspørsel etter utvekslingsmuligheter. Etter Brexit har utvekslingsmuligheter til 
Storbritannia blitt krevende, og på studieprogram der dette samarbeid har vært viktig 
(spesped), ser vi nå etter mye muligheter i Sør-Afrika.  
 
Vi ser et generelt behov for å utvikle ferdige, forhåndsgodkjente «pakker» for studentene, 
spesielt i de rammeplanstyrte studieprogrammene med integrert praksis. Dette arbeider vi for 
å finne, både i GLU, BLU og lektor. Det er også behov for å kartlegge hvilke samarbeidsavtaler 
vi har, hvilke som går ut, samt vurdere hvilke som skal fornyes og videreføres.  
Behov: 
 
Tiltak:  

- Kartlegge eksisterende samarbeidsavtaler og utvekslingsvindu/-muligheter i de 
enkelte utdanningene, samt vurdere strategisk hva som skal videreføres 

- Opprette nye/fornye internasjonale mobilitetstilbud til våre studenter med 
samarbeidspartnere (slik som for eksempel KAU, UNAM; UNZA) 

 

Utvikling og ledelse av 
studieprogrammene  

Studieprogrammene skal ledes effektivt og sikre kontinuerlig 
forbedring.  

Indikatorer:  

Jeg går på det studieprogrammet jeg helst vil gå på (Sbar) 4,6 

Jeg er, alt i alt, tilfreds med studieprogrammet jeg går på (Sbar) 3,9 

IKT-tjenester (f.eks. læringsplattformer, programvare og PC-tilgang) 
(Sbar)  

3,7 

K8 

Evaluering: 
Vi har arbeidet mer systematisk for å heve svarprosenten på undersøkelser som 
studiebarometer. Det innebærer at vi har satt det opp i årsplaner, minnet om det ved 
studiestart, på personalmøter slik at det skulle ligge til rette for at studentene skulle få det 
som del av undervisning. Tiltaket har ikke resultert i økt svarprosent. Studenter som har det 
på timeplanen og del av undervisning, svarer ikke. Gjentatte påminnelser og systematisk 
arbeid ser ikke ut til å avhjelpe situasjonen, og når vi spør studentene om hvorfor dette blir 
slik, er «evalueringstrøtthet» eller at det gjør liten forskjell vanlige svar. Det ser altså ut til at 
studentene opplever det som lite hensiktsmessig å svare, fordi det ikke utgjør forskjell.  
 
Vi har utviklet en årsplan for fakultet (for studieåret 2022-2023). Det er imidlertid få SPA og 
instituttledere som forholder seg til denne, og vi vurderer å ikke videreføre ordningen. Det er 
nok reguleringer og aktiviteter, og dette kommer gjerne «på toppen av alt», selv om det kan 
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være et viktig koordineringsverktøy for SPA på de store grunnutdanningene som skal 
koordinere utdanningsprogram som involverer flere institutt.  
 
Det er ikke prioritert å utvikle et årshjul på utdanningssida (med ansvars- og 
oppgavefordeling), men behovet ser ut til å vokse fram ut fra en større gjennomgang av 
ansvarsoppgaver mellom faglig tilsatte og administrasjon som gjennomføres som 
innsparingstiltak.  
 
Utdanningsledelse og studiekvalitet er satt på dagsorden på hvert SPA-forum, med mindre 
andre, mer presserende oppgaver dukker opp. Dette arbeidet fortsetter vi med.  
Situasjonsbeskrivelse: 
Alt-i-alt-tilfredsheten stiger noe, men ligger fremdeles lavt. Det er vanskelig å si hva som er 
pandemiorientert og hva som er allment for studieprogrammet, ettersom måletidspunktet 
var høst 2021. Vi har studenter som går på studieprogrammene de ønsker. For 
profesjonsutdanninger som lærerutdanninger, er dette viktig. Vi ønsker at studentene våre vil 
studere det de studerer.  
 
Som studieåret 2020-2021, var også studieåret 2021-2022 preget av pandemi. Som i fjorårets 
rapport vil fakultetet også i år rapportere om krysspress mellom faglig kvalitet, høyt 
arbeidspress, stadige omskiftinger og behov for forutsigbarhet vært uvanlig stor, og det 
merker også studentene. Først høst 2022 ble det mulig å ikke stå i dette krysspresset på 
samme måte. Da møtte vi imidlertid nye utfordringer med svak rekruttering, reduserte 
inntekter og økte utgifter pga. energikrise. Dette er utfordringer vi vil ta med oss inn i 2023 og 
som vi allerede nå vet vil kunne få innvirkning på studiekvalitet.  
 
Studieprogramansvarlige har fokus på helhet og sammenheng i studieprogrammene. To 
eksempler illustrerer dette: 1) På bakgrunn av periodisk evaluering har fagmiljøet i pedagogikk 
på Lillehammer systematisk arbeidet fram et nytt og mer helhetlig studieprogram for BA 
pedagogikk. Dette ble godkjent høst 2022, og lyses ut fra og med høst 2023. 2) 
Grunnskolelærerutdanningene (GLU 1-7, GLUS 1-7 og GLU 5-10) har over flere år utarbeidet 
en progresjonsplan (INN-trappa) for den femårige utdanningene, og som inneholder tema 
som går igjen over alle fem år som tverrfaglighet, akademisk skriving, profesjonsfaglig digital 
kompetanse etc. Planen er godt integrert i fagmiljøene og er også drøftet på SPA-forum som 
et eksempel å arbeide med helhet og sammenheng i flerårige utdanninger.   
Behov: 
(Har fakultetet behov som følge av situasjonsbeskrivelsen over som ikke dekkes av 
eksisterende ressurser?) 
Tiltak:  
• Implementere årshjul med ansvarsfordeling for hele fakultetet, i første omgang for 

utdanningslinja 
• Få på plass en ny intern organisering av «Dekomp», «Rekomp» og «Kunnskapsløftet» 

 
Spesifikke utfordringer for 
inneværende år. Se nettside for 
detaljer 

De fleste studieprogrammene ønsker endringer av ordningen 
med valg av tillitsvalgte. Slik det er nå, fungerer det litt tilfeldig.  
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Høst 2022 hadde LUP et eget SPA-forum satt av til tematikken. 
Vi gikk grundig gjennom alle SPA-rapporter, hadde StINN på 
besøk for å formidle ny organisering, samt en introduksjon fra 
tidligere LMU-leder som presenterte LMUs evaluering av 
studentmedvirkning. Konklusjonen var todelt: det ser ut til å 
være et behov for  
1) bedre og systematisert informasjon om hva som er 
tillitsvalgtes roller – i forkant av valg. Et konkret forslag er at det 
lages informasjon som legges inn i Canvas som egen modul. 
Denne modulen bør ha høy kvalitet og bør arbeides grundig 
med. Dette må være et institusjonsansvar, ikke et 
fakultetsansvar.  
2) endring av rutiner for valg av tillitsvalgte, herunder hvem 
som har ansvar for å gjennomføre valg. Det er sårbart når SPA 
eller emneansvarlig gjennomfører valget – fordi det ikke blir 
samme praksis på fakultetet eller i høgskolen. Å rydde i rollene 
må være et institusjonsansvar, ikke et fakultetsansvar.  
3) Opplæringen av tillitsvalgte bør forbedres. Det kan opprettes 
moduler i Canvas, samt systematiserte møtepunkt med andre 
tillitsvalgte. Ansvarsfordelingen må være tydelig, og bør ikke 
variere fra fakultet til fakultet.  
4) Fakultetet bør opparbeide bedre rutiner for 
tilbakemeldingssløyfe til studentene når de melder inn saker. 
Konkret er det behov for at dette framgår av referat fra SPU-
møter etc. Behovet er meldt inn til kvalitetsrådgiver sentralt.  
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Vedlegg 7. Studiestartundersøkelsen Høgskolen i Innlandet. Høst 
2022 - Hovedrapport 

Hovedrapport Studiestartundersøkelsen 2022 
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Vedlegg 8. Studiebarometeret 2022. Høgskolen i Innlandet – 
Hovedrapport 

 

Hovedrapport Studiebarometeret 2022 
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Vedlegg 9. Kandidatundersøkelsen 2022 

Kandidatundersøkelsen 2022 
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Vedlegg 10. Årsrapport for Utdanningsutvalget 2022 

1. Mandat/oppgaver, sammensetning og representanter

Det har ikke vært endringer i mandat eller sammensetning i 2022. Mandat og 
sammensetning er følgende: 

▪ godkjenner høgskolens studieplaner og etablerer studier på delegasjon i henhold til
delegasjonsvedtak

▪ har et særlig ansvar for kvalitetsarbeid på studieområdet gjennom oppfølging av
høgskolens kvalitetssystem

▪ gir innspill til institusjonens studiekvalitetsrapport og utdanningsmeldinger
▪ fremmer utdanningskvalitet i høgskolens studieprogrammer
▪ identifiserer høgskolepedagogiske utfordringer og initierer høgskolepedagogisk

utviklingsarbeid
▪ gir råd om videreutvikling av det internasjonale arbeidet knyttet til

studieprogrammene
▪ har et særlig blikk på studienes relevans og kompetanse for bruk i arbeids– og

samfunnsliv

Prorektor for utdanning (leder av utvalget), vara oppnevnes av rektor. 
Prodekan utdanning eller den dekanen bemyndiger fra: 
▪ Fakultet for helse og sosialvitenskap (HSV)
▪ Fakultet for lærerutdanning og pedagogikk (LUP)
▪ Handelshøgskolen Innlandet – Fakultet for økonomi og samfunnsvitenskap (HHS)
▪ Fakultetet for anvendt økologi, landbruksfag og bioteknologi (ALB)
▪ Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi (AMEK)
▪ Den norske filmskolen (DNF)

To studentrepresentanter med personlige varamedlem, alle oppnevnt av 
studentorganisasjonen StINN. Studiedirektør har sekretærfunksjonen 

2. Møteaktivitet og saksmengde

Utdanningsutvalget har som hovedregel hatt månedlige digitale heldagsmøter. To ganger 
per semester har det vært gjennomført møter med fysisk tilstedeværelse, skiftende mellom 
Elverum og Lillehammer.  

Totalt har det blitt gjennomført 11 møter gjennom 2022 der prodekanene for utdanning og 
studentrepresentantene har møtt studiedirektør, prorektor utdanning og andre aktuelle 
personer avhengig av hvilke saker som har vært til behandling. I et av møtene i 
vårsemesteret ble deler av møtet gjennomført sammen med FoU-utvalget.  

Totalt har utvalget behandlet: 

• 23 vedtakssaker (De fleste av disse er knyttet til studieplanbehandlinger)
• 66 diskusjonssaker (der enkelte av sakene har inneholdt flere avklaringspunkter)
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• 55 orienteringssaker 
• 17 saker til eventuelt 

Det har vært mange saker direkte knyttet til utdanningsutvalgets mandat og her nevnes 
spesielt: 

• godkjenning av studieplaner og akkrediteringssøknader, herunder: 
o diskusjon av erfaringer med studieplangodkjenninger 2021 og vurderinger av 

om det er behov for endringer i praksis av roller og godkjenningsmyndighet 
o godkjenning av ph.d.-kurs, nye studieplaner og endringer i studieplaner på 

bachelor- og masternivå, og godkjenning for videre behandling av 
høgskolestyret.  

o Utvalget er referansegruppe for innføring av nytt studieplansystem og 
utvalget er holdt orientert om implementering av systemet. 

-  

• kvalitetssystems relaterte saker som,  
o behandling av kvalitetsrapport 2021 
o kandidatundersøkelsen 2020, resultater og veien videre 
o Studiebarometeret 2021, diskusjon av resultater  
o innspill til studiestartundersøkelsen 2022 og diskusjon av resultater 
o opplegg for kvalitetsrapportering 2022, justering av rapportmaler 
o diskusjon at utvalgte fokusområder for 2023 i kvalitetsrapport 2022 
o diskusjon om behov for endring av kvalitetssystemet for eksternfinansiert 

utdanning (spesielt for mindre tilbud) 
o forskningsbasert utdanning (diskutert i felles møte med FoU-utvalget)  
o revisjon av veileder for periodiske studieprogramevalueringer. 

 

• fremme utdanningskvalitet i høgskolens studieprogrammer, bl.a gjennom: 
o diskusjon av kriterier for studieporteføljeutvikling og hva dette betyr for 

studieporteføljeplanleggingen for 2023/24 
o plan for arbeid med studieportefølje 2024-27 
o diskusjon av muligheter for å søke om å få etablert Senter for fremragende 

undervisning ved HINN 
o diskusjon av krav til eksternfinansiert utdanning 
o innspill til styresak om EFV-portefølje 
o diskusjon av hva som kan bidra til å styrke studentmedvirkning og øke 

attraktiviteten for at studenter tar på seg rollen som tillitsvalgt 
o felles diskusjon med FoU-utvalget om Forskningsbasert utdanning ved HINN 

og enighet om at disse to utvalgene skal treffes en gang per semester 
fremover. 

o diskusjon av hva som kan motivere nominasjoner til HINNs 
utdanningskvalitetspris 

o diskusjon av læringsassistentmidlene. Status på bruk og omfordeling av midler 
o innspill til høring om ny boklov 
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o diskusjon av HINNs bærekraftstrategi og hva det skal bety for HINNs studier. 
-  

• identifisere høgskolepedagogiske utfordringer og initiere høgskolepedagogisk 
utviklingsarbeid, bl.a gjennom:  

o innspill til utvikling av handlingsplan for universell utforming 
o diskusjon av behov for UH-ped.kurs på engelsk 
o innspill til evaluering av de ukentlige webinarene i regi av LOFT-seksjonen 
o diskusjon av erfaringer etter pandemien og hva den ‘nye normalen’ betyr for 

studentenes læring 
o innspill til UHR-veileder om deling av digitale læringsressurser 

 

• gi råd om videreutvikling av det internasjonale arbeidet knyttet til 
studieprogrammene, bl.a gjennom: 

o diskusjoner om mobilitet og innholdet i høgskolens handlingsplan for 
studentmobilitet ved HINN 2021-24 
 

• ha et særlig blikk på studienes relevans og kompetanse for bruk i arbeids- og 
samfunnsliv, bl.a gjennom 

o oppfølging av Relevansmeldingen og kontakt med Ungt Entreprenørskap i 
Innlandet 

o diskusjon om hva det innebærer at høgskolen skal tilby mer fleksibel 
utdanning 

o diskusjon av rapport om høgskolens ordning for toppidrettsstudenter 
o diskusjon av utkast til strategi for desentralisert og fleksibel høyere utdanning 

i Innlandet 
o innspill til arbeid med Stortingsmelding om fremtidens kompetansebehov 

(Utsynsmeldingen) 
o diskusjon av hvilke tilbud HINN kan tilby flyktninger (høst 2022) 
o å være informert om NHOs kompetansebarometer 2021 

I tillegg er det behandlet saker som kanskje ikke direkte kan knyttes til utvalgets mandat, 
men som likevel er aktuelle problemstillinger å diskutere. Av saker kan nevnes:  

• innspill til høring om UH-loven 
• innspill til KDs utviklingsavtale (også diskutert i eget temamøte 15. nov, uten 

studentrepresentantene) 
• om permanente omlegginger fra skoleeksamen til hjemmeeksamen og 

presisering av frister for oppmelding til eksamen 
• digitalisert begrunnelse og klage – om erfaringene så langt  
• innspill til evalueringen av høgskolens håndtering av pandemien 
• innspill til forbedring av studiestart og fadderuke 
• innspill til planlegging av Åpen dag og rådgiversamling 
• innspill til rapport om bruk av undervisningsarealer 



9/23 Kvalitetsrapport 2022. Årlig rapport om kvalitet og kvalitetsarbeid i høgskolens utdanningsvirksomhet

110 
 

• innspill til felles kjøreregler ved utdeling av reklamemateriell og sponsing ved 
studiestart. 

Utvalget er ellers holdt orientert om NOKUT og HKDIR/DIKUs ulike utlysninger, aktuelle rapporter og 
nyheter. Utdanningsutvalget har ikke eget budsjett eller egne driftsmidler. Utgifter til drift av 
utvalget dekkes fortløpende av prorektor utdanning. 
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Vedlegg 11. Årsrapport LMU 2022 
Se egen styresak. 
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Vedlegg 12. Årsmelding 2022 - Høgskolens klagenemnd 
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Vedlegg 13. Årsmelding 2022 - 
Høgskolens skikkethetsnemnd 
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Vedlegg 14. Endringslogg kvalitetsrapport etter behandling i ulike 
utvalg 

Høgskolens styre har bedt om endringslogg for arbeidet med Rektors kvalitetsrapport for å få 
innblikk i hvordan rapporten har utviklet seg i de ulike råd og utvalg hvor den har vært behandlet. 

Denne endringsloggen er strukturert kronologisk med saksreferat for behandlingen av rapporten i de 
ulike råd og utvalg. 

16. desember 2022 Utdanningsutvalgets førstegangsbehandling av fokusområder og tiltak
UU-sak 7/22 Første behandling Fokusområder 2023 ifbm Kvalitetsrapport 2022 v/Kai Tore bakke 

Vedtak: Ikke eget vedtak på saken 

Møtebehandling: 
Første behandling nå, kommer igjen på nyåret. Vi har i dag fokusområder og utviklingsavtalen. Disse må 
avpasses hverandre.  

Kai Tore Bakke spurte også om hvordan vi skal finne retning i arbeidet? Hvordan tilpasse oss f.eks 
utviklingsavtalen. Viste til møtet 15. november og at prodekanene meldte inn at de ikke hadde hatt nok tid til å 
sette seg inn i dette. Ønsker innspill til måter å knytte dette sammen på. 

Kommentarer fra møtet: 
• Det oppfattes som krevende å skulle inkludere alle mål og tiltak fra ulikt hold i kvalitetsrapporten nå.

Skulle ønske det kun var de 8 områdene som var med i rapporten (Ble støttet av flere).
• Bør vi se på rollen og arbeidsoppgaver til ped.rådgiver på fakultet?
• Kommunikasjonen er god mellom dekan og prodekaner, men det er ikke alltid tid til å diskutere alle

elementer. Kanskje må vi bruke noe tid på å diskutere hvordan vi sikrer god informasjonsflyt.

20. januar 2023 Utdanningsutvalgets andregangsbehandling av fokusområder og tiltak 
UU-sak 3/23 Fokusområder i Kvalitetsarbeidet i Utdanningsvalget v/Stine Grønvold og Kai Tore 
Bakke 

Vedtak: Ikke eget vedtak i saken. 

Møtebehandling 

Stine Grønvold innledet. Det er ønskelig å bruke deler av det som fremkommer i fakultetsrapportene 
til rapportering på utviklingsavtalen. Stine vil ha egne møter med studentene om Utviklingsavtalen, 
siden de ikke har vært like mye inne i dette arbeidet. 

Kai Tore Bakke kommenterte på tiltakslista. Språklig må noen av tiltakene gjennomgås litt. Noen 
tiltak kan ligne mer på en analyse. Det er forskjellig antall tiltak på de ulike fakultetene og dette er 
greit. For å sikre tilkoblingen til utviklingsavtalen, kunne det f.eks. settes på en ‘U’ på aktuelle tiltak? 

Kommentarer fra møtet: 

LUP: Blir spennende å se på dette i en felles matrise. Det som kanskje er litt vanskelig er å se ting i 
sammenheng. Utviklingsavtale, fakultetsrapport, årsrapport, HINN-strategi… - alle sammenhengene. I 
arbeidet med kvalitetsrapporten, ble det tydelig at dette er uoversiktlig. Til dette med utkast til 
fokusområdene. Bra inngang og er gjenkjennelig. Gode ting, men må gjøres tilstrekkelig matnyttig. 
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Stine kommenterte: Noe av dette henger sammen med HR-arbeidet ved HINN. Likeverdige tilbud 
gjelder også ansatte (og ikke bare studenter). 

HHS: Støtter det som er sagt om å se ting i sammenheng. Er det styringsparametere i 
Utviklingsavtalen eller fakultetsrapporten som er styrende? Prøvde å konkretisere forståelsen i 
fakultetsrapporten. Til Kontakt med samfunns- og arbeidsliv. Hvor ligger institusjonsforventningene 
og hva er fakultet-, institutt- og studieprogramoppgaver? Skulle gjerne diskutert enda mer hvordan 
fakultetene skal jobbe med dette, for å treffe de fokusområdene som vi faktisk bør jobbe med – som 
har aller størst effekt først. 

AMEK: Litt vanskelig å se hva fakultetsrapporten nå skal brukes til. Oppover eller nedover? Tiltakene 
som står i rapporten, speiler utfordringene på fakultetet. 

Stine kommenterte: Rapporten er ment som verktøy for fakultetene, men samtidig ønsker vi ikke en 
ny rapport som skal brukes til andre ting. Hun merker seg hva fakultetene trenger hjelp til. Det er noe 
med tilbakemeldingssløyfene som kanskje kunne bli bedre. F.eks. hvorfor har vi ikke startet opp med 
Alumni, svaret er at det delvis skyldes ressurser. 

DNF: Ikke alltid enkelt å få laget en rapport som skal treffe både filmbransjen, KD og kunstfaglige 
miljøer. Det er knapt med refleksjonstid til denne type arbeid. 

HHS: Oppfølging av det Stine sa. Alumni er nevnt fra HHS. Dersom det ikke initieres fra sentralt hold, 
så kanskje kan det startes opp på instituttnivå? Det å jobbe med noe helt konkret hadde vært fint og 
ikke bare jobbe med kartlegging. 

LUP: Det er en spagat her - oppover og nedover. Vanskelig å få tid på fakultetet til å reflektere over 
innholdet i fakultetsrapporten. Hvem bør/skal skrive rapporten på fakultetet? 

Kai Tore Bakke takket for innspill. Det å få opp de riktigste og viktigste tiltakene er det vi ønsker. Det 
har nok en del med tid å gjøre. I disse samtalene vi har på kvalitetsrapporten, så prøver vi å bli 
konkrete, men likevel vanskelig å sortere i og prioritere tiltakene. Stine avsluttet saken med at vi godt 
kan ta opp tiltakene i kvalitetsrapporten til behandling i utvalget igjen. 

Merknad satt inn etter møtet: 

Fakultetene kan innen 15.2 gjøre endringer i sine kvalitetsrapporter. Fakultetene oppfordres til å 
vurdere omfanget av tiltak på fakultetsnivå, om det er nødvendig å konkretisere de ytterligere, og 
om det er mulig å se de i sammenheng med styringsparameterne i utviklingsavtalen (se referat). 

 

27. januar 2023 Behandling i Læringsmiljøutvalget - LMU (fokus på K5) 
Kapittel 5 (kvalitetsområde 5) var ikke tilstrekkelig ferdigskrevet for å kunne behandles i LMU. 
Utvalget vedtok å ettersende kapitlet til LMUs medlemmer innen 12. februar for kommentarer.  

Kapitlet ble oversendt 13.februar med frist til 17.februar. Det ble gitt tilbud om gjennomgang i et 
arbeidsmøte, eller at deltagerne kunne gi skriftlig tilbakemelding innen frist. 

To studentrepresentanter: Hanne Aune og Velferds- og læringsmiljøansvarlig fra Stinn sentralt og 
Lillehammers representant Kathrine Baug ba om møte, og deltok i teamsmøte sammen med LMUs 
møteleder, Anette Gjerskaug HSV, Elverum og LMU sekretariatet v Iben Kardel 17. februar. 
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Kapittelet ble gjennomgått. Det var enighet blant møtedeltagerne om at kapittel 5 er gjenkjennelig jf. 
situasjon og utfordringer høgskolen står overfor og diskuterer og svarer konkret på de 
problemstillinger som har vært viktige i 2022. 

Det kom ingen forslag til justeringer i kapitel 5. 

 

10. februar 2023 Ekstramøte UU - førstegangsbehandling kvalitetsrapport 
Det kom frem få konkrete forslag til endringer. Mange tilbakemeldinger gjaldt eksisterende praksis 
på en del områder. Følgende momenter ble kommentert i samtalen (LUP var ikke til stede, men gav 
tilbakemelding i eget dokument på forhånd. Dette gjaldt i stor grad omformuleringer som ble 
innarbeidet): 

K14: Det er viktig at fakultetene får beskjed hvis opptatte plasser på UH ped basiskurs blir ledige 
(HHS). Dette støttes av HSV. De har stort behov og har måttet prioritere internt hvem som får delta.  

Prorektor: Vi må se på hele sløyfen og tilbakemelding ved avmelding. Det er en generell utfordring hvem som 
tar kostnader når noen trekker seg. Kan vi få til et sektorsamarbeid om engelskspråklig kursing? 

HSV: Hva menes med å videreutvikle førstelektorløpet? Fremstår utydelig. Hvilke ressurser skal man legge inn 
fra fakultetets side? Det sies at løpet skal ta 2,5 år, men da må man ha en base av erfaring fra tidligere. Er det 
da riktig av oss å fremme kandidater som er ganske nye og som ikke har mulighet til å bli ferdig på 2,5 år? 

Prorektor: Yngve Troye Nordkvelle har forskertermin nå for å se på førstelektorprogrammet for å rigge dette 
tydeligere. 

K2: Det ble gjort et evalueringsarbeid av gjennomføringen av Fadderuka av en student på Lillehammer. Bør den 
nevnes i rapporten (HSV)? 

Studentrepresentant: tabellen som viser strykprosent for førsteårsstudenter rett fra videregående opplæring er 
interessant. Er det mulig å få den på fakultetsnivå? 

Kvalitetsrådgiver: En slik rapport kan leveres utdanningsutvalget 

K4: Hva gjør vi med eksamen i nettemner med utfordringen fra kunstig intelligens – AI (ALB)? Må man gå over 
til muntlig? Hvordan opprettholder vi kvalitet i vurderingsarbeidet? 

Prorektor: 

• Kanskje vi må gjøre endringer i eksamener på rene nettstudier? 

• Så må vi antagelig se på måling av kompetanse generelt? Hvordan måler vi det og hva skal vi forvente? 

• Opplæring av ansatte er viktig og det er vi i gang med gjennom webinar. 

• Kanskje vi bør arbeide frem et felles delemne som kan legges inn i metodekurs som retter seg mot 
studenter og bruk av AI? 

HSV: Hvordan er utviklingen for gjennomstrømming på fleksible studier? 

HHS: Dette hadde vært veldig interessant å snakke om. Det har også med studieveiledning å gjøre i den grad 
man behandler heltid som om det var deltid. 

Kvalitetsrådgiver: Vi hadde en gjennomgang av fleksible utdanninger og gjennomstrømming i fjorårets rapport. 
Vi har valgt å ikke gjøre det i år for å kunne fokusere på andre tema. Men, det er laget en tilpassing av en 
gjennomstrømmingsrapport i Tableau som gjør det mulig å finne gjennomstrømming for heltid/deltid, 

 
4 Kvalitetsområde 1, følger samme logikk for de andre kvalitetsområdene i det følgende. 
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nettbaserte og desentraliserte, samt samlingsbaserte (ut fra en manuell kartlegging gjort i 2021. For øvrig ble 
erfaringsdeling med tanke på gjennomstrømming et tiltak i fjorårets kvalitetsrapport. Dette er blitt skjøvet på 
men vi bør kunne ta det opp i løpet av våren 2023. Da vil det være mulig å presentere tall for ulike 
undervisningsformer. 

K5: Er det noe progresjon på at myndighetene skal si noe til oss om hvilke IT verktøy vi får lov til å bruke (HHS)? 

Prorektor: SIKT kjører felles anskaffelser, men de kvier seg for å si hva som er greit og hva som ikke er det. 
Institusjonene må ta ansvar for egne databehandleravtale. Stine Grønvold blir nå med i digitaliseringsstyret i 
SIKT og blir dermed mer «hands on». Vi har en restriktiv holdning til systemer hvor vi ikke har en 
databehandleravtale, fordi det er forankret i regelverk og lov. 

K5: Kvalitetsrådgiver pekte på at det vil være naturlig å peke på noen læringspunkter etter pandemien, men at 
dette er lite beskrevet i kvalitetsrapporten. Prodekanene ble bedt om å gi tilbakemelding pr epost. 

K7: Vi trenger nye indikatorer for internasjonalisering (HHS). Et særskilt spørsmål er internasjonalisering og 
fleksible studier. Dette ble støtte av HSV. Det er mange studier ved HSV hvor få vil reise bort. Vi trenger 
interkulturell kunnskap i studiene og har behov for støtte til å bygge opp dette og ha gode indikatorer for en 
slik aktivitet. 

HHS spurte også om en klargjøring av Internasjonalt kontor sin funksjon?  

Er det mulig å bruke strategiske midler på internasjonalisering? HHS tenker særlig på den internasjonale 
akkrediteringsprosessen de nå er i ferd med å gå inn i. 

K8: HSV ønsker en evaluering av Edutorium. Fakultetet har hatt noen innkjøringsutfordringer. 

Arve Thorsberg: Vi har lagt opp til evalueringsarbeid nå som vi er så smått i gang – skjer nok noe i den 
nærmeste tiden. 

Om tiltakene 

• HHS: Er det ikke slik at fusk er forsettlig? Hjelper ekstra støtte? 
o Prorektor: Vi tror at vi ved å øke bevissthetsnivået generelt vil motvirke at man 

faktisk velger å fuske. 
• Studentrepresentanten: Prorektor og prodekaner må jobbe for å finne en metode for å sikre 

studentmedvirkning. Hvordan måler man studentmedvirkning? 
• HHS: Hva med alumninettverk? Vi trenger et tiltak på dette. 
• HHS: Kan vi bruke litt tid på å snakke om SPA rollen og opplæring? Hva er det overordnede 

bildet av SPA rollen? Dette er et nøkkelområde for oss for å få systemet til å virke. Kan vi 
heller snakke om introduksjon og ikke opplæring? Dette er meget kompetente 
medarbeidere. ALB støtter dette. Det er stor variasjon. Er man leder eller er det en flat 
struktur? Det er et ønske om at man deler erfaringer i SPA forum ved ALB. Generelt sett er 
det behov for en tydeliggjøring. Dette støttes også av studentrepresentanten 

-  
Om momenter til revisjon av kvalitetssystemet 

Det var enighet om at vi trenger et stoppunkt før neste års kvalitetsrapport for å samkjøre hvordan vi 
lager tiltak. 
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22. februar 2022 Behandling i Rektors ledermøte 
Maria Hörnell Willebrand (Dekan ALB): 

• Vi trenger en tydeligere definisjon på hva man mener med forskningsbasert utdanning 
• Ved ALB har vi kun mulighet til 10% ressurs til SPA. Dette er for lite 

Lars Petter Mathisrud (HR direktør):  

• Det er viktig å samle kreftene rundt kompetansetiltak, men vi bør tenke enda større enn det 
som nå beskrives. Hvordan bruker vi kompetansemidlene totalt sett i høgskolen? Hvordan 
ser vi utdanning og forskning i sammenheng? 

• Mangelen på oversikt over kompetanseutvikling som påpekes i rapporten må løses. Dette må 
vi finne løsninger på i påvente av et HR-system hos oss. 

Leif Holst Jensen (Dekan AMEK): 

• Høgskolen i Christiania (tidligere arbeidsplass) var ekstremt bevist på Studiebarometeret og 
brukte dette nærmest som valuta. De pekte på små positive utviklinger og løftet det til 
inspirasjon innad og de brukte resultatene aktivt i markedsføring. Erfaringen fra AMEK så 
langt er usikkerhet i hvor mye det prioriteres av oppmerksomhet internt. Vi må bruke 
Studiebarometeret aktivt! Det er en utfordring å få studentene til å forstå tidlig nok hva de 
faktisk kan medvirke til. Sammenhengen mellom overordnet trivsel og organiseringer er 
interessant, men dette kan ikke bare løses gjennom kompetanseutvikling. Det handler også 
om hvordan vi er organisert kapasitetsmessig. 

 

23. februar 2022 Siste behandling i Utdanningsutvalget 
Det kom ikke forslag til endringer i kvalitetsrapporten. I det følgende gjengir vi hovedmomenter i 
samtalen som handlet mye om forståelsen av Studiebarometeret: 

Prodekan AMEK: 

• Rapporten er blitt bra. Det oppleves som nyttig å se sammenhengen i hvordan høgskolen 
driver sitt kvalitetsarbeid med perspektiv fra ulike fakultet.  

Iben Kardel: 

• Godt arbeid. Studieprogrammene er den viktigste enheten. Mange skriver godt om 
studentmedvirkning fra sitt perspektiv. Vi skal ha en prosess våren 2023 for å stimulere til 
studentmedvirkning blant annet ved å gjennomføre opplæring av klassetillitsvalgte. Trenger 
at linjen med klassetillitsvalgte fungerer. Dette er også viktig for StInn som velger sine 
tillitsvalgte blant de klassetillitsvalgte 

Prorektor utdanning: 

• Trenger en prat om hva studentmedvirkning er. Vi må snakke med studentene. Hvordan 
forstår de spørsmålene i Studiebarometeret? 

Prodekan AMEK: 

• Trenger å få opp svarprosenten 
• Trenger å forklare for studenten hva som menes. 
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Prodekan DNF: 

• Språk i undersøkelser er veldig viktig – kommer fra en kultur hvor det var mye medvirkning, 
men studentene skjønte ikke spørsmålene i Studiebarometeret, så da ble de svake resultat. 

Iben Kardel: 

• Vi trenger å snakke med studentene med utgangspunkt i resultatene. De må fortolkes og er 
et utgangspunkt for prosessen videre 

Prodekan LUP: 

• Støtter det som Iben sier. Det er ikke et en-til-en-forhold mellom utfordring i 
Studiebarometeret og at tiltak gjør noe med utfordringen. Flere av dem som får dårlige 
resultat jobber knallhardt for å forbedre resultatet, men så oppnår man ikke bedring. 

 

 
 

 

 

 



10/23 Årsrapport 2022 fra Høgskolen i Innlandet - 23/00979-2 Årsrapport 2022 fra Høgskolen i Innlandet : Årsrapport 2022 fra Høgskolen i Innlandet
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Saksgang Møtedato 
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ÅRSRAPPORT 2022 FRA HØGSKOLEN I INNLANDET 

Forslag til vedtak/innstilling: 
Styret ber rektor sluttføre utformingen av Årsrapport 2022 for Høgskolen i Innlandet i 
tråd med behandlingen i møtet 

Sammendrag: 
Høgskolen i Innlandet skal innen 15.3 oversende Årsrapport 2022 til 
Kunnskapsdepartementet etter gitte føringer: 

https://www.regjeringen.no/contentassets/a51ecc138e1c4f85b66c490415771025/ved
legg-rapporteringskrav-for-arsrapport-2022-statlige-universiteter-og-hoyskoler.pdf 

Utkastet til rapport ettersendes i egen forsendelse utenom selve styreinnkallingen. 
Den endelige rapporten gjøres tilgjengelig i etterkant av innsendingen til 
departementet. 

Styret behandlet i februarmøtet plandelen av årsrapporten – vurdering av 
fremtidsutsikter. Dette er lagt til grunn i utkastet som ettersendes ut. 

I styremøtet i februar behandlet også styret et forslag til overordnet struktur for 
årsrapportens del I – styrets beretning. Kunnskapsdepartementet skriver at denne 
delen av årsrapporten «skal signeres av hele styret, og bør inneholde: 

• styrets overordnede vurdering av samlede resultater, ressursbruk og
måloppnåelse for 2022
• kort omtale av sentrale forhold, interne og eksterne, som har hatt betydelig
innvirkning på oppnådde resultater
• overordnet fremstilling av de viktigste prioriteringene for 2023»

Rektor legger i dette saksfremlegget ved et utkast til styrets beretning. 

Arbeidet med årsrapporten vil pågå helt frem til styremøtet, og det vil i møtet bli 
orientert nærmere om eventuelle endringer som er gjort sammenlignet med utkastet. 
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STYRETS BERETNING 

Viktige aktiviteter i 2022 

Høgskolen i Innlandet har ambisjonen om å bli akkreditert som universitet som sin 
viktigste målsetting. Kravene som må oppfylles for å oppnå en slik akkreditering er 
høye, og høgskolen har derfor måttet prioritere å styrke noen områder av høgskolen 
for å fylle alle disse kravene. Denne prioriteringen over tid har ført til at våre faglige 
kvaliteter nå er vesentlig styrket, og at HINN skal oppfylle samtlige krav for å bli 
akkreditert. Det var derfor et høydepunkt at den nye søknaden om akkreditering 
kunne sendes til NOKUT for administrativ gjennomgang på slutten av 2022. 

Fra 2023 blir utviklingsavtalene mellom Kunnskapsdepartementet og de statlige 
institusjonene i vår sektor det viktigste utgangspunktet for etatsstyringen. Styret har 
gjennom 2022 jobbet aktivt med å avklare hva som burde være de områdene hvor 
HINN kunne bidra best til den samlede måloppnåelsen i sektoren. I disse 
vurderingene ble det sett på områder hvor vi allerede er sterke, men også områder 
hvor vi har et potensiale for å kunne utvikle oss. Prosessen har vært krevende fordi 
styringsmodellen som ble innført var ny og ukjent, og det var en stund vanskelig å få 
en god innsikt i hva som burde vektlegges i utformingen av en slik avtale. Styret er 
godt fornøyd med at det etter flere runder med diskusjoner internt i høgskolen, i 
styret og med Kunnskapsdepartementet ble enighet om en ny utviklingsavtale. 
Avtalens fire mål viser på en god måte hvordan høgskolen i løpet av avtaleperioden 
skal utvikle seg på viktige områder nasjonalt og regionalt med et internasjonalt 
perspektiv. 

I 2022 har styret hatt stor oppmerksomhet på utviklingen av høgskolens studiesteder, 
og dette har vært tema på en rekke styremøter og – seminarer. Grunnlaget for 
diskusjonene som føres er den samlede campusutviklingsplanen, der alle våre 
studiesteder inngår med planer for utvikling i et tiårsperspektiv. I 2022 har det vært 
den fremtidige utviklingen av studiestedene Hamar, Blæstad og Lillehammer som har 
vært fremst i fokus. Arbeidet har vist at det er stort engasjement for disse temaene i 
organisasjonen og i våre omgivelser. Styret har derfor vært opptatt av at det 
gjennomføres åpne prosesser med gode muligheter for å kunne bidra med innspill. 

Profilering og strategi 

HINN ble etablert med en ambisjon om å være en pådriver for positiv utvikling i 
Innlandet. Det krever aktivt og tett samhandling med regionens arbeids- og 
samfunnsliv. HINN skal svare på nasjonale og regionale behov for etter- og 
videreutdanning, og skal gjennom forskningsoppdrag bidra med ny viten om konkrete 
utfordringer. 
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Kandidatene vi utdanner skal ha relevant kunnskap og kunnskap for å møte 
fremtidens utfordringer. Styret er opptatt av at vi, med våre utdanninger og våre FOU-
aktiviteter, møter samfunnets forventninger om å bidra til et mer bærekraftig 
samfunn. Videre er styret også opptatt av at våre studenter gjennom sin tid hos oss 
får kunnskap og erfaring til å mestre en fremtid vi ennå ikke kjenner innholdet i. Dette 
er uttrykt i våre verdier som sier at vi skal være sannhetssøkende, nyskapende og 
involverende. Disse verdiene baserer på det som over svært lang tid har en 
forutsetning om at forskning og utdanning gjensidig skal berike hverandre. Med 
akademisk frihet skal de fremme uavhengig og kritisk kunnskap, og gjennom etisk 
refleksjon bidrar de til demokratisk deltakelse og dannelse. 
 
Resultater  
 
Inngangen og den første delen av 2022 var fortsatt preget av pandemien, med de 
utfordringer smittesituasjonen og ulike begrensninger fortsatt førte med seg. Etter en 
lang periode, der både studenter og ansatte ikke daglig var på våre studiesteder, var 
styret opptatt av at man i trygge former kunne gjenoppta normal drift. Samtidig har 
styret vært opptatt av at høgskolen tar med seg de erfaringene vi har fått gjennom å 
drive våre aktiviteter i andre former enn de tradisjonelle, og utnytter disse til å utvikle 
f.eks. nye undervisningsformer der det er hensiktsmessig. 
 
Også i 2022 hadde høgskolen svært mange som søkte om å bli tatt opp på våre 
utdanninger. Dette er styret er godt fornøyd med fordi det viser at studietilbudet vårt 
er attraktivt og at studiene gir fremtidsrettet og relevant kompetanse som er etterspurt 
i arbeidsmarkedet. Særlig gledelig er det å se at andelen søkere som kommer fra 
andre deler av landet enn vår region fortsetter å stige. Styret er bekymret over at 
søkningen til lærerutdanningene våre følger den nasjonale trenden, og vil følge opp 
hvilke tiltak som kan iverksettes for å sikre at vi får nok kvalifiserte søkere slik at vi 
kan utdanne et tilstrekkelig antall kandidater årlig. Styret har også merket seg 
regjeringens forventninger til hvilke profesjonsutdanninger som bør ha et særlig fokus 
fremover, og vil derfor følge opp kandidatproduksjonen også innen 
helseutdanningene. 
 
 
Den samlede studiepoengs- og kandidatproduksjonen ved HINN er fortsatt høy, men 
styret er forberedt på at denne vil kunne synke i årene fremover som en følge av 
lavere opptak. Styret har en særlig oppmerksomhet mot fremtidig kandidatproduksjon 
på de ulike lærerutdanningene. Gjennomstrømmingen på BA-utdanningene samlet 
fortsetter å øke. Det gjør den også på MA-utdanningene samlet, men ikke like mye 
som planlagt. 
 
Universitetsambisjonen har de siste årene bidratt til at det har blitt prioritert ressurser 
til faglig aktivitet særlig innen forskning og utvikling. Akkrediteringskravene måler 
blant annet kvaliteten på vår forskerutdanning ved å se på antall stipendiater i løp på 
de ulike doktorgradsprogrammene og på hvor mange kandidater som avlagt sin 
doktorgrad i løpet an treårsperiode. Derfor har styret vært særlig opptatt av at den 
gode utviklingen høgskolen har hatt på disse parameterne de siste årene skulle 
fortsette, og det var derfor svært gledelig når målet om et tilstrekkelig antall 
kandidater med avlagt doktorgrad ble nådd i løpet av høsten. 
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HINN har, blant annet ut fra vår ambisjon om å bli akkreditert som universitet, 
prioritert tiltak som kan bidra til å øke andelen ansatte med førstekompetanse. En 
tydelig ansettelsespolitikk har vært en vesentlig faktor for å nå målet, men det er 
også brukt vesentlige ressurser på å utvikle og kvalifisere egne ansatte slik at de får 
økt formalkompetanse. Styret er derfor svært fornøyd med at det har vært en 
betydelig økning på dette området fra 59 % i 2021 til 65% i 2022. 

Styret er opptatt av at HINN skal være i nær samhandling med våre omgivelser. Det 
gjelder høgskolen som en stor aktør med mange studenter og ansatte bosatt i våre 
vertskommuner, og som utdannings- og forskningsinstitusjon. I den nye 
utviklingsavtalen vil måling av hvordan vi bidrar til å påvirke samfunnsutviklingen 
være viktig, og det er utviklet metoder for hvordan dette kan gjøres mer presist.  

Samarbeidsprisen ved HINN  for 2022 ble tildelt forskningsgruppen 
Skogbruksforskning, som forsker på bærekraftig skogforvaltning. Styret mener at 
dette er et svært godt eksempel på hvordan HINN, innenfor rammene av våre 
verdier, kan samhandle med våre omgivelser for å bidra til å løse utfordringer.  

Kobling mellom studenter og arbeidsliv er viktig for en region som både har 
demografiske utfordringer og strever med kompetansemangel. Å synliggjøre HINNs 
engasjement for at studenter ikke skal dra fra regionen etter endt utdanning ved 
HINN uten å vite om muligheter for et voksenliv i regionen, har vært tema i møte med 
fylkeskommune, NHO, NAV og vertskommuner.   

Prioriteringer for 2023 (Viktigste mål og aktiviteter) 

Arbeidet med å bli universitet 

Implementere den nye utviklingsavtalens mål og ambisjoner i hele organisasjonen 

Synergier mellom Dnf og AMEK 

Avklaringer om studiestedene Lillehammer, Hamar og Blæstad 
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Arkivsak-dok. 23/01582-2 
Saksbehandler Kristin Garstad 

Saksgang Møtedato 
Høgskolestyret 09.03.2023 

OPPNEVNING AV SKIKKETHETSNEMND FOR PERIODEN 
01.04.2023 TIL 31.03.2026 

Forslag til vedtak/innstilling: 
 - 

Sammendrag: 
Saken ettersendes 
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Arkivsak-dok. 23/01115-3 
Saksbehandler Hans Petter Nyberg 

Saksgang Møtedato 
Høgskolestyret 

RETNINGSLINJER FOR FELLESGRADSAMARBEID MM. VED 
HØGSKOLEN I INNLANDET 

Forslag til vedtak/innstilling: 
Styret vedtar de vedlagte retningslinjer for fellesgradssamarbeid og cotutelle-avtaler 
på ph.d.-nivå 

Sammendrag: 
I forskrift for graden philosophiae doctor (ph.d.) i kunstnerisk utviklingsarbeid ved 
Høgskolen i Innlandet er det i § 23-1 åpnet for at HINN «kan inngå samarbeid med en 
eller flere norske eller utenlandske institusjoner om samarbeid i form av fellesgrader eller 
cotutelle-avtaler», og at slike avtaler undertegnes av rektor. Etableringen av denne 
doktorgradsutdanningen ble gjort under forutsetning av at det ble inngått forpliktende 
samarbeid med andre utdanningsinstitusjoner, og dette er nå i ferd med å skje med UiT 
– Norges arktiske universitet og Høgskolen i Østfold. 

I forskriftens § 23- 2 annet ledd er det bestemt at fellesgradssamarbeid må følge 
nærmere bestemte retningslinjer, og at slike retningslinjer må vedtas av styret. Rektor 
legger derfor frem til behandling Retningslinjer for fellesgradssamarbeid og cotutelle-
avtaler på ph.d.-nivå. Disse retningslinjene vil gjelde alle former for fellesgradssamarbeid 
på ph.d.-nivå, selv om det per nå kun er aktuelt for Ph.d. i kunstnerisk utviklingsarbeid. 

Retningslinjene som nå legges frem er behandlet av HINNs samarbeidsutvalg for ph.d.-
utdanninger. 
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Retningslinjer for fellesgradssamarbeid og cotutelle-avtaler på ph.d.-nivå 

Retningslinjene er forankret i 
Forskrift for graden philosophiae doctor (Ph.d.) ved Høgskolen i Innlandet - Lovdata 
§ 24. Fellesgrader og cotutelle-avtaler.
Forskrift for graden philosophiae doctor (Ph.d.) i kunstnerisk utviklingsarbeid ved
Høgskolen i Innlandet - Lovdata §23. Fellesgrader og cotutelle-avtaler.

Definisjoner: 

Hva er fellesgrad? 

Med fellesgrad/fellesprogram menes at to eller flere institusjoner i fellesskap initierer 
et ph.d.-program som fører til én felles grad. Institusjonene har i fellesskap ansvar for 
opptak, veiledning og gradstildeling. En fellesgrad er den mest integrerte formen for 
utdanningssamarbeid. Samarbeidet organiseres normalt i et konsortium og reguleres 
i avtale mellom konsortiedeltakerne.  

Hva er cotutelle-avtale/dobbelgrad? 

Med cotutelle menes felles veiledning av en ph.d.-kandidat ved normalt to 
institusjoner og er en avtale om felles veiledning på ph.d.-nivå som inkluderer at 
kandidaten får vitnemål fra begge institusjonene som inngår avtalen. Cotutelle-
avtaler kan også omtales som dobbelgradssamarbeid. 

HINN har tre «nivåer» av fellesgradssamarbeid og cotutelle-avtaler 

Internasjonalt er det ingen standardisert terminologi for nivå 1, 2 eller 3.  HINNs 
definisjoner kan benyttes som utgangspunkt for diskusjoner for å utvikle felles 
forståelse og definisjoner sammen med mulige samarbeidsinstitusjoner. 

Nivå 1 – Grad tildelt av én institusjon 
Den enkleste form for samarbeid om ph.d.-utdanning er nivå 1, fordi samarbeidet 
ikke må formaliseres gjennom en skriftlig avtale om gradssamarbeid. Nivå 1 kan bli 
løsningen dersom institusjonene ikke kan bli enige om vilkårene for tildeling av en 
dobbelgrad (nivå 2) eller fellesgrad (nivå 3). 

Det kan være et eksisterende forskningssamarbeid mellom HINN og en annen 
institusjon, og ph.d.-kandidater kan dra nytte av ekspertisen ved en annen institusjon, 
men det krever ikke et institusjonalisert, langvarig faglig samarbeid. Ph.d.-kandidaten 
kan for eksempel ha en oppnevnt medveileder ved en ekstern institusjon og kan 
oppholde seg der i kortere perioder.  
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Kandidaten er tatt opp på et ph.d.-program ved en av institusjonene. I vitnemålet og 
Diploma Supplement skal alle veiledere oppgis. 

Nivå 2 – Cotutelle-avtale/dobbelgrad - Felles ph.d.-veiledning 
Nivå 2 er et formalisert gradssamarbeid med utenlandske institusjoner hvor felles 
veiledning av ph.d.-kandidater er et viktig verktøy for å etablere internasjonalt 
samarbeid og mobilitet. En avtale på nivå 2 skal gi merverdi for den enkelte kandidat 
og veiledere samt deres fagmiljøer. Det kan bidra til utvikling av langsiktige, stabile 
og gode faglige relasjoner.  

Cotutelle-avtalen skal være individuell, og inngås mellom to samarbeidende 
institusjoner, ph.d.-kandidaten og ph.d.-kandidatens veiledere. Cotutelle-avtalen skal 
sikre at begge institusjoners krav til ph.d.-graden er oppfylt.  

Kandidaten vil bli tatt opp på et ph.d.-program ved begge institusjonene, og skal ha 
minst én veileder ved hver institusjon. Kandidaten skal ha en oppholdstid ved begge 
institusjonene på minst ett semester, og tilgang til en arbeidsplass, 
laboratoriefasiliteter og annen relevant infrastruktur ved den enkelte institusjon.  

Ph.d.-avhandlingen skal normalt skrives og forsvares på engelsk dersom ikke annet 
er avtalt. Avhandlingen skal ha begge institusjonenes logo.  

Hver institusjon vil tildele sin egen ph.d.-grad til kandidaten basert på ett enkelt 
forsvar (disputas). For den offentlige presentasjonen av avhandlingen skal reglene 
som gjelder ved institusjonen der disputasen er, følges.  

Etter fullført ph.d.-løp får kandidaten vitnemål fra hver av institusjonene, og 
samarbeidsforholdet framgår på vitnemålene.  

Begge institusjonene skal ha rett til å bruke avhandlingen og resultatene i sin 
utdanning, opplæring og forskning. 

Nivå 3 - Felles ph.d.-program (fellesgrad) 
Nivå 3 er en videreutvikling av allerede sterke faglige bånd mellom to eller flere 
institusjoner med et uttrykt ønske om å samarbeide tett om et fellesstudium. 
Institusjonenes ulike tradisjoner, standarder og formelt regelverk må forenes i 
utviklingen av en fellesgrad. 

Fellesgrad på ph.d.-nivå er en integrert form for samarbeid der to eller flere 
institusjoner går sammen for å gi et felles ph.d.-program. Dette alternativet krever en 
høy grad av integrering. Ph.d.-kandidater tas opp på et felles ph.d.-program, og 
institusjonene har et felles ansvar for alle sider av utdanning og veiledning. Et 
programstyre med representanter fra institusjonene etableres og har ansvar for faglig 
samarbeid, opptak, veiledning og gradstildeling. Ved fellesgrader kan kandidaten få 
vitnemål fra hver institusjon eller felles vitnemål. 

Prinsipper for gradssamarbeid på ph.d.-nivå ved HINN 
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Utover det som er beskrevet under de tre nivåene for fellesgradssamarbeid og 
cotutelle-avtaler gjelder følgende prinsipper: 
Gradssamarbeid på ph.d.-nivå møter de samme forventningene til faglig kvalitet, 
relevans og etterspørsel som øvrige utdanninger. Utvikling og godkjenning av 
gradssamarbeid på ph.d.-nivå følger de ordinære prosedyrene og tidsfristene for 
etablering av utdanninger.  
Kvalifikasjonskrav for opptak, krav om at avhandlingen er offentlig tilgjengelig og krav 
om offentlig disputas med en habil bedømmelseskomité, kan ikke fravikes. 
HINN skal sørge for at gradssamarbeid på ph.d.-nivå er tilstrekkelig forankret på alle 
nivåer i organisasjonen. 
 
Det kan være aktuelt å opprette fellesgradsprogram på ph.d.-nivå innen fagområder 
der samarbeid er nødvendig for å sikre stabile og attraktive utdanningsprogram. 
Fellesgrader på ph.d.-nivå kan opprettes innenfor fagområder der et slikt samarbeid 
vil gi en særskilt faglig merverdi, noe som krever gjennomtenkte valg av 
samarbeidsformer og -partnere. Dette kan være fagområder der HINN har særlig 
sterke forskningsmiljøer og der HINN i samarbeid med utvalgte partnere kan tilby 
gode utdanninger.  
 
Særlige prosedyrer for inngåelse av cotutelle-avtaler  
 
For veiledere som kontaktes om cotutelle-avtaler 
1. Veiledere kontakter institutt- og fakultetsledelse for å være sikker på støtte i 
forbindelse med evt. inngåelse av samarbeidsavtale med den aktuelle institusjonen. 
2. Fakultetsadministrasjonen har ansvar for å forhandle om de administrative 
aspektene i avtalen. Fakultetsadministrasjonen kontakter den sentrale 
Forskningsavdelingen ved HINN for å forsikre seg at samarbeidet støttes av 
prorektor forskning. 
3. Hovedveileder - som kan bidra med verdifull innsikt – holdes orientert om 
forhandlingene. 
 
For fakultetsadministrasjon for oppfølging av cotutelle-avtaler 
1. En av institusjonenes standard avtalemaler skal benyttes, men begge 
institusjonenes samarbeidskrav må være oppfylt. 
2. Ph.d.-forskriften regulerer fellesgrader og cotutelle-avtaler, hvor det framgår hvilke 
krav som kan forhandles fram i avtalene, og hvilke krav som ikke kan fravikes. Disse 
kravene bør formidles til den andre institusjonen så snart som mulig. 
3. Når fakultetet har forhandlet fram avtalen kvalitetssikrer Forskningsavdelingen 
sentralt ved HINN avtalen og lager en kort redegjørelse for om avtalen er i samsvar 
med ph.d.-forskriften og vedtatte retningslinjer for fellesgrader og cotutelle-avtaler 
ved HINN.  
4. Fakultetsadministrasjonen innhenter underskrifter fra ph.d.-kandidaten, veiledere 
og dekan.  
5. Forskningsavdelingen sentralt legger fram avtalen for rektor som underskriver 
avtalen. 
6. Fullført avtale sendes involverte parter og arkiveres. 
7. Fakultetet registrerer ph.d.-kandidaten som cotutelle-kandidat i FS. 
8. Utdanningsavdelingen sentralt rapporterer avtaler om cotutelle-samarbeid 
gjennom DBH-rapportering to ganger i året.  
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Krav til cotutelle-avtalen for den enkelte ph.d.-kandidat 
Den individuelle avtalen for ph.d.-kandidaten skal minimum inneholde følgende 
momenter: 
Avtalens varighet og mulighet for forlengelse. 
Ph.d.-avhandlingens tittel, språk og form. 
Veilederes navn ved de respektive institusjoner.  
Kandidatens residensperiode ved de respektive institusjoner.  
Finansiering i forbindelse med kandidatens opphold og disputas. 
Plan for tilgang til nødvendig infrastruktur. 
Sted for disputas. 
Bedømmelseskomiteens sammensetning.  
Rettigheter til resultater. 
Gradstildeling, vitnemål.  
En cotutelle-avtale skal signeres av veiledere, dekan, ph.d.-kandidat og rektor ved 
begge institusjoner. 
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Arkivsak-dok. 23/01567-1 
Saksbehandler Jan Aasen 

Saksgang Møtedato 
Høgskolestyret 09.03.2023 

STUDIESTEDSUTVIKLING - VALG AV KONSEPT FOR STUDIESTED 
LILLEHAMMER OG STUDIESTED HAMAR 

Forslag til vedtak/innstilling: 

Styret tar saken til orientering, og ber rektor følge opp innspill og føringer fra styrets 
diskusjon. 

Sammendrag: 
Leiekontraktene med Statsbygg på studiestedene Lillehammer og Hamar utløper i 
hhv 2023 og 2028. Ved inngåelse av nye leiekontrakter i denne størrelsesorden skal 
det i tråd med utredningsinstruksen foretas en konseptvalgutredning (KVU), og 
høgskolen har engasjert Statsbygg til å gjennomføre disse. I en slik utredning skal 
det som et minimum utredes ett alternativ i tillegg til dagens lokalisering 
(nullalternativet). På studiested Lillehammer ble nybygg i sentrum utredet som 
alternativ til dagens lokalisering på Storhove. På studiested Hamar ble nybygg i 
tilknytning det planlagte Innlandet Science Park (ISP), utredet som alternativ 
lokalisering til dagens campus i Hamar sentrum.  

Statsbygg anbefaler at det gjennomføres tiltak på både Hamar og Lillehammer, og de 
anbefaler også hvilke av de utredede konseptene det bør gås videre med. Høgskolen 
må selv ta stilling til den videre oppfølging ved å vedta hvilke konsept som skal ligge 
til grunn i den videre prosessen. Etter rektors vurdering er denne saken nå så 
grundig utredet at det kan fattes vedtak om valg av konsept både for Hamar og 
Lillehammer. Saken legges allikevel formelt frem som en diskusjonssak for å gi styret 
ytterligere tid til å drøfte saken, dersom det er behov for det før et endelig vedtak kan 
fattes. I saksfremlegget er det tatt inn hva som er rektors forslag til vedtak for både 
Lillehammer og Hamar. 

Bakgrunn: 

En konseptvalgutredning (KVU) skal omfatte problembeskrivelse, behovsanalyse og 
mulighetsstudie. Sammen med høgskolens strategiske mål og øvrige 
rammebetingelser for konseptvalg ligger disse til grunn for alternativanalysen. På 
studiested Lillehammer er det beskrevet fire konsepter, og på studiested Hamar fem 
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konsepter. For begge studiestedene er nullalternativene inkludert som et mulig 
konsept, men Statsbygg har ikke anbefalt disse for noen de to studiestedene. 

Statsbyggs vurdering og rangering av de ulike konseptene baseres på 
samfunnsøkonomiske analyser. Analysene omfatter både prissatte virkninger og 
ikke-prissatte virkninger. De ikke-prissatte virkningene som inngår i analysene er, i 
tillegg til kvalitet i utdanning, forskning og kunstnerisk utviklingsarbeid, attraktivt 
student- og arbeidsmiljø, ulemper i byggefasen, klimagasskostnader og 
reisetidskostnader. 

En forutsetning for gjennomføring og finansiering av begge campusprosjektene er at 
Kunnskapsdepartementet godkjenner prosjektene. Det er en forutsetning for å 
komme inn under husleiemodellen i staten, og gjennom det at økningen i 
husleiekostnadene kompenseres helt eller delvis (minimum 75%). Kostnadene til 
Forvaltning, Drift, Vedlikehold og Utskifting/investeringer (FDVU) kompenseres 
normalt ikke i bevilgningen fra KD, og må finansieres innenfor høgskolens ordinære 
budsjettbevilgning. Høgskolens andel av husleieøkningen (økningen minus 
kompensasjonen fra KD) legges det opp til finansieres gjennom reduserte FDVU-
kostnader i nybygg og oppgraderte bygg, kombinert med arealeffektivisering.  

 

Statsbyggs anbefalinger 

Statsbygg har definert følgende prosjektutløsende behov på begge studiestedene: 
Mangel på tilstrekkelige og kvalitativt gode nok arealer for å møte dagens og 
fremtidig behov for utdanning og forskning. I KVUen begrunnes dette blant annet 
i (1) mangel på studentareal og attraktive studentarbeidsplasser, spesielt mangel på 
seminarrom og grupperom og mer uformelle læringsarenaer, og (2) lite kapasitet og 
til dels utdaterte spesialrom/ ferdighetsrom, som gjør at studentene ikke får like mye 
relevant ferdighetstrening som ønsket. Den samme knappheten på spesialareal er 
også en hemmer for videre utvikling av forskningsaktiviteten. 

Statsbygg anbefaler to alternative konsepter for studiested Lillehammer; nybygg i 
Lillehammer sentrum og transformasjon på Storhove. Analysen viser at de to 
konseptene ikke avviker vesentlig fra hverandre. Konseptet med nybygg i sentrum 
rangeres allikevel først fordi det i sum kommer bedre ut selv om kostnadene 
(prissatte virkningene) er lavere for konseptet med transformasjon på Storhove.  

På studiested Hamar anbefaler Statsbygg to ulike varianter av transformasjon (spredt 
og samlet løsning) på dagens campus på Hamar.  

 

Prosess i etterkant av at Statsbygg kom med sin anbefaling 

Statsbygg har deltatt i styremøter for å presentere bakgrunnen for sine anbefalinger. 
Konsekvenser av konseptene for høgskolen har vært tema i styreseminarer, og i 
november ble det orientert om rektors foreløpige anbefaling (sak 27/22).  
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Det har vært innhentet innspill fra ulike berørte deler av virksomheten, både i 
forbindelse med utarbeidelsen av KVUen (spesielt problembeskrivelsen) og etter at 
høgskolen mottok KVUen fra Statsbygg i mars 2022. Innspillene til problemanalysen 
ble innhentet gjennom intervjuer med ansatte, studenter, hovedverneombud, 
fakultetene, administrative funksjoner som forskning, utdanning og IT, og eksterne 
samarbeidspartnere (herunder vertskommunene).  

Siden november har hovedfokuset vært å informere og få innspill til/fra ansatte, 
studenter og eksterne samarbeidspartnere. Det er etablert en prosjektportal med 
bakgrunnsinformasjon om prosessen og konseptene, som er tilgjengelig for 
studenter, ansatte og eksterne. Det er arrangert fire allmøter (tre for ansatte og ett 
felles for ansatte og studenter), og i portalen er det en digital løsning for å gi innspill. 
Utredningen og rektors anbefaling har vært tema i flere møter i IDF, HAMU, LMU, 
høgskolens ledergruppe og i møter med eksterne samarbeidspartnere.  

 
 
Rektors anbefaling 

Til grunn for arbeidet med konseptvalg for studiestedene Lillehammer og Hamar, har 
Statsbygg sine anbefalinger ligget til grunn. For studiested Lillehammer har det vært 
to konsepter «nybygg i sentrum» og «transformasjon på Storhove» som har vært 
vurdert. Disse to konseptene ble av Statsbygg rangert relativt likt basert på 
samfunnsøkonomiske analysen, men «nybygg i sentrum» først.  

For studiested Hamar er situasjonen noe mer kompleks, da omfanget av høgskolens 
tilstedeværelse i Innlandet Science Park ikke er avklart, og beslutninger om fremtidig 
lokalisering av jordbruksutdanningene kan påvirke campus Hamar. Det er i KVUen 
for Hamar tatt høyde for konklusjonene i begge disse sakene, gjennom at det 
planlagte nybygget i konseptet kan opp- og nedskaleres etter hva arealbehovet blir. 
Den delen av dagens virksomhet som flytter inn i Innlandet Science Park, bidrar til å 
redusere arealbehovet på campus. Lokaliseres deler av virksomheten på Blæstad på 
campus Hamar, gir det et større arealbehov eller løses gjennom arealeffektivisering. 
Det som ikke er utredet tilstrekkelig er konsekvensene av to lokasjoner i Hamar 
(campus og Innlandet Science Park), men det vil bli utredet i tilknytning beslutningen 
om vår deltakelse i ISP.  

Rektors anbefaling er basert på anbefalingene fra Statsbygg og høgskolens egne 
vurderinger. I de siste inngår blant annet styringssignaler fra høgskolestyret og 
departementet om økonomiske rammer framover og behovet for prioriteringer, 
høgskolens strategiske plan og utviklingsavtalen med KD, samt føringene i 
høgskolens overordnede studiestedsutviklingsplan (vedtatt av styret i 2020). Rektor 
har særlig vektlagt de de fremtidige økonomiske konsekvensene for høgskolen og 
hvordan de ulike alternativene kan bidra til å nå våre ambisjoner for klima og miljø. 
Det legges også stor vekt på de ulemper i byggeperioden vil påføre virksomheten, 
hva som best kan gi attraktive student- og arbeidsmiljø, og hva som kan gi økt 
samarbeid med eksterne virksomheter. Disse forholdene er nærmere beskrevet i 
vedlegget til dette saksfremlegget. 
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For Lillehammer er det rektors vurdering at det kun er konseptet med nybygg i 
sentrum som kan svare tilfredsstillende på alle de faktorene som er nevnt over.  

For Hamar er det rektors vurdering at Statsbygg sin anbefaling om å videreutvikle 
dagens campus er entydig. Konseptet på campus blir oppdatert for beslutningene 
knyttet til Innlandet Science Park og hva som blir fremtidig lokalisering av 
jordbruksutdanningene.  

Dette har vært en prosess som startet med oppdragsbrevet til Statsbygg om å utrede 
alternativer for studiested Lillehammer og Hamar etter at leiekontraktene utløper hhv 
i 2023 og 2028. Statsbygg oversendte utredningene til høgskolen i mars 2022, og 
etter det har saken vært tema i flere styreseminarer og behandlet i styremøter. I 
perioden etter november 2022 har det vært gjennomført allmøter, informasjon på 
Innafor og inn.no, digital innspills kanal, og jevnlig vært sak i IDF, HAMU og LMU. 
Det har vært dialogmøter med eksterne samarbeidspartnere samt vertskommune. 

Etter rektors vurdering er denne saken nå så grundig utredet at det kan fattes vedtak 
om valg av konsept både for Hamar og Lillehammer. Saken legges allikevel formelt 
frem som en diskusjonssak for å gi styret ytterligere tid til å drøfte saken, dersom det 
er behov for det før et endelig vedtak kan fattes. Nedenfor er det tatt inn hva som er 
rektors forslag til vedtak for både Lillehammer og Hamar. 
 

Studiested Lillehammer 
• Styret oversender Konseptvalgutredningen (KVU) for studiested Lillehammer 

til Kunnskapsdepartementet, og anbefaler å gå videre med konseptet 
«Nybygg i sentrum». I tråd med utredningsinstruksen skal KVUen 
kvalitetssikres (KS1), noe styret anmoder Kunnskapsdepartementet å ta 
initiativ til ovenfor Finansdepartementet. Høgskolen har innarbeidet 
kostnadene for KS1 i langtidsbudsjettet for 2023 – 2025. 
 

• Styret er opptatt av å bidra til at den økonomiske risikoen blir lavest mulig, og 
at de løsningene som velges gjøres med utgangspunkt at de er bærekraftige 
med tanke på økonomi, miljø og sosial bærekraft. Styret vil bidra til dette blant 
annet gjennom valg av bygningsmessige løsninger, og en leiestrategi som i 
større grad åpner for samdrift med eksterne virksomheter, og kombinasjoner 
av leie fra Statsbygg og/ eller andre statlige og private eiendomsaktører, ut ifra 
hva som er økonomisk mest gunstig for staten. 
 

• I tråd med husleiemodellen i staten forutsetter styret at husleieøkningen i et 
nytt bygg i sentrum, blir kompensert med minimum 75% av husleieøkningen. 
Høgskolen har lav basisbevilgning sammenlignet med sektoren ellers, og 
styret anmoder Kunnskapsdepartementet om at andelen av husleieøkningen 
som kompenseres, økes utover 75%.  
 

• Ansvaret for styring av store statlige byggeprosjekter i tidligfase, ligger til 
departementet. Styret legger til grunn at høgskolen skal ta en aktiv rolle i de 
ulike fasene fra avklaringsfasen og forstudien til prosjektgjennomføring, for å 
bidra til gode brukerprosesser, bærekraftige løsninger (økonomi, miljø og 
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sosial bærekraft), og en fremtidig campus i Lillehammer som styrker 
utdanning, forskning, kunstnerisk utviklingsarbeid og godt student- og 
arbeidsmiljø.   
 

• Styret vedtar å reforhandle leiekontrakten med Statsbygg som utløper 
31.12.2023, for en periode på inntil 10 år, fra 1.1.2024 til 31.12.2033. Da det 
ikke er avklart når en ny campus er innflyttingsklart, og legger til grunn at 
denne usikkerheten tas høyde for i den nye leiekontrakten. Prosessen med å 
reforhandle leiekontrakten koordineres med Kunnskapsdepartementet, og 
totalverdien av den nye leiekontrakten blir over 100 MNOK noe som forutsetter 
at Kunnskapsdepartementet skal godkjenne avtalen før signering. 

 
 
Studiested Hamar 

• Styret anbefales å gå videre med konseptet «Samling på dagens campus» på 
Hamar. Konseptvalget legger til grunn at høgskolen etablerer virksomhet i 
Innlandet Science Park, og at høgskolens behov for lokaler og den faglige 
virksomheten i ISP avklares på overordnet nivå på styremøtet i mai 2023.  
 

• Konseptvalgutredningen (KVU) for studiested Hamar oversendes til 
Kunnskapsdepartementet for kvalitetssikting (KS1), anslagsvis 2024/25. Før 
oversendelse til Kunnskapsdepartementet oppdateres KVUen for 
konsekvensene av høgskolens leie av lokaler i Innlandet Science Park, og 
fremtidig lokalisering av jordbruksutdanningene som i dag er lokalisert på 
studiested Blæstad.  

 
 
 
Veien videre 

Når styret har besluttet konsept for studiested Lillehammer og oversendelse til KD, er 
den videre håndteringen fram til vedtak i regjeringen og Stortinget departementets 
ansvar.  Konseptvalgutredningen gjennomgår en ekstern kvalitetssikring (KS1) før 
beslutning i regjeringen om konseptvalg. De neste fasene består av prosjektavklaring 
og forprosjekt, etterfulgt av en ny ekstern kvalitetssikring (KS2). Etter KS2 er det 
regjeringen som eventuelt fremmer forslag for Stortinget om startbevilgning og 
tilhørende kostnadsramme for gjennomføring av prosjektet. Høgskolen er opptatt av 
å ha en aktiv medvirkning i alle fasene av prosjektet, herunder avklaring av 
økonomiske rammer, valg av utbygger, og at det åpnes for modeller for økt sambruk 
av spesialrom/laboratorier med eksterne virksomheter. 

Vi planlegger for at det går 6 – 10 år fra konsept er besluttet til nytt bygg/ oppgradert 
campus er ferdigstilt. Det konseptet transformasjon på Storhove må det planlegges 
for en periode utover 10 år. På denne bakgrunn er prosessen med reforhandling av 
leiekontrakten på Storhove startet. Vi tar utgangspunkt i en ny leieperiode på 10 år, 
for perioden 1.1.24 til 31.12.33, med mulighet for å avkorte avtalen gitt at en ny 
campus (sentrum/transformasjon) er ferdigstilt tidligere.   
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Forslag om de overordnede rammene for høgskolens deltakelse i Innlandet Science 
Park, fremmes på styremøtet i mai. Underlaget for beslutningen vil blant annet 
omfatte hvilke fagområder, arealbehov og finansiering. Det vil også bli vurdert kost-
nytte av å ha virksomhet i ISP, det formelle knyttet til inngåelse av leiekontrakter i 
staten, og konsekvensene av å ha to lokasjoner i Hamar. 
 
 
 

 
 
 

Vedlegg: 
Saksframlegg KVU 9.3.23 v4 JAA  
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Saksframlegg/ vedlegg til sammendraget 

Studiestedsutvikling - valg av konsept for studiested Lillehammer og 
studiested Hamar 

Saksframlegg 

Saksframlegget er en utdyping av sammendraget og som igjen inngår i underlaget for rektors 
innstilling.  

I innholdsoversikten fremgår det hvilke temaer som inngår i saksframlegget. Under hvert tema er det 
utdrag fra konseptvalgutredningene og/ eller i kombinasjon med høgskolen egne vurderinger.  

Det henvises også til prosjektportalen som er etablert Utvikling av høgskolens studiesteder - 
Høgskolen i Innlandet. Portalen er tilgjengelig for ansatte og studenter på hhv Innafor og inn.no. 

I saksframlegget side 3 er det en oversikt over tilgjengelige dokumenter i portalen, herunder de to 
Konseptvalgutredningene (KVUene) for studiestedene Lillehammer og Hamar, utarbeidet av 
Statsbygg, som er sentralt underlag for saken. 

Innhold 
Oversikt over dokumenter, instrukser mv. ............................................................................................3 
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Oversikt over dokumenter, instrukser mv. 
 

Lenke til prosjektportal Utvikling av høgskolens studiesteder - Høgskolen i Innlandet 
Dokumentoversikt i portalen: 

• Konseptvalgutredning studiested Lillehammer ver 2 
• Konseptvalgutredning studiested Hamar ver 2 
• HINNs Overordnede studiestedsutviklingsplan for 2020 – 2040, vedtatt mars 2020 
• Utomhusplan HINN 
• Presentasjoner fra allmøtene den 19.januar, 25.januar,1.februar og 1.mars 

 

Relevante instrukser 
• Utredningsinstruksen 
• Veileder for styring av store statlige byggeprosjekter i tidligfase utarbeidet av Kommunal- 

og moderniseringsdepartementet (KMD). 
• Instruks om håndtering av bygge- og leiesaker i statlig sivil sektor 

 

Andre dokumenter 
• Strategisk plan og Utviklingsavtalen 
• Tildelingsbrevet fra KD 
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Om konseptene 

Campus Lillehammer 

Hovedfunn fra arealkartleggingen (FUA = funksjonsareal) 

Totalt areal per student lavt sammenlignet med tilsvarende UH-institusjoner, og arealer både til 
generelle og mer spesialiserte undervisningsrom ligger tilsvarende lavt.  

Campus Lillehammer
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Arbeidsplassrelaterte arealer per årsverk er høyt sett opp mot gjeldende arealnorm, samtidig som 
arealbruken er lite effektiv og spredt på flere bygninger.  

Andelen fellesareal ligger også noe høyt, men dette skyldes i stor grad at det er store uutnyttede 
arealer knyttet til den nord-sydlige glassgården som står for en stor andel arealer i hovedbygningen. 

Alternativanalyse konsepter Lillehammer 

Arealendringer Lillehammer 
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Prissatte virkninger Lillehammer 

Prissatte virkninger Lillehammer

Diff: 628 MNOK

Diff: 464 MNOK (for 20 år)
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Campus Hamar 

Hovedfunn fra arealkartleggingen (FUA = funksjonsareal) 

Oversikten viser at andel arbeidsplassareal på studiestedet er forholdsvis høyt, og at andel 
spesialrom også er høyt sammenliknet med generelle undervisningsareal. 

Arbeidsplassrelatert areal per ansatt ligger omtrent på arealnormen på 13-15 kvm funksjonsareal 
(FUA), men deler av ansattarealet kan defineres som ineffektive, med lange og brede korridorer og 
flere store cellekontorer.  

Studiestedet tilbyr utdanning med mye ferdighetstrening, og det er derfor ikke unaturlig at andel 
spesialareal er høyt. Skolen har også en svømmehall, som brukes i undervisningen innenfor flere av 
studieretningene på LUP og som et velferdstilbud.  

Campus Hamar
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Ellers er det verdt å merke at fellesarealer nesten ikke er å finne utenfor hovedbygningen ABC-
bygget. 

Alternativanalyse konsepter Hamar 

Arealendringer Hamar 
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Prissatte virkninger Hamar 
Prissatte virkninger Hamar
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Prissatte virkninger – vurdering av økonomiske konsekvenser for høgskolen 

Kostnader til husleie og drift av campus 
Utgangspunktet er at alle kostnader knyttet til husleie og drift av campus påløper høgskolen, enten 
direkte i høgskolens regnskap eller faktureres som en del av husleien. Beregning av husleie og 
driftskostnadene gjøres etter samme prinsipper om det er Statsbygg eller en privat utleier. Husleie 
tar utgangspunkt i byggekostnad og tomtekostnad, påplusset for kapitalkostnader og verditap. I 
beregningen av ny husleie for studiested Lillehammer for perioden 1.1.2024 til 31.12.33, er det 
benyttet 4% kapitalkostnad, men ikke for verditap i perioden.  

Kompensasjon av økt husleie grunnet nybygg og/eller oppgraderinger 
Husleiemodellen innebærer at brukerinitierte endringer finansieres av leietaker. Brukerinitierte 
endringer kan skyldes at bruken av lokalene endres, arealeffektivisering, enøk, fortetting av 
strømpunkter, utskifting av lysarmaturer mv.  

Brukerinitierte endringer kan finansieres gjennom egenbidrag fra leietaker eller gjennom 
husleieøkning i resten av leieperioden. Er det på slutten av en leieperiode, vil det være få år å dele 
kostnadene på.  

Husleieordningen i staten tilsier at 75% av økningen i husleie ved nybygg eller oppgradering 
kompenseres i høgskolens bevilgning over statsbudsjettet. Dette forutsetter at nybygget/ 
oppgraderingen er godkjent av departementet.  

Beregningen av kompensasjonen gjøres med utgangspunkt i leiekostnaden ved oppstart av ny 
leiekontrakt, fratrukket leiebeløpet ved utløpet av leiekontrakten som avsluttes. For høgskolens del 
utgjør husleien ved utløpet av 2023 om lag 50 MNOK. Kompensasjonen blir da 75% av differansen 
mellom husleie ved inngåelse av oppstart av ny leieperiode og 50 MNOK.  

Husleiemodellen

• Forvaltning av byggene er fordelt mellom leietaker og utleier. Kostnadene 
knyttet til dette belastes enten gjennom fellestjenester eller direkte over
høgskolens budsjett. 

• Adgangskontrollsystemet, miljøsertifisering, ombyggingsprosjekter,
studiestedsutvikling mv.

• Drift av bygningsmassen er høgskolens kostnad, enten vi utfører det i
egen regi eller av utleier (felleskostnader).

• Eksempler: Drifts- og renholdstjenester, strøm og fjernvarme, plenklipping,
snømåking, avfall, ventilasjon, kjøling, varme, møblering, IKT-infrastruktur, 
solavskjerming mv. 

• Verdibevarende vedlikehold utføres av utleier og faktureres som en del
av husleien.

• Utskifting/ investeringer er en del av høgskolens investeringsbudsjett.
Leietakers ønsker om å bygge om eller oppgradere ventilasjon, varme,
kjølingsanleggene, er en investering som må finansieres av leietaker.

Husleie

FDVU-
kostnader

• Forvaltning
• Drift
• Verdibevarende

vedlikehold
• Utskifting/

investeringer

• Husleie beregnes med utgangspunkt i bygge- og tomtekostnader,
påplusset renter, og fordelt på leieperioden. 

• I staten kompenseres 75% av økning i husleie, forutsatt at KD godkjenner
prosjektet. FDVU-kostnader kompenseres i utgangspunktet ikke, evt som 
en økning av basisbevilgningen.

• Det er økonomisk gunstig for høgskolen å foreta investeringer som
finansieres som husleie, og delvis kompenseres, og som bidrar til
reduserte FDVU-kostnader i leieperioden. 

• For eksempel ENØK-investeringer, styringsløsninger, isolasjon av tak og vegger,
energiløsninger mv.
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I eksisterende bygg vil husleien også omfatte husleie basert på nåverdien, og kommer i tillegg til 
husleien for nybygg og oppgraderte bygg. Tomtekostnaden vil da inngå i beregningen av husleie 
knyttet til eksisterende bygg.  

 

FDVU-kostnader (Forvaltning, Drift, Vedlikehold og Utskifting) 
Kostnadene til FDVU kompenseres normalt ikke fra staten i høgskolens basisbevilgning. Det ser vi 
blant annet eksempel på nå med de høye strømprisene. Vi legger til grunn at de økte kostnadene 
som er beregnet for blant annet transformasjon på Storhove, ikke kompenseres og må finansieres 
over høgskolens ordinære budsjett. Likedan legger vi til grunn at en reduksjon i FDVU-kostnadene 
ikke trekkes fra i høgskolens basisbevilgning. 

Studiested Lillehammer

 

Studiested Hamar 

 

 

Eksempel: Husleie og FDVU-kostnader ved transformasjon vs nybygg i sentrum (Lillehammer) 
Statsbygg har i utredningen beregnet FDVU-kostnadene og prognoser for byggekostnader og 
tomtekostnader. Det er i KVU-utredningen ikke beregnet hva den årlige husleien blir basert på 
kostnadsprognosene. I beregningene av husleien i eksemplet nedenfor, har vi lagt til grunn 
utredningens prognoser for bygge- og tomtekostnader og FDVU-kostnader, 4% kapitalkostnad, og 
leieperiode på 40 år. Verditap i leieperioden er det ikke tatt høyde for.  

Vi er klar over at det er usikkerhet knyttet til størrelsen på tallene, men sammenhengene mellom 
husleie og FDVU-kostnader er de samme.  

Eksempel Lillehammer – transformasjon vs nybygg i sentrum 

Nybygget i sentrum har en bygge- og tomtekostnad i størrelsesorden 1,5 mrd. I dette konseptet er 
FDVU-kostnadene beregnet til 0,8 mrd. for 20 års, dvs 39 mill. pr år. Transformasjonskonseptet på 
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Storhove er beregnet til bygge- og tomtekostnad på 0,64 mrd. og FDVU-kostnader på 1,25 mrd. for 
en 20 års periode, dvs 61 mill. pr år.  

Differansen mellom FDVU-kostnadene i de to konseptene er 0,4 mrd. (for 20 år). Dette tilsvarer 20 
mill. pr år til å finansiere høgskolens andel av husleieøkningen (25% som KD ikke kompenserer).  

Husleieberegningen tar utgangspunkt i byggekostnader og tomtekostnader, og for transformasjon på 
Storhove kommer husleien for eksisterende bygg (26 mill. fra 1.1.24) i tillegg. Byggekostnaden er 
0,64 mrd., tomtekostnaden antas å inngå i husleien for eksisterende bygg.  

Basert på 4% rente, leieperiode på 40 år, gir en byggekostnad på 0,64 mrd. om lag 32 mill. i årlig 
husleie. Påplusset dagens husleie på 26 mill., vil ny husleie anslagsvis bli 58 mill. pr år.  

Nybygg i sentrum er bygge- og tomtekostnad 1,5 mrd. Med samme forutsetninger blir ny husleie 
anslagsvis 76 mill. pr år.  

Kompensasjonen beregnes med utgangspunkt i bevilgningen til husleie i 2023, som er 51 mill. For 
transformasjon på Storhove gir det en kompensasjon på 75% av 7 mill. (differansen mellom 58 og 51 
mill.), hvor høgskolens andel på 25% utgjør 2 mill. I tillegg kommer FDVU-kostnadene som er i 
prognosene beregnet til å være 23 mill. høyere i transformasjonskonseptet enn nybygg i sentrum.   

Nybygg i sentrum gir en kompensasjon på 75% av 27 mill. (differansen mellom 78 og 51 mill.), hvor 
høgskolens andel på 25% utgjør 6,7 mill. I tillegg kommer FDVU-kostnadene, men som er beregnet å 
være 23 mill. lavere enn i transformasjonskonseptet. 
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Ikke-prissatte virkninger 

Kvalitet i utdanning, forskning og kunstnerisk utviklingsarbeid. 

Statsbygg har definert følgende prosjektutløsende behov på begge studiestedene: 

Mangel på tilstrekkelige og kvalitativt gode nok arealer for å møte dagens og fremtidig behov for 
utdanning og forskning.  

I KVUene begrunnes dette blant annet i (1) mangel på studentareal og attraktive 
studentarbeidsplasser, spesielt mangel på seminarrom og grupperom og mer uformelle 
læringsarenaer, og (2) lite kapasitet og til dels utdaterte spesialrom/ ferdighetsrom, som gjør at 
studentene ikke får like mye relevant ferdighetstrening som ønsket. Den samme knappheten på 
spesialareal er også en hemmer for videre utvikling av forskningsaktiviteten. 

Utdanning 

Problembeskrivelsen viser at studentene har det trangt i dag, og at det er mangel på gode og riktig 
tilpassede undervisningsarealer, rom for ferdighetstrening og studentarbeidsplasser. Konsekvensen 
er at flere studenter velger å studere hjemme og at studiestedet ikke får tilbudt like mye 
undervisning, spesielt seminarundervisning, auditorieundervisning og ferdighetstrening som ønsket. 
Særlig for filmog TV-utdanningene og utdanninger innen vernepleie, barnevern og idrettsvitenskap er 
det mangel på egnede spesialareal, men alle linjer opplever arealknapphet. At fagmiljøene er spredt 
på campus er også hemmende for utvikling av undervisningstilbud. Lokalisering et godt stykke 

Ikke-prissatte virkninger

• Kvalitet i utdanning
• Kvalitet i forskning og
kunstnerisk utviklingsarbeid

• Attraktivt student- og
arbeidsmiljø

• Ulemper i byggefasen
• Klimagasskostnader
• Reisetidskostnader
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utenfor sentrum - der de fleste studentene bor, antas også å være en av hovedårsakene til at 
tellinger og intervjuer viser lav tilstedeværelse på campus. 

I stortingsmeldingen «Kultur for kvalitet i høyere utdanning» (Kunnskapsdepartementet, 2016) slås 
det fast at god og hensiktsmessig utforming av campusområdene er et viktig virkemiddel for at 
studenter skal lykkes med studiene og at faglig ansatte skal lykkes med undervisning og forskning, 
som igjen gir bedre utdanningskvalitet. I Langtidsmeldingen for forskning og høyere utdanning står 
det også at «kunnskapsgrunnlaget tyder på at det er behov for rom og arealer som legger til rette for 
samarbeid, diskusjon, deltakelse og tilgang til teknologiske verktøy» (Kunnskapsdepartementet, 
2019a). 

 

Forskning og kunstnerisk utviklingsarbeid 

Problembeskrivelsen viser at mangel på samhandlingsarealer, spredte fagmiljø og lokalisering et godt 
stykke utenfor sentrum er hemmende for faglig samarbeid og samhandling både internt på 
studiestedet, mellom studiesteder og mellom HINN og eksterne aktører. Delvis utdaterte spesialareal 
med lite kapasitet gir også begrensninger for forskningsaktivitet og kunstnerisk utviklingsarbeid. 
Tilgang til økte og bedre tilpassede arealer for faglig ansatte og arealer som legger til rette for 
samhandling eksternt og internt er drivere som ventes å kunne medføre økt kvalitet i forsknings- og 
kunstnerisk utviklingsarbeid ved studiestedet. 

 

 

Attraktivt student- og arbeidsmiljø 
 

Studiested Lillehammer 

Fra utredningen:  

Problembeskrivelsen viser at studiestedet ikke har store utfordringer med trivsel sammenlignet med 
andre studiesteder. Det er imidlertid indikasjoner på at mangel på arbeidsplasser og sosiale soner for 
studentene gjør at mange er lite til stede på studiestedet, og at mangel på attraktive 
samhandlingsarealer påvirker trivselen til både studenter og ansatte. En annen årsak til lav 
tilstedeværelse som trekkes fram er at de fleste studentene ikke bor i nærheten av campus. Både 
ansatte og studenter trekker frem utfordringer med dårlig ventilasjon eller for høye eller lave 
temperaturer i enkelte deler av bygningsmassen som et problem som går utover deres trivsel.  

Vi legger til grunn at et attraktivt arbeidsmiljø påvirker studenters og ansattes trivsel. Dette kan igjen 
bidra til å tiltrekke seg gode studenter og ansatte, og vil kunne bidra til mer effektiv gjennomføring av 
høgskolens oppgaver innen utdanning, forskning og utviklingsarbeid, som vi har vurdert i egne 
virkninger. Økt trivsel representerer en samfunnsøkonomisk nytte i seg selv. Vi mener at en god 
bygningsmessig standard med attraktive inne- og utearealer inkludert sosiale soner, og en 
hensiktsmessig plassering av, og avstand mellom, ulike funksjoner på campus er drivere for 
virkningen. Det samme gjelder identitet, stedstilhørighet og omgivelser. Det kan gjelde blant annet 
tilgang på sentrumsfasiliteter og bosted ved campus, og det kan omfatte tilgang til attraktive 
utearealer. En campus som er mer åpen og inviterende og attraktiv for omgivelsene kan ha en 
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trivselsskapende effekt også for andre enn studenter og ansatte. Trivsel for andre grupper i 
samfunnet kan påvirkes blant annet ved å tilby attraktive utearealer, liv og aktivitet i området. 

Virkningen alternativene har på student- og arbeidsmiljøet forventes å være relativt konstant over 
levetiden til tiltaket. 

Studiested Hamar 

Fra utredningen:  

Problembeskrivelsen viser at studiestedet ikke har store utfordringer med trivsel sammenlignet med 
andre studiesteder. Det er imidlertid indikasjoner på at mangel på arbeidsplasser og sosiale soner for 
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studentene og mangel på attraktive samhandlingsarealer påvirker trivselen til både studenter og 
ansatte. Både ansatte og studenter trekker frem utfordringer med dårlig ventilasjon eller for høye 
eller lave temperaturer i enkelte deler av bygningsmassen som et problem som går utover deres 
trivsel.  

Vi legger til grunn at et attraktivt arbeidsmiljø påvirker studenters og ansattes trivsel. Dette kan igjen 
bidra til å tiltrekke seg gode studenter og ansatte, og vil kunne bidra til mer effektiv gjennomføring av 
høgskolens oppgaver innen utdanning, forskning og utviklingsarbeid, som vi har vurdert i egne 
virkninger. Økt trivsel representerer en samfunnsøkonomisk nytte i seg selv. Vi mener at en god 
bygningsmessig standard med attraktive inne- og utearealer inkludert sosiale soner, og en 
hensiktsmessig plassering av, og avstand mellom, ulike funksjoner på campus er drivere for 
virkningen. Det samme gjelder identitet, stedstilhørighet og omgivelser. En campus som er attraktiv 
for omgivelsene kan også ha en trivselsskapende effekt for andre enn hovedbrukerne.  

Virkningen konseptene har på student- og arbeidsmiljøet forventes å være relativt konstant over 
levetiden til tiltaket fordi veksten i studenter og ansatte er vurdert å inntreffe på kort sikt. 
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Klima og miljø – klimagasskostnader 
 

Tildelingsbrevet fra KD til HINN for 2023 

Norge skal kutte 55 prosent av sine klimagassutslipp innen 2030. Virksomhetene underlagt KD skal 
gjøre sin del og være ledende så langt det lar seg gjøre i dette arbeidet. 

 

Utviklingsavtalen mellom HINN og KD 

Mål 4: En regional kraft i Innlandet, og nasjonal bidragsyter i en internasjonal kontekst HINN vil 
videreutvikle arenaer og nettverk for samhandling, og etablere metoder for å måle høgskolens 
gjensidige samspill med omverdenen. HINNs regionale tilstedeværelse i Innlandet skaper forutsetning 
for samhandling. HINN vil legge vekt på at fysisk og teknisk infrastruktur er åpen og tilgjengelig. HINN 
vil gjennom sin forsknings- og utdanningsprofil skape innovasjon og utvikling som sikrer bærekraftige 
lokalsamfunn.  

Styringsparametere:  

10. Styrke kontakten med samfunns- og arbeidsliv gjennom videreutvikling av regionale og 
nasjonale nettverk og internasjonale nettverk og samarbeidspartnere.  

11. Videreutvikle fysisk og teknisk infrastruktur som legger til rette for at fremtidsrettet 
utdanning, innovasjon og forskning skapes sammen med samfunns- og arbeidsliv.  

12. Sammen med partnere øke kompetansen og formidlingen om bærekraftige lokalsamfunn. 

 

Føringer i HINNs overordnede studiestedsutviklingsplan 

(1) Åpne og inviterende studiesteder,  

(2) Effektive og fleksible arealløsninger og  

(3) Bærekraftige og fremtidsrettede studiesteder. 

 

Vurderingene av klimagasskostnadene i KVUen 
 

Studiested Lillehammer 

Fra utredningen: 

Klimagassberegninger og kobling mot karbonprisbanene til Finansdepartementet viser at konsept 2, 
nybygg i sentrum, vil ha lavere klimagasskostnader totalt sett enn konseptene ved campus. 
Hovedårsaken er lavere kostnader til utslipp ved transport i driftsfasen. Utslipp knyttet til 
materialbruk er høyere i nybyggkonseptet enn i alle de andre konseptene, men lavere utslipp knyttet 
til transport i drift og til energibruk gjør at vi forventer at konseptet totalt sett har lavere 
klimagasskostnader enn konseptene på dagens campus. 
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Studiested Hamar 

Fra utredningen: 

Klimagassberegninger og kobling mot karbonprisbanene til Finansdepartementet viser at konsept 4, 
relokalisering av campus i nybygg, vil ha noe lavere klimagasskostnader totalt sett enn konseptene på 
dagens campus. Hovedårsaken er lavere kostnader knyttet til energiforbruk i driftsfasen. Utslipp 
knyttet til materialbruk er høyere i nybyggkonseptet enn i alle de andre konseptene, men lavere 
energibruk gjør at vi forventer at konseptet totalt sett har noe lavere klimagasskostnader enn 
transformasjonskonseptene på dagens campus. Konseptet med minimal utbygging av samlet sett 
lavest utslipp. Det er uansett kun mindre forskjeller mellom konseptene sett i et livsløpsperspektiv.  

HINNs klimaregnskap for 2021 
Klimaregnskap for 2021 viste at 50,6% av høgskolens totale CO2- utslipp var knyttet til husleie og 
energi. Dette tilsier at for å nå målsettingen om en reduksjon på 55% innen 2030, er en av de store 
utfordringene til høgskolen knyttet til å redusere utslippene fra areal og energi.  

For studiested Lillehammer er det i KVUen beregnet at transformasjon på Storhove, har et høyere 
CO2-utslipp enn nytt bygg i sentrum, i størrelses 50 000 tonn CO2-ekvivalenter over livsløpet.  For 
studiested er det ikke vesentlige forskjeller mellom konseptene. 

I tråd med KVUen for Lillehammer: Hovedårsaken er lavere kostnader til utslipp ved transport i 
driftsfasen. Utslipp knyttet til materialbruk er høyere i nybyggkonseptet enn i alle de andre 
konseptene, men lavere utslipp knyttet til transport i drift og til energibruk gjør at vi forventer at 
konseptet totalt sett har lavere klimagasskostnader enn konseptene på dagens campus. 
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For å redusere høgskolens totale CO2-utslipp knyttet til arealer og energi i størrelsesorden 50%, 
forutsetter det tiltak som for eksempel færre kvadratmeter, energiøkonomisering og effektive 
styringssystemer, og at bygningsmassen oppgraderes og/ eller nybygg.  

På studiested Lillehammer er det skissert et arealbehov for nybygg i sentrum i størrelsesorden 40 000 
kvm, transformasjon på Storhove innebærer en økning i areal fra dagens 40 000 til 48 000 kvm (pluss 
8 000 kvm). Av dagens bygningsmasse på Storhove er det 22 000 som det i utredningen legges opp til 
skal være uendret, og kostnaden for dette er innarbeidet i FDVU-kostnadene (U). I tråd med 
tilstandsvurderingene i utredningen, har denne delen av bygningsmassen tilstandsgrad 2, noe som 
betyr dårlig tilstand og tilsvarer «vesentlige avvik». 

 

 

Reisetidskostnader 
 

Fra utredningen: 

Reisetidskostnader: Sannsynlig at reisetidskostnader vil gå ned ved sentrumsnært konsept 

For konsept 2, nybygg i Lillehammer sentrum, vil relokalisering endre reisemønster for studenter, 
ansatte og besøkende ved studiestedet sammenlignet med i dag. Fordi flere av studentene bor 
nærmere sentrum enn Storhove, og fordi mange av de ansatte og besøkende kommer til studiestedet 
via Lillehammer sentrum, er det sannsynlig at reisetiden reduseres ved flytting til sentrum. 

Det er ikke utført egne reisevaneundersøkelser ved studiestedet, men overordnede anslag for 
transportfordeling er gjort ut fra informasjon vi har om bosted, studentmasse, tellinger fra 2017 og 
reisevaneundersøkelse for 2018 til 2019 for Mjøsbyen (Urbanet Analyse, 2021). 

 

 

Ut fra Transportøkonomisk Institutts verdier for reisetid til og fra arbeid, som tilsvarer 
alternativkostnaden som kunne blitt brukt til arbeid, vil ny lokalisering gi en redusert tidskostnad på 
om lag om lag 13 millioner kroner per år. Over analysehorisonten utgjør dette en betydelig sum.  
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Grunnen til at vi ikke har inkludert reisetidskostnader i prissatte virkninger er at det er stor usikkerhet 
knyttet til underlag, forutsetninger og forbehold for å beregne virkninger av endringen; For det første 
tar beregningene utgangspunkt i samme reisemønster som i dag, og tar altså ikke hensyn til at endret 
lokalisering kan føre til et skifte fra bil og kollektivtransport til en større andel gange og sykling. 
Kortere avstand betyr altså nødvendigvis ikke at studenter og ansatte vil bruke mindre tid på reisen til 
campus, men at de endrer transportmåter. Beregningene våre viser likevel at reisetiden vil reduseres 
med en mer sentrumsnær lokalisering selv om flere bytter fra bil til gange eller sykkel.  

For det andre må vi også ta høyde for at reisetid for ansatte og besøkende ved etablering av ny 
virksomhet på Storhove når HINN flytter ut vil bidra til netto reisetidskostnader for samfunnet. Hvor 
mye mindre reisetidskostnadsbesparelsen blir for samfunnet avhenger av reisemønster og 
reiseintensitet for en ny virksomhet, og deres endring i reisetidskostnader. Med grunnlag i 
retningslinjer for etablering av arbeids- og besøksintensive virksomheter (Kommunal og 
moderniseringsdepartementet, 2016), vurderer vi det som sannsynlig at en ny virksomhet vil ha færre 
reiser enn ved dagens studiested fordi større arbeidsplasser/besøksintensive virksomheter trolig vil 
lokaliseres nærmere et kollektivknutepunkt. (Dersom vi antar at en ny virksomhet vil ha halvparten så 
mange besøkende/ansatte/brukere som dagens studiested vil årlig besparelse fortsatt være på 
anslagsvis 6-7 millioner kroner årlig.) 

 

 

Ulemper i byggefasen 
 

Studiested Lillehammer 

Fra utredningen: I anleggsfasen vil naboer, ansatte og studenter kunne oppleve støy og andre 
ulemper. Drivere for virkningen er i hovedsak omfang av bygging og anleggsfasens varighet. 
Virkningen vil inntreffe ved oppstart byggefase og opphører når tiltaket er ferdigstilt. Virkningen er 
dermed av langt kortere varighet og berører i mindre i omfang enn øvrige virkninger. Dette 
gjenspeiles i verdsettingen av virkningen. 

 

Høgskolen vurderer ulempene av byggefasen for konseptet transformasjon på Storhove, som større 
og med lengre varighet enn det som ligger til grunn for de ikke-prissatte virkningene i utredningen. 
De ulike delene av byggefasen vil måtte foretas etter hverandre, slik som nybygget og oppgradering 
da de som skal inni nybygget må flytte ut før oppgraderingen av lokalene kan starte opp. Det å starte 
opp hele prosjektet samtidig er ikke realistisk, da en stor del av arealene som skal oppgraderes er 
spesialrom i dag (film og fjernsyn). 

De lokalene som det i utredningen ligger til grunn blir uendret (22 000 kvm), vil i praksis være 
«glassgata» med tilliggende arealer. Dette er et sentralt område i bygget, både som gangareal og 
kommunikasjonslinje til øvrige deler av bygget, alle auditoriene, kantine, bibliotek, bokhandel og 
studentkontorer. I utredningen er det lagt opp til at denne oppgraderingen skal finansieres som 
FDVU-kostnader (over høgskolens ordinære budsjett), og det vil mye sannsynligvis innebære 
etappevis oppgradering.  
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Oppsummert vil transformasjon av Storhove innebære byggeaktivitet i mange år, fort 10 år eller mer. 
Det vil innebære en betydelig ulempe for virksomheten på studiestedet. Og før dette vil det være 
flere år med anleggsarbeider på campus i forbindelse med ny E6. 

 

Studiested Hamar 

Byggefasen vil bli like krevende på studiested Hamar, men i en kortere periode enn på Lillehammer. 
Med konseptet Samling vil mye av byggeaktiviteten være konsentrert til hovedbygget (A, B og C-
byggene) og Midtbyen skole. I byggefasen vil ikke disse byggene tilgjengelig for bruk.  

Vi antar at byggeperioden vil starte tidligst om 5 – 6 år. Fordelen med det er at vi vil ha avklart om 
høgskolen ha virksomhet i Innlandet Science Park, noe som vil avlaste behovet for erstatningslokaler 
på campus. På campus Hamar leier vi også lokaler i nabobygg til campus som kan videreføres til og 
med byggefasen.  

 

 

Konsekvenser av kulturminnevern 
 

Studiested Lillehammer 

Fra utredningen: 

Kulturminneverdier vurderes å være en liten virkning som skiller lite mellom konseptene Det er også 
vurdert å inkludere virkninger ved at kulturminner påvirkes. Enkelte bygg og deler av uteområdene på 
Storhove er omfattet av vern, og dette gir en indikasjon på at disse bygningene og uteområdene har 
kulturminneverdier. Vernet gjelder verneklasse 2 og spesialområde for bevaring etter Plan- og 
bygningsloven § 25.6. I nullalternativet, 1A og 1B vil dagens bygninger brukes videre. I alternativ 2 vil 
bruken av dagens bygninger for HINN på Storhove avvikles. Dersom bygg i verneklasse 2, som ikke er 
formalisert ved lov, avhendes til ikke-statlige aktører kan det sektorinterne vernet opphøre. 
Opprettholdelsen av kulturminnene i disse byggene kan dermed være noe ulik for alternativene 
dersom byggene selges til ikke-statlige aktører. Virkningen vurderes imidlertid som liten da det er 
snakk om selvpålagt sektorinternt vern med begrenset verdi for kun noen av byggene, og det er 
usikkerhet om salg av tomt og bygg vil føre til en dårligere ivaretakelse. Virkningen er derfor ikke 
vurdert som vesentlig for beslutning. 

 

Studiested Hamar 

Fra utredningen:  

Kulturminneverdier vurderes å være en liten virkning som skiller lite mellom konseptene Det er også 
vurdert å inkludere endret nytte ved at kulturminner påvirkes. Enkelte bygg og deler av uteområdene 
ved studiested Hamar er omfattet av vern, og dette gir en indikasjon på at disse bygningene og 
uteområdene har kulturminneverdier. Vernet gjelder verneklasse 2. I nullalternativet og konsept 1 og 
3 vil dagens bygninger benyttes videre som undervisningssted. I konsept 2 vil de fleste av dagens 
bygninger brukes videre, men parkområdet nordøst med tilhørende bygningsmasse vil avhendes. I 
konsept 4 vil bruken av dagens bygninger for HINN på studiested Hamar avhendes. Dersom bygg i 
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verneklasse 2, som ikke er formalisert ved lov, avhendes til ikkestatlige aktører vil det sektorinterne 
vernet i utgangspunktet opphøre, men kan uansett innebære negative virkninger for kulturminner 
dersom de ikke hensyntas i videre utvikling. Virkningen vurderes imidlertid som liten da det er snakk 
om selvpålagt sektorinternt vern med begrenset verdi for kun noen av byggene, og det er usikkerhet 
om salg av tomt og bygg vil føre til en dårligere ivaretakelse. Virkningen er derfor ikke vurdert som 
vesentlig for beslutning, og er ikke inkludert i analysen. 

 

 

Konsekvenser av reguleringsbestemmelser 
 

Studiested Lillehammer 

Fra utredningen:  

HINN bør sørge for tett dialog med Lillehammer kommune angående byutviklingsplan og 
reguleringsplaner for aktuelle tomter. Det samme gjelder uforpliktende dialog med aktuelle 
eiendomsog tomteutviklere i Lillehammer. Lillehammer Kommunale Eiendomsselskap AS (LIKE) skal i 
gang med å regulere Lurhaugen, som er en aktuell tomt i nybyggkonseptet. Dersom det er aktuelt 
med et statlig byggeprosjekt bør dette formidles til LIKE slik at muligheten for å etablere høgskolen 
på Lurhaugen ivaretas i reguleringsplanforslaget. Det bør skje uten at Staten forplikter seg til å kjøpe 
eiendommen.  

For konseptene på dagens tomt er det viktig å være oppmerksom på at det allerede er bygget flere 
kvm enn hva som er tillatt i gjeldende reguleringsplan for området. Om konseptvalget ender med 
videreutvikling av dagens lokaler på Storhove, bør Statsbygg snarlig etablere dialog med Lillehammer 
kommune for å få en vurdering av nødvendig reguleringsplanprosess og avklare planavgrensning. 
Både alternativ 1A og 1B antas å ha fra middels til lav reguleringsrisiko. Kommunen har gjennom 
KVU-arbeidet signalisert at de kommer til å sette høye krav til arkitektur, tilpasning og materialvalg, 
og har blant annet sagt at volumet som er skissert i 1B må brytes opp. Kommunen har nullvekstmål 
for biltrafikk, og HINN vil måtte bidra til dette uavhengig av om lokalisering blir på Storhove eller i 
sentrum. Bedre kollektivtransporttilbud, mulighet for å få bussen nærmere inn på området og 
reduksjon i antall parkeringsplasser er sentrale virkemidler. Fremtidig reguleringsplan kan delvis være 
et verktøy for å komme nærmere nullvekstmål for biltrafikk. 

 

Studiested Hamar 

Fra utredningen:  

Om konseptvalget ender med transformasjon av dagens studiested (spredt eller samlet løsning), bør 
allerede etablerte dialog med Hamar kommune videreføres for å få nærmere avklaring av rammer for 
utbyggingen av området og eventuelle utfordringer i en detaljreguleringsprosess. Det har i løpet av 
utredningen vært jevnlig dialog med Hamar kommune, hvor kommunen har kommet med både 
overordnede og mer konseptspesifikke tilbakemeldinger (se vedlegg 5 Lokaliseringsutredning).  

Vi antar at både konsept 1 og 2 sannsynligvis vil kreve detaljregulering, fordi gjeldende plan er 
gammel og fordi konsept 1 og 2 utfordrer både regulert høyde og utnyttelsesgrad. Spesielt høydene 
som foreslås i konsept 2 utfordrer forslag til sentrumsplan, så her er det avgjørende å komme med 
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gode løsninger som tilpasses omkringliggende verneverdig bebyggelse og høydene i 
kvartalsstrukturen på Hamar. Kommunen er positiv til at høgskolen utvikler seg videre på dagens 
studiested fordi beliggenheten er egnet og høgskolen historisk har ligget her. Reguleringsrisikoen 
anses som lav til middels for de to konseptene, hvor K2 vil ha høyest reguleringsrisiko. 
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Oppsummering Prissatte og Ikke-prissatte virkninger - Lillehammer 
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Oppsummering Prissatte og Ikke-prissatte virkninger - Hamar 
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Arealeffektivisering 
 

Studiested Lillehammer 

 

Studiested Hamar 

 

 

Endringer i areal 

• Konseptet transformasjon på Storhove legger opp til nybygg/ tilbygg på 12 500 kvm og riving av 4 
400 kvm, økning på om lag 8 000 kvm.  

• Konseptet nybygg i sentrum legger opp til 40 000 kvm, om lag samme som i dag på Storhove. 

• Basert på signalene fra statsråden knyttet til byggeprosjekter, og de økonomiske utsiktene til 
bevilgninger framover, kommer vi til å bli utfordret på å redusere ambisjonene og 
kostnadsnivået, for begge konseptene.  

 

Mulige tiltak for arealeffektivisering 

Tiltakene som beskrives for å oppnå arealeffektivisering er i utgangspunktet mulig å gjennomføre 
både i eksisterende bygg, oppgraderte bygg, og nybygg. Tiltakene er krevende å få til i eksisterende 
bygg da de ytre rammene for lokalene ofte er bestemt av yttervegger, takhøyde mv. Det er også 
kostnadskrevende å bygge om eksisterende lokaler til nye bruksmåter.  
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Ved nybygg kan føringene om arealeffektive og fleksible løsninger legges inn i kravspesifikasjonen for 
bygget, og gjennom det være en del av prosjekteringen fra oppstart av. 

 

• Redusere antall kvm til kontorarealer (per årsverk) – forutsetter ikke åpent kontorlandskap. 

• Basert på arealkartlegging ved tre av studiestedene herunder Lillehammer og Hamar, 
viser at utnyttelsesgraden av kontorene er om lag 50%, noe lavere i perioder. Etter 
2017 har det vært en betydelig økning i antall årsverk, noe som tilsier at 
utnyttelsesgraden er noe høyere nå. «Avprivatisering av kontorer» er en mulighet til 
å øke utnyttelsesgraden, ved at kontoret brukes av flere, men ikke samtidig. 

• En stor andel av kontorene er 10-15 kvadratmeter. Dette henger noe sammen med 
arbeidsform, papirbaserte løsninger (oppbevaring av dokumenter, bøker) og 
veiledning av studenter på kontoret. Konsekvensen av det er at når kontoret først 
står ubenyttet, er det tilsvarende mye kvm som ikke utnyttes.  

• Redusert areal til kontorarbeidsplasser innebærer ikke automatisk ¨åpent landskap. 
Minstekravet til kontorarbeidsplass er 6 kvm og dagslys. Om disse arealene er i åpent 
landskap eller skjermet, er i utgangspunktet ikke avgjørende. Det vil være ulike 
behov for utforming av lokalene som vil bli en del av prosessen framover.  
 

• Redusere antall kvm til fellesarealer, korridorer, lager, kulverter mv. 

• Basert på høgskolens FDV-system utgjør om lag 40% av lokalene vi leier fellesarealer, 
korridorer, lager, kulverter mv. Dette utgjør anslagsvis 40 000 kvm av de 100 000 
kvm vi leier, og på Storhove anslagsvis 16 000 kvm. På Hamar tilsier det 9 000 kvm 
pluss arealene som leies utover Statsbygg.  

• Omfanget av denne type arealer henger i stor grad sammen med hvordan byggene 
utformes, slik at reduksjon av denne type arealer behøver ikke å gå ut over kvaliteten 
og hvordan byggene fungerer i det daglige.   
 

• Sambruk med eksterne virksomheter av spesialrom, laboratorier mv.  

• Spesialrom/ laboratorier er ofte rom med dyrt inventar og utstyr, raskere endringer i 
behovene for lokaler enn «standard» undervisningsrom, strenge krav til sikkerhet og 
stabile rammevilkår til inneklima (tekniske anlegg).  

• Behovene for å gjøre endringer i rommene oftere enn for standard 
undervisningsrom, tilsier å ha kortere leiekontrakter, også for å kunne avhende 
lokalene hvis behovet bortfaller.  

• Vi legger til grunn at høgskolen ikke utnytter all kapasitet i rommene, og at det er 
rom for å «dele» kapasiteten i rommene med andre. Økt kapasitetsutnyttelse 
innebærer også flere brukstimer å fordele kostnadene til drift og investeringer på. 
Rom som benyttes til forskning vil det være ønskelig at inventar og utstyr 
oppgraderes fortløpende og helst i forkant.  
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• Læringsarealer (undervisningsrom, auditorier og eksamen) 

• Interne kartlegginger av utnyttelsesgraden av undervisningsrom, indikerer at vi 
utnytter anslagsvis 50% av kapasiteten. Det er mange grunner til dette, men 
romstørrelser, at de er uu-tilpasset, utforming og digitale løsninger, er noen grunner.  

• Plassering av undervisning i nærhet av hverandre er også en faktor, kanskje spesielt 
for hvordan undervisningen gjennomføres. Det er etterlyst flere klasserom, og gjerne 
kombinert med auditorium, for å kunne organisere undervisningen i små og store 
grupper. Ved å bygge fleksibelt gir en slik «samlokalisering» muligheter for å ha store 
rom til eksamen.  

• Høgskolen vil i større grad leie lokaler eksklusivt for eget bruk, for å dekke 
arealbehovet knyttet til «normalt» aktivitetsnivå. For å løse aktivitetstopper vil det 
leies lokaler utenfor campus for kortere perioder. Ved de to studiestedene vil det 
være flere alternativer for leie i sentrumskonseptene. På Storhove er det per i dag 
ingen andre utleiere av undervisningslokaler.  

• Eksempel kinoen, kulturhuset, hotellene og andre utleiere 

 

 

Tomtevalg og utvidelsesmuligheter 
 

Nybygg i sentrum  

For konsept 2, nybygg i Lillehammer sentrum, er konkret tomt hverken valgt eller sikret. Kommunen 
er kjent med at et av alternativene er nybygg i sentrum, hvor Lurhaugen er et alternativ. 
Områdeprogrammet for Sentrum Vest Lillehammer kommune, fremgår det at også kan være andre 
tomtealternativer i samme område. Høgskolen har i sitt innspill bedt om at det tas høyde for 
fremtidige behov for å utvide campus i løpet av leieperioden på 30 – 40 år. I forbindelse med 
tomtevalg vil høgskolen be Statsbygg avklare hvordan en eventuell fremtidig utvidelse kan løses.  

Transformasjon Storhove 

Fra utredningen: For konseptene på dagens tomt er det viktig å være oppmerksom på at det allerede 
er bygget flere kvm enn hva som er tillatt i gjeldende reguleringsplan for området. Om konseptvalget 
ender med videreutvikling av dagens lokaler på Storhove, bør Statsbygg snarlig etablere dialog med 
Lillehammer kommune for å få en vurdering av nødvendig reguleringsplanprosess og avklare 
planavgrensning. 

Alternativet til en endring i reguleringen av dagens tomt, er å kjøpe arealer inntil dagens tomt. Dette 
kan være i området mot vest (regulert til næringsformål) eller not nord (landbruk i dag). Ulempen 
med ytterligere å gjøre campusområdet større, er at bygningsmassen blir mer spredt enn den 
allerede er, det påløper tomtekostnader, og totalt sett større foravtrykk.  

Utvidelser i et lengre perspektiv er det på Storhove avsatt 40 dekar til fremtidige 
høgskole/universitetsformål. Dette er arealer som i dag benyttes til landbruksformål, og det bør være 
siste utvei å ta i bruk landbruksarealer til bygg for høgskolen. 
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Dagens campus Hamar 

Fra utredningen: Om konseptvalget ender med transformasjon av dagens studiested (spredt eller 
samlet løsning), bør allerede etablerte dialog med Hamar kommune videreføres for å få nærmere 
avklaring av rammer for utbyggingen av området og eventuelle utfordringer i en 
detaljreguleringsprosess. Det har i løpet av utredningen vært jevnlig dialog med Hamar kommune, 
hvor kommunen har kommet med både overordnede og mer konseptspesifikke tilbakemeldinger.  

Vi antar at både konsept 1 og 2 sannsynligvis vil kreve detaljregulering, fordi gjeldende plan er 
gammel og fordi konsept 1 og 2 utfordrer både regulert høyde og utnyttelsesgrad. Spesielt høydene 
som foreslås i konsept 2 utfordrer forslag til sentrumsplan, så her er det avgjørende å komme med 
gode løsninger som tilpasses omkringliggende verneverdig bebyggelse og høydene i 
kvartalsstrukturen på Hamar.  

Med konseptet samling på dagens campus, vil utvidelsesmulighetene være små. Det avhenger blant 
annet av hva som skjer med tomteområdet hvor det i dag er bygg som høgskolen ønsker å avhende 
(som er en konsekvens av å samle mest mulig i ett bygg).  
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Oppsummering av mottatte innspill fra ansatte og studenter, fakultetene, og i 
møter med eksterne samarbeidspartnere 

Det har vært dialogmøter med eksterne samarbeidspartnere, for å få innspill om mulig sambruk av 
arealer og om sentrum versus Storhove hadde noe å si i den sammenheng. På Lillehammer er det 
særlig idrettsmiljøene på Stampesletta/ Olympiaparken, sykehuset og kommunen, vi ser per nå er 
mulige samarbeidspartnere om sambruk av spesialrom/ laboratorium. Sambruk av lokaler til 
film/fjernsyns-utdanningene er også sentralt i leiestrategien for campus i sentrum, og i den 
forbindelse har det vært dialogmøte med GD. På Hamar er campus lokalisert i campus og det er 
etablert samarbeid med eksterne virksomheter, for eksempel Midtbyen Park og Biohus. Dialogen om 
Innlandet Science Park på Hamar har gått parallelt med KVU-prosessen, og høgskolens deltakelse i 
ISP vil påvirke arealbehovet på dagens campus.  

Vi har mottatt innspill fra studentene gjennom studentrådet og dialogmøter med noen 
aktivitetsgrupper. Innspillene vi får er i stor grad de samme temaene som vi får fra ansatte. 
Aktivitetsgruppene som har arrangementer hvor næringslivet deltar, spiller inn at det ville vært en 
fordel å etablere møteplasser på campus i sentrum.  

Konseptvalgutredningen (KVU) har jevnlig vært tema i IDF, HAMU og LMU. Tilsvarende har rektors 
ledergruppe hatt saken på sine møter, også i tilknytning enkelttemaer og rektors anbefaling i 
november og rektors innstilling til styret nå i mars.  

Fakultetene og avdelingene i høgskoleadministrasjonen er invitert til å gi skriftlige innspill i 
tilknytning rektors innstilling.  

KVUene og aktuelle temaer i den forbindelse, har vært belyst i form av styreseminarer og 
orienteringssaker til styret. Statsbygg presenterte sine anbefalinger i styreseminar etter 
oversendelsen i mars 2022.  

I sluttfasen inn mot styremøtet nå i mars, har det vært etablert en prosjektportal, gjennomført fire 
allmøter, og digital løsning for å gi innspill. Ett av allmøtene ble gjennomført digitalt, to av møtene 
var fysisk på hhv Hamar og Lillehammer, og det siste møtet for både studenter og ansatte ble 
arrangert fysisk på Lillehammer, men også streamet. Det har vært litt ulike temaer på allmøtene, 
presentasjonene er tilgjengelig i prosjektportalen.  

Vi har mottatt 8 – 9 innspill fra ansatte i den digitale løsningen i prosjektportalen. Temaene er i stor 
grad de samme, og besvart ut som en del av presentasjonene i allmøtene og som en del av 
saksframlegget til styret. Temaer; utvidelsesmuligheter i sentrum, arealeffektivisering og innebærer 
det åpent kontorlandskap, blir det nok plass til nødvendig bygningsmasse og uteområder, parkering i 
sentrum, rekruttering og merkevare, økonomi, og etterbruk av dagens bygningsmasse på Storhove. 
Både via portalen og i allmøtene er konsekvensene for klima og miljø et sentralt tema, og hva er 
konsekvensene for CO2-utslipp ved å bygge nytt når eksisterende bygningsmasse på Storhove likevel 
skal brukes til andre formål. 
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Innspill fra fakultetene 

Fakultetet for helse- og sosialvitenskap (HSV) 

Fakultet for helse- og sosialvitenskap (HSV) har behov for nye lokaler lokalisert i Lillehammer 
sentrum. Seksjon for helse og treningsfysiologi har et stort behov for rom til praktisk undervisning 
og treningsrom for forskning. De nåværende rommene er spredt utover et stort areal i tildels gamle 
og uhensiktsmessige bygg. Krav til nye lokaler inkluderer en speilsal for praktisk undervisning, store 
treningsrom for styrketrenings- og utholdenhetsintervensjoner, samt diverse små rom for andre 
formål. Kravene til ventilasjon, parkett, slitesterkt og solid gulv og speil i salene er også viktig. 
Seksjonen har et idrettsfysiologisk testlaboratorium med behov for nye lokaler for testing på sykkel, 
tredemølle, rulleskimøller og styrke, blodprøvetagningsrom, rom for styrke- og bevegelsesanalyser, 
DXA analyser og ultralydundersøkelser. Kravene til god ventilasjon, konstant temperatur og 
luftfuktighet, og vann- og avløpstilgang er viktige for disse rommene, noe som ikke ivaretas på en 
hensiktsmessig måte i dag. 

Molekylærlaboratoriet er også viktig, og må inneholde adskilte rom for analyser som er sensitive for 
forurensning, mikroskoprom, pauserom/notatrom, lagerrom med fryser og skifterom, og 
pipetteringsrom. Kravene til lagring og bruk av ulike kjemikalier, håndtering og lagring av biologisk 
materiale og avfallskontroll, samt avtrekk med avtrekksskap og tilgang på vann og avløp er også 
nødvendig. 

Med en økende aktivitet i laboratoriene, er det viktig at det er tilstrekkelig med spesialrom 
tilgjengelig. Dette inkluderer undervisningsaktiviteter, forskningsaktiviteter og aktiviteter relatert til 
både undervisning og forskning, der bachelor- og masterstudenter er involvert i forskningsprosjekter. 
Seksjonen har også et stort behov for idrettshall og treningssenter, med labfasiliteter og ansattes 
kontorer samlokalisert. I tillegg trenger seksjonen treningsarealer og laboratorier som er dedikert til 
forskning og undervisning tilsvarende eller større enn det de har i dag. 

Institutt for sosialvitenskap og veiledning har et stort og udekket behov for bedre rom for 
ferdighetstrening. Instituttet ønsker et ferdighetstreningsbygg i samarbeid med andre fagmiljøer. En 
slikt bygg vil være relevant for psykologi og idrett også, og det vil være aktuelt å gå i dialog med 
samarbeidspartnere utenfor Høgskolen om eventuell samdrift og bruk av bygget. 

Det er ønskelig at alle undervisningsrom i det nye bygget er universelt utformet for å gi studentene 
mulighet til utfoldelse uavhengig av funksjonsnivå. Spesialrom som sengeposter, øvingsleiligheter, 
grupperom i ulike størrelser, rom med enveis speil, og lagerrom vil også være tilgjengelige i det nye 
bygget. Instituttet har identifisert behovet for en sengepost med 25 senger, en øvingsleilighet som 
inneholder kjøkken, stue, soverom, bad og sanserom, og øvingslokaler med plass til ca. 30 studenter. 

Det vil også være behov for rom med enveisspeil, som skal brukes til simulering av veiledning og en-
til-en-samtaler, lagerrom for utstyr på alle nevnte utdanninger. For å bedre samlokalisering med 
øvings- og undervisningsrommene, vil det være behov for mer utstyr. Videre vil et auditorium være 
en stor fordel slik at studenter kan sitte tett på øvelser som foregår. 

Det nye bygget vil gi instituttet muligheten til å drive ferdighetstrening for å drive boveiledning for 
ordinære hverdagsliv og trening for familier med utfordringer. Det vil også være aktuelt for studenter 
fra enkeltstudier å arbeide med botrening for brukere av helse- og sosialtjenester og tverrfaglige 
undervisningsopplegg for flere utdanningsprogram. 
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Nye fasiliteter omkring et ferdighetstreningsbygg vil ikke bare møte behovene til Institutt for 
sosialvitenskap og veiledning, men vil også være relevant for andre fagmiljøer ved campus. Det vil gi 
studentene og lærerne muligheten til å trene og øve på ulike ferdigheter og forberede dem på 
arbeidslivet.  

 

Fakultet for anvendt økologi, landbruksfag og bioteknologi (ALB) 
 
Konseptvalg på studiested Hamar: Vi støtter valg av konsept, men for ALB er koblingen til science 
park viktig og resultatet av konsekvensutredningen på Blæstad. Det kan snart være andre løsninger 
som vil være avgjørende for fremtiden til ALB. 
  
Vi har ingen meninger angående KVU Lillehammer. 
 

 

Handelshøgskolen Innlandet - Fakultet for økonomi og samfunnsvitenskap (HHS) 
 

Dekan på Handelshøgskolen Innlandet - fakultet for økonomi og samfunnsvitenskap (HHS) støtter 
rektors innstilling for KVU Lillehammer og Hamar.  

I ledermøte på HHS onsdag 22. februar ble KVU og rektors innstilling kort diskutert. Ledergruppa har 
kommentarer til prosessen, som ikke tas inn her.  

Ledergruppa støtter rektors innstilling. Dersom det besluttes et nybygg i Lillehammer sentrum vil det 
være behov for å komme tilbake til utforming og innhold. Fakultetet meldte inn behov og fremtidige 
planer i 2021. Disse er det behov for å vurdere på nytt, i et lengre framtidsperspektiv. 

 

Fakultet for lærerutdanning og pedagogikk (LUP) 
Ved Fakultet for lærerutdanning og pedagogikk (LUP) har vi med stor interesse fulgt arbeidet med 
konseptvalgutredningene på Lillehammer og Hamar. Fakultetet har en betydelig virksomhet begge 
steder og er på mange måter bærer av mye av studiestedenes historikk.   

Ved LUP har det imidlertid ikke vært gjennomført egne høringer, drøftinger eller beslutninger knyttet 
til konseptvalgene på Lillehammer og Hamar. Dette har vært kjørt på institusjonsnivå. LUP har derfor 
ikke, som fakultet betraktet, tatt stilling til de ulike konseptene som er vurdert. Vi ønsker imidlertid å 
oppsummere litt av vår historikk og utvikling på de to studiestedene og hva vi har spilt inn av behov 
for fremtiden. Videre ønsker vi å videreformidle de innspill som ulike deler av fakultetet har gitt 
under de senere innspillsrundene, herunder den flyttemotstand og de momenter som har vært spilt 
inn fra vårt Institutt for pedagogikk -Lillehammer.  

 

Lillehammer 

Pedagogikken har en lang og stolt historie på Lillehammer. Hedmark og Oppland Distrikthøgskole ble 
formelt opprettet gjennom Stortingets vedtak om utvidet prøvedrift med distriktshøgskoler 29.mai 
1970. Og det var pedagogikk det hele startet med. Først årsstudiet i pedagogikk (eller grunnfag som 
det da het) høsten 1971 og deretter årsstudium i spesialpedagogikk for yrkeslærere høsten 1972. 
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Hovedfagstilbud i pedagogikk og etter hvert i spesialpedagogikk er gitt helt tilbake til slutten av 1980-
tallet, men da i samarbeid med andre. Masteren i pedagogikk ble i 2001 startet på egen kjøl som 
Innlandets aller første masterutdanning (hovedfag). Masteren i spesialpedagogikk kom i 2006 og til 
slutt doktorgradsprogrammet i Barn og unges deltakelse og kompetanseutvikling i 2010, i et 
likeverdig samarbeid mellom pedagogikk- og sosialfagmiljøene.  

LUP hadde ifølge DBH i alt 1.105 registrerte studenter på studiested Lillehammer (per 1.10.2022), 
fordelt med 80 på årsstudium i pedagogikk, 490 på BA Pedagogikk, 105 på BA spesialpedagogikk, 70 
på MA pedagogikk, 105 på MA spesialpedagogikk og 255 videreutdanningsstudenter. LUPs 
studenttall på Lillehammer har økt med nær 300 studenter fra fakultets første år i 2018 hvor det var 
816 registrerte studenter. Institutt for pedagogikk-Lillehammer har 37 ansattårsverk (DBH 2022), en 
økning fra 22 i 2018. I tillegg har SELL-LUP 17 årsverk og LUPs administrasjon 4 årsverk, slik at LUP i 
alt har 58 ansattårsverk på Lillehammer.     

 Per i dag har ikke LUP konkrete planer om ytterligere ekspansjon eller nye studier på Lillehammer og 
de relativt nye tilbudene innen den fleksible BA i pedagogikk og BA i spesialpedagogikk er ferdig rullet 
ut. Det planlegges å starte opp igjen det engelskspråklige tilbudet i spesialpedagogikk, men da med 
en fleksibel modell som vil generere lite fysisk aktivitet på Lillehammer. Fortsatt satsing på 
førstekompetanse og ytterligere satsing på forskning, forskerutdanning og på skolebasert 
kompetanseutvikling kan imidlertid kreve en viss ansattvekst fremover, også uten studentvekst. LUP 
har ikke behov for spesialrom for sin virksomhet på Lillehammer, kun ordinære og framtidsrettede 
arealer til studentundervisning og -aktiviteter og til ansatte i et omfang tilpasset antall studenter og 
ansatte. 

Ved Institutt for pedagogikk-Lillehammer har det gjennom institusjonsleddets allmøter og 
innspillsmuligheter vært uttrykt kritikk, dels av manglende involvering av studenter og ansatte forut 
for Statsbyggs valg av konsept og forut for rektors innstilling på å følge denne, og dels av selve 
forslaget om flytting av campus til Lillehammer sentrum. Det er blant annet vektlagt at Storhove, 
både navnet, stedet og bygningene, har en lang historie som utdanningsinstitusjon som vil utgjøre et 
viktig symbol for vårt fremtidige universitet. Videre er man bekymret for manglende utviklings-
/utbyggingsmuligheter for universitetet i sentrum, for sentrumsutviklingen i Lillehammer og for 
gjenbruken av Storhove. Fordi Storhove ligger der det ligger, og har gjort det i over 50 år med lett 
tilgang med bil og gode parkeringsmuligheter, har den rekruttert mange ansatte og studenter som 
bor utenfor Lillehammer. Dette vil generere betydelig trafikk- og parkeringsproblemer ved flytting til 
sentrum. 

Ved SELL-LUP er man, basert på egen praksis med jevnlig dialog med partnere fra nær og fjern og 
nær, mer positiv til flytting sentralt i byen og nær togstasjon. De ansatte vil her komme nærmere 
mange av sine samarbeidspartnere og også nærmere lærerutdanninga på Hamar.  

 

Hamar 

På Hamar har Fakultet for lærerutdanning og pedagogikk (LUP) en av Norges største og eldste 
lærerutdanninger og lærerutdanningsmiljø med røtter tilbake til etableringen av Hamar 
Stiftsseminarium i 1867 (på dagens campus siden 1877) og Elverum friseminar i 1892 (overflyttet til 
Hamar i 2006). Fakultetet har 255 ansattårsverk (DBH 2022) på Hamar og står for rundt 2.500 av de 
3.000 studentene på studiestedet. LUP tilbyr her de store lærerutdanningene: 
Barnehagelærerutdanning, Grunnskolelærerutdanning for hhv. 1.-7. og 5.-10. trinn (masterutdanning 
siden 2017), Lektorutdanning for 8.-13. trinn, foruten Praktisk-pedagogisk utdanning (PPU) og en 
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egen lærerutdanning i musikk på masternivå. I tillegg tilbys fem 2-årige masterprogrammer, en 
bachelorutdanning i musikkformidling, fire årsstudier og en rekke videreutdanninger, i hovedsak 
innrettet mot lærere. Siden 2012/13 har det vært doktorgradsutdanning på Hamar innenfor 
profesjonsrettede lærerutdanningsfag (PROFF), et program som i dag understøttes av i alt ni 
masterprogram, over 30 professorer i hovedstilling, 18 internasjonale professor II og over 80 
førsteamanuenser. Programmet har over 50 tilknyttede stipendiater og har hatt 30 disputaser siden 
den første i 2016. 

Per i dag har ikke LUP konkrete planer om ytterligere ekspansjon eller nye studier på Hamar foruten 
utrulling av den femårige lærerutdanningen i praktisk estetiske fag (LUPE-Musikk) og den integrerte 
bacheloren i musikkformidling. LUP har i KVU-prosessen spilt inn sine fremtidige behov på Hamar 
LUP som dels går på behovene for spesialrom for kroppsøving, drama, kunst og håndverk og ikke 
minst musikk. Videre at campus må dimensjonere for å kunne fylle studieplassene på 
lærerutdanningene og for en viss ansattvekst knyttet til økt førstestillingsandel, mer forskning og 
forskerutdanning og skole- og barnehagebasert kompetanseutvikling. I tillegg har fakultetet en 
ambisjon om at lærerutdanningene på Hamar skal være nasjonalt ledende på utvikling, utprøving og 
bruk av spill- og VR-basert læringsteknologi («EdTech») i undervisning og forskning. Det er her tett 
samarbeid med Spillskolen/AMEK og med ulike næringsaktører i nasjonalt ledende næringsklynger 
innen VR og spillutvikling, de fleste lokalisert i PARK gründer- og næringshus. Fakultetet samarbeider 
på Hamar også med ALB, bl.a. innenfor naturfag og bioetikk.    

Ved LUPs virksomheter virker de fleste å være tilfredse med at Statsbygg så klart tydeliggjør dagens 
knappe og uhensiktsmessige arealsituasjon og går inn for nybygg/oppgradering på nåværende 
campus på Hamar. Hovedbekymringen her knytter seg til utfordringene ved dagens situasjon og til 
utsettelsen, og til hvordan den ekstreme trangboddheten skal løses på kort og mellomlang sikt. Tre 
fakulteter deler på lokalene. Forventet vekst /utvikling på ett eller flere av fakultetene vil gjøre 
situasjonen enda mer krevende. Det har også lenge vært påpekt en prekær mangel på spesialrom for 
kunstfagene som må løses i mellomtiden. Samtidig er det en viss bekymring om at en stor-investering 
på Lillehammer, kombinert med utsettelse av konseptvalg og prosess på Hamar, kan begrense 
mulighetene for campusutvikling også på lang sikt. Det er en bekymring lokalt og i kommunen om at 
Statsbygg ikke vil være med på to store høgskoleutbygginger ved Mjøsa.       

 

Felles innspill fra fakultetene  
Den norske filmskolen (DNF)og Fakultet for audiovisuelle medier og kreativ teknologi (AMEK) 
 
    
Vi stiller oss bak rektors innstilling om Lillehammer sentrum-alternativet, og ser på dette som en 
enorm mulighet for HiNN til å bygge en unik merkevare innen film- og TV-utdanning for det 
fremtidige universitetet. Dette krever at en ny campus møter våre utdanningers særskilte, 
plasskrevende behov for teknologi og fasiliteter, i lokaler tilpasset fremtidens studenter.   
  
En lokalisering i sentrum, tett på kollektivknutepunktet Lillehammer stasjon, vil forenkle samarbeid 
og kommunikasjon med Spillskolen på Hamar, og vil gjøre det mer attraktivt for gjestelærere og 
eksterne samarbeidspartnere å reise til Lillehammer.   
 
For å oppnå best mulig effekt av det HiNN-initierte samordningsprosjektet mellom AMEK og DNF, 
kreves en ekstraordinær satsing på infrastruktur som møter de reelle arealbehovene for våre 
fagfelt.   
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Dette gjelder også IT-infrastruktur som muliggjør samarbeid mellom de to campusene Hamar og 
Lillehammer, i det vi ser for oss en tettere samordning av Spillskolen med miljøene på Lillehammer. 
Det bør legges til rette og dimensjoneres for at enkelte produksjonsressurser som studioer, lydsuiter 
og andre spesialrom kan benyttes på Lillehammer eller Hamar av både film-, tv- og spillmiljøene.  
 

Overgangsløsningen blir viktig for samordning og videre utvikling av fakultetene.  Tidsperspektivet for 
en overgangsløsning kan potensielt bli mange år. Våre fakultet har akutte behov som bare delvis kan 
avbøtes i en overgangsløsning, og en del grunnleggende utfordringer blir ikke borte før man har et 
nytt bygg. Dette kan hemme utvikling i den aktuelle perioden.   

 

 

 

  



2/23 Studiestedsutvikling - valg av konsept for studiested Lillehammer og studiested Hamar - 23/01567-1 Studiestedsutvikling - valg av konsept for studiested Lillehammer og studiested Hamar : Saksframlegg KVU 9.3.23 v4 JAA

36 

Innspill mottatt via nettskjema på Innafor og inn.no 

Svar til «Innspill til konseptvalg for studiested Lillehammer og 
Hamar» er levert  

URL: https://nettskjema.no/user/form/submission/show.html?id=26088239 

levert av Ole Martin Eig den 1.03.2023  

E-postadresse
241139@stud.inn.no

Innspill, spørsmål eller kommentarer til konseptvalg for studiestedene 
Lillehammer og Hamar. 

Skjema kan benyttes for individuelle innspill fra enkeltmedarbeidere. Innspill vil ikke bli besvart 
enkeltvis, men besvares/omtales på prosjektsidene eller under nyheter på Innafor. 

Lenke til prosjektsidene på Innafor. 

Navn 

▪ Ole Martin Eig 

E-postadresse

▪ 241139@stud.inn.no

Innspill, spørsmål eller kommentarer til konseptvalg for studiested Hamar. 

▪ Ikke besvart 

Innspill, spørsmål eller kommentarer til konseptvalg for studiested Lillehammer. 

▪ Mange studier fra de ulike fagretningene er veldig spredt, og gir lite samspill og
muligheter. Hvordan er det tenkt at dette løses ved å ha studiestedet i sentrum i
Lillehammer? Er det tatt noe hensyn fra periodiske evalueringer?
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Svar til «Innspill til konseptvalg for studiested Lillehammer 
og Hamar» er levert  
URL: https://nettskjema.no/user/form/submission/show.html?id=25497034 

levert av Jane Haugseth den 27.01.2023  

E-postadresse
jane.haugseth@inn.no

Innspill, spørsmål eller kommentarer til konseptvalg for studiestedene 
Lillehammer og Hamar. 

Skjema kan benyttes for individuelle innspill fra enkeltmedarbeidere. Innspill vil ikke bli besvart 
enkeltvis, men besvares/omtales på prosjektsidene eller under nyheter på Innafor. 

Lenke til prosjektsidene på Innafor. 

Navn 

▪ Jane Haugseth

E-postadresse

▪ jane.haugseth@inn.no

Innspill, spørsmål eller kommentarer til konseptvalg for studiested Hamar. 

▪ Ikke besvar

Innspill, spørsmål eller kommentarer til konseptvalg for studiested
Lillehammer.

▪ Jeg synes forslaget/overveiningen om å flytte til Lurhaugen virker dårlig begrunnet (og dermed lite 
tillitvekkende), og at det er en dårlig løsning - fordi:.
Det er mer enn god nok plass til utbygging på Storhove, samt at det ro
grøntarealer/rekreasjon - en veldig sentral kvalitetsdimensjon for mange. Bygningsmassen e
heller ikke i så dårlig forfatning at det synes opplagt at nybygg er en bedre løsning (det går sikke
an å tolke ekspertrapportene i motsatt retning, slik fanden gjerne gjør når han leser bibelen).
Lurhaugen er pr i dag en innebygd liten parkeringsplass (jeg bor i nabolaget så dette har je
oversikt over - bokstavelig talt!), med begrenset rom, både for bygningsmasse og grøntområder.
Det virker uforståelig at vi skal presses inn på et så begrenset område når vi allerede har
utgangspunkt. Jeg vil også legge til at jeg som sentrumsbeboer ikke ønsker det stresset som al
mange mennesker på et lite areal medfører (Lillehammer har en liten bykjerne). Jeg ønsker helle
ikke ruvende kolosser i mitt nabolag som skygger for sol og frihetsfølelse. Dette siste her er e
miljøaspekt, som jeg forstår nok ikke er like interessant for de som ikke bor i byens sentrum. A
nærhet til stasjonen brukes som et miljøargument er mer forståelig, men vet vi egentli
hvor mange som vil droppe bilen og benytte tog i stedet? Og er det helt utenkel
utbygging av bane mellom sentrum og Storhove? Se til Bergen - der går det elektrisk bane mell
sentrum og campus i byens utkant. Dette minner meg på et annet argument som går igjen 
Lillehammer er et av få campus utenfor sentrum ... ... ... !
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At ungdomskullene (vårt framtidige studentgrunnlag) er synkende gjør flyttekåtheten enda mer 
uforståelig. Vi trenger ikke allverdens mer med plass, vi trenger kanskje heller å omstrukturer noe 
av det vi har, kombinert med noe nybygg. 
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Svar til «Innspill til konseptvalg for studiested Lillehammer og 
Hamar» er levert  

URL: https://nettskjema.no/user/form/submission/show.html?id=25480968 

levert av Kristin Sandvik den 26.01.2023  

E-postadresse
kristin.sandvik@inn.no

Innspill, spørsmål eller kommentarer til konseptvalg for studiestedene 
Lillehammer og Hamar. 

Skjema kan benyttes for individuelle innspill fra enkeltmedarbeidere. Innspill vil ikke bli besvart 
enkeltvis, men besvares/omtales på prosjektsidene eller under nyheter på Innafor. 

Lenke til prosjektsidene på Innafor. 

Navn 

▪ Kristin Sandvik

E-postadresse

▪ kristin.sandvik@inn.no

Innspill, spørsmål eller kommentarer til konseptvalg for studiested Hamar. 

▪ Ikke besvart 

Innspill, spørsmål eller kommentarer til konseptvalg for studiested Lillehammer. 

▪ Jeg mener vi bør satse på campus Storhove, bygge ut med nødvendig tilbygg og
velikeholde eksistrerende bygg. Dette fordi:
- dette er et kvalitetsbygg som står like godt etter neste 30 år
- bygget har sammenlikna med byalternativet kvaliteter som luft,plass og et unikt miljø
- vi bør tenke samfunnsøkonomi, gjenbruk og bærekraft
- satse på enda bedre kollektivtransport
- bruke moderne teknologi til å gjøre bygget moderne/energieffektivt
Ledelsen bør lytte til ansatte som har jobbet og levd i bygget
Jeg er stolt og glad i Storhove.
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Svar til «Innspill til konseptvalg for studiested Lillehammer 
og Hamar» er levert  
URL: https://nettskjema.no/user/form/submission/show.html?id=25462976 

levert av Per Steineide Refseth den 25.01.2023  

E-postadresse
per.refseth@inn.no

Innspill, spørsmål eller kommentarer til konseptvalg for studiestedene 
Lillehammer og Hamar. 

Skjema kan benyttes for individuelle innspill fra enkeltmedarbeidere. Innspill vil ikke bli besvart 
enkeltvis, men besvares/omtales på prosjektsidene eller under nyheter på Innafor. 

Lenke til prosjektsidene på Innafor. 

Navn 

▪ Per Steineide Refseth

E-postadresse

▪ per.refseth@inn.no

Innspill, spørsmål eller kommentarer til konseptvalg for studiested Hamar. 

▪ Under delkapittel om klima og miljø i Konseptvalgutredning for Hamar står det at det største
potensialet for å
redusere klimagassutslipp, vil være å øke andelen ansatte og studenter som bruker
kollektivtransport,
sykkel eller gange. Og at dette har sammenheng med garderobefasiliteter og utforming av
parkering for sykkel.

Dette er ignorert i problembeskrivelsen. På dagens Campus Hamar er det en rekke problemer som 
hindrer at flere velger sykkel (eller lignende) til campus:

1) Det er én utendørs sykkelgarasje som vår, sommer og høst ofte er full. Dvs. at kapasitetet er for
dårlig.

2) Sykkelgarasjen er ikke isolert. Dette gjør det mindre attraktivt å sykle i vinterhalvåret, siden
kulde og fukt er negativt for bremser og drivverk.

3) Det er ingen mulighet for vask eller service av sykkel. Her burde man la seg inspirere av feks.
UiO: https://www.uio.no/om/finn-fram/parkering/sykkel/

4) På Campus Hamar er det kun et kott med 1 dusj (1. etasje Biohus 2) tilgjengelig for alle ansatte,
som kun er tilgjengelig for én ansatt om gangen. Det er tidvis kø for å få bruke denne dusjen på
morgenen, blant ansatte som sykler og løper til jobb. Dette er i mine øyne ikke godt nok i henhold
til arbeidsmiljøloven.
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5) Det er ingen informasjon til ansatte om mulighetene for bruk av sykkel og garderobe- og
dusjmulighet på høgskolens intranett. Jeg vil igjen vise til UiO sin eksemplariske informasjon til
ansatte om dette.

Fordelene ved at ansatte sykler i stedet for å kjøre bil til jobb er mange: klima og miljø er allerede 
nevnt i konseptvalgutredning, men de ansattes helses burde også være en begrunnelse. Jo flere 
som sykler til jobb, jo flere friske ansatte (se feks. https://forskning.no/trening-arbeid-helse/sa-
mye-sunnere-blir-du-av-a-sykle/377345). Og mindre bilbruk vil gjøre det lettere å få parkert for de 
som er avhengige av bil til jobb. Dvs.: win-win-win for HINN.  

Hamar er en relativt flat og kompakt by som burde være godt egnet for at de fleste kan sykle til 
jobb. Likevel velger de fleste bil. Det er mange ting HINN kan gjøre for å legge bedre til rette for at 
ansatte kan velge å sykle, gå eller løpe. Bedre sykkelparking og bedre garderobefasiliteter vil jeg 
tippe er det viktigste. 

I tillegg kan man se for seg andre tiltak for å premiere ansatte som ikke velger bil: feks. at alle 
ansatte som ikke benytter seg av HINNs parkeringsplasser for bil får et årlig gavekort til 
sykkelservice eller lignende. 

Innspill, spørsmål eller kommentarer til konseptvalg for studiested 
Lillehammer. 

▪ Ikke besvar
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Svar til «Innspill til konseptvalg for studiested Lillehammer 
og Hamar» er levert  
URL: https://nettskjema.no/user/form/submission/show.html?id=25455072  

levert av Gaute Rydland Nilsen den 25.01.2023  

E-postadresse 
gaute.rydland.nilsen@inn.no   
Innspill, spørsmål eller kommentarer til konseptvalg for studiestedene 
Lillehammer og Hamar. 

Skjema kan benyttes for individuelle innspill fra enkeltmedarbeidere. Innspill vil ikke bli besvart 
enkeltvis, men besvares/omtales på prosjektsidene eller under nyheter på Innafor. 

Lenke til prosjektsidene på Innafor. 

Navn 

▪ Gaute Rydland Nilsen 

E-postadresse 

▪ gaute.rydland.nilsen@inn.no 

Innspill, spørsmål eller kommentarer til konseptvalg for studiested Hamar. 

▪ Ikke besvart  

Innspill, spørsmål eller kommentarer til konseptvalg for studiested 
Lillehammer. 

▪ Jeg synes det er meget beklagelig at det kommer ut i pressen at ledelsen allerede har 
"bestemt seg" for konseptvalget på Lillehammer. Dessuten refereres det til et "vi" i 
teksten uten å forklare hvem som er en del av dette "vi-et". Er det hele ledelsen? Hvem 
omfattes av ledelsen? Fakultetsledelsen? Instituttledelsen? Dette gir et inntrykk til oss 
som er klart for å beholde nåværende konsept at hele prosessen er en skinnprosess hvor 
innspill blir tatt i mot, men beslutningen er i praksis allerede tatt. Det sentrale i dette 
innspillet fra meg er at styret får med seg at det er en betydelig del av høgskolens ansatte 
som ikke ønsker flytting og at dette blir tatt med i beslutningsprosessen. Dessuten håper 
jeg styret har klart for seg en strategi for hvordan skape et dynamisk høgskolemiljø (etter 
hvert et universitetsmiljø) lik den vi har nå hvor studentene har et friareal å ta i bruk til 
både formelle og uformelle studiemøter og ikke minst et grøntareal i umiddelbar nærhet 
slik som nå. Dessuten ber jeg innstendig om at det også blir gjort nøye vurderinger i 
henhold til kontorer og kontorlandskap. Takk for muligheten til å uttale meg (selv om de 
siste dagers oppslag i GD gir meg inntrykk av at det har liten hensikt). Mvh Gaute 
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Svar til «Innspill til konseptvalg for studiested Lillehammer 
og Hamar» er levert  
URL: https://nettskjema.no/user/form/submission/show.html?id=25454826 

levert av Kristina Brodal Syversen den 25.01.2023  

E-postadresse
kristina.syversen@inn.no

Innspill, spørsmål eller kommentarer til konseptvalg for studiestedene 
Lillehammer og Hamar. 

Skjema kan benyttes for individuelle innspill fra enkeltmedarbeidere. Innspill vil ikke bli besvart 
enkeltvis, men besvares/omtales på prosjektsidene eller under nyheter på Innafor. 

Lenke til prosjektsidene på Innafor. 

Navn 

▪ Kristina Brodal Syversen

E-postadresse

▪ kristina.syversen@inn.no

Innspill, spørsmål eller kommentarer til konseptvalg for studiested Hamar. 

▪ Ikke besvart 

Innspill, spørsmål eller kommentarer til konseptvalg for studiested 
Lillehammer. 

▪ Jeg er svært kritisk til flytting til sentrum, på grunn av mange ting:
1. tomten som vi skal flyttes til er veldig liten i forhold til denne tomten her. Jeg skjønner
at dere kan få inn det som trengs nå, i det bygget - men hvor ser dere oss i framtiden? Vi
vil jo stadig utvikle oss, og da er det ikke plass til det der hvor det nye bygget skal stå. Da
vil vi bli fordelt utover flere tomter gjennom byen, og man mister den campus følelsen
som man har nå. Studentene blir spredt utover, og ja byen blir et møtepunkt - men vi vil
da at de skal bruke høgskolen som et samlingspunkt for både faglige og sosiale
sammenkomster, sånn som nå. Så det "dødarealet" som ble nevnt i GD, er jo ikke
områder som ikke blir brukt. De blir jo brukt til gode sosiale arenaer for både ansatte og
studenter.
2. Hvis det er snakk om åpent kontorlandskap og clean desk, tar dere bort veldig mye av
kvaliteten i hverdagen til de ansatte. Man ser jo hvor dårlig dette har fungert på Hamar.
Vi jobber med mennesker, som skal videre ut og jobbe med mennesker - og da må vi
kunne ha kontorer, hvor mang kan møte studenter og veilede de, uten at hele avdelinga
skal høre på. Samt, hvordan skal man sitte og forske, når man ikke har muligheten til å
sitte i fred og ro?
3. Et argument som har blitt brukt mye, er at vi må være nærmere skysstasjonen. Hvorfor 
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det? Jeg ønsker en grundig kartlegging av dette argumentet, for hvor mange er det som 
kommer med tog kontra oss som bor i distriktet hvor kollektiv transport ikke går, og man 
må kjøre til Lillehammer. Dette gjelder både ansatte og studenter!!  
Det vil være veldig viktig å undersøke dette, da det vil være med å påvirke hvor mange 
parkeringsplasser som trengs, og om infrastrukturen i sentrum faktisk kan tåle så mye 
mer trafikk inn og ut! Det er jo allerede veldig kaotisk i byen på slutten av en arbeidsdag, 
og jeg ser bare for meg kø i en evighet for å komme seg ut av byen. Og det er da svært få 
universiteter og høgskoler som ligger vegg i vegg med en skysstasjon! Campuser er ofte 
utenfor sentrum, for å skape et eget og godt studiemiljø! Hvor vil dette bli av, om vi 
flytter til sentrum?  
4. Igjen vil jeg spørre om infrastrukturen i sentrum tåler oss? Er dette grundig undersøkt? 
Jeg skjønner at sentrum tenker dette er bra i forhold til at studentene da kommer til å 
bruke desto mer penger der på å spise og drikke, men er det det vi vil oppfordre til? At 
studentene skal gå ut i sentrum, istedenfor å bruke god tid på studiene sine mens de går 
hos oss? 
5. Jeg ønsker også en enda grundigere gjennomgang av hvordan fotavtrykket vårt blir, om 
vi skal lage ny campus og hva som da eventuelt tar over her vi er nå. Vi vil jo ha det med 
oss, da det er vi som skaper muligheten for noen andre til å ta over. Og det sies jo at det 
må bygges noe mer her til den nye campusen i byen er ferdig uansett, for imøtekomme 
de for eksempel tv/filmskolen trenger. Så da skal det bygges noe midlertidig her. Hvor 
bortkasta penger er ikke det, å bygge noe her som vi skal flytte vekk fra? Det er jo sløsing 
av både penger og "fotavtrykk". Hvorfor ikke bare starte prosessen med å bygge det vi 
trenger her på lang sikt? 
6. Jeg syns også at det er synd at vi skal gå vekk fra alt som har blitt etablert her over tid, 
og at vi ikke skal ta med oss det videre inn i framtiden. Om man ser på store gode 
universiteter i England og USA, så er dette eldgamle campuser med mye historie! Hvor er 
vår stolthet over å gjøre noe lignende? Og her har vi jo en ordentlig campus, som er 
kjempe fin og som andre studenter fra andre campuser på Hinn blir kjempe imponert 
over når de kommer hit.  
7. Har dere spurt studentene på en grundig måte, uten pomp og fjas - men med god 
innsikt i både hva de vil få og hva de vil miste, om man flytter til sentrum? 
8. Men trist som det er, så virker det som om dere allerede har bestemt dere, og det før 
dere har tatt med alle synspunkter og veldig gode argumenter i betraktning. Er nok andre 
som klarer å skrive ut disse argumentene bedre enn meg. Jeg håper virkelig at dere setter 
dere grundig inn i disse tilbakemeldingene!!!  
 
Hvis det er sånn at dere har bestemt dere, og flytter oss inn til byen - så må dere ta en 
mye bedre prosess og høre på hva vi trenger i et sånt nytt bygg, for ellers tror jeg dere vil 
skape en veldig uattraktiv arbeidsplass! 
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Svar til «Innspill til konseptvalg for studiested Lillehammer 
og Hamar» er levert  
URL: https://nettskjema.no/user/form/submission/show.html?id=25419316  

levert av Sophie Anne Mobbs den 23.01.2023  

E-postadresse 
sophie.mobbs@inn.no   
Innspill, spørsmål eller kommentarer til konseptvalg for studiestedene 
Lillehammer og Hamar. 

Skjema kan benyttes for individuelle innspill fra enkeltmedarbeidere. Innspill vil ikke bli besvart 
enkeltvis, men besvares/omtales på prosjektsidene eller under nyheter på Innafor. 

Lenke til prosjektsidene på Innafor. 

Navn 

Navn fylles ut automatisk 

▪ Sophie Anne Mobbs 

E-postadresse 

E-postadresse fylles ut automatisk 

▪ sophie.mobbs@inn.no 

Innspill, spørsmål eller kommentarer til konseptvalg for studiested Hamar. 

▪ In as much as I have understood the plans for the Science Park in general, I feel it is of vital 
importance that the University has a real presence within the park. For the games school 
in particular, to be in close proximity to industry will allow us to form stronger ties and 
collaborations with industry, and this is invaluable for research but also the prestige of the 
school. Students will be drawn to a University that can boast stronger links to industry, 
but research will also flourish. At the Games School, we are working promote research on 
serious games that can be used to promote health and economy within the Innlandet 
area. Music, media but also health and science are interlinked into this research.  
As an added bonus, the proximity of the park to the train station makes it ideal for 
spreading investment into Hamar. For too long, Hamar nurtures small start ups which 
then move to Oslo, this restores balance and investment back into the Hamar region, and 
the science park would be an easy hop to and from Oslo (and Gardemoen airport), for 
investors, business but also students.  
We need to be part of this, not just to reap benefits, but also to exert influence and 
promote our university, as a hub for innovation and research. 

Innspill, spørsmål eller kommentarer til konseptvalg for studiested 
Lillehammer. 
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▪ Ikke besvart  
 

Svar til «Innspill til konseptvalg for studiested Lillehammer 
og Hamar» er levert  
URL: https://nettskjema.no/user/form/submission/show.html?id=25819699  

levert av Jorid Avdem den 14.02.2023  

E-postadresse 
jorid.avdem@inn.no   
Innspill, spørsmål eller kommentarer til konseptvalg for studiestedene 
Lillehammer og Hamar. 

Skjema kan benyttes for individuelle innspill fra enkeltmedarbeidere. Innspill vil ikke bli besvart 
enkeltvis, men besvares/omtales på prosjektsidene eller under nyheter på Innafor. 

Lenke til prosjektsidene på Innafor. 

Navn 

▪ Jorid Avdem 

E-postadresse 

▪ jorid.avdem@inn.no 

Innspill, spørsmål eller kommentarer til konseptvalg for studiested Hamar. 

▪ Ikke besvart  

Innspill, spørsmål eller kommentarer til konseptvalg for studiested 
Lillehammer. 

▪ Jeg har følgende spørsmål og kommentarer til konseptvalg Lillehammer:  
Vil de ansatte få egne kontor i et nytt høgskolebygg inne i sentrum? I min jobb er det helt 
nødvendig, både for å få arbeidsro, kunne ha bøker og annet materiale som jeg jobber 
med i undervisning og forskning samlet på egen arbeidsplass, ha mulighet for veiledning 
og samtaler med studenter og kollegaer?  
Vil de ansatte ved samme institutt få kontorplasser samlet? Jeg arbeider ved institutt for 
pedagogikk, og vi samarbeidet tett både i undervisning og forskning, utvikler konkret 
arbeid og kunnskap sammen. Det er derfor helt nødvendig å være plassert sammen for å 
kunne utføre arbeidet vårt.  
Dersom ikke disse to overforstående poengene sikres, er det lett å frykte at ansatte vil 
bruke mer hjemmekontor, noe som vil forvitre det faglige fellesskapet, både om 
undervisning og forskning. Dette fagfellesskapet vil jeg si er en grunnmur i en høgskolen.  
 
Hvordan løses parkeringsmuligheter for ansatte og studenter. Selv om det kan være en 
fordel for noen at høgskolen er plassert nær Skysstasjonen og jernbanestasjonen, er det 
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er meget stort antall både ansatte og studenter som bor på steder der det ikke er 
kollektivtrafikkløsning, slik at vi er avhengig av bil. Det trengs derfor både infrastruktur og 
parkeringsplass for dette. Behovet for parkering vil være tilnærmet like stort om skolen 
ligger i sentrum eller på Storhove.  
 
Er tomten på Lurhaugen stor nok til å sikre ett campus, eller vil det måtte bli flere campus 
på ulike steder i byen? I tilfelle det, mener jeg det er meget uheldig både for muligheter 
for faglig utvikling på tvers av fakulteter, økonomisk fordi en da vil måtte ha samme tilbud 
på flere steder, sosialt både for studenter og ansatte m.m. 
 
Hvordan kan en se for seg miljøet rundt et nytt Campus på Lurhaugen? For meg virker det 
til å bli meget trangt, både for det daglige miljøet og for muligheter for utvidelse, i 
motsetning til det vi har i dag på Storhove og muligheter som ligger her for utvidelse.  
 
I og med at arealet pr. student er mindre i beregningene for det nye bygget i sentrum, 
ligger det da under at vi skal undervise med digitalt, ikke kunne ha så mage studietilbud 
som gjennomføres fysisk på Campus, kan det bli krav om flere tilbud som kun 
gjennomføres digitalt eller i en kombinasjon mellom fysisk oppmøte og digital 
undervisning? 
 
En del av fellesarealene i eksisterende bygg brukes til ulike typer aktiviteter, bl.a. sosiale 
aktiviteter for studentene (f. eks. bordtennisbord utenfor bokhandelen) og til ulike 
arrangement (f. eks. stands, messeaktiviteter, studentaktiviteter, adventmarkering). 
Denne type areal er omtalt som unødvendig i utredninger. Men etter min, og mange 
andres, erfaring gir disse arealene mange positive ringvirkninger for miljøet, både faglig og 
sosialt, ved skolen. Det skaper positivt fellesskap og et spennende muligheter både for 
studenter og ansatte. Vil det bli muligheter for denne type fellesareal og miljøareal i et 
nytt bygg i sentrum? 
 
Jeg vil også påpeke at de fleste andre høgskoler og universiteter er lokalisert noen 
kilometer unna togstasjoner, slik at vi skiller oss ikke fra andre på den måten. Da kan en 
heller ha fokus på hvordan kollektivtilbudet kan endres for å tilrettelegge for gode 
løsninger ut i fra Storhove som studiested. Bussforbindelsen er god i dag, og den kan 
sikkert også med enkle grep forbedres. Togstopp nedenfor skolen har også være drøftet 
tidligere, og kan sikkert også vurderes igjen.  
 
Jeg forstår at det er behov for å rehabilitere og utvide eksisterende bygningsmasse på 
Storhove. Selv om en får noen "friske" midler når det skal bygges nytt, er det vanskelig å 
se at det er er bærekraftig å bygge et nytt bygg, når en har et eksisterende bygg som 
fungerer så godt, og der det ligger så godt til rette både for å rehabilitere og utvide det vi 
har. Et annet poeng i den sammenheng, er jo også at dersom høgskolen flytter ut, og 
andre skal flytte inn i bygningsmassen på Storhove, må en vel også da regne med 
betydelig både rehabilitering og ombygging. Dette bygget er tross alt nå bygget for en 
høgskolen. Et avsluttende poeng fra meg er at en må se på helheten i bruk av samfunnets 
penger og i situasjonen for en høgskole/et universitet, ikke ensidig på at et nybygg vil 
utløse friske midler. 

 

  



2/23 Studiestedsutvikling - valg av konsept for studiested Lillehammer og studiested Hamar - 23/01567-1 Studiestedsutvikling - valg av konsept for studiested Lillehammer og studiested Hamar : Saksframlegg KVU 9.3.23 v4 JAA

48 
 

Svar til «Innspill til konseptvalg for studiested Lillehammer 
og Hamar» er levert  
URL: https://nettskjema.no/user/form/submission/show.html?id=25789910  

levert av Camilla Eline Andersen den 13.02.2023  

E-postadresse 
camilla.andersen@inn.no   
Innspill, spørsmål eller kommentarer til konseptvalg for studiestedene 
Lillehammer og Hamar. 

Skjema kan benyttes for individuelle innspill fra enkeltmedarbeidere. Innspill vil ikke bli besvart 
enkeltvis, men besvares/omtales på prosjektsidene eller under nyheter på Innafor. 

Lenke til prosjektsidene på Innafor. 

Navn 

▪ Camilla Eline Andersen 

E-postadresse 

▪ camilla.andersen@inn.no 

Innspill, spørsmål eller kommentarer til konseptvalg for studiested Hamar. 

▪ Hei. Jeg stiller meg bak mange av argumentene for utvikling av studiested Hamar. Jeg har 
kontor i Midtbyen Park, og arbeider blant annet på barnehagelærerutdanningen, master i 
tilpasset opplæring og PROFF-PhD program. Ulempene med å være så adskilt fra der 
studenter er og der kollegaer i andre fag er, er mange. Så mange at det virker på hvordan 
jeg ser på min framtid som ansatt ved HINN. Mitt innspill er at jo raskere arbeidet settes i 
gang jo bedre, og at det å holde ansatte oppdatert, samt å inkludere oss i videre prosess 
der flere detaljer skal på plass, er viktig. Lykke til! 

Innspill, spørsmål eller kommentarer til konseptvalg for studiested 
Lillehammer. 

▪ Ikke besvart  
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Svar til «Innspill til konseptvalg for studiested Lillehammer 
og Hamar» er levert  
URL: https://nettskjema.no/user/form/submission/show.html?id=25632289  

levert av Ingrid Elisabeth Aksnes den 3.02.2023  

E-postadresse 
ingrid.aksnes@inn.no   
Innspill, spørsmål eller kommentarer til konseptvalg for studiestedene 
Lillehammer og Hamar. 

Skjema kan benyttes for individuelle innspill fra enkeltmedarbeidere. Innspill vil ikke bli besvart 
enkeltvis, men besvares/omtales på prosjektsidene eller under nyheter på Innafor. 

Lenke til prosjektsidene på Innafor. 

Navn 

▪ Ingrid Elisabeth Aksnes 

E-postadresse 

▪ ingrid.aksnes@inn.no 

Innspill, spørsmål eller kommentarer til konseptvalg for studiested Hamar. 

▪ Ikke besvart  

Innspill, spørsmål eller kommentarer til konseptvalg for studiested 
Lillehammer. 

▪ Først ønsker jeg å si at jeg prinsipielt ikke nødvendigvis er for eller imot nytt studiested i 
Lillehammer sentrum, men jeg opplever at det er en del ubesvarte spørsmål i prosessen. 
Jeg har noen spørsmål jeg ber om å få besvart. 
 
1) Hva er bakgrunnen for at rektor ga en foreløpig anbefaling til styret i oktober før 
interne prosesser hadde blitt gjennomført? Hvilke signaler tenker dere dette sender til 
ansatte og studenter? 
 
2) De siste 5 årene har det foregått store prosesser ved høgskolen med fusjon, 
universitetsakkreditering og nå utvikling av studiesteder. Disse prosessene har 
hovedsakelig vært styrt og forankret i ledelsen. Historisk har det vært en tradisjon ved 
høgskolen i Lillehammer, i hvert fall for Institutt for pedagogikk, for demokratiske 
prosesser. I den forbindelse lurer jeg på om ansatte og studenter har reell innflytelse på 
avgjørelsene som tas? På hvilken måte i så fall? 
 
3) Økt byråkratisering, styring etter New Public Management- prinsipper og 
forskningsfrihet under press problematiseres i vår sektor og kan gjenkjennes i vår 
virksomhet. Har dere en plan for hvordan dere skal forhindre at arbeidsmiljøet blir preget 
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av konflikt og mistillit i denne prosessen?  
 
4) Hvilken informasjon får studentene og hvordan skal dere sikre at dere mottar innspill 
fra dem? 
 
5) Hvem behandler innspillene og hvordan vil de bli videreformidlet? Vil det skrives en 
oppsummering eller vil alle innspillene gis direkte til styret for behandling? 
 
6) Er allmøtene referatført? 
 
7) Dere skriver på nettsiden «Allmøter om utvikling av studiesteder» at signalene fra 
Regjeringen og Statsråden er at nåløyet for å nå frem med byggeprosjekter blir trangere 
og at det forventes løsningsforslag som bidrar til å redusere byggekostnader. Jeg lurer på 
hvilke konsekvenser dette vil få for et eventuelt nybygg? Må vi forvente at et eventuelt 
nybygg strippes betydelig ned sammenlignet med forslaget i Statsbyggs utredning? Kan 
dere garantere at vi får cellekontor i et eventuelt nybygg?  
 
8) Hva vet vi om de ulike alternativenes følger for andre aspekter enn de økonomiske? Vil 
det gjennomføres forskningsbasert utredning av slike aspekter? 
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Hei igjen! 

På mandag hadde en del av oss på instituttet for pedagogikk et møte, for å snakke om eventuell 
flytting av campus til sentrum. 

I vedlegget finner dere en del av våre tanker og begrunnelser (per dags dato), for hvorfor vi er 
kritiske til prosessen og begrunnelser rundt anbefalingene om å flytte campus til sentrum, og at 
ledelsen har allerede tatt et standpunkt i hva de ønsker. 

Vi håper at dette kanskje vil gi dere et innblikk i hvorfor vi er skeptiske til å flytte campus til sentrum. 

Sees på allmøtet i morgen! 

Med vennlig hilsen 

Kristina Brodal Syversen
Studieprogramansvarlig for spesialpedagogikk 

Førsteamanuensis i spesialpedagogikk 

Fakultet for lærerutdanning og pedagogikk 

Telefon: 62 59 79 51  

E-post: kristina.syversen@inn.no

Besøksadresse: 5. etasje, Storhove, Lillehammer

www.inn.no | postmottak@inn.no

Vi i pedagogikkmiljøet på campus Lillehammer stiller oss kritiske til prosessen og begrunnelser rundt 
anbefalingene om å flytte campus til sentrum, og at ledelsen har allerede tatt et standpunkt i hva de 
ønsker. Grunnen til at vi stiller oss kritiske til dette er fordi vi ved gjennomgang av Statsbygg sin 
rapport rundt konseptvalg finner flere argumenter som mangler redelige begrunnelser, når det 
gjelder å flytte campus til sentrum. Flere av elementene som har vært med å bestemme at 
relokalisering er det beste valget, begrunnes med intervjuer gjort med ansatte og studenter. Ved 
gjennomgang av hvem som har vært med i disse intervjuene, ser vi at det bare er 6 studenter og 7 
fagansatte utenom ledere som har blitt intervjuet, og hvor ingen er fra LUP. Vi består av ca. 50 
ansatte og i underkant av 1000 studenter fordelt utover våre program, noe som tilsier ¼ av 
studentmassen her på Lillehammer. Hvor ingen, utenom vår instituttleder og dekan, har fått 
muligheten til å uttale seg om saken inn i denne utredningen. Og hvor instituttleder bare ble 
intervjuet i forhold til hva som burde forbedres på Storhove. Med tanke på hvor få studenter og 
faglige ansatte generelt som har vært en del av denne utredningsprosessen, stiller vi oss derfor 
spørrende til hvordan svarene fra et så lite antall personer skal være representative og brukes som 
gode argumenter inn mot flytting av campus.  
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Før vi går videre inn på hvorfor vi mener disse argumentene ikke holder mål, vil vi understreke at vi 
ønsker jo en videreutvikling av nåværende campus, da dagens campus ikke innfrir hva fagmiljøene 
trenger for å optimalisere undervisningen sin og samholdet i fagmiljøene. Dette kommer tydelig fram 
i rapporten, ved at flere studieprogram ikke har de spesialrommene og utstyret de trenger, for å 
henge med i dagens utvikling innenfor sitt fagfelt – både når det kommer til undervisning og 
forskning. Vi ser også at det er fagfelt som ikke er plassert i samme område på campus, og at dette 
skaper utfordringer for både ansatte og studenter i forhold til samarbeid, undervisning og forskning. 
Ved gjennomgangen av forskjellene mellom konseptvalg 1B transformasjon Storhove og Nybygg i 
sentrum, ser vi at disse nødvendige endringene fint lar seg gjøre gjennom konseptvalg 1B. Spesielt 
siden det er flere av argumentene om å flytte til sentrum som ikke holder mål.  

1. Det nevnes at per dags dato at fagområder er spredt utover campus, og at ved å flytte til 
sentrum vil dette kunne endres. Men dette er jo også noe som vil endres med konsept 1B. Vi 
stiller oss spørrende til hvordan dette skal ivaretas på en tomt i sentrum, som er mindre enn 
dagens tomt, spesielt ved eventuell videre vekst av studenter og ansatte. Videre i rapporten 
påpekes det at det vil bli nødvendig med flere campusbygg på flere tomter, men som ikke 
skal være for langt fra hverandre. Dagens anbefalte tomt er i et veldig tettbygget område, og 
det er derfor ikke mange muligheter til videreutbygging på nærliggende tomter. Da faller 
argumentet om å samle alt i et bygg vekk, og man får en campus som er spredt rundt 
omkring i hele sentrum. Dette vil påvirke argumentet om å være i samme bygg for å skape 
bedre tverrfaglig samarbeid, som skal forsterke både forskning og undervisning, som er en 
del av høgskolen sin strategiplan. Ved å videreutvikle dagens campus, vil de endringene som 
gjøres; mer fleksible undervisningsrom, spesialrom og utstyr, flere kontorplasser til 
gjesteforelesere og interne som drar mellom campuser, bidra til at fagmiljøer kan sitte i 
samme område, og nye bygg på dagens tomt vil ligge relativt nærme hverandre. Og med det 
kan man da ivareta høgskolen sin strategiplan om tverrfaglig samarbeid.  

a. Vi vil også påpeke at de fagområdene som trenger spesialrom, trenger disse allerede 
i dag. Og innen noe eventuelt nybygg i sentrum er klart, vil det jo være nødvendig 
med vedlikehold av dagens campus. Vi stiller oss spørrende hvordan det er 
hensiktsmessig å måtte bygge midlertidige bygg på dagens campus til disse 
fagområder, istedenfor å bare starte prosessen med konsept 1B. Vi savner en 
sterkere redegjørelse av hvordan dette vil ha innvirkning både økonomisk og når det 
gjelder «fotavtrykk». 

b. Her vil vi også påpeke at dagens campus består av relativt unge bygg, som vi lurer på 
hvordan skal bli brukt videre, om det ikke er vi som skal bruke de. Dagens 
bygningsmasse har vært tilpasset høgskolen sine behov og som kanskje ikke egner 
seg like lett til annen drift. Dagens bygg består også arkitekturiske kvaliteter og 
friområder rundt med mye grøntareal, som bidrar til at høgskolen er et sted hvor 
våre studenter, jevnt over i alle år, har vært svært fornøyd med. Dette er også noe vi 
ofte hører fra eksterne som besøker campus.    

2. Neste argument for å flytte til sentrum er at det ønskes å være nærmere skysstasjonen. Et 
argument som trekkes fram er: «enkelte ansatte oppgir at lokalisering, et stykke fra 
Lillehammer skysstasjon, gjør at de oftere velger å jobbe hjemmefra enn de ville ha gjort om 
det hadde vært enkelt å komme seg til studiestedet med tog». Med tanke på hvor få ansatte 
som har blitt undersøkt rundt dette, stiller vi oss svært kritisk til at man skal flyttes til 
sentrum bare på grunn av «enkelte ansatte». Det er ikke utført en reisevaneundersøkelse 
hos de ansatte eller studentene. Dette blir spesifikt sagt flere ganger i rapporten. Derfor er 
det umulig å si hvor mange som ankommer Lillehammer med kollektivtransport, hvor mange 
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som vil endre sine reisevaner til å ankomme med kollektiv transport og da hvordan dette 
påvirker vårt fotavtrykk. Siden reisemønster ikke er undersøkt, kan det heller ikke tas med i 
beregningen inn mot vårt fotavtrykk. Vi ønsker at en slik undersøkelse blir utført, da dette 
ikke bare er et viktig element inn mot fotavtrykk, men det vil jo være en veldig vesentlig 
faktor i hvor mye parkering som vil trenges i sentrum. Det vil også gi en bedre forståelse om 
hvor godt infrastrukturen i sentrum vil kunne håndtere denne trafikken, eller hva som må 
gjøres for å kunne imøtekomme så mange flere mennesker og trafikk inn i et lite sentrum. 
Selv om campus ligger nær en skysstasjon, vil ikke det umiddelbart si at flere vil kunne ta tog 
eller buss til jobb, da mange ansatte og studenter bor rundt omkring i distriktet – hvor 
kollektivtransport til Lillehammer sentrum er nesten ikke eksisterende. 

a. Her vil vi også påpeke at det er svært få Høgskoler og Universiteter som ligger midt i 
byen, og rett ved siden av en hoved skysstasjon. Ser man større universiteter i både i 
Norge og utlandet, har de en egen stor og fin campus utenfor sentrum. Her stiller vi 
også spørrende til hvor stoltheten til å ha en sånn campus, om vi skal strebe etter å 
bli et stort Universitet en dag?  

b. Vi stiller oss også spørrende til hvordan dette eventuelt kan påvirke studentmiljøet. 
Vi har allerede en del studenter som pendler fra Oslo, og ja for de ville en campus 
ved skysstasjonen i utgangspunktet være mer attraktivt. Men disse vil jo dra inn igjen 
til Oslo, på samme måte som de gjør i dag. Skal vi åpne for enda flere studenter som 
ikke ønsker å bo i Lillehammer og omeng, og som da ikke bidrar til et sterkt 
studentmiljø på campus? Eller skal vi skape en campus hvor studenter kan samles 
både sosialt og faglig? Ved å videreutvikle dagens campus, kan dette fint la seg gjøre, 
og da uten «fristelser» for å gå til andre steder i byen og vekk fra campusbygget i 
sentrum.  

3. Som nevnt i punkt 1, så er det mye fokus på å få samlet fagområder til å være i samme bygg 
og ha undervisningsrom som imøtekommer hva feltet trenger i forhold til spesialrom, lab, 
treningsrom, undervisningsrom, møterom og kontorer. Her syns vi rapporten fokuserer 
veldig lite på hva konsept 1B kan tilby i forhold til dette, men at sammenligningen bare skjer 
mellom nåværende campus og ny campus i sentrum. I tabellene 26-29, ser vi at forskjellen 
fra konsept 1B til nybygg er minimale, og hvor det ofte påpekes under nybygg at «konseptet 
har totalt mindre areal enn 1B, men det forutsettes at bedre fleksibilitet i nybygg gjør at 
areal- og funksjonsbehov dekkes på likt nivå som i 1B.» Ved videreutvikling av dagens 
campus, vil vi kunne lage mer fleksible undervisningsrom, møterom, grupperom og kontorer. 
Om vi skal flytte til sentrum, er vi redd for at vi skal møte på samme problematikk som NTNU, 
hvor budsjettet blir kuttet såpass at man ikke har råd til auditorium, kontorer til ansatte, 
gode møterom osv. Her savner vi en tydeligere utgreiing om hvordan dette faktisk vil se ut 
for de ansatte ved høgskolen, noe som i grunn gjelder begge konseptene. Det er jo en 
variasjon i hva hvert fagfelt trenger, i forhold til å optimalisere utdanningene og forskningen 
sin. Der vernepleien, TV- og filmskolen trenger sine spesialrom, trenger vi i vårt fagfelt en 
lignende kontorstruktur og faglige møteplasser som vi har i dag. Dette mener vi skaper 
tilhørighet i et fagmiljø, både i forhold til undervisning, forskning og utvikling.  Dette er også 
en viktig faktor for å ivareta vår kontakt med studentene, da de må kunne vite hvor de finner 
oss når det skulle trenges.  

For å oppsummere, så syns vi at rapporten ikke tar for seg punktene ovenfor på en god nok måte. Og 
dette er grunnlaget til hvorfor vi er kritiske til prosessen, da vi ikke skjønner at ledelsen ser sentrum 
som et bedre alternativ enn konsept 1B. For å ta en sånn avgjørelse, hadde vi ønsket at ledelsen 
egentlig hadde bedt om en bedre utgreiing av disse elementene selv.   
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STUDIEBAROMETERET 2022 

Forslag til vedtak/innstilling: 
Høgskolestyret tar presentasjonen av resultatene fra Studiebarometeret 2022, samt 
informasjonen om høgskolens bruk og oppfølging av resultatene, til orientering. 

Sammendrag: 
Studiebarometeret er en nasjonal studenttilfredshetsundersøkelse som gjennomføres 
årlig av NOKUT (Nasjonalt organ for kvalitet i utdanning). Undersøkelsen går til alle 
studenter i Norge på andre år av bachelor- og masterstudier (med varighet på minst 
3 semestre) og femte år av masterutdanninger som er 5 år eller lengre. 

Totalt ble undersøkelsen sendt ut til mer enn 72.000 studenter fordelt på 1900 
studieprogram i slutten av oktober 2022. Undersøkelsen feiret i år 10 års jubileum. 
Resultatene offentliggjøres i portalen http://studiebarometeret.no. Høgskolen har 
også tilgang på resultatene gjennom genererte PDF rapporter ned til 
studieprogramnivå, og ved at datagrunnlaget er gjort tilgjengelig i STAR-
datavarehus. 

Årets undersøkelse bestod av færre spørsmål etter en evaluering våren 2022. 
Høgskolen i Innlandet (HINN) var også med å pilotere at undersøkelsen gikk til tredje 
års studenter ved bachelorprogram. Dette er enda ikke evaluert.  

Årets hovedrapport peker på noen hovedtrekk ved undersøkelsen for HINN sin del. 
Vi har blant annet pekt på at organisering av studieprogrammene kan være en 
nøkkel til å øke studentenes overordnede tilfredshet.  

Vedlegg: 
Hovedrapport Studiebarometeret 2022 
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Innledning 
Studiebarometeret har i år sitt 10 års jubileum. Vi har sammenlignbare tall helt siden 2014. I og med 
at høgskolen ble fusjonert i 2017 er tallene fra 2018 de mest aktuelle for Høgskolen i Innlandet 
(HINN) sin del. 

NOKUT gjennomførte en evaluering av Studiebarometeret som ble ferdigstilt før sommeren 2022 

En av anbefalingene som ble fulgt var at årets Studiebarometer ble kraftig justert med en del færre 
spørsmål. Blant annet ble ikke studentene spurt om de fagliges forventning til dem. Det ble heller 
ikke spurt om fysisk læringsmiljø. Dette oppleves uheldig i og med at dette har vært indekser som vi 
har brukt i vårt kvalitetsarbeid. Samtidig er en reduksjon forståelig for å opprettholde en god nok 
svarprosent.  

Et annen konklusjon som ble fulgt var å prøve å sende undersøkelsen til 3 års studenter på 
bachelorutdanningene. Det kan på sikt bli aktuelt å endre målgruppe fra 2 års- til 3 års studenter. 
HINN sa seg villig til å være en av flere institusjoner som piloterte ordningen. Vi har ikke evaluert 
dette i denne rapporten, men vil komme tilbake til det når vi får del i vurderinger og resultat på 
nasjonalt nivå. 

HINN fikk i år en svarprosent på 40%. Fakultetene rapporterer at de jobber hardt for å holde opp 
svarprosenten. Det er derfor viktig at vi klarer å få til gode prosesser i kvalitetsarbeidet med 
utdanningene slik at motivasjonen holdes oppe. 

I kapitlet «Utvalgte endringer i årets undersøkelse» peker vi kort på noen av nyvinningene i årets 
undersøkelse. 

Vi vil under generelle trekk se på utviklingen på noen av de områdene vi har pekt på de siste år: 

• Tilbakemelding og veiledning 
• Faglig og sosialt læringsmiljø 
• Studentmedvirkning 

Deretter trekker vi frem noen tematiske områder av særlig interesse i årets undersøkelse. Vi ser at vi 
ikke fortsetter nedgangen fra tidligere på hovedindeksene. Samtidig ser vi likevel en forholdsvis stor 
nedgang i indeksen for overordnet trivsel.  

Det er likevel slik at HINN har hatt en større nedgang enn sektoren og vi ser hvorvidt undersøkelsen 
selv kan gi noen svar på mulige tiltak for å motvirke denne endringen. 

I den forbindelse gjør vi også et dypdykk i studentenes eget engasjement og motivasjon før vi ser på 
studentenes tidsbruk. 
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Utvalgte endringer i årets undersøkelse 
Det ble gjort noen endringer i årets undersøkelse for å slanke undersøkelsen. Undersøkelsen hadde 
tolv hovedindekser i 2021 inkludert spørsmålet om overordnet trivsel.1 I 2022 var følgende indekser 
fjernet: 

• Studieprogrammets evne til å inspirere 
• Forventninger 
• Bruk av digitale verktøy 
• Fysisk læringsmiljø og infrastruktur 

Hovedindeksen «Bruk av digitale verktøy» er fjernet, men det ble lagt inn to andre spørsmålsbatteri 
om studentenes bruk av digitale verktøy (se side 17 og  18 i vedlagt institusjonsrapport). Det er til 
dels krevende å fortolke disse resultatene når spørsmålene delvis dreier seg om programvare HINN 
ikke kan bruke på grunn av manglende databehandleravtale. Når HINN skårer lavt på spørsmål om 
denne programvaren så er det egentlig et godt resultat gitt manglende databehandleravtale. 
Samtidig er det sannsynlig at studentene får opplevelsen av en mangel når det spørres etter 
programvare HINN ikke disponerer. Det er også utfordrende når undersøkelsen spør etter avanserte 
digitale verktøy (som VR-teknologi) som nok brukes i noen emner og studieprogram, men som ikke er 
utviklet eller egnet for andre emner og studieprogram. Samtidig registrerer vi at når det spørres om 
vår digitale læringsplattform Canvas, som brukes av de fleste i høgskolen, så skårer vi forholdsvis 
høyt (likt eller marginalt høyere enn nasjonalt nivå). 

Til slutt ble studentene spurt om hvorfor de svarte på undersøkelsen. Det er positivt å se at nesten 
halvparten av respondentene svarer at de gjør det fordi de ønsker å gi sin mening til høgskolen. 
Nesten like mange tror at resultatet av undersøkelsen kan forbedre studieprogrammet. Vi ser også at 
32% sier de ble oppfordret til å svare, men kun 15% mener at det ble satt av tid i undervisningen til å 
svare. Det siste viser nok at oppfordringene om å sette av tid til undersøkelsen i undervisningen ikke 
er tatt til følge i vesentlig grad2. 

Generelle trekk for HINN – Oppfølging fra tidligere 
Tilbakemelding og veiledning 
Tilbakemelding og veiledning har de siste årene hatt et særlig fokus. Det er gledelig at vi i år ser en 
positiv utvikling i Studiebarometeret. Det er denne hovedindeksen som har mest positiv utvikling 
med +0,2 (se figur 1). 

 
1 Hovedindekser i 2021: Undervisning, tilbakemelding og veiledning, faglig og sosialt miljø, organisering, 
vurderingsformer, studieprogrammets evne til å inspirere, eget engasjement, forventninger, bruk av digitale 
verktøy, tilknytning til arbeidslivet, fysisk læringsmiljø og infrastruktur og overordnet trivsel. 
2 Det er grunn til å anta at dette er overførbart til Studiestartundersøkelsen som fikk svært lav svarprosent i 
2022 (24,5%). 
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Figur 1 viser hvordan HINN skårer på hovedindeksen "Tilbakemelding og veiledning" i perioden 2019-2022 (Kilde: NOKUT) 

Dette innebærer at vi nå er på nivå med resultatet før pandemien. De fleste fakultetene har en god 
utvikling. Denne hovedindeksen består av fire underspørsmål. Vi registrerer at studentene er mest 
fornøyde med de faglige ansattes evne til å gi konstruktive tilbakemeldinger på studentenes arbeid 
(3,5). Samtidig er det alternativet «Medstudenters evne til å gi konstruktive tilbakemeldinger på 
arbeidet ditt» som har størst økning med +0,3 til 3,4. 10% har angitt at de ikke vet noe om dette. Det 
kan tyde på at dette pedagogiske grepet ikke er vanlig alle steder. 

Vi ser også at respondenter ved kreative utdanninger ved DNF og AMEK vurderer medstudenters 
evne til å gi konstruktive tilbakemeldinger på arbeidet høyest, mens utdanninger ved fakultet som 
tradisjonelt har en mer teoretisk profil vurderer de faglige ansattes evne til å gi konstruktive 
tilbakemeldinger høyest (HHS, HSV, ALB og LUP).  

Så er det samtidig slik at det nasjonale snittet også økte med +0,2 til 3,4. HINN ligger altså fremdeles 
0,1 under det nasjonale snittet. 

Faglig og sosialt læringsmiljø 
Vi har sett en trend fra 2019 til 2021 med nedgang i indeksverdien for faglig og sosialt miljø i 
Studiebarometeret. Det er gledelig at denne trenden kan se ut som om den har stoppet opp. Vi ser 
en liten oppgang fra 3,4 (2021) til 3,5 i 2022. 

 

Figur 2 viser utviklingen på Studiebarometerets hovedindeks "Faglig og sosialt miljø" de siste fire år. 

Samtidig ser vi en tilsvarende økning nasjonalt. HINN ligger derfor fremdeles 0,1 under det nasjonale 
snittet. 
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Studentmedvirkning 
Til slutt vil vi peke på at Studiebarometeret de siste årene har gitt dårlige forutsetninger for å 
evaluere studentmedvirkning. I perioden 2020-2022 har undersøkelsen kun hatt et spørsmål for 
medvirkning: 

Studentene har mulighet for å gi innspill på innhold og opplegg i 
studieprogrammet 

Før pandemien var dette et av tre spørsmål som til sammen utgjorde hovedindeksen medvirkning. 
Spørsmålet ovenfor ble fylt ut med et spørsmål om hvordan studentenes innspill blir fulgt opp av 
institusjonen. I 2019 fikk dette spørsmålet lavest skår (med 3,0). Spørsmålsskjema la altså til rette for 
en deling mellom det å kunne gi innspill (som fikk 3,3) og det at innspillene ble tatt til følge. Det er 
grunn til å anta at når spørsmålet nå står alene, så vil respondenten fort forstå «mulighet for å gi 
innspill» som ikke bare å kunne si ifra, men også å bli hørt. Når det er sagt viser resultatet en jevn 
nedgang i perioden (se figur 3). 

 

Figur 3 viser nedgangen i spørsmålet om mulighet for å gi innspill på innhold og opplegg i studieprogrammet (Kilde: 
Studiebarometeret) 

For øvrig spesifiserte Studiebarometeret tidligere enda mer ved å legge inn spørsmålet «Det 
tilrettelegges for medvirkning gjennom studenttillitsvalgte, fagutvalg, studentparlament, etc.» som 
peker direkte mot studentdemokrati og som for HINN fikk høyest skår i 2019 med 3,6. 

Studiebarometeret er dermed nå lite egnet til å måle medvirkning ved studentdemokrati.  

Figur 4 viser fakultetenes utvikling på spørsmålet de siste tre år. 
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Figur 4 Studiebarometeret har kun målt studentenes opplevelse av å kunne gi innspill på innhold og opplegg i 
studieprogrammet de siste tre år. 

Overordnet trivsel  
Vi har sett at studentene har gitt en lavere skår på overordnet tilfredshet i løpet av pandemien. HINN 
falt fra 4,2 i 2019 til 4,0 under pandemien (2020 og 2021). Dessverre ser vi at denne trenden 
fortsetter i år med en skår på 3,7. Vi ligger nå lavere enn snittet i sektoren (-0,1). 

NOKUT ser i år en trend i sektoren med lavere skår på overordnet trivsel. Alle institusjoner sett under 
ett går ned med -0,2 til 3,8. NOKUT forklarer dette med: 

• Verdenssituasjonen er blitt dystrere med krig, klimaproblematikk og økonomiske 
utfordringer.  

• Pandemistudenten kan ha hatt større forventninger til utdanningene etter pandemien enn 
det som faktisk er innfridd. 

• Tekniske forhold ved spørreskjema kan også ha hatt påvirkning. Spørsmålet om overordnet 
tilfredshet har alltid stått på samme side som spørsmål om du går på det studieprogrammet 
du helst vil gå på. Dette siste spørsmålet har alltid fått høy skår og dette kan ha hatt en 
drivende effekt. I år ble studentene ikke spurt om dette spørsmålet og det er grunn til å tro 
at opplevelsen av overordnet trivsel kan være påvirket av dette. 

Dette kan nok forklare i hvert fall deler av nedgangen, også for HINN sin del. Vi kommer likevel ikke 
bort ifra at vi ser en nedgang over tid som ikke kan isoleres til endringer for inneværende år. Vi ser 
også at HINN går mer ned på overordnet trivsel inneværende år enn det sektoren gjør som sådan. 

Overordnet trivsel kan knyttes mot mange forhold, både i og utenfor utdanningen. Det kan derfor 
være vanskelig å innrette treffsikre tiltak. For å komme et stykke på vei har vi sett nærmere på 
hvordan overordnet trivsel henger sammen med de andre indikatorene i Studiebarometeret. Vi har 
sett på forholdet mellom de 10 studieprogram med høyest og lavest overordnet tilfredshet og 
hvordan studentene ved disse programmene vurderer de andre hovedindeksene (figur 5). 
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Figur 5 viser forholdet mellom de 10 studieprogram med høyest og lavest overordnet tilfredshet og hvordan disse vurderer 
de andre hovedindeksene (Kilde: Studiebarometeret). 

Tallverdiene på grafen viser gjennomsnittlig rangering av de til sammen 62 studieprogrammene som 
har fått tilstrekkelig svar til å generere rapport i STAR-datavarehus sin gjengivelse av rådataene 
(Tableau). Det er foretatt en rangering av alle studieprogram på alle hovedindekser. Snittplassering 
for de 10 studieprogram med høyest og lavest skår er regnet ut. Resultatet er at de 10 
studieprogrammene med høyest skår på overordnet tilfredshet (med et snitt på 4,5) har høy skår på 
undervisning og vurderingsformer. Organisering plasserer seg på tredjeplass. Når det gjelder de 10 
studieprogrammene med lavest skår (snitt på 2,8) er det de tre samme hovedindeksene som peker 
seg ut med lavest skår dog i reversert rekkefølge.  

Det kan altså se ut som om det er disse tre hovedindeksene som peker seg ut som drivere for 
overordnet trivsel ved årets undersøkelse3. Det er foreløpig ikke gjort en tilsvarende analyse av 
tidligere år. 

Parallelt med dette ser vi at det kun er for tidsbruk grafene krysser. Tidsbruk er ikke en hovedindeks. 
Underlaget er derfor her annerledes. Rangeringen av «Tidsbruk læringsaktivitet» er basert på en 
sammenstilling av den tiden studentene oppgir at de bruker på organisert læringsaktivitet og 
egenstudier. Som tabellen viser synes det altså ikke å være en nødvendig sammenheng mellom høy 
overordnet trivsel og at man bruker mye tid på læringsaktiviteter. 

Det er interessant å se utviklingen på hovedindeksene «Undervisning», «Vurderingsformer» og 
«Organisering» de siste årene for å se om vi kan se en tydelig nedgang. Som figuren nedenfor viser, 

 
3 NOKUTs egne analyser på nasjonalt nivå bekrefter dette i stor grad. NOKUT har i år brukt maskinlæring til å 
analysere hva som påvirker studentenes svar på spørsmålet om overordnet tilfredshet (random forest-
modeller). Kort oppsummert så finner NOKUT at dersom institusjonene ønsker å forbedre studentenes trivsel 
med studieprogrammet, så er det viktig å sørge for at programmet er godt organisert, og at studentene 
opplever undervisningen som god (se NOKUT (2023) Studiebarometeret 2022 – Hovedtendenser. Rapport 2-
2023, s. 4). NOKUT trekker også frem studentenes motivasjon som viktig (se nedenfor).   



9/23 Studiebarometeret 2022 - 23/01524-1 Studiebarometeret 2022 : Hovedrapport Studiebarometeret 2022

 

9 
 

er det kun små endringer på undervisning og vurderingsformer. Her kan vi kun se en nedgang på -0,1 
fra før pandemien. Når det gjelder organisering derimot ser vi en nedgang fra 2019 på -0,34. 

 

Figur 6 viser utvikling på hovedindeksene undervisning, vurderingsformer og organisering fra før pandemien og frem til i 
dag. 

I tabellen nedenfor har vi gjengitt spørsmålene som utgjør grunnlaget for hovedindeksen 
«Organisering» med sammenligning til det nasjonale snittet og HINNs resultat for 2021: 

Tabell 1 viser underspørsmål for hovedindeksen "Organisering" sammenlignet med nasjonalt snitt og resultat for HINN i 
2021 (Kilde: Studiebarometeret) 

Hvor tilfreds er du med: Indeks Sml. 
nasjonalt 

Sml. 
HINN 2021 

Tilgjengeligheten på informasjon om studieprogrammet 3,3 -0,2 -0,1 
Kvaliteten på informasjonen om studieprogrammet 3,2 -0,2 -0,1 
Den administrative tilretteleggingen av studieprogrammet 
(timeplan, studieplan,etc.) 3,2 -0,1 -0,1 

Den faglige sammenhengen mellom emnene i 
studieprogrammet 3,4 -0,2 -0,1 

 

Vi ser at spørsmålene er knyttet opp mot informasjon om programmene. I tillegg spør man om 
administrativ tilrettelegging og den faglige sammenhengen. Dette kan ha sammenheng med hvordan 
studieprogrammet faktisk er organisert administrativt og faglig, men uansett må denne 
organiseringen kommuniseres og forstås av studentene for at man skal gi spørsmålene høy skår. Vi 
ser at HINN går ned -0,1 på hver av disse spørsmålene fra 2021 og har nå skår som spenner fra 3,2-
3,4. Vi ligger under landssnittet på alle spørsmål. 

 
4 Det er kun medvirkning som ser en større nedgang i perioden med -0,5. Her er spørsmålsbatteriet endret fra 
tre til ett spørsmål i perioden. Medvirkning er derfor ikke lenger en av hovedindeksene. 

2019 2020 2021 2022
Undervisning 3,7 3,7 3,6 3,6

Vurderingsformer 4 3,9 3,9 3,9
Organisering 3,6 3,5 3,4 3,3

3

3,2

3,4

3,6

3,8

4

4,2

Utvikling undervisning, vurderingsformer og
organisering
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Høgskolen har gjennom de siste årenes pandemi gjort mange endringer i hvordan utdanningen 
organiseres og gjennomføres. Undervisning har gått fra fysisk til digital og tilbake til fysisk igjen. Vi 
har endret vurderingsformer for å tilpasse oss virkeligheten. Nye måter å kommunisere med 
studentene på er brukt gjennom pandemien. Noen ganger er de nye formene videreført, andre 
ganger er de kanskje ikke det. Vi har rett og slett gjort stadige endringer i hvordan vi har vært vant til 
å organisere oss, og vi har vært nødt til å gjøre dette. Det vil være et spørsmål om vi nå ser et resultat 
på overordnet nivå i Studiebarometeret på dette.  

Eget engasjement og motivasjon 
Studiebarometeret har siden 2014 hatt et fast sett av spørsmål knyttet til eget engasjement. Den 
overordnede indeksen har vært stabil for HINN sin del fra 2014-2019 og vekslet mellom 3,8 og 3,7. I 
løpet av pandemien så vi en nedgang til 3,5 i 2021. Denne indeksen er på samme nivå også etter 
pandemien i 2022. Indeksen er basert på de følgende fire spørsmål: 
 

• Jeg er motivert for studieinnsats 
• Jeg benytter meg av de organiserte læringsaktivitetene som tilbys 
• Jeg møter godt forberedt til undervisningen 
• Jeg opplever at studieinnsatsen min er høy 

 
Figuren nedenfor viser utviklingen i perioden for underspørsmålene: 

 
Figur 7 viser utviklingen for spørsmålsbatteriet "Eget engasjement" i perioden 2014-2022 (Kilde: Studiebarometeret – hentet 
fra STAR-datavarehus) 

 
Vi ser at høgskolen ser en forholdsvis stor nedgang på spørsmålet om studentenes motivasjon (-0,4). 



9/23 Studiebarometeret 2022 - 23/01524-1 Studiebarometeret 2022 : Hovedrapport Studiebarometeret 2022

 

11 
 

NOKUT trekker frem studentenes motivasjon som viktig for overordnet trivsel i sin analyse av 
Studiebarometeret 2022. Det er viktig at studentenes motivasjon er høy. Lite motiverte studenter er 
som regel også lite tilfredse studenter (se NOKUT (2023) Studiebarometeret 2022 – Hovedtendenser. 
Rapport 2-2023, s. 4).  
 
NOKUTs analyse sammenfaller i stor grad med utviklingen for HINN (se figur over). Det viser seg at 
studentene oppgir at de er mindre motivert nå enn før, at pandemien har påvirket motivasjonen, 
men at vi nå ser en liten bedring.  
 
Samtidig viser NOKUT sin analyse en økning i andelen som oppgir at de ikke er motiverte for studier 
(som velger svaralternativ 1 og 2 på en Likert skala hvor 5 er enig i utsagnet) (s. 34). Vi har ikke 
kunnet gjennomføre en tilsvarende analyse av de som er minst motivert for hele perioden, men vi 
kan se på utviklingen siden 2017. Den tilsier at denne gruppen også er økende for HINN sin del: 
 

Tabell 2viser andelen som ikke er motiverte for studier nasjonalt og for HINN i Studiebarometeret i perioden 2017-2022 
(Kilde: Studiebarometeret, STAR-datavarehus) 

 Nasjonalt HINN 
2017: 9% 8% 
2018: 10% 9% 
2019: 10% 8% 
2020: 14% 13% 
2021: 16% 15% 
2022: 13% 14% 

 

Tabellen viser at HINN i hele perioden frem til 2021 har hatt færre studenter som oppgir at de ikke er 
motivert for studieinnsats enn det nasjonale snittet. Dette er endret i 2022. Samtidig er gruppen som 
ikke er motivert blitt marginalt mindre enn fjoråret, men den er fremdeles større enn før pandemien. 

Spørsmålet om studenten benytter seg av den organiserte læringsaktiviteten som tilbys skiller seg 
også ut i årets undersøkelse. Dette er spørsmålet i denne delen av undersøkelsen med lavest 
indeksverdi (3,3). HINN ligger her -0,2 under det nasjonale snittet, og viser en nedgang fra fjoråret 
med -0,1. Det er også dette utsagnet flest studenter har sagt seg uenige i (28% har angitt 
svaralternativ 1 og 2 på en Likert skala hvor 1 er uenig i at de benytter seg av organiserte 
læringsaktiviteter). Samtidig ser vi at hele 6% angir at de ikke vet om de benytter seg av organiserte 
læringsaktiviteter. Til sammen tyder dette på at vi ikke får engasjert en større del av vår 
studentgruppe i de organiserte læringsaktivitetene.    

Tidsbruk 
HINN har over lengre tid skåret lavere på tidsbruk til studier i Studiebarometeret enn det nasjonale 
snittet. Dette er også tilfelle i 2022. Studenter ved HINN anslår at de til sammen bruker 30,1 timer på 
ulike former for læringsaktiviteter. Det nasjonale snittet er her 33,1 timer. Samtidig bruker HINN 
studenten mer tid på betalt arbeid (12,9 timer) enn det nasjonale snittet (10,7)5. Det er viktig å peke 

 
5 Tall hentet fra Rambølls resultatrapporter. 
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på at dette er tall for både heltid og deltidsstudenter. Deltidsstudenter bruker naturlig mindre tid på 
læringsaktivitet (fordi det spres over et lengre tidsrom) og mer tid på betalt arbeid. 

Hvis vi kun ser på studieprogram som gis på heltid får vi følgende fordeling6: 

• Læringsaktiviteter organisert av institusjonen (16,3 timer)  
• Egenstudier (17,3 timer) 
• Total tidsbruk studier (33,3 timer) 
• Betalt arbeid (8,7 timer) 

Anna_Lena Keute peker i en artikkel publisert på Statistisk sentralbyrå at for mye betalt arbeid går på 
bekostning av tid anvendt på studier. Artikkelen henter sitt tallgrunnlag fra den europeiske 
studentundersøkelsen Eurostudent VI og konsentrerer seg om heltidsstudenter7. Artikkelen 
konkluderer med at «studenter som jobber opptil 10 timer i uken bruker like mye tid på studiene 
som studenter som ikke har betalt arbeid». Det er derfor ikke noen grunn til å advare mot litt betalt 
arbeid. Jobber derimot studentene mer enn 10 timer i uken bruker de mindre tid på studier. Jobber 
studenten mer enn 25 timer ser vi en betydelig nedgang i tidsbruk til studier. Det er dermed grunn til 
å anta at kvaliteten på utdanningen blir dårligere for heltidsstudenter som arbeider mye. 

NOKUT peker i sin hovedrapport på at studenter på heltidsprogrammer bruker mer tid på betalt 
arbeid enn tidligere (se NOKUT (2023) Studiebarometeret 2022 – Hovedtendenser. Rapport 2-2023, 
s. 5). I snitt brukte heltidsstudenten 8 timer på betalt arbeid i årene 2017-2020. I 2022 er dette økt til 
9,4 timer. NOKUT peker på to mulige årsaker til økningen i den lave arbeidsledigheten og høye 
inflasjonen som har preget høsten 2022. Som tallene over viser er tallene for HINN lavere enn det 
nasjonale snittet. 

Vi tror at tid anvendt på betalt arbeid også er avhengig av undervisningsform (ordinær, nettbasert, 
desentralisert og samlingsbasert) og ikke kun hvorvidt en utdanning er heltid eller deltid. I tabell 3 
nedenfor har vi delt studieprogrammene som har fått svar ved HINN inn i de ulike 
undervisningsformene (ikke skilt på heltid og deltid). Vi ser at studentene som går på et ordinært 
studieprogram med undervisning på studiested (alle heltid) bruker 8 timer på betalt arbeid (altså 
mindre enn nasjonalt snitt)8, mens nettbaserte og samlingsbaserte utdanninger har langt mer tid på 
betalt arbeid. 

Tabell 3 viser hvordan studenter i ulike undervisningsformer angir sin tidsbruk i Studiebarometeret 2022 (Kilde: 
Studiebarometeret) 

 

Læringsaktivitet
er organisert av 

institusjonen Egenstudier 
Total tidsbruk 

(studier) Betalt arbeid 
Ordinær undervisning på 
studiested 16,7 17,2 33,7 8,0 
Nettbasert undervisning* 3,1 7,3 10,4 33,6 

 
6 Vi har her brukt tall for de studieprogrammene som har oppnådd NOKUTs terskelverdier for offentliggjøring i 
deres portal (19,5 % dersom det er 10 svarende eller flere og 49,5 % dersom det er 6-9 svarende). 
7 Heltidsstudenter defineres som studenter som planlegger å ta 30 studiepoeng eller mer i semesteret.  
8 Dette er et lavere tall enn tallet for alle heltidsstudier ved HINN over. Forskjellen skyldes at to samlingsbaserte 
studier på heltid trekker opp snittet for betalt arbeid for heltidsstudiene. 
* Kun et studieprogram (svarprosent 43%) 
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Desentralisert 
undervisning** 12,1 20,7 32,8 8,9 
Samlingsbasert 
undervisning*** 11,4 13,9 25,3 24,4* 

 

Det mest interessante med disse tallene er de samlingsbaserte utdanningene. Her er det både heltids 
og deltidsutdannelser. Studentene ved disse studiene bruker nesten like mye på studier som på 
betalt arbeid. To av disse samlingsbaserte utdanningene er heltidsstudier. Her anslår studentene i 
snitt 19,1 timer på betalt arbeid på tross av at dette er heltidsutdannelser. 

Bachelor i pedagogikk (50% deltid) er den samlingsbaserte utdanningene med minst betalt arbeid 
(11,3 timer), men dette betyr ikke at tid brukt på studier er høyt (21,3 timer totalt). Samtidig ser vi at 
den samlingsbasert deltidsutdannelsen bachelor i sykepleie (deltid over 4 år) har høye tall for både 
betalt arbeid (30,6 timer) studier (28,7 timer totalt). Vi vet ikke hvilken form for betalt arbeid 
studentene tar, men det er naturlig å anta at sykepleiestudenter i større grad vil kunne få relevant 
arbeid enn andre.  

Vi vil mene at å skille på heltid og deltid ikke er tilstrekkelig for å få et godt bilde av studentenes 
tidsbruk, og spesielt i en tid hvor det er tydelige forventninger om økt fleksibilisering i utdanningen. 
Ulike undervisningsformer med til dels ulike målgrupper har forholdsvis mye å si for 
gjennomføringen av studiene. Et samlingsbasert studium hvor studentene er i relevant arbeid ved 
siden av studiene gir en annen læring enn et ordinært studium hvor studenten tar arbeid som ikke er 
direkte relevant for studiehverdagen. 

Vi har også sett at de genererte PDF rapportene fra Rambøl ikke er sakssvarende på dette punkt som 
sammenligningsgrunnlag institusjonene imellom, fordi de inkluderer både heltids- og 
deltidsutdannelser, at dette har betydning for tidsbruk, og at institusjonene ikke har en ensartet 
sammensetning mellom heltid og deltidsutdannelser. Vi mener tallene kan tyde på at HINN har en 
høyere andel deltidsutdannelser og andre fleksible utdanninger enn sektorens som sådan. 

Ved en eventuell økning av antall fleksible utdanninger ved HINN, vil dette med sannsynlighet få 
betydning for tidsbruken til studentene. En slik endring sier ikke nødvendigvis noe om kvaliteten på 
studiene. 

Konklusjon 
Studiebarometeret består i år av færre hovedindekser. Dette skaper noen utfordringer for høgskolen. 
Blant har noen av disse indeksene vært brukt i kvalitetsarbeidet. Høgskolen må derfor gå gjennom 
sine indikatorer. 

Generelt ser vi at høgskolen ser ut til å ha stoppet nedgangen på ordinære hovedindekser. Så ser vi 
dessverre likevel en nedgang i overordnet tilfredshet. Det kan være flere grunner til dette og det vil 
være interessant å følge dette i kommende undersøkelser. Vi har pekt på at organisering av 
studieprogrammene kan være en nøkkel til å øke studentenes overordnede tilfredshet. 

 
** To studieprogram på Kongsvinger 
*** Basert på manuell sortering gjort i 2021 (8 studieprogram) 
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Samtidig ser vi at studentenes motivasjon går ned i perioden Studiebarometeret har eksistert. Vi ser 
også at en økende andel av våre studenter ikke benytter seg av den organiserte læringsaktiviteten. 
Til slutt har vi sett på studentenes tidsbruk. Tidsbruk er avhengig av heltid/deltid og hvilken 
undervisisningsform studieprogrammet tilhører. Det er grunn til å anta at økt fleksibilisering av 
utdanningen vil bety endring i hvordan studentene bruker sin tid.  
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Vedlegg: 
Studiebarometerets standard institusjonsrapport for Høgskolen i Innlandet 
(Rambøll) 

• Se eget PDF-dokument 
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Arkivsak-dok. 23/00529-4 
Saksbehandler Lars Petter Mathisrud 

Saksgang Møtedato 
Høgskolestyret 09.03.2023 

VIDERE UTVIKLING AV HINNS ADMINISTRASJON - STATUS PR. 
ULTIMO FEBRUAR 2023 

Forslag til vedtak/innstilling: 
Høgskolestyret tar informasjon om arbeidet med videre utvikling av HINNs 
administrasjon til orientering. 

Sammendrag: 
Det vises til tidligere informasjon for Høgskolestyret om evaluering av HINNs 
administrative organisering og rektors beslutning om oppfølging, senest i O-sak 
22/22 på styremøte 3. oktober 2022. Styret ba i dette møtet om å få en ny orientering 
når konkretisert mandat og tidsplan er klart. I denne saken gis styret en orientering 
iht. ovenstående, samt status i arbeidet pr. månedsskiftet februar/mars 2023. I tillegg 
gis det en kort orientering om to prosjekter som har tett tilknytning til og sees i 
sammenheng med administrasjonsprosjektet, dette er UH-sak (ny fellestjeneste for 
saksbehandling og dokumentasjonsforvaltning i UH-sektoren) og TOA (tilsetting og 
arbeidskontrakt – ny digital løsning). 

Videre utvikling av HINNs adminstrasjon: 
I tråd med saksframlegg o-sak 22/22 er organisering av det videre arbeidet, herunder 
mandater for de de ulike oppfølgingspunktene utarbeidet med involvering av HINNs 
ledergruppe, administrative ledere og representanter for ansatte iht. Hovedavtalen i 
staten. Det er gjennom dette utarbeidet en tydeligere beskrivelse av hvorfor dette 
arbeidet følges opp videre. Hovedformålet å videreutvikle organisasjonen slik at den 
kan: 

- Løse komplekse drifts- og utviklingsoppgaver (eksternt og internt initiert)
- Styrkes som en institusjon – utvikling av ett universitet
- Sikre likeverdige tjenestetilbud med riktig/tilstrekkelig kvalitet
- Forenkle og forbedre tjenestetilbud til kjernevirksomheten
- Profesjonalisere og spesialisere arbeidsoppgavene og utnytte den samlede

kompetansen og ressursene bedre
- Avklare og tydeliggjøre styring og ledelse av administrative ressurser

horisontalt og vertikalt i organisasjonen
- Legge grunnlag for utvikling av attraktive arbeidsplasser med rom for utvikling.

Det videre arbeidet baseres på prinsippene for HINNs administrasjon slik de ble 
utarbeidet i prosjektet faglig og administrativ organisering av HINN i 2017: 
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Side 2 av 4  

1. Gjennomgående administrativt fagansvar:
Administrativ fagsøyle fra topp til bunn i organisasjonen innen hvert
fagområde. Skal sikre faglig profesjonalitet, kompetanseutvikling og
ansvarsplassering, og at administrative medarbeidere inngår i et administrativt
fagmiljø, baseres på to forhold:

• Dekanene har et enhetlig faglig- og administrativt ansvar, med det
samlede resultatansvaret for sine fakulteter

• Fagdirektørene og prorektorene på nivå 2 har et gjennomgående
administrativt fagansvar innenfor sine respektive områder –
gjennomgående gjennom alle ledd (vertikalt) – og på tvers av hele
HINN (horisontalt)

2. Likeverdig administrativt tjenestetilbud:
Alle studenter, medarbeidere, studiesteder og faglig virksomhet skal ha tilgang
på administrative tjenester på institutt-, fakultet-, studiested- og
institusjonsnivå. Ledere skal oppleve nærhet til nødvendige støttefunksjoner i
det daglige.

3. Ressurseffektiv organisasjonsmodell:
Det skal etterstrebes korte og effektive beslutningslinjer og strukturer som
optimaliserer kompetanse og kapasitet på tvers i organisasjonen. Samarbeid
og samhandling forutsetter økt utnyttelse og god tilretteleggelse av moderne
informasjons- og kommunikasjonsteknologi.

Med utgangspunkt i ovenstående følges det videre arbeidet1 opp delvis gjennom 
organisering i prosjekt og delvis som en ordinær linjeaktivitet. Følgende oppgaver 
følges opp i den ordinære linjeorganisasjonen: 

- Internasjonalisering
- studiestedsledelse
- Eksternfinanisert virksomhet
- Rektors oppmerksomhetsspenn og koordinering av faglinjene
- Målbilde og ny funksjonsbeskrivelse for administrasjonen
- Organisasjonskultur

For disse oppgavene vil hovedansvarlig enhet være ansvarlig for at arbeidet 
igangsettes, problemstillinger defineres nærmere og at forslag til endringer knyttet til 
organisering mm behandles i aktuelle organer herunder ledermøter, aktuelle 
utvalg/råd og LAMU/HAMU og ID/IDF før beslutning. 

Prosjektet «Videreutvikling av HINNs administrative organisasjon i et 
fremtidsperspektiv» vil med dette i handle om fagansvar/resultatansvar og 
organisering av faglinjene (FoU, Utdanning, Samfunnskontakt, DIGIN, HR og 
Økonomi) samt arbeidet «Lavthengende frukter». Arbeidet organiseres som et 
prosjekt med rektor som prosjekteier, en styringsgruppe bestående av prosjekteier 
og prosjektledere og en referansegruppe sammensatt av representnater fra ulike 
deler av virksomheten. Referansegruppas rolle vil i stor grad handle om å bidra til å 
ivareta et brukerperspektiv inn i prosjektet. Anbefalinger fra prosjektarbeidet 
overføres til linjeroganisasjonen for behandling og beslutning.  

1 (ref. rektors beslutning om oppfølgingsområder – O-sak 22/22) 
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2. februar ble det det med hjelp fra Kompetansesenter for offentlig innovasjon ved
HHS (KOI) gjennomført et innovasjonsverksted hvor delprosjektledere og flere
medlemmer av delprosjektgruppene, samt prosjektledelse for UH-saken deltok.
Tema for samlingen var bl.a. sammenheng mellom innovasjon, kreativitet og
organisasjonslæring og fasene i en innovasjonsproses. Hensikten var å få til en felles
«kick-off» og legge et godt grunnlag for det videre arbeidet.

Pr. månedsskiftet februar/mars er delprosjektgruppene «lavthengende frukter» og 
«Gjennomgang, styrking og avklaring av fagansvarsrollen – fag- og resultatansvar 
FoU og HR» startet opp. Hensikten med oppdragene for faglinjene er å optimalisere 
høgskolens samlede kompetanse- og ressursutnyttelse innenfor faglinjene FOU 
(forskningsstøtte / forskningsadministrasjon) og HR gjennom å styrke 
fagansvarsrollen og avklare resultatansvar og ressursfordeling. Oppdragsbeskrivelse 
for de tre delprosjektgruppene er vedlagt. Disse tre delprosjektene gjennomføres 
gjennom våren 2023 (lavthengende frukter - frist ut april 2023, delprosjektene FoU og 
HR – frist 15. juni 2023). Det vurderes nærmere bl.a. i sammenheng med UH-sak 
prosjeket, om delprosjekter for de øvrige faglinjene skal startes opp i første halvår 
eller utsettes til høst 2023.  

Prosjektet må også sørge for en koordinering med andre prosjekter i organisasjonen 
som omhandler administrative oppgaver og funksjoner, bl.a. UH-sak-prosjektet (ny 
fellestjeneste for saksbehandling og dokumentasjonsforvaltning i UH-sektoren) og 
TOA-prosjektet (digital systemløsning for tilsetting og arbeidskontrakt for 
oppdragstakere, månedslønnede og timelønnede). En kort beskrivelse av disse 
prosjektene følger nedenfor. 

UH-sak – fellestjeneste for saksbehandling og dokmentasjonsforvaltning i UH-
sektoren 
UH-sak er et felles prosjekt i universitets- og høyskolesektoren som styres av SIKT – 
Kunnskapssektorens tjenesteleverandør. UH-sak vil i tillegg til å erstatte det 
nåværende saks- og arkivsysemet P360 tilby en plattform for tjenesteutvikling for alle 
universiteter og høyskoler gjennom samarbeid og deling i sektoren. Målet er å gi 
saksbehandlere, ledere og dokumentasjonsforvaltere et verktøy som gir god støtte 
for arbeidsprosessene. I tillegg skal løsningene gi god oversikt over egne 
arbeidsoppgaver og automatisk og økt dokumentasjonsfangst til arkiv. Det nye 
verktøyet gir økte muligheter til å bygge brukertilpassede løsninger. Det skal gi 
studenter og ansatte mulighet for selvbetjening og raskere saksbehandling. 

HINN er i gang med å planlegge og organisere implementering av den nye 
løsningen. Sentrale delprosjekter i dette er  

• standarisert fellestjeneste,
• integrasjonsplattform, arkitektur og sikkerhet,
• innføring, kommunikasjon og opplæring
• forvaltning, drift og utvikling

Administrasjonsprosjektet vil møte UH-sak primært når det handler om utvikling av 
arbeidsprosessene i UH-sak gjennom hvem som har hovedansvar for de enkelte 
prosessene, og med fokus på tjenesteutvikling. NTNU er pilot for utrullingsprosjektet, 
HINN ligger i den fjerde utrullingspuljen i den nasjonale utrullingsplanen og skal 
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implementere dett i november 2023. Dette innebærer at 8 UH-institusjoner har tatt 
systemet i bruk før HINN tar det i bruk. Det vil derfor være viktig å være tett koplet på 
det nasjonale prosjektet i det videre arbeidet.     

TOA – digital løsning for tilsetting og arbeidskontrakt 
TOA er DFØs (Direktoratet for forvaltning og øknomistyring) heldigitale løsning for 
tilsetting og arbeidskontrakt for oppdragstakere, månedslønnede og 
timelønnede. Løsningen er utarbeidet i et tett samarbeid mellom DFØ og institusjoner i 
UH-sektoren og omfatter i tillegg løsningen «Betal meg» som dreier seg om digital 
selvbetjeningsløsning for reiseregninger for eksterne/honorarmottakere.  

HINN deltok i pilot for utrulling av TOA i 2020, gikk i drift for deler av høyskolen i 2022, 
men måtte sette dette på pause bl.a. med bakgrunn i bemanningssituasjonen i den 
sentrale prosjektgjennomføringen. Prosjektet er nå satt i gang igjen med mål om å 
implementere løsningen gjennomgående i HINN i 2023. Målet med denne innføringen 
er økt kvalitet, betre tilgjengelighet og raskere behandling for avtalepartene og mer 
ressurseffektiv håndtering av avtaler, honorar og reiseregninger for eksterne. 

TOA møter UH-sak prosjektet ifm. behandling av dokumentasjon og overføring fra 
fagsystem til UH-sak, og administrasjonsprosjektet ift. å vurdere hvordan denne type 
gjennomgående arbeidsprosess skal organiseres best mulig ved HINN. 

Oppsummering: 
Arbeidet med å videreutvikle HINNs administrasjon har som hovedmål å organisere 
den administrative virksomheten ved HINN best mulig for å støtte opp om HINNs mål 
og ambisjoner. I dette ligger støtte til HINNs kjernevirksomhet og den enkelte 
medarbeider, men samtidig også ivareta de krav og forventninger som stilles til HINN 
som statlig forvaltningsvirksomhet. Innføring av UH-sak og TOA vil handle om å 
ivareta disse hensynene sett i sammenheng. Koordinering vil bli ivaretatt ved 
samarbeid om prosjektstyring, men stiller også krav til at å bruke de nødvendige 
ressursene for å gjøre arbeidet best mulig for organisasjonen. 

Vedlegg: 
Oppdrag - lavthengende frukter 
Oppdrag - delprosjekt FoU og HR (to delprosjekter) 
Tidsplan - hovdativiteter  
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Produktbeskrivelse – oppdragsbeskrivelse - 
Lavthengende frukter 
Produktbeskrivelser skal gi en forståelse av produktets/oppdragets hensikt, egenskap, utseende og 
leveringsformat. Beskrivelsen skal bidra til at det blir mulig å identifisere alle aktiviteter for å fremskaffe, evaluerer 
og godkjenne produktet/oppdraget. 

Hensikten med produktet/oppdraget 
Produktet skal gi grunnlag for å forbedre informasjonsflyt, samarbeidet, koordinering og 
rutiner samt forenkle og tilgjengeliggjør brukertjenester for ansatte og studenter. 

Rektors oppdragsbeskrivelse: «Lavthengende frukter («short wins»). Prosjektet peker på 
flere forhold særlig knyttet til informasjonsflyt, samarbeid og koordinering og rutiner hvor det 
antagelig kan gjøres enkelte raske endringer. Det legges opp til å sette ned en mindre 
gruppe på tvers av de administrative fagområdene som foretar en nærmere gjennomgang av 
rapporten for å fremme forslag hvor det vurderes som mulig å gjøre relativt raske / enkle 
endringer som styrker informasjonsflyt og samarbeid, samt forenkler/tilgjengeliggjør 
brukertjenester og rutiner for ansatte og studenter (…)» 

Produktbeskrivelse - oppdragsbeskrivelse 
Produktet skal komme med konkrete forslag til hvilke enkle, realiserbare endringer/løsninger 
(innenfor hver av faglinjene og på tvers av faglinjer) som svarer ut rektors 
oppdragsbeskrivelse. Det som pekes på i overordnet beskrivelse er ikke uttømmende for hva 
som kan være relevante effekter for å øke ressursutnyttelse, prestasjonsevne og kvalitet og 
dermed økt måloppnåelse. 

Forslag til endringer/løsninger skal gi en tydelig beskrivelse av: 
- forventede effekter og omkostninger
- hvordan effektene skal måles
- hvordan endringer/løsninger skal realiseres i linja/implementeres innen tre måneder

etter delprosjektslutt.

Føringer 
• Forprosjektets arbeid, herunder faglinjearbeidende og sluttrapport danner grunnlaget

for delprosjektets arbeid. I tillegg kommer andre relevante styrende dokumenter.
• Løsninger skal ta utgangspunkt i forventede effekter slik de er beskrevet i

forprosjektets rapport, rektors oppdragsbeskrivelse og overordnede forventninger til
hovedprosjektet.

• Løsninger skal ta utgangspunkt i brukerperspektivet og det skal synliggjøres i
produktleveransen.

• Uttak av ressursuttak utover det som er avtalt skal meldes til prosjektapparatet.
• Arbeidsformen tilrettelegger for involvering, nytenkning og kreativitet i

løsningsforslagene.
• Delprosjektet avgjør hvordan arbeidet skal løses og hvordan involvering av andre

fagpersoner skal skje. Det forventes likevel at delprosjektgruppen benytter en
arbeidsform som involverer medarbeidere i faglinjen både på institusjonsnivå og
fakultetsnivå.

• Dersom det viser seg at det er prinsipielle forhold eller utfordrende forhold som flere
av faglinjene mener vil være til hinder for en enkel og rask løsning må disse løftes via
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prosjektstøtteapparatet som tar det videre til prosjektledelsen i hovedprosjektet for 
nærmere drøfting i rektors ledergruppe. Rektor fatter endelig beslutning om hvilke 
føringer som skal formidles tilbake til prosjektet (hovedprosjekt og delprosjekt). 

• Hver 14 dag gjennomføres det møter for å gjennomgå status, gjøre nødvendige
avklaringer/samordne og vurdere om det er forhold som skal behandles i
linjeorganisasjonen (rektors ledermøter) som beskrevet ovenfor.

• Arbeidet skal løses i prosjektportalen, herunder oppgavestyring, kommunikasjon,
referater, logg, kommunikasjonsplan mv.

• Det leveres en sluttrapport i prosjektportalen. Rapporten skal inneholde en oversikt
over alle endringer/løsninger (tiltak) med forventende effekter som er foreslått og
vurdert, samt hvilke kriterier som er lagt til grunn for vurdering av forslagene. Oversikt
over hvilke forslag som er forkastet og hvilke som foreslås implementert, med
tilhørende implementeringsplan. Implementeringsplanen skal inneholde aktivitets- og
tidsplan, ressurs- og kostnadsestimat.

• Prosjektapparatet gjennomgår og kvalitetsikrer oppdraget/leveransen.
• Prosjektledelsen godkjenner oppdraget/leveransen.
• Oppstart: 01.02.23. Slutt: 30.04.23.

Sammensetning av gruppen som skal levere produktet, ledelse og 
deltakere 
Ansvarlig for oppdraget er Liv Grete Vangen. Delprosjektleder representerer ikke egen 
faglinje, men administrasjonen som helhet. Delprosjektleder har prosjektlederkompetanse, 
organisasjonskompetanse og fagkompetanse innenfor en eller flere av faglinjene. 

Det opprettes en delprosjektgruppe som består av én person fra hver av de administrative 
faglinjene som aktivt skal bidra i utredningsarbeidet. Representantene bør ha overblikk og 
kompetanse innen hele/store deler av faglinjens områder/tjenester og rutiner/regelverk.   
Prorektorer/direktører/administrative ledere peker ut representanter i delprosjektgruppen.  
Hver person påregnes til å utgjør 30% stillingsandel i perioden 01.02.23-30.04.23 
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Produktbeskrivelse – oppdragsbeskrivelse 
Gjennomgang, avklaring og styrking av fagansvarsrollen – fag- og resultatansvar 
FOU/HR  

Produktbeskrivelser skal gi en forståelse av produktets/oppdragets hensikt, egenskap, utseende og leveringsformat. 
Beskrivelsen skal bidra til at det blir mulig å identifisere alle aktiviteter for å fremskaffe, evaluerer og godkjenne 
produktet/oppdraget. 

Hensikten med produktet/oppdraget  
Hensikten med oppdraget er å optimalisere høgskolens samlede kompetanse- og ressursutnyttelse 
innenfor faglinjene FOU (forskningsstøtte / forskningsadministrasjon) og HR gjennom å styrke 
fagansvarsrollen1 og avklare resultatansvar og ressursfordeling.  

Bakgrunnen for oppdraget er et sterkt behov for å forbedre ressursutnyttelsen, prestasjonsevne, 
kvalitet og dermed den samlede måloppnåelsen for disse faglinjene. Sluttrapport fra forprosjekt 
Evaluering av høgskolens administrative organisering beskriver bakgrunnen og hensikten nærmere. I 
tillegg legges faglinjearbeidene fra forprosjektet til grunn for det videre arbeidet.  

Oppdraget skal besvare følgende: 
• Hvordan skal faglinjen forbedre fokus, stabilitet, fleksibilitet og koordinering gjennom sin
organisering/arbeidsdeling, herunder avklare/tydeliggjøre:

o Hvilke mål skal faglinjen ha ansvar for og hvilke resultater skal faglinjen bidra med
o Hvilke oppgaver/prosesser skal faglinjen ha ansvar for
o Hvilken myndighet og styringsrett skal faglinjen ha for å nå mål, resultater og fylle sin
funksjon.
o Hvordan skal faglinjens ressurser og kompetanse ledes, styres og utvikles.
o Hvordan skal koordinering og samhandling mellom det gjennomgående fagansvaret
og dekanenes og andre lederes resultatansvar fungere.
o Hvordan skal den styrende informasjonen forenkles og
tilgjengeliggjøres/implementeres.
o Faglinjens leder- og medarbeiderroller

Oppdragsbeskrivelse og føringer  
Den enkelte administrative faglinje er opprettet for å løse et sett med oppgaver og fylle en funksjon 
(hensikt). Oppgavene/prosessene og arbeidsdelingen må gjennomgås og tydeliggjøres og avklares 
der det er uklarheter. Hvilke mål det skal jobbes mot og hvordan man skal klare å oppnå det man 
ønsker (strategier) må beskrives/utformes (der det mangler).   

Rektor har bedt om en full gjennomgang av organiseringen av forskningsadministrasjon/ 
forskningssøtte organisert under prorektor FoU og HR organisert under HR-direktør. Oppdraget med 
å gjennomgå, avklare og styrke fagansvarsrollen, herunder fag- og resultatansvaret, består i å 
vurdere og foreslå endringer/løsninger knyttet til egen organisering/arbeidsdeling, ansvars- og 
myndighets, bemanning, ressursfordeling, styrende informasjon og rolleutforming. Servicenivå og 
brukerrettet støtte til ansatte og studenter er sentrale perspektiver som skal synliggjøres i 
vurderinger og forslag til løsninger.  

Oppdraget bygger på faglinjearbeidene som ble levert i forprosjektet.  Resultater og 
vurderinger/anbefalinger fra rapporten fra forprosjektet skal aktivt tas inn i det videre 
vurderingsarbeidet. Faglinjearbeidende gir et bilde av nåsituasjonen, mens oppdraget nå består i å se 



10/23 Videre utvikling av HINNs administrasjon - status pr. ultimo februar 2023 - 23/00529-4 Videre utvikling av HINNs administrasjon - status pr. ultimo februar 2023 : Oppdrag - delprosjekt FoU og HR (to delprosjekter)

 
 

2 
 

på fremtidige løsninger/endringer ut fra det nye målbildet og ny overordnet funksjonsbeskrivelse 
samt rektors vurdering/beslutning knyttet til ledelses- og kontrollspenn og koordinering mellom 
faglinjene på institusjonsnivåsom vil pågå parallelt.   
  
Oppdraget starter med å oppsummere nåsituasjonen og vurdere behov for ytterligere kartlegging, 
vurdere endringsbehovet og foreslå løsninger som skal utredes. Løsningene skal ta utgangspunkt i 
styringsinformasjonen som strategier, planverk mv.   
  
Delprosjektleder legger føringer for hvilke løsninger som skal utredes.   
  
Oppdraget løses i etter en gitt rekkefølge, hvor hvert nivå bygger på hverandre. Det skal gjøres både 
prinsipielle vurderinger og mer inngående vurderinger knyttet til hvert punkt, der man kan benytte 
hjelpespørsmålene til støtte i de prinsipielle vurderingene. For øvrig vil prosjektapparatet bistå med 
veiledning i arbeidet med punktene og opplæring vil bli gitt innenfor sentrale deler av oppdraget.  
 
1. Gjennomgå funksjonsinndelingen og utarbeide ny funksjonsbeskrivelse med mål og 

resultatkrav for faglinjen med utgangspunkt i ny mal   
I lys av den nye funksjonsbeskrivelsen skal funksjonsinndelingen og oppgaveporteføljen 
gjennomgås. Som en del av funksjonsbeskrivelsen skal faglinjen definere målene og 
resultatkravene for funksjonen (egen mal). Hjelpespørsmål: Hvilke oppgaver skal forbli i 
porteføljen, er det oppgaver som bør/forslås flyttes ut, eventuelt avvikles og er det oppgaver 
som ikke blir løst, men som burde bli løst i porteføljen? Hvordan skal oppgaver splittes opp og 
fordeles mellom ulike enheter?  
 

2. Med bakgrunn i faglinjens nye funksjonsbeskrivelse gjennomgås og avklares forbedringer i 
ansvar- og maktfordelingen i faglinjen.  
Hjelpespørsmål: Hvilke forbedringer må gjøres i ansvar- og myndighetsforholdene og 
styringsretten hos faglinjen for å øke kvalitet og effektivitet.  
 

3. Med utgangspunkt i faglinjenes funksjonsbeskrivelse og ansvar- og maktfordeling skal 
overordnet ressursfordeling avklares, herunder alle administrative årsverk, -også de som ikke 
har tilknytning til faglinjen i dag, men som løser oppgaver innenfor faglinjens ansvarsområder.  
 

4. Med utgangspunkt i funksjonsbeskrivelsen, ansvars- og maktfordelingen, bemanning- og 
ressursfordeling tydeliggjøres det gjennomgående fagansvaret (mandat)  
Hjelpespørsmål: Hvilket ansvar, oppgaver/prosesser/aktiviteter skal faglinjen ha ansvar for) 
Hvilke myndighetsforhold/fullmakter og styringsrett skal følge ansvaret?  
 

5. Med utgangspunkt i 1-4 utformes forbedringer i faglinjens organisering (formelle struktur), 
overordnet ressursfordeling, lederstruktur, herunder lederroller samt medarbeiderroller.  
Organiseringen skal fylle kravene til fokus, stabilitet, fleksibilitet, koordinering og 
ressursutnyttelse.  
 

6. Med utgangspunkt 1-5 gjennomgås faglinjens styrende dokumentasjon og arbeidsprosesser 
med mål om forbedring og forenkling  
I dette arbeidet skal det tas utgangspunkt i tjenesteinnovasjon for brukerorienterte tjenester og 
effektiv oppgaveløsning for bedre ressursutnyttelse. Det skal foreslås forenklinger, 
tilgjengeliggjøring og brukervennlige løsninger slik at regelverk, rutiner, retningslinjer, systemer, 
strukturer mv etterleves i den styrende dokumentasjonen.  
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7. Med utgangspunkt i 5 og 6 tydeliggjøres overordnet beskrivelse av leder- og 
medarbeiderrollene faglinjen har behov for.  
Det vil bli utarbeidet en egen mal for rollebeskrivelser.  

  
Sammensetning av gruppen som skal levere produktet, ledelse og deltakere  
Ansvarlig for oppdragene (delprosjektledere) er hhv. Prorektor FoU og HR-direktør. Delprosjektleder 
har ansvar for å lede, styre og sikre at prosjektet leverer iht. til oppdragsbeskrivelsen.  
 
Delprosjektgruppen som aktivt skal bidra i utredningsarbeidet settes sammen fra relevant 
ledelsesnivå (fagansvarlige ledere og prodekan / administrativ leder) og fagkompetanse 
(medarbeidere i faglinjen) fra institusjons- og/eller fra fakultetsnivå og består av totalt 5-10 personer. 
Personene kjenner godt til faglinjens ansvarsområder og har god fag- og organisasjonsforståelse. 
Delprosjektleder oppnevner prosjektdeltakere i samråd med prosjektledelse/-eier og etter 
anbefalinger fra dekanene. Hver person påregnes til å utgjør ca. 20 % stillingsandel i 
prosjektperioden på 4 ½ måneder.  
 
Delprosjektleder kan sette ut enkeltoppdrag til utredning til medarbeidere utenfor prosjektgruppen 
ved behov. Det gjennomføres egne forankring- innspills-prosesser for øvrige ansatte i faglinjene.  
 
Føringer forøvrig  

• Forprosjektets arbeid og sluttrapport danner grunnlaget for delprosjektets arbeid. I tillegg 
kommer andre relevante styrende dokumenter.   

• Løsninger skal ta utgangspunkt i forventede effekter slik de er beskrevet i forprosjektets 
rapport, rektors oppdragsbeskrivelse og overordnede forventninger til hovedprosjektet.  

• Løsninger skal ta utgangspunkt i brukerperspektivet og det skal synliggjøres i 
produktleveransen.  

• Uttak av ressursuttak utover det som er avtalt skal meldes til prosjektapparatet.  
• Arbeidsformen tilrettelegger for involvering, nytenkning og kreativitet i løsningsforslagene.  
• Arbeidet skal løses i prosjektportalen, herunder oppgavestyring, kommunikasjon, referater, 

logg, kommunikasjonsplan mv.   
• Sluttrapporten svarer ut oppdragsbeskrivelsen over.   

• Oversikt over alle endringer/løsninger (tiltak) med forventende effekter som er 
foreslått og vurdert, samt hvilke kriterier som er lagt til grunn for vurdering av 
forslagene.   

• Oversikt over hvilke forslag som er forkastet og hvilke som er/skal implementeres, 
med tilhørende implementeringsplan. Implementeringsplanen skal inneholde 
aktivitets- og tidsplan, ressurs- og kostnadsestimat.  

• Dokumentere innspill som er fremkommet gjennom forankring- og innspills-
prosesser og hvilke som er tatt hensyn til og hvilke som ikke er tatt hensyn til.  

• Sluttrapport leveres i prosjektportalen.  
• Prosjektapparatet gjennomgår og kvalitetssikrer oppdraget/leveransen.  
• Prosjektledelsen godkjenner oppdraget/leveransen.  
• Oppstart: 01.02.23. . Rapport overleveres prosjektledelsen innen 15.06.2023. Det 

rapporteres om arbeidet til høgskolens ledergruppe 01.05. Det vises til egen plan for bruk av 
referansegruppe og rapportering i hovedprosjektet.  
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Postboks 8119 Dep 
0032 Oslo 
postmottak@kd.dep.no 
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www.kd.dep.no 

Telefon* 
22 24 90 90 
Org.nr. 
872 417 842 

Avdeling 
Avdeling for høyere 
utdanning, forskning 
og internasjonalt 
arbeid 

Saksbehandler 
Pål Rune Aam 
22 24 75 57 

Høring av rapport fra ekspertgruppe som har vurdert akkreditering av 
universiteter 

Kunnskapsdepartementet sender med dette ut rapporten Kvalitets- og akkrediteringskrav for 

norske universiteter på høring. 

Kunnskapsdepartementet oppnevnte i mai 2022 en ekspertgruppe som skulle vurdere 

gjeldende akkrediteringskrav for universiteter. Ekspertgruppen leverte rapporten den 9. 

januar 2023. 

De viktigste anbefalingene er: 

• Ekspertgruppen mener det fortsatt bør være én kategori universiteter, framfor å splitte

opp i for eksempel profesjons-, forsknings-, eller regional universitet. Det er

avgjørende at kriteriene gir rom for fleksibilitet og en mangfoldig universitetssektor.

• Vitenskapelige høyskoler bør kunne akkrediteres som universitet, med de samme

kvalitetskrav, men med lavere volumkrav til doktorgradskandidater.

• Ekspertgruppen foreslår å fjerne kravet om fire doktorgrader for å bli akkreditert som

universitet. Ekspertgruppen mener dette kravet ikke nødvendigvis stimulerer til

strategisk utvikling. I stedet bør bredden i virksomheten sikres gjennom et krav om at

doktorgraden(e) skal være dekkende for vesentlige deler av virksomheten. Deler av

doktorgradsutdanningen kan skje i samarbeid med andre institusjoner (fellesgrader).

• I stedet for et volumkrav knyttet til den enkelte doktorgrad foreslår gruppen at dette

løftes til institusjonsnivå og at institusjoner som søker om universitetsakkreditering må

ha tatt opp minst 60 doktorgradsstudenter de siste fem årene og i gjennomsnitt ha

uteksaminert minst 15 kandidater per år over en treårsperiode. For institusjoner med

en smalere profil, slik som dagens vitenskapelige høyskoler, foreslås kravet å være

15/5 over samme periode. Alternativt kan en femårsperiode legges til grunn.

Se vedlagte adresseliste 

Deres ref Vår ref 

23/619- 

Dato 

3. februar 2023

Referatsak 8/23  
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• Ekspertgruppen anbefaler nye kvalitative krav hvor institusjonens strategi ses i

forhold til hele samfunnsoppdraget og at de strategiske mål er i overensstemmelse

med krav til universitet, samt en selvstendig helhetlig vurdering av institusjonen på et

faglig grunnlag.

• Etter universitets- og høyskoleloven § 1-2 andre ledd er det i dag Kongen i statsråd

som tar den endelige beslutningen om institusjonskategori. Ekspertgruppen foreslår

at NOKUTs styre skal ha den endelige beslutningen med en faglig vurdering uten

politisk behandling. Den politiske innflytelsen vil være gjennom lov og forskrift.

Vi ber om at eventuelle høringssvar blir sendt gjennom den digitale løsningen på 

www.regjeringen.no/id2961535. Høringsuttalelsene er offentlige etter offentleglova og vil bli 

publisert sammen med øvrige uttalelser. Høringsfristen er 3. mai 2023. 

Med hilsen 

Bente Lie (e.f.) 

avdelingsdirektør 

Pål Rune Aam 

seniorrådgiver 

Dokumentet er elektronisk signert og har derfor ikke håndskrevne signaturer 

Vedlegg 

Kvalitets- og akkrediteringskrav for norske universiteter 

Adresseliste 

Vedlegget ligger tilgjengelig her: https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/kvalitets-og-
akkrediteringskrav-for-norske-universiteter/id2958085/
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Postadresse 
Postboks 8119 Dep 
0032 Oslo 
postmottak@kd.dep.no 

Kontoradresse 
Kirkeg. 18 

www.kd.dep.no 

Telefon* 
22 24 90 90 
Org.nr. 
872 417 842 

Avdeling 
Avdeling for 
fellestjenester og 
strategiske 
satsingsområder 

Saksbehandler 
Lea Jorselje 
Fuglestad 
22 24 76 88 

Orientering til Kunnskapsdepartementets underliggende virksomheter 
om ekstraordinær prisjustering av Statsbudsjettet 2023 

VI viser til vedlagte brev fra Finansdepartementet til alle departementer vedrørende 

ekstraordinær prisjustering av statsbudsjettet for 2023. Prisjusteringen vil bli beregnet og 

foreslått i forbindelse med Revidert nasjonalbudsjett 2023. Kunnskapsdepartementet kan 

derfor ikke gi tallanslag på nåværende tidspunkt. I brevet fra Finansdepartementet fremgår 

det at prisjusteringen vil gjelde de fleste poster på statsbudsjettet, og de avslutter sitt brev 

med å understreke at forslaget om en ekstraordinær priskompensasjon krever Stortingets 

samtykke ved bevilgningsvedtak. Virksomhetene kan legge brevet fra Finansdepartementet 

til grunn for sin planlegging fremover. 

Med hilsen 

Karl Georg Øhrn (e.f.) 

avdelingsdirektør 

Lea Jorselje Fuglestad 

seniorrådgiver 

Dokumentet er elektronisk signert og har derfor ikke håndskrevne signaturer 

Ifølge liste 

Deres ref Vår ref 

22/2990-6 

Dato 

8. februar 2023

Referatsak 9/23
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    Postadresse 

Postboks 8008 Dep 

0030 Oslo 

postmottak@fin.dep.no 

 

Kontoradresse 

Akersg. 40 

Telefon 

22 24 90 90 

Org. nr. 

972 417 807 

Finansavdelingen 

Telefon 22 24 43 03 

Telefaks  

 

 
 

 

 

Samtlige departementer 

Statsministerens kontor        

 

 

 

 

  

Deres ref Vår ref Dato 
 23/575        07.02.2023 

 

Ekstraordinær prisjustering av statsbudsjettet for 2023 

 

Finansdepartementet (FIN) viser til pressemelding av 3. februar 2023 om prisjustering 

av statsbudsjettet for 2023. I det følgende redegjøres det nærmere for innretning av den 

ekstraordinære prisjusteringen. Prisjusteringen vil bli beregnet og foreslått ifm. 

Revidert nasjonalbudsjett 2023 (RNB), basert på pris- og lønnsvekstanslagene som 

utarbeides da. Informasjonen i dette brevet kan benyttes i etatsstyringsdialogen med 

underliggende virksomheter. 

 

 

Bakgrunn 

 

Pris- og lønnsveksten i 2023 ser ut til å bli høyere enn ventet. Høy og usikker inflasjon 

gjør det vanskeligere å planlegge for og styre det offentlige tjenestetilbudet. 

Regjeringen ønsker derfor tidlig på året å gi et varsel om at det vil bli foreslått en 

prisjustering av budsjettet ifm. RNB. Formålet med justeringene er at utviklingen i det 

offentlige tjenestetilbudet blir om lag som forutsatt i budsjettet da Stortinget vedtok det.   

 

Det er fortsatt usikkert hvordan prisene og lønningene vil utvikle seg i år. FIN vil 

presentere oppdaterte anslag for pris- og lønnsveksten i RNB, og justeringen vil ta 

utgangspunkt i disse anslagene. Endringene vil bli innarbeidet på de budsjettpostene 

som vanligvis er gjenstand for prisomregning i budsjettet, jf. nedenfor. 
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Ekstraordinær lønns- og prisjustering ifm. RNB 

Den ekstraordinære lønns- og prisjusteringen vil omfatte utgiftspostene som normalt 

prisomregnes «automatisk» i budsjettet.  Det gjelder i hovedsak alle utgiftsposter 

utenom bevilgninger til bruttobudsjetterte statlige virksomheter sine lønnskostnader 

som kompenseres med det faktiske utfallet av lønnsoppgjøret, bevilgninger under 

folketrygden som følger reguleringen i trygdeoppgjøret, bevilgninger til oppfølging av 

jordbruksavtalen som følger jordbruksoppgjøret, samt bevilgninger til 

lånetransaksjoner og enkelte andre poster som fastsettes nominelt.  

Den ordinære prisomregningen ved utarbeidelsen tar utgangspunkt i inndelingen av 

statsbudsjettet på kapittel og post. Det knyttes ulike kostnadsindekser (deflatorer) til 

ulike postgrupper basert på sammensetningen av utgiftene under den aktuelle 

postgruppen. Prisomregningen omfatter både statlige bruttobudsjetterte virksomheter 

(departementer og direktorater mv.), statlige nettobudsjetterte virksomheter 

(universiteter og høgskoler mv.), investeringsposter, kommuner (se omtale under), 

helseforetak, ytelser til private og tilskuddsposter (støtte til organisasjon, næringsstøtte, 

kulturinstitusjoner mv.). 

Det legges opp til at FIN ifm. RNB utarbeider nye deflatorer for de ulike postgruppene 

på budsjettet basert på oppdaterte anslag for lønns- og prisvekst i 2023. Den 

ekstraordinære kompensasjonen beregnes med utgangspunkt i differansen mellom 

oppdatert deflator og hva deflatoren for den aktuelle postgruppen var ved 

prisomregningen av budsjettet.  

De ordinære driftsutgiftene for bruttobudsjetterte virksomheter (departementer og 

direktorater mv.) kompenseres som vanlig for det faktiske utfallet av lønnsoppgjøret til 

høsten. For øvrige deler av budsjettet vil FINs oppdaterte anslag for lønnsvekst i RNB 

legges til grunn for deflatorene som utarbeides. 

Den «tekniske» kompensasjonen skissert ovenfor må suppleres med kompensasjon på 

poster som normalt ikke inngår i den «automatiske» prisomregningen, men hvor 

prisjustering baseres på konkrete vurderinger. Disse postene må vurderes særskilt i 

forbindelse med av utarbeidelsen av budsjettforslaget.  

En vesentlig del av ytelser og stønader reguleres med folketrygdens grunnbeløp, mens 

øvrige ytelser og stønader normalt ikke prisjusteres i løpet av budsjettåret. FIN vil 

komme tilbake til de departementene det gjelder vedrørende prisjustering av stønader. 

For kommunesektoren vil det gjøres en samlet vurdering av sektorens økonomi ifm. 

RNB. Kompensasjon til kommunesektoren for kostnadsøkninger vil skje enten ved 

rammeoverføringer eller ved at sektoren får beholde eventuelt økte skatteinntekter.  
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FIN legger ikke opp til «automatisk» prisjustering av inntektssiden i budsjettet (f.eks. 

salgs- og gebyrinntekter mv.). Departementene må derfor vurdere realistisk 

budsjettering av inntektene i sine innspill til RNB, herunder for poster hvor det er en 

kobling mellom inntekter og utgifter.  

Den ekstraordinære prisjusteringen er en teknisk endring for å unngå en utilsiktet 

innstramming i det budsjettet Stortinget vedtok og de prioriteringene som lå til grunn 

for det. Det åpnes derfor i utgangspunktet ikke opp for at prisomregningsmidlene kan 

omdisponeres til andre formål. Dette er ikke til hinder for at departementene i 

innspillene til RNB kan foreslå justering av bevilgninger begrunnet ut fra andre forhold, 

for eksempel hensynet til realistisk budsjettering.  

FIN legger opp til å ha dialog med departementene frem mot fristene ifm. RNB for å 

avklare den konkrete innretningen og prosessen for pris- og lønnsjusteringen av 

budsjettet. 

FIN understreker at forslaget om en ekstraordinær priskompensasjon krever 

Stortingets samtykke ved bevilgningsvedtak. 

Med hilsen 

Trond Høyde  e.f. 

avdelingsdirektør 

Mathias Ringdal 

rådgiver 

Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ikke håndskrevne signaturer 
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Rundskriv F-02-22 - Forskrift om opptak til høgare utdanning 

Kunnskapsdepartementet fastsette 29. november 2022 endringar i forskrift om opptak til 

høgare utdanning (opptaksforskrifta) med heimel i lov 1. april 2005 nr. 15 om universiteter og 

høyskoler (uhl.). Det er gjort endringar i §§ 2-1, 3-2, 3-6, 4-2, 4-5, 4-9, 4-10, 7-1, 7-12, 8-1 og 8-

2 i forskrifta. Fleire av endringane er av språkleg eller teknisk karakter for å forenkle og gjere 

forskrifta tydelegare. Endringane i forskrifta vert gjort kjent i Norsk Lovtidend og publisert på 

Lovdata.no. 

Vi gjer merksam på at det 16. desember blei sendt ut ei høyring om endring av føresegna § 

2-2 andre ledd, som følge av at Folkeuniversitetet brått har avvikla Test i norsk - høgare nivå

(«Bergenstesten»), frå og med hausten 2022. Høyringsfristen var 27. januar 2023 og

endringar i tråd med høyringsforslaget er lagt inn i forskrift og dette rundskriv.

Endringa i § 2-1 gjeld endring av namn på fag. § 3-6 bokstav l og  § 4-9 bokstav q er sletta 

som følgje av at Nordland kunst- og filmhøgskole har blitt ein del av UiT Norges arktiske 

universitet. § 4-2 åttande ledd om opptakskrav for 3-årig bachelor i paramedisin er endra 

tilbake til tidlegare føresegn, som følgje av dei midlertidige endringane for opptaksprøva 

under koronapandemien ikkje lenger er nødvendig. Føresegna i § 4-5 er endra slik at det frå 

studieåret 2025-26 blir nye karakter- og fagkrav ved opptak til to utdanningar ved 

Universitetet i Bergen og Norges miljø- og biovitenskapelige universitet. § 4-10 niande og 

ellevte ledd er oppdatert med endringar i namn for  fleire studium under Høyskolen Kristiania. 

Den mellombelse føresegna med unntak for flyktningar er fjerna frå § 3-2 andre ledd. 

Føresegna i § 7-1 sjette ledd  er ikkje lenger med i forskrifta sidan den vert rekna for å ikkje 

lenger vere relevant, då det normalt vert brukt ventelister til å ta opp studentar. Dette sjette 

Ifølgje liste 

Erstattar rundskriv F-03-21 

Justert versjon, jf. endra reglar for 

dokumentasjon av norskkrav. 

Dykkar ref Vår ref 

22/5836-13 

Dato 

9. februar 2023

Referatsak 10/23
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leddet i føresegna hjemla at institusjonane kan tilby ledige studieplassar til kvalifiserte 

søkjarar utan omsyn til rangeringa ti dagar etter studiestart, viss det er ledige plassar etter at 

rangeringslistene er tømt. 

Kunnskapsdepartementet har innvilga ein søknad frå Universitetet i Tromsø – Noregs 

arktiske universitet (UiT) om å redusere kvota for nordnorske søkjarar frå 80 til 50 prosent på 

deira bachelor i ergoterapi (§ 7-3). I tillegg har UiT greidd ut behovet for å auke kvota for 

søkjarar med samisk språkkompetanse ved sitt profesjonsstudium i medisin. Departementet 

ba om ei slik utgreiing i årets tildelingsbrev til UiT. Universitetet har fått tildelt fleire 

studieplassar på medisinstudiet og det er et behov for fleire yrkesutøvarar med denne 

språkkompetansen. UiT foreslo å auke kvota frå 2 til 6 søkjarar, og departementet har tatt 

denne tilrådinga til følgje.  

Alle kvotene for søkjarar med samisk språkkompetanse er fordelt på kvote for 

førstegongsvitnemål og ordinær kvote. Dette gjeld òg for desse kvotene ved Høgskolen i 

Innlandet og Noregs miljø- og biovitskaplege universitet. 

Kjønnsubalansen i høgare utdanning, og i arbeidslivet, er primært eit resultat av at søkinga til 

mange studium har skeiv kjønnsfordeling. Ofte speglar kjønnssamansetninga på studiet 

kjønnsfordelinga blant søkjarane. Universiteta og høgskulane må kartlegge og analysere 

kvifor det er underrepresentasjon av det eine kjønnet på dei aktuelle studia. Vidare må dei 

lage ein plan for korleis institusjonen skal arbeide aktivt for å sikre ein betre kjønnsbalanse 

og setje i verk nødvendige tiltak. 

§7-12 tredje ledd er sletta sidan regelen vert rekna for å vere overflødig. Det som skal utgjere

grunnlag for rangering er allereie slått fast  i § 7-1 tredje ledd: «Grunnlaget for rangering er

den dokumentasjon som kvalifiserer søkjaren for eit studium.» I seinare tid har HK-dir funne

at det er tolkingsforskjellar av § 7-12 tredje ledd mellom lærestadane som skapar

forskjellsbehandling av søkjarar, noko som er uheldig. Departementet er einige med HK-dir i

at §7-12 tredje ledd i dag berre er ei presisering av §7-12 første ledd. Føresegna i tredje ledd

er ikkje meint å gi moglegheit til å vurdere andre grunnlag enn den individuelle

skjønnsmessige vurderinga § 7-12 første ledd gir moglegheit til. Ved å stryke §7-12 tredje

ledd blir det tydelegare at lærestaden må gjere den individuelle, skjønnsmessige vurderinga

på grunnlag av kvalifikasjonsgrunnlaget til søkjar.

Kommentarar til enkelte føresegner i opptaksforskrifta 

Kapittel 2 Generell studiekompetanse 
Kommentarar til § 2-1 Generell studiekompetanse – Kunnskapsløftet 

Denne føresegna gjeld krav til generell studiekompetanse og rører ikkje ved fastsette 

føresegner om realkompetanse og dispensasjon. 

Generell studiekompetanse er hovudkravet for opptak til høgare utdanning. Dei fastsette 

fagkrava går fram av første ledd. Fagkrava gjeld enten søkjaren har vitnemål frå treårig 
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vidaregåande opplæring, fagbrev/sveinebrev eller fyller vilkår som 23/5-søkjar. Faget 

samfunnskunnskap har endra namn i og med fagfornyinga, og det føreset at forløparen 

samfunnsfag fungerer som likeverdig i opptakssamanheng uavhengig av 

namneendringa. 

Omgrepet opptaksår blir i forskrifta brukt om det kalenderåret søkjaren normalt søkjer og får 

tilbod om studieplass. Dette inneber konkret at søkjarar til studium med oppstart i januar, 

som har søknadsfrist i april eller november/desember i kalenderåret før studiestart, må 

oppfylle dei fastsette krava, også føresegna om alder, seinast 31. desember det året 

søknadsfristen går ut. 

Søkjarar som er 23 år eller eldre i opptaksåret, og som skal vurderast etter den såkalla 

23/5-regelen, kan takast opp utan vitnemål frå vidaregåande opplæring, fagbrev eller 

sveinebrev dersom dei kan dokumentere fem års arbeidserfaring og/eller bestått utdanning 

som til saman utgjer minimum fem år («praksiskravet»). Praksiskravet blir rekna ut på 

grunnlag av den faktiske tida som er brukt. Det inneber at praksis tilsvarande meir enn 

heiltidsstilling/-utdanning ikkje kan inngå i berekninga. Deltidspraksis blir rekna om til 

heiltidspraksis. Skuleår, medrekna år i lære (læretid), gir utteljing som heile år. 

I 23/5-regelen er føresegna slik at deltidsarbeid kan reknast om til heiltid, og at det skal 

takast omsyn til om søkjaren har hatt eller har nedsett arbeidsevne. Det blir lagt til grunn at 

praksis og utdanning til saman ikkje kan overskride 100 prosent i same tidsrom. Det er òg 

ein føresetnad at søkjaren kan dokumentere at dei fastsette fagkrava er oppfylte. 

Nedsett arbeidsevne inneber at ein på grunn av sjukdom, skade eller lyte har fått 

arbeidsevna nedsett i ein slik grad at ein er hindra i å behalde eller skaffe seg heiltids- eller 

deltidsarbeid. Dersom arbeidsevna er dokumentert delvis nedsett, er det ein føresetnad for å 

få full utteljing at resterande arbeidsevne har vore brukt. 

Søkjarar kan dokumentere nedsett eller redusert arbeidsevne med til dømes attest frå lege 

eller kopi av vedtak frå NAV. Opptaksorganet er pliktig til å vurdere om eventuell annan 

dokumentasjon kan godkjennast. 

Fullførte og beståtte fag (enkeltfag) frå vidaregåande opplæring kan inngå i praksiskravet 

dersom desse faga har eit omfang som utgjer det samla årstimekravet til studieprogrammet 

som faga inngår i. Fag frå ulike studieprogram kan kombinerast, og årstimekravet følgjer 

kravet til det studieprogrammet fleirtalet av timane er tekne i. Enkeltfag utover eitt skoleår 

kan kombinerast tilsvarande timekravet til eit halvt års utdanning. 

Det gjeld eigne overgangsreglar for søkjarar med dokumentasjon frå tidlegare strukturar i 

vidaregåande opplæring, jf. kapittel 9. 

Beståtte og dokumenterte kurs/emne i høgare utdanning kan gi utteljing i praksiskravet 

dersom dei til saman utgjer minst 60 studiepoeng, jf. § 2-1 første ledd bokstav b. 
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Fullført og bestått fagskoleutdanning som varer i eit halvt til to år, kan takast med i 

berekninga av praksiskravet. Det same gjeld dokumentasjon for fullført og bestått årskurs i 

toårig fagskoleutdanning. Anna utdanning, til dømes forkurs til ingeniørutdanning, må vere 

fullført og bestått for å inngå i berekninga av praksiskravet. 

Ein legg til grunn at det ikkje er stor overlapping med fag/studium som søkjaren har fått 

godkjende som del av opptaksgrunnlaget. 

Gjennomført og dokumentert introduksjonsprogram og norskprogram med 

samfunnskunnskap for nykomne innvandrarar kan takast med i berekninga av 

praksiskravet, jf. lov om introduksjonsordning og norskopplæring for innvandrarar som nyleg 

har komme til Noreg. 

Ein legg til grunn at Samordna opptak (SO) utarbeider retningslinjer for dokumentasjonskrav i 

samarbeid med institusjonane. 

Kommentarar til § 2-2 Utanlandsk utdanning 

GSU-listen er utarbeidd av GSU-utvalet og viser om utanlandsk utdanning er på nivå med 

norsk vidaregåande skule. Denne lista skal brukast ved opptak av søkjarar med 

utdanningsbakgrunn frå utlandet. Søkjarar med annan utdanningsbakgrunn kan ikkje 

påleggjast å ta fag som er oppfylte gjennom dokumentert vidaregåande opplæring frå 

heimlandet. Opptaksorgana skal i slike tilfelle vurdere om utdanninga til søkjaren oppfyller 

kravet om generell studiekompetanse. 

Krav til engelsk 

GSU-lista inneheld utfyllande informasjon om oppfylling av fagkravet i engelsk for kvart enkelt 

land. 

Krav til norsk 
Søkjarar med opptaksgrunnlag frå utlandet som ikkje har utdanning på nivå med norsk 3-årig 
vidaregåande opplæring, og som skal vurderast som 23/5-søkjarar, jf. § 2-1, kan ikkje 
erstatte fagkravet i norsk (eller anna nordisk språk) med dokumentasjonsalternativa 2, 3, 4 
eller 5 i § 2-2, eller med norsk/nordisk språk som morsmål, inkludert kombinasjons-
moglegheitane i pkt. a. og b. 

Til nokre studium er det i kapittel 4 fastsett spesielle opptakskrav med karakterkrav i norsk. 
Dokumentasjon av norsk på grunnlag av føresegna § 2-2 (3) oppfyller ikkje karakterkrav i 
norsk utover bestått med karakteren 2. 

Kommentarar til § 2-3 Opptak på grunnlag av fullført høgare utdanning 

Det er berre søkjarar som er tekne opp til høgare utdanning etter føresegnene i kapittel 3, 

som kan vurderast for generell studiekompetanse etter § 2-3. 

Delar av eit utdanningsprogram i høgare utdanning som ikkje er fullførte og beståtte, gir ikkje 

generell studiekompetanse. Dette inneber at søkjarar som er tekne opp til høgare utdanning 

på grunnlag av unntaksføresegnene i kapittel 3, normalt må fullføre og bestå utdanninga dei 
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har begynt på, før dei kan få generell studiekompetanse etter § 2-3. 

Kravet om dokumenterte kunnskapar i norsk gjeld for søkjarar frå land utanom Norden som 

dokumenterer opptaksgrunnlaget ved framandspråkleg høgare utdanning. Dersom generell 

studiekompetanse er oppnådd med grunnlag i høgare utdanning med norsk eller anna 

nordisk språk som undervisningsspråk, er ikkje ytterlegare norskkunnskapar noko krav. 

 
Søkjarar som blir tekne opp til høgare utdanning med grunnlag i annan høgare utdanning 

får ikkje tilleggspoeng for dette, jf. § 7-11. 

 

Kommentarar til § 2-4 Opptak på grunnlag av fullført fagskoleutdanning 

Søkjarar som har fullført og bestått 2-årig fagskoleutdanning får generell studiekompetanse 

med grunnlag i fagskolen. Søkjarar med fagskoleutdanning frå land utanom Norden må 

dokumentere norsk og engelsk på same vilkår som gjeld for søkjarar med vidaregåande 

opplæring frå desse landa. Universitet og høgskolar har plikt til å vurdere om norskkravet er 

oppfylt på annan måte, jf. § 2-1 tredje ledd. 

 
Bestått fagskoleutdanning etter studieordningar før rammeplan fastsett av departementet 

i 1998-1999, gir ikkje generell studiekompetanse. Eldre fagskoleutdanning gir likevel 

unntak frå krav om generell studiekompetanse til einskilde studium, sjå § 9-1 tredje ledd. 

 
Søkjarar som blir tekne opp til høgare utdanning med grunnlag i fagskoleutdanning får ikkje 

tilleggspoeng for dette, jf. § 7-11. 

 

 

Kapittel 3 Unntak frå generell studiekompetanse  

Generell kommentar 
Føresegnene i kapittel 3 gjeld unntak frå krav om generell studiekompetanse. Dersom det er 

fastsett spesielle opptakskrav til eit studium, jf. kapittel 4, må desse vere oppfylte. 

 
Spesielt tilrettelagde studium med grunnlag i relevant fagbrev (y-veg) 

§§ 3-3, 3-7, 3-8,3-9, 3-11 og 3-12 gir institusjonane høve til å tilby spesielt tilrettelagde 

studium med grunnlag i relevant fagbrev (y-veg). 

 

Kommentarar til § 3-1 Realkompetanse 

Realkompetanse omfattar all formell, ikkje-formell og uformell kompetanse som den vaksne 

søkjaren har. Kvar enkelt institusjon har sjølv ansvaret for vurdering og opptak på grunnlag 

av realkompetanse. 

 
Det er institusjonane sjølve som avgjer kva som er nødvendige kvalifikasjonar og kva 

som er ein eigna og tenleg framgangsmåte for å vurdere realkompetanse. 

 
Generell studiekompetanse er framleis det normale grunnlaget for opptak til høgare 

utdanning. Ein søkjar som har fått godkjent realkompetanse for opptak til eit studium ved ein 

institusjon, er ikkje automatisk kvalifisert for opptak til andre studium ved den same 
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institusjonen, og heller ikkje til studium ved andre institusjonar. Opptaksorganet har plikt til å 

vurdere realkompetanse som svarer til dei fastsette fagkrava. 

Kommentarar til § 3-2 Dispensasjon 

Formålet med føresegna om dispensasjon er å hindre openbert urimeleg behandling av 

enkeltsøkjarar. Det er lagt til grunn at denne føresegna berre skal brukast i tilfelle der heilt 

spesielle omsyn gjer seg gjeldande. Som for opptak på grunnlag av realkompetanse, jf. § 3-

1, må det gjerast ei konkret vurdering av om studenten er kvalifisert for det studiet 

vedkommande søkjer opptak til. Det må godtgjerast at søkjaren har nødvendige faglege 

føresetnader for å gjennomføre det aktuelle studiet. Dokumentasjon kan til dømes vere 

attest frå lege, anna helsepersonell, pedagogisk-psykologisk teneste eller tilsvarande. 

Vurderinga av om ein søkjar oppfyller vilkåra for dispensasjon, er todelt. Det vil seie at to 

vilkår må vere oppfylte før dispensasjon kan innvilgast: 

1) Først må det vurderast om det ligg føre varig sjukdom, funksjonshemming eller liknande

tilstand. Dette er eit heilt avgjerande vilkår for å få innvilga dispensasjon, noko som òg

går klart fram av ordlyden i føresegna, jf. formuleringa «på grunn av» i første ledd.

2) Deretter må det vurderast om tilstanden til søkjaren inneber at det ikkje har vore mogleg

for søkjaren å oppfylle enkelte krav til GSK.

Kommentarar til § 3-3 Unntak frå kravet om generell studiekompetanse for opptak til 

spesielt tilrettelagd ingeniørutdanning 

Søkjarar med relevant fagbrev/sveinebrev er kvalifiserte for opptak til spesielt tilrettelagd 

ingeniørutdanning, utan dei fastsette tilleggskrava i matematikk og fysikk. Det er 

institusjonane sjølve som vurderer om dei vil leggje til rette for og tilby slik utdanning. 

Generell kommentar til §§ 3-4, 3-5 og 3-6 

Unntak frå kravet om generell studiekompetanse skal berre gjerast i heilt spesielle tilfelle. For 

studium som ikkje er nemnde i desse paragrafane, gjeld normalt krav om generell 

studiekompetanse og eventuelle spesielle opptakskrav, jf. kapittel 4. 

Kommentarar til § 3-6 Unntak frå kravet om generell studiekompetanse for opptak til 

enkelte kunstfag 

Unntak frå krav om generell studiekompetanse for opptak til kunstfag gjeld ikkje for alle 

søkjarar til slike studium. Hovudregelen er framleis generell studiekompetanse for opptak til 

desse studia. Det er berre i spesielle høve der søkjarar som kan dokumentere spesielle 

faglege evner og som ikkje kan dokumentere generell studiekompetanse, at det kan gjerast 

unntak. 

Unntaket omfattar til dømes ikkje faglærarutdanning i musikk. 
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Det er berre til studium som er lista i denne føresegna i opptaksforskrifta at det kan gjerast 

unntak frå kravet om generell studiekompetanse. 

Kapittel 4 Spesielle opptakskrav 

Generelle kommentarar 

For studium som ikkje er nemnde her, gjeld normalt krav om generell studiekompetanse 

dersom det ikkje er fastsett unntak i §§ 3-4, 3-5 eller 3-6. Statlege universitet og høgskolar 

og private institusjonar med institusjonsakkreditering har sjølve fullmakt til å opprette og 

leggje ned studium, jf. uhl. § 3-3. 

Departementet viser til at tilnærma like utdanningsprogram bør ha dei same opptakskrava. 

Søkjarar til dei studia som er nemnde her, må oppfylle spesielle opptakskrav. Dette gjeld òg 

for søkjarar som er innvilga unntak frå krav om generell studiekompetanse etter føresegna i 

kapittel 

3. Søknadar til studium med spesielle opptakskrav kan som hovudregel også

realkompetansevurderast. Realkompetansevurdering er ikkje aktuelt når det er stilt krav om

eit bestemt fagleg nivå med forskriftsfesta karakter- eller poengkrav. Det faglege nivået på

den vidaregåande opplæringa til søkjaren må oppfylle desse krava.

Nokre studium har krav om bestemte karakterar i enkelte fag. Det er i slike tilfelle normalt 

gjennomsnittskarakteren i faget som avgjer om søkjaren kan få tilbod om opptak. 

Karakterkravet i norsk omfattar til dømes gjennomsnittet av standpunktkarakterar og 

eventuelle eksamenskarakterar i norsk hovudmål, sidemål og munnleg, jf. §§ 7-5. For 

fellesfaget matematikk gjeld også både standpunktkarakter og eventuelle eksamenskarakter 

i berekninga av gjennomsnittskarakter. 

I § 2-2 første ledd går det fram at søkjarar med 3-årig vidaregåande utdanning frå dei andre 

nordiske landa er kvalifiserte for opptak utan tilleggskrav i norsk når utdanninga dei 

dokumenterer, gir generelt opptaksgrunnlag. Slike søkjarar må oppfylle tilsvarande 

karakterkrav i eit anna nordisk språk, jf. artikkel 3 i den nordiske avtalen: "Dersom det 

stilles krav til særlige kvalifikasjoner eller faglige kunnskaper for å bli tatt opp til en bestemt 

høyere utdanning, skal utdanningssøkende fra de andre nordiske land oppfylle disse 

kravene på tilsvarende måte som landets egne søkere." 

For søkjarar med opptaksgrunnlag frå land utanom Norden gjeld at dei må dokumentere 

kunnskapar i norsk med ei spesiell prøve. For opptak til mellom anna 

sjukepleiarutdanning, grunnskulelærarutdanning og 5-årig integrert lærarutdanning skal 

søkjaren oppfylle kravet i norsk med minimum eitt av desse krava: 

1. Bestått norsk, skriftleg og munnleg, 393 timar frå vidaregåande opplæring

med eit gjennomsnitt på minimum 3,0.
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2. Eksamen frå trinn 3 i norsk for utanlandske studentar ved universiteta med 

minst karakteren C eller tilsvarande. 

3. Fullført og bestått studium i høgare utdanning på minst 60 studiepoeng i norsk 

språk og samfunnskunnskap for utanlandske studentar med minst karakteren C 

eller tilsvarande. 

4. Skriftleg test i norsk, høgare nivå («Bergenstesten»), med «Bestått» på alle 

delprøvane eller minimum 450 poeng, og i tillegg munnleg test i norsk, høgare nivå, 

med resultat «Bestått» eller minimum 500 poeng, frå opptak til studieåret 2021-

2022. 

5. Bestått avsluttande prøve i norsk (norskprøven) med ferdigheiter på minimum 

nivå B2 i alle delferdigheiter, jf. lov 4. juli 2003 nr. 80 om introduksjonsordning og 

norskopplæring for nyankomne innvandrarar (introduksjonslova) §19 andre ledd. 

6. Frå og med opptak til studieåret 2023-2024 kan kunnskapar i norsk også 

dokumenterast med en av følgjande kombinasjonar av prøvedelar: 

a) Bestått eller betre resultat i munnleg test frå test i norsk, høgare nivå 

(«Bergenstesten»), saman med avsluttande prøvar i leseforståing, 

lytteforståing og skriftleg framstilling frå norskprøven (jf. pkt. 5 ovanfor) 

med minimum nivå B2 som resultat i alle tre delprøvar. 

b) Bestått eller betre resultat i skriftleg test frå test i norsk, høgare nivå 

(«Bergenstesten»), saman med delprøve i munnleg kommunikasjon frå 

norskprøven (jf. pkt. 5 ovanfor) med minimum B2 som resultat. 

 
Kommentarar til § 4-1 Spesielle opptakskrav i tillegg til generell 

studiekompetanse Dei spesielle opptakskrava må òg vere oppfylte av søkjarar som er 

unnatekne frå krav om generell studiekompetanse etter føresegnene i kapittel 3. 

 
Departementet føreset at institusjonane informerer søkjarane om krav til forkunnskapar 

utover fastsette opptakskrav. 

 
Kommentarar til § 4-3 Spesielle opptakskrav til informatikk, realfag, natur- og 

miljøfag Det er fastsett spesielle opptakskrav til informatikk, realfag, natur- og miljøfag. Det 

er ikkje høve til å fastsetje andre opptakskrav enn dei som går fram av § 4-3. Det må 

presiserast at matematikk er realfag, og at dei spesielle opptakskrava òg gjeld for opptak til 

enkeltemne som normalt inngår i fastsette studieprogram. 

 
Vi minner om at opptakskrava til informatikkutdanning normalt er annleis enn opptakskrava til 

andre utdanningar innanfor desse fagområda. Dette gjeld ikkje for Informatikk: robotikk og 

intelligente system ved Universitetet i Oslo. 

 
Dei spesielle opptakskrava gjeld elles for alle studium som oppfyller desse kriteria: 
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- Informatikkutdanning

Minst halvparten av studiepoenga er i informatikk og nødvendige støttefag i realfag og 

teknologi. 

- Realfag, natur- og miljøfag

Minst halvparten av studiepoenga er i realfag, teknologifag og/eller natur- og miljøfag. 

Kommentarar til § 4-4 Spesielle opptakskrav til arkitektur fag og teknologiske fag

Søkjarar som blir tekne opp til spesielt tilrettelagd ingeniørutdanning med grunnlag i 

fagbrev/sveinebrev, må dokumentere 12 månaders relevant praksis. Læretid i bedrift på 

minimum 12 månader oppfyller kravet til praksis så sant ho er relevant. 

Kommentarar til § 4-7 Spesielle opptakskrav til lærarutdanningar 

Skulepoeng for opptak til grunnskulelærarutdanning, 5-årig lektorutdanning og 

faglærarutdanning omfattar karakterpoeng (gjennomsnitt av alle karakterar på vitnemålet 

med to desimalar, multiplisert med 10), jf. § 7-5 og eventuelle tilleggspoeng for språk- 

og/eller realfag. 

Grunnskulelærarutdanning og 5-årig lektorutdanning 

Dei fastsette poeng- og karakterkrava gjeld òg for opptak til spesialisert 

grunnskulelærarutdanning, til dømes grunnskulelærarutdanning med realfag og 

grunnskulelærarutdanning med musikk osv., jf. § 4-7 andre og tredje ledd. 

Intervju 

Søkjarane til lærarutdanning kan i tillegg måtte gjennomføre ein opptaksprøve i form av eit 

intervju etter nærmare reglar som institusjonen fastset. Institusjonar som vil bruke intervju 

ved opptak til grunnskulelærar- og lektorutdanning, skal informere om dette både gjennom 

Samordna opptak og på eigne nettsider. 

Bestått nasjonalt Forkurs i matematikk i årene 2016. 2017, 2018 og 2019 for søkjarar 

med eit karaktergjennomsnitt på minimum 3,0 i fellesfaget matematikk, dekker kravet til 

karakteren 4 i matematikk. 

Kommentarar til § 4-9 Spesielle opptakskrav til enkelte kunstfag 

Det er berre til dei studia som er lista opp i forskrifta, at det kan stillast krav om opptaksprøve 

utover kravet om generell studiekompetanse. Sjå òg § 3-6 om unntak frå krav om generell 

studiekompetanse. For opptak til studium der det er fastsett opptaksprøve er det i nokre 

tilfelle fastsett alternative reglar for rangering av søkjarane. Sjå merknadar til § 7-14. 

Kommentarar til § 4-10 Spesielle opptakskrav til diverse fag 

For opptak til studium der det er fastsett opptaksprøve er det i nokre tilfelle fastsett 

alternative reglar for rangering av søkjarane. Sjå merknadar til § 7-14. 
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Kommentarar til § 4-11 Desentralisert utdanning og deltidsutdanning 

Institusjonane sjølve kan fastsetje spesielle opptakskrav i form av praksis til desentralisert 

utdanning og til deltidsutdanning som kan tilbydast anten på ein lærestad eller 

desentralisert. Institusjonane kan ikkje fastsetje tilleggskrav utover yrkeserfaring og relevant 

arbeidspraksis. 

 
Institusjonane kan berre fastsetje krav om tilknyting til utdanningsstaden til desentralisert 

utdanning som blir tilbode på deltid. 

 
Eit krav om tilknyting til utdanningsstaden skal ikkje definerast slik at dei geografiske områda 

blir opplevde som vilkårlege. Opptaket skal heller ikkje avgrensast til søkjarar frå éin eller eit 

fåtal kommunar. 

 

 

Kapittel 5 Opptak på visse vilkår Kommentarar til § 5-1 Opptak på visse vilkår 

Det skal gå fram av dokumentasjonen (kompetansebevis) frå den vidaregåande skulen at 

søkjaren hadde gyldig fråvær til eksamen i eitt eller fleire spesifiserte fag, og at dette er 

grunnen til at eleven ikkje har fått dokumentasjon på fullført og bestått opplæring. 

 
Departementet viser til at søkjarane som ber om opptak på visse vilkår skal ha 

dokumentasjon frå den vidaregåande skulen om at søkjaren ikkje har avlagt eksamen i eit 

eller fleire fag. 

Dokumentasjon om årsak skal ha vore lagd fram og godkjend av skulen. Departementet viser 

til dette og at opptaket til høgare utdanning ikkje skal be om attest som syner årsaka til 

fråværet. 

 
Dersom resultatet av utsett eksamen i eit fag ligg føre før opptak til høgare utdanning, kan 

ikkje institusjonen gi opptak på vilkår. 

 
Opptaksforskrifta § 5-1 første ledd stiller krav om at utsett eksamen må vere bestått i løpet av 

første semester etter opptak. Retten til utsett eksamen i vidaregåande opplæring er ikkje 

tidsavgrensa til semesteret etter, men i opptaksforskrifta er det sett opp ei slik avgrensing. 

Forskrift til opplæringslova § 3-32 stiller krav om at eleven må gå opp til første etterfølgjande 

eksamen. 

 
Det går fram av forskrift til opplæringslova § 3-32 første ledd at elevar som har dokumentert 

fråvær ved eksamen (ordinær, særskild eller ny eksamen), har rett til å gå opp til første 

etterfølgjande eksamen og samtidig behalde standpunktkarakteren i faget. Dersom eleven 

ikkje går opp til første etterfølgjande eksamen, fell standpunktvurderinga bort, og eksamen 

må då takast som privatist, jf. § 3-32 tredje ledd. 

 

Kommentarar til § 5-2 Opptak på visse vilkår for søkjarar frå land utanom Norden som 

må ha visum for å kunne takast opp til årskurs i norsk 
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Institusjonar som tilbyr årskurs i norsk for søkjarar frå land utanom Norden og der søkjarane 

må søkje om studentvisum, kan gi søkjarar tilbod om studieplass på eit planlagt ordinært 

studium, og så gi desse søkjarane utsett studiestart til året etter, på vilkår av at dei fullfører 

og består årskurset i norsk. Norsk inngår normalt i opptakskrava til ordinære studium. 

Kapittel 6 Politiattest ved opptak til høgare utdanning 

Kommentarar til § 6-1 Generelt 

Første ledd: 

Denne føresegna markerer at kravet om barneomsorgsattest berre gjeld utdanningar 

der studentar kan komme i kontakt med mindreårige som ein del av klinisk 

undervisning eller praksisstudium. 

Departementet legg til grunn at det i dei utdanningane der ein student kan komme i kontakt 

med utviklingshemma eller andre sårbare grupper, kan det òg kan vere mogleg for 

studenten å komme i kontakt med mindreårige, slik at utdanninga er omfatta av kravet om 

barneomsorgsattest. 

Føresegna medfører at personar med merknader på politiattesten kan vere utestengde frå 

praksisstudium og klinisk undervisning på livstid fordi merknaden aldri vil bli sletta. Merknad 

på politiattesten fører likevel ikkje automatisk til tap av rett til å delta i praksisstudium/ klinisk 

undervisning, då nemnda skal vurdere dette i kvart enkelt tilfelle. 

Andre ledd: 

Ei rekkje lover inneheld krav om politiattest for visse typar yrkesutøving, og desse krava gjeld 

tilsvarande for studentar på utdanningar som fører fram til yrket. 

Formålet med det samla regelverket om politiattest er eit heilskapleg system for 

politiattestar. For at dette målet skal realiserast, er det viktig at krava til politiattest for 

studentar ikkje er strengare enn det som følgjer av profesjonslovgivinga. I utdanningar der 

studenten verken kjem i kontakt med mindreårige eller brukargrupper som er omfatta av 

profesjonslovgivinga, er det heller ikkje høve til å stille krav om politiattest etter universitets- 

og høgskulelova og opptaksforskrifta. 

Tredje ledd: 

Det den enkelte utdanningsinstitusjonen 

skal vurdere, er om utdanningane dei tilbyr, er omfatta av kravet i politiregisterlova § 37 

første ledd nr. 4, eller av andre krav om politiattest i profesjonslovgivinga. 

I vurderinga av om utdanninga er omfatta av kravet om barneomsorgsattest i første ledd, er 

ordlyden i lova, «kan komme i kontakt med mindreårige», rettleiande. Denne inneber at det 

i vurderinga av om eit studium krev framlegging av politiattest, ikkje er nødvendig at 

studenten heilt sikkert vil komme i kontakt med mindreårige. Det er nok at det kan tenkjast 

at studenten i samband med praksisstudium eller klinisk undervisning kan komme i kontakt 

med og i situasjonar saman med den mindreårige der overgrep kan finne stad. Det er 
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likevel viktig å hugse på at krav om politiattest er eit inngripande tiltak. Det må derfor ikkje 

stillast krav om politiattest i situasjonar der det openbert er unødvendig. Dersom eit studium 

ikkje har praksis eller klinisk undervisning som ein obligatorisk del av utdanningsløpet, er 

det at studenten kan komme til å velje praksisopplæring eller klinisk undervisning i framtida, 

ikkje tilstrekkeleg til å krevje politiattest ved opptak til studiet. Utdanningsinstitusjonane kan 

likevel krevje at studenten legg fram politiattest dersom han/ho seinare i utdanningsløpet 

bestemmer seg for å velje praksis eller klinisk undervisning der han/ho kan komme i kontakt 

med mindreårige.  

Fjerde ledd: 

Utover informasjon om politiattest i brev med tilbod om studieplass er det opp til 

institusjonane å vurdere korleis dei vil gi informasjon til studentane om studia og om eit 

eventuelt tilhøyrande krav om politiattest. Dette kan til dømes formidlast på nettsider og i 

studiekatalog. I alle tilfelle er det viktig at studenten er informert om kravet om å levere 

politiattest før han/ho søker om studieplass. 

For studium som har opptak via Samordna opptak (SO), skal informasjon om krav om 

politiattest vere tilgjengeleg på nettsidene til SO. Politiet stiller tekniske krav til grunnlag 

for å behandle ein søknad om politiattest. 

Kommentarar til § 6-3 Tidspunktet for framlegging av politiattest 

Første ledd: 

Fristen for å sende inn politiattest etter første ledd er 3 veker frå søkjaren får tilsegn om 

plass ved ei utdanning. Dette er lenger enn fristen som er sett for å ta imot 

utdanningsplassen. Trass i behovet for rask avklaring av spørsmålet om eventuelle 

merknader på politiattesten er det viktig å stille realistiske krav til studenten. Ettersom 

politiet har ei saksbehandlingstid på 14 dagar, vil ein kortare frist enn 3 veker truleg bli 

broten i og med at ein òg må rekne med postgang. 

Andre ledd: 

Med «fastsett utdanningsstart» i andre ledd er meint utdanningsstart på utdanninga der 

studentane har fått tildelt plass. 

Tredje ledd: 

Føresegna gjeld søkjarar som blir tekne opp i suppleringsopptak anten i regi av 

Samordna opptak eller i regi av institusjonane sjølve. 

Kommentarar til § 6-5 Fornya vandelskontroll 

I forarbeida til politiregisterlova § 43 går det fram at det ikkje er opna for fornya 

vandelskontroll gjennom utferding av fornya politiattest med nærmare fastsette tidsintervall, 

jf. Prop. 114 L (2012–2013). I staden får brukarane av tidlegare utferda politiattest, det vil 

seie utdanningsinstitusjonar, arbeidsgivarar og liknande, høve til å få utlevert nye 

opplysningar frå politiet i samsvar med heimelsgrunnlaget for den opphavlege attesten. 

Føresegna handlar om dei tilfella der politiattest tidlegare er utferda, men der brukaren av 
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opplysningane, til dømes ein arbeidsgivar, eller i vårt tilfelle ein utdanningsinstitusjon, har 

fått tilgang til informasjon som gir grunn til å tru at det ligg føre nye opplysningar som er 

viktige for innhaldet i politiattesten. 

Eit grunnvilkår for å bruke denne føresegna er at den det gjeld allereie har levert 

politiattest. I tillegg må dei nye opplysningane som eventuelt skal leverast, vere avgrensa 

til dei straffbare forholda som kan utleverast ifølgje heimelsgrunnlaget for attesten. 

Dersom heimelen til dømes er avgrensa til seksuelle overgrep mot barn, kan ikkje politiet 

gi opplysningar om eventuelle andre straffbare forhold. Føresegna opnar for at 

arbeidsgivaren eller utdanningsinstitusjonen (altså brukaren) kan få opplysningar med 

heimel i politiregisterlova § 43. Føresegna kan ikkje nyttast til rutinekontroll av studentar. 

Det er ikkje høve til å pålegge studentane å innhente nye opplysningar. 

Ved byte av studiestad blir den nye utdanningsinstitusjonen ein ny brukar og kan krevje ny 

politiattest framlagd. Ved byte til ei utdanning som krev ein annan type attest enn den 

opphavlege, må det leggast fram ny attest i samsvar med det nye heimelsgrunnlaget. 

Kommentarar til § 6-6 Følgjer av at politiattest ikkje blir lagd fram 

Første ledd: 

Ettersom det berre er søkjaren/studenten sjølv som kan innhente politiattest, og som veit kva 

politiattesten inneheld, er ei slik sanksjonsmoglegheit nødvendig. 

Andre ledd: 

Dette er ei snever unntaksføresegn som må praktiserast strengt. Unntak frå hovudregelen 

må vere grunngitt med forhold som studenten ikkje rår over og ikkje kan lastast for. Slike 

forhold må vurderast konkret i kvart tilfelle, og det må i vurderinga takast omsyn til 

tryggleiken til dei mindreårige og andre sårbare grupper som reglane skal beskytte. 

Kommentarar til § 6-7 Følgjer av at studenten ikkje kan delta i praksisstudium / 

klinisk undervisning 

Hovudkonsekvensen av at ein student ikkje får delta i praksis eller klinisk undervisning, er 

presisert her. Ein student som held fram på ei utdanning utan å delta i obligatoriske 

praksisstudium eller klinisk undervisning, vil ikkje få vitnemål for fullført utdanning. Det at 

studenten ikkje får delta i praksis og klinisk undervisning, kan òg få andre konsekvensar, 

som at studenten ikkje får gå opp til eksamen i enkelte fag fordi dei obligatoriske 

arbeidskrava ikkje er oppfylte. 

Kommentarar til § 6-8 Behandling av politiattesten med merknad 

Første ledd: 

Leddet viser til uhl § 4-9 sjuande ledd, som seier at studentar har rett til advokathjelp i saker 

om utestenging. Studenten har rett til hjelp frå saka er reist, jf. § 4-8 femte ledd. I dette 

tilfellet må det vere frå det tidspunktet 14-dagarsfristen for uttale til nemnda tek til å gå. 

Institusjonen dekkjer utgiftene til advokathjelp. 
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Andre ledd: 

For å sikre god kvalitet og effektiv behandling av denne typen saker, også av omsyn til 

studenten sjølv, pålegg forskrifta søkjaren/studenten plikt til å medverke til at saka blir 

tilstrekkeleg opplyst, ved å legge fram dokumentasjon for institusjonen om forhold som ligg 

til grunn for eventuelle merknader på politiattesten. Dette omfattar all nødvendig 

dokumentasjon, til dømes utskrift av sikting, tiltale, førelegg og dom. 

Før slik dokumentasjon er lagd fram, dersom den finst, har ikkje studenten rett til å delta i 

klinisk undervisning eller praksisstudium. 

Tredje ledd: 

Behandlinga av politiattest med merknader må underleggast forsvarleg saksbehandling i 

tråd med reglane for forvaltingslova og god forvaltingsskikk. Institusjonen må sjå til at saka 

er best mogleg opplyst, og skal derfor sørgje for at relevante dokument som ligg til grunn 

for merknadene, ligg føre ved behandlinga av saka, jf. òg den plikta studenten har til å 

medverke til å hente inn nødvendig dokumentasjon etter andre ledd. Institusjonen må òg 

sørgje for at studenten får høve til å kommentere merknaden på politiattesten. 

Den vurderinga institusjonen gir av merknaden på politiattesten, skal vere ei konkret, 

heilskapleg vurdering av dei forholda som ligg til grunn for merknaden på politiattesten, 

typen praksis eller klinisk undervisning og andre forhold som gjeld studenten eller 

studiesituasjonen hans/hennar. 

Både 10-dagarsfristen og 14-dagarsfristen er absolutte. 

Fjerde ledd: 

Firevekersfristen nemnda har til å behandle saka, er absolutt. Fristen er sett fordi både 

student, utdanningsinstitusjon og praksisinstitusjon har behov for ei rask avgjerd. 

Før klagenemnda for institusjonen har gjort vedtak i saka, har ikkje studenten rett til å delta i 

klinisk undervisning eller praksisstudium ved den aktuelle utdanninga. I avveginga mellom 

omsynet til studenten og utdanningsløpet hans/hennar og omsynet til tryggleiken til dei 

mindreårige og dei andre sårbare gruppene reglane skal beskytte, veg det sistnemnde 

tyngst. 

Femte ledd: 

Nemnda skal gi ei heilskapsvurdering der ho ser på typen praksis eller klinisk undervisning, 

det vil seie innhaldet i studiet/undervisninga og kva grupper undervisninga rettar seg mot, 

og opplysningane om dei forholda som ligg til grunn for politiattesten. Det må òg takast 

omsyn til om studenten er gitt førelegg, sikta, tiltalt eller dømd. 

Åttande ledd: 

Etter politiregisterforskrifta § 37-2 skal politiattesten oppbevarast utilgjengeleg for 

uvedkommande. Politiattesten kan oppbevarast så lenge formålet med politiattesten krev 
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det, men ikkje utover tidspunktet då vedkommande sluttar på studiet som gav grunnlag for 

vandelskontroll. Politiattest som ikkje lenger er nødvendig for formålet, skal slettast. 

Offentlege mottakarar skal slette politiattesten i samsvar med politiregisterforskrifta § 16-2 

andre ledd nr. 2. 

Kapittel 7 Rangering av søkjarar ved opptak 

Generelle kommentarar 

Føresegnene om rangering av søkjarane gjeld for opptak til all grunnutdanning, også lokale 

opptak og opptak til private høgskolar sjølv om desse ikkje deltek i den nasjonale 

opptaksmodellen (NOM) gjennom Samordna opptak. 

Kommentarar til § 7-1 Generelt om rangering og kvotar 

Dokumentasjon av fag som gir tilleggspoeng, kan inngå i den dokumentasjonen som gir 

grunnlag for rangeringa. 

Kommentarar til § 7-2 Kvote for førstegongsvitnemål og ordinær kvote 

Med heimel i § 7-2 femte ledd kan departementet frita enkelte studium frå kravet om kvote 

for søkjarar med førstegongsvitnemål. Det er ikkje meint at søkjarar til studium med 

opptaksprøver, som til dømes fleire kunstfaglege utdanningar, automatisk skal få unntak frå 

krav om førstegongsvitnemål. Ved studium som ikkje er lista opp, skal 50 prosent av 

studieplassane tilbydast søkjarar som oppfyller kriteria for denne kvoten. Dersom det ikkje er 

tilstrekkeleg kvalifiserte søkjarar til å fylle kvoten kan resterande plassar bli tilbode søkjarar 

frå ordinær kvote. 

Det blir presisert at alle studium som ikkje er nemnde her, også studium med opptaksprøve 

som heile eller delar av rangeringsgrunnlaget, jf. § 7-14, skal ha 50 prosent kvote for søkjarar 

med førstegongsvitnemål. 

Desse studia er unnatekne frå kvote for førstegongsvitnemål: 

- desentraliserte utdanningar og/eller deltidsutdanningar med minst eitt års

yrkespraksis som spesielt opptakskrav. Dette gjeld likevel berre for utdanningar

der lærestaden med heimel i § 4-11 har fastsett spesielt opptakskrav om minst

eitt års yrkespraksis.

- yrkesfaglærarutdanning

- trafikklærarutdanning

- studium ved Steinerhøyskolen

- teknisk bygningsvern og restaureringsarbeid

- utøvande tradisjonshandverk

For vidaregåande opplæring som er avslutta våren 2009 eller seinare, er det 9. juli 2007 i 

forskrift til lov 17. juli 1998 nr. 61 om grunnskulen og den vidaregåande opplæringa 

(opplæringslova) § 3-43 fastsett kriterium for kva krav som gjeld for at elevar/privatistar kan 
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få utferda førstegongsvitnemål. 

 
Einskilde søkjarar kan få høve til å konkurrere i kvote for førstegongsvitnemål, i tillegg til dei 

tilfella som går fram av § 7-2. Kvoten for førstegongsvitnemål omfattar òg søkjarar som 

ikkje fyller meir enn 21 år i opptaksåret, og som har fått utferda førstegongsvitnemål etter 

normal tid i vidaregåande opplæring, men som i tillegg har fått utferda kompetansebevis 

med matematikk R2 bestått i løpet av normaltida. Bakgrunnen for dette er at R2 gir utteljing 

i opptaket sjølv om faget ikkje kan stå på same vitnemål som S1+S2 etter 

Utdanningsdirektoratet sine retningslinjer for føring av vitnemål og kompetansebevis i 

vidaregåande opplæring punkt 4.5. 

 
I tillegg omfattar kvoten søkjarar som ikkje fyller meir enn 21 år i opptaksåret, og som har 

oppnådd yrkeskompetanse på normal tid på bakgrunn av vitnemål frå yrkesfag, når 

søkjaren har oppnådd generell studiekompetanse ved å ha fullført påbygg til yrkesfagleg 

opplæring (Vg4). Både faga som gir generell studiekompetanse, og eventuelle tilleggsfag 

søkjaren har bestått i løpet av normal tid for å dekkje spesielle opptakskrav, inngår i 

rangeringa i kvoten for førstegongsvitnemål. 

 

Kommentarar til § 7-3 Spesielle kvotar 

Departementet viser til at opptak til høgare utdanning normalt skjer i to kvotar, ordinær kvote 

og kvote for førstegongsvitnemål som kvar utgjer 50 prosent av studieplassane. I tillegg kan 

Kunnskapsdepartementet fastsette spesielle kvotar for enkelte studier ved ein institusjon, 

enten etter søknad frå universitetet eller høgskulen eller på eige initiativ.  

 
Det er fastsett spesielle kvotar for desse studia: 

- Ingeniørutdanning (bachelor) 

Inntil 20 prosent av studieplassane kan setjast av til søkjarar med godkjent eittårig 

forkurs med full fagkrets. Søkjarane blir poengberekna på grunnlag av 

karakterpoengsum frå forkurset, jf. § 7-4. Det blir ikkje gitt tilleggspoeng. Søkjarar 

som ikkje blir tekne opp i kvoten, konkurrerer vidare om andre studieplassar med 

grunnlag i forkurset og eventuell tilleggsdokumentasjon som gir grunnlag for 

tilleggspoeng. 

- Journalistutdanning 

Inntil 10 prosent av studieplassane kan setjast av til søkjarar som dokumenterer 

minst ½ års relevant arbeidspraksis i fulltidsstilling. 

Det er fastsett spesielle kvotar for enkelte studium ved desse institusjonane: 

Ved UiT – Noregs arktiske universitet: 

- Akvakultur, fiskerifag og fiskehelse 

1 studieplass for søkjarar med samisk språkkompetanse i kvote for 

førstegongsvitnemål. 

- Rettsvitskap 

67 prosent kvote for søkjarar frå Nord-Noreg. 50 prosent av studieplassane 
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innanfor kvoten skal setjast av til søkjarar med førstegongsvitnemål. 3 

studieplassar skal setjast av til søkjarar med samisk språkkompetanse, der 2 

plassar er til søkjarar i kvote for førstegongsvitnemål og 1 plass i ordinær kvote. 

- Odontologi 

60 prosent kvote for søkjarar frå Nord-Noreg. 50 prosent av studieplassane innanfor 

kvoten skal setjast av til søkjarar med førstegongsvitnemål og inntil 2 studieplassar 

til søkjarar med samisk språkkompetanse, 1 i kvote for førstegongsvitnemål og 1 

plass i ordinær kvote . 

- Integrert master i teknologiske fag 

50 prosent kvote for søkjarar frå Nord-Noreg. Det skal vere 50 prosent kvote for 

søkjarar med førstegongsvitnemål innanfor kvota og 5 prosent kvote for søkjarar 

med samisk språkkompetanse der halvparten går til søkjarar med 

førstegongsvitnemål.  

- Medisin 

60 prosent kvote for søkjarar frå Nord-Noreg. 8 av desse studieplassane er 

reserverte for søkjarar frå Nord-Troms og Finnmark. 50 prosent av studieplassane 

innanfor kvoten skal setjast av til søkjarar med førstegongsvitnemål. Inntil 6 

studieplassar skal setjast av til søkjarar med samisk språkkompetanse, 3 i kvote 

for førstegongsvitnemål. 

- Psykologi 

60 prosent kvote for søkjarar frå Nord-Noreg. 50 prosent av studieplassane innanfor 

kvoten skal setjast av til søkjarar med førstegongsvitnemål. Inntil 2 studieplassar 

skal setjast av til søkjarar med samisk språkkompetanse, 1 i kvote for 

førstegongsvitnemål og 1 plass i ordinær kvote. 

- Ernæring 

60 prosent kvote for søkjarar frå Nord-Noreg. 50 prosent av studieplassane innanfor 

kvoten skal setjast av til søkjarar med førstegongsvitnemål. Inntil 2 studieplassar 

skal setjast av til søkjarar med samisk språkkompetanse, 1 i kvote for 

førstegongsvitnemål og 1 plass i ordinær kvote. 

- Paramedisin 

50 prosent kvote for søkjarar frå Nord-Noreg. 50 prosent av studieplassane innanfor 

kvoten skal setjast av til søkjarar med førstegongsvitnemål. Inntil 2 studieplassar 

skal setjast av til søkjarar med samisk språkkompetanse, 1 i kvote for 

førstegongsvitnemål og 1 plass i ordinær kvote. 

- Farmasi 

50 prosent kvote for søkjarar frå Nord-Noreg. 50 prosent av studieplassane innanfor 

kvoten skal setjast av til søkjarar med førstegongsvitnemål og inntil 2 studieplassar 

til søkjarar med samisk språkkompetanse, 1 i kvote for førstegongsvitnemål og 1 

plass i ordinær kvote. 

- Ergoterapi 

50 prosent kvote for søkjarar frå Nord-Noreg. 50 prosent av studieplassane innanfor 

kvoten skal setjast av til søkjarar med førstegongsvitnemål. Innanfor denne kvoten 

er det ein kvote på 10 prosent for søkjarar med samisk språkkompetanse. 50 

prosent av studieplassane innanfor kvoten skal setjast av til søkjarar med 
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førstegongsvitnemål, dette gjeld óg for kvota for søkjarar med samisk 

språkkompetanse. 

- Andre helsefaglege utdanningar 

80 prosent kvote for søkjarar frå Nord-Noreg. Innanfor denne kvoten er det ein 

kvote på 10 prosent for søkjarar med samisk språkkompetanse. 50 prosent av 

studieplassane innanfor kvoten skal setjast av til søkjarar med 

førstegongsvitnemål, dette gjeld óg for kvota for søkjarar med samisk 

språkkompetanse. 

I denne samanhengen omfattar Nord-Noreg fylka Nordland og Troms og Finnmark. 

Ved Noregs idrettshøgskole: 

- Bachelor i sports management 

- Bachelor i trening, helse og presentasjon 

- Bachelor i trenerrollen og idrettspsykologi 

10 studieplassar ved dei tre studia kan tilbydast søkjarar innstilte av Norges 

Idrettsforbund. 

 
Ved Noregs miljø- og biovitskaplege universitet 

- Veterinærstudiet 

1 studieplass for søkjarar med samisk språkkompetanse, i kvote for 
førstegongsvitnemål. 

 
Ved OsloMet - storbyuniversitetet: 

- Journalistutdanning 

Inntil 5 studieplassar for søkjarar med minoritetsbakgrunn. 

 
Ved Høgskolen i Innlandet: 

- Fjernsynsteknikk 

2 studieplassar for søkjarar med samisk språkkompetanse, 1 i kvote for 
førstegongsvitnemål og 1 plass i ordinær kvote. 

 
Ved Noregs teknisk-naturvitskaplege universitet 

- Sosionomutdanning 

Inntil 20 prosent av studieplassane skal setjast av til søkjarar med 

interkulturell/internasjonal erfaring. 

 
Ved Universitetet i Stavanger: 

- Hotelleiing 

Inntil 50 prosent av studieplassane skal setjast av til søkjarar som dokumenterer 

minst eitt års relevant praksis. 

 

Kommentarar til § 7-4 Poengberekning av søkjarar med meir enn eitt grunnlag for 

rangering 

For å kunne bli vurdert både som såkalla 23/5-søkjar og på grunnlag av treårig vidaregåande 
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opplæring må søkjaren kunne poengbereknast på begge måtane, jf. § 7-5. Lærestaden skal 

ved opptak bruke den poengberekninga som gir høgast rangering for søkjaren.  

Kommentarar til § 7-5 Karakterpoeng for søkjarar med 3-årig vidaregåande opplæring  

Departementet har overført mynde og ansvar for fastsetjing av omrekningstabellar til tenesta 

Samordna opptak. Samordna opptak har òg ansvar for å gjere tabellane kjende. 

Kommentarar til § 7-7 Karakterforbetringar 

Søkjarar som får førstegongsvitnemål etter to år i vidaregåande opplæring, kan bruke det 

påfølgjande året til eventuelle karakterforbetringar og framleis bli vurderte i kvote for 

førstegongsvitnemål, jf. § 7-2. 

Kommentarar til § 7-8 Tilleggspoeng for realfag og framandspråk frå vidaregåande 

opplæring 
Tilleggspoeng for realfag og framandspråk blir berre gitt for fag som er tekne i vidaregåande 

opplæring. 

Tilleggspoeng for framandspråk gjeld for søkjarar som vel programfag framandspråk, eller 

som tidlegare har teke eit tredje framandspråk i tillegg til det obligatoriske framandspråket. 

Elevar som vel gresk 1, gresk 2, latin 1 og latin 2 i vidaregåande opplæring, får 0,5 

tilleggspoeng for kvart av desse programfaga. 

Legg spesielt merke til at føresegna ikkje omfattar tilleggspoeng for obligatorisk 

framandspråk (fellesfag) og heller ikkje programfag engelsk. 

Kommentarar til § 7-9 Tilleggspoeng for det underrepresenterte kjønnet 

Kjønnsubalansen i høgare utdanning, og i arbeidslivet, er primært eit resultat av at søkinga 

til mange studium har skeiv kjønnsfordeling. Det er ei utfordring at ikkje fleire kvinner søkjer 

seg til tekniske studium som ingeniørstudiet, og at ikkje fleire menn søkjer seg til helse- og 

sosialfaglege studium som sjukepleiestudiet. Ofte speglar kjønnssamansetninga på studiet 

kjønnsfordelinga blant søkjarar. Kjønnspoeng skal medverke til å fremje likestilling, sikre like 

sjansar og rettar og hindre diskriminering. Kjønnspoeng er omdiskutert fordi ein gir eitt kjønn 

ein fordel som det andre kjønnet ikkje har. Det kan resultere i at ein søkjar som har fått 

kjønnspoeng, kjem inn på eit studium på kostnad av ein søkjar frå det overrepresenterte 

kjønnet som har betre karakterar. Dette kan på individuelt plan oppfattast som urettvist. Det 

følgjer av opptaksforskrifta § 7-9 andre ledd at «[d]et blir berre gitt tilleggspoeng der det er 

godtgjort at andre verkemiddel ikkje har ført fram». 

Offentlege myndigheiters plikt til å arbeide aktivt, målretta og planmessig for likestilling blei 

vidareført i likestillings- og diskrimineringslova § 24. Samtidig blei aktivitetsplikta til 

offentlege myndigheiter utvida til å omfatte alder som grunnlag for diskriminering. Lova 

fastset ikkje kva som er meint med «offentlege myndigheiter». Omgrepet er forklart i 

forarbeida. Omgrepet omfattar forvaltningsorgan som er ein del av stat, kommune og 

fylkeskommune, men kan også omfatte private rettssubjekt. For å bli rekna som ei offentleg 
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myndigheit må imidlertid verksemda utøve offentleg myndigheit, jf. Prop. 63 L (2018–2019) 

kapittel 3.10.1.5 side 93. I kommentarutgåva til likestillings- og diskrimineringslova punkt 

24.2.2, blir det konkretisert  at offentlege myndigheiter «betyr at for eksempel 

departementene, direktoratene, fylkesmennene, fylkeskommunene, kommunene, nemnder, 

statlige og kommunale råd, de offentlige universitetene og høyskolene er omfattet av 

begrepet.» Også private rettssubjekt som utøver offentleg myndigheit er omfatta av 

aktivitets- og utgreiingsplikta i likestillings- og diskrimineringslova § 24. Det tyder blant anna 

at private utdanningsinstitusjonar er omfatta av denne plikta. Universitet og høgskular har 

derfor ei plikt til å arbeide aktivt, målretta og planmessig for å fremme likestilling og hindre 

diskriminering. Dersom ein situasjonsanalyse viser at det er behov for å setje i verk tiltak, 

bør undervisningsinstitusjonane som utgangspunkt setje i verk tiltak som er mindre 

inngripande enn kjønnspoeng.Kvar grensa går mellom tiltak som har til formål å oppnå 

likebehandling i høvesvis mogelegheiter og resultat, er ikkje alltid openbert. Spørsmålet vil 

primært vere avhengig av ei vurdering av dei relevante faktiske omstenda. Mellom anna må 

det vurderast om kvinner og menn faktisk i utgangspunktet har like sjansar, eller om det er 

forhold som gjer at det er grunn til å særbehandle det eine kjønnet for å oppnå like sjansar. 

Vurderingane må gjerast for kvar enkelt utdanning. Det er ikkje tilstrekkeleg å vise til at det 

eine kjønn har betre mogelegheiter enn det andre på arbeidsmarknaden generelt. Positiv 

særbehandling skal fremje like mogelegheiter. Det må derfor vurderast særskilt kva som 

skal til for at kjønnspoeng i konkrete tilfelle kan seiast å fremje like mogelegheiter og 

redusere barrierar. 

 
Regjeringa ser det som viktig å oppnå ein betre kjønnsbalanse i både utdanning og 

arbeidsliv. Derfor skal kjønnspoeng brukast der kor kjønnsubalansen er særleg stor, og kor 

det er konkurranse for å kome inn på studiet.  

 

For opptak til og med studieåret 2023-2024 gjeld derfor følgjande: 
Noregs teknisk-naturvitskapelege universitet 

2 tilleggspoeng til kvinner gis på følgjande studium: 

Femårig integrert master i teknologi (siv.ing.), Trondheim 

- Datateknologi 

- Elektronisk systemdesign og innovasjon 

- Ingeniørvitenskap og IKT 

- Kybernetikk og robotikk 

- Marin teknikk 

- Maskin- og energiteknologi 

- Industriell økonomi og teknologiledelse 

Treårige ingeniørgrader, Gjøvik 

- Bygg, fleksible 

- Bygg 

- Data 

- Elektro 

- Fornybar energi 

- Geomatikk 
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- Maskin

- Maskin, fleksibel

Treårige ingeniørgrader, Trondheim 

- Bygg

- Data

- Elektro

- Fornybar energi

- Maskin

- Materialteknologi

Treårige ingeniørgrader, Ålesund 

- Automatisering og intelligente systemer

- Bygg

- Data

- Fornybar energi

- Maskin

- Skipsdesign

Andre bachelorstudier, Ålesund 

- Nautikk

Andre bachelorstudier, Gjøvik

- Digital infrastruktur og cybersikkerhet

- Programmering

Andre bachelorstudier, Trondheim 

- Digital infrastruktur og cybersikkerhet

- Musikkteknologi

1 tilleggspoeng til menn gis på følgjande studium: 
- Profesjonsutdanning i psykologi

Universitetet i Oslo 

1 tilleggspoeng til menn gis på følgjande studium: 

- Profesjonsutdanning i psykologi

Universitetet i Bergen 

1 tilleggspoeng til menn gis på følgjande studium: 

- Profesjonsutdanning i psykologi

Universitetet i Agder 
2 tilleggspoeng til menn gis på følgjande studium: 

- Bachelor i sjukepleiar

Lovisenberg diakonale høgskule 

2 tilleggspoeng til menn gis på følgjande studium: 

- Bachelor i sjukepleiar
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For opptak til og med studieåret 2024-2025 gjeld følgjande: 
Noregs miljø- og biovitskaplege universitet 

2 tilleggspoeng til menn gis på følgjande studium: 

- Profesjonsutdaning i veterinærmedisin 
- Bachelor i dyrepleie 

 
OsloMet 

2 tilleggspoeng til menn gis på følgjande studium: 

- Barnevernspedagogutdanning 

 

Universitetet i Stavanger 

2 tilleggspoeng til menn gis på følgjande studium: 

- Bachelor i toll, vareførsel og grensekontroll 

 

Universitet i Tromsø – Noregs arktiske universitet 

1 tilleggspoeng til menn gis på følgjande studium: 

- Profesjonsutdanning i psykologi 

 

2 tilleggspoeng til menn gis på følgjande studium: 

- Bachelor i bioingeniør 

 

Kommentarar til § 7-10 Tilleggspoeng for alder 

§ 4-11 gir institusjonane fullmakt til sjølve å fastsetje krav om inntil 5 års yrkeserfaring for 

desentralisert og/eller deltidsorganisert utdanning. Ved utdanningar der det er stilt krav om 

fleire års yrkeserfaring, skal også desse søkjarane, i tråd med tidlegare føresegner, få 

tilleggspoeng for alder frå og med det året dei fyller 24 år. Elles gjeld dei rangeringsreglane 

som er fastsette for denne typen studium. 

 

Kommentarar til § 7-11 Tilleggspoeng for høgare utdanning, fagskule, eit år på 

folkehøgskule, sivilteneste eller militær førstegongsteneste 

Søkjarar kan maksimalt få 2 tilleggspoeng for skule eller teneste som ikkje er ein del av 

vidaregåande opplæring. Søkjaren kan ikkje få tilleggspoeng for fagskule eller høgare 

utdanning som er søkjarens grunnlag for generell studiekompetanse, jf. §§ 2-3 og 2-4. 

 

Det er berre dokumentasjon på fullført militær førstegongsteneste frå Noreg eller andre 

nordiske land som gir rett til to tilleggspoeng. 

 

Kommentarar til § 7-12 Rangering av søkjarar som ikkje kan poengbereknast 
Det kommer fram av § 7-12 første ledd at lærestaden skal gjere ei individuell skjønnsmessig 

vurdering av søkjarar som ikkje kan poengbereknas, som søkjarar som til dømes har enten 

fagskuleutdanning, realkompetanse, vitnesbyrd frå Rudolf Steinerskole, eller nokre 

utanlandske utdanningar.  

 

Institusjonane skal sjå på alle kvalifikasjonar avhengig av kvalifiseringsgrunnlag, og vurdere 

dette opp mot de ferdigheiter og kunnskapar som søkjarane som har fått opptak på grunnlag 
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av poengberekning har. 

 

Grunnlaget for rangering er § 7-1 tredje ledd, der det står at «grunnlaget for rangering er den 

dokumentasjonen som kvalifiserer søkjaren for eit studium». Med andre ord så skal 

lærestaden gjere den individuelle, skjønnsmessige vurderinga på grunnlag av 

kvalifikasjonsgrunnlaget til søkjaren, og det er ikkje moglegheit til å sjå på kvalifikasjonar som 

ikkje inngår i kvalifikasjonsgrunnlaget 

 

Kommentarar til § 7-13 Rangering på grunnlag av særskild vurdering 

Anna morsmål enn norsk kan vektleggjast dersom søkjaren har fullført og bestått norsk 

vidaregåande opplæring med kortare butid enn seks år i landet, jf. opplæringslova § 3-12. 

Med andre spesielle forhold er meint uventa hendingar som har påverka karakterane frå 

vidaregåande skule. 
Det må gå fram av den innsende dokumentasjonen korleis dei spesielle forholda har påverka 

karakterane. 

 

Vidaregåande utdanning frå utlandet gir i seg sjølv ikkje grunn for særskild vurdering. 

I alle tilfelle skal lærestadene ta med i vurderinga om søkjaren har fått den tilrettelegginga 

han/ho har krav på, jf. opplæringslova med forskrifter. 

 

Likeverdige kunnskapar og ferdigheiter betyr at søkjaren kan sidestillast med søkjarar som 

har fått tilbod om plass etter vanlege reglar. 

 

Kommentarar til § 7-14 Rangering på grunnlag av opptaksprøve 

Departementet har fullmakt til å fastsetje om opptaksprøve skal vere med i 

berekningsgrunnlaget ved rangering. 

 

Som følgje av oppmodingsvedtak frå Stortinget om høve for institusjonar som ønskjer det, til 

å bruke intervju som ein del av rangeringa, kan universitet og høgskolar kalle inn kvalifiserte 

søkjarar til intervju før opptak til grunnskulelærar- og lektorutdanning, jf. endringar i § 4-7 

første punkt andre ledd. Det er lagt til grunn at intervju blir sidestilt med opptaksprøve, og at 

universitet og høgskolar som ønskjer det, må informere departementet om korleis intervju 

skal påverke rangeringa av søkjarane. 

 

Departementet minner om at ved opptak til studium som har opptaksprøve, og som ikkje er 

på lista nedanfor, skal opptaksprøven berre brukast som grunnlag for kvalifisering, ikkje som 

grunnlag for rangering. 

 

For opptak til desse studia blir kvalifiserte søkjarar rangerte på grunnlag av ein kombinasjon 

av ordinær rangering etter denne forskrifta og tilleggspoeng for bestått opptaksprøve på eit 

visst nivå, etter reglar fastsette av institusjonen: 

 
a) Faglærarutdanning i musikk, dans og drama og anna musikkutdanning 

som er pedagogisk retta 
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b) Studium ved Arkitektur- og designhøgskolen i Oslo 

c) Masterstudium i landskapsarkitektur ved Arkitektur- og designhøgskolen i 

Oslo i samarbeid med Universitetet i Tromsø – Noregs arktiske universitet 

d) Fotojournalistutdanning ved OsloMet – storbyuniversitetet 

e) Kulturprosjektleiing og prosjektleiing for fjernsyn ved Høgskolen i Innlandet 

f) Luftfartsfag ved Universitetet i Tromsø – Noregs arktiske universitet 

g) Til følgjande studium ved Nord universitet må søkjaren dokumentere 

spesielle ferdigheiter, fastsette av institusjonen, i form av innsendt 

arbeid: 

- Bachelorstudium i CG art and Animation ved Nord universitet 

- Bachelorstudium i Film and TV Production ved Nord universitet 

- Bachelorstudium i spill og opplevelsesteknologi ved Nord universitet 

h) Lærar- og førskulelærarutdanninga ved Steinerhøyskolen 

i) Til følgjande studium ved Høyskolen Kristiania må søkjaren bestå ei 

opptaksprøve fastsett av institusjonen 

- Bachelorstudium i Art Direction 

- Bachelorstudium i grafisk design 

- Bachelorstudium i eksponeringsdesign 

- Bachelorstudium i tekst og skribent 

 
For opptak til desse studia blir kvalifiserte søkjarar rangerte med grunnlag i berre 

opptaksprøvar, etter reglar fastsette av institusjonen: 

a) Scenekunstutdanning 

b) Studium i utøvande og skapande musikk 

c) Produktdesignutdanning ved OsloMet – storbyuniversitetet 

d) Samtidskunst ved Universitetet i Tromsø – Noregs arktiske universitet 

e) Forfattarstudiet 

f) Dokumentarfilmproduksjon og fleirkameraproduksjon og bachelorstudium i film  
og TV ved Høgskolen i Innlandet 

g) Arkitektstudiet ved Bergen Arkitekthøgskole 

h) Studium i utøvande og skapande kunst ved Universitetet i Bergen og Noregs 

teknisk-  naturvitskapelege universitet 

i) Studium ved Kunsthøgskolen i Oslo 

j) Studium ved Norges dansehøyskole 

k) Bachelorstudium i film og TV ved Høyskolen Kristiania 

l) Visuell kunst ved Høyskolen Kristiania 

m) Bachelor i manus ved Høyskolen Kristiania 

n) Bachelorstudium i låtskriving og produksjon ved Høyskolen Kristiania 
o) Bachelorstudium i tolking i offentleg sektor ved OsloMet – storbyuniversitetet 

p) Bachelorstudium i lyddesign ved Høyskolen Kristiania 

q) Bachelor i låtskriving og musikkproduksjon ved Høyskolen Kristiania 

r) Årsstudium i instrumentmaking ved Universitetet i Søraust-Noreg 

s) Bachelorstudium i utøvande folkedans ved Universitetet i Søraust-Noreg 
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Kapittel 10 Falske vitnemål, falske dokument og dokument utferda av falske 

institusjonar 

 

Kommentarar til § 10-1 Utfyllande definisjonar til lov om universiteter og høyskoler 

§ 3-7 sjette ledd 

Første ledd: 

Vitnemål er ei nemning på dokumentet som attesterer at studenten har fullført utdanning,  

jf. uhl. 

§ 3-11 for høgare utdanning og opplæringsforskrifta § 3-42 for vidaregåande opplæring. 

Vitnemålet er falskt dersom innhaldet har vore usant frå starten av eller er blitt manipulert 

eller endra seinare. 

 

Ein søkjar som bruker falske dokument eller dokument frå falske institusjonar ved opptak til 

høgare utdanning, kan få karantene i medhald av uhl. § 3-7 åttande ledd. Ein student som 

ved hjelp av falske dokument eller anna uærleg framferd har fått utdanning godkjend eller 

godskriven, kan få godkjenninga eller godskrivinga annullert, ev. i kombinasjon med 

utestenging, jf. uhl. § 4-7 andre ledd, jf. § 4-8 tredje ledd. Etter uhl. § 3-7 sjuande ledd, skal 

bruk av falske vitemål eller dokument frå falske institusjonar ved opptak, meldast til politiet. 

Etter lov om universiteter og høyskoler § 4-8 sjette ledd, skal bruk av falske dokument 

seinare i utdanningsløpet, meldast til politiet. 

 
Eit vitnemål som viser feil karakter fordi vedkommande har klaga på eksamenskarakteren og 

i klageomgangen fått ein annan karakter enn det som går fram av vitnemålet, er ikkje eit 

falskt dokument. Det opphavlege vitnemålet er likevel ikkje lenger eit gyldig vitnemål. I tilfelle 

der eit vitnemål viser feil karakter og innehavaren er klar over dette, kan uhl. § 4-7 andre ledd 

om «uredelig opptreden» gjerast gjeldande mot ein student som bruker dokumentet. Etter 

ordlyden gjeld føresegna for studentar, noko som inneber at søkjarar ved opptak til høgare 

utdanning ikkje er omfatta av føresegna. I perioden frå klagen er innlevert, til nytt vedtak ligg 

føre, er vitnemålet gyldig og kan brukast. For å unngå at vitnemål seinare blir ugyldige på 

grunn av endra karakter, må utdanningsinstitusjonane forsikre seg om at alle eventuelle 

klagar over karakterfastsetjing eller formelle feil er ferdigbehandla før dei utferdar vitnemålet. 

 
I ein situasjon der ein søkjar leverer dokumentasjon tilhøyrande ein annan saman med eigne 

søknadspapir for å oppnå urettmessige fordelar for seg sjølv, er denne handlemåten i strid 

med § 10-1 første ledd dersom slik dokumentasjon til dømes er forfalska slik at det ser ut 

som om det er søkjaren personleg som eig dokumenta. Dersom søkjaren bruker andre sin 

dokumentasjon uendra, blir ikkje forholdet omfatta av § 10-1 første ledd. 

 
Falske dokument er i denne samanhengen falske dokument som dannar grunnlag for 

opptak, inkludert falske vitnemål. Falske dokument kan vere vedlegg til vitnemålet som til 

dømes karakterutskrifter, TOEFL-testar, opptaksbrev, anbefalingsbrev, fortolka 

omsetjingar og sertifikat. 

 
Definisjonane i denne forskrifta skal ikkje utvide eller innskrenke definisjonane av dokument i 
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straffelova av 2005 § 361 andre ledd og straffelova av 1902 § 179. 

Andre ledd: 

Dokument utferda av falske institusjonar kan i og for seg vere ekte dokument. Det 

avgjerande i denne samanhengen er om dei er utferda av falske institusjonar. Her må det 

gjerast ei konkret vurdering i kvart tilfelle for å avgjere om forholdet blir ramma av uhl. § 3-7 

sjette ledd. Falske institusjonar kan vere ikkje-eksisterande utdanningsinstitusjonar, til 

dømes der ein privatperson eller eit firma som ikkje tilbyr utdanning, sel og distribuerer 

utdanningsdokument. Falske institusjonar er vidare institusjonar som ikkje har den 

akkrediteringa som skal til for å tilby høgare utdanning, men som gir uttrykk for å ha slik 

akkreditering. Institusjonar som har eksistert og har utferda dokument, men ikkje lenger 

eksisterer, er ikkje falske utdanningsinstitusjonar med mindre dei har handla i strid med 

lovverket. Falske institusjonar er òg institusjonar som er «godkjende» av falske 

akkrediteringsorgan. 

Falske institusjonar blir òg kalla «diploma mills». Bruk av vitnemål eller dokument frå 

«diploma mills» kan bli ramma av uhl. § 3-7 åttande ledd om karantene og av straffelova av 

1902 § 166, der det går fram at det er straffbart å gi falsk forklaring til offentleg styresmakt i 

eit tilfelle der forklaringa var «bestemt til å avgi bevis». Definisjonen av dokument som er 

utferda av falske institusjonar, gjeld denne typen utdanningsinstitusjonar i både inn- og 

utland. 

Med helsing 

Anne Line Wold (e.f.) 

ekspedisjonssjef 

Bendik Sjølander 

seniorrådgjevar 

Dokumentet er signert elektronisk og har derfor ikkje handskrivne signaturar 

Vedlegg:  

Forskrift om endring i forskrift om opptak til høgare utdanning 

Adresseliste 
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Forskrift om endring i forskrift om opptak til høgare utdanning 

Fastsett av Kunnskapsdepartementet 2. februar 2023 med heimel i lov 1. april 2005 nr. 15 om universiteter og 
høyskoler § 3-6, § 3-7 og § 4-9.  

I 
I forskrift 6. januar 2017 nr. 13 om opptak til høgare utdanning er det gjort følgjande endringar: 

§ 2-2 andre (2) ledd skal lyde:
(2) Søkjarar som har utanlandsk utdanning frå land utanfor Norden, må dokumentere bestått utdanning på nivå
med norsk 3-årig vidaregåande opplæring som gir generell studiekompetanse, jf. sjette ledd, og i tillegg
dokumentere kunnskapar i norsk med éin av desse prøvane:

1. Bestått norsk med 393 timar frå vidaregåande opplæring.

2. Bestått eksamen frå trinn 3 i norsk for utanlandske studentar ved universiteta.

3. Bestått studium i høgare utdanning på minst 60 studiepoeng i norsk språk og samfunnskunnskap for

utanlandske studentar.

4. Skriftleg og munnleg test i norsk, høgare nivå («Bergenstesten»), begge vurdert til «bestått» eller betre

resultat.

5. Avsluttande prøve i norsk (norskprøven) med ferdigheiter på minimum nivå B2 i alle delprøvar, jf. lov 6.

november 2020 nr. 127 om integrering gjennom opplæring, utdanning og arbeid (Integreringslova) § 37.

6. Frå og med opptak til studieåret 2023-2024 kan kunnskapar i norsk også dokumenterast med en av

følgjande kombinasjonar av prøvedelar:

a) Bestått eller betre resultat i munnleg test frå test i norsk, høgare nivå («Bergenstesten»), saman

med avsluttande prøvar i leseforståing, lytteforståing og skriftleg framstilling frå norskprøven (jf.

pkt. 5 ovanfor) med minimum nivå B2 som resultat i alle tre delprøvar.

b) Bestått eller betre resultat i skriftleg test frå test i norsk, høgare nivå («Bergenstesten»), saman

med delprøve i munnleg kommunikasjon frå norskprøven (jf. pkt. 5 ovanfor) med minimum B2

som resultat.
§ 4-7 tredje (3) og fjerde (4) ledd skal lyde:

(3) Grunnskulelærarutdanning med musikk har krav om at søkjarar må dokumentere minimum 35 skulepoeng og
eit gjennomsnitt på minimum karakteren 3,0 i norsk (393 timar) og 4,0 i fellesfaget matematikk (224 timar) eller
minimum 40 skulepoeng og eit gjennomsnitt på minimum karakteren 3,0 i norsk (393 timar) og 3,0 i fellesfaget
matematikk (224 timar). Karakterkravet i matematikk gjeld ikkje for søkjarar som kan dokumentere bestått
programfag i matematikk med eit omfang på minst 140 timar eller tilsvarande. I tillegg må søkjaren dokumentere
kunnskapar og ferdigheiter i musikk etter nærmare reglar fastsette av institusjonen.

(4) Grunnskulelærar- og barnehagelærarutdanning med sørsamisk eller lulesamisk har krav om at søkjarar må
dokumentere kunnskapar i sørsamisk eller lulesamisk språk etter nærmare reglar fastsette av institusjonen. For
grunnskulelærarutdanning gjeld i tillegg at søkjarar må dokumentere minimum 35 skulepoeng og eit gjennomsnitt
på minimum karakteren 3,0 i norsk (393 timar) og 4,0 i fellesfaget matematikk (224 timar) eller minimum 40
skulepoeng og eit gjennomsnitt på minimum karakteren 3,0 i norsk (393 timar) og 3,0 i fellesfaget matematikk
(224 timar). Karakterkravet i matematikk gjeld ikkje for søkjarar som kan dokumentere bestått programfag i
matematikk med eit omfang på minst 140 timar eller tilsvarande.

§ 4-10 ellevte (11) ledd bokstav a. skal lyde
a. Følgjande studium ved OsloMet – storbyuniversitetet

- Fotojournalistutdanning
- Produktdesignutdanning
- Bachelor i tolking i offentleg sektor
- Bachelor i norsk tegnspråk

II 

Endringsforskrifta trer i kraft med ein gong. 
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Postadresse 
Postboks 8119 Dep 
0032 Oslo 
postmottak@kd.dep.no 

Kontoradresse 
Kirkeg. 18 

www.kd.dep.no 

Telefon* 
22 24 90 90 
Org.nr. 
872 417 842 

Avdeling 
Avdeling for høyere 
utdanning, forskning 
og internasjonalt 
arbeid 

Saksbehandler 
Ellen Birgitte Levy 
22 24 74 22 

Overordnet styring av lærerutdanningene: rammeplanutvalg og nettsted 

Vi viser til prosessen med overordnet styring av lærerutdanningene og takker for innspill om 

kandidater til rammeplanutvalg. Kunnskapsdepartementet har oppnevnt et hurtigarbeidende 

rammeplanutvalg som skal gi anbefaling om forenklinger i eksisterende forskrifter om 

rammeplaner for lærerutdanning.  

Ledelse og sekretariat er lagt til Universitetet i Tromsø – Norges arktiske universitet (UiT). Vi 

er glade for at Kari-Anne Sæther (UiT) har sagt ja til å lede utvalget, som etter planen skal 

levere sin innstilling innen 15. mars.  

Det er opprettet et nettsted for arbeidet med overordnet styring av lærerutdanningene. Der vil 

dere finne all informasjon om arbeidet, om rammeplanutvalget og innspill som er kommet.  

På nettsiden kan man gi innspill til det hurtigarbeidende rammeplanutvalget og om arbeidet 

for øvrig. Arbeid med mer overordnet styring av lærerutdanningene (regjeringen.no) 

Vennlig hilsen 

Med hilsen 

Audun Digerud (e.f.) 

avdelingsdirektør 

Ellen Birgitte Levy 

utredningsleder 

Dokumentet er elektronisk signert og har derfor ikke håndskrevne signaturer 

Ifølge liste 

Deres ref Vår ref 

21/6027-53 

Dato 

13. februar 2023
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